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DISPOSICIONS GENERALS 

Decrets de l'Alcaldia 
 
 
 
 

Decret. En ús de les facultats conferides a 
aquesta Alcaldia per l'article 21 de la Llei regulado-
ra de les bases de règim local, i l'article 13 de la 
Carta Municipal, disposo: 

Crear la Direcció de Serveis de Política Fiscal, 
depenent de la Gerència de Finances, amb les 
funcions que es detallen als annexos amb un nivell 
de responsabilitat equivalent 2850E de l'actual 
Catàleg de Llocs de Treball. 

Barcelona 15 de setembre de 2008. L'alcalde, 
Jordi Hereu i Boher. 

(Ref. 4335) 
 

Annex. Descripció de funcions de la Direcció de 
Serveis de Política Fiscal 
 
Direcció de Serveis de Política Fiscal 

 
Òrgan superior immediat: Gerència de Finances. 
Nivell associat: 28. 
 

Finalitat: 
Impulsar millores en la fiscalitat local i coordinar 

les relacions entre el Consell Tributari i l'Institut 
Municipal d'Hisenda de Barcelona. 

 
Funcions principals: 
– Impulsar una política fiscal municipal que aten-

gui a les diverses realitats socials i que millori 
el model fiscal actual. 

– Promoure estudis fiscals que proposin millores 
en la fiscalitat local. 

– Suport tècnic en les negociacions de les noves 
lleis regulant les hisendes locals, i en el desen-
volupament de la Carta Municipal i l'Estatut de 
Catalunya. 

– Estar informat de les decisions que adopta el 
Consell Tributari sobre els recursos dels con-
tribuents i recolzar a l'Institut Municipal d'Hi-
senda i al Consell Tributari perquè puguin des-
envolupar adequadament aquesta tasca. 

 
* * * 

 

Decret. En ús de les atribucions que tinc confe-
rides pels articles 21 de la Llei reguladora de les 
bases de règim local i 13 de la Llei 22/1998 de 30 
de desembre de la Carta Municipal de Barcelona, 
disposo: 

Designar membres del Jurat del Premi "Barcelo-
na, la millor botiga del món" edició 2008, les per-
sones següents: 

President: 

Im. Sr. Jordi William Carnes i Ayats, tercer tinent 
d'alcalde i president del Consell Ciutat i Comerç. 

Vocals: 

Com a representant de les entitats financeres: 
Sr. Andreu López i Patrón, Banc de Sabadell, di-

rector de Zona Barna Sud. 

Com a representant de les escoles d'administració 
d'empreses: 

Sr. Lluís Martínez i Ribes, ESADE. 

Com a botiguer amb experiència en el sector: 
Sr. Emili Sarrión i Avinent. 

Com a representant dels mitjans de comunicació: 
Sr. Josep Maria Ureta, El Periódico. 

Com a representant del món de la publicitat: 
Sr. Marc Macià i Mestanza, director de comptes 

DDB. 

Com a experts coneixedors del món del comerç: 
Sr. Marçal Tarragó i Balagué. 
Sra. Maria Segarra i Mateu. 

Secretària: 

Sra. M. Amèlia García Fernández, secretària del 
Fòrum Ciutat i Comerç. 

 
Barcelona, 29 de setembre de 2008. L'alcalde, 

Jordi Hereu i Boher. 
(Ref. 4445) 
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2008 
(Transferències) 

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 9 de setembre de 2008) 
 
 

Expedient núm. 3-64/2008 
 

Partida Tipus Descripció Altes Baixes 

48001 0605 31121 MC7 Ajuts a famílies  8.050,00 

22726 0605 31134 MC8 Serveis d'Atenció Social 8.050,00  

22606 0301 44260 MC7 Reunions i conferències  32.837,50 

46731 0301 44270 MC8 Agència Ecologia Urbana de Barcelona 32.837,50  

22610 0602 12110 MC7 Publicitat  15.000,00 

22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 15.000,00  

22610 0610 12110 MC7 Altres despeses compra serveis  30.000,00 

22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 30.000,00  

22719 0101 13120 MC7 Altres contractes de serveis  143.940,00 

41001 0101 14140 MC8 A l'Institut Municipal d'Informàtica, des-
envolupament projectes 

143.940,00  

22719 0101 46390 MC7 Altres contractes de serveis  189.902,08 

21200 0602 43230 MC8 Manteniment edificis i construccions 189.902,08  

   419.729,58 419.729,58 
 
 

 
 
 

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2008 
(Transferències) 

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 19 de setembre de 2008) 
 
 

Expedient núm. 3-76/2008 
 
Partida Tipus Descripció Altes Baixes 

22109 0606 12110 MC7 Altre material de consum no inventariable  1.000,00 

22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 1.000,00  

48900 0604 45110 MC7 Subvencions gestió de serveis  4.800,00 

22610 0604 45110 MC8 Altres despeses compra serveis 4.800,00  

48903 0801 32390 MC7 Subvencions institucions sense afany 
lucre 

 50.000,00 

44002 0701 32210 MC8 Transferència a Barcelona Activa 50.000,00  

22731 0201 32350 MC7 Contractes promoció social  354.972,65 

48003 0201 31230 MC8 Ajuts per allotjaments 354.972,65  

22731 0201 31150 MC7 Contractes promoció social  120.000,00 

48003 0201 31140 MC8 Ajuts per allotjaments 120.000,00  

22610 0501 43250 MC7 Altres despeses compra serveis  10.000,00 

20200 0501 43250 MC7 Arrendament d'edificis  50.000,00 

20300 0501 43250 MC7 Arrendament maquinària   40.000,00 

21300 0501 43250 MC7 Manteniment maquinària  100.000,00 

21500 0501 43250 MC7 Manteniment mobiliari  108.000,00 

48100 0501 43250 MC8 Ajuts per estudis i investigació 58.000,00  

46404 0501 43250 MC8 Barcelona Regional 250.000,00  

48999 0605 46360 MC7 Subvencions gestió serveis  17.990,00 

22719 0605 46360 MC8 Altres contractes de serveis 17.990,00  

22725 0601 43230 MC7 Execucions subsidiàries  14.267,89 

22727 0301 44210 MC8 Neteja i recollida residus sòlids 14.267,89  

22109 0801 12110 MC7 Altre material de consum no inventariable  25.000,00 
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22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 25.000,00  

22719 0801 32330 MC7 Altres contractes de serveis  221.685,00 

22610 0601 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 13.000,00  

22719 0602 32330 MC8 Altres contractes de serveis 12.000,00  

22610 0603 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 33.000,00  

22610 0604 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 17.000,00  

22731 0605 32330 MC8 Contractes promoció social 32.000,00  

22610 0606 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 13.000,00  

22610 0607 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 20.185,00  

22719 0608 32330 MC8 Altres contractes de serveis 23.000,00  

22731 0609 32330 MC8 Contractes promoció social 24.000,00  

22610 0610 32330 MC8 Altres despeses compra serveis 34.500,00  

   1.117.715,54 1.117.715,54 

 
 
 

Expedient núm. 3-81/2008 
 

Partida Tipus Descripció Altes Baixes 

48999 0602 45240 MC7 Subvencions gestió de serveis  43.605,00 

22719 0602 45240 MC8 Altres contractes de serveis 43.605,00  

48999 0602 32350 MC7 Subvencions gestió serveis  7.398,00 

22615 0602 31121 MC8 Hotels i pensions d'afers socials 7.398,00  

22719 0201 31121 MC7 Altres contractes de serveis  39.000,00 

22610 0601 31121 MC8 Altres despeses compra serveis 3.000,00  

22610 0602 31121 MC8 Altres despeses compra serveis 6.000,00  

22610 0604 31121 MC8 Altres despeses compra serveis 3.000,00  

22731 0605 32330 MC8 Contractes de promoció social 6.000,00  

22610 0607 31121 MC8 Altres despeses compra serveis 3.000,00  

22719 0608 32340 MC8 Altres contractes de serveis 15.000,00  

22610 0610 31121 MC8 Altres despeses compra serveis 3.000,00  

22719 0201 46310 MC7 Altres contractes de serveis  60.000,00 

22610 0801 46310 MC8 Altres despeses compra serveis 60.000,00  

   150.003,00 150.003,00 
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CARTIPÀS 

 
 
 
Decret. En ús de les facultats atorgades a 

aquesta Alcaldia per l'article 13 de la Carta Munici-
pal de Barcelona i el que determinen els Estatuts 
socials de la Societat Cementiris de Barcelona, SA, 
disposo: 

Proposar a l‟òrgan competent de la Societat 
Barcelona de Serveis Municipals, SA, com accio-
nista de Cementiris de Barcelona, SA, elevar a la 
Junta General de Cementiris de Barcelona, SA la 
proposta de designació del Sr. Andreu Puig i Sa-
banés com a membre del Consell d'Administració 
de Cementiris de Barcelona, SA, en substitució de 
la Sra. Pilar Solans i Huguet. 

Barcelona, 1 d'octubre de 2008. L'alcalde, Jordi 
Hereu i Boher. 

(Ref. 4424) 
 

Decret. En ús de les facultats atorgades a 
aquesta Alcaldia per l'article 13 de la Carta Munici-
pal de Barcelona i el que determinen els Estatuts 
socials de la Societat Serveis Funeraris de Barce-
lona, SA, disposo: 

Proposar a l‟òrgan competent de la Societat 
Barcelona de Serveis Municipals, SA, com accio-
nista de Serveis Funeraris de Barcelona, SA, ele-
var a la Junta General de Serveis Funeraris de 
Barcelona, SA la proposta de designació del Sr. 
Andreu Puig i Sabanés com a membre del Consell 
d'Administració de Serveis Funeraris de Barcelona, 
SA, en substitució de la Sra. Pilar Solans i Huguet. 

Barcelona, 1 d'octubre de 2008. L'alcalde, Jordi 
Hereu i Boher. 

(Ref. 4425) 
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COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL 

Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 15 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 16 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 15 de juliol de 2008, s'hi reuneix la 
Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social, 
sota la presidència de la Ima. Sra. Maite Fandos i 
Payà. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: 
Montse Ballarín i Espuña, Carles Martí i Jufresa, 
Gemma Mumbrú i Moliné, Immaculada Moraleda i 
Pérez, Carmen Andrés i Añón, Jaume Ciurana i 
Llevadot, Gerard Ardanuy i Mata, Raimond Blasi i 
Navarro, Ángeles Esteller Ruedas, Gloria Martín 
Vivas, Javier Mulleras Vinzia, Elsa Blasco i Riera, 
Xavier Florensa i Cantons, assistits per la tècnica 
d‟administració general, Sra. Tecla Fort i Riera, que 
actua per delegació del secretari general de la 
Corporació. 

També hi són presents els Srs. Jordi Martí i 
Grau, delegat de Cultura, i Pere Alcober i Solanas, 
delegat d‟Esports. 

Excusa la seva assistència la Ima. Sra. Itziar 
González i Virós. 

S'obre la sessió a les nou hores i trenta minuts. 
 
 

I) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
S'aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d'ofici 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Montjuïc de nit. 
El Sr. Florensa, atès que el seu grup ha presen-

tat un prec sobre el mateix assumpte, demana 
tractar-lo conjuntament amb aquest punt. 

La Sra. Fandos accepta la petició. 
El Sr. Martí i Grau explica que les nits blanques 

són una tradició iniciada a Europa per la ciutat de 
París i recorda que a Barcelona ja s‟havia plantejat 
en altres ocasions la seva celebració, però era 
complicat trobar el moment i l‟espai per fer-ho ja 
que, durant els mesos d‟estiu i especialment al 
setembre, que és quan es fa a Europa, a la ciutat 
hi ha una alta oferta nocturna. Fa constar que 
aquest any es va pensar en aportar com a caracte-
rística peculiar de Barcelona concentrar durant el 
mes juliol la nit blanca a la muntanya de Montjuïc 
per diferents motius, atès que l‟esdeveniment no es 
concep només com una gran festa pròpia dels 
horaris nocturns, sinó que la ciutat obre equipa-
ments i serveis que normalment només estan 

oberts en horari diürn. Montjuïc, durant aquesta nit 
es va convertir en el parc central de la ciutat, i 
l‟altíssima concentració d‟oferta cultural, esportiva i 
de lleure de la muntanya, juntament amb què set-
manes abans s‟havia recuperat el Castell de Mont-
juïc per a la ciutat, feia molt atractiva la celebració. 
Manifesta que l‟èxit de públic va sobrepassar les 
expectatives més optimistes, i destaca que cons-
truint una activitat d‟aquesta mena s‟aconsegueix 
que els ciutadans de Barcelona no només utilitzin 
un espai i unes infraestructures, sinó que facin seu 
aquell territori. Pensa que el més interessant va ser 
observar que el tipus d‟ús que els ciutadans van fer 
de la muntanya i dels seus equipaments –museus, 
piscines, etc.– va ser diferent del que fa el consu-
midor cultural que va a una activitat concreta. Fa 
constar que l‟activitat que es va programar era en 
la seva majoria proposada pels mateixos equipa-
ments culturals amb alguns afegits que permetien 
que alguna hipotètica aglomeració en alguns in-
drets permetés altres ofertes escampades per 
l‟espai públic. Es volia que hi hagués activitat per 
tota mena de públic que convidés tothom a passe-
jar per Montjuïc amb ofertes tan diferents com la 
del ratpenat a l‟Estadi Olímpic o la passejada poè-
tica pel Jardí Botànic. Destaca que la dimensió del 
diàleg intercultural es va incorporar amb l‟actuació 
a l‟amfiteatre de l‟Orquesta de Piazza Vittorio, que 
al llarg de la nit va tenir 5.000 espectadors. Fa 
constar que el nombre de públic assistent va ser 
proper als vuitanta mil ciutadans, i creu que aques-
ta ha estat una experiència positiva i que la iniciati-
va s‟ha sabut traduir bé en el context urbà de Bar-
celona. 

El Sr. Ciurana posa de manifest que la nit blanca 
és una experiència ja contrastada en altres ciutats 
europees i també de Catalunya i que el seu èxit era 
previsible. Comenta que per les properes edicions 
no és una bona opció que se celebri només a 
Montjuïc; a la ciutat hi ha molta gent gran que no fa 
desplaçaments més enllà de 300 metres del seu 
domicili, i una de les virtuts de les nits blanques és 
escampar per tot el territori de la ciutat activitats 
culturals. Afirma que s‟ha d‟aconseguir que la cul-
tura es visqui en cadascun dels recons de la ciutat i 
arribi a l‟àmbit quotidià de tots els ciutadans. Troba 
a faltar una major implicació per part dels agents 
culturals de la ciutat, celebra, però, que Barcelona 
s‟hagi afegit a les nits blanques i espera que les 
observacions que ha fet es tinguin en compte en 
l‟edició propera. 

La Sra. Esteller es congratula que Barcelona 
hagi celebrat la nit blanca i recorda que el 10 
d‟octubre passat, el PP va presentar una proposta 
on demanava que l‟Ajuntament de Barcelona 
s‟adherís i celebrés les nits blanques. Afirma que 
l‟eix fonamental de la nit blanca és obrir la cultura 
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de la ciutat generant complicitat entre ciutadans i 
entitats; qualifica aquesta primera celebració de 
projecte de nit blanca perquè s‟ha reduït a un àmbit 
molt concret de la ciutat. Pensa que cal ampliar la 
celebració a tota la ciutat i aconseguir una major 
implicació de les entitats culturals. Valora positiva-
ment el que s‟ha fet i demana que Barcelona 
s‟adhereixi a la xarxa de nits blanques d‟Europa. 

El Sr. Florensa es congratula que amb la cele-
bració de la nit blanca es doni resposta a una me-
sura aprovada en aquesta Comissió, malgrat que 
aleshores l‟equip de govern va dir rotundament que 
Barcelona no tindria nit blanca. Valora positivament 
l‟oferta cultural que es va donar a Montjuïc, creu 
interessant que la muntanya s‟impliqués en el pro-
jecte perquè es va potenciar l‟espai com a parc 
urbà i pensa que les xifres d‟assistència mostren 
que la ciutadania va acollir de forma positiva la 
proposta. Afirma que aquesta primera edició ha 
estat una bona experiència, considera que en el 
futur la celebració s‟hauria d‟estendre a la resta de 
la ciutat, facilitar els desplaçaments i aconseguir 
que tothom tingui una oferta cultural i lúdica a prop 
de casa seva.  

La Sra. Blasco considera que l‟informe reflecteix 
l‟èxit de la iniciativa; Barcelona, quan arriba l‟estiu, 
viu amb intensitat la vida cultural nocturna i la gent, 
de forma entusiasta, en general, participa de les 
activitats que s‟hi fan. Afirma que moltes vegades 
les activitats es fan en horaris que la vida laboral i 
familiar dificulten poder anar-hi i, per tant, experi-
ències com aquesta permeten molta part de la 
ciutadania gaudir d‟espais i activitats dels que en la 
seva vida quotidiana, plena d‟obligacions, no po-
den gaudir. Pensa que cal estudiar si la nit blanca 
es pot estendre a altres zones tenint en compte, 
però, que la resta de la ciutat també produeix du-
rant l‟estiu moltes activitats que no convé ofegar. 

El Sr. Martí i Grau fa constar que Montjuïc 
s‟explica com la muntanya de la cultura, l‟esport i la 
natura, característiques posades de relleu amb la 
nit blanca en un horari no habitual, afirma, però, 
que això no vol dir que aquest esdeveniment no es 
pugui fer en altres indrets. Pel que fa al públic, 
posa de manifest que una de les característiques 
que tots els directors de museus destaquen és que 
el públic de la nit blanca ha estat diferent de 
l‟habitual i fins i tot del de la nit dels museus; s‟ha 
produït un desplaçament cap a un públic divers 
que no respon a cap patró predeterminat ni tampoc 
al de les persones que fan un ús habitual de les 
instal·lacions culturals, circumstància que el satisfà 
enormement perquè un dels objectius de la nit 
blanca és arribar a públics nous. Des del punt de 
vista de la implicació del teixit cultural de la ciutat, 
fa constar que s‟hi van implicar tots els equipa-
ments i en bona part de les activitats moltes asso-
ciacions i entitats culturals que van omplir de con-
tingut algunes ofertes; una associació d‟artistes va 
fer l‟activitat complementària a la Fundació Miró, 
una de jazz va fer activitats al MNAC, etc. Pensa 
que estendre la nit blanca a la resta de la ciutat és 
una qüestió que cal posar en estudi, tot i que fa 
constar que a Europa més aviat es tendeix a la 
concentració. Per exemple, París, en la propera 
edició, concentrarà l‟espai de celebració en tres o 
quatre estacions de metro; Roma, en les edicions 

en què l‟ha celebrat, ho ha concentrat en el centre 
històric; les ciutats tendeixen a una certa concen-
tració perquè en aquests actes cal aconseguir 
l‟equilibri entre arribar a tothom i aconseguir la 
sensació de celebració que requereix una certa 
densitat que la gran ciutat dificulta. Considera que 
a Montjuïc encara li queden racons per incorporar 
a la nit blanca, hi ha equipaments que no van obrir, 
pensa que cal continuar en el mateix espai i veure 
com evoluciona. Puntualitza que no hi ha cap xarxa 
de nits blanques, sinó contactes entre els diferents 
ajuntaments de grans ciutats que s‟han sumat en 
aquesta iniciativa, ell mateix ha tingut contactes 
amb el regidor de cultura de París treballant aquest 
assumpte i per continuar millorant aquesta iniciati-
va s‟observarà com es desenvolupa arreu d‟Eu-
ropa.  

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
2. Atorgar la Medalla d‟Or al Mèrit Artístic a Pere 

Pubill Calaf, Peret, músic, primer representant i 
mestre de l‟anomenada rumba catalana, pioner en 
la creació d‟un estil mestís que recull sons d‟arreu 
del món, de la rumba cubana al flamenc, que ha 
marcat la manera de compondre de moltes de les 
generacions posteriors de músics barcelonins; per 
ser un dels compositors, en definitiva, de la banda 
sonora de Barcelona que caracteritza la Ciutat 
arreu del món. 

El Sr. Martí i Grau fa constar que Peret, gran ar-
tista i músic, és emblema de la rumba catalana, 
que cada vegada més ha esdevingut i es consolida 
com la música de la ciutat, amb la força dels grans 
gèneres musicals. Peret l‟ha reinventada i li ha 
donat força en diverses ocasions, a l‟inici de la 
seva carrera, en els anys grisos del franquisme i ho 
ha tornat a fer durant el període democràtic. Pensa 
que és indiscutible l‟atorgament de la medalla per 
les aportacions que Peret ha fet a la cultura de la 
ciutat. 

El Sr. Ciurana se suma al suport a aquesta inici-
ativa que reconeix una de les persones que més 
capacitat ha tingut de sintonitzar amb un determi-
nat concepte de festa i de música no només de la 
ciutat, sinó del país, motiu pel qual ja fou guardo-
nat, fa anys, amb la Creu de Sant Jordi. 

La Sra. Esteller dóna suport a la iniciativa pels 
mèrits de Peret i per la capacitat que ha tingut de 
generar complicitat amb el públic a través de la 
rumba, que li dóna una singularitat específica en la 
seva trajectòria artística. 

El Sr. Florensa dóna suport a la proposta perquè 
Peret és un artista àmpliament reconegut.  

La Sra. Blasco fa constar el suport del seu grup 
a aquesta proposta perquè Peret ha tingut la capa-
citat no només de reinventar la rumba, sinó també 
de convertir-la en un gènere que ocupa espais 
culturals de la ciutat i del país. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  
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3. Aprovar l‟Acord amb la Generalitat de Catalu-
nya, mitjançant el qual el Consorci d'Educació de 
Barcelona assumeix les competències i funcions 
relatives a la gestió dels programes de garantia 
social, que estan incloses dintre de l‟àrea d‟ac-
tuació assenyalada a la lletra d) de l‟article 3.2 dels 
Estatuts del Consorci, aprovats pel Decret 84/2002; 
Acord que es concreta a assumir, a partir de l'1 de 
setembre de 2008, la competència de gestió dels 
programes de garantia social, continguda a l‟article 
123 e) de la Llei 22/1998, de 30 de desembre, de 
la Carta Municipal de Barcelona, tot considerant 
que els esmentats programes han estat replante-
jats i transformats en els programes de qualificació 
professional inicial (PQPI) previstos en la Llei or-
gànica d‟educació; aprovar que l‟assignació de 
recursos econòmics derivats de la transferència al 
Consorci d‟Educació es realitzi a través del Pres-
supost de l‟Institut d‟Educació; disposar que es 
realitzin els informes i tràmits adients per tal de 
transferir el personal municipal al Consorci d‟Edu-
cació per a l‟exercici de les funcions que es trans-
fereixen; i facultar l‟alcalde de Barcelona per a dur 
a terme totes les actuacions necessàries per a 
l‟efectivitat d‟aquest acord. 

La Sra. Ballarín explica que amb aquesta pro-
posta es traspassen al Consorci d‟Educació els 
programes de garantia social que ara amb la Llei 
orgànica d‟educació estan esdevenint i es denomi-
nen programes de qualificació professional inicial. 
Afirma que amb aquest acord es dóna una passa 
més en la consolidació i en el desenvolupament del 
Consorci d‟Educació. Fa constar que el Consell de 
Direcció del Consorci, en data 4 de desembre del 
2007, va instar les administracions consorciades 
perquè adoptessin l‟acord per fer efectiva l‟as-
sumpció per part del Consorci de les funcions rela-
tives a la gestió dels programes de garantia social; 
tal com consta en l‟expedient en aquest servei hi 
ha adscrites quinze persones i la despesa prevista 
de Capítol I pel període setembre a desembre és 
de 269.474 euros.  

El Sr. Ardanuy avança el posicionament favora-
ble del seu grup perquè els programes de garantia 
social són una eina clau per la lluita contra el fra-
càs escolar. Recorda que uns anys enrere l‟Ajun-
tament va deixar d‟executar aquests plans i ara es 
felicita que torni a reemprendre‟ls com una peça 
clau.  

La Sra. Esteller avança el suport del seu grup 
perquè considera que els programes de garantia 
social tenen una funció útil i són un instrument 
adequat per combatre el fracàs escolar, però la-
menta que s‟hagi trigat tant a assumir aquesta 
competència que, d‟acord amb la disposició transi-
tòria dels estatuts del Consorci, havia d‟estar as-
sumida l‟1 de setembre de l‟any 2006. Fa constar 
que el Consorci encara ha d‟assumir dues compe-
tències respecte a la gestió del centres públics 
d‟educació infantil i respecte a la gestió dels pro-
grames de formació professional específica i insta 
al govern que assumeixi amb el temps més breu 
possible aquestes competències per complir el 
calendari fixat. 

El Sr. Florensa anuncia el posicionament favo-
rable del seu grup. Recorda que des de l‟any 2004 
el Consorci ha anat assumint diferents competèn-

cies, i aquesta és important perquè fa referència a 
la gestió dels programes de garantia social, a la 
formació professional i als centres d‟ensenyament 
de règim especial.  

La Sra. Blasco avança el posicionament favora-
ble del seu grup i puntualitza que aquests progra-
mes mai s‟han deixat de fer, ara el que s‟aprova és 
el seu traspàs al Consorci. 

La Sra. Ballarín agraeix el suport de tots els 
grups i puntualitza que són uns programes molt 
importants, recorda que en la passada sessió 
d‟aquesta Comissió es va explicar que s‟està fent 
per lluitar contra el fracàs escolar i es va assenya-
lar que els programes de garantia social són un 
dels punts clau que en els darrers anys s‟han po-
tenciat i que caldrà continuar potenciar en el seu 
nou format. Assenyala que l‟aposta d‟avançar cap 
al desenvolupament del Consorci és ferma, però 
cal el temps suficient perquè el Consorci tingui 
capacitat suficient per anar assumint les noves 
competències.  

El Sr. Ardanuy puntualitza que, durant un temps, 
l‟Ajuntament va deixar d‟executar aquests progra-
mes perquè es va decidir que ho fessin altres enti-
tats, es felicita i agraeix que actualment l‟Ajun-
tament els torni a fer. 

La Sra. Esteller fa constar que una cosa és 
l‟aplicació d‟un programa a la ciutat al marge de qui 
tingui la competència per fer-ho, però l‟objectiu del 
Consorci era assumir les competències en un ter-
mini previst, l‟1 de setembre de 2006, i insisteix a 
denunciar aquest retard.  

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

 
IV) Part decisòria / Executiva 

 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 

Districte d'Horta-Guinardó 
 
4. Aprovar el plec de clàusules administratives 

particulars que ha de regir el contracte de gestió de 
serveis públics en la modalitat de concessió per a 
la gestió i explotació del camp municipal de futbol 
de la Vall d‟Hebron i els Camps municipals de fut-
bol i rugbi de la Taxonera, per un període màxim 
de deu anys, i amb el règim econòmic previst al 
plec de clàusules administratives particulars. sot-
metre’l a informació pública durant un termini de 
vint dies hàbils a partir del següent al de la publica-
ció, d‟acord amb l‟article 232.2 del Reglament d'o-
bres, activitats i serveis. Convocar simultàniament 
procediment obert per a l‟adjudicació del contracte 
d‟acord amb els articles 122, 134, 141 i següents, i 
255 de la Llei de contractes del sector públic. De-
legar, per al seu moment, l‟adjudicació provisional 
del present contracte, en la presidenta de la Mesa 
de contractació, d‟acord amb allò establert a l‟ar-
ticle 40.2 de la Llei 30/2007 de contractes del sec-
tor públic. Ordenar la publicació en el perfil del 
contractant i al Butlletí Oficial de la Província per tal 
de donar informació pública del plec de clàusules 
administratives particulars i de la convocatòria del 
procediment obert, durant un període de quinze 
dies naturals i sempre i quan s‟hagin complert vint 
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dies hàbils d‟informació pública del plec, tenint en 
compte que si es formulen al·legacions en contra 
del plec de clàusules durant el període d‟informació 
pública, se suspendran les actuacions mentre 
aquelles no quedin resoltes. 

El Sr. Alcober explica que s‟ha considerat oportú 
unir les dues instal·lacions per aconseguir una 
gestió millor, cosa que permetrà, d‟acord amb el 
plec de clàusules, que el concessionari pugui 
col·locar gespa artificial en el camp de futbol i que 
des de l‟Institut Barcelona Esports es faci una in-
versió per col·locar en l‟altre camp un tipus d‟herba 
mixta que permeti jugar a futbol i a rugbi. 

La Sra. Fandos avança l‟abstenció del seu grup 
especialment quant a la inversió en gespa artificial. 
Pensa que no hi ha un criteri general per determi-
nar on es posa gespa i on s‟inverteix. 

La Sra. Blasco avança el vot favorable del seu 
grup perquè pensa que és una bona solució per a 
la zona ja que de forma conjunta aquests equipa-
ments poden aconseguir un nivell millor. 

El Sr. Alcober fa constar que el criteri general és 
anar posant gespa a tots els camps de futbol, 
l‟aplicació té unes determinades singularitats a 
cada una de les instal·lacions que permeten que en 
alguns casos el mateix gestor pugui assumir el cost 
i en altres no. Recorda que durant aquest mandat, 
d‟acord amb el Pla d‟Equipaments Esportius es vol 
posar gespa a setze camps de futbol més, cosa 
que representarà tenir més del 70% de camps amb 
gespa artificial.  

La Sra. Fandos fa constar que en l‟informe 
d‟Intervenció es diu que no consta en l‟expedient la 
justificació de l‟elecció dels criteris d‟adjudicació i 
demana que en properes ocasions es faci constar. 

El Sr. Alcober diu que així es farà i repeteix que 
hi ha instal·lacions que tenen rendiments econò-
mics suficients pel seu manteniment i que n‟hi ha 
que no i que necessiten suport perquè es pugui fer 
tasca esportiva a tot arreu. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la 
Sra. Blasco expressa el vot favorable d‟ICV-EU i A, 
la Sra. Fandos expressa l'abstenció de CIU, la Sra. 
Esteller expressa l'abstenció del PP i el Sr. Floren-
sa expressa el vot favorable d'ERC. S'aprova. 

 
Districte de Nou Barris 

 
5. Autoritzar a Ubaefitness, SL, a hipotecar la 

concessió per a la gestió dels equipaments espor-
tius ubicats al Parc esportiu municipal de Can Dra-
gó i al Complex esportiu municipal de Can Cuyàs, 
que li fou adjudicada per acord de la Comissió de 
Benestar Social en sessió de 13 de novembre de 
2001, per a finançar les obres d'adequació a la 
llicència mediambiental i per a les obres de remo-
delació i ampliació dels esmentats equipaments, 
per un import màxim de 4.500.000 euros, a retor-
nar en vint anys. 

El Sr. Alcober explica que el concessionari ha 
demanat, d‟acord amb el que preveu el plec de 
clàusules, hipotecar el dret de concessió per poder 
fer la inversió necessària per millorar les ins-
tal·lacions. Fa constar que s‟ampliarà la instal·lació 
esportiva de Can Cuyàs amb un nou edifici que 
possibilitarà també la redistribució dels serveis i 
donarà resposta a unes demandes d‟esports espe-

cífics que més endavant es concretaran. Puntualit-
za que els retards en la inversió estan relacionats 
amb un planejament urbanístic i considera una 
bona notícia que ja es pugui fer efectiva aquesta 
nova construcció. 

El Sr. Mulleras troba a faltar un estudi de mercat 
rigorós sobre la inversió per la construcció del nou 
centre de fitness i zona termal. Pensa que una 
inversió amb diner públic necessita quelcom més 
que la documentació que consta en l‟expedient i 
recorda, per exemple, el que ha costat fer rendible 
la inversió a la piscina del complex Aigüajoc Bor-
rell. Fa constar que s‟està davant la unitat de gestió 
de Can Dragó i de Can Cuyàs, la primera un poli-
esportiu que a escala de beneficis funciona bé i el 
segon unes instal·lacions esportives que tenen 
resultats negatius que són compensats amb els 
resultats positius de Can Dragó. Pensa que abans 
d‟aprovar la hipoteca caldria preguntar-se sobre la 
gestió d‟aquests centres, fer una auditoria interna i 
saber, per exemple, perquè a Can Cuyàs dins les 
despeses d‟explotació un 60% corresponen a per-
sonal i a Can Dragó només un 35%. Constata que 
en analitzar la viabilitat econòmica i social d‟aques-
tes instal·lacions es preveu un increment de tarifes 
del 8% l‟any 2010, i pregunta si s‟ha comunicat als 
abonats; a més, l‟estudi de viabilitat econòmica es 
basa també en un increment del 8% d‟abonats que 
considera una previsió massa optimista. Pensa que 
les inversions no seran rendibles i que caldrà tor-
nar a recórrer al crèdit i a incrementar les tarifes 
dels abonats. Diu que qui paga aquesta despesa 
són els abonats i els ciutadans de Barcelona a 
través de les aportacions de l‟Institut Barcelona 
Esports. Demana, tal com ja va demanar en una 
altra ocasió en relació a una instal·lació també 
gestionada per Ubae, que la documentació de 
l‟expedient firmada per un alt directiu de l‟Institut 
Barcelona Esports, per garantir la transparència i la 
higiene democràtica estigui signada també per 
algun superior seu ja que alguns directius de 
l‟Institut han tingut relacions personals amb gestors 
d‟aquest proveïdor. Avança l‟abstenció del seu 
grup per la manca d‟un estudi de mercat i pels 
dubtes sobre la viabilitat econòmica de la inversió 
que en el 90% correspon a les obres del centre de 
fitness de Can Dragó i només en el 5% a la inver-
sió a Can Cuyàs per temes mediambientals.  

El Sr. Florensa avança el vot favorable del seu 
grup perquè l‟acord significa millores a les ins-
tal·lacions esportives i un servei als usuaris millor. 

El Sr. Alcober manifesta que la higiene demo-
cràtica està contrastada i diu al Sr. Mulleras que ell 
mai li preguntarà si té un germà per valorar el seu 
treball polític i les seves actituds. Afirma que un 
expedient que signa el director d‟equipaments es-
portius de l‟Institut Barcelona Esports hauria de 
merèixer al regidor el mateix respecte que li mereix 
a ell. Pensa que el regidor no ha entès el contingut 
de l‟expedient, d‟acord amb un concurs es comple-
taran unes instal·lacions esportives; no s‟invertirà 
diner públic, és el concessionari qui invertirà. Pel 
que fa als rendiments econòmics i socials, avança 
que a Can Cuyàs l‟Institut Barcelona Esports tam-
bé hi invertirà perquè, si no, ningú el gestionaria, 
demana al regidor que visiti l‟equipament, és im-
portant conèixer la realitat, sobretot si es vol trans-
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formar. Resum l‟acord que avui es presenta tot 
recordant que hi ha un pla aprovat i una concessió, 
en el seu dia atorgada a Ubaefitness, SL, que per 
diferents circumstàncies tècniques no es va poder 
desenvolupar del tot, ara es desenvolupa. Afirma 
que un estudi de mercat ja hi és, el Pla d‟equi-
paments esportius existeix. Manifesta que el se-
guiment de la gestió es continuarà fent i és possi-
ble que d‟aquí a uns anys hi hagi o no una 
desviació econòmica, l‟equip de govern actua des 
de l‟optimisme, el Sr. Mulleras des del pessimisme. 

La Sra. Fandos puntualitza, atès que el seu grup 
votarà a favor d‟aquest punt, que no hi ha inversió 
municipal; el que es fa és permetre que un conces-
sionari, d‟acord amb el plec de clàusules, sol·liciti 
una hipoteca. Fa constar que la signatura d‟un 
director, exercint les seves competències, mereix 
tota la seva confiança. Com a presidenta de la 
Comissió no pot demanar que el document el signi 
ningú més que la persona que en té la competèn-
cia i que, a més, és un gran professional. 

El Sr. Mulleras manifesta que el seu grup no 
dubta de la professionalitat de ningú, però segueix 
demanant, per higiene democràtica, que si es con-
tracta amb un proveïdor amb relacions personals 
amb qui firma el document, que aquest també esti-
gui signat per una altra persona, amb càrrec dins 
de l‟Institut. Es pregunta qui pagarà la hipoteca si 
Ubae no hi pot fer front, el responsable últim serà 
l‟Ajuntament i, per tant, no es pot dir que no es 
parla de diners públics. Insisteix que les previsions 
de l‟expedient són massa optimistes i que segura-
ment es necessitarà una altra injecció de tresoreria 
perquè els increments del 8% no es donaran. Afir-
ma que no és pessimista, és realista en base a la 
història recent d‟altres poliesportius de la ciutat. 

El Sr. Martí demana al regidor que qualsevol 
ombra de dubte que tingui la traslladi immediata-
ment al jutjat i que acabi d‟estendre sospites sobre 
treballadors públics, que aquest cap de setmana ja 
ha vist quina és l‟especialitat del partit del Sr. Mu-
lleras. Insisteix que la higiene democràtica és no 
estendre ombres de dubte sobre treballadors i fun-
cionaris municipals que han guanyat la seva plaça i 
que tenen unes competències assignades. 

El Sr. Alcober afirma que és en el Consell 
d‟Administració de l‟Institut Barcelona Esports, on 
hi són presents tots els grups municipals, on es pot 
posar en dubte la vàlua professional dels directors 
que ostenten càrrecs aprovats pel mateix Consell, 
però aquest no és el cas, i es fa responsable de les 
accions del Sr. Martí Niubó. Diu al Sr. Mulleras que 
pregunti als representants del món esportiu, als 
clubs i a les entitats quina valoració fan del director 
d‟instal·lacions esportives de l‟Institut i s‟emportarà 
una sorpresa. Puntualitza que Ubaefitness, SL no 
és un proveïdor, és un adjudicatari d‟un concurs 
públic.  

La Sra. Esteller demana al Sr. Martí que retiri 
qualsevol ombra de dubte sobre l‟honorabilitat del 
PP. 

El Sr. Martí està disposat a retirar-ho si el Sr. 
Mulleras retira l‟ombra de dubte que ha llançat 
sobre el Sr. Martí Niubó. 

El Sr. Mulleras retira les seves paraules. 
El Sr. Martí també retira les seves. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la 
Sra. Blasco expressa el vot favorable d‟ ICV-EU i 
A, la Sra. Fandos expressa el vot favorable de CIU, 
el Sr. Mulleras expressa l'abstenció del PP i el Sr. 
Florensa expressa el vot favorable d'ERC. S'apro-
va. 

 
c) Proposicions 
 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
6. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 

Social manifesta l'interès de fonamentar el sistema 
escolar en la inclusió i acorda instar al govern mu-
nicipal a: Elaborar en el període de dos mesos un 
informe d'avaluació de la inclusió escolar a la ciutat 
de Barcelona, els recursos humans, tècnics i eco-
nòmics dedicats a aquesta tasca i la situació de les 
escoles d'educació especial a la nostra ciutat. 

El Sr. Ardanuy formula la proposició. El seu grup 
municipal creu en el sistema educatiu basat en la 
inclusió i reconeix que l‟èxit o el fracàs del model 
es fonamenta en els recursos que es dediquen per 
atendre la diversitat i donar als alumnes el servei 
que mereixen. Entén que l‟informe que se sol·licita 
ha de donar dades per poder afrontar i millorar el 
sistema i ha de garantir que les estratègies adop-
tades facin que el model educatiu incrementi el seu 
grau de qualitat i atenció als alumnes. Fa constar 
que a partir del curs 2008-2009, progressivament, 
els centres d‟educació especial s‟aniran reduint i el 
preocupa la viabilitat dels centres que restaran i la 
ubicació dels recursos que aquests centres poden 
continuar oferint al sistema. 

La Sra. Ballarín accepta la proposta, però de-
mana que el termini per a l‟elaboració de l‟informe 
sigui de cinc mesos. 

El Sr. Ardanuy accepta la modificació. 
La Sra. Martín afirma que el PP comparteix la 

importància de disposar d‟un sistema escolar fo-
namentat en la inclusió sense trepitjar, però, el dret 
de cap família a escollir allò que creu millor per a 
l‟educació dels seus fills. Pensa que moltes vega-
des la manca de suport a la inclusió dins l‟escola 
ordinària d‟alumnes amb diferents dificultats no 
permet realment aquesta opció i malgrat les pas-
ses que es donen falten recursos humans, tècnics i 
econòmics per dur a terme aquest objectiu. Posa 
de manifest la important tasca que desenvolupen 
les escoles d‟educació especial a la ciutat i recorda 
que encara està pendent la reordenació de l‟oferta 
educativa destinada a alumnes amb necessitats 
educatives especials, que és un punt recollit en el 
PAM. Fa constar que el PP va presentar a aquesta 
Comissió, en la sessió del febrer de 2007, una 
proposició aprovada per unanimitat demanant la 
presentació del mapa escolar d‟educació especial 
a la ciutat incloent les escoles públiques, privades i 
concertades per garantir una plaça per a tots els 
alumnes que requereixin aquest tipus d‟educació. 
Avui, encara no es disposa del mapa i, per aquest 
motiu, el seu grup donarà suport a la proposta. 
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El Sr. Florensa avança el suport del seu grup a 
la proposta perquè és important saber la situació 
en què es troben les escoles d‟educació especial.  

La Sra. Blasco dóna suport a la proposta, fa es-
ment a l‟extraordinària tasca que realitzen les esco-
les d‟educació especial i la tasca d‟integració que 
l‟escola pública i l‟escola en general fa amb els 
alumnes que requereixen atenció especial. Creu 
que és important aprofundir en el coneixement de 
la situació. 

La Sra. Ballarín posa de manifest que el que es 
demana és un informe amb els punts clau neces-
saris per planificar l‟educació especial i per elabo-
rar un mapa de l‟educació especial a la ciutat que, 
hores d‟ara, encara no hi és. Recorda que aquesta 
és una competència del Departament d‟Educació 
però es una preocupació que l‟equip de govern ha 
fet arribar reiterades vegades al Departament. Des-
taca que l‟Ajuntament ha estat pioner en els siste-
mes d‟educació especial, recorda que hi ha quatre 
magnifiques escoles públiques d‟educació especial 
que s‟han anat transformant i ofereixen, també, 
recursos a les escoles ordinàries per possibilitar la 
inclusió però no té tota la informació sobre les es-
coles concertades ni sobre tots els recursos que la 
Generalitat ha anat posant a la ciutat. Explica que 
hi ha una Comissió de planificació amb participació 
de l‟Ajuntament on hi són presents 2 tècnics del 
Departament 2 dels Serveis Territorials, 2 de la 
Inspecció, 2 del Consorci, 2 de l‟ Institut d‟Educació 
i una directora dels EAPS que està treballant per 
fixar, en el període 2009-2015, on ha d‟arribar la 
inclusió, quins recursos es necessiten, quins cen-
tres d‟educació especial han de continuar amb les 
característiques actuals i quins s‟han de transfor-
mar en recursos per donar suport a les escoles 
ordinàries que realitzen inclusió. La Comissió ha 
començat a analitzar la quantitat i la tipologia de 
l‟alumnat i dels centres d‟educació especial, quina 
és la seva procedència tant dels diferents districtes 
de la ciutat com de l‟àrea metropolitana, també 
analitza les unitats de suport a l‟educació especial 
que existeixen en els centres ordinaris i amb quin 
grau de discapacitat les persones poden anar a 
l‟escola inclusiva i amb quin continuen necessitant 
centres d‟educació especial. Insisteix que reconei-
xent la dedicació la professionalitat i la sensibilitat 
extrema d‟ aquestes escoles cal fer una reflexió per 
conciliar tots els interessos que sempre coincidei-
xen a donar el millor servei possible. Diu que la 
Comissió fa uns mesos que treballa, però fins al 
setembre o l‟octubre no tornarà a entrar en funcio-
nament, s‟intentarà que sigui el setembre per donar 
compliment al compromís que ara s‟assumeix de 
presentar l‟informe en cinc mesos. 

El Sr. Ardanuy agraeix el suport de tots els 
grups i insisteix que l‟anàlisi ajudarà a quantificar la 
manca de recursos dels centres ordinaris per millo-
rar el sistema d‟inclusió, a saber què passarà amb 
la xarxa de centres d‟educació especial, quina serà 
la seva readaptació i com quedaran els recursos 
humans dels centres que no continuïn la seva tas-
ca com a centres d‟educació especial.  

La Sra. Martín demana un major interès per la 
presentació del mapa de l‟educació especial que 
recorda que es va demanar l‟any 2005. Puntualitza 
que, tot i que l‟elaboració del mapa és competència 

de la Generalitat, no creu que hi hagi tanta dificultat 
per impulsar-lo i complir els terminis previstos. 

La Sra. Ballarín fa constar que s‟està treballant 
aquest assumpte, que des de l‟Ajuntament s‟ha fet 
molta pressió per tirar-lo endavant. Insisteix que no 
es pot acusar l‟Ajuntament de manca d‟interès per 
l‟educació especial; que s‟ha treballat al costat de 
totes les escoles concertades; que s‟han posat 
molts recursos i s‟han potenciat també els centres 
municipals d‟educació especial que s‟han anat 
transformant, com per exemple el centre de Vila 
Joana, en centres de recursos que donen suport 
als centres inclusius de la ciutat que el necessiten; 
Repeteix que s‟està treballant conjuntament amb la 
Generalitat i el Consorci d‟Educació per tirar enda-
vant la programació per al període 2009-2015; 
Puntualitza que aquest no és un assumpte senzill i 
no és fàcil articular les solucions entre inclusió i 
educació especial. 

La Sra. Ballarín expressa el vot favorable del 
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Ardanuy expressa el vot favo-
rable de CIU, la Sra. Martín expressa el vot favora-
ble del PP i el Sr. Florensa expressa el vot favora-
ble d'ERC. S'aprova amb el redactat següent: 

La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 
Social manifesta l'interès de fonamentar el sistema 
escolar en la inclusió i acorda instar al govern mu-
nicipal a: Elaborar en el període de cinc mesos un 
informe d'avaluació de la inclusió escolar a la ciutat 
de Barcelona, els recursos humans, tècnics i eco-
nòmics dedicats a aquesta tasca i la situació de les 
escoles d'educació especial a la nostra ciutat. 

Del Grup Municipal PP: 
7. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 

Social insta al Govern Municipal a: "Acordar amb la 
Generalitat de Catalunya finançar les 4.541 places 
d'escola bressol privades necessàries, via concert 
o subvenció, per tal de que totes les famílies que 
han sol·licitat una plaça d'escola bressol pública 
per al curs vinent, puguin accedir a una plaça amb 
finançament públic, el mes de setembre". 

La Sra. Esteller formula la proposta. Fa constar 
que el 63% de les famílies s‟han quedat sense 
plaça d‟escola bressol, de 7.236 famílies només 
2.695 han obtingut plaça. Afirma que la situació és 
d‟extrema gravetat i que des del PP, atesa la ne-
cessitat de donar resposta a les famílies, s‟ha insis-
tit durant tot l‟any no només perquè es creessin 
més places, sinó també perquè se subvenciones-
sin o s‟adoptés un règim de concert, tot i que sap 
que actualment no està regulat. Constata que la 
demanda no atesa creix cada any a un ritme molt 
més ràpid que l‟oferta. Recorda que per complir 
les ràtios en el mapa d‟escoles bressol de l‟any 
2008 la Generalitat estableix que els municipis de 
més de 50.000 habitants han de tenir una cober-
tura de finançament públic de les places del 15% 
al 20%, i això implicaria que Barcelona incremen-
tés substancialment el nombre de places finança-
des públicament –unes 9.320 places. Fa constar 
que a Ciutat Vella falten 100 places, a l‟Eixample 
900, a Sants-Montjuïc 353, a les Corts 187, a Sar-
rià Sant-Gervasi 773, a Nou Barris 805, etc. Re-
clama amb la mesura que s‟atengui a les famílies i 
que, com a mínim, es financiïn les 4.541 places no 
cobertes. 
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El Sr. Ardanuy avança el suport del seu grup a 
la proposta i demana que s‟estudiï la possibilitat 
d‟algun tipus de concert perquè l‟equip de govern 
es tanca exclusivament en la construcció d‟escoles 
bressol públiques, fet que no li sembla malament, i 
no s‟atén un nombre important de famílies prescin-
dint d‟un concepte de justícia social que cal aplicar. 
Insisteix en la possibilitat de concertar, perquè 
quan no es pot donar resposta a la demanda no-
més amb la construcció d‟escoles s‟han de buscar 
alternatives. Considera positiu que es pensi en 
altres mesures, a més, del concert i que s‟intenti 
ajudar mitjançant subvencions o xecs per millorar 
el sistema. 

El Sr. Florensa expressa el vot contrari del seu 
grup tot i posar en evidència la manca de places 
d‟escola bressol pública a la ciutat i el desequilibri 
que es produeix entre els districtes. Pensa que la 
solució està en invertir i construir escoles bressol 
públiques. 

La Sra. Blasco expressa el vot contrari del seu 
grup. Afirma que des de l‟equip de govern no 
s‟ignora ningú, sinó que es fa una aposta clara per 
un model públic de qualitat, l‟etapa 0-3 anys es una 
aposta educativa de la ciutat i, per tant, tots els 
esforços econòmics, de gestió i d‟inversió s‟han de 
dirigir cap a aquest model d‟escola pública. 

La Sra. Ballarín repeteix que aquest no és un 
govern liberal, sinó parcialment intervencionista 
que pensa que és bo tenir a les seves mans 
aquells sectors que són estratègics per els ciuta-
dans, i el sector 0-3 anys ho és, els recursos pú-
blics són limitats i l‟equip de govern ha decidit in-
vertir-los en escoles bressol públiques i de qualitat. 
Afirma que la qualitat és, entre altres, una de cau-
ses que ha incrementat la demanda en les escoles 
bressol municipals. 

La Sra. Esteller pregunta què faran els 4.541 
nens que han quedat sense plaça si les seves 
famílies no poden pagar una escola bressol priva-
da. Insisteix a reclamar una resposta i demana que 
l‟equip de govern no s‟amagui rere d‟un model de 
qualitat basat en escoles de titularitat pública quan, 
any rere any, s‟incompleixen els convenis. Posa de 
manifest que l‟escola bressol de qualitat pot estar 
tant en l‟escola pública com en l‟escola privada i 
pensa que l‟equip de govern, si no té capacitat per 
construir a temps allò amb el que s‟han compro-
mès, ha de finançar públicament les places neces-
sàries mitjançant subvenció, concert o subvenció 
directa a les famílies. Afirma que no hi ha voluntat 
de resoldre el problema, els nens que es quedaran 
sense plaça el proper mes de setembre seran grans 
quan estigui construïda la seva plaça i, per tant, no 
la necessitaran. Insisteix que tot i que el model de 
l‟equip de govern sigui un altre transitòriament s‟ha 
de donar una solució a les famílies, recorda que en 
el conveni signat l‟any 2004 el compromís era cons-
truir 1.200 places i se‟n van construir 600, en el con-
veni del 2006 que deixava sense vigència l‟anterior 
el compromís era de 2.190 places, però entre els 
anys 2005 i 2007 només s‟han construït 640 places i 
en posterioritat 900 més. Repeteix que el seu grup 
reclama preferentment el concert perquè si el sec-
tor privat desenvolupa aquesta activitat, l‟equip de 
govern pot controlar la qualitat i concertar. Sap que 
l‟escola bressol incorpora un model educatiu, però 

assenyala que també realitza una funció social 
molt important.  

El Sr. Ardanuy pensa que l‟equip de govern dei-
xa desassistida una part important de la societat i 
obliga les famílies a anar al mercat privat amb un 
cost entre 400 a 450 euros i més per alumne. Insis-
teix que l‟Ajuntament ha de donar resposta.  

La Sra. Blasco afirma que tothom sap que falten 
places d‟escola bressol a la ciutat, però repeteix 
que l‟aposta clara del govern és per una escola 
pública i de qualitat. Puntualitza que els nens no es 
queden a casa, requereixen un esforç especial per 
a les famílies però l‟aposta pública de la ciutat farà 
que, trigant una mica més hi hagi una escola públi-
ca de qualitat per a tota la ciutadania i qui pugui 
pagar ho haurà de fer. 

La Sra. Ballarín explica que l‟equip de govern no 
pot assumir la concertació com una solució transi-
tòria perquè els recursos que comportaria són els 
que s‟estan destinant a fer escoles públiques 
d‟acord amb el model actual. Puntualitza que a les 
escoles públiques hi arriba tothom que ho necessi-
ta perquè el model de cohesió social s‟aplica amb 
un sistema d‟ajuts del 30%, del 60% i del 90% en 
funció de les necessitats de les famílies. Fa constar 
que el 20% dels recursos que s‟obtenen s‟utilitzen 
per donar aquests ajuts i que el curs 2007-2008 el 
seu import ha estat de 1.680.000 euros. Li sembla 
curiós que es consideri que justament aquest any 
s‟hagin de cobrir absolutament totes les places 
quan aquest és un procés lent i li agradaria saber 
què va fer CiU, quan estava governant la Generali-
tat, per les escoles bressol. Recorda que la Llei de 
les 30.000 places va arribar una mica més tard i, 
en qualsevol cas, creu que la prova definitiva serà 
l‟any 2011, quan s‟hauran inaugurat 3.876 noves 
places amb les que ja quedaria coberta la deman-
da que s‟ha produït aquest any.  

La Sra. Esteller puntualitza que el seu grup vol 
el concert amb caràcter permanent però ha dema-
nat, atès que l‟equip de govern no pot donar res-
posta amb el model públic, que almenys utilitzi el 
concert durant el període de dos o tres anys que es 
triga a construir una escola pública. 

El Sr. Ardanuy recorda que durant el temps que 
van governar a la Generalitat l‟educació, en l‟etapa 
3 a 6 anys, fins aleshores no obligatòria, es va fer 
obligatòria i es va finançar amb fons propis de la 
Generalitat. Fa constar que l‟Ajuntament en el marc 
de les seves competències l‟únic que fa es deixar 
fora 4.500 persones. 

La Sra. Ballarín recorda que s‟està parlant de 
concertació quan legalment no és possible dur-la a 
terme en aquest nivell educatiu. 

La Sra. Ballarín expressa el vot contrari del 
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot contrari d‟ICV-
EU i A, el Sr. Ardanuy expressa el vot favorable de 
CIU, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot contrari d'ERC. 
Es rebutja. 

Del Grup Municipal ERC: 
8. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 

Social acorda commemorar el 200è aniversari del 
naixement de Charles Darwin i el 190è aniversari 
del naixement de Narcís Monturiol, amb la realitza-
ció d'activitats als museus de ciències i centres 
escolars de la ciutat. 
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El Sr. Florensa formula la proposició demanant 
que se celebrin un seguit d‟activitats culturals i 
científiques en escoles, biblioteques i equipa-
ments de la ciutat per commemorar el naixement 
d‟aquests dos personatges. 

El Sr. Ciurana avança el suport a la proposta i 
assenyala que en el cas del Sr. Monturiol, més 
enllà de la seva tasca com a científic i inventor, es 
valori també el seu compromís personal i social, ell 
va recollir les utopies de l‟època i seria bo destacar 
aquesta faceta seva.  

La Sra. Esteller avança el suport del seu grup. 
El Sr. Martí i Grau avança el suport de l‟equip de 

govern i manifesta que ja s‟han iniciat accions en 
aquesta línia, el creacionisme creix i és important 
reivindicar des dels museus científics de la ciutat i 
des de les biblioteques la figura de Darwin i les 
seves teories evolucionistes. Explica que també es 
faran algunes activitats al voltant de Narcís Montu-
riol. 

El Sr. Florensa agraeix el suport a la proposta i 
comparteix amb el Sr. Ciurana la voluntat de des-
tacar els diferents vessants de Narcís Monturiol. 
Demana que quan estiguin dissenyats aquests 
actes, els facin arribar la programació concreta. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la 
Sra. Blasco expressa el vot favorable d‟ICV-EU i A, 
el Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU, la 
Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el 
Sr. Florensa expressa el vot favorable d'ERC. S'a-
prova. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal CIU: 
9. Que s'organitzi un espai a cada districte, vin-

culat a un equipament juvenil ja existent, per a la 
promoció de la salut integral dels i les joves, i ges-
tionat per entitats especialitzades en salut. 

El Sr. Blasi recorda que el Pla Jove conté un 
apartat dedicat a la Salut, sap que l‟atenció sanità-
ria s‟ha de dispensar en els CAP i no oblida que hi 
ha alguna experiència com, per exemple, les tar-
des joves en què els CAP donen una atenció es-
pecialitzada per joves. Formula el prec per garantir 
una atenció més especialitzada i directa amb com-
plicitat amb els joves. 

La Sra. Blasco afirma que la promoció i l‟atenció 
de la salut en l‟etapa adolescent és fonamental i, 
per aquest motiu, el Pla Jove preveu una bateria 
d‟accions centrades en quatre àmbits d‟intervenció: 
l‟anàlisi i el coneixement, la promoció, la prevenció 
i disminució de risc, i l‟atenció sanitària. Fa constar 
que tots aquests programes s‟han de desplegar 
majoritàriament a través de l‟Agència de Salut Pú-
blica. Explica que en els equipaments juvenils de la 
ciutat, els adolescents i joves ja poden trobar in-
formació generalista vinculada a temes de salut, 
tant sobre serveis i recursos municipals com sobre 
les activitats i programes de les entitats especialit-
zades. Recorda que el Pla Jovebcn és el full de 
ruta de totes les polítiques juvenils de l‟Ajuntament 
i aquest no considera la necessitat que els equi-
paments juvenils de la ciutat tinguin espais especí-
fics de promoció de la salut gestionats per entitats 

especialitzades com el regidor proposa. Recorda 
que es va acordar que els serveis d‟informació i 
dinamització dels centres de secundària disposes-
sin de la informació i orientació individualitzada 
sobre temes de salut que afecten els joves i, en 
aquest sentit, des de la Direcció de Joventut, ja hi 
ha hagut contactes amb l‟Agència de Salut Pública 
per coordinar la tipologia d‟informació que s‟ha 
d‟oferir i aconseguir que arribi a la gent jove tota la 
informació dels serveis que s‟ofereixen en els CAP. 
Insisteix que des dels serveis d‟informació i dina-
mització dels instituts i a través de tots els progra-
mes de l‟Agència de Salut Pública, dels serveis 
d‟informació juvenil i de tots els programes i ins-
truments, actualment en marxa, s‟acompleix aquest 
objectiu, que ella comparteix. 

El Sr. Blasi està d‟acord en la transversalitat de 
les polítiques de joventut. L‟opció plantejada per la 
regidora és interessant, però pensa que quan es 
parla de promoció es fa incidència a l‟atenció per-
sonalitzada. Pensa que és important donar una 
interlocució directa, ni que sigui telefònica tal com 
preveu el Projecte Jove. Recorda que hi ha experi-
ència a escala de ciutat amb entitats que dispen-
sen aquest tipus d‟atenció. Considera correcte que 
els serveis d‟informació estiguin ubicats en els 
centres de secundària, però creu que cal trobar la 
forma perquè la persona que ha de fer la consulta 
no estigui cohibida. 

La Sra. Blasco mostra algun dels fulletons edi-
tats on es reflecteixen tots els serveis adreçats a la 
gent jove, on hi figuren també temes de salut. Con-
sidera important que l‟atenció individual i especia-
litzada es pugui fer on estan ubicats els professio-
nals especialitzats i que els joves s‟acostumin a 
anar a aquests serveis normalitzats. Pot entendre 
que els cohibeixi, per exemple, anar al mateix CAP 
on poden trobar la família, caldria buscar alguna 
solució, però insisteix que els equipaments juvenils 
no es poden convertir en llocs d‟informació i aten-
ció especialitzada en cadascun dels àmbits que la 
gent jove pugui necessitar.  

Es dóna per tractat. 
Del Grup Municipal PP: 
10. 1. Que es justifiquin les raons per les quals 

l'Institut de Cultura de Barcelona no ha comptat 
amb els creadors consolidats en el Festival 
Grec'08. 2. S'informi dels objectius que s'ha marcat 
el govern municipal per aquesta edició del Grec 
així com les previsions d'assistència de públic i 
d'ingressos per tots els conceptes. 3. Es reorientin 
els continguts de la programació del Grec per tal 
de convertir-lo en el gran referent de la cultura a 
Barcelona i en un Festival de qualitat de caràcter 
internacional en les properes edicions. 

La Sra. Esteller formula el prec perquè pensa 
que el Festival Grec ha anat perdent nivell al llarg 
dels anys. Destaca la necessitat que la ciutat tingui 
un Festival de caràcter internacional que sigui un 
referent en política cultural, Barcelona té una situa-
ció privilegiada, qualitat i possibilitats per organitzar 
esdeveniments culturals i reclama que el Grec sigui 
un Festival semblant als d‟Avinyó o d‟Edimburg, 
amb capacitat per atraure persones de Barcelona, 
de la resta d‟Espanya i d‟Europa. Recorda que 
aquest és el plantejament que el PP sempre ha 
defensat. 
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El Sr. Martí i Grau afirma que és complicat fer 
balanços simplificats sobre l‟evolució del Festival 
Grec. Creu que l‟evolució, especialment els últims 
deu anys, mostra cada vegada més que és un 
Festival de referència internacional i així ho asse-
nyala el mateix sector, la crítica i l‟interès que ha 
suscitat en altres festivals internacionals. Fa cons-
tar que el Festival d‟Avinyó aquest any ha estat 
soci del Grec i que s‟està treballant amb el Festival 
Edimburg, considera, però, precipitat fer un balanç 
del Festival d‟aquest any.  

Explica que un Festival ha de significar una sac-
sejada en un sistema cultural determinat, aquesta 
és la diferència amb la temporada d‟espectacles, 
cal un remolí que provoqui interès, debat i discus-
sió. Creu que el Grec dels primers anys va ser un 
allargament de la temporada per cobrir un espai de 
temps en què pràcticament no hi havia oferta cultu-
ral, situació que els últims 8 o 9 anys s‟ha anat 
modificant, i el Grec ha passat a ser un moment 
determinat d‟aquesta sacsejada de les arts escèni-
ques. Pensa que l‟etapa que s‟ha iniciat amb la 
nova direcció és un pas endavant i que enguany el 
Grec ha tingut repercussió internacional: cita tres 
espectacles que difícilment es poden veure en 
qualsevol altre moment de l‟any: l’Andromaque, un 
espectacle brillant, El Ángel Exterminador dirigit 
per Joan Ollé, i Dido & Aeneas de Purcell posat a 
escena per la coreògrafa Sahsa Waltz. Insisteix 
que també sacseja veure coses des d‟un punt de 
vista internacional que tenen relació amb l‟escena 
local i, per exemple, és un encert haver programat 
en el Festival el Rei Lear que encara es pot veure 
a la Biblioteca de Catalunya dirigit per Oriol Broggi, 
al costat del Troilus and Cressida representat en el 
Teatre Lliure de la mà de Declan Donnellan que ha 
posat en escena un Shakespeare fantàstic i amb 
una molt bona valoració de la crítica; afirma que és 
important confrontar un Rei Lear en l‟esperit del 
Lliure dels anys 80 amb com estan posant en es-
cena Shakespeare els mateixos anglesos i els 
grans creadors. També cita el contrast que es viurà 
a Montjuïc amb el circ català i l‟espectacle cana-
denc Traces que s‟ha vist al Mercat de les Flors. 
També el Festival ha d‟obrir noves perspectives en 
el teatre local i cita com exemple la Rodoreda que 
Carlota Subirós posarà en escena i Pinsans i Ca-
derneres de Xavier Albertí. Està segur que quan es 
faci el balanç del Festival Grec d‟aquest any 
s‟haurà incrementat el seu ressò internacional. 
Recorda que les previsions de pressupost donades 
a l‟inici del Festival eren de 4,4 milions d‟euros, 
dels quals 2,5 d‟aportació municipal, 655.000 
d‟aportació d‟altres administracions, una previsió 
de venda d‟entrades al voltant de 500.000 euros i 
una previsió d‟ingressos per patrocini d‟uns 
600.000 euros i fa constar que a aquest volum 
econòmic caldria afegir tot el que es mou al voltant 
dels promotors privats que participen en el Festival.  

La Sra. Esteller afirma que, en opinió del PP, 
caldria avançar cap a un altre model tot i estar 
d‟acord amb alguns dels espectacles programats. 
Es pregunta si la projecció i el missatge que es 
tramet del Festival és positiu, i si aquest és el mo-
del de Festival que es vol. Demana que a partir del 
mes de setembre es presenti un informe de caràc-
ter quantitatiu i qualitatiu que valori els continguts i 

que analitzi la tendència de cap a on ha 
d‟evolucionar el Festival per adquirir prestigi i 
atraure públic internacional. 

El Sr. Martí i Grau diu que no pot parlar en ter-
mes qualitatius si no parla dels espectacles. Està 
d‟acord en què és més interessant el debat sobre 
el Grec en termes qualitatius que quantitatius; ha 
parlat de la qualitat artística dels espectacles que 
ha citat. Insisteix que per fer el debat i entendre 
aquest remolí, que ell intentava descriure, cal co-
nèixer i veure el Grec. Es compromet a presentar 
l‟informe sobre el Festival i a presentar les línies de 
futur.  

Es dóna per tractat. 
11. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 

Social acorda instar al Govern Municipal a: 1. Es-
tablir una línia de subvenció per a les escoles de 
música de titularitat privada que ajudi a les famílies 
a poder donar una educació musical als seus fills. 
II. Incloure a les Escoles de Música de titularitat 
privada en les informacions de matriculació i inici 
de curs que elabora l'Ajuntament de Barcelona. III. 
Permetre a les Escoles de Música de titularitat 
privada accedir als equipaments musicals munici-
pals per a la realització d'activitats docents. 

La Sra. Esteller formula el prec atesa la dificultat 
que hi ha per accedir a una escola de música de 
titularitat pública.  

La Sra. Ballarín comparteix la importància de la 
dimensió educativa de la música per educar la 
sensibilitat, possibilitar el seu gaudiment i fomentar 
valors com el treball en equip i, sobretot, perquè 
està absolutament demostrat que és útil per obtenir 
èxit escolar en el sentit més tradicional. És consci-
ent que a la ciutat hi ha una manca d‟oferta 
d‟estudis musicals, l‟Ajuntament compta amb qua-
tre escoles de música públiques, oferta que voldria 
que fos més elevada. Afirma que hi ha voluntat de 
créixer i trobar un model propi, s‟ha començat a 
treballar però encara no està decidida quina relació 
cal establir amb les altres escoles de música exis-
tents i, per tant, pensa que és precipitat donar una 
resposta sobre el que es farà en el futur. Pel que fa 
a la petició d‟incloure les escoles de música priva-
des en la informació i en guies, recorda que, aque-
lles que estan interessades a fer-ho, ja figuren a la 
Guia del ciutadà. Diu que a la guia Barcelona és 
una bona escola, només s‟enumeren els centres 
públics i els sostinguts amb fons públics, però es 
podria estudiar incloure-hi les que estan autoritza-
des pel Departament d‟Educació, encara que no 
tinguin finançament públic. Afirma que és un objec-
tiu tenir els equipaments musicals a ple rendiment i 
pensa que no hi ha cap impediment perquè, si hi 
ha disponibilitat, puguin ser utilitzats per escoles de 
música privades, i recorda que el Conservatori ja 
dóna aquest servei. 

La Sra. Esteller constata que l‟equip de govern 
reconeix la important dimensió de la música, però 
coneixent la manca d‟equipaments no fa res per 
solucionar-la. Insisteix en què es busquin solucions 
i torna a demanar que es financin les escoles de 
música privades. Recorda que en el PAM 2003-
2007 ja s‟incorporava el compromís de crear un 
escola de música a cada districte, ara només n‟hi 
ha quatre, més una cinquena que encara no està 
en funcionament. Reclama que es prenguin mesu-
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res –la regidora sap que les escoles de música 
privada estan demanant un suport institucional–, i 
insisteix que cal actuar per facilitar l‟educació mu-
nicipal dels infants de la ciutat. 

La Sra. Ballarín reitera que l‟equip de govern és 
conscient de la situació, s‟està treballant per trobar 
una solució i, per tant, ara no és el moment de 
pronunciar-se respecte a la relació amb les escoles 
privades de música. Reitera la disponibilitat de 
parlar amb elles pel que fa a la possibilitat de di-
fondre la seva oferta i que puguin utilitzar algun 
espai lliure dels equipaments musicals municipals, 
tot i que les escoles públiques tindran prioritat en la 
seva utilització. 

Es dóna per tractat. 
Del Grup Municipal ERC: 
12. Que en properes edicions de la Nit Blanca, 

les activitats programades es descentralitzin a dife-
rents espais als barris de Barcelona. 

Es dóna per tractat conjuntament amb el punt 1. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
13. Quin és el capteniment del govern municipal 

perquè el bar Pastis, amenaçat de tancament, pu-
gui continuar desenvolupant el seu paper de dina-
mitzador cultural i musical a la ciutat? 

El Sr. Ciurana formula el prec. Recorda que el 
bar Pastís, al carrer de Santa Mònica, és un 
d‟aquells establiments que han ajudat a configurar, 
al llarg de molts anys, el caràcter de la ciutat, diu 
que, a més de ser un element de cohesió del barri, 
ha contribuït a la dinamització cultural i musical. 

El Sr. Martí posa de manifest que el govern mu-
nicipal té la mateixa opinió que el Sr. Ciurana sobre 
la trajectòria, la funció i el servei que ha prestat 
aquest establiment de molta solera a un barri en 
particular i a la ciutat en general. Afirma que el 
capteniment municipal és ajudar a la seva pervi-
vència i donar compliment a les seves necessitats i 
demandes perquè pugui tirar endavant, però en 
reciprocitat s‟espera de l„establiment que compleixi 
els requeriments que d‟acord amb la llei se li de-
manen. Puntualitza que, avui, l‟establiment és per-
fectament legal, té una llicència en regla tot i que té 
unes determinades deficiències esmenables que li 
permetran complementar l‟activitat principal que 
realitza amb algunes altres activitats secundàries. 
No hi ha cap capteniment d‟amenaçar de tanca-
ment l‟establiment, únicament es demana la seva 
adaptació normativa.  

El Sr. Ciurana fa constar que l‟establiment té 
una ordre de cessament de l‟activitat i, per tant, 
entén que està amenaçat de tancament. Considera 
que una cosa és la seva activitat com a bar i, 
l‟altra, que pugui continuar amb les seves activitats 
complementàries, el regidor diu que les deficiènci-
es són esmenables, però no sap si amb l‟adaptació 
a la normativa s‟acabarà configurant un espai dife-
rent al dels darrers anys. Vol que el Pastís pugui 
continuar fent música en directe i demana un com-
promís públic del que la regidora de Ciutat Vella 
expressa en privat, que pugui continuar fent la 
seva activitat de bressol i trampolí de moltes per-
sones que fan de la música i de la cultura el seu 
objectiu. Voldria sentir la voluntat inequívoca del 

govern municipal que el bar Pastís pugui continuar 
fent música en directe en els propers mesos i anys. 

El Sr. Martí manifesta que el tancament i el ces-
sament de l‟activitat no són el mateix, el Sr. Ciura-
na ho sap, una ordre de tancament és una qüestió 
física, l‟establiment deixa de realitzar la seva activi-
tat perquè no pot obrir les portes, i el cessament 
d‟activitat significa que alguna activitat parcial de 
l‟establiment no es pot desenvolupar però no es 
qüestiona la seva obertura. Repeteix que el bar no 
està amenaçat de tancament, sinó que se li ha 
requerit el cessament d‟una determinada activitat 
perquè no té les condicions actualment requerides 
pel seu desenvolupament, però el local es pot ade-
quar i, per tant, es pot tornar al cent per cent de 
l‟activitat. L‟Ajuntament es compromet a ajudar, a 
assessorar i a donar suport a l‟establiment perquè 
això sigui així, tot i que l‟última paraula quant a 
llicències i activitats, la tenen els tècnics que són 
els funcionaris que avaluen una activitat reglada. 
Fa constar que en funció dels seus informes els 
responsables polítics es comprometen a què els 
titulars dels establiments tinguin el màxim suport 
per continuar en les millors condicions les seves 
activitats.  

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal ERC: 
14. Quin és l'increment previst per part del go-

vern municipal de places d'escola bressol per tal 
de poder afrontar la demanda els propers anys? 

El Sr. Florensa formula la pregunta davant 
l‟evidència de manca de places públiques d‟escola 
bressol per satisfer la demanda que hi ha a la ciu-
tat. Fa constar que en alguns districtes la demanda 
atesa només arriba al 25%, segons indiquen les 
estadístiques, en els propers anys, es preveu un 
augment de la natalitat i, si no s‟incrementen les 
places, el percentatge de demanda satisfeta enca-
ra es reduirà. A la ciutat, en el període 2004-2006, 
el nombre de naixements ja se situava en els 
14.000 per any, quan a la dècada dels 90 era de 
12.600. 

La Sra. Ballarín respon que la previsió és que 
l‟any 2011 hi hagi a la ciutat 4.391 places en esco-
les de nova construcció i un increment net de 3.876 
places. La construcció de 52 noves escoles bressol 
preveu 42 nous centres i la substitució de 10 ja 
existents, hi haurà en total 7.554 places, nombre 
suficient per atendre la demanda del curs present. 

El Sr. Florensa pregunta si les 4.391 places que 
ha citat la regidora seran noves i si aquest incre-
ment és el que ja estava previst o si preveu, a més, 
la variable de l‟augment de la natalitat. Pensa que 
el que cal en els propers anys, a més de créixer en 
nombre de places, és reduir la demanda no atesa. 

La Sra. Ballarín explica que abans de les elecci-
ons s‟havia fet un càlcul entenent que fent un gran 
esforç es podia arribar a duplicar durant el mandat 
el nombre de places existents el maig del 2007. Fa 
constar que a partir d‟aquesta primera previsió, 
s‟ha fet un estudi acurat que té en compte les da-
des demogràfiques, la distribució a la ciutat de la 
demanda no atesa i altres variables i, en base a 
això, s‟ha fet la distribució a la ciutat de les 52 no-
ves escoles bressol, que ara no pot explicar però 
que en breu el mateix alcalde explicarà. Insisteix 
que s‟ha tingut en compte, com a primer punt, 
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l‟element demogràfic tot i que no creu que continuï 
creixent molt la natalitat a la ciutat perquè un dels 
primers efectes de la crisi econòmica és la seva 
disminució. 

La Sra. Fandos, com a presidenta de la Comis-
sió, lamenta la resposta de la regidora dient que 
ara no pot explicar la situació de les noves escoles 
quan, d‟aquí pocs minuts, ho explicarà en una roda 
de premsa.  

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 

Grup 
 
Del Grup Municipal ERC: 
15. Que s'informi de l'estat d'execució de la pro-

posició aprovada a la Comissió de Cultura, Educa-
ció i Benestar Social en data 10 de febrer de 2008 
amb el següent contingut: "La Comissió de Cultura, 
Educació i Benestar Social acorda que s'endegui 
els treballs per la creació d'un centre d'interpretació 
sobre el GATCPAC a la Casa Bloc". 

El Sr. Florensa recorda que el febrer passat, es 
va aprovar aquesta proposició presentada pel seu 
grup i vol saber quins passos s‟han fet per part del 
govern municipal per fer possible aquest centre. 

El Sr. Martí i Grau diu que les gestions estan en 
curs i que en breu podrà donar dades més concre-
tes. Explica que s‟inicia l‟enderroc de l‟edifici que 
tapava i no permetia contemplar la Casa Bloc en 
tota la seva dimensió. S‟ha encarregat, també, un 

informe a l‟equip del Museu d‟Arts Decoratives i del 
futur Centre del Disseny sobre com es podrien 
posar en valor els edificis d‟aquest grup i, en espe-
cial, de la Casa Bloc. Pensa que a la Casa Bloc hi 
pot haver dificultat per ubicar-hi un centre 
d‟interpretació en el sentit d‟un espai de difusió 
perquè la casa està ocupada. S‟estudia on es pot 
ubicar l‟espai d‟informació, sobretot a través del 
disseny d‟itineraris i de marcar aquests edificis per 
mostrar la importància del GATPAC a la ciutat. 
Manifesta que, quan el pla de treball estigui més 
definit, l‟explicarà a la Comissió. 

El Sr. Florensa pregunta quines són les previsi-
ons de què aquest espai d‟interpretació s‟ubiqui a 
la Casa Bloc, recorda que els baixos estan buits. 

El Sr. Martí i Grau respon que s‟està estudiant, 
primer, saber quina és la disponibilitat definitiva i, 
segon, determinar si aquest, ja ho va dir en el mo-
ment en què es va discutir aquesta proposta, és el 
millor indret per ubicar-lo i per aconseguir l‟objectiu 
que el patrimoni del GATPAC es posi en màxim 
valor a la ciutat. 

Es dóna per tractada. 
 
 
VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a dotze hores i vint 
minuts.

 
 

 
 
 
 

Comissió d’Acció Social i Ciutadania 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 15 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 16 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 15 de juliol de 2008, s‟hi reuneix la 
Comissió d‟Acció Social i Ciutadania, sota la presi-
dència de l‟Im. Sr. Javier Mulleras Vinzia. Hi assis-
teixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Ricard Gomà i 
Carmona, Immaculada Moraleda i Pérez, Montser-
rat Ballarín i Espuña, Sara Jaurrieta i Guarner, 
Guillem Espriu i Avendaño, Carles Martí i Jufresa, 
Gemma Mumbrú i Moliné, Maite Fandos i Payà, 
Joan Puigdollers i Fargas, Gerard Ardanuy i Mata, 
Raimond Blasi i Navarro, Gloria Martín Vivas, Án-
geles Esteller Ruedas i Ester Capella i Farré, assis-
tits per la tècnica d‟administració general, Sra. Te-
cla Fort i Riera, que actua per delegació del 
secretari general de la Corporació. 

També hi són presents els la Sra. Isabel Ribas i 
Seix, delegada de Salut Pública i el Sr. Joaquim 
Mestre i Garrido, regidor de Drets Civils. 

S‟obre la sessió a les dotze hores i trenta mi-
nuts. 

 

I) Aprovació de l‟acta de la sessió anterior 
S’aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d‟ofici 
 
En compliment de l‟article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 

1. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 27 de juny de 

2008, que aprova el plec de clàusules i convoca 
concurs, per adjudicar el contracte de la gestió del 
centre d‟urgències i emergències socials de Barce-
lona, per als exercicis 2008-2010, i per un import 
de 3.582.640,14 euros. 

2. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 16 de juny de 

2008, que adjudica a la Fundación Salud y Comu-
nidad el contracte de la gestió dels habitatges amb 
serveis per a la gent gran, (bronze-coure), per als 
exercicis 2008-2009, i per un import de 277.968,38 
euros. 
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3. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 20 de juny de 

2008, que adjudica a l‟entitat Arrels Fundació el 
contracte per concertar places d‟acolliment resi-
dencial temporal i tractament social a la llar Pere 
Barnés, per als exercicis 2008-2011, i per un im-
port d‟1.049.000 euros. 

4. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 1 de juliol de 2008, 

que adjudica al Centre Unesco de Catalunya, 
Asoc., el contracte dels serveis d‟informació, for-
mació, mediació de conflictes, atenció i debat en 
matèries de gestió de la diversitat de creences, 
mitjançant l‟Oficina d‟afers religiosos, per als exer-
cicis 2008-2010, i per un import de 430.721,46 
euros. 

5. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 4 de juliol de 2008, 

que adjudica a l‟entitat Fundación Salud y Comuni-
dad el contracte de la gestió dels habitatges amb 
serveis per a la gent gran Urrutia, per als exercicis 
2008-2009, i per un import de 197.067,96 euros. 

6. Districte de Ciutat Vella 
Del gerent municipal, de data 25 de juny de 

2008, que adjudica a l‟Associació Esport-3 la gestió 
de serveis públics i l‟explotació dels serveis públics 
de dinamització de la gent gran de Ciutat Vella i 
gestió casals gent gran Josep Trueta, Pati Llimona, 
Josep Tarradellas i Casc Antic, per als exercicis 
2008-2009, i per un import de 834.250,94 euros. 

7. Districte de Sants-Montjuïc 
Del gerent municipal, de data, 25 de juny de 

2008, que adjudica a la societat Eurest Colectivi-
dades, SL el contracte del servei d‟àpats en 
companyia per a gent gran al districte de Sants-
Montjuïc, per als exercicis 2008-2009, i per un im-
port de 83.930,07 euros. 

8. Àrea d‟Acció Social i Ciutadania 
Del gerent municipal, de data 25 de juny de 

2008, que autoritza a la societat Doskasde, SA a 
cobrar la despesa amb motiu de l‟explosió a l‟edifici 
ubicat al c/ Andrade, 259 per l‟allotjament de 43 
persones en un hotel proper al sinistre, durant els 
dies 17 al 19 de març de 2008, per un import de 
14.113,30 euros. 

El Sr. Puigdollers demana rebre una còpia del 
plec de clàusules que convoca el concurs de gestió 
de centres d‟urgència i d‟emergències socials. 

 
b) Mesures de govern 
 
A la Comissió: 
1. Nou model d‟actuació municipal en l‟àmbit de 

les urgències i les emergències socials. 
El Sr. Gomà manifesta que aquest nou model 

d‟actuació entrarà en funcionament el mes de no-
vembre i que estarà plenament desplegat al llarg 
dels anys 2009 i 2010. 

Explica que a Barcelona el CMAUS (Centre Mu-
nicipal d‟Atenció a les Urgències Socials) ofereix 
atenció social primària fora de l‟horari d‟obertura de 
la xarxa de centres de serveis socials i, alhora, el 
Servei d‟Emergències Socials, que s‟activa en situ-
acions de catàstrofe o de risc col·lectiu, té com a 
missió específica l‟acompanyament personal i so-
cial de les persones afectades. Afirma que són dos 
serveis molt assenyalats des del punt de vista qua-

litatiu, amb una dimensió important pel que fa a 
l‟atenció de les persones que atenen. Informa que 
l‟any 2007, el CMAUS va atendre presencialment 
més de 2.000 persones, aproximadament 4.500 
per via telefònica i unes 2.500 mitjançant l‟equip 
mòbil, el que representa un increment de gairebé el 
10% en relació amb l‟any 2006; es van gestionar 
vora de 800 prestacions econòmiques i una mica 
més de 1.000 allotjaments d‟urgències. D‟altra ban-
da, el Servei d‟Emergències Socials –un servei que 
té una alta variabilitat pel que fa a les persones 
ateses en funció no només del nombre de sinistres, 
sinó també de la seva magnitud– va atendre 722 
persones en 47 sinistres. 

Afirma que a partir d‟aquestes bases i de consi-
derar que són serveis que han anat evolucionant, 
creixent i millorant, i tenint en compte que a finals 
de febrer es va presentar en el Ple de l‟Ajuntament 
la mesura de govern del nou model de serveis 
socials bàsics, han cregut que calia reformular les 
urgències i les emergències socials creant un nou 
servei de caràcter integral amb un centre referen-
cial de ciutat, la Central d‟Urgències i Emergències 
Socials de Barcelona, que pugui funcionar com una 
peça més integrada en el nou model de serveis 
socials bàsics d‟accés universal. 

Menciona els objectius principals del nou model: 
millorar l‟accessibilitat de la ciutadania al servei; 
ampliar les situacions que són objecte d‟atenció en 
la nova central; millorar la qualitat de l‟atenció mi-
llorant la formació dels professionals i els equipa-
ments; i incrementar el conjunt de recursos perquè 
el servei pugui funcionar millor i enfortir-se. 

Tot això, explica, es desplegarà en una determi-
nada estructura de serveis que constarà de tres 
grans unitats: una de recepció, on s‟articularà un 
servei d‟informació amb un de primera acollida i 
una central receptora d‟alarmes; una de resposta 
immediata –un servei específic d‟assessorament i 
atenció, i un altre d‟abordatge de situacions d‟ur-
gència– i el Servei d‟Emergències Socials, que 
queda per tant incorporat i encaixat en el nou mo-
del; i, finalment, una de suport a situacions especí-
fiques d‟urgència.  

És a dir, assevera, si fins ara s‟estava parlant de 
situacions de suport a la primària o d‟urgència, la 
nova central també donarà suport a serveis 
d‟atenció especialitzada en alguns col·lectius espe-
cífics –casos de violència masclista, de desatenció 
a la infància, d‟urgències en persones grans, de 
persones sense sostre i immigrades o refugiades–, 
sempre fora de la cobertura horària dels serveis 
específics d‟atenció especialitzada, però. A més, el 
nou model també incorpora altres paràmetres: 
perfils professionals, espais de treball, protocol, 
recursos materials, indicadors de seguiment i ava-
luació, etc. 

Acaba dient que el pressupost inicial previst per 
al funcionament de la nova Central d‟Urgències i 
Emergències Socials de Barcelona en el plec fins a 
finals de l‟any 2010 és de 3.582.640 €. 

La Sra. Fandos agraeix al Sr. Gomà que per fi, 
després de dues pròrrogues, els porti aquest model 
d‟actuació en el cas d‟urgències i emergències 
socials. Creu que és una avaluació realista on 
s‟admet que cal anar cap a un altre model de ser-
veis socials i que el fet que no existís aquest centre 
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referencial unificat confonia els ciutadans. Per tant, 
pensa que aquesta proposta –que encara cal estu-
diar amb deteniment– pretén resoldre els proble-
mes dels ciutadans donant-los unes directrius cla-
res de què cal fer en cas d‟urgència i procurant 
evitar la dispersió actual. 

Entén que aquest centre restarà obert les vint-i-
quatre hores, no només quan tanquin els altres. 
Pel que fa a la ubicació, comenta que probable-
ment dóna un servei en una zona, però potser no 
és un lloc massa identificatiu per a la resta de la 
ciutat. Vol saber, per tant, si es buscarà un nou 
local. Afegeix que un centre com aquest no hauria 
de tenir barreres arquitectòniques. 

Quant al Servei d‟Emergències Socials assenya-
la que l‟ha sorprès que funcioni només amb pro-
fessionals voluntaris, ja que tothom pretén conciliar 
la vida laboral i familiar. Vol saber, en conseqüèn-
cia, si d‟aquest servei se n‟encarregarà l‟empresa 
externa que es contracti. 

Entén que, tot i estar redactada en present, la 
documentació recull els aspectes relacionats amb 
la prestació del servei que es donarà en el futur. 

La Sra. Martín dóna la benvinguda a aquesta 
mesura de govern que, des del seu grup, havien 
demanat per evitar les contínues pròrrogues que 
s‟estaven produint en el contracte de gestió del 
Centre Municipal de Servei d‟Atenció Social d‟Ur-
gències. Creu que, com es desprèn de l‟anàlisi de 
la situació actual, la cobertura del servei s‟està fent 
amb infraestructures inadequades, falta de coordi-
nació i de seguiment posterior, registre de dades 
quasi manual, manca d‟indicadors d‟activitat, etc. 
Se sorprèn de l‟existència d‟infraestructures inade-
quades, ja que creu recordar que el 2005 es van 
realitzar unes obres de millora al local del CMAUS 
per un import de 272.307,72 €. Pregunta com s‟ha 
d‟interpretar aquesta inversió, atès que són molts 
diners per no considerar-la una inversió amb previ-
sió de futur i poder disposar ara d‟un actiu que 
aportarà aquest nou model. 

Quant a la valoració del nou model, reconeix 
que les mesures que s‟hi incorporen són positives, 
però aporten poques novetats; la majoria d‟as-
pectes que s‟hi ressalten ja es contemplaven en el 
plec de clàusules actuals i, per tant, si no s‟han dut 
a terme s‟ha d‟entendre que s‟ha incomplert el 
contracte i que l‟Administració municipal no ha 
supervisat adequadament aquest servei.  

Per tant, demana que la posada en marxa 
d‟aquest nou model vagi acompanyada d‟un se-
guiment que permeti constatar puntualment que es 
compleixin totes les previsions del mateix. Es par-
teix ara d‟un pressupost de gairebé un 40% més, 
que ha de facilitar la seva aplicació, i, per tant, 
afirma, fent una bona gestió s‟haurien d‟aconseguir 
els objectius previstos i donar un servei d‟urgències 
i d‟emergències de qualitat. 

La Sra. Capella aplaudeix aquesta iniciativa, ja 
que calia redissenyar el model d‟urgències i emer-
gències socials, i assenyala que la informació apor-
tada pel Sr. Gomà posa de manifest la descoordi-
nació del sistema actual. 

Diu que li crida l‟atenció que no hi hagués cap 
protocol d‟atenció a les urgències, que això genera 
aquesta descoordinació i que, en conseqüència, la 
utilització dels recursos no sigui l‟òptima. Creu que 

el nou model dissenya, reordena i redimensiona el 
servei, i aposta per la coordinació i per l‟equitat: 
tothom ha de rebre la mateixa atenció. 

Vol saber com se centralitzarà el servei, en con-
cret l‟atenció i la informació, perquè sembla ser que 
resta dissenyar quin serà el sistema informàtic per 
tenir tota la informació al dia. Afegeix que la infor-
mació és molt important no només per optimitzar el 
model que es pretén engegar, sinó també per dis-
posar de les dades reals de la ciutat. Apunta que a 
la presentació d‟aquest model s‟hi troba a faltar el 
mapa de cobertura de la ciutat d‟aquest servei, la 
plantilla (inclosa l‟especialitzada) amb què es 
comptarà i l‟estructura, que suposa serà l‟actual 
però millorada. 

Vol saber si el suport que es donarà a les situa-
cions específiques d‟urgència s‟incorpora nova-
ment al model perquè ja va bé com està ara o si es 
farà d‟una altra manera, perquè creu recordar que 
a l‟última Comissió d‟Acció Social i Ciutadania, en 
l‟aprovació del crèdit extraordinari, es va preguntar 
si es continuaria donant cobertura fins a l‟1 de no-
vembre a aquestes situacions. 

El Sr. Gomà agraeix el suport dels tres grups. 
Admet que certament hi ha un exercici d‟hones-
tedat professional i tècnica que posa de relleu que 
tot i que els darrers anys aquests serveis han evo-
lucionat i han millorat, cal fer encara un salt qualita-
tiu endavant, sobretot pel que fa a l‟atenció a les 
urgències socials i, també, en el canvi de model de 
resposta a les emergències. 

Creu que els últims anys el servei municipal 
d‟atenció a les emergències socials ha estat mag-
nífic: el cas del Carmel és un exemple de com els 
professionals del Servei d‟Emergències van aten-
dre amb rapidesa, agilitat i qualitat els afectats. 
Reconeix, no obstant, que aquests professionals 
n‟eren de la xarxa de primària vinculats al Servei 
d‟Emergències, una vinculació que implicava com-
promís i no voluntarietat, i una retribució específica, 
tot i que quan atenien emergències, si coincidien 
amb la franja horària de la seva feina en el centre 
de serveis socials, havien de deixar aquesta darre-
ra. Aquest problema, afirma, en el nou model que-
da resolt: en la nova contracta hi haurà professio-
nals vinculats exclusivament i específicament a 
atendre les emergències socials, amb un personal 
de direcció i de coordinació municipal.  

Explica que tots els serveis estaran oberts les 
vint-i-quatre hores de tots els dies de l‟any, de tal 
manera que sigui efectivament una central d‟aten-
ció permanent; de fet, com ja ho era el CMAUS. 

Comenta que la inversió que es va fer al llarg del 
passat mandat va millorar la infraestructura en 
matèria d‟accessibilitat, malgrat que falten alguns 
elements per resoldre, i que està previst acabar 
d‟analitzar la necessitat de millorar aquesta infraes-
tructura i d‟obrir altres possibilitats. 

Aclareix que l‟increment global de gairebé el 
40% que ha sofert el pressupost té a veure amb la 
incorporació del Servei d‟Emergències i amb la 
millora de professionals, d‟unitats mòbils, etc. Per 
exemple, diu, s‟incorpora el nombre d‟unitats mò-
bils per abordar d‟immediat situacions d‟urgència, 
tot i que en futures comissions es podrà especificar 
exactament com es traduirà això en plantilla –ge-
neral i especialitzada–, perquè un cop s‟hagi resolt 
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el plec ja se sabrà quina serà la nova entitat o em-
presa que gestionarà el servei. 

Admet que s‟han d‟acabar de concretar les eines 
informàtiques i, pel que fa a l‟atenció específica o 
al suport als serveis especialitzats, en el nou model 
es planteja revisar i millorar els protocols, de tal 
manera que n‟hi hagi un d‟específic per al suport a 
cada servei especialitzat. 

La Sra. Fandos pregunta si la central seguirà 
ocupant el local del carrer Comerç, tot i l‟informe 
tan negatiu que diu que aquest no és el millor lloc. 
També vol saber quina emergència social ve deri-
vada del Pla de sequera, perquè pot entendre allò 
de l‟onada de calor o allò del Carmel, però no pas 
això. Quant a les emergències socials, manifesta 
que no sabia que els voluntaris, en actuar dins el 
seu horari laboral, deixaven d‟atendre altra gent, i, 
per tant, celebra la nova proposta. Finalment, i pel 
que fa a l‟accés a les dades recollides als centres 
de serveis socials d‟urgències, vol saber si el pro-
blema és que no estan informatitzades o ni tan sols 
anotades manualment. 

La Sra. Capella agraeix al Sr. Gomà la valentia 
de reconèixer les disfuncions i els errors de plante-
jament que fins ara han afectat l‟atenció a les ur-
gències socials. Si s‟ha incrementat un 40% la 
dotació econòmica, que serà la futura contracta, 
entén que cal gestionar des d‟un àmbit més pro-
fessionalitzat, atès que serà l‟única manera de 
poder abordar realment, en tota la seva integritat, 
els problemes que es plantegen en les qüestions 
d‟urgència social. Sense menystenir el voluntariat, 
creu que aquest és el model al que cal tendir. Tor-
na a donar-li el marge de confiança al Sr. Gomà, 
però agrairà que en les futures comissions es plan-
tegi ja aquest redimensionament del centre d‟ur-
gència. 

El Sr. Gomà respon que hi ha dades que no es-
tan en suport informàtic però que, evidentment, a 
cada centre de serveis socials, al CMAUS, les te-
nen, i unes altres que sí que ho estan, d‟in-
formatitzades. El que falta, explica, és connectar 
sistemes informàtics de tal manera que es pugui 
accedir immediatament des de qualsevol punt 
d‟atenció. Per tant, diu, no es tracta de passar de 
no tenir-ho a tenir-ho, sinó de millorar la qualitat i 
l‟agilitat dels sistemes d‟informació. 

Pel que fa a les emergències diu que no és ni ha 
estat un sistema caòtic o que no hagi respost. Al 
contrari, creu que cal reconèixer l‟enorme vàlua 
dels professionals de la casa vinculats a l‟atenció a 
les emergències socials, perquè, a més d‟haver 
rebut formació específica i haver-se compromès, 
són treballadors socials que estan enormement 
motivats per prestar una atenció de qualitat en el 
cas d‟un risc col·lectiu, d‟una catàstrofe, etc. Una 
altra cosa, admet, és que el model com a tal ne-
cessiti una millora substancial. 

La Sra. Fandos demana al Sr. Gomà que li ex-
pliqui la qüestió de la sequera. 

El Sr. Gomà respon que específicament no ho 
sap, tot i que imagina que qualsevol pla municipal 
d‟emergències implica immediatament l‟activació 
del Servei d‟Atenció a les Urgències Socials.  

La Sra. Figuerola explica que, en principi, en el 
Pla de sequera hi ha un responsable, que no són 
ells. Afegeix que formen part de tots els plans 

d‟emergència, d‟alguns en són els responsables i 
en d‟altres només assisteixen a la reunió i, en fun-
ció de les necessitats, actuen o no. Comenta que 
quan hi va haver l‟apagada elèctrica ells hi van ser 
i van dur menjar, etc. 

El Sr. Martí aclareix que a partir del moment en 
què cessa el proveïment d‟un servei ordinari hi ha 
persones que se‟ls presenta una problemàtica es-
pecífica que la resta de ciutadans no pateixen i per 
això, s‟activa en el Pla d‟emergències la presència 
dels responsables d‟emergències socials. 

Es dóna per tractada. 
 
c) Informes 
d) Compareixences govern municipal 
 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
c) Proposicions 
 
 

V) Part d‟impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CiU: 
2. Manifestar la importància del treball de les au-

toritats públiques en la inserció de l‟adolescència 
en perill d‟exclusió. Instar al govern municipal a: 1. 
Desenvolupar un pla pilot per la creació de centres 
oberts diürns i centres d‟allotjament alternatius amb 
autorització parental que ajudin a la inserció socio-
educativa d‟adolescents escolaritzats a l‟ESO en el 
límit d‟exclusió. 

El Sr. Ardanuy explica que aquest es un recurs 
innovador que vindria a complementar els CRAE, i 
que vindrien a ser com unes residències associa-
des a aquests centres.  

Informa que al Raval, l‟escola Cintra, un centre 
d‟ESO ordinari però amb necessitats especials que 
fa una feina prou reeixida en l‟àmbit de la inserció 
socioeducativa, està desenvolupant un projecte de 
centre d‟allotjament alternatiu amb autorització 
parental, que és la fórmula legal de poder donar 
aquest servei sense entrar en les competències 
dels CRAE. 

Modifica atesa la petició que abans li ha fet 
l‟equip de govern el redactat inicial de la proposta i 
proposa que el govern municipal desenvolupi un 
pla pilot per a la creació de centres oberts diürns, 
d‟una banda, i d‟una altra, que estudiï la possibilitat 
de donar suport als centres d‟allotjament alterna-
tius amb autorització parental a fi i efecte de poder 
recolzar els adolescents escolaritzats a l‟ESO en 
límit d‟exclusió a la ciutat de Barcelona. 

La Sra. Esteller dóna suport a aquesta iniciativa, 
tot i que des del seu grup recorda que sovint han 
demanat un programa integral només per als nens 
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i adolescents en risc, perquè pensen que és una 
actuació conjunta que caldria fer amb l‟Ajuntament 
i la Generalitat al marge de les competències que 
cadascun d‟ells tingui. 

Diu que si segons l‟informe de la síndica de 
greuges se sap que a Barcelona hi ha entre 5.000 i 
6.000 nens en situació de risc, hi ha diferents ba-
rems en funció del seu grau de risc, i per tant, creu 
que aquesta és una mesura complementària. As-
senyala que fins i tot la mesura que va presentar el 
govern fa poc incloïa una sèrie d‟actuacions a curt i 
mitjà termini, amb uns recursos que el seu grup 
sempre ha pensat que eren insuficients. En tot cas, 
afirma, és un pas endavant i espera que aquest 
model que estan seguint certes entitats pugui tam-
bé incitar l‟Administració a col·laborar en aquesta 
prova pilot i, a partir d‟aquí, avaluar-ho per tal d‟es-
tendre-ho a la resta de la ciutat. 

La Sra. Capella diu que donaran suport en la 
mesura que s‟ha introduït aquesta segona modifi-
cació a petició del govern, perquè si bé estaven 
d‟acord amb la primera part de la formulació de la 
proposició no tenien tan clara la segona part. Mani-
festa que aposten clarament pel model actual, que 
és el que funciona i que, per tant, a través del Con-
sorci ja s‟anirà desenvolupant. 

Sol·licita més informació d‟aquests centres 
oberts del Raval, quina activitat desenvolupen i 
com ho fan: cal conèixer l‟origen, la implantació i 
els resultats. Quant als centres oberts, recorda que 
ja es va plantejar una mesura de govern l‟abril 
d‟aquest any, en la qual reconeixien que cal impul-
sar-los perquè representen la millora de l‟estat 
emocional, intel·lectual, familiar i social dels infants 
en risc, però que no n‟hi havia prou amb els que es 
plantejaven aleshores. Recorda que el seu grup 
deia que calia aplicar la Llei de barris per poder 
establir un centre obert en coordinació amb el teixit 
educatiu i el teixit social del barri, així com que 
també calia incorporar als centres oberts projectes 
sociolaborals d‟inserció –tot l‟itinerari– per tal que 
el nen o l‟adolescent vagi descobrint quin pot ser el 
seu treball o la seva ubicació en el món laboral. 
Afegeix que també deien que calia dotar els cen-
tres oberts de programes d‟atenció a les famílies i 
a la primera infància, i crear un clima de confiança 
entre els progenitors per poder accedir fins i tot a 
les aules. 

El Sr. Gomà agraeix al Sr. Ardanuy haver accep-
tat aquesta proposta de transacció que permet al 
govern votar a favor d‟aquesta proposició, atès que 
tal com estava redactada al principi no li podien 
donar suport, sobretot per la impossibilitat 
d‟adoptar una decisió envers un recurs que fins ara 
no existeix dins la tipologia de recursos d‟atenció a 
la infància en risc. 

Destaca que, des del punt de vista d‟atenció a la 
infància en risc, hi ha tres grans línies de treball. La 
primera, diu, passa per enfortir les capacitats pa-
rentals i per vincular els nens afectats a espais el 
més normalitzats possibles; per tant, el lleure edu-
catiu, convenis que s‟han fet amb el Consell de la 
Joventut, amb el Moviment Laic i Progressista, amb 
la Fundació Pere Tarrés, etc., i que, en conseqüèn-
cia, els plans comunitaris tinguin programes d‟aten-
ció a la infància en risc o a l‟atenció en medi obert: 
els educadors de carrer, la partida al carrer, etc. 

La segona, continua, passa pels centres oberts: 
tot i que se n‟ha millorat molt la xarxa de la ciutat, 
en aquest mandat caldria començar a tenir també 
centres oberts municipals de referència. Conclou 
que caldrà veure, de manera participativa, quins 
són els continguts que els dotin d‟un model públic 
de qualitat. 

I, finalment, explica, estan els CRAE, una tipolo-
gia de recurs de caràcter legal. Afirma que l‟Ajun-
tament de Barcelona els ha incrementat i millorat, 
però espera, sobretot, situar-los en el futur en el 
Consorci de Serveis Socials com a l‟espai de refe-
rència per continuar fent aquesta política de CRAE: 
de fet, en el primer paquet de transferències ja 
s‟han transferit set-centes places de CRAE concer-
tades a la ciutat que, enguany, ja gestiona el Con-
sorci. 

Pensa que és un ventall d‟iniciatives d‟atenció a 
la infància en risc ben travat i prou potent, però que 
cal seguir millorant i expandint donant-li suport. 

El Sr. Ardanuy agraeix als grups i al govern ha-
ver-se afegit a aquesta iniciativa, i insisteix en el fet 
que el seu model passa per l‟enfortiment de l‟espai 
parental com a eix vertebrador d‟aquesta inclusió. 
Manifesta que tot i que és un projecte d‟una entitat 
molt determinada del Raval, podria ser una aposta 
per cobrir la situació normal en aquesta anormalitat 
que es produeix en aquests casos, és a dir, inten-
tar donar una sortida també a un col·lectiu que 
queda fora d‟aquest objectiu bàsic. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Gomà expressa el vot favorable d‟ICV-EU i A, 
el Sr. Ardanuy expressa el vot favorable de CiU, la 
Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la 
Sra. Capella expressa el vot favorable d‟ERC. 
S’aprova amb el redactat següent: 

Manifestar la importància del treball de les auto-
ritats públiques en la inserció de l‟adolescència en 
perill d‟exclusió. Instar al govern municipal a: 1. 
Desenvolupar un pla pilot per la creació de centres 
oberts diürns i estudiar la possibilitat de donar su-
port als centres d‟allotjament alternatius amb auto-
rització parental que ajudin a la inserció socioedu-
cativa d‟adolescents escolaritzats a l‟ESO en el 
límit d‟exclusió. 

Del Grup Municipal PP: 
3. 1. Es garanteixi la prestació del Servei de 

Transport especial Porta a Porta a totes les perso-
nes que actualment estan en possessió de la tar-
geta blanca i que així ho sol·licitin. 2. Que no es 
restringeixi el Servei de Transport especial Porta a 
Porta a persones titulars d‟aquest dret, fins que no 
s‟analitzin les dades de l‟estudi acordat per unani-
mitat en el marc d‟aquesta Comissió del passat 
mes de maig. 3. S‟agilitzi l‟elaboració de l‟estudi 
esmentat i se‟ns informi de la data prevista per a la 
disposició dels seus resultats. 

La Sra. Martín explica que el seu grup ha pre-
sentat aquesta proposta davant la notícia de 
l‟aprovació d‟un document en què s‟anuncia que "a 
partir de l‟1 de setembre es restauri el model de 
servei de transport especial i es gestioni d‟acord 
amb el que concreta aquest document". 

Pensa que en aquest tema hi ha quelcom que 
no es vol afrontar obertament i que s‟intenta buscar 
solucions a la mala gestió que s‟està fent d‟aquest 
servei, que deixa descontentes moltes persones 
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amb problemes de mobilitat. Diu que no dubta de 
la bona voluntat de l‟Institut, però s‟estan donant 
passos tímids, mancats d‟eficiència i un tant des-
viats de l‟objectiu que preveuen les normes que 
regulen el sector de la discapacitat, que són nor-
mes superiors a aquests acords que s‟estan adop-
tant. 

Insisteix que no volen fer oposició de tot allò que 
se‟ls presenta, però el cas és que no veuen gens 
clar el plantejament, la forma que té l‟equip de go-
vern d‟afrontar la gestió del servei i, a més, veuen 
moltes contradiccions en les seves manifestacions, 
tant aquí, en aquesta Comissió, com en els docu-
ments que el govern presenta. 

Afirma que tot i que el text del document aprovat 
diu que "el servei ha continuat funcionant sense 
interrupcions amb un reduït percentatge de deriva-
cions al transport regular fins l‟any 2007", això no 
és cert, ja que els problemes es van plantejar pre-
cisament abans de l‟estiu del 2007 amb la deriva-
ció d‟un gran nombre de persones amb mobilitat 
reduïda al transport ordinari. Va ser precisament 
amb aquesta actuació que van començar les pro-
testes del col·lectiu, que mai ha negat la possibilitat 
d‟utilitzar el servei ordinari de transport sempre que 
ho pugui fer, però que també reclama utilitzar el 
servei especial de transport Porta a Porta quan ho 
demani perquè ho considera necessari.  

Afegeix que existeixen moltes mancances per 
considerar adaptat el transport públic: hi ha una 
planificació d‟execució del pla de parades que, 
segons les previsions del mateix govern, no estarà 
finalitzada fins el 2011, al marge d‟altres adaptaci-
ons en què s‟està treballant i de la millora de les 
adaptacions fetes; i al metro encara falta adaptar el 
50% de les estacions. 

Vol saber què significa que a partir de l‟1 de se-
tembre "es restauri" el model de servei de transport 
especial, que fins ara estava paralitzat. Tampoc 
entén que al document figuri que la tassa de deri-
vació hagi arribat al 2,21%. 

Cita l‟apartat "Modificació de la normativa d‟ús", 
que diu: "Donar servei de transport especial, siguin 
fixos o esporàdics, a aquelles persones que no 
poden fer ús del transport ordinari per dificultats 
especials i que prèviament s‟hagi acordat com a 
manca d‟equilibri, utilització de vehicles de grans 
dimensions, etc., i persones que requereixen anar 
sempre acompanyades". I pregunta que, atès que 
per tenir la targeta blanca cal disposar del certificat 
de discapacitat i el barem de mobilitat reduïda: 
quan i a qui se li dóna? 

Vol saber també quin sentit té l‟aprovació de la 
proposta d‟acord debatuda i aprovada per unanimi-
tat en aquesta Comissió el passat mes de maig si 
ara es prenen noves mesures que desvirtuen 
l‟esperit de la mateixa sense atendre al resultat de 
l‟estudi demanat i de l‟ampliació del pressupost 
que, precisament, pretenia cobrir totes les necessi-
tats del transport durant l‟any 2008 en tant que 
s‟analitzessin les dades demanades. 

Recorda que a l‟estudi es demanava, precisa-
ment per facilitar una visió de futur, veure les ne-
cessitats reals i definir les línies a seguir, escoltant 
el col·lectiu i els usuaris afectats. Sol·licita que es 
garanteixi la prestació del servei de transport espe-
cial Porta a Porta a totes les persones que en-

guany estan en possessió de la targeta blanca i 
així ho sol·licitin, i que no es restringeixi aquest 
servei als titulars d‟aquest dret fins que no 
s‟analitzin les dades de l‟estudi acordat per unani-
mitat en el marc d‟aquesta Comissió el passat 
maig. Reclama també que s‟agilitzi l‟elaboració de 
l‟estudi esmentat i se‟ls informi de la data prevista 
per a la disposició dels seus resultats. 

La Sra. Fandos dóna suport a aquesta proposi-
ció del PP i observa que fa mesos que a cada co-
missió un grup o un altre porta una proposició del 
servei Porta a Porta, la qual cosa significa que 
realment hi ha un problema sobre la taula. 

Comenta que malgrat haver-se aprovat un acord 
entre tots els grups on es diu que es farà un estudi, 
que s‟injectaran uns diners, etc., l‟equip de govern, 
tot i haver-li donat suport, fa tot el contrari. Recorda 
que fa un mes, el Sr. Gomà va admetre que els 
diners injectats no servirien per cobrir la totalitat de 
les necessitats del servei Porta a Porta, sinó que 
es destinarien a d‟altres qüestions. Exigeix saber 
exactament quina és la situació i reclama que es 
compleixin els acords aprovats.  

També vol saber si l‟estudi ja s‟ha començat a 
fer i en quin procés està, perquè el transport públic 
presenta encara tants problemes –rampes que no 
funcionen, parades on aparquen cotxes, etc.– que 
fins que no estigui fet l‟estudi no es pot reduir el 
servei. I sol·licita que el Sr. Gomà expliqui com 
està el procés participatiu, quina injecció de recur-
sos s‟ha fet i si ja s‟ha aplicat la norma revisada. 

La Sra. Capella diu que, en coherència amb 
l‟aprovació el 20 de maig de 2008 d‟una única pro-
posició idèntica presentada pels diferents grups de 
l‟oposició, i a la que el govern s‟hi va sumar, el seu 
grup donarà suport a la proposició, i creu que el Sr. 
Gomà hauria d‟aclarir què està passant amb el 
servei Porta a Porta. 

El Sr. Gomà respon que atès que la qüestió és 
redundant, com a govern no donaran suport a 
aquesta proposició, perquè el marc que regula el 
servei Porta a Porta ja està establert, en la mesura 
que hi ha un document de revisió de la normativa 
d‟ús aprovat per un òrgan de govern de l‟Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat que impli-
ca una voluntat de millora substancial en la gestió 
del servei, en la mesura que també la comissió 
executiva de l‟Institut ha aprovat la injecció de nous 
recursos pressupostaris i que fa dos mesos en 
aquesta Comissió es va aprovar per unanimitat una 
proposició en la qual es comprometien també, com 
a equip de govern, a tirar endavant un estudi per 
dimensionar el servei a mig i llarg termini. 

Opina que el que li cal al servei és un període de 
calma, de tal manera que en els propers mesos es 
pugui desplegar aquesta nova normativa, injectar 
els recursos i garantir al 100% el dret al servei 
Porta a Porta de totes aquelles persones que com-
pleixin la normativa –aquelles que no puguin resol-
dre les seves necessitats de mobilitat en el trans-
port ordinari i que entén que és un percentatge 
molt elevat de les persones que avui tenen targeta 
blanca. 

Afirma que no és una qüestió de recursos pres-
supostaris, sinó que es tracta d‟acabar d‟implantar 
el model Porta a Porta que necessita Barcelona, un 
model que va molt més enllà del que estableix la 
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legislació i que fixa el servei obligatori de mobilitat 
cap als centres d‟atenció a les persones amb dis-
capacitat; servei que no fa cap mena de distinció i 
satisfà demandes de mobilitat de tot tipus. Volen 
potenciar-lo, millorar-lo, i creu que l‟estudi podria 
estar enllestit a finals d‟any, de manera que el ge-
ner de l‟any 2009 els ajudi a planificar a mig i llarg 
termini i a conèixer també les necessitats pressu-
postàries dels propers anys. 

La Sra. Martín agraeix el suport de CiU i d‟ERC 
a aquesta proposta, i adverteix al Sr. Gomà que, li 
agradi o no, la proposta s‟aprovarà en aquesta 
Comissió, i espera que es respecti. Demana a 
l‟equip de govern que reflexioni i s‟assegui amb 
tots els afectats i arribin a un acord. 

El Sr. Gomà afirma que estan treballant per arri-
bar a un acord amb tothom en aquest tema: han 
difós la informació a 36 entitats i s‟han reunit ja 
amb 22 entitats i amb la Plataforma. Admet que si 
bé amb les persones vinculades a la Plataforma 
segurament queden aspectes per polir, amb molts 
altres interlocutors s‟ha avançat moltíssim. Creu 
que és enormement rellevant que hi hagi el més 
ampli consens possible, i precisament per això, si 
ja hi ha una proposició aprovada per unanimitat 
pels òrgans de govern de l‟Institut, es pregunta per 
què ara una proposició de l‟oposició en contra del 
govern. Opina que això no li fa cap servei al procés 
participatiu, als tècnics, al servei, a la voluntat polí-
tica de millorar-lo i enfortir-lo. 

El Sr. Mulleras prega que no s‟utilitzi l‟últim torn 
d‟intervenció per obrir un altre torn de debat. Re-
corda que en aquesta Comissió la paraula la dóna 
ell, i atès que el Sr. Gomà ha fet una pregunta di-
recta –i per al·lusions– a la Sra. Martín, dóna vuit 
segons a la regidora per respondre. 

La Sra. Martín no nega que el govern potser in-
tenti arribar a acords, però constata que hi ha un 
ampli sector de les persones amb problemes de 
mobilitat reduïda que no està d‟acord amb com 
s‟està duent a terme. 

El Sr. Gomà creu que hi ha un punt on no es po-
saran d‟acord si es mantenen les posicions, que és 
si el Porta a Porta és un servei que complementa 
la mobilitat inclusiva de les persones amb discapa-
citat a la ciutat o bé segmenta i fa d‟alternativa al 
transport ordinari. 

El Sr. Martí expressa el vot contrari del PSC, el 
Sr. Gomà expressa el vot contrari d‟ICV-EU i A, la 
Sra. Fandos expressa el vot favorable de CiU, la 
Sra. Martín expressa el vot favorable del PP i la 
Sra. Capella expressa el vot favorable d‟ERC. 
S’aprova. 

Del Grup Municipal ERC: 
4. La Comissió d‟Acció Social i Ciutadania acor-

da: 1. La reedició dels materials de la Ruta dels 
Drets dels Infants amb la publicació d‟un nou itine-
rari que reculli les aportacions de les diferents enti-
tats de Barcelona vinculades a la infància. 2. La 
difusió del nou material i la nova ruta dels drets de 
la infància durant la celebració de les festes de la 
Mercè del proper mes de setembre. 3. La realitza-
ció d‟una ruta dels infants participativa, amb la 
presència de la regidoria, l‟Alcaldia i representants 
de la Unicef a Barcelona per al proper 20 de no-
vembre, dia especial per al reconeixement dels 
drets de la infància. 

La Sra. Capella explica que han reformulat la 
proposició en atenció a les matisacions fetes pel 
Sr. Mestre. Recorda que la Ruta dels Drets dels 
Infants va ser promoguda per l‟anterior Regidoria 
de Drets Civils de l‟Ajuntament de Barcelona i con-
sistia en un itinerari per diferents entitats de la ciu-
tat vinculades als drets de la infància per tal que 
els futurs ciutadans majors d‟edat tinguessin un 
compromís clar amb els drets i deures que confor-
men conviure en societat; proposava una desco-
berta divertida i formativa dels drets recollits a la 
Convenció sobre els Drets de l‟Infant de les Naci-
ons Unides. 

Creu que cal reeditar la Ruta amb les incorpora-
cions que s‟han fet des de l‟actual Regidoria de 
Drets Civils, en el sentit d‟implicar també les esco-
les que depenen de l‟IMEB. Manifesta que el seu 
grup està d‟acord amb la modificació introduïda i 
creu interessant iniciar un programa anual per tal 
de commemorar el vintè aniversari de la proclama-
ció dels drets dels infants, i demana el suport a 
aquesta proposició. 

El Sr. Ardanuy dóna el seu suport a aquesta ini-
ciativa, amb les esmenes incorporades per part del 
govern. 

La Sra. Esteller diu que el seu grup li donarà su-
port, recordant que també van presentar una pro-
posta perquè Barcelona s‟adherís a la xarxa de 
ciutats de l‟ONU en defensa dels drets dels menors 
i dels infants. 

El Sr. Mestre agraeix al Grup d‟ERC i a la Sra. 
Capella la seva col·laboració en aquest text que 
avui finalment es posa en consideració de la Co-
missió. Diu que des de la Regidoria de Drets Civils 
creuen fonamental desenvolupar programes espe-
cífics d‟educació i sensibilització vers els drets 
humans entre infants i adolescents o per al conei-
xement, sensibilització i garantia dels drets dels 
infants recollits a la Convenció sobre els Drets de 
l‟Infant, i que valoren molt positivament l‟expe-
riència coneguda com a "Ruta dels Drets dels In-
fants". 

Explica que han procurat arribar a l‟acord que 
avui es planteja en aquesta Comissió, ja que els 
sembla que dóna continuïtat a aquesta experièn-
cia, que es vol fer en col·laboració amb l‟Institut 
Municipal d‟Educació i que s‟inscriu també dins 
dels programes que es desenvolupen des de la 
Regidoria de Drets Civils amb aquestes mateixes 
finalitats, ja sigui el pla local de sensibilització so-
bre drets, ja sigui l‟Audiència Pública Infantil, que 
es fa conjuntament amb l‟ICUB i l‟IMEB i que co-
mençarà enguany a la Mercè d‟aquest 2008 i aca-
barà a les festes de Santa Eulàlia de l‟any 2009, 
programes com el Cicle de cinema infantil, iniciat 
també en l‟anterior mandat per la Regidoria de 
Drets Civils i que es fa en col·laboració amb 
l‟IMEB, o tota una línea de treball que s‟està inici-
ant amb l‟Àrea d‟Acció Social i Ciutadania sobre 
infància. 

Finalment, els sembla especialment important la 
programació al llarg de tot aquest any sobre la 
commemoració del vintè aniversari de la Conven-
ció sobre els Drets de l‟Infant conjuntament amb el 
Departament d‟Acció Social i Ciutadania de la Ge-
neralitat de Catalunya. I creuen que serà una oca-
sió magnífica, com també es recull a la proposició 
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que ha presentat el Grup d‟ERC, per donar tot el 
relleu que es mereix la defensa i la garantia dels 
drets dels infants a Barcelona. 

La Sra. Capella agraeix el suport de tots els 
grups. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Gomà expressa el vot favorable d‟ICV-EU i A, 
el Sr. Ardanuy expressa el vot favorable de CiU, la 
Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la 
Sra. Capella expressa el vot favorable d‟ERC. 
S’aprova amb el redactat següent: 

1. Donar continuïtat a la Ruta dels Drets dels In-
fants, recollint les aportacions de les diferents enti-
tats de Barcelona que treballen en aquest àmbit 
vinculant-la a les actuacions educatives de l‟IMEB 
a través del seu Programa d‟Activitats Escolars i 
molt especialment de l‟Audiència Pública Infantil 
per educació primària que es tancarà amb el pregó 
de les Festes de Santa Eulàlia.  

2. La realització d‟un programa d‟activitats parti-
cipatives, en coordinació amb el Departament 
d‟Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de 
Catalunya, amb la màxima representació municipal 
i d‟institucions vinculades a la protecció dels Drets 
dels Infants, com ara l‟UNICEF, per a commemorar 
el 20è Aniversari de la Convenció dels Drets dels 
Infants que se celebra al 2009. Aquest programa 
començarà el 20 de novembre de 2008 i finalitzarà 
el 20 de novembre de 2009. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal PP: 
5. Es presenti un Pla que inclogui mesures per 

afavorir la integració laboral de les persones amb 
discapacitat intel·lectual, en un termini no superior 
als tres mesos. 

La Sra. Martín afirma que les persones amb dis-
capacitat intel·lectual, malgrat haver millorat la 
seva situació en els últims anys, encara no tenen 
les mateixes oportunitats que altres col·lectius. Diu 
que des de la Federació Catalana de Persones 
amb Discapacitat Intel·lectual (APPS) es denuncia 
que només el 28% d‟aquestes persones té un lloc 
de feina i destaca la importància de convertir 
aquells beneficiaris de prestacions socials en gene-
radors de riquesa i la consideració del treball com a 
element normalitzador fonamental en la vida de les 
persones. 

Pensa que l‟Administració pública ha de vetllar 
per la integració laboral de les persones amb dis-
capacitat d‟acord amb els principis que inspiren les 
normes socials, i una de les exigències és 
l‟elaboració d‟estratègies de col·laboració entre les 
administracions públiques, les entitats i les perso-
nes implicades. 

Constata –per dades facilitades pel propi EAL 
(Equip d‟Assessorament Laboral de l‟Institut Muni-
cipal de Persones amb Discapacitats)– que els 
resultats globals quant als serveis d‟inserció laboral 
prestats per l‟Institut són negatius, ja que disminu-
eixen el percentatge tant del nombre de valoraci-
ons (que és un 23% negatiu), d‟inscripcions a cur-
sos (un 39% negatiu), de contractes (un 10% 
negatiu), de programes individuals de suport o 

seguiment (un 7% negatiu) i d‟assessoraments 
legals (un 17% negatiu). Aclareix que les xifres 
esmentades són referides a l‟any 2006, perquè 
encara no figuren al web les xifres de l‟any 2007; 
agrairia que s‟actualitzés aquesta informació.  

Vol saber quin és el motiu de la disminució 
quant al nombre de serveis prestats per l‟Institut, i 
és a la vista d‟aquestes dades que el seu grup 
presenta el prec que els ocupa. 

El Sr. Gomà respon que primer farà referència a 
les atencions que fa el servei de suport en la inser-
ció laboral, l‟EAL, de l‟Institut Municipal de Perso-
nes amb Discapacitat, perquè, al marge del que 
són els centres ocupacionals i els centres especi-
als de treball, està construint ponts vers el mercat 
de treball ordinari de persones amb discapacitat.  

En el seu moment fou un servei pioner de refe-
rència que creu que ha anat millorant tots aquests 
anys i que es manté com un dels serveis impor-
tants per a les persones amb discapacitat a Barce-
lona. Explica que té quatres potes: orientació, for-
mació, inserció i suport. I en destaca la del suport, 
és a dir, els educadors especialitzats que ajuden a 
consolidar aquells contractes que s‟han signat amb 
persones amb tot tipus de discapacitats. 

Diu que les xifres que ha llegit la Sra. Martín –que 
són certes i figuren a la memòria de l‟Institut– són 
xifres de valoracions o diagnòstics o cursos iniciats 
durant l‟any, no del global, de persones ateses. 
Aclareix que sovint el global de persones ateses 
cada any va creixent i, en la mesura que creix tam-
bé el nombre de persones ateses, els inicis que es 
fan són menors a aquells inicis que es feien quan 
hi havia menys persones ateses. 

Comenta que estan enllestint la memòria de 
l‟any 2007 i que al llarg del 2007 hi ha hagut 260 
contractes signats de persones amb discapacitat a 
través de l‟EAL; d‟aquests, 47 han estat per a per-
sones amb discapacitat intel·lectual i 18 per a per-
sones amb malaltia mental, és a dir, 65 persones. 
Afegeix que de les 374 persones en suport, ja dins 
del mercat laboral, 97 ho són amb discapacitat 
intel·lectual i 44 amb malaltia mental, és a dir, 141. 
Es pot dir, conclou, que enguany a Barcelona hi ha 
206 persones amb discapacitat intel·lectual o amb 
malaltia mental que estan treballant i rebent suport 
a partir d‟haver estat ateses a l‟EAL; una xifra signi-
ficativa que s‟ha d‟anar millorant i ampliant, però 
que denota el bon funcionament d‟aquest servei. 

Afirma que no és l‟únic servei municipal que 
presta suport a la inserció laboral d‟aquests col·lec-
tius. Destaca també la gran tasca que s‟està fent 
des de l‟Institut d‟Educació a través de les escoles 
d‟educació especial: l‟escola viver Castell de Sant 
Foix, que té programes de garantia social en jardi-
neria i en especialitats agràries per a persones 
amb discapacitat intel·lectual, i el centre de Pont 
del Dragó, que també té programes de garantia 
social per a persones amb discapacitat en adminis-
tració i en arts gràfiques. Així com que Parcs i Jar-
dins té la contractació del manteniment de deter-
minats parcs i jardins de la ciutat de centres 
especials de treball i que, a través de la xarxa 
d‟inserció laboral que cogestiona Barcelona Activa 
amb Acció Social, hi ha empreses d‟inserció social 
que estan conveniades precisament per garantir la 
integració de persones amb discapacitat. 
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Manifesta que aquest ventall de mesures ex-
pressa l‟esforç de l‟Ajuntament per incrementar la 
baixa taxa d‟inserció laboral de les persones amb 
discapacitat intel·lectual i malaltia mental. 

La Sra. Martín diu que no dubta de la tasca que 
fa l‟EAL, però li sorprenen les dades que figuren al 
web, que, a més, coincideixen en certa manera 
amb les preocupacions del gran col·lectiu de per-
sones amb discapacitat intel·lectual, l‟APPS; és a 
dir, els preocupa la situació actual. 

Pregunta, a més, en què consisteix la "revisión 
del modelo de funcionamiento de servicios sociales 
e integración laboral" que figura a les propostes del 
Consell Rector de l‟Institut Municipal de Persones 
amb Discapacitat, perquè en realitat sembla que en 
comptes de millorar, la integració disminueix. 

Pel que fa a les escoles d‟educació especial, tot 
i que la tasca que fan és molt positiva, sap, en 
concret en el cas del Castell de Sant Foix, que no 
s‟han cobert totes les places disponibles per a la 
formació i, tanmateix, hi ha hagut una persona que 
s‟ha quedat fora sense haver rebut les explicacions 
pertinents, malgrat haver enviat un burofax. Propo-
sa revisar el tema concret del Castell de Sant Foix 
i, després, analitzar per què el model de funciona-
ment d‟integració dels serveis socials no només no 
està millorant, sinó que tampoc s‟estan utilitzant 
d‟una manera clara totes les clàusules socials que 
condicionen una part de la despesa pública con-
tractada. 

El Sr. Gomà admet que cal millorar, però no que 
no s‟estigui millorant. Argumenta que s‟incremen-
ten cada any el nombre de contractes signats a 
través de l‟EAL –212 l‟any 2005, 244 l‟any 2006 i 
260 l‟any 2007– i alhora es mantenen, gairebé en 
una tercera part de tots aquests contractes, per-
sones amb discapacitat intel·lectual i malaltia 
mental. 

Diu que estan treballant molt amb l‟APPS, que té 
representants en la rectora i en l‟executiva de 
l‟Institut, sobre la necessitat de revisar el model 
d‟inserció laboral, que passa per dues grans línies. 
La primera, explica, és relativa als centres especi-
als de treball que són competència de la Generali-
tat i enguany s‟està traspassant d‟Acció Social a 
Treball; creu que això significarà un gran avanç en 
el model, perquè des de la nova Direcció General 
d‟Igualtat de la Generalitat s‟assumirà també la 
gestió dels recursos específics per a persones amb 
discapacitat. I, després, afegeix, caldrà focalitzar 
molt la tasca de l‟Ajuntament a l‟hora de donar 
suport a la integració en el mercat de treball ordina-
ri, que és el que fa l‟EAL; recorda que l‟any passat 
es va fer a Barcelona el primer Congrés Internaci-
onal de Treball amb Suport, i no és casualitat que 
es fes aquí, perquè la ciutat ha estat molts anys 
punta de llança, des de l‟Institut de Persones amb 
Discapacitat, d‟aquesta integració en el mercat de 
treball ordinari a través d‟educadors de suport. 

Es dóna per tractat. 
6. 1. Reforçar els serveis d‟atenció precoç a 

Barcelona en el període 2008-2011, amb mitjans 
materials i humans suficients per atendre amb qua-
litat l‟increment de la demanda. 2. S‟informi de les 
mesures previstes a l‟Institut Municipal de Disca-
pacitats per aquest any i es detallin les mesures 
executades fins al moment. 

La Sra. Martín exposa que l‟atenció a la infància, 
en especial la que es dóna en el marc dels serveis 
socials, respon a la importància que per al futur de 
la nostra societat representa el desenvolupament 
harmònic dels nens. En el model d‟atenció a la 
infància, diu, un dels àmbits que requereix una 
especial dedicació és el de l‟atenció precoç. Afe-
geix que el conveni marc 2007 entre la Generalitat i 
l‟Ajuntament de Barcelona va fixar en 783.541 € 
l‟import que calia destinar als centres d‟atenció 
precoç especialitzats en la detecció i el tractament 
de problemes en infants de zero a sis anys que 
estan en situació de risc o pateixen algun tipus de 
trastorn en el seu desenvolupament.  

No obstant, observa, l‟informe de liquidació de 
l‟Institut Municipal de Persones amb Discapacitat 
de l‟any 2007 especifica que es va disposar de la 
quantia de 238.559 € i que els recursos destinats 
als serveis d‟atenció precoç a Barcelona van ser de 
544.982, un 30% menys del pressupostat. 

Manifesta que el menor suport financer destinat 
a aquest servei és contradictori amb les clares 
necessitats que presenta aquest sector social: tant 
els centres públics com els concertats estan man-
cats de mitjans suficients per mantenir unes infra-
estructures suficients i de qualitat. Pel que fa als 
dos centres públics municipals operatius, afirma 
que tenen un funcionament molt independent i són 
els que estan pitjor ubicats quant a facilitar una 
relació i coordinació institucional. Un d‟ells, el de 
Ciutat Vella, s‟ubica en un centre cívic, i el de Nou 
Barris ocupa una setena planta, assevera. Recorda 
que en el document de l‟Institut Municipal de Per-
sones amb Discapacitat, el programa preveia "mi-
llorar la infraestructura del servei d‟atenció precoç 
de Ciutat Vella i canvi de local per a l‟ampliació en 
el servei de Nou Barris, augmentar la ràtio de pro-
fessionals, aconseguir l‟atenció immediata a les 
primeres visites i millorar la intensitat en els trac-
taments". Pel que fa als cinc centres concertats 
restants de la xarxa, afirma que necessiten un ma-
jor suport econòmic per accedir a infraestructures 
sobretot locals, accessibles i duradores en el 
temps. El problema de les infraestructures és es-
pecialment greu en els centres nous: sovint es 
tracta de cooperatives que no poden comprar un 
local i si el lloguen, corren el risc de si es tornarà a 
concertar i si el lloguer es renovarà en les mateixes 
condicions econòmiques. Considera que el suport 
econòmic que reben de 33 €/hora és insuficient per 
fer front a totes les despeses que han de suportar, i 
creu que l‟Ajuntament s‟hi hauria d‟involucrar més. 
Pensa que caldria coordinar tots els serveis que 
actuen en aquest àmbit social –CAP, escoles i 
altres centres d‟atenció precoç–, ja que estan des-
coordinats a escala institucional pel fet que perta-
nyen a diferents sectors de l‟Administració pública 
–Salut, Educació, Acció Social–, qüestió que difi-
culta també la feina dels professionals. 

A la manca d‟infraestructures adequades, asse-
nyala, cal afegir la manca de professionals, ja que 
la seva oferta en aquest àmbit no ha augmentat al 
mateix ritme que la demanda, tant als centres pú-
blics com als concertats. Destaca que la demanda 
ha crescut al voltant d‟un 30% a causa de la natali-
tat, la immigració i l‟aplicació del nou decret que 
permet ampliar la franja d‟edat fins als sis anys i al 
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fet que es puguin tractar més infants dins del nou 
concepte "trastorns mentals". 

El Sr. Gomà admet que Barcelona té una xarxa 
de serveis d‟atenció precoç dependents del Govern 
de la Generalitat i de caràcter concertat, que, com 
a servei especialitzat d‟atenció precoç zero-sis a 
nens i nenes que presenten dificultats en el seu 
desenvolupament psicomotriu, ha d‟acabar en el 
Consorci de Serveis Socials. Així serà, assevera, 
com s‟implicarà l‟Ajuntament en el conjunt de la 
xarxa. Afegeix que el Consorci de Serveis Socials 
acabarà també sent l‟espai que planificarà i gestio-
narà tota la xarxa integrada d‟atenció precoç a la 
ciutat. 

En segon lloc, diu, els dos únics serveis de titu-
laritat pública d‟atenció precoç que hi ha a la ciutat 
són de caràcter municipal, el de Ciutat Vella i el de 
Nou Barris, gestionats des de l‟Institut de Persones 
amb Discapacitat, i ambdós han tingut una dinàmi-
ca d‟enfortiment sostingut en els últims anys. Dóna 
tres dades comparatives entre els anys 2005 i 
2007: nens i nenes atesos, s‟ha passat de 387 a 
469; diagnosticats, de 286 a 373, i en tractament, 
de 321 a 368; és a dir, uns increments del 21%, 
30% i 14%, el que implica que els serveis han tin-
gut capacitat per atendre més necessitats dins 
d‟aquesta franja. 

Com a mesures concretes d‟enfortiment, infor-
ma, l‟any 2008 s‟ha incorporat una treballadora 
social i un logopeda a cada equip: la primera refor-
ça les treballadores que ja estaven en els equips i 
el logopeda és un perfil professional nou, que fins 
ara no estava permanentment incorporat, sinó que 
hi havia la contractació d‟hores de logopeda a par-
tir dels metges, infermeres i treballadors socials. 

Pel que fa a les infraestructures, afegeix, en el 
cas de Ciutat Vella s‟ha ampliat l‟actual seu amb un 
espai més per a l‟EIPI, per al Servei d‟Atenció Pre-
coç Municipal, la reubicació del qual també estarà 
en funció del nou centre de serveis socials del Ra-
val; pel que fa a l‟espai de l‟EIPI de Nou Barris, que 
ocupava els habitatges amb serveis de Pau Ca-
sals, en aquell setè pis al qual la Sra. Martín feia 
referència, ja s‟ha adquirit una planta baixa de 250 
m

2
 a Via Favència 236, que serà específica per al 

Servei d‟Atenció Precoç. 
La Sra. Martín pregunta quan s‟entrarà en el 

Consorci de Serveis Socials i quan entrarà en fun-
cionament el local de 250 m

2
; pel que fa al de Ciu-

tat Vella vol saber quants metres ocupa, si s‟ha 
ampliat, si romandran allà i quina infraestructura 
tenen concretament, perquè li sembla que és to-
talment insuficient per atendre ningú. 

El Sr. Gomà aclareix que la inversió a Nou Bar-
ris s‟executarà l‟any 2008 en comptes del 2007, i 
pel que fa a la pregunta de quan anirà al Consorci, 
respon que ara s‟ha fet la transferència de tot el 
paquet de tercer nivell –els serveis d‟atenció pre-
coç són de segon nivell– i serà el Pla director del 
Consorci, que s‟aprovarà en breu, qui establirà el 
calendari. Conclou dient que l‟espai de l‟EIPI de 
Ciutat Vella no té els problemes estructurals que té 
el de Nou Barris i s‟ha aconseguit l‟ampliació 
d‟aquest espai; per tant, en principi, no està previst 
el seu trasllat. 

Es dóna per tractat. 
 

d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CiU: 
7. Quin és el nombre d‟atenció i seguiment de 

casos d‟exclusió social que han atès els centres de 
serveis socials municipals de Barcelona al llarg de 
l‟any 2008, comparat amb els que van atendre els 
darrers dos anys (2006-2007) en el mateix perío-
de? 

La Sra. Fandos diu que li preocupa que conside-
rant el gran esforç que estan fent els centres de 
serveis socials arran de l‟aplicació de la mal ano-
menada Llei de la dependència, s‟estiguin deixant 
d‟atendre els altres casos no relacionats amb 
aquesta Llei. Vol saber quants casos s‟han atès, 
fora del que seria Llei de la dependència, durant 
l‟any 2007. Atès que la pregunta està mal formula-
da, accepta que el Sr. Gomà respongui el que cre-
gui oportú. 

El Sr. Gomà respon que, tal com està redactada 
la pregunta, pot aportar dades molt precises. Diu 
que enguany són ja 53 les treballadores socials 
vinculades específicament al desplegament de la 
Llei de promoció de l‟autonomia personal: 14 en 
l‟elaboració dels PIA i 39 fent elaboració i segui-
ment; és a dir, el nombre de professionals s‟està 
incrementant de tal manera que no se‟n ressenti el 
conjunt del sistema. Insisteix que no es tracta no-
més de la incorporació, sinó de tot el procés de 
formació d‟aquestes treballadores, que és molt 
important perquè realment puguin conèixer i portar 
a la pràctica tots els protocols d‟elaboració dels PIA 
i el seu seguiment. 

Pel que fa a les dades específiques de persones 
en risc o situació d‟exclusió social que han estat 
ateses a la xarxa de centres de serveis socials –no 
s‟inclouen els que són atesos a la xarxa d‟atenció a 
persones sense sostre, perquè no tenen vinculació 
territorial– dóna les dades dels sis primers mesos 
de l‟any 2008 comparades amb el mateix període 
dels dos anys anteriors: 2006, 30.289; 2007, 
30.377, i 2008, 33.964; el resultat reflecteix un 
increment del 12% l‟any 2008 respecte als anys 
2007 i 2006, que mostren una xifra gairebé idènti-
ca. 

Quant al seguiment d‟aquestes persones en els 
mateixos centres de serveis socials, l‟indicador, 
explica, és el de les entrevistes: els sis primers 
mesos de l‟any 2006 es van fer 82.261; l‟any 2007, 
83.601, i l‟any 2008, 93.625, és a dir, també es 
dóna un increment d‟un 12% de les entrevistes de 
seguiment. Aquestes persones en alguns casos 
són derivades a recursos específics –d‟atenció 
domiciliària, d‟infància en risc, de menjadors soci-
als, etc.–, on es donen unes altres dades, fet que 
interpreta com un increment de necessitats que 
segurament no està desvinculat de l‟impacte dife-
rencial de la crisi econòmica en una franja de po-
blació vulnerable. 

La Sra. Fandos diu que aquestes dades li ser-
veixen, però, admetent la formulació errònia de la 
seva pregunta, sol·licita rebre-les en anys sencers, 
tot i que segurament els sis mesos marquen ten-
dència. Reconeix que les dades facilitades demos-
tren que, d‟entrada, no hi ha un descens del que 
seria l‟atenció quant a la Llei de la dependència, 
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però sí un increment dels casos que s‟atenen; és a 
dir, cada cop hi ha més gent en risc d‟exclusió so-
cial. 

El Sr. Gomà respon que comparar el mateix pe-
ríode, en la mesura que són les dades que podia 
donar ara, era la millor manera de contestar aques-
ta pregunta, però s‟ofereix a facilitar-les senceres. 

Compartint la preocupació per la franja que ha 
incrementat la vulnerabilitat, diu que estan fent el 
seguiment d‟aquest 10%-12%, i vol deixar molt clar 
que tant els recursos d‟atenció primària com els 
que es deriven d‟aquí estan, a hores d‟ara, donant 
resposta a aquestes situacions. Assenyala, per 
exemple, que en els mateixos sis mesos de l‟any 
2008, comparat amb l‟any 2007, el SAD social s‟ha 
incrementat a Barcelona un 43%, és a dir, s‟ha 
passat de 4.600 llars a 6.600, i la derivació a men-
jadors socials ha passat de 2.200 a 2.400. 

Es dóna per tractada. 
8. Quan començaran les obres de construcció 

dels equipaments sanitaris previstos en els ter-
renys de les antigues cotxeres d‟autobusos del 
passeig de Borbó? Quan està previst el seu aca-
bament i posada en funcionament? 

El Sr. Puigdollers formula la pregunta. 
La Sra. Ribas informa el Sr. Puigdollers que el 

dilluns 21 l‟alcalde i la consellera de Salut posaran 
la primera pedra en els terrenys, si bé les màqui-
nes han de començar a treballar ja aquesta matei-
xa setmana, tot i que ignora si realment ja hi són. 
Recorda que la constructora que va guanyar el 
concurs és una UTE entre Sacyr i Vallehermoso; 
que l‟acabament està previst per a finals del primer 
semestre de l‟any 2010; i la posada en funciona-
ment definitiu, a finals del mateix any. 

El Sr. Puigdollers pregunta si el CAP i la resi-
dència sociosanitària es construiran conjuntament. 
Celebra que es faci realitat el trasllat dels autobu-
sos de l‟avinguda Borbó: entre els vint-i-tres anys 
de l‟anunci de Pasqual Maragall, el pla urbanístic 
aprovat el 2004 i la primera pedra el 21 de juliol de 
2008, Déu n‟hi do el que els ha costat als veïns de 
Nou Barris aconseguir-ho. 

La Sra. Ribas respon que dins d‟aquestes obres 
que comencen el dilluns hi van, efectivament, 
l‟àrea bàsica de salut, un CUAP, un centre de re-
habilitació, un centre de salut mental per a adults, 
els llits de sociosanitari i cinquanta places d‟hos-
pital de dia i, a més, la mateixa UTE executa també 
les obres de la biblioteca i del casal d‟avis, si bé 
després s‟entregaran a l‟Ajuntament de Barcelona, 
a Pronoba, perquè pugui fer-ne l‟adequació i posta 
en funcionament. 

Admet que han passat molts anys, i una part de 
responsabilitat probablement la té l‟Ajuntament de 
Barcelona atesa la complexitat de les obres i dels 
nombrosos equipaments que hi van i una altra part 
rau en la necessitat de comptar amb finançament 
per part de la Generalitat. En tot cas, però, la bona 
notícia és que no només està assegurat el finan-
çament, la inversió en la construcció, sinó també la 
despesa corrent que suposarà la posada en funci-
onament d‟aquests centres. 

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal ERC: 
9. Quines mesures preveu el govern municipal 

per atendre la gent gran en cas d‟onada de calor? 

La Sra. Capella diu que una calor elevada i sos-
tinguda durant uns dies provoca un excés de mor-
talitat d‟entre el 12% i el 40% en els països desen-
volupats, i que l‟onada de calor de l‟any 2003 va 
provocar, com a reacció immediata, el Pla d‟ac-
tuació preventiu l‟any 2004 i la posada en marxa 
d‟aquest Pla, en el qual hi participen, des del punt 
de vista urbà, l‟Agència de Salut Pública de Barce-
lona, els Serveis Personals de Barcelona i el Con-
sorci de Serveis Socials de Barcelona. Els objec-
tius del Pla, conclou, eren predir amb la màxima 
antelació les situacions climàtiques de risc, mini-
mitzar els efectes de l‟onada de calor i coordinar 
amb mesures i recursos. 

Tot i que es preveu un estiu força tranquil, ob-
serva que si bé el Govern espanyol ha fet espots 
publicitaris i els emet habitualment per totes les 
cadenes de televisió i la Generalitat de Catalunya 
ho ha penjat al seu web, es troba a faltar informa-
ció sobre el Pla als webs dels esmentats ens pú-
blics implicats. 

El Sr. Gomà creu que també pot contestar amb 
molta concreció, perquè aquest tema està sorto-
sament molt protocol·litzat a hores d‟ara. 

En el cas de la ciutat de Barcelona, explica, ca-
da any es revisa el protocol; el maig ja es va apro-
var el protocol d‟actuació per onada de calor, res-
ponsabilitat de l‟Àrea d‟Acció Social. Destaca que 
hi ha cinc grans col·lectius d‟atenció preferent: les 
persones més grans de setanta-cinc anys; les que 
tenen discapacitats físiques o psíquiques i, sobre-
tot, problemes de mobilitat; els nadons; algunes 
persones focalitzades amb algunes malalties de-
terminades, que vénen determinades per Salut –hi-
pertensió, diabetis, Parkinson, Alzheimer, etc.–; i 
aquelles persones que prenen una medicació es-
pecial –tranquil·litzants, antidepressius, diürètics, 
etc.–, que també vénen determinades per Salut. 

Afegeix que a partir de la identificació d‟aquests 
col·lectius i del cens de les persones vulnerables 
dins de cadascun d‟ells, hi ha quatre fases: dues 
són de caràcter preventiu –les fases 0 i 1–, que 
enguany ja estan en marxa, i que tenen a veure 
sobretot amb la distribució de fulletons informatius 
als centres de serveis socials, als CAP, etc; la fase 
2 i la fase 2 d‟emergència, que s‟activen automàti-
cament quan la temperatura sobrepassa els 33ºC 
un dia o es manté més de tres dies seguits. I a 
partir d‟aquí, conclou, es posen en marxa meca-
nismes d‟actuació més específics: per exemple, 
una plataforma informativa permanent entre direc-
tors de centres de serveis socials, directors de 
CAP i serveis d‟urgències i emergències, que van 
fent un seguiment específic de les persones vulne-
rables. Posa com a exemple les persones grans 
que reben atenció domiciliària o teleassistència: el 
seguiment que es fa al llarg de l‟any de caràcter 
ordinari s‟intensifica molt, de tal manera que 
aquestes persones són trucades cada dia a casa 
seva des del servei de teleassistència. 

Admet que, si bé la difusió es fa a través de la 
primària i d‟altres centres, no està penjat al web, i 
es compromet a penjar el protocol al web de Ser-
veis Socials. 

La Sra. Capella agraeix al Sr. Gomà que hagi 
assumit la pregunta com un prec. 

Es dóna per tractada. 
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e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 
Grup 

 
Del Grup Municipal ERC: 
10. Que s‟informi de l‟estat d‟execució de la pro-

posició aprovada a la Comissió d‟Acció Social i 
Ciutadania en data 8 d‟abril de 2008 amb el se-
güent contingut: (M077/2364) La Comissió d‟Acció 
Social i Ciutadania acorda l‟estudi per la posada en 
marxa de protocols d‟informació específica en ma-
tèria de drets de la gent gran, tant pel que fa a les 
OAC com l‟OMIC, atesa l‟especial vulnerabilitat 
d‟aquest col·lectiu. 

La Sra. Capella recorda que tot i que la proposi-
ció es va aprovar el 8 d‟abril de 2008, hi havia una 
anterior en el mateix sentit que fou aprovada úni-
cament pels grups municipals de l‟oposició. Vol 
saber si s‟han iniciat els tràmits necessaris per dur 
a terme l‟aprovat, ja que creu que és important i 
interessant tenint en compte l‟actual crisi econòmi-
ca: aquestes situacions sempre perjudiquen els 
sectors més vulnerables de la societat, en aquest 
cas la gent gran, infants o persones amb certa, 
poca o nul·la capacitat de reacció davant de situa-
cions determinades. 

El Sr. Gomà reconeix que s‟han iniciat, i poca 
cosa més. Informa que pel que fa específicament a 
Acció Social, s‟ha adoptat el document de drets i 
llibertats de les persones grans que va aprovar la 
Convenció de la Gent Gran com a una línea de 
treball específic del Consell Assessor de la Gent 
Gran, i s‟estan elaborant un programa de difusió i 
de coneixement d‟aquest document als casals 
d‟avis, als consells de gent gran de districte i a les 
entitats de gent gran. 

Afegeix que internament s‟està treballant la pro-
posta tècnica de millorar els mecanismes d‟infor-

mació i de garantia de drets de la gent gran, que es 
traslladaran al MIC i als OAC. Per tant, el que faran 
serà establir un calendari de reunions amb els 
equips responsables dels dos serveis i traslladar la 
proposta tècnica, mirar de debatre-la i aprovar-la. 
Acaba dient que encara estan estudiant quina serà 
la proposta que traslladaran a les altres entitats 
responsables. 

La Sra. Capella suggereix al Sr. Gomà que es 
posi en contacte amb el Col·legi d‟Advocats, on hi 
ha una comissió específica sobre els drets de la 
gent gran, que ha fet molta feina, que hi treballa a 
diari i que, a més, té l‟experiència prèvia de tot el 
que és el torn d‟ofici, la qual cosa li permet saber 
quins són els punts sobre els quals es pot incidir; a 
més ja disposa de la xarxa d‟atenció i assessora-
ment. Creu que, fins i tot, es podria conveniar o 
consorciar aquesta mena de serveis, estalviant tot 
l‟estudi previ i permetent donar un servei immediat, 
que, en definitiva, redunda en benefici de la ciuta-
dania. És més, afegeix, el Col·legi d‟Advocats, com 
a corporació, té molta entitat a la ciutat i una trajec-
tòria de segles. Pensa que es podria tractar d‟una 
col·laboració institucional. 

El Sr. Gomà està d‟acord amb la proposta i co-
menta que el grup d‟advocats jubilats del Col·legi 
col·labora molt activament amb el Consell de Ben-
estar i amb el Consell Assessor de la Gent Gran. 

Es dóna per tractada. 
 
 
VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les catorze hores i 
trenta-cinc minuts. 

 
 

 
 
 
 

Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 16 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 17 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 16 de juliol de 2008, s'hi reuneix la 
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública, 
sota la presidència de l‟Im. Sr. Antoni Vives i To-
màs. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: 
Carles Martí i Jufresa, Ramon García-Bragado i 
Acín, Jordi W. Carnes i Ayats, Assumpta Escarp i 
Gibert, Guillem Espriu i Avendaño, Joaquim Forn i 
Chiariello, Sònia Recasens i Alsina, Jaume Ciurana 
i Llevadot, Ángeles Esteller Ruedas, Javier Mulle-
ras Vinzia, Emma Balseiro i Carreiras, Ricard Gomà 
i Carmona i Ester Capella i Farré, assistits per la 
Sra. Míriam Cabruja i Escobedo, per delegació del 
secretari general de la Corporació, que certifica. 

També hi són presents els Srs.: Ignasi Cardelús 
i Fontdevila, Delegat de Presidència i Relacions 
Institucionals; Andreu Puig i Sabanes, gerent mu-
nicipal; i Carles Arias i Casal, Gerent de Recursos 
Humans i Organització. 

Excusa la seva absència la Ima. Sra. Itziar Gon-
zález i Virós. 

S'obre la sessió a les nou hores i trenta-cinc mi-
nuts. 

 
 

I) Aprovació de les actes de les sessions de 18 i 25 
de juny de 2008. 
 

S‟aprova l‟acta de 18 de juny amb l‟observació 
feta per la Sra. Balseiro sobre les dades numèri-
ques que va donar respecte el volum d‟inversions 
realitzades en el parc zoològic en l‟any 2006. 
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II) Part Informativa 
 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment de l'article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 

 
1. Sector de Serveis Generals 

Del gerent municipal, de data 11 de juny de 
2008, que aprova el plec de clàusules i convoca 
concurs, per al projecte d'implantació i execució 
d'una oficina de gestió de projectes per a la Gerèn-
cia de Recursos Humans, per als exercicis 2008-
2009, i per un import de 222.000 euros. 

 
2. Sector de Serveis Generals 

Del gerent municipal, de data 27 de juny de 
2008, que aprova el plec de clàusules i convoca 
concurs, per adjudicar el contracte del servei auxi-
liar d'atenció als usuaris de la sala de consulta i 
préstec de l'arxiu municipal administratiu, per als 
exercicis 2008-2009, i per un import de 83.000 
euros. 

 
3. Districte d'Horta-Guinardó 

Del gerent municipal, de data 16 de juny de 
2008, que adjudica a la societat Integración Social 
de Minusválidos, S.L: el contracte del control d'ac-
cés, repartiment i informació bàsica als usuaris en 
els diferents equipaments del districte d'Horta-
Guinardó, per als exercicis 2008-2009, i per un 
import de 337.247,91 euros. 

 
4. Districte de Sant Martí 

Del gerent municipal, de data 17 de juny de 
2008, que adjudica a la societat NRG Group Spain, 
SA el contracte de lloguer de fotocopiadora i fax 
per a la sala de lectura Antoni Miró, per als exerci-
cis 2008-2011, i per un import de 2.970 euros. 

 
5. Districte de Sant Martí 

Del gerent municipal, de data 25 de juny de 
2008, que adjudica al senyor Antoni Vilanova 
Omedas el contracte per a les obres del centre de 
barri Vila Olímpica a Can Gili Nou, per als exercicis 
2008-2009, i per un import de 190.008 euros. 

 
6. Sector de Serveis Generals 

Del gerent municipal, de data 18 de juny de 
2008, que aprova les bases i convoca concurs per 
la provisió d'un lloc de treball de nova creació de 
responsable de procediments de qualitat i forma-
ció. 

 
7. Sector de Serveis Generals 

Del gerent municipal, de data 18 de juny de 
2008, que aprova les bases i convoca concurs per 
la provisió d'un lloc de treball de nova creació de 
cap del Servei d'atenció telefònica. 

 
8. Sector de Serveis Generals 

Del gerent municipal, de data 18 de juny de 
2008, que aprova les bases i convoca concurs per 
la provisió d'un lloc de treball de nova creació de 
responsable d'Administració de personal. 

9. Sector de Serveis Generals 
De l'alcalde, de data 10 de juny de 2008, que 

nomena la senyora Bàrbara Soler Cuevas funcio-
nària eventual per ocupar el lloc de treball d'asses-
sora tècnica de la Direcció Tècnica de Premsa de 
la Gerència de Serveis Generals i Coordinació 
Territorial.  

 
10. Sector de Serveis Generals 

De l'alcalde, de data 10 de juny de 2008, que 
nomena el senyor Francesc Viadel Girbés funcio-
nari eventual per ocupar el lloc de treball d'asses-
sor tècnic de la Direcció Tècnica de Premsa de la 
Gerència de Serveis Generals i Coordinació Terri-
torial. 

 
11. Sector de Serveis Generals 

De l'alcalde, de data 10 de juny de 2008, que 
nomena el senyor Mario Salvador Otero Espinoza 
funcionari eventual per ocupar el lloc de treball de 
responsable del Programa de Llatinoamèrica, ads-
crit a Programes Internacionals de la Direcció de 
Relacions Internacionals. 

 
12. Sector de Serveis Generals 

De l'alcalde, de data 3 de juliol de 2008, que 
nomena el senyor Albert Garcia Espuche funcionari 
eventual per desenvolupar les funcions de la Di-
recció Científica del Projecte Centre Cultural del 
Born. 

 
13. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que nomena els se-
nyors Jordi Borras Insa i Carlos Monferrer Marín 
per ocupar els llocs de treball d'assessors tècnics. 

 
14. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que nomena la senyo-
ra Susana Descals Roca i el senyor Antoni Estopi-
ña Mora per ocupar el lloc de treball de tècnic/a de 
gestió i o planificació de Serveis Personals. 

 
15. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que nomena la senyo-
ra Marta González Fernández per ocupar el lloc de 
treball de directora del projecte del Pla integral del 
Besòs. 

 
16. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que nomena el senyor 
Josep Nuñez Ripoll per ocupar el lloc de treball de 
suport a la gestió. 

 
17. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que nomena la senyo-
ra Adriana Payola Planella per ocupar el lloc de 
treball d'assessora tècnica. 

 
18. Sector de Serveis Generals 

Del Gerent de Recursos Humans i Organització, 
de data 12 de juny de 2008, que accepta la renún-
cia del senyor Albert Sánchez Romo a la condició 
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de funcionari en pràctiques en la categoria d'agent 
de la guàrdia urbana. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 9 de juliol de 
2008: 

 
19. Autoritzar a la Sra. Silvia Garrido Salmeron 

(Matrícula 25668) la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionària interi-
na, amb la categoria Tècnica mitjana d‟Arquitectura 
i Enginyeria, adscrita al Departament de Llicències 
d‟Activitats de la Gerència d‟Urbanisme i Infraes-
tructures, i l‟activitat privada d'enginyera tècnica 
industrial per compte propi, excloent qualsevol 
manifestació del seu exercici en el terme municipal 
de Barcelona, per tal d'evitar possibles coincidèn-
cies entre l'activitat pública i la privada, garantint 
d'aquesta manera l'objectivitat, la imparcialitat i la 
independència que ha de presidir la seva actuació 
com a funcionari i per salvaguardar l'interès públic 
que podria sortir perjudicat en cas de produir-se 
aquella coincidència; tanmateix la seva dedicació 
professional privada no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal, 
tot de conformitat amb allò que disposen els arti-
cles 11 i 12 de la Llei 53/1984 de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal de les Administraci-
ons públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre 
d‟incompatibilitats del personal al servei de l'Admi-
nistració de la Generalitat, i d'acord amb allò que 
disposa el Reglament del personal al servei de les 
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 
de juliol, en els seus articles 329 i 330. La present 
autorització està condicionada a l‟estricte compli-
ment dels deures públics i restarà sense efecte en 
els supòsits següents: si l‟activitat privada impedís 
o menyscabés l‟estricte compliment dels deures o 
en comprometés la seva imparcialitat o indepen-
dència; si l‟activitat privada tingués alguna relació 
amb els assumptes que la persona autoritzada 
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària 
de l‟activitat privada coincidís amb la jornada la-
boral; per canvi de lloc de treball municipal; per 
variació de les seves circumstàncies; o per raons 
sobrevingudes d‟interès públic. Donar-ne compte a 
la Comissió de Presidència, Territori i Funció Públi-
ca. 

20. Autoritzar al Sr. Alfred Peiró Calero (Matrícu-
la 38677), la compatibilitat sol·licitada entre la seva 
activitat municipal com a contractat laboral amb la 
categoria de Tècnic auxiliar d‟Activitats Socials, 
adscrit al lloc de treball d‟informador tramitador de 
l‟Oficina d‟Atenció al Ciutadà del Districte de Ciutat 
Vella, i l‟activitat privada per compte d'altri consis-
tent en estudis de mercat en l‟empresa Block de 
Ideas, SL, en tant que aquesta activitat privada no 
figura compresa entre les causes d‟incompatibilitat 
previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 
26 de desembre, d‟incompatibilitats del personal al 
servei de les Administracions públiques, de la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, sobre incompatibili-
tats del personal al servei de l‟Administració de la 
Generalitat, i pels articles 329 i 330 del Reglament 
del personal al servei de les Entitats locals, aprovat 
pel Decret 214/90, de 30 de juliol, i no resulta afec-
tat l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació 

professional privada no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

21. Autoritzar al Sr. Carlos Velázquez Jiménez 
(Matrícula 70025) la compatibilitat sol·licitada, entre 
la seva activitat municipal com a contractat laboral, 
amb la categoria de capatàs o mestre d‟obres, 
adscrit al lloc de treball d‟inspector de manteniment 
i via pública a la Direcció de Serveis de Neteja i 
Gestió de Residus de la Gerència de Medi Ambi-
ent, i l‟activitat privada consistent en el control 
d'accessos i tancaments de dependències a l'em-
presa PDP (Protección de Patrimonio), en tant que 
aquesta activitat privada no figura compresa entre 
les causes d‟incompatibilitat previstes pels articles 
11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions públiques, de la Llei 21/1987, de 
26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l‟Administració de la Generalitat, i 
pels articles 329 i 330 del Reglament del personal 
al servei de les Entitats locals, aprovat pel Decret 
214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat 
l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació pro-
fessional privada no podrà superar la meitat de la 
jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

22. Autoritzar al Sr. Julio Luis Pardos Bretón 
(Matrícula 12089), la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionari de car-
rera, amb la categoria Auxiliar administratiu, adscrit 
al lloc de treball d‟inspector de manteniment i via 
pública a la Direcció de Serveis de Neteja i Gestió 
de Residus, i l‟activitat privada per compte d'altri 
consistent en el control d'accessos i tancaments de 
dependències a l'empresa PDP (Protección de 
Patrimonios), en tant que aquesta activitat privada 
no figura compresa entre les causes d‟incom-
patibilitat previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 
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53/1984, de 26 de desembre, d‟incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions públi-
ques, de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre 
incompatibilitats del personal al servei de l‟Ad-
ministració de la Generalitat, i pels articles 329 i 
330 del Reglament del personal al servei de les 
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 
de juliol, i no resulta afectat l‟interès públic. En tot 
cas, la seva dedicació professional privada no po-
drà superar la meitat de la jornada laboral setmanal 
vigent a l‟Administració Pública i en horari no coin-
cident amb el municipal. La present autorització 
està condicionada a l‟estricte compliment dels deu-
res públics i restarà sense efecte en els supòsits 
següents: si l‟activitat privada impedís o menysca-
bés l‟estricte compliment dels deures o en com-
prometés la seva imparcialitat o independència; si 
l‟activitat privada tingués alguna relació amb els 
assumptes que la persona conegui per raó del 
càrrec; si la dedicació horària de l‟activitat privada 
coincidís amb la jornada laboral; per canvi de lloc 
de treball municipal; per variació de les seves cir-
cumstàncies; o per raons sobrevingudes d‟interès 
públic. Donar-ne compte a la Comissió de Presi-
dència, Territori i Funció Pública. 

23. Autoritzar a la Sra. Inés Pérez Gallego (Ma-
trícula 26057), la compatibilitat sol·licitada entre la 
seva activitat municipal com a funcionària interina, 
amb la categoria Tècnica mitjana de Ciències So-
cials adscrita al lloc de treball d‟assistent social al 
Centre de Serveis Socials Sants de la Gerència 
d‟Acció Social i Ciutadania, i l‟activitat privada per 
compte d'altri com a assistent social a la Residèn-
cia de Gent Gran Gràcia, a Sabadell, en tant que 
aquesta activitat privada no figura compresa entre 
les causes d‟incompatibilitat previstes pels articles 
11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions públiques, de la Llei 21/1987, de 
26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l‟Administració de la Generalitat, i 
pels articles 329 i 330 del Reglament del personal 
al servei de les Entitats locals, aprovat pel Decret 
214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat 
l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació pro-
fessional privada no podrà superar la meitat de la 
jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

24. Autoritzar al Sr. Juan Miguel Cortijo Gómez 
(Matrícula 36367) la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionari de car-
rera, amb la categoria d'Administratiu d‟adminis-
tració general, en el lloc de treball de suport de 

gestió en el Departament d‟Administració i Perso-
nal de la Gerència d‟Acció Social i Ciutadania, i 
l‟activitat pública com a professor associat a temps 
parcial de la Universitat de Barcelona, per al curs 
acadèmic 2007-2008, des del 15 de setembre de 
2007 fins al 14 de setembre de 2008 i les pròrro-
gues que es puguin produir en aquest contracte de 
treball, d‟acord amb allò que preveuen els articles 3 
i següents de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal de les Administraci-
ons públiques, l'article 4 de la Llei 21/1987, de 26 
de novembre, d‟incompatibilitats del personal al 
servei de l‟Administració de la Generalitat, i els 
articles 324 i següents del Reglament del personal 
al servei de les Entitats locals, aprovat pel Decret 
214/1990, de 30 de juliol, amb les limitacions pre-
vistes als articles 7 i 16.4 de la Llei 53/1984, 5 i 6 
de la mateixa Llei 21/1987 i als articles concor-
dants del Decret 214/1990. En tot cas, la seva de-
dicació a la docència universitària serà a temps 
parcial i amb horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
secundària impedís o menyscabés l‟estricte com-
pliment dels deures o en comprometés la seva 
imparcialitat o independència; si l‟activitat secundà-
ria tingués alguna relació amb els assumptes que 
la persona autoritzada conegui per raó del càrrec; 
per finalització del contracte de treball o les pròrro-
gues pactades amb la Universitat; si la dedicació 
horària de l‟activitat secundària coincidís amb la 
jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per 
raons sobrevingudes d‟interès públic. Donar-ne 
compte a la Comissió de Presidència, Territori i 
Funció Pública. 

25. Autoritzar a la Sra. Dolors Banús Tort (Matrí-
cula 25716), la comptabilitat sol·licitada entre la 
seva activitat municipal com a funcionària interina, 
amb la categoria Tècnica Superior en Dret, adscrita 
a la Direcció de Serveis Tècnics del Districte de 
Gràcia, i l‟activitat privada com a advocada al des-
patx professional Mila Advocats SCP, si bé no po-
drà ostentar, per sí mateixa o mitjançant substitut, 
la representació i defensa d'interessos contraris als 
de la Corporació Municipal ni tampoc no podrà 
assessorar, informar o desenvolupar les activitats 
pròpies de la professió en aquells assumptes o 
procediments amb els que l'Ajuntament o els seus 
Organismes tinguin relació, d'acord amb allò que 
preveuen els articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 
26 de desembre, d‟incompatibilitats del personal de 
les Administracions públiques, la Llei 21/1987, de 
26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al 
servei de l'Administració de la Generalitat, els arti-
cles 329 i concordants (especialment el 330.h) del 
Reglament del personal al servei de les Entitats 
locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, 
i finalment, l‟article 11.4 del Reial Decret 598/1985 
de 30 d‟abril. En tot cas, la seva dedicació profes-
sional privada no podrà superar la meitat de la 
jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a 
l‟estricte compliment dels deures públics i restarà 
sense efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
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privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

26. Autoritzar al Sr. Ferran Vercher Vives (Matrí-
cula 35333) la compatibilitat sol·licitada entre la 
seva activitat municipal com a contractat laboral, 
amb la categoria Tècnic auxiliar d'Arquitectura i 
Enginyeria adscrit al lloc de treball d‟inspector de 
districte en el Departament de Llicències i Inspec-
ció del Districte de Sant Andreu, i l‟activitat privada 
com a tècnic en so en l‟empresa Xaranga Rock 
Roll, SL, en tant que aquesta activitat privada no 
figura compresa entre les causes d‟incompatibilitat 
previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 
26 de desembre, d‟incompatibilitats del personal al 
servei de les Administracions públiques, de la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, sobre incompatibili-
tats del personal al servei de l‟Administració de la 
Generalitat, i pels articles 329 i 330 del Reglament 
del personal al servei de les Entitats locals, aprovat 
pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, i no resulta 
afectat l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació 
professional privada no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a 
l‟estricte compliment dels deures públics i restarà 
sense efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Deixar sense efecte l‟acord de la Comissió de Go-
vern de 12 de març de 2008 per la que s‟autoritza 
al Sr. Ferran Vercher Vives la compatibilitat per a 
desenvolupar una segona activitat per compte 
propi amb una dedicació de quinze hores setma-
nals, atès que un cop autoritzada la compatibilitat 
de l‟activitat privada com a tècnic en so per 
l‟empresa Xaranga Rock Roll, SL, ambdues supe-
rarien el màxim de dedicació permesa per a la 
realització d‟una segona activitat privada que és la 
meitat de la jornada laboral setmanal vigent. Do-
nar-ne compte a la Comissió de Presidència, Terri-
tori i Funció Pública. 

27. Autoritzar al Sr. Alejandro Mateos Alonso 
(Matrícula 25209), la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionari interí, 
amb la categoria Tècnic superior en Dret, adscrit al 
Departament de Contractació i Subvencions de la 
Direcció de Serveis d‟Administració de Serveis 
Generals, i l‟activitat privada d'advocat per compte 
propi, si bé no podrà ostentar, per sí mateix o mit-
jançant substitut, la representació i defensa d'inte-

ressos contraris als de la Corporació Municipal ni 
tampoc no podrà assessorar, informar o desenvo-
lupar les activitats pròpies de la professió en 
aquells assumptes o procediments amb els que 
l'Ajuntament o els seus organismes tinguin relació, 
d'acord amb allò que preveuen els articles 11 i 12 
de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d‟in-
compatibilitats del personal de les Administracions 
públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
d'incompatibilitats del personal al servei de l'Admi-
nistració de la Generalitat, els articles 329 i con-
cordants (especialment l‟article 330.h) del Regla-
ment del personal al servei de les Entitats locals 
aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, i fi-
nalment, l‟article 11.4 del Reial decret 598/1985, de 
30 d‟abril. En tot cas, la seva dedicació professio-
nal privada no podrà superar la meitat de la jorna-
da laboral setmanal vigent a l‟Administració Pública 
i en horari no coincident amb el municipal. La pre-
sent autorització està condicionada a l‟estricte 
compliment dels deures públics i restarà sense 
efecte en els supòsits següents: si l‟activitat priva-
da impedís o menyscabés l‟estricte compliment 
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat 
o independència; si l‟activitat privada tingués algu-
na relació amb els assumptes que la persona auto-
ritzada conegui per raó del càrrec; si la dedicació 
horària de l‟activitat privada coincidís amb la jorna-
da laboral; per canvi de lloc de treball municipal; 
per variació de les seves circumstàncies. o per 
raons sobrevingudes d‟interès públic. Donar-ne 
compte a la Comissió de Presidència, Territori i 
Funció Pública. 

28. Autoritzar a la Sra. Lourdes Graells Carrera 
(Matrícula 26082), la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionària interi-
na, amb la categoria Tècnica mitjana en Ciències 
Socials, i l‟activitat privada per compte d'altri com a 
treballadora social a Vinyet Residencial, SL, en tant 
que aquesta activitat privada no figura compresa 
en les causes d‟incompatibilitat previstes pels arti-
cles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal al servei de les 
Administracions públiques, de la Llei 21/1987, de 
26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l‟Administració de la Generalitat, i 
pels articles 329 i 330 del Reglament del personal 
al servei de les Entitats locals, aprovat pel Decret 
214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat 
l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació pro-
fessional privada no podrà superar la meitat de la 
jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 
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29. Autoritzar a la Sra. Agustina Vilalta de Dios 
(Matrícula 25761), la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionària interi-
na, amb la categoria d'Auxiliar administrativa ads-
crita a la Secretaria Tècnica Jurídica de la Gerèn-
cia d'Acció Social i Ciutadania, i l‟activitat privada 
per compte d'altri consistent en funcions de control 
d'accessos per l'entitat esportiva Futbol Club Bar-
celona, en tant que aquesta activitat privada no 
figura compresa en les causes d‟incompatibilitat 
previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 
26 de desembre, d‟incompatibilitats del personal al 
servei de les Administracions públiques, de la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, sobre incompatibili-
tats del personal al servei de l‟Administració de la 
Generalitat, i pels articles 329 i 330 del Reglament 
del personal al servei de les Entitats locals, aprovat 
pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, i no resulta 
afectat l‟interès públic. En tot cas, la seva dedicació 
professional privada no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a 
l‟estricte compliment dels deures públics i restarà 
sense efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstànci-
es; o per raons sobrevingudes d‟interès públic. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

30. Autoritzar a la Sra. Marta Almirall Elizalde 
(Matrícula 26637) la compatibilitat sol·licitada entre 
la seva activitat municipal com a funcionària even-
tual com responsable del Departament de Festes 
de l‟Institut de Cultura de Barcelona, i l‟activitat 
privada prestada a l'empresa Calvari,13 consistent 
en la direcció de les coreografies de la cerimònia 
inaugural de l‟Expo Zaragoza 2008 atès el caràcter 
temporal i esporàdic d‟aquesta col·laboració, que 
és una activitat aliena a la que presta l‟Ajuntament 
de Barcelona, i en tant que aquesta activitat priva-
da no figura compresa entre les causes d‟incom-
patibilitat previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, d‟incompatibilitats del 
personal al servei de les Administracions públi-
ques, de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre 
incompatibilitats del personal al servei de l‟Ad-
ministració de la Generalitat, i pels articles 329 i 
330 del Reglament del personal al servei de les 
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 
de juliol, i no resulta afectat l‟interès públic. Autorit-
zar a la Sra. Marta Almirall Elizalde (Matrícula 
26637) la compatibilitat sol·licitada entre la seva 
activitat municipal com a funcionària eventual com 
responsable del Departament de Festes de l‟Institut 
de Cultura de Barcelona, i l‟activitat privada presta-
da a l'empresa Roseland Musical, SL, consistent 
en la direcció artística i coreogràfica en especta-
cles i assumptes diferents en què estigui interve-
nint, hagi intervingut o pugui intervenir per raó del 
seu càrrec públic en tant que aquesta activitat pri-

vada no figura compresa en les causes d‟in-
compatibilitat previstes pels articles 11 i 12 de la 
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d‟incompati-
bilitats del personal al servei de les Administracions 
públiques, de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
sobre incompatibilitats del personal al servei de 
l‟Administració de la Generalitat, i pels articles 329 i 
330 del Reglament del personal al servei de les 
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 
de juliol, i no resulta afectat l‟interès públic. En tot 
cas, la dedicació professional a les dues activitats 
privades sol·licitades no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l‟Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal. 
Ambdues autoritzacions estan condicionades a 
l‟estricte compliment dels deures públics i restaran 
sense efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
privada impedís o menyscabés l‟estricte compli-
ment dels deures o en comprometés la seva im-
parcialitat o independència; si l‟activitat privada 
tingués alguna relació amb els assumptes que la 
persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si 
la dedicació horària de l‟activitat privada coincidís 
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball 
municipal; per variació de les seves circumstàncies 
relatives al mateix; o per raons sobrevingudes 
d‟interès públic. Les excedències per tenir cura 
d‟un fill/a o de familiars i les reduccions de jornada 
establertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de 
mesures de conciliació de la vida personal, familiar 
i laboral del personal al servei de les Administraci-
ons públiques de Catalunya, aplicables al personal 
laboral municipal d‟acord amb allò que disposa el 
decret d‟Alcaldia, de 21 de juliol de 2006, són in-
compatibles amb l‟autorització de compatibilitat, 
que resta suspesa d‟ofici fins al finiment del termini 
de la reducció o de l‟excedència. Donar-ne compte 
a la Comissió de Presidència, Territori i Funció 
Pública. 

31. Autoritzar al Sr. Enric Casas Gironella (Ma-
trícula 40466) la compatibilitat sol·licitada entre la 
seva activitat municipal com a personal eventual en 
el lloc de treball de director de Comunicació Corpo-
rativa i Qualitat, i l‟activitat pública com a professor 
associat a temps parcial de la Universitat Autòno-
ma de Barcelona, per al curs acadèmic 2007-2008, 
des del 15 de febrer al 14 d'agost de 2008 i pròrro-
gues que es puguin produir en aquest contracte de 
treball, d‟acord amb allò que preveuen els articles 3 
i següents de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟Incompatibilitats del personal de les Administra-
cions públiques, article 4 de la Llei 21/1987, de 26 
de novembre, d‟Incompatibilitats del personal al 
servei de l‟Administració de la Generalitat, i els 
articles 324 i següents del Reglament del personal 
al servei de les Entitats locals aprovat pel Decret 
214/1990, de 30 de juliol, amb les limitacions pre-
vistes als articles 7 i 16.4 de la Llei 53/1984, 5 i 6 
de la mateixa Llei 21/1987 i pels articles concor-
dants del Decret 214/1990. La present autorització 
està condicionada a l‟estricte compliment dels deu-
res públics i restarà sense efecte en els supòsits 
següents: si l‟activitat secundària impedís o menys-
cabés l‟estricte compliment dels deures o en com-
prometés la seva imparcialitat o independència; si 
l‟activitat secundària tingués alguna relació amb els 
assumptes que la persona autoritzada conegui per 
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raó del càrrec; per finalització del contracte de tre-
ball o les pròrrogues pactades amb la Universitat; 
per canvi de lloc de treball municipal; per variació 
de les seves circumstàncies; o per raons sobrevin-
gudes d‟interès públic. Donar-ne compte a la Co-
missió de Presidència, Territori i Funció Pública. 

32. Autoritzar la comptabilitat sol·licitada per Sra. 
Montserrat Prado Barrabés (Matrícula 26376), en-
tre la seva activitat municipal en aquesta Corpora-
ció com a funcionària de carrera, amb la categoria 
de Tècnica superior d‟Arquitectura i Enginyeria 
adscrita a la Sotsdirecció Tècnica de l‟Institut Mu-
nicipal del Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida, i 
l‟activitat privada consistent en l‟exercici lliure de la 
seva professió d‟arquitecta, excloent qualsevol 
manifestació del seu exercici en el terme municipal 
de Barcelona, per tal d'evitar possibles coincidèn-
cies entre l'activitat pública i la privada, garantint 
d'aquesta manera l'objectivitat, la imparcialitat i la 
independència que ha de presidir la seva actuació 
com a funcionari i per salvaguardar l'interès públic 
que podria sortir perjudicat en cas de produir-se 
aquella coincidència; tanmateix la seva dedicació 
professional privada no podrà superar la meitat de 
la jornada laboral setmanal vigent a l'Administració 
Pública i en horari no coincident amb el municipal, 
tot de conformitat amb allò que disposen els arti-
cles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d‟incompatibilitats del personal de les Administraci-
ons Públiques, la Llei 21/87, de 26 de novembre, 
d'incompatibilitats del personal al servei de l'Admi-
nistració de la Generalitat, i d'acord amb allò que 
disposa el Reglament del personal al servei de les 
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/90, de 30 de 
juliol, en els seus articles 329 i 330. La present 
autorització està condicionada a l‟estricte compli-
ment dels deures públics i restarà sense efecte en 
els supòsits següents: si l‟activitat privada impedís 
o menyscabés l‟estricte compliment dels deures o 
en comprometés la seva imparcialitat o indepen-
dència; si l‟activitat privada tingués alguna relació 
amb els assumptes que la persona autoritzada 
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària 
de l‟activitat privada coincidís amb la jornada labo-
ral; per canvi de lloc de treball municipal; per varia-
ció de les seves circumstàncies; o per raons so-
brevingudes d‟interès públic. Les excedències per 
tenir cura d‟un fill/a o de familiars i les reduccions 
de jornada establertes per la Llei 8/2006, de 5 de 
juliol, de mesures de conciliació de la vida perso-
nal, familiar i laboral del personal al servei de les 
Administracions públiques de Catalunya, aplicables 
al personal laboral municipal d‟acord amb allò que 
disposa el decret d‟Alcaldia, de 21 de juliol de 
2006, són incompatibles amb l‟autorització de 
compatibilitat, que resta suspesa d‟ofici fins al fini-
ment del termini de la reducció o de l‟excedència. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Territori i Funció Pública. 

33. Autoritzar al Sr. Miguel Mateu Lengo (Matrí-
cula 21145) la compatibilitat sol·licitada entre la 
seva activitat municipal com a funcionari de carrera 
adscrit al lloc de treball de tècnic sanitari al Servei 
de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvaments, i 
l‟activitat pública com a professor associat a temps 
parcial de la Universitat de Barcelona (Dep. de 
Podologia), per al curs acadèmic 2007-2008 i pròr-

rogues que es puguin produir en aquest contracte 
de treball, d‟acord amb allò que preveuen els arti-
cles 3 i següents de la Llei 53/1984, de 26 de de-
sembre, d‟incompatibilitats del personal de les ad-
ministracions públiques, article 4 de la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, d‟incompatibilitats del 
personal al servei de l‟Administració de la Generali-
tat, i els articles 324 i següents del Reglament del 
personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, amb les limitaci-
ons previstes als article 7 i 16.4 de la Llei 53/1984, 
5 i 6 de la mateixa Llei 21/1987 i pels articles con-
cordants del Decret 214/1990. En tot cas, la seva 
dedicació a la docència universitària serà a temps 
parcial i amb horari no coincident amb el municipal. 
La present autorització està condicionada a l‟es-
tricte compliment dels deures públics i restarà sen-
se efecte en els supòsits següents: si l‟activitat 
secundària impedís o menyscabés l‟estricte com-
pliment dels deures o en comprometés la seva 
imparcialitat o independència; si l‟activitat secundà-
ria tingués alguna relació amb els assumptes que 
la persona autoritzada conegui per raó del càrrec; 
per finalització del contracte de treball o les pròrro-
gues pactades amb la Universitat; si la dedicació 
horària de l‟activitat secundària coincidís amb la 
jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per 
raons sobrevingudes d‟interès públic. Donar-ne 
compte a la Comissió de Presidència, Territori i 
Funció Pública. 

El Sr. Forn demana informació respecte el punt 1. 
El Sr. Arias comenta que aquest punt està molt 

vinculat a tots els projectes que explicarà en la 
presentació de l‟informe del punt c) 1 i que li res-
pondrà en la seva exposició. 

El Sr. Ciurana demana informació sobre el punt 
12, vol saber el detall d‟aquesta operació, si al 
formar part de la plantilla municipal es deixa de 
contractar la societat on fins ara aquesta persona 
prestava els seus serveis i quines funcions tindrà. 

El Sr. Martí es compromet a donar una explica-
ció detallada en la propera sessió. 

 
 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
 
A la Comissió:  
1. Estratègies de recursos humans i organització 

per al present mandat. 
El Sr. Arias fa la presentació de l‟informe que té 

per objecte exposar les estratègies, els objectius i 
projectes que la Gerència de Recursos Humans i 
Organització vol impulsar aquest mandat; explica 
que l‟objectiu genèric d‟aquestes estratègies i pro-
jectes és implicar i motivar les persones que treba-
llen en l‟organització municipal perquè el nivell de 
satisfacció de les necessitats del ciutadà es vegi 
incrementat. Informa que el document consta de 
tres parts: una de diagnòstic, una de dogmàtica i 
una de programàtica, amb un abast, segons els 
projectes, d‟Ajuntament, o Ajuntament més orga-
nismes; i agraeix l‟esforç del personal que ha 
col·laborat en la seva realització. Fa una introduc-
ció del que ha caracteritzat l‟evolució de l‟Ajun-
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tament en política de recursos humans des de l‟any 
1981 fins al 2007 i diu que aquesta nova etapa es 
vol caracteritzar per tres trets diferenciats: primer, 
cercar la qualitat basada en les persones i en els 
processos, segon, intentar innovar en els instru-
ments de gestió aprofitant l‟impuls donat per 
l‟Estatut Bàsic de l‟Empleat Públic incorporant no-
ves dimensions en la gestió de recursos humans 
en l‟àmbit públic, i tercer, i sobretot, centrar a les 
persones com a subjectes del canvi.  

Pel que fa a la part del diagnòstic, explica que 
en l‟organització municipal treballen 13.100 perso-
nes, i dóna dades i percentatges respecte a la seva 
distribució i vinculació jurídica amb l‟Ajuntament, 
mitjana d‟edat, percentatge d‟homes i dones, jor-
nades de treball, nivell d‟absentisme, oferta públi-
ca, promoció interna, formació, prevenció de riscos 
laborals, índex de litigiositat. Ressalta com a con-
clusions generals que el nombre de la plantilla està 
ben dimensionat, si bé s‟ha d‟actualitzar i comple-
tar per planificar la seva evolució; que cal rejovenir 
la plantilla; que cal incrementar el personal tècnic 
per millorar les competències de planificació, pro-
gramació i seguiment i avaluació de l‟activitat mu-
nicipal; que cal i s‟està treballant amb els agents 
socials per arribar a un acord que fixi les funcions 
que han de correspondre als funcionaris (64% de 
la plantilla) i als laborals (33%); que cal modernit-
zar i adaptar a les noves necessitats i al nou marc 
normatiu els actuals instruments estructurals 
d‟ordenació i gestió de persones; que cal revisar 
els sistemes d‟accés i processos de selecció limi-
tant l‟accés per la via de l‟interinatge; que cal reno-
var els sistemes d‟informació d‟abast corporatiu; i 
per últim, que cal generar confiança en l‟orga-
nització.  

Explica que la missió de la gerència es basa en 
la idea d‟impulsar un model de gestió de recursos 
humans que orienti la seva funció al servei a la 
ciutadania, que busqui l'excel·lència, que avaluï la 
qualitat dels serveis que produeix i que sigui adap-
table, flexible i dinàmica i que, en el seu informe, 
s‟han plantejat una sèrie d‟elements que volen 
caracteritzar cap a on es vol anar i els valors que 
han d‟estar presents en l‟acció quotidiana de les 
persones. 

Pel que fa a les línies estratègiques, diu que se 
n‟han definit set: 1. Planificar les necessitats de 
recursos humans amb l'objectiu de rejovenir i tecni-
ficar la plantilla; 2. Modernitzar els instruments de 
gestió de persones per millorar la qualitat en la 
prestació dels serveis i la productivitat; 3. Millorar 
els sistemes de selecció, provisió i promoció per 
atreure i retenir bons professionals; 4. Desenvolu-
par les competències de les persones i especial-
ment les del personal directiu i de comandament, i 
enfortir el compromís i la implicació de les perso-
nes; 5. Implantar la cultura d'atenció al client en la 
funció de gestió de persones; 6. Impulsar el desen-
volupament organitzatiu i adaptar les formes de 
gestió a les necessitats de l'Ajuntament actuals i 
futures; 7. Afavorir que l'Ajuntament de Barcelona 
esdevingui referent públic en les polítiques de res-
ponsabilitat social corporativa i implicar els agents 
socials en el procés de canvi i modernització de 
l'Ajuntament; explica que per a cadascuna s‟han 
fixat els seus objectius, que explica i llegeix de 

l‟informe, així com els projectes vinculats i fa men-
ció al calendari previst per a la seva implantació. 

Responent a la pregunta del Sr. Forn explica 
que la contractació a una empresa del projecte 
d'implantació i execució d'una oficina de gestió de 
projectes per a la Gerència de Recursos Humans 
té per objecte ajudar en el seguiment d‟aquests 
projectes, de l‟assoliment dels seus objectius defi-
nits, i de garantir la metodologia del treball, 
l‟execució i la qualitat dels projectes, tasca difícil 
d‟obtenir amb els recursos actuals de la gerència. 

La Sra. Recasens agraeix la presentació 
d‟aquest informe tenint en compte la preocupació i 
ocupació que CiU té respecte als recursos humans 
de l‟Ajuntament. Diu que es tracta d‟un exercici de 
valentia per part del govern fer un diagnòstic de la 
situació actual de la plantilla municipal, si bé co-
menta que tot bon diagnòstic necessita una com-
parativa dels seus indicadors per saber la seva 
dimensió real, i que la conclusió d‟aquest diagnòs-
tic és que la plantilla municipal no té bona salut. 

Diu que s‟ha presentat un projecte molt modern 
però renunciant a l‟elaboració del catàleg i la rela-
ció de llocs de treball, i recorda que durant molts 
anys CiU ha anat demanant el catàleg i la relació 
de llocs de treball, i el govern sempre ha respost 
que tot estava en bon estat i en elaboració. Creu 
que amb això el govern ha perdut la seva credibili-
tat i demana en quin context es troben els recursos 
humans. 

Entén que s‟està en un final d‟etapa dels recur-
sos humans d‟aquest Ajuntament i que la nova 
hauria de donar els seus fruits. 

Expressa la preocupació del seu grup respecte a 
l‟envelliment de la plantilla; perquè sigui poc tecni-
ficada; pels elevats índexs d‟absentisme; la poca 
formació rebuda per determinats col·lectius; perquè 
l‟accés real a l‟ocupació pública es realitzi mitjan-
çant interinatge; que només es cobreix els 85% de 
les places a través de concursos i el 89 % per 
promoció interna. També vol saber per què 
s‟afirma, en el diagnòstic de l‟informe, que els tri-
bunals de selecció tenen una forta orientació tècni-
ca i funcional però no professional. Explica que tot 
l‟exposat referma les tesis de CiU, que hauria de 
produir una veritable reflexió, i entén que amb els 
projectes que s‟iniciaran es redreçarà i posarà re-
mei a la situació. Pregunta si té ràtios d‟altres ad-
ministracions per avaluar la conciliació familiar; què 
es vol dir quan l‟informe parla de riscos en els pro-
jectes i quins són; i igualment, en la columna que 
fa referència a la valoració, quins són els seus 
indicadors. Demana que el govern es comprometi 
en aquesta sessió a, periòdicament, presentar 
l‟evolució i els resultats que s‟obtenen en cadascun 
dels projectes que s‟han presentat.  

Assenyala que dels onze projectes que es pre-
senten en l‟informe n‟hi ha sis que tenen el pressu-
post per determinar i pregunta si és que no en te-
nen o si es va amb retard. Recorda que en 
l‟anterior sessió, CiU va posar sobre la taula el dur 
manifest signat pels sindicats i que, independent-
ment de l‟informe d‟avui, volen conèixer la situació 
actual i l‟evolució del conveni. 

La Sra. Esteller agraeix la presentació d‟aquest 
informe que mostra el diagnòstic de la situació 
actual i que té la voluntat d‟assolir l‟objectiu primor-
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dial de tenir una administració eficaç, moderna, 
que respongui a temps i que aconsegueixi un pro-
cediment de funcionament coordinat i eficaç; reco-
neix, però, la seva complexitat tenint en compte els 
instruments i les plantilles que hi ha actualment i 
les dificultats d‟adaptació i d‟implantació en tots els 
processos de les noves tecnologies. Explica que 
per al PP aquests objectius són fonamentals però 
que actualment, tal com explica l‟informe, amb una 
plantilla que té dèficits (envellida, amb falta de mo-
tivació, absentisme) i no està preparada, s‟ha 
d‟estudiar com estructurar-la per assolir-los. Fa 
palès que no es compleix la llei de paritat i pregun-
ta quines són les mesures previstes per complir-la; 
expressa la seva preocupació davant l‟alt nombre 
d‟interinatges i els problemes que generen tant 
directes com indirectes; i avança que el seu grup 
presentarà una sèrie de preguntes per escrit res-
pecte alguns d‟aquests indicadors perquè creu que 
s‟han d‟abordar més àmpliament. Vol saber, a més 
de la situació en què es troba la negociació del 
conveni col·lectiu, quin és el suport de sindicats i 
del personal municipal amb què es compta per tirar 
endavant aquests projectes. Diu al Sr. Arias que 
tant les línies estratègies com molts dels objectius 
presentats en l‟informe són actuacions en positiu 
per abordar i corregir els dèficits actuals; que ob-
serva que el calendari presentat té projectes sense 
el pressupost adequat; i respecte als riscos, pre-
gunta de quina manera estan mesurats i com es 
preveu resoldre‟ls o reduir el seu impacte. 

La Sra. Capella expressa l‟agraïment del seu 
grup, al Sr. Arias, per la presentació d‟aquest in-
forme, la valoració positiva d‟ERC perquè es tiri 
endavant una estratègia clara de gestió de recur-
sos humans municipals, així com la diagnosi que 
acompanya l‟informe, i espera que serveixi per 
dignificar la figura del treballador municipal i perquè 
aviat es disposi d‟un catàleg de llocs de treball. 
Explica que valoren positivament, primer, els valors 
definits en l‟informe que han de guiar tant la gestió 
del personal municipal com el resultat final de les 
polítiques de l‟Ajuntament; segon, la voluntat de 
millora de l‟accés laboral a l‟Ajuntament; tercer, 
que comparteixen les línies estratègiques de 
l‟informe respecte a rejovenir i tecnificar la plantilla, 
modernització dels instruments de gestió, millora 
dels sistemes de selecció i promoció i promoure la 
responsabilitat social corporativa. Explica que ERC 
troba a faltar i recomana al govern incorporar, pri-
mer, un control del personal de les empreses sub-
contractades i de l‟externalització dels serveis, que 
s‟ha d‟assumir aquesta responsabilitat, i millorar els 
plecs de clàusules per incorporar aquest control, 
segon, que es millorin les eines de negociació dels 
convenis de personal; que es reforcin els districtes 
i s‟implementi adientment el principi de subsidiarie-
tat, i sobretot reforçar i ampliar el cos d‟inspecció 
dels districtes i millorar els serveis als ciutadans a 
través dels districtes; i que hi hagi un compromís 
d‟eradicació de l‟assetjament laboral i evitar les 
actuals estructures anquilosades.  

El Sr. Gomà agraeix al Sr. Arias la presentació 
d‟aquest informe que implica l‟obertura d‟una nova 
etapa en la gestió pública i, en concret, en la gestió 
de recursos humans i organitzativa de l‟Ajuntament 
de Barcelona, coherent amb els canvis que s‟estan 

produint a la ciutat i amb el nou impuls de projecte 
polític. Manifesta que el seu grup està totalment 
d‟acord amb dues línies de fons: la necessitat que 
els professionals siguin subjectes actius i proactius 
del canvi, i l‟aposta clara per la qualitat en la gestió 
pública, en l‟ocupació, en l‟orientació a la ciutada-
nia, amb capacitat de resposta als problemes reals 
de les persones. Creu que les set línies estratègi-
ques del document conformen un sistema ben 
travat d‟objectius, ressaltant els que creu més im-
portants, i que els elements que impliquen descen-
tralització i rearticulació entre les àrees i els distric-
tes, pel que fa a les persones, s‟han d‟abordar de 
forma clara i decidida, per donar resposta al projec-
te polític. Desitja que aquests projectes estiguin 
ben vinculats amb els valors expressats en el do-
cument i que les idees de qualitat, acord, pacte, i 
implicació de les persones estiguin sempre molt 
presents i siguin molt tangibles en els projectes 
que es vagin implementant.  

El Sr. Arias aclareix que la salut de la plantilla és 
bona però que el que es vol es avançar-se als 
riscos; que quan es parla de rejovenir-la es vol 
garantir, a mig termini, el relleu generacional; i que 
ha pogut observar, en el poc temps que porta a 
l‟Ajuntament, l‟alt grau d‟implicació de les persones 
que treballen en la corporació municipal. Informa 
que el sistema d‟ocupació pública té una configu-
ració estructural que està sotmesa a restriccions, 
des del punt de vista dels processos administratius, 
que incorpora un costos de gestió, amb temps i en 
forma, molt elevats, i que el problema de la forma 
d‟accés per la via d‟interinatge no és només de 
l‟Ajuntament de Barcelona, sinó del conjunt de les 
administracions públiques i que aprofitant el nou 
Estatut bàsic de l‟empleat públic s‟ha d‟innovar en 
aquestes àrees i intentar resoldre aquest problema, 
que és estructural. Comenta que s‟intentarà fer un 
recull comparat d‟indicadors amb altres administra-
cions que puguin tenir característiques similars. 
Explica que quan es parla d‟ordenació de la corpo-
ració pública s‟està referint al catàleg i la relació de 
llocs de treball i que conscientment s‟ha volgut fugir 
del nom per evitar la càrrega històrica d‟aquest 
debat en l‟Ajuntament i mirar endavant, per tant, 
afirma que s‟aborda de ple el tema; que el motiu de 
no cobrir un 10 % dels concursos és perquè, en la 
majoria dels casos, no hi ha aspirants o bé no reu-
neixen les característiques que es consideren òp-
times per al lloc; que els projectes amb manca de 
pressupost són o bé perquè encara s‟està treba-
llant en la identificació o bé perquè es fan amb 
recursos propis; que el projecte d‟implementació 
dels nous sistemes d‟informació és un projecte a 
dues parts, amb l‟IMI, i que s‟està fent de forma 
coordinada i conjunta. Respecte als aspectes de 
negociació, informa que a finals del mes de març 
es van constituir les meses i es va acordar una 
metodologia de treball; que espera que pel setem-
bre s‟acabi la primera volta quant a les matèries 
subjectes a negociació, que ara s‟està sobre 70% i 
que a partir de l‟octubre i novembre s‟entrarà en la 
fase més central de la negociació, i que l‟Ajun-
tament està per cercar el més ampli acord possible 
perquè creu que aquests canvis s‟han de fer de la 
mà dels sindicats municipals. A la Sra. Recasens li 
aclareix que quan el document diu que els tribunals 
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són poc professionals es refereix a què el format 
de selecció està basat en tribunals conformats per 
funcionaris públics, que són experts en les seves 
àrees però no ho són en selecció, i es vol aprofun-
dir en la pròpia tècnica i metodologia de selecció. 
Respecte als indicadors d‟absentisme, recorda que 
es correlacionen amb dues variables que són ob-
jectives: la funció de seguretat i l‟edat; respecte al 
tema d‟igualtat, informa que es vol treballar amb 
els agents socials i en la implantació d‟un pla 
d‟igualtat. A la Sra. Esteller li comenta que se sent 
totalment recolzat per l‟Administració i, des d‟una 
altra posició, també acompanyat pels sindicats. 
Afegeix que el procés de canvi es vol engegar 
tenint en compte altres administracions, principal-
ment la Generalitat de Catalunya, que haurà 
d‟aprovar la corresponent llei, i l‟Ajuntament hi vol 
col·laborar. Explica que el pacte per l‟externa-
lització vol tenir en compte algun dels elements 
que plantejava la Sra. Capella respecte al control 
d‟empreses subcontractades i personal externalit-
zat; respecte a l‟assetjament laboral diu que s‟hi 
està treballant i que el casos que s‟han donat són 
per problemes organitzatius i manca de comunica-
ció i que això sí que serveix per plantejar canvis 
per resoldre conflictes i problemes. 

El Sr. García-Bragado agraeix la presentació i 
subratlla tres idees: primera, l‟excel·lència de la 
plantilla municipal, el seu esforç, la manera de 
treballar, les condicions de tensió a què la Ciutat 
sotmet tota l‟estructura municipal per donar els 
serveis; segona, que aquest pla de recursos hu-
mans és una peça més dintre del procés de reor-
ganització municipal encara que és el més impor-
tant perquè ateny les persones, que l‟organització 
vol repensar-se la manera de funcionar i que és 
una intenció claríssima per part de l‟equip de go-
vern, i que aquesta part està liderada pel Gerent 
municipal; que s‟estan posant les bases del que 
serà l‟Ajuntament dels pròxims 15 o 20 anys res-
pecte al seu funcionament; i tercera, que s‟està 
davant de diferents processos negociadors, que la 
negociació és el marc i l‟element que impregna tota 
l‟actuació en aquesta matèria, que l‟equip de go-
vern entén i aborda aquesta negociació amb sere-
nitat perquè es detecta en els participants de les 
negociacions un objectiu comú, que és el servei al 
ciutadà, i aquest element permet afrontar els pro-
pers mesos amb certes garanties. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
2. Aprovar inicialment el Programa d'Actuació 

Municipal 2008-2011. 
El Sr. Martí expressa la seva satisfacció per po-

der presentar, en nom de la Comissió de Govern, 

una proposta de Programa d‟Actuació Municipal 
que respon als dos criteris polítics bàsics, amb els 
quals l‟alcalde va definir l‟actuació i han orientat 
aquest mandat municipal, que són el govern i el 
pacte. 

El criteri de govern amb una triple dimensió: ca-
pacitat de tirar endavant les propostes, rigor a 
l‟hora d‟elaborar-les, i criteris que responen a 
aquestes propostes. Diu, pel que fa a la capacitat 
que està contrastada a partir de l‟actual solvència 
financera municipal i de la capacitat de la ciutat de 
generar recursos i d‟aplicar-los als seus progra-
mes, solvència que ve de la bona salut de l‟eco-
nomia de la ciutat, de la capacitat demostrada du-
rant molts anys pels diferents equips municipals 
per transformar situacions de dificultat en situaci-
ons de solvència, i de la bona gestió com poden 
ser les reformes, que també contempla aquest 
PAM, sobre tres línies bàsiques: la descentralitza-
ció, els recursos humans i el suport tecnològic, una 
bona gestió basada en la transparència i eficàcia 
de l‟actuació del conjunt dels equips i les persones 
que implementen les polítiques i els programes de 
govern.  

Quant al rigor explica que ve de l‟anàlisi de la 
realitat i de la determinació de les necessitats dels 
ciutadans i ciutadanes de la Barcelona d‟avui, en el 
seu present i en el seu futur, que l‟anàlisi que con-
templa aquest PAM es basa en dos criteris fona-
mentals, primer, l‟augment de la interdependència 
o la interacció entre la ciutat i els seus entorns, les 
xarxes de ciutats i territoris de l‟Àrea Metropolitana, 
i la interacció amb la resta del món; i segon, 
l‟augment imparable de la diversitat i la complexitat 
de la ciutat barcelonina, tant cultural, de valors, 
estructural, d‟expectatives i d‟estils de vida de la 
seva ciutadania; que a partir d‟aquest anàlisi el 
PAM concreta línies, objectius i mesures que deta-
llen el que s‟ha de fer en cada un dels àmbits, a 
partir de les àrees de govern, amb la voluntat fer-
ma que tots els punts siguin desenvolupats des-
prés. Afirma que el PAM dóna una gran importàn-
cia al criteri de viabilitat de cadascuna de les 
propostes, que hi ha un últim capítol d‟avaluació 
que s‟ampliarà de cara a l‟aprovació definitiva per-
què s‟estan dissenyant els indicadors que han de 
permetre seguir, de forma acurada i detallada, el 
compliment de les propostes del PAM. 

Quant a les idees clares diu que són imprescin-
dibles per saber cap a on es vol anar, i que tenen a 
veure amb els objectius i les estratègies que con-
formen el PAM; que els objectius de fons són: con-
tinuar generant benestar i que sigui distribuït equi-
tativament entre el conjunt de persones i territoris 
de Barcelona, i que per desenvolupar-los hi ha 
quatre estratègies fonamentals, primera garantir la 
cohesió social i la convivència en tots i cada un 
dels barris, segona, posar la creativitat i el conei-
xement en el motor del progrés i desenvolupament 
econòmic de la ciutat, tercera, promoure la soste-
nibilitat mediambiental de la ciutat, i, quarta, fixar 
definitivament la capitalitat de Barcelona. 

Explica que la garantia de la cohesió social es 
tradueix, entre altres coses, en més i millors ser-
veis públics, en garantir els drets i l‟accés a 
l‟habitatge, en potenciar la igualtat de gèneres. la 
conciliació laboral, familiar i personal, prioritzar la 
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lluita contra l‟exclusió social, garantir la prevenció i 
la seguretat, i els 73 barris com a unitats bàsiques 
d‟identitat i convivència en la planificació i en la 
intervenció de les polítiques municipals. 

Pel que fa a la creativitat i el coneixement en el 
motor del progrés i desenvolupament econòmic de 
la ciutat explica que es tradueix en sis línies de 
treball: 1. Promoure la creativitat, 2. Capacitat de 
generar i atraure el talent i les empreses del conei-
xement que hi van associades, 3. Continuar el 
posicionament de Barcelona en el món, 4. Dotar a 
la ciutat de serveis i infraestructures per a l‟eco-
nomia del coneixement, 5. Transferir el valor afegit 
de la creativitat a la resta de sectors de l‟economia 
i 6. Garantir que el resultat d‟aquest progrés es 
transformi en termes de riquesa, benestar i d‟ocu-
pació de qualitat. 

La sostenibilitat es tradueix en: 1. espai públic 
de qualitat (enllumenat, clavegueram, manteniment 
integral, neteja), 2. qualitat ambiental i gestió efici-
ent dels recursos (aigua, llum, soroll), 3. reducció, 
reciclatge i reutilització dels residus 4. Verd i biodi-
versitat, la presència de la natura en la pròpia ciu-
tat (Collserola, litorals, parcs i zones verdes, ani-
mals de companyia). 

Fixar la capitalitat de Barcelona de Catalunya, 
així com que sigui una gran capital europea i medi-
terrània es tradueix en els barris en transformació, 
els projectes urbans en curs, la potenciació 
d‟espais centrals; tenint en compte les infraestruc-
tures necessàries per a una gran capital (socials, 
culturals, econòmiques, de mobilitat, de serveis), 
afirma que la singularitat de Barcelona, garantir el 
coneixement del català i fer-ne la difusió internaci-
onal (Casa de les Llengües) són estratègies que 
reforçaran l‟orgull i la capacitat de promoure la 
cultura catalana; i que la capitalitat es vol perfilar a 
partir de dos conceptes: 1. Liderar l‟Europa Medi-
terrània en termes econòmics, socials i diplomàtics 
i 2. liderar l‟Àrea Metropolitana, amb capacitat per 
fixar les estratègies conjuntes, les polítiques comu-
nes i els projectes metropolitans claus inter i 
transmunicipals que es necessiten, aquest repte és 
condició sine qua non per donar un salt important 
en termes de capitalitat per Barcelona. 

Diu que els criteris que ha estat explicant respo-
nen a la idea de govern i que el segon criteri és el 
pacte amb la ciutadania i les entitats i el criteri polí-
tic; que amb els primers ha estat a través de l‟ampli 
procés de participació realitzat, si bé falta el perío-
de d‟informació pública, i el compromís de fer arri-
bar, passat el mes d‟octubre, el redactat definitiu a 
totes les llars de Barcelona; quant al pacte polític 
destaca l‟acord estructural entre el PSC i ICV-EU i 
A i agraeix a ERC l‟exercici de responsabilitat i de 
compromís amb la Ciutat en relació a aquest PAM, 
espera arribar amb ells a un acord per a la seva 
aprovació definitiva, i que un cop aprovat inicial-
ment el PAM també s‟obriran converses amb la 
resta de grups municipals per intentar arribar a 
més acords. 

El Sr. Forn assenyala el retard d‟aquesta apro-
vació, recorda el que diu el ROM al respecte i de-
mana al Sr. Martí que expliqui quin és el procedi-
ment a seguir i calendari, si bé segons les 
previsions l‟aprovació definitiva serà a l‟octubre, 
moment en què ja s‟haurà consumit un 35 % del 

mandat sense tenir aquest instrument de planifica-
ció. Afirma que aquest retard es deu a la incapaci-
tat del govern per trobar el consens necessari, que 
l‟alcalde ha trigat molt en exercir la seva idea de 
pacte amb els grups de l‟oposició, que el govern ha 
actuat com si tingués majoria absoluta fent el que 
volia i que aquest retard també el pagarà el ciutadà 
de Barcelona. Explica que el seu grup no compar-
teix la visió cofoia de la ciutat, que no estan d‟acord 
amb frases del text del PAM com ara que "Barce-
lona ha esdevingut amb més i millors serveis i 
equipaments" perquè dades donades pel mateix 
govern, per exemple en la darrera enquesta de 
serveis, fan palès que es duplica el nombre de 
veïns que creu que Barcelona ha empitjorat l‟últim 
any respecte a les xifres del 2003; que la visió de 
futur dels ciutadans no és positiva perquè des del 
2004 l‟opinió que la ciutat millorarà ha caigut del 75 
al 60 %, i expressa la seva preocupació per la 
manca d‟il·lusió respecte a com estan funcionant 
determinats serveis importants; que tampoc està 
d‟acord que es defensi el mateix model de ciutat de 
fa 30 anys, tal com diu la part introductòria del 
PAM, perquè calen canvis, i en part, calen per la 
pèrdua de credibilitat del govern. Ressenya que en 
la part d‟Àrea social i ciutadania es diu que es des-
plegarà el nou marc legal establert per l‟Estat i la 
Generalitat de Catalunya i que, per això, no cal el 
PAM, sinó bona voluntat, ganes de fer complir la 
llei i el que s‟ha signat, i que el govern s‟hauria de 
preocupar de complir amb el conveni del juliol del 
2005, que en tres anys, dels 50 equipaments no-
més n‟hi ha un en funcionament, i recorda el nefast 
desplegament de la Llei de dependència. Fa men-
ció dels verbs utilitzats pel govern en el text com 
promoure, estimular, estudiar, i que, encara que hi 
ha compromisos, moltes vegades es perden en 
l‟ambigüitat del text, i en la manca de control i 
d‟avaluació; que algunes de les novetats del text ja 
estaven anunciades en l‟anterior PAM; que el Sr. 
Martí no ha mencionat com un dels grans equipa-
ments culturals de la ciutat, el que, segons l‟an-
terior PAM, era un dels emblemàtics, com la Biblio-
teca central de l‟estació de França, on no s‟ha fet 
res; com tampoc no s‟ha fet res quant a la Justícia 
Local, ni en matèria de finançament establert a la 
Carta Municipal. Pregunta quins han estat els can-
vis introduïts en el text aprovat per la Comissió de 
Govern al gener de 2007 ja que, segons l‟ha infor-
mat el Secretari General, la Comissió de Govern 
l‟ha de tornar a aprovar si hi ha modificacions subs-
tancials. Comenta que per al seu grup són més 
importants les actituds que el Pla per als propers 
anys, i que el govern ha de resoldre el tema de 
respectar les decisions del Plenari, ja que en el 
PAM no s‟inclouen algunes de les decisions re-
frendades per la majoria dels partits polítics com 
ara el traçat del TGV per la ciutat, i pregunta si es 
construirà la muntanya russa al Tibidabo malgrat 
l‟opinió de la majoria de l‟Ajuntament de Barcelona. 
Expressa el vot contrari del seu grup perquè està 
en contra d‟aquest model, diu que presentaran un 
projecte alternatiu, perquè el que s‟està votant no 
és el Pla que necessita la ciutat sinó el que neces-
sita l‟alcalde Hereu per amagar la seva paràlisi. 

La Sra. Esteller vol constatar el retard en 
l‟aprovació del Pla; la quantitat de preguntes i 
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precs realitzats al respecte pel grup PP tant aques-
ta Comissió com al Consell Plenari; i que el PAM 
serà aprovat definitivament quan hagi passat un 
terç del mandat d‟aquest Ajuntament; que fins ara 
hi ha hagut paràlisi, amb accions de govern de 
mínimes i que aquest PAM és de mínims. Fa palès 
que el govern ha anat fent mesures de govern que 
no s‟han concretat en Plans perquè no ha comptat 
amb el suport per fer-ho; la incapacitat manifesta 
del govern per arribar a acords, en part per la seva 
actitud de governar com si tinguessin la majoria 
absoluta; què s‟ha fet un procés participatiu molt 
ampli però que en analitzar el contingut del PAM 
les aportacions s‟han quedat pràcticament en res. 
Indica que el govern ha anat implorant a ERC en 
cada comissió per aconseguir un acord del PAM i 
el grup PP pregunta quin ha estat el cost d‟aquest 
acord, perquè han comparat l‟actual text amb 
l‟anterior i les millores introduïdes són menors i 
exigeix transparència i que s‟expliciti aquest acord 
en aquesta Comissió. Afirma que el PAM és conti-
nuista, i que no comparteixen el model que propo-
sa, perquè no aprofita la potencialitat de Barcelona, 
té poca ambició, no fa esment a les situacions vis-
cudes per la ciutat l‟últim any, parteix d‟una realitat 
que no es correspon amb la que hi ha, fa una anà-
lisi ideal sense reconèixer els dèficits que el propi 
govern hauria d‟ajudar a transformar; té pocs com-
promisos i molts mots com impulsos, promoure, 
vetlla, potenciar. Afegeix que el PAM conté les 
grans línies de treball i d‟objectius, però no concre-
ta els recursos ni els equipaments amb què es 
compta ni les actuacions directes que es faran, 
com per exemple el nombre de places per a la gent 
gran –recorda que hi ha 3.900 places de dèficit–, ni 
per a les escoles bressol –recorda que hi ha 68% 
de famílies sense plaça–; que hi ha convenis no 
complerts en matèria de residències per gent gran, 
de persones amb discapacitat, dels CAP –no hi 
cap menció al respecte en el PAM–; que s‟ha ge-
nerat molta expectativa per la participació de la 
ciutadania en el PAM, però que el govern no ha 
incorporat aquestes propostes; que hi ha un dèficit 
absolut per garantir el subministrament d‟aigua i 
d‟energia a la ciutat de Barcelona en el PAM; i fa 
menció al PAD de Sarrià-Sant Gervasi. Per tot això 
informa que el seu grup no li donarà suport. 

La Sra. Capella recorda que el PAM és un guió 
per a una bona gestió, del que Barcelona se n‟ha 
de dotar obligatòriament perquè està previst en la 
llei. Comenta que ERC, en la sessió de 19 setem-
bre de 2007, ja apuntava que no es tancava a do-
nar suport al PAM però exigia dues condicions, 
una, prèvia de procés participatiu de la ciutadania i 
una altra amb els grups municipals, demanant que 
ERC fos la interlocutora principal. Matisa, d‟una 
banda, i creu que està demostrat, que ERC, des de 
l‟oposició, ha fet crítica constructiva, oposició pro-
positiva i no ha bloquejat el dia a dia de la ciutat, 
perquè dóna suport a allò que beneficia la ciutada-
nia i Barcelona, excepte en el que no hi està 
d‟acord; i d‟altra banda, assenyala que en política 
són molt importants els gestos, i diu que durant 
aquest any i mig el govern ha fet un canvi d‟actitud, 
establint el marc necessari per a la negociació i 
que, avui i ara, es donen les condicions perquè 
ERC doni suport a l‟aprovació inicial del PAM. Re-

corda que durant aquest any ERC ha transaccionat 
moltes proposicions i donat suport a moltes de les 
actuacions del govern municipal però que també 
s‟han oposat en altres. Diu que el PAM s‟haurà 
d‟aprovar punt per punt i s‟hauran de discutir una a 
una les línies estratègiques o marc general i està 
convençuda que els grups estaran d‟acord amb la 
majoria d‟elles; que les seves aportacions són ne-
cessàries i suficients per donar aquest suport inicial 
però no per donar suport a l‟aprovació definitiva del 
PAM i, per tant, s‟ha de continuar parlant i negoci-
ant. Explica que en aquest text hi ha una cinquan-
tena d‟aportacions d‟ERC, de caire econòmic, de 
finançament, de desenvolupament de la Carta Mu-
nicipal, de caire lingüístic i cultural; de capitalitat; 
de sensibilitat social; d‟educació; d‟internaciona-
lització de Barcelona; de la percepció i recepció de 
serveis en els districtes i increment d‟inspectors; i 
introdueixen indicadors periodificats de compliment 
del PAM. Insisteix però en què el PAM encara està 
molt verd per a una aprovació definitiva, que 
aquesta dependrà de si s‟hi incorporen aquelles 
qüestions que ells consideren essencials i que el 
que fan avui és fer possible la capacitat de govern i 
el pacte a què feia esment el Sr. Martí, tenint en 
compte que s‟està parlant d‟una aprovació inicial. 

El Sr. Gomà manifesta la satisfacció del seu grup 
i el ple suport i corresponsabilitat al PAM. Explica 
que el PAM expressa voluntat de govern i de pacte 
d‟acord en un marc de pluralisme social i, per tant, 
de pacte amb la ciutadania, essent el procés partici-
patiu un element fonamental per a la reconstrucció 
de complicitats, de relacions de confiança entre una 
ciutadania que ha expressat elements de desafecció 
amb l‟esfera política. Quant al pacte polític, ressalta 
que les dues forces polítiques del govern amb pro-
jectes i identitats polítiques diferents tenen una llar-
ga tradició de cooperació en el govern al servei de 
la transformació d‟aquesta ciutat i amb un enorme 
potencial de present i futur. Agraeix a ERC l‟esforç, 
el conjunt de les aportacions realitzades que millo-
ren i enriqueixen el text del PAM, i la voluntat 
d‟acord per tirar endavant aquesta aprovació inicial. 
Creu que és un bon PAM que conté una lectura de 
la realitat social de la ciutat, on es reconeix l‟enorme 
dinamisme i complexitat de la ciutat, des del punt de 
vista social, econòmic i urbà, diu que és una ciutat 
d‟oportunitats i que, lluny de tot cofoisme, s‟iden-
tifiquen i es reconeixen nous riscos d‟exclusió emer-
gents i desigualtats clàssiques encara no supera-
des. Informa que en el model de l‟acció del govern 
hi ha quatre vectors fonamentals: la inclusió i la 
cohesió social; l‟ecologia en tots els vectors de la 
sostenibilitat; la proximitat com a fórmula de convi-
vència; i un model econòmic d‟innovació i creativitat 
que aposta per l‟ocupació de qualitat digne i no pre-
cària. Afirma que això es tradueix en un conjunt 
concret i ben travat de compromisos programàtics i 
posa exemples de l‟educació, de l‟acció social, de 
neteja, de mobilitat, de proximitat, d‟acció comunità-
ria, d‟organització del temps, de capitalitat i altres. 
Resumeix que aquest PAM té capacitat d‟anàlisi i de 
lectura crítica de la realitat, té valors polítics de fons, 
compromisos programàtics que s‟han d‟anar concre-
tant en una acció de govern sòlida i amb clara vo-
luntat de pacte de diàleg i de participació el més 
pluralista possible. 
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El Sr. Martí aclareix a la Sra. Esteller que, tal i 
com ha dit la Sra. Capella, el PAM s‟aprovarà punt 
per punt, perquè el PAM no és el compendi de tot 
en els seus màxims detalls, perquè és material-
ment impossible, sinó que és un guió que reflecteix 
les prioritats i les estratègies i concreta les línies 
d‟actuació i les mesures, i que és amb posterioritat 
que s‟han de desenvolupar, cas per cas; que 
aquest PAM està molt treballat i debatut i que no 
és un pla de mínims, que no s‟ha bloquejat l‟acció 
de govern ni hi ha hagut paràlisi perquè ERC ha 
donat, en els moments clau, suport a la governabi-
litat municipal i, a més, s‟han arribat a uns quants 
pactes importants amb els grups de l‟oposició, com 
en la neteja, el desenvolupament de districtes, 
Barcelona TV, el Carmel, els ordres del dia del 
Plenari, qüestions que demostren que hi ha hagut 
voluntat de diàleg i predisposició a l‟acord en les 
qüestions estratègiques i centrals de la governabili-
tat de la ciutat de Barcelona. Afirma que el govern 
té l‟obligació de governar i s‟ha governat amb tota 
l‟extensió que permeten les lleis i amb tota la capa-
citat i saber. Agraeix el suport inicial a ERC, i diu 
que el govern és conscient que aquest suport és 
només inicial, encara que manifesta la seva espe-
rança de que arribi a bon port. 

Ratifica la seva convicció de què aquest PAM és 
el que necessita la Ciutat, afirma que no és una 
fotografia del de fa quatre anys, i explica que en 
l‟ordre del dia de la Comissió de Govern del 9 de 
juliol, figurava l‟aprovació de la refosa del text que 
es va aprovar en Comissió de Govern, el 16 de 
gener i que, per tant, quant a procediment, és el 
moment de debat. Resumeix que aquest PAM està 
fet amb rigor, diagnòstic, marc econòmic pressu-
postari, estudi de la realitat ciutadana, capacitat i 
solvència acreditades, i idees clares tal i com molt 
bé ha expressat el Sr. Gomà i espera que es pre-
sentin i es formulin alternatives a aquest Pla tal i 
com ha dit que faria CiU. 

El Sr. Forn diu que té la certesa que amb ERC 
s‟aprovarà definitivament aquest Pla i que respec-
tar les majories del Plenari formarà part de la ma-
nera de fer de CiU a diferència del govern, i és la 
primera aportació de CiU al PAM. Al Sr. Gomà li 
diu que també és important complir els compromi-
sos que s‟adquireixen i que l‟Àrea on està el fa 
responsable de què no es compleixin ni convenis, 
ni lleis, i això també crea la desafecció de què es 
queixava. Pregunta si la refosa que aprova la Co-
missió de Govern del 9 de juliol ja conté les aporta-
cions d‟ERC; i el Sr. Martí li respon afirmativament. 

La Sra. Esteller diu al Sr. Martí que no ha con-
vençut al PP amb la seva resposta perquè de 
l‟ambigüitat fan la màxima del seu govern, perquè 
no es comprometen a qüestions ni actuacions con-
cretes; que el Sr. Gomà és un especialista en idees 
i en línies de treball però que no acaba de concre-
tar ni definir els compromisos amb accions; i afirma 
que aquesta és la queixa que ha tingut sempre el 
PP; que el seu grup sap perfectament què és i què 
ha de tenir el PAM i, per aquest motiu, afirma que 
és un PAM de mínims. Que govern i PP òbviament 
tenen un model de ciutat diferent que dificulta po-
der tenir acords en qüestions parcials i pregunta a 
la Sra. Capella si té previst només aprovar una part 
del PAM i deixar l‟altra part coixa; recorda que el 

Sr. Portabella no va entrar a formar part del govern 
perquè tenia un model de ciutat diferent i diu que 
no veu que s‟hagi tocat res del model de ciutat 
d‟aquest PAM i que les incorporacions d‟ERC són 
puntuals i res tenen a veure amb el nucli del que 
ha de ser un PAM. Afirma que el Grup Popular està 
en desacord amb aquesta base, independentment 
que estigui d‟acord amb determinades accions; que 
presentaran les seves propostes alternatives amb 
un model de ciutat diferent que es podrà traduir 
com un PAM alternatiu, que estan treballant-hi des 
de fa temps i que complementaran en base al text 
que es presenta avui. Aclareix que el PAM no ha 
d‟incorporar per exemple tot el pla d‟equipaments 
però sí un compromís de complir-lo i com exemple 
dóna les xifres referents a les escoles bressol, i diu 
que complir aquest PAM amb tant poca concreció 
és fàcil. Manifesta que la ciutat té una dinàmica 
pròpia, que actua independentment de l‟Ajun-
tament i que el govern municipal ha de facilitat que 
aquesta activitat sigui cada vegada major, i que 
alguns dels punts del PAM dificulta aquest dina-
misme amb un intervencionisme no adequat, i es-
pera que el Sr. Martí expliqui exactament a quin 
acord s‟ha arribat amb ERC perquè el PP no el veu 
reflectit en el que diu el PAM. 

La Sra. Capella reitera el que ha explicat abans i 
aclareix que serà en el moment de la concreció del 
PAM si es pot arribar a acords, diu que pràctica-
ment hi ha tres PAM diferents, el text que s‟aprova 
inicialment avui i els que proposaran CiU i el PP, i 
que no s‟està parlant de model de ciutat, sinó de 
gestió del dia a dia. Al Sr. Martí li demana que no 
s‟adormi i que s‟haurà d‟incorporar moltes altres 
coses per posar-se d‟acord per a l‟aprovació final. 
Aplaudeix que CiU s‟incorpori al debat del que ha 
de ser el PAM i que incorpori qüestions amb les 
que segur hi estaran d‟acord; i que bàsicament tots 
els grups municipals coincideixen en línies gene-
rals com en la millora dels equipaments socials, 
però reitera que el PAM no és la concreció de 
quants equipaments, que això és el PIM que ja es 
discutirà en el seu moment. Reitera que amb 
l‟acció d‟avui ERC permet que el govern pugui 
governar, com sempre ha fet, donant suport a allò 
que hi comparteixen. 

El Sr. Gomà afirma que, com ha insinuat la Sra. 
Esteller en la seva intervenció, en aquesta propos-
ta de PAM hi ha un model de ciutat i és diferent al 
del PP, que hi ha un model de construcció social i 
ecològica de la ciutat des de valors progressistes, 
que presenta un gran bagatge històric, amb capaci-
tat de renovació, d‟innovació i de projectar-se cap 
al futur. Quant a la hipotètica incapacitat de complir 
compromisos per part de l‟equip de govern, ho 
contrasta amb la realitat fent referència, a banda 
dels acords que enumerava el Sr. Martí en la seva 
intervenció, a les iniciatives de govern presentades 
al Consell Municipal, durant el primer any de man-
dat, de plans d‟equipaments esportius i juvenils, de 
doblar el nombre d‟escoles bressol, d‟instal·lacions 
d‟ascensors, de xarxa wifi, de serveis socials bà-
sics, de bicing, de pacte per l‟ocupació de qualitat... 
i conclou que, això, és concreció de compromisos i 
fer tangible l‟acció de govern de la ciutat, amb po-
tencia i solidesa, i, això, només referint-se al Plena-
ri, i està d‟acord amb la precisió del Sr. Forn quant 
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a què en l‟acompliment dels compromisos hi ha el 
factor clau de recuperació de la complicitat ciuta-
dana, i que es pot arribar a un acord en els punts 
on les apreciacions del govern i de l‟oposició coin-
cideixin i que es deixin les discrepàncies pels ele-
ments de model que també són legítimes i enri-
queixen la política democràtica. 

El Sr. Martí reafirma que no hi ha ambigüitat, 
que les propostes s‟aniran concretant i que el que 
fa el PAM és organitzar-les, estructurar-les, els dó-
na sentit i criteris i les acompanya d‟un diagnòstic 
de la realitat i d‟una valoració pressupostària; i que 
espera tenir les propostes alternatives de PAM dels 
grups per poder discutir-les i comparar-les en el 
nivell de concrecions i d‟alternatives de proposta. 
Recorda que s‟està parlant del PAM, dels PAD i del 
PIM; i que aquest últim acompanyarà l‟aprovació 
definitiva del PAM per donar encara més consis-
tència i més credibilitat a l‟acció de govern. Re-
corda que són cinquanta les aportacions d‟ERC 
incorporades al PAM, que són identificables per-
fectament; informa que la Comissió de Govern del 
16 de gener va aprovar el text del PAM amb les 
aportacions del procés participatiu; que la Comissió 
de Govern de juliol va aprovar el text refós amb les 
aportacions d‟ERC per poder-lo presentar avui en 
aquesta Comissió de Plenari, que ara s‟iniciarà el 
període d‟exposició pública i que s‟intentarà que el 
Consell Plenari l‟aprovi definitivament en la sessió 
de l‟octubre, prèvia avaluació en aquesta Comissió. 
A la Sra. Esteller li comenta que el nucli de la dife-
rència de l‟aposta política entre el seu grup i el 
govern està en el que ha dit respecte que la ciutat 
ha d‟anar pel seu compte i l‟Ajuntament només l‟ha 
d‟acompanyar, ja que, pel govern la ciutat i 
l‟Ajuntament han d‟estar imbricats i ha d‟haver una 
simbiosi entre la Institució municipal i la seva ciuta-
dania, perquè sense ella no s‟hagués pogut fer res 
del que s‟ha fet en democràcia, i no és el model de 
ciutat d‟aquest govern. 

La Sra. Esteller demana que se li faci arribar el 
document d‟acord d‟ERC, amb les seves 50 apor-
tacions, perquè en el text que té ella, comparat 
amb l‟anterior, no hi surt i, potser, té una altra ver-
sió. 

El Sr. Martí informa que des del dilluns passat a 
les 9 del matí hi ha l‟última versió del PAM a dispo-
sició de Secretaria General i que pot demanar a 
ERC si li vol facilitar les seves aportacions. 

El Sr. Vives confirma que tota la informació es-
tava a disposició dels grups des de les 9 del matí 
de dilluns i que si es vol fer alguna petició concreta 
es formuli en els termes precisos. 

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Gomà expressa el vot favorable d‟ICV-EU i A, 
el Sr. Forn expressa el vot contrari de CIU, la Sra. 
Esteller expressa el vot contrari del PP i la Sra. 
Capella expressa el vot favorable d'ERC. S'aprova. 

3. Aprovar inicialment, d‟acord amb allò que pre-
veu l‟article 84 de la Carta Municipal de Barcelona 
amb relació als articles 217 del Decret Legislatiu 
1/2005, de 26 de juliol, i 277 del Decret 305/2006, 
de 18 de juliol, així com també l‟article 111 del Re-
glament orgànic municipal, l'Ordenança reguladora 
de l‟actualització de l‟import de les multes coerciti-
ves de l‟Ajuntament de Barcelona, sotmetre-la a 
informació pública durant el termini de trenta dies, 

d‟acord amb allò previst a l‟article 112 del Regla-
ment orgànic municipal i, en cas de no presentar-
s‟hi al·legacions en contra, tenir-la per definitiva-
ment aprovada.  

El Sr. Vicente informa que amb aquesta propos-
ta es vol adaptar la Carta Municipal a la normativa 
urbanística vigent a Catalunya que permet fixar 
l‟import màxim de les multes coercitives entre 300 i 
3.000 euros. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Gomà expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Forn expressa el vot favorable 
de CIU, la Sra. Esteller expressa el vot favorable 
del PP i la Sra. Capella expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova. 

4. Modificar la clàusula 8 del plec de clàusules 
administratives particulars del contracte núm. 
08002469, aprovat en data 25 de juny de 2008 per 
la Comissió de Presidència, Territori i Funció Públi-
ca, i que té per objecte la contractació dels serveis 
de telecomunicacions de l‟Ajuntament de Barcelo-
na i dels seus organismes autònoms (lots 1, 2 3 i 
4), en el sentit d‟ampliar el termini de presentació 
de les proposicions fins el dia 15 de setembre de 
2008. 

El Sr. García-Bragado informa que els opera-
dors han demanat disposar de més temps per po-
der fer l‟oferta i, per això, es proposa modificar la 
clàusula 8 ampliant el termini de presentació de les 
proposicions fins al 15 de setembre de 2008, ja 
que és un contracte complex que requereix cert 
temps per concretar les ofertes. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Gomà expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Forn expressa el vot favorable 
de CIU, la Sra. Esteller expressa el vot favorable 
del PP i la Sra. Capella expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
5. Manifestar l'existència d'una variada oferta 

pública d'activitats d'estiu i infantils a Barcelona, i la 
importància d'aquestes activitats per tal de fer 
compatible durant els mesos d'estiu la vida familiar 
i laboral de moltes famílies. Impulsar la creació 
d'una finestreta única electrònica per tal de poder 
realitzar les diferents inscripcions a les diferents 
activitats d'estiu per infants i joves d'oferta munici-
pal, mantenint i garantint alhora les inscripcions 
presencials. 

La Sra. Recasens recorda els problemes de les 
famílies durant l‟estiu per conciliar la vida laboral i 
familiar, i que un dels recursos són els casals 
d‟estiu de la ciutat i, tot i que hi ha una oferta varia-
da, cada entitat organitzadora disposa del seu 
propi punt d‟inscripció, i per aquest motiu presen-
ten aquesta proposició. 

La Sra. Esteller expressa el vot a favor del seu 
grup perquè l‟objectiu principal és donar conèixer 
aquestes activitats i facilitar les gestions als pares 
perquè els nens puguin gaudir-ne. 
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La Sra. Capella explica que la Sra. Recasens li 
ha aclarit abans que aquesta proposició es refereix 
a les activitats que directament gestiona i ofereix 
l‟Ajuntament de Barcelona; que ERC entén les 
dificultats que comporta la gestió unificada o la 
finestreta única d‟aquestes activitats; i expressa el 
vot a favor del seu grup amb la condició que no 
sigui una obligació d‟immediat compliment per les 
dificultats tècniques que comporta la finestreta 
única.  

El Sr. García-Bragado informa que s‟analitzarà 
aquesta qüestió tant des de la Gerència de Serveis 
Personals com des de la Direcció de l‟Institut Muni-
cipal d‟Informàtica; que aquesta situació està de-
tectada; que en el pla de sistemes dels serveis 
socials bàsics de la ciutat està previst per al 2010, 
ja que es tenen en compte altres prioritats munici-
pals com poden ser les que tenen a veure amb el 
desenvolupament de prestacions bàsiques; i ex-
pressa el vot a favor del govern fixant el 2010 com 
a data per posar en marxa la proposició. 

La Sra. Recasens agraeix la unanimitat i ressal-
ta que aquesta necessitat estava detectada pels 
sistemes informàtics municipals i també pels usua-
ris. Explica que CiU és conscient de la dificultat 
que la seva proposició suposa i li agradaria que 
encara que s‟implantarà d‟aquí dos estius, es pugui 
fer l‟any que bé alguna prova pilot i que l‟horitzó del 
2010 sigui un horitzó màxim. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Gomà expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, la Sra. Recasens expressa el vot 
favorable de CIU, la Sra. Esteller expressa el vot 
favorable del PP i la Sra. Capella expressa el vot 
favorable d'ERC. S'aprova. 

Del Grup Municipal PP: 
6. La Comissió de Presidència, Territori i Funció 

Pública acorda: "Instar al Govern Municipal a: 1. 
Constituir una comissió, amb representació de tots 
els grups municipals, amb la finalitat d'analitzar, de 
forma prèvia, l'adequació de la publicitat institucio-
nal a la normativa vigent i l'oportunitat d'aquestes. 
2. Crea un Comitè de supervisió i seguiment, for-
mat per persones de reconegut prestigi i un repre-
sentant de cada grup municipal, que faci el control i 
supervisió del procediment d'elaboració i la publici-
tat de les enquestes i estudis d'opinió de l'Ajunta-
ment de Barcelona i dels organismes i societats 
dependents." 

La Sra. Esteller informa que el seu grup torna a 
presentar la iniciativa aprovada en la Comissió del 
5 de juliol de 2007, que no ha estat complerta pel 
govern; llegeix la proposició i diu que la creació 
d‟aquesta comissió és més vigent que mai tenint 
en compte l‟abús impropi que ha fet l‟Ajuntament 
de Barcelona de totes les seves campanyes de 
publicitat, remarcant la quantitat de recursos que 
s‟han destinat per vendre acció de govern sota la 
cobertura dels serveis, que van ser de 12 milions 
d‟euros el 2007, o com els 1‟7 milions d‟euros no-
més per la campanya "Visc a Barcelona" on no hi 
ha cap contingut de venda de serveis ni de comu-
nicació. Explica que demanen la creació d‟aquesta 
comissió per vetllar que l‟Ajuntament de Barcelona 
destini únicament recursos a la publicitat institucio-
nal per comunicar i prestar serveis tal i com esta-
bleix l‟art. 109 de la Llei de comunicació audiovisu-

al de Catalunya, perquè hi hagi també un major 
control d‟aquestes campanyes i definir els criteris.  

El Sr. Ciurana anuncia el vot favorable del seu 
grup encara que creu que els dos punts tenen con-
tinguts diferents que mereixerien una proposició 
explícita; explica que, no obstant això, el raona-
ment de fons és l‟incompliment de les proposicions 
acceptades i recorda que existeix una comissió 
assessora de la publicitat institucional a la que 
s‟haurien de sotmetre totes les campanyes publici-
tàries públiques i entén que una proposició que 
vagi a favor d‟una major transparència i honestedat 
intel·lectual en el tema de la publicitat institucional i 
de les enquestes és un factor positiu.  

La Sra. Capella expressa el vot en contra del 
seu grup. Explica que ERC va donar suport a la 
primera part de la proposició, que comparteix, però 
que no estan d‟acord en la segona part, i que creu 
que els dos punts s‟haurien d‟haver presentat per 
separat. Recorda que ja s‟ha aprovat el Pla 
d‟Estudis Sociològics 2008-2011 on s‟explica com 
s‟han de fer els estudis i les enquestes d‟opinió, i 
que serà quan finalitzi la seva vigència quan els 
grups municipals puguin fer les seves aportacions. 

El Sr. Cardelús comparteix l‟opinió que són dos 
punts d‟índole diferent i que s‟haurien de tractar per 
separat. Respecte al primer punt de la proposició, 
cita dos dels motius pels quals el govern hi votarà 
en contra, primer, perquè es parla d‟analitzar i 
adequar de forma prèvia, recorda que va ser el 
Diputat del PP, Sr. Rodríguez Serra, qui va defen-
sar, amb molt d‟èmfasi en el Parlament de Catalu-
nya, quan es va modificar el Reglament de funcio-
nament del CAC, que no és possible l‟autorització 
prèvia en temes de publicitat institucional, que no 
creia en la censura prèvia; afirma que el govern sí 
que està a favor del control de la seva acció, con-
trol que es realitza en aquesta mateixa Comissió 
mitjançant els procediments establerts; i segon, 
que s‟ha aprovat el Pla d‟enquestes amb un ampli 
suport, el qual es remet a un reglament aprovat per 
unanimitat en el mandat passat. 

La Sra. Esteller diu que el seu grup no entén el 
raonament d‟ERC, ja que estan proposant el ma-
teix text que van votar favorablement el 5 de juliol 
del 2007; que és el mateix text on, en la sessió 
anterior, es demanava el control del seu compli-
ment; i que ha estat per la resposta que va donar el 
govern la sessió anterior, que tornen a presentar el 
mateix text, tot esperant que cadascun dels grups 
mantingués la seva votació. És per tot l‟exposat, i 
perquè ERC no es contradigui, que li demana que 
reconsideri la seva votació, o en tot cas s‟abstingui 
perquè pugui ser aprovada i es pugui complir la 
seva petició ja que és fonamental, al marge dels 
raonaments del Sr. Cardelús, perquè es puguin 
definir criteris de les campanyes institucionals en 
ares al compliment de la llei. 

La Sra. Capella recorda a la Sra. Esteller que la 
proposició que es va presentar l‟any passat es va 
transaccionar, i afegeix que posteriorment hi ha 
hagut l‟aprovació d‟aquest pla amb el suport d‟ERC 
i, per tant, ara no poden donar suport a la proposi-
ció del PP. 

El Sr. Martí expressa el vot contrari del PSC, el 
Sr. Gomà expressa el vot contrari d‟ICV-EU i A, el 
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU, la 
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Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la 
Sra. Capella expressa el vot contrari d'ERC. Es 
rebutja. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal PP: 
7. Instar al Govern Municipal a: 1. Elaborar i 

presentar un Projecte de Descentralització cap els 
districtes i els barris de Barcelona, amb increment 
de les seves competències, per tal d'enfortir-los i 
dotar-los de més poder de decisió respecte a les 
diferents actuacions que els hi afecta, com ara 
l'aprovació del seu programa d'actuació, el pressu-
post i el planejament. Aquest projecte haurà d'in-
cloure un calendari d'execució i les concrecions de 
les possibles modificacions normatives que siguin 
necessàries, així com el mapa d'equipaments cor-
responent. 2. Dotar els districtes i els barris de 
Barcelona d'una estructura administrativa eficaç i 
simplificada, amb una bona coordinació amb l'Ajun-
tament, per atendre amb agilitat i prestar un bon 
servei als ciutadans. 

La Sra. Esteller manifesta que el seu grup està 
d‟acord amb l‟aprovació de la modificació del Títol 
II de les Normes reguladores del funcionament dels 
Districtes i amb els anuncis del govern sobre la 
previsió que té d‟aprovar una mesura de govern 
per la desconcentració i l‟increment del protago-
nisme dels districtes i dels barris, però creu que 
s‟ha d‟anar més enllà i per això fan aquest prec, 
que llegeix, fent èmfasi a la necessitat que els dis-
trictes tinguin més poder de decisió i de disposar 
d‟una estructura administrativa eficaç i simplificada. 

El Sr. Martí informa que el govern accepta el 
punt 2 però no l„1 del prec, perquè, tal i com ha 
explicat en la seva intervenció sobre el PAM, el 
reforç dels Districte és imprescindible per tirar en-
davant el PAM i avança que l‟octubre o el novem-
bre presentarà la mesura de govern "els barris de 
Barcelona" on es detallarà com es posarà en pràc-
tica la idea dels barris com a unitat bàsica 
d‟identitat i convivència de la ciutat de Barcelona; 
afegeix que l‟experiència del funcionament dels 
districtes també fa palesa la necessària redefinició 
dels processos i de l‟organització dels districtes; 
aclareix que l‟aplicació del punt 2 del prec no serà 
de resultes d‟un projecte de descentralització, per-
què creu que ara no és el moment, que només té 
sentit i lògica d‟abordar-lo en profunditat un cop 
s‟hagi aconseguit l‟elecció directa dels consellers 
de districte i que serà llavors quan, d‟una manera 
pausada, entre tots s‟haurà d‟estudiar què s‟ha de 
modificar de la Carta Municipal, del ROM i d‟altres 
normes per, a partir d‟aquesta nova legitimitat, es 
doni un pas més en la descentralització. 

La Sra. Esteller lamenta que no es doni suport al 
punt 1 ja que creu que és un punt bàsic perquè 
primer s‟ha de descentralitzar, veure quines com-
petències han de tenir els districtes i els barris i, 
després, donar-li més força política a l‟elecció dels 
consellers. Agraeix l‟acceptació del punt 2 perquè 
pensen que és fonamental l‟eficàcia i l‟agilitat en la 
relació amb els ciutadans. 

El Sr. Martí comenta que no tindria sentit aug-
mentar la descentralització si no hi ha l‟elecció 
directa dels consellers; i que quan s‟hagi de tractar 
el punt 1, per la seva importància, es discutirà com 
a mínim en el mateix temps que es va necessitar 
per elaborar el ROM. Demana que no hi hagi pre-
cipitació; que s‟esperi a saber si hi ha la condició 
de legitimitat d‟aquests canvis i, en cas afirmatiu, 
serà el compromís de govern tirar-ho endavant, 
encara que creu que no podrà ser en aquest man-
dat. 

Es dóna per tractat. 
Del Grup Municipal ERC: 
8. Que es formalitzi amb la Generalitat de Cata-

lunya, el més aviat possible, el Consorci del Centre 
Cultural del Disseny. 

La Sra. Capella explica que fa aquest prec con-
cret atenent al que es va pactar al conveni signat el 
23 de desembre del 2004 respecte a la cessió a la 
Generalitat de Catalunya del Palau de Pedralbes i 
a la participació d‟aquesta al futur Centre Cultural 
del Disseny; atenent a què el novembre del 2006 
es ratificava l‟acord annex al Conveni, segons el 
qual s‟establien els costos per cada administració 
de l‟obra de construcció d‟aquest Centre a la plaça 
de les Glòries, 2/3 parts les assumia la Generalitat i 
1/3 l‟Ajuntament; i atenent que a la Comissió 
d‟Urbanisme del 17 de juliol s‟haurà d‟aprovar el 
projecte executiu. 

El Sr. Martí explica que l‟Ajuntament de Barce-
lona ha tingut sempre molt clar que aquest equi-
pament havia de ser nacional i de capitalitat; i que, 
per això, ja en la negociació del primer conveni 
amb la Conselleria d‟Economia, amb el conseller 
Castells, l‟Ajuntament deixava clar que creia que 
era inherent al projecte la participació de la Gene-
ralitat tant en les obres com en l‟execució i 
l‟explotació del projecte; què així se li va repetir 
posteriorment al conseller Mascarell, i que el se-
tembre del 2006 hi va haver una declaració conjun-
ta, i que també s‟ha fet amb el conseller Tresser-
res; que el govern municipal està obert i disposat a 
l‟entrada de la Generalitat en un Consorci que re-
geixi el nou Centre Cultural del Disseny, amb les 
respectives aportacions de les Administracions i les 
que puguin arribar de tercers; i que espera que 
sigui al més aviat possible. 

La Sra. Capella pregunta si s‟ha acceptat el 
prec, i el Sr. Martí li confirma. Tot seguit explica 
que si realment s‟aprova el projecte executiu, i 
tenint en compte que ja fa tres anys de la signatura 
del primer conveni, amb una confirmació el 2006, 
creu que s‟hauria de vigilar el que s‟informa, i posa 
l‟exemple que el regidor del Districte de Sant Martí 
deia que els calendaris no prioritzarien els equi-
paments de ciutat per sobre dels de barri, cosa 
que generava dubtes de la voluntat del govern de 
tirar endavant tant el Consorci com el propi equi-
pament. 

El Sr. Martí aclareix que s‟està treballant en el 
projecte de continguts que presentaran en breu a 
la Generalitat de Catalunya; i que esperen la seva 
adhesió pública i la seva aportació en termes de 
finançament. Confirma l‟acceptació total i absoluta 
del prec d‟ERC. 

Es dóna per tractat. 
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d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
9. En relació a la campanya "Visc(a) Barcelona": 

1. Quins són els canvis que s'han introduït en l'es-
mentada campanya? 2. En quina data i en quins 
mitjans s'han introduït els canvis aprovats? 3. Quin 
ha estat el cost, desglossat per diferents concep-
tes, dels canvis introduïts? 

El Sr. Ciurana explica que aquesta pregunta ar-
renca del compromís assumit en la passada sessió 
respecte a la rectificació de la campanya "Visc(a) 
Barcelona", i la llegeix. 

El Sr. Cardelús informa que la primera fase de la 
campanya ja s‟ha acabat; que actualment s‟està 
fent la producció dels nous espots publicitaris en la 
línia aprovada i que introduiran els elements apro-
vats en la passada sessió; i que no hi haurà un 
cost addicional, perquè s‟ha pogut rectificar a 
temps. Explica que durant l‟estiu hi haurà dos ele-
ments de "Visc(a) Barcelona" més circumstancials 
que evolucionarà cap al paraigua "Visc a Gràcia" i 
"Visc a Sants", on s‟inclouran elements de consells 
cívics per poder gaudir de les seves respectives 
festes majors i que tindran un cost aproximat de 9 
mil euros entre mitjans, papers i banderoles; i que 
cara al setembre/octubre està prevista la segona 
fase de "Visc (a) Barcelona". 

El Sr. Ciurana, en primer lloc, i davant la frase 
del Sr. Cardelús "s‟ha pogut rectificar a temps" 
celebra el reconeixement implícit del govern que la 
primera fase de la campanya no complia els requi-
sits legals; en segon lloc, torna a demanar quins 
són els canvis de la campanya ja que si s‟estan 
rodant els espots vol dir que els guions i la història 
ja estan fets; en tercer lloc, demana el cost de la 
segona fase de la campanya "Visc(a) Barcelona" 
desglossat pels diferents conceptes. 

El Sr. Cardelús afirma que actualment s‟estan 
rodant els espots i que la línia argumental és 
l‟aprovada en la sessió anterior, que s‟aprofundeix 
en el missatge d‟informar dels serveis municipals i 
de transmetre els valors centrals de la ciutat, que 
les persones que apareixen en aquests espots són 
gent real de la ciutat; que com no ha acabat la 
producció no pot informar exactament del desglos-
sament per conceptes del seu cost però que 
s‟aproxima als 60 mil euros; que s‟ha rectificat la 
segona fase en el sentit que s‟ha reconsiderat, i 
afirma que la primera fase sí que complia el que 
diu el Consell Audiovisual de Catalunya perquè en 
cas contrari el Consell estava obligat a aturar-la i 
no ho va fer. Aclareix que els 60 mil euros són la 
inversió en mitjans i que el cost de producció de la 
segona fase està integrat entre el cost de produc-
ció general (1,7 milions d‟euros) del conjunt de la 
campanya que es va licitar i adjudicar, i que no hi 
ha hagut un sobrecost de producció. 

Es dóna per tractada. 
10. Quina és la previsió econòmica i calendari 

previst per tal d'aplicar allò establert a la Carta 
Municipal de Barcelona pel que fa al nou finança-
ment de la ciutat? 

La Sra. Recasens recorda que el 8 de juliol hi va 
haver una reunió entre l‟alcalde i els representants 
de la Generalitat, on només es va concloure que es 
faria un Reglament de funcionament d‟aquesta 

comissió interadministrativa, on l‟alcalde va dema-
nar que no es barregés el finançament previst en 
l‟Estatut i el de les corporacions locals, en concret 
del de la ciutat de Barcelona, i, segons els teletips, 
es creava un grup de treball que començaria a 
treballar pel finançament. És per aquest motiu que 
pregunta en què consisteix i qui forma el grup de 
treball i amb quins criteris s‟està treballant per tal 
de desplegar el finançament. 

El Sr. Cardelús recorda que part del finançament 
de la Ciutat ve definit segons preveu l‟article 54 de 
la Carta Municipal per la Llei d‟hisendes locals, llei 
que està en fase de negociació i reforma. Explica 
que el mes de febrer es va reunir la Comissió inte-
radministrativa de la Carta Municipal, on es va 
acordar el conveni per al 2008 respecte al suple-
ment especial vinculat a la Carta Municipal; i que 
l‟Estat destina 20 milions d‟euros a finançar institu-
cions d‟àmplia projecció i rellevància de la Ciutat 
que, com en els anys anteriors, es destinen a dife-
rents equipaments culturals. Destaca que fa poc 
s‟ha reunit la Comissió Mixta on s‟estableixen les 
relacions Ajuntament / Generalitat i que els incre-
ments de transferències són fruit de negociacions 
de finançament de la Carta que són fonamental-
ment per a educació i per a temes d‟atenció social, 
primària, a la infància, a la gent gran i als discapa-
citats, passant-se de 41 milions el 2002 a 94 mili-
ons el 2007. Afirma que les xifres demostren que 
els darrers anys s‟estan aconseguint més ingres-
sos per cobrir les despeses de suplència i capitali-
tat que assumeix el govern municipal. 

La Sra. Recasens fa dues puntualitzacions; la 
primera, que no és l‟objecte de la pregunta el debat 
sobre finançament; demana que el govern confirmi 
si renuncia a una participació en els impostos de 
l‟IVA, de l‟IRPF i dels impostos especials, tal i com 
preveu la Carta Municipal, a canvi de negociar 
unes transferències amb xifres arrodonides. Insis-
teix que la seva pregunta fa referència al grup de 
treball que esmenta l‟alcalde en sortir de la reunió 
de la Comissió Mixta, del dia 7 de juliol, així com 
saber en quines línies s‟està treballant; amb quins 
impostos i percentatges s‟està estudiant participar, 
qui conforma aquest grup de treball i com s‟està 
articulant, independentment que, paral·lelament, 
s‟estiguin negociant les altres transferències fent 
referència a la Llei de la dependència. 

El Sr. Cardelús explica que la voluntat del go-
vern municipal és explotar al màxim totes les pos-
sibilitats de millora del seu finançament que perme-
ti la Carta Municipal; que en aquest moments 
s‟està estudiant entre l‟Ajuntament i el Ministeri 
com han de ser les negociacions; que hi ha una 
Comissió ad hoc, formada per tots els partits polí-
tics i presidida pel Sr. Carnes, on s‟explica el se-
guiment dels acords de la Carta Municipal, que no 
sap quan es convocarà per primera vegada, però 
que s‟informarà al respecte, tal i com diu la Carta. 
Afirma que hi ha la voluntat de demanar al govern 
estatal, quan toqui, determinats trams impositius de 
determinats impostos. 

La Sra. Recasens vol que consti en acta que 
aquesta Comissió ad hoc no s‟ha convocat en cap 
moment i no s‟ha posat a treballar en aquest ex-
trem. 

Es dóna per tractada. 
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Del Grup Municipal PP: 
11. Quina informació ha rebut l'alcalde de Barce-

lona i el Govern Municipal del Govern de la Gene-
ralitat de Catalunya i el Govern de l'Estat sobre 
l'incompliment del termini fixat per al traspàs del 
servei de Rodalies de Renfe a la Generalitat de 
Catalunya, així com sobre les previsions futures del 
traspàs i les seves condicions? 

La Sra. Esteller recorda la importància de Roda-
lies per a la gent que viu i treballa a Barcelona; i fa 
esment de l‟informe presentat pel Sr. García-
Bragado en el Consell Municipal de setembre, que 
va obtenir l‟aprovació de tots els grups, on es fixa-
va el termini d‟1 de gener de 2008 per fer el tras-
pàs de Rodalies. Comenta que el seu grup fa la 
pregunta per conèixer la situació i la informació de 
què disposa l‟alcalde i el govern municipal al res-
pecte. 

El Sr. García-Bragado informa que en el marc 
de la Comissió Bilateral Generalitat / Estat es va 
crear un grup de treball per plantejar el tema del 
traspàs de Rodalies; que en aquest grup hi era ell 
mateix en representació de l‟Ajuntament de Barce-
lona; que en les reunions mantingudes es van ma-
nifestar les dificultats objectives del traspàs; i que, 
per aquest motiu, s‟ha superat la data prevista d‟1 
de gener. Les dificultats les situa en un triple en-
torn, primer, l‟aprovació del Pla de Rodalies com el 
marc de les inversions que cal fer a la pròpia xarxa, 
que han d‟estar previstes, aprovades i tancades en 
el moment del traspàs del servei; segon, resoldre 
l‟entorn laboral; i tercer, la gestió de les infraestruc-
tures, on la Generalitat vol participar. Explica que 
s‟hi està treballant; que encara no hi ha una data 
de traspàs però que no ha baixat el ritme de treball; 
que la Comissió bilateral es reuneix aquest mes de 
juliol i previsiblement fixarà les fites necessàries; 
que l‟Ajuntament de Barcelona estarà present en el 
resultat final perquè així ho mana la Carta, aportant 
la perspectiva i la visió de la ciutat i defensant els 
seus interessos. 

La Sra. Esteller afirma que el seu grup és cons-
cient de les complexitats i que el que volen saber 
és quines són les principals complexitats, com per 
exemple saber quina és la valoració municipal del 
finançament de rodalies i quin és el compromís que 
té el govern a l‟hora de fer el traspàs; si tenen 
l‟estudi per al traspàs que va encarregar la Genera-
litat, publicat al gener en el DOG, i quins són els 
paràmetres que es fixen. Comenta que l‟Ajun-
tament només ha informat que el Sr. García-
Bragado està negociant en la ponència, que hi ha 
dificultats, que el tema és molt complex; però es 
desconeix el punt de partida de l‟exigència del 
govern municipal i quines són les diferències amb 
el que proposa l‟Estat i on estan els problemes per 
no tancar l‟acord; i afegeix que sembla un bloqueig 
per part del govern de l‟Estat. 

El Sr. García-Bragado informa que RENFE té un 
contracte programa amb el Ministeri d‟Economia 
que finalitza el 2010 i una de les qüestions bàsi-
ques és trobar quines obligacions assumeix cada 
part. Afirma que com l‟Ajuntament de Barcelona no 
assumirà responsabilitats econòmiques la seva 

posició en el finançament és forçosament expec-
tant; i que és lògic que entre Generalitat i Estat 
s‟estableixi un diàleg quant al finançament del ser-
vei de Rodalies en el marc del conjunt de la nego-
ciació sobre el finançament de la Generalitat que li 
doni sortida. Explica que els aspectes on l‟Ajun-
tament és més actiu i interessat com és la presta-
ció del servei stricto sensu no estan en la primera 
fila de la problemàtica analitzada i es compromet a 
informar al respecte quan hi hagi elements més 
fiables. Creu que no s‟ha de parlar de bloqueig sinó 
d‟elaboració de propostes. 

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal ERC: 
12. Quines actuacions s'estan duent a terme des 

del govern municipal per l'obtenció del domini 
.bcn? 

La Sra. Capella informa que el 2009 és l‟any re-
gulador dels dominis a internet, que s‟obrirà la por-
ta a la constitució de nous dominis, i que la princi-
pal novetat és l‟autorització d‟aquells vinculats a 
ciutats, fet que ha d‟ajudar a potenciar la imatge de 
marca de ciutats com París, Nova York, Berlín...; 
que Barcelona va iniciar el domini .cat el 2006 i 
recorda que no va ser fàcil i per això planteja la 
pregunta.  

El Sr. García-Bragado informa que s‟està se-
guint tot l‟itinerari; que el govern està molt interes-
sat en aquesta iniciativa de l‟ICAM de l‟apertura 
dels dominis, que Barcelona vol estar entre les 
primeres ciutats i que s‟ha encomanat la feina a 
l‟entitat CORE, entitat sense ànim de lucre que 
agrupa tots els registradors de domini i que el con-
tacte és el Sr. Amadeu Abril. Creu que s‟acon-
seguirà el .bcn, que reforçarà la capacitat d‟identi-
ficació de la Ciutat. 

La Sra. Capella diu que el que li preocupa al seu 
grup és que el domini .bcn vagi en detriment del 
domini .cat, perquè el domini .cat identifica a Bar-
celona com a capital de Catalunya, formant part 
d‟una comunitat lingüística important, que ocupa la 
posició 23 en el món d‟internet, i que compta amb 
més de 3 milions de pàgines web; i que Barcelona, 
a diferència de Londres, París o Nova York no 
necessita el distintiu de marca perquè ja la té. 

El Sr. García-Bragado manifesta que l‟important 
és obtenir el domini i que una altra qüestió serà 
debatre com s‟utilitza. 

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 

Grup 
f) Seguiment i control mitjans de comunicació 
 
f.1) Precs 
f.2) Preguntes 
 
 

VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les tretze hores i 
trenta minuts. 
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Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient 
 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 16 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 17 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 16 de juliol de 2008, s'hi reuneix la 
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi 
Ambient, sota la presidència de la Ima. Sra. Imma 
Mayol i Beltran. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els 
Ims. Srs.: Xavier Florensa i Cantons, Francesc 
Narváez i Pazos, Carmen Andrés i Añón, Gillem 
Espriu i Avendaño, Montse Sánchez i Yuste, Joan 
Puigdollers i Fargas, Jaume Ciurana i Llevadot, 
Raimond Blasi i Navarro, Emma Balseiro i Carrei-
ras, assistits per la tècnica jurídica, Sra. Anna Mar-
tori i Salichs, qui actua per delegació del secretari 
general i certifica. 

També hi és present el Sr.: Jordi Campillo i Gá-
mez, gerent de Medi Ambient. 

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els 
Ims. Srs.: Ramon García-Bragado i Acín, Sara 
Jaurrieta i Guarner, Mercè Homs i Molist, Alberto 
Villagrasa Gil, Jordi Cornet i Serra. 

S'obre la sessió a les 18 hores i cinc minuts. 
 

I) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
S'aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment de l'article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 

 
1. Àrea de Medi Ambient 

Del gerent municipal, de data 1 de juliol de 2008, 
que adjudica a la societat Envac Iberia, SA el con-
tracte del desdoblament de la central de recollida 
pneumàtica de residus sòlids urbans de Diagonal-
Poblenou, per als exercicis 2008-2009, i per un 
import d'1.141.143,86 euros. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 9 de juliol de 
2008: 

2. Disposar la despesa del contracte número 
08000689 que té per objecte el contracte de neteja 
de pintades i grafits, eliminació de cartells i retirada 
de pancartes a la ciutat de Barcelona (2008-2010) 
per un import de 8.043.286,05 euros amb càrrec al 
pressupost/os i partida/es indicades en el docu-
ment comptable; adjudicar el contracte a Corpora-
ción CLD, Servicios Urbanos de Tratamiento de 
Residuos, SL (NIF B08173411 0); i requerir l'adju-
dicatari perquè, en el termini màxim de quinze dies 
naturals, a partir de la data de recepció de la notifi-
cació d'aquesta resolució, constitueixi la garantia 
definitiva, per un import de 321.731,44 euros, i 
comparegui per formalitzar el contracte, en el ter-
mini màxim de trenta dies naturals a partir de la 

mateixa data. Donar-ne compte a la Comissió de 
Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient. 

3. Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 
de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres de 
construcció de l‟operació número 5, col·lectors i 
sistemes reguladors, projecte número 1, del dipòsit 
de regulació pluvial Urgell-Mallorca i col·lectors 
associats. Sotmetre el Projecte a informació públi-
ca durant el termini de trenta dies, a comptar des 
de la publicació del corresponent anunci, a 
l‟empara d‟allò que estableixen els articles 37.2 del 
Reglament d‟obres, activitats i serveis, i 235.2 del 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. Delegar en la Tinent d‟alcalde de Medi 
Ambient l‟aprovació definitiva del Projecte. Autorit-
zar la despesa, que té per objecte les obres de 
l‟esmentat projecte, per un import total de 
7.771.000 euros, desglossat en els imports i anuali-
tats indicades en el document comptable, i pendent 
de dotació. Aprovar el plec de clàusules adminis-
tratives particulars que s‟inclou en l‟expedient. I 
convocar concurs per a la seva adjudicació, que-
dant condicionada l‟eficàcia de la licitació a 
l‟aprovació definitiva del projecte d‟obres. Donar-ne 
compte a la Comissió de Sostenibilitat, Serveis 
Urbans i Medi Ambient. 

El Sr. Puigdollers demana que se li facilitin els 
expedients 1 i 3. 

 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Pla de millora de la qualitat de l'aire. Segui-

ment de l'execució a Barcelona. 
La Sra. Mayol manifesta que la presentació 

d‟aquest informe és un compromís que es va as-
sumir a partir d‟una proposta de la Sra. Balseiro, i a 
continuació explica els detalls relatius al Pla i el 
seu desplegament a Barcelona.  

El Pla de millora de la qualitat de l‟aire té com a 
objectiu reduir les concentracions a l‟atmosfera 
dels nivells d‟òxids de nitrogen (NOx) i les partícu-
les de diàmetre inferior a 10 micres (PM10). El Pla 
ha estat elaborat per la Generalitat de Catalunya 
sobre la base d‟un decret que es va aprovar fa 
aproximadament un any i afecta un total de qua-
ranta municipis, entre ells el de Barcelona.  

L‟òxid de nitrogen es produeix fonamentalment 
en els processos de combustió, tant de focus mò-
bils, com el transport, com de focus fixos, com la 
indústria, els centres productors d‟energia i els 
domèstics. En els percentatges que corresponen a 
cadascun d‟aquests àmbits, s‟aprecia la importàn-
cia de les emissions del transport i la indústria.  

El valor límit de la mitjana anual són 40 micro-
grams per m³. A Barcelona, els valors que es regis-
tren depenen dels punts de mesura; els més pro-
pers al trànsit són els que donen uns valors que 
ultrapassen els valors límit. Quant als òxids de 



NÚM. 27 10-X-2008 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 2729 

 

nitrogen, els límits establerts són, any rere any, 
cada cop més restrictius. El 2010 entren en vigor 
les normes que s‟han aprovat en l‟àmbit de la Unió 
Europea i, amb vista a aquesta data, cal millorar 
els nivells de Barcelona, que en alguns moments 
superen els valors recomanables.  

La direcció del Pla recau en la Direcció General 
de Qualitat Ambiental del Departament de Medi 
Ambient, que treballa de manera coordinada amb 
els quaranta municipis. El Pla consisteix en una 
bateria de 73 mesures, tant preventives com cor-
rectives i de sensibilització.  

Les mesures preventives lligades a Medi Ambi-
ent són els criteris ambientals que s‟apliquen per a 
l‟autorització de modificacions substancials d‟activi-
tats industrials i energètiques, com també a les 
instal·lacions temporals de manipulació de material 
pulverulent. Les mesures lligades a Mobilitat pre-
veuen el desenvolupament d‟una xarxa de distribu-
ció de gas natural vehicular a la regió metropolita-
na i criteris per minimitzar la suspensió de 
partícules atribuïbles al trànsit. Finalment, en l‟àm-
bit d‟Urbanisme, s‟estableixen els criteris ambien-
tals que cal aplicar per a l‟aprovació d‟infraes-
tructures, plans d‟ordenació urbanística i l‟execució 
d‟obres públiques i edificis. 

Quant a les mesures correctives, n‟hi ha algunes 
que actuen sobre el transport, que inclouen des de 
la reducció del nombre de vehicles fins a l‟augment 
dels vehicles menys contaminants i la gestió de la 
velocitat a les vies ràpides. També n‟hi ha d‟altres 
relacionades amb el transport marítim i terrestre, 
activitats industrials concretes, l‟àmbit energètic i 
l‟optimització del consum energètic als domicilis.  

Les mesures de sensibilització són aquelles 
adreçades a la població per tal de conscienciar-la 
sobre la necessitat de reduir els contaminants i 
sobre els seus efectes en la salut.  

Pel que fa al desplegament concret del Pla a la 
ciutat de Barcelona, s‟han establert nou mesures.  

En primer lloc, s‟està ultimant la revisió del títol 
primer de l‟Ordenança general del medi ambient 
urbà de Barcelona, que fa referència a la protecció 
de l‟atmosfera, per tal d‟incorporar totes les mesu-
res previstes en el Pla de millora de la qualitat de 
l‟aire. En concret, s‟han incorporat tots aquells 
punts que caldrà complir per obtenir llicències am-
bientals d‟activitats. La tramitació d‟aquesta orde-
nança s‟iniciarà l‟octubre de 2008. 

En segon lloc, s‟està treballant el requeriment a 
les indústries incloses en el Pla i que estan ubica-
des en el terme municipal de Barcelona per a la 
realització de revisions de llicència anticipades, a fi 
que incorporin els criteris del Pla. Es tracta 
d‟empreses que, per la seva magnitud, afecten de 
manera important la qualitat de l‟aire, com ara Ce-
mex, Lafarge, Uniland, Hormigonera Cemex o 
Hanson.  

En tercer lloc, s‟estan incorporant a les llicències 
d‟activitats pulverulentes mesures correctores 
adreçades a la minimització de les emissions de 
partícules PM10 a l‟atmosfera.  

En quart lloc, s‟ha fet un recordatori, en les lli-
cències d‟obres, de les mesures cautelars que cal 
prendre per garantir el compliment del Pla, que ja 
s‟han incorporat a l‟apartat 5 de les condicions 
generals de la llicència.  

En cinquè lloc, en els plecs de condicions de 
noves contractes, s‟han incorporat mesures addici-
onals adreçades a minimitzar l‟impacte dels con-
taminants; per exemple, la contracta de neteja i de 
gestió de residus i la contracta del manteniment de 
paviments ja inclouen aquestes mesures.  

La sisena mesura és l‟elaboració d‟un pla muni-
cipal d‟ambientalització de les obres. Això vol dir 
que totes les empreses municipals estan fent un 
procés d‟ambientalització de les obres, que també 
preveu els aspectes socials. Pel que fa a això, ja hi 
ha molta feina feta, però no està sistematitzada. 
Per tant, l‟objectiu és disposar d‟un protocol 
d‟actuació tant en l‟àmbit ambiental com en l‟àmbit 
social, que sovint no es poden desvincular, per 
ambientalitzar i incorporar els aspectes socials en 
totes les fases de contractació que faci l‟Ajun-
tament de Barcelona; més endavant s‟estendrà a 
tota la ciutat.  

En setè lloc, s‟ha elaborat un tríptic recordatori 
del manual de qualitat a les obres, que es dóna a 
tothom que sol·licita una obra i que conté consells 
sobre què cal fer per disminuir l‟impacte de les 
obres a la ciutat pel que fa a NOx i a partícules. 

I, en vuitè lloc, s‟ha coordinat, mitjançant 
l‟ACEFHAT, l‟aplicació de les mesures previstes 
pel Pla en totes les obres que es fan a la via públi-
ca de la ciutat.  

El Sr. Narváez explica la novena acció de des-
plegament del Pla a la ciutat de Barcelona, que 
consisteix en el conjunt de mesures incorporades 
en el Pla de mobilitat urbana, que s‟està a punt 
d‟aprovar. 

La Generalitat de Catalunya ha obligat tots els 
ajuntaments de Catalunya de més de 50.000 habi-
tants a tenir un pla de mobilitat urbana. En l‟ela-
boració d‟aquest Pla, hi participa el Pacte per la 
mobilitat, com també tots els Grups Municipals del 
govern i de l‟oposició de l‟Ajuntament de Barcelona. 

En la diagnosi de la mobilitat a Barcelona, s‟ha 
analitzat els mitjans de transport que fan servir els 
ciutadans i el volum del transport de mercaderies. 
Els resultats són que a Barcelona el 33,8% de la 
ciutadania es mou en vehicle privat, el 35,6% en 
transport públic i el 30,7% a peu i en bicicleta; per 
tant, Barcelona és una ciutat on es camina molt. 
Les dades són diferents si s‟extrapolen a la relació 
entre la ciutat de Barcelona i la resta de l‟àrea me-
tropolitana, en què hi ha un augment de l‟ús del 
transport menys sostenible. 

El Pla de mobilitat urbana presenta un escenari 
amb vista al 2018, en el qual no es vol renunciar al 
creixement, però es preveu una estratègia perquè 
aquest creixement derivi cap a models de transport 
menys contaminants. 

L‟escenari objectiu del 2018 preveu un augment 
del 57% del desplaçament a peu i en bicicleta i del 
46% en transport públic col·lectiu, i una reducció 
del 6% de l‟ús del cotxe privat. Aquest model és 
compatible amb tots els elements de mobilitat sos-
tenible que es volen mantenir i compleix tots els 
objectius establerts pel Pla director de mobilitat de 
la regió metropolitana de Barcelona: augmentar el 
pes del transport públic i no motoritzat fins a una 
proporció del 67% del total –el Pla de mobilitat 
urbana preveu en aquest àmbit un percentatge del 
73% amb vista a l‟any 2018–; incrementar el trans-
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port públic en un 34,31% del total –el Pla de mobili-
tat urbana és més ambiciós i en preveu el 38%–; i 
en tots dos plans es mantenen pràcticament els 
mateixos objectius pel que fa a la reducció del con-
sum energètic de la mobilitat per habitant en un 
7,5%, de les emissions de diòxid de carboni en un 
20,5% i de les víctimes mortals per accidents a la 
carretera en un 25%, objectiu inclòs en el Pla de 
seguretat viària de la ciutat de Barcelona, que jus-
tament es presenta demà a la Comissió de Segure-
tat i Mobilitat de l‟Ajuntament de Barcelona.  

Els eixos estratègics per aconseguir tot això són 
la reducció de l‟accidentalitat pel que fa a seguretat 
viària i la mobilitat sostenible, que és un dels altres 
elements importants del Pla de mobilitat.  

La jerarquia modal ha de ser el vianant, la bici-
cleta, el transport públic, la distribució urbana de 
mercaderies i, en últim lloc, el vehicle privat. Pel 
que fa a les propostes d‟actuació, ja n‟hi ha algu-
nes de molt concretes; per exemple, es treballa per 
implantar el carril bus-VAO (vehicles d‟alta ocupa-
ció) als accessos de la ciutat (B-23, C-58, C-32). 
En aquest moment ja s‟estan licitant no només 
alguns dels projectes, sinó també algunes obres 
d‟aquests carrils. Possiblement, Barcelona serà 
l‟única ciutat de tot Europa que, una vegada execu-
tat el Pla, tingui carrils bus-VAO en tots els acces-
sos. Es vol donar preferència als vehicles col·lec-
tius i als vehicles d‟alta ocupació.  

L‟increment de la quota de mercat del transport 
públic no depèn de l‟Ajuntament de Barcelona, sinó 
del Pla director d‟infraestructures. L‟Ajuntament de 
Barcelona ha fet una sèrie de demandes perquè es 
garanteixin les inversions en transport públic per 
poder incrementar la mobilitat en transport públic i, 
també, la quota de mercat del transport públic en la 
mobilitat de connexió; és a dir, també cal garantir 
que la gent que vingui a Barcelona tingui alternati-
ves al cotxe privat. Conclou així l‟explicació general 
sobre com es pensa lluitar contra la pol·lució pro-
duïda per la mobilitat. 

La Sra. Mayol explica els aspectes relatius a 
l‟organització per a la implementació i el seguiment 
del Pla de millora de la qualitat de l‟aire. Atès que 
la implementació del Pla representa un conjunt 
d‟actuacions que han de ser executades des de 
diferents àrees municipals, l‟Àrea de Medi Ambient 
farà el seguiment del grau d‟implantació i evolució 
del Pla de manera coordinada amb tots els agents 
implicats. Això es farà en el marc de la Taula muni-
cipal de millora de la qualitat de l‟aire, on tots els 
agents treballaran conjuntament, com ja s‟ha fet 
per decidir les mesures que calia d‟aplicar.  

El Sr. Puigdollers destaca el greu problema de 
contaminació atmosfèrica que pateix la ciutat de 
Barcelona, sobretot pel que fa als contaminants 
que afecten la salut de les persones, que són els 
òxids de nitrogen i les partícules de menys de 10 
micres, tal com posa de manifest l‟informe de salut 
de l‟any 2006. Assenyala que, a més, aquest in-
forme evidencia que la contaminació per aquests 
dos contaminants perillosos per a la salut augmen-
ta en lloc de disminuir. En aquest sentit, destaca 
que la situació és preocupant i que no s‟acon-
segueix millorar les condicions de salubritat ambi-
ental de la ciutat de Barcelona pel que fa a conta-
minació atmosfèrica.  

Tot seguit, demana de quin any són les dades 
que s‟han presentat sobre nivells d‟òxids de nitro-
gen i de partícules de menys de 10 micres.  

D‟altra banda, manifesta que la normativa, a 
més d‟establir mitjanes anuals, també preveu que 
al llarg de l‟any no es puguin superar uns límits de 
contaminació durant un nombre determinat de 
vegades, dada que no s‟ha aportat. Diu que, per 
tant, no es disposa de tota la informació necessà-
ria per analitzar seriosament quina és la situació 
de contaminació atmosfèrica a la ciutat de Barce-
lona.  

També, afirma que falten punts de mesura en la 
xarxa de mesura de la contaminació atmosfèrica 
d‟immissió per saber quina és realment la situació 
de la qualitat de l‟aire a Barcelona, tal com també 
va admetre l‟Ajuntament de Barcelona en un infor-
me que va fer el Consell de Medi Ambient i Soste-
nibilitat fa uns anys. Per tant, demana que el Pla de 
millora de la qualitat de l‟aire inclogui la millora 
d‟aquesta xarxa per tal de disposar d‟unes dades 
fiables. Considera que les vuit estacions de mesura 
que hi ha a la ciutat són insuficients per fer un bon 
diagnòstic de la contaminació atmosfèrica.  

Manifesta que està d‟acord que una part molt 
important de la contaminació atmosfèrica de la 
ciutat de Barcelona prové del trànsit, però creu que 
el Pla de mobilitat oblida alguns dels problemes 
més greus que té la ciutat, com són el transport de 
mercaderies per dintre de la ciutat i els obstacles a 
la circulació, com ara l‟aparcament en doble fila. 
Diu que fins que no es trobin mecanismes per re-
duir el trànsit del transport de mercaderies per la 
ciutat de Barcelona i l‟aparcament en doble fila, 
difícilment es millorarà gaire la contaminació at-
mosfèrica a la ciutat com a conseqüència dels ve-
hicles. 

Assenyala que hi ha factors que no depenen de 
l‟Ajuntament que contribuiran a millorar la qualitat 
de l‟aire en el futur, com són la millora tecnològica 
dels vehicles i el preu de la benzina. Manifesta que 
tot i que l‟increment del preu de la benzina té un 
efecte negatiu per a les economies familiars i 
l‟economia en general, és positiu des del punt de 
vista del Pla de millora de la qualitat de l‟aire. Afir-
ma, però, que si se segueix pel mateix camí, el 
2010 no es podrà complir la legislació europea. 
D‟altra banda, diu que cal posar més èmfasi en les 
emissions domèstiques, que són també una de les 
grans fonts de contaminació atmosfèrica de la ciu-
tat. 

A més, manifesta que hi ha unes altres fonts de 
contaminants que no es tenen mai presents, que 
són el port i l‟aeroport. Diu que el futur de la reduc-
ció de la contaminació atmosfèrica a la ciutat de 
Barcelona passa per trobar un sistema perquè els 
vaixells entrin a atracar al port de Barcelona i no es 
quedin fora, amb tota la maquinària en funciona-
ment, i perquè les maniobres d‟aproximació a 
l‟aeroport de Barcelona no acabin sent una font 
contaminant molt important sobre la ciutat de Bar-
celona, com ho són actualment. En aquest sentit, 
afirma que el canvi de l‟entrada dels avions a 
l‟aeroport del Prat és un acte de solidaritat amb els 
veïns de Gavà, però que té conseqüències negati-
ves per als veïns de Barcelona, ja que a banda de 
l‟enlairament, el moment en què els avions produ-
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eixen més contaminació és justament en l‟aterratge 
i el descens.  

Acaba dient que és positiu que es presenti un 
Pla de millora de la qualitat de l‟aire, però que els 
que s‟han presentat fins ara no han donat cap re-
sultat, i insisteix que cal introduir millores en els 
sistemes de mesura de la contaminació. 

La Sra. Balseiro agraeix la presentació de 
l‟informe i el fet que s‟hagi recordat que respon a 
una proposició presentada per iniciativa del Grup 
Municipal del Partit Popular en la qual, en concret, 
es demanava "presentar les mesures adoptades 
per l‟Ajuntament de Barcelona per tal de combatre 
la presència de partícules en suspensió –pols, 
pol·len- especialment en situació de sequera, i 
evitar els possibles perjudicis sobre la salut dels 
ciutadans i ciutadanes de Barcelona". 

Manifesta que les dades que s‟han donat cor-
responen a les partícules en suspensió que hi ha-
via el 2007 i que, com ja s‟ha comentat, s‟han do-
nat les mitjanes anuals en el conjunt de la ciutat, 
però no s‟ha destacat que la gran majoria de barris 
de la ciutat superen amb escreix el màxim de 40 
micrograms per m³, com l‟Eixample, amb 49; Grà-
cia-Sarrià-Sant Gervasi, amb 46, o Poblenou i 
Sants, amb 54.  

Assenyala que també és important tenir en 
compte el nombre de vegades que se superen 
aquests límits al llarg d‟un any. Explica que el límit 
dels 40 micrograms només es pot superar 35 ve-
gades l‟any i que, per exemple, el districte de 
l‟Eixample l‟ultrapassa 81 vegades l‟any i el barri 
de Sants 99 vegades l‟any. Aclareix que tota 
aquesta informació es troba a la pàgina web de la 
Conselleria de Medi Ambient. 

Subratlla la incidència negativa de tots aquests 
aspectes en la salut dels ciutadans i la necessitat de 
prendre les mesures oportunes. En aquest sentit, 
diu que pensava que, gairebé un any després de 
l‟aprovació del Pla, es presentarien les mesures que 
s‟han adoptat durant aquest any i el seu impacte en 
l‟atmosfera de la ciutat. Manifesta que si les úniques 
dades que es donen són de l‟any 2007, que era el 
punt de partida, és obvi que enguany no s‟ha fet 
pràcticament res. Afegeix que fins i tot el Sr. Narvá-
ez ha parlat de la situació de mobilitat de l‟any 2006. 
Diu que hauria preferit que els informessin de la 
situació actual i no pas dels objectius d‟aquí al 2018, 
i que el Pla de mobilitat que s‟ha presentat li recorda 
més un pla de mobilitat que ja s‟havia elaborat ante-
riorment que no pas un informe de mobilitat fet ex-
pressament per donar compliment a les 73 mesures 
del Pla de la Conselleria de Medi Ambient. Conclou 
que les nou mesures que s‟han presentat són mers 
anuncis del que es començarà a fer pràcticament a 
partir d‟aquests moments.  

Tot seguit, manifesta que en lloc d‟anunciar que 
s‟està preparant una modificació de l‟Ordenança 
general de medi ambient en matèria de protecció 
de l‟atmosfera, s‟haurien d‟haver presentat les me-
sures que se suposa que durant aquest any s‟han 
treballat en aquest sentit, sense haver d‟esperar a 
l‟octubre per conèixer-les. Pel que fa al requeri-
ment a les indústries, afirma que no sap ben bé a 
què es refereix, o que altres aspectes que afecten 
directament l‟Ajuntament de Barcelona, com la 
nova contracta de neteja, consisteixen en coses 

tan senzilles com ruixar amb aigua. Conclou que 
no calen tants enunciats de mesures, que potser 
criden més l‟atenció però que a l‟hora de la veritat 
no acaben de concretar res. 

A continuació, recorda que fa poc s‟ha sortit 
d‟una situació de sequera molt greu que va impedir 
netejar els carrers de la ciutat amb la freqüència 
que hauria estat desitjable. Diu que si s‟hagués 
tingut aigua, un simple ruixat de les partícules o 
dels carrers hauria suposat un guany d‟entre el 30 i 
el 80%, segons la Generalitat de Catalunya. Mani-
festa que hauria volgut que els donessin informació 
sobre les mesures concretes i els avenços que es 
preveuen aconseguir abans de patir una altra situ-
ació de sequera que impedeixi recórrer a la pràcti-
ca de regar els carrers de la ciutat. Demana que 
s‟ampliï aquesta informació i, si no, que s‟estableixi 
un termini màxim per tal de tenir enllestides totes 
les mesures que es pensen adoptar en aquest 
sentit.  

Pel que fa al Pla de mobilitat, destaca que el te-
ma dels semàfors és un aspecte que millora la 
mobilitat de la ciutat però que no té, segons les 
seves dades, una repercussió directa en l‟estat de 
l‟atmosfera a la ciutat.  

El Sr. Florensa comparteix també la preocupació 
pels indicadors de la qualitat de l‟aire, que diu que 
situen Barcelona al costat de ciutats com Ciutat de 
Mèxic o Tòquio, amb un model urbà bastant dife-
rent. Manifesta que això té uns efectes negatius 
sobre la salut de les persones i fins i tot pot ser 
causa de mortalitat. Per tant, creu que és un as-
pecte que s‟ha de prioritzar i millorar en els propers 
anys. 

Assenyala que és evident que la reducció de 
partícules requereix mesures transversals, però 
destaca la importància d‟incidir en la mobilitat, àm-
bit en el qual ha trobat a faltar concreció pel que fa 
a les mesures que s‟adoptaran. Manifesta que, en 
tot cas, elements com la reducció de l‟ús del vehi-
cle privat o el paper de les infraestructures han de 
ser claus.  

El Sr. Narváez aclareix que tant ell com la Sra. 
Mayol han fet una explicació resumida de les me-
sures que s‟estan aplicant, perquè en són moltes i 
molt variades.  

Manifesta que el Pla de mobilitat urbana és un 
document que té una forma determinada d‟acord 
amb el que estableix la Generalitat de Catalunya, 
però que després es plasma en un pla d‟acció mu-
nicipal, en el qual hi ha mesures més concretes pel 
que fa a la fluïdesa del trànsit, els canvis modals i 
la reducció de la contaminació. Posa l‟exemple de 
la flota d‟autobusos de TMB, el 37% de la qual 
circula actualment amb gas, cosa que significa 
l‟absència d‟emissió de partícules, el 80% menys 
d‟òxids de nitrogen i pràcticament una reducció del 
20% de CO2. 

Diu que està d‟acord amb el Sr. Puigdollers que 
el preu de la benzina ajudarà a millorar la situació, 
ja que en aquest moment aflora la necessitat tec-
nològica de recórrer a combustibles alternatius, 
que l‟Ajuntament de Barcelona també va incorpo-
rant. Explica que una altra mesura com l‟àrea ver-
da, que l‟any vinent s‟ampliarà, ha reduït la circula-
ció en un 13% i, per tant, també contribueix a la 
millora de l‟atmosfera de Barcelona.  
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També accepta que en el tema de la càrrega i 
descàrrega encara queda molt per fer, però indica 
que el sistema de control que té la ciutat de Barce-
lona és un model a Europa. 

Per últim, destaca la importància de la propera 
entrada en funcionament d‟alguns trams de la línia 
9, que permetrà reduir una part significativa de la 
circulació en direcció al centre provinent de Bada-
lona, i també del projecte de carril bus-VAO als tres 
accessos a la ciutat de Barcelona (Meridiana, Dia-
gonal i Gran Via), que serà un incentiu més per 
venir a Barcelona en transport col·lectiu i promoure 
l‟alta ocupació dels vehicles privats. 

La Sra. Mayol manifesta, en resposta a les inter-
vencions dels diversos Grups Municipals, que és 
evident que tenen un problema i que està bé tenir-
lo com a conseqüència d‟una major exigència de la 
Unió Europea respecte a la qualitat de l‟aire. Asse-
nyala que efectivament les dades ―provinents de 
l‟Agència de Salut Pública i del Departament de 
Medi Ambient― indiquen que no es compleix 
l‟objectiu per al 2010. Explica que fa uns anys teni-
en el mateix problema, però que el grau 
d‟exigència era inferior; per tant, celebra que el 
problema provingui, no del fet de l‟empitjorament 
de la situació, sinó d‟un major grau d‟exigència.  

Quant a les dades que s‟han donat, confirma, tal 
com ha dit la Sra. Balseiro, que pertanyen a l‟any 
2007.  

En relació amb la xarxa de vigilància, considera 
que el Sr. Puigdollers magnifica la importància 
d‟aquest dispositiu. Manifesta que està d‟acord que 
calen més punts de mesura, però que això no sig-
nifica que les dades no siguin fiables. Afirma que 
no són prou fiables per mesurar la contaminació en 
alguna zona determinada, però sí per tenir les da-
des globals de la ciutat. També li discuteix l‟afir-
mació que ha fet que si tinguessin més punts de 
mesura les dades serien pitjors, ja que les estaci-
ons es troben en els llocs més conflictius des del 
punt de vista de la circulació.  

En relació amb la mobilitat, indica que el Bicing 
o el gas són petites grans mesures que contribuei-
xen de manera important a millorar la situació.  

Pel que fa al port i l‟aeroport, assenyala que no 
els han inclòs entre les accions que ha de fer 
l‟Ajuntament de Barcelona perquè no entren dins 
les seves competències, però sí que formen part 
del Pla de la Generalitat i de manera substantiva. 
Diu que, en concret, el Pla preveu l‟electrificació 
del port; és a dir, que quan arribin els vaixells no 
hagin d‟estar atracats fent funcionar els seus me-
canismes de consum de fuel, sinó que es puguin 
connectar a la xarxa. D‟altra banda, indica que per 
autoritzar la central de cicle combinat que es cons-
truirà en el port de Barcelona per part de Gas Natu-
ral es van haver d‟incorporar mesures compensatò-
ries, com ara el compromís de Gas Natural de 
facilitar el gas per a la xarxa d‟autobusos i 
l‟electrificació del port.  

Afirma que no és que no s‟hagi fet res fins ara, 
sinó que fins fa un any no hi havia cap Pla i, per 
tant, no es disposava d‟un marc de referència en el 
qual es poguessin inscriure les seves polítiques. 
Diu a la Sra. Balseiro que han explicat mesures 
que fa anys que funcionen i d‟altres de noves, que 
no són teoria, com ara la revisió de la llicència anti-

cipada de les indústries més problemàtiques o les 
condicions generals per a les llicències, que són de 
compliment obligat. Pel que fa a la incorporació 
dels criteris del Pla en el plec de condicions de les 
contractes, manifesta que no podien haver-ho fet fa 
vuit anys, quan encara no hi havia la norma.  

En relació amb el tema d‟escombrar i ruixar, diu 
a la Sra. Balseiro que efectivament es tracta d‟un 
instrument útil per disminuir el nombre de partícu-
les en suspensió. Explica que quan va haver-hi la 
sequera, van poder suplir el fet de no poder dispo-
sar de tota l‟aigua que volien amb altres mètodes. 
Manifesta que, d‟una banda, van fer una inversió 
molt important en un tipus de camions més petits 
que permetien anar per dins dels nuclis antics de 
Ciutat Vella, Gràcia o Sarrià fent neteja amb aigua 
freàtica i a pressió i utilitzant el 50% de l‟aigua que 
utilitzaven els altres. Diu que aquesta inversió per-
met afirmar a hores d‟ara que avui pràcticament el 
100% de l‟aigua que s‟utilitza per a la neteja és 
aigua freàtica, amb alguna excepció a Ciutat Vella 
d‟utilització d‟aigua potable. Afirma que, d‟altra 
banda, es va compensar el fet d‟haver de prescin-
dir d‟una part de l‟aigua per eliminar partícules amb 
l‟escombrada. Afegeix que, a més, Serveis Munici-
pals va acceptar que, fins i tot en situació 
d‟excepcionalitat 2 o si s‟hagués entrat en una fase 
més d‟emergència, poguessin utilitzar fins al 98% 
dels recursos hídrics per fer neteja durant tot 
l‟estiu.  

A més a més, manifesta que ara ja és possible 
afirmar que no es tornaran a patir els efectes de la 
sequera, atès que, amb l‟estat actual de les reser-
ves, es disposa d‟aigua suficient fins que entri en 
funcionament la dessaladora el mes de maig de 
l‟any vinent.  

Pel que fa al que ha dit el Sr. Florensa, accepta 
que és veritat que la situació no és bona, però 
indica que les comparacions amb la ciutat de Mèxic 
que es van fer en alguns mitjans de comunicació 
eren poc rigoroses, perquè el tipus de contamina-
ció d‟aquesta ciutat és diferent a la que pateix Bar-
celona, ja que allà tenen els problemes que hi ha-
via aquí fa vint-i-cinc anys amb la contaminació 
provocada pel fuel i el carbó.  

El Sr. Puigdollers destaca l‟afany d‟intentar de-
mostrar que en els últims cinc anys el Govern de la 
Generalitat ha fet moltes coses que no s‟havien fet 
abans i demana a la Sra. Mayol que es llegeixi 
l‟informe de Pau Rodríguez per al Consell de Ciutat 
i Medi Ambient de Barcelona. Diu que en aquest 
informe hi ha les sèries anuals de disminució de 
contaminació atmosfèrica a la ciutat de Barcelona, 
que són absolutament espectaculars l‟any 1996, 
sobretot pel que fa a òxids de sofre. Explica que fa 
uns anys Barcelona tenia un greu problema de 
contaminació per plom i que va desaparèixer del 
tot a partir del moment en què la Comunitat Euro-
pea va decidir prohibir les benzines amb plom.  

Tot seguit, fa una sèrie de precisions sobre la 
xarxa de mesura de la contaminació. Explica que 
dels punts de mostreig que hi ha avui a la ciutat de 
Barcelona, n‟hi ha tres que són per mesurar fons 
urbà –per tant, no mesuren la contaminació apor-
tada pels humans al costat d‟aquell lloc, sinó al 
conjunt de la ciutat–, tres per al trànsit molt intens i 
dos per al trànsit moderat. Diu que amb aquesta 
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distribució és impossible obtenir dades reals de la 
situació, tal com poden assegurar-ho persones que 
es dediquen a modelització ambiental i tal com ho 
corroboren alguns informes de l‟Ajuntament. Afirma 
que el fet que les dades fossin més o menys nega-
tives si hi haguessin més punts de mesura depen-
dria d‟on es col·loquessin. Afegeix que les universi-
tats catalanes i els tècnics catalans de medi ambient 
són modèlics en coneixements sobre aquest tema i, 
per tant, es disposa d‟una gran quantitat d‟ins-
titucions i persones que poden dir quantes n‟hauria 
d‟haver-hi i on s‟haurien de col·locar per obtenir 
dades reals. 

Respecte al tema del port, manifesta que el pro-
blema no és tan sols la falta de connexió a una 
xarxa elèctrica, sinó també les tarifes. Assenyala 
que l‟entrada del port de Barcelona és plena de 
vaixells que no hi entren per estalviar-se les altes 
tarifes que es cobren, i que aquests vaixells, quan 
són fora del port, no es poden connectar a la xarxa 
elèctrica.  

D‟altra banda, afirma que el seu Grup està una 
mica cansat de mesures i el que vol són accions de 
govern. Diu que a cada Comissió se‟ls presenten 
plans de mesures que després no funcionen, ja 
que els índexs de contaminació atmosfèrica no 
només no disminueixen sinó que van en augment. 
Assenyala que aquesta manca de resultats signifi-
ca que o bé les mesures no són les adequades, o 
bé senzillament no es compleixen. D‟altra banda, 
manifesta que està d‟acord amb la Sra. Mayol que 
és evident que Barcelona no té la contaminació ni 
de Ciutat de Mèxic ni de Tòquio, i que afortunada-
ment les normatives europees en temes ambien-
tals són molt més exigents que les d‟aquests paï-
sos. 

Per acabar, afirma que les normatives europees 
són les que fan que Barcelona no compleixi la llei, 
però creu que cal tenir el desig i l‟ambició de com-
plir les normatives d‟una Europa avançada en 
aquests temes. A tal efecte, manifesta que els ni-
vells de contaminació atmosfèrica de ciutats com 
París, Londres, Berlín, Frankfurt, Estocolm, Ams-
terdam o Hèlsinki són molt inferiors als de Barcelo-
na.  

La Sra. Balseiro afirma que les dades numèri-
ques que ofereix la Generalitat de Catalunya són 
prou eloqüents: se supera molt sovint el valor límit 
diari per a la protecció de la salut humana. Mani-
festa que dels nou punts que apareixen a la ciutat 
de Barcelona, només n‟hi ha un que no ultrapassa 
el nombre de vegades límit per any, que és l‟IES 
Goya. Afegeix que a Lluís Solé i Sabarís, l‟Eixam-
ple, Gràcia, Sant Gervasi, Poblenou, el Port Vell i 
Sants, no només se supera aquest límit, sinó que 
fins i tot s‟arriba a triplicar. 

Assenyala que cal trobar solucions a aquest 
problema i no pas presentar informes que l‟únic 
que fan és enunciar mesures que després majorità-
riament no s‟arriben a aplicar. Afirma que del con-
junt de mesures que s‟han presentat, l‟única que 
possiblement s‟ha desenvolupat de manera efecti-
va és el Pla de mobilitat, que sospita que no s‟ha 
fet arran de les 73 mesures aprovades per la Con-
selleria de Medi Ambient. Diu que el fet de parlar 
de l‟any 2006 com a punt de partida, quan 
l‟aprovació del paquet de mesures va tenir lloc 

abans del juliol de l‟any 2007, fa pensar que l‟equip 
de govern únicament s‟ha limitat a portar un paquet 
de nou mesures que no estan desenvolupades.  

Indica que ni el port ni l‟aeroport, com tampoc 
les indústries a les quals s‟ha fet referència, entre 
elles TERSA, el propietari majoritari de la qual és 
l‟Ajuntament de Barcelona, no despleguen cap 
d‟aquestes accions. Expressa la seva confiança 
que en els propers mesos tots posin fil a l‟agulla, 
especialment el Govern municipal, que és a qui 
pertoca donar una resposta a la situació.  

Pel que fa a la inversió que s‟ha fet en camions 
més petits de neteja, diu a la Sra. Mayol que tots 
recorden la roda de premsa que es va fer per in-
formar d‟aquest tema i que per sort després van 
començar les pluges. Manifesta que espera que no 
es pateixin noves sequeres perquè la regidora no 
hagi de rectificar les seves paraules, ja que també 
semblava que tot estava resolt fa uns anys i des-
prés la realitat va demostrar el contrari.  

Pregunta quin era el nivell de partícules en sus-
pensió de 10 micres en el moment en què els regs 
van passar a fer-se una vegada cada dues setma-
nes en molts indrets de la ciutat, o fins i tot a pràc-
ticament aturar-se. També demana si es va detec-
tar un increment de persones que patien al·lèrgies, 
perquè a la sequera s‟hi va sumar la circumstància 
que era primavera. I, finalment, també pregunta 
pels punts de mesurament que hi ha respecte als 
nivells de les partícules en suspensió. 

El Sr. Narváez contesta a la Sra. Balseiro en re-
lació amb els anys de les dades. Diu que el Pla 
d‟acció municipal es va iniciar al voltant de l‟estiu 
de l‟any passat i que, per tant, les úniques dades 
de referència són les de l‟any anterior. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
2. Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 

de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres del 
Pla de manteniment integral de l‟espai públic de la 
ciutat de Barcelona (2009-2011) Projecte 1 –Via-
litat. Sotmetre el projecte a informació pública du-
rant el termini de trenta dies, a comptar des de la 
publicació del corresponent anunci, a l‟empara 
d‟allò que estableixen els articles 37.2 del Regla-
ment d‟obres, activitats i serveis, i 235.2 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Cata-
lunya. Delegar en la tinent d‟alcalde de Medi Ambi-
ent l‟aprovació definitiva del Projecte. Autoritzar la 
despesa del contracte núm. 08002660, que té per 
objecte les obres de l‟esmentat projecte, per un 
import total de 97.299.030 euros, desglossat en els 
imports i anualitats indicades en el document 
comptable que s‟acompanya, i amb càrrec a les 
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partides i pressupostos que s'hi assenyalen en el 
mateix. Aprovar el plec de clàusules administrati-
ves particulars que s‟inclou en l‟expedient. Convo-
car concurs per a la seva adjudicació, quedant 
condicionada l‟eficàcia de la licitació a l‟aprovació 
definitiva del projecte d‟obres. 

3. Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 
de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres del 
Pla de manteniment integral de l‟espai públic de la 
ciutat de Barcelona (2009-2011) Projecte 2 –En-
llumenat; Sotmetre el projecte a informació pública 
durant el termini de trenta dies, a comptar des de la 
publicació del corresponent anunci, a l‟empara 
d‟allò que estableixen els articles 37.2 del Regla-
ment d‟obres, activitats i serveis, i 235.2 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Cata-
lunya. Delegar en la tinent d‟alcalde de Medi Ambi-
ent l‟aprovació definitiva del Projecte. Autoritzar la 
despesa del contracte número 08002685, que té 
per objecte les obres de l‟esmentat projecte, per un 
import total de 23.103.277 euros, desglossat en els 
imports i anualitats indicades en el document 
comptable que s‟acompanya, i amb càrrec a les 
partides i pressupostos que s'hi assenyalen en el 
mateix. Aprovar el plec de clàusules administrati-
ves particulars que s‟inclou en l‟expedient. Convo-
car concurs per a la seva adjudicació, quedant 
condicionada l‟eficàcia de la licitació a l‟aprovació 
definitiva del projecte d‟obres. 

La Sr. Mayol proposa debatre conjuntament els 
dos punts relatius al Pla de manteniment integral, 
que té dos contractes, el de vialitat i el d‟en-
llumenat.  

El Sr. Campillo explica que han dividit el Pla de 
millora integral en dos blocs. Manifesta que el que 
fa referència a vialitat inclou totes les qüestions de 
manteniment integral de carrers, la redefinició del 
disseny dels carrers o la renovació dels punts de 
llum, el soterrament de línies elèctriques de baixa 
tensió, les qüestions de clavegueram, l‟adequació 
de l‟accessibilitat i la plantació d‟arbrat, com també 
en alguns casos la substitució, renovació o incor-
poració de paviments sonoreductors i el manteni-
ment integral de parcs, que en aquest cas en són 
quinze.  

Pel que fa als projectes de vialitat, afirma que la 
licitació és de més de 97 milions d‟euros, el tipus 
de contracte és un contracte d‟obra adjudicada per 
lots, i la previsió de termini és l‟inici a partir del 
primer trimestre de 2009 i l‟acabament abans del 
30 de juny de 2011. Explica que s‟han fet cinc lots 
per poder iniciar les actuacions a tota la ciutat de 
manera simultània i que aquesta divisió busca 
l‟equilibri i la concentració dels lots, tret en el cas 
de Ciutat Vella i Sarrià, que pertanyen a un mateix 
lot. Assenyala que la idea és també que els possi-
bles adjudicataris siguin empreses diferents. Mani-
festa que alguns dels aspectes inclosos són 
l‟obligatorietat de l‟elaboració d‟estudis mediambi-
entals, tant pel que fa a la valoració de l‟impacte 
ambiental de les obres com a l‟aplicació de mesu-
res per reduir l‟índex d‟alerta ambiental, o el càlcul 
d‟emissions de CO2 i consums energètics. Diu que 
també s‟afavoreix l‟ús de material, processos cons-
tructius i vehicles respectuosos amb el medi ambi-
ent.  

Indica que els aspectes ofertables són la possi-
bilitat de la reducció del termini de l‟obra, l‟in-
crement dels punts de control de qualitat i les millo-
res que s‟exigeixen i la possible ampliació de la 
descontaminació lluminosa en els àmbits d‟actua-
ció.  

Respecte al segon bloc, manifesta que s‟ha 
considerat que, pel seu volum, era imprescindible 
significar-lo específicament. Indica que fa referèn-
cia a totes les actuacions que tenen a veure amb 
qüestions d‟enllumenat, tant pel que fa a la seva 
renovació per adaptar-lo a la normativa com per 
lluitar contra la contaminació lluminosa. Explica 
que les actuacions consisteixen en el canvi de 
làmpades i el manteniment dels suports, l‟agru-
pació de centres de comandament, les agrupaci-
ons d‟enllumenat i el soterrament de línies de baixa 
tensió. Informa que l‟import de licitació és de 23 
milions d‟euros, que es tracta d‟un contracte d‟obra 
i que es preveu que les actuacions s‟iniciïn a partir 
del primer trimestre de 2009 i finalitzin abans de 
l‟estiu de 2011.  

Assenyala que en aquest cas s‟han considerat 
tres lots, amb l‟objectiu també de poder generar 
una simultaneïtat d‟actuacions, i que els criteris 
inclosos dins del plec i les prescripcions tècniques 
són semblants als del bloc de vialitat: estudis 
d‟impacte ambiental, mesures per tal de reduir 
l‟alerta ambiental, càlcul d‟emissions, aspectes que 
afavoreixin l‟ús de materials, processos construc-
tius i vehicles respectuosos amb el medi ambient, i 
la possibilitat d‟una adequació lluminosa més àm-
plia. Afegeix que els aspectes ofertables són 
l‟increment del pla de control i l‟ampliació dels es-
pais de treball per a la descontaminació lluminosa.  

Per acabar, indica que el Pla de millora integral 
de l‟espai públic és per al període 2009-2011, però 
que en aquests moments ja s‟estan executant al-
gunes actuacions. 

El Sr. Puigdollers demana dues modificacions: 
que el termini d‟informació pública sigui de 30 dies 
sense comptar el mes d‟agost i que no es delegui 
l‟aprovació definitiva del projecte en la tinent 
d‟alcalde de Medi Ambient, ja que entenen que 
això és competència de la Comissió.  

Manifesta que el seu Grup ja ha dit altres vega-
des que veu amb bons ulls aquest tema, però la-
menta, d‟una banda, el fet de no haver disposat de 
la documentació dels expedients fins fa dos dies i, 
de l‟altra, que no s‟hagi parlat ni amb els consellers 
municipals ni amb els regidors de l‟oposició dels 
districtes, quan es tracta d‟un tema que afecta molt 
directament els consells de districte de la ciutat. 
Afegeix que justament una de les feines diàries que 
es fa als districtes és anar a visitar amb els ciuta-
dans coses que afecten la vialitat i l‟enllumenat.  

La Sra. Balseiro també es queixa del retard en 
l‟arribada dels expedients, ja que no són només 
plecs de condicions administratives, sinó que im-
pliquen una feina prou rigorosa i àmplia per estudi-
ar-la amb deteniment. Manifesta que, tot i això, el 
seu Grup ha pogut intuir que, a diferència del Pla 
de manteniment integral aprovat en el mandat an-
terior, en aquest Pla es concreten els espais o 
indrets on s‟actuarà.  

Indica que suposa que aquest expedient, a més 
d‟abordar nous reptes de cara als propers anys, 
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deu recollir els incompliments de l‟anterior contrac-
te de vialitat i els relatius a l‟enllumenat i les ins-
tal·lacions semafòriques. Recorda que al Pla de 
manteniment integral del mandat anterior es va 
fixar com un dels principals objectius garantir 
l‟accessibilitat pràcticament total al conjunt de la 
ciutat per al desembre de 2006, cosa que no s‟ha 
fet, ja que encara hi ha molts carrers inaccessibles 
per a les persones amb mobilitat reduïda.  

Tot seguit, destaca un fet que li ha sorprès: des-
prés que pràcticament s‟hagin anunciat totes les 
reformes i renovacions de les instal·lacions sema-
fòriques en el marc d‟un contracte d‟enllumenat, 
ara de cop i volta desapareixen d‟aquest contracte. 
Manifesta que no entén el motiu pel qual ara se 
separen les instal·lacions semafòriques de l‟enllu-
menat públic. Pregunta a què respon aquest canvi: 
si hi ha algun motiu científic, es tracta d‟una nova 
baralla interna, o potser es fa per amagar que en-
cara hi ha molts dels semàfors dels anys setanta 
que no s‟adeqüen als paràmetres que es conside-
ren sostenibles, tot i que el Pla de manteniment 
integral anterior assegurava que es substituirien 
per uns altres de tecnologia LED.  

Comunica que el seu Grup entrarà en el tema de 
les ubicacions concretes durant el període d‟ex-
posició pública, tot i que és evident que hi ha es-
pais de la ciutat que requereixen una actuació im-
mediata, sobretot per evitar accidents a causa del 
gran nombre de sots que hi ha a molts carrers.  

Respecte als criteris dels plecs de clàusules 
administratives, reconeix que s‟ha fet un esforç per 
incloure-hi criteris mediambientals, però hi troba a 
faltar criteris de caràcter social, que són un dels 
aspectes fonamentals en la legislació en matèria 
de contractació pública.  

Per últim, manifesta que comparteix la petició 
del Sr. Puigdollers que el termini d‟exposició públi-
ca no tingui en compte el mes d‟agost. D‟altra ban-
da, demana que no s‟anunciïn les convocatòries 
dels concursos abans que s‟aprovin definitivament 
els plecs de condicions administratives i tècniques, 
per tal de garantir que totes les empreses que esti-
guin interessades a participar-hi tinguin de bon 
principi els textos definitius. 

El Sr. Florensa anuncia el vot positiu del seu 
Grup per a aquests plecs de condicions tècniques, 
ja que entenen que són el vehicle per poder des-
envolupar els dos plans de manteniment integral. 
Manifesta que comparteixen bona part dels plecs 
de clàusules administratives, la unificació que es 
planteja perquè hi hagi una major competència de 
totes les empreses que puguin concursar, com 
també per garantir una diversitat d‟empreses con-
cessionàries.  

Assenyala que també estan d‟acord en la con-
creció que es fa en la previsió dels carrers o les 
vies on s‟actuarà i que esperen que això serveixi 
per evitar futures modificacions.  

Manifesta que el fet que el govern municipal es-
tigui d‟acord amb les esmenes que el seu Grup 
proposa incorporar reforça també el seu vot favo-
rable als expedients. Explica que aquestes esme-
nes fan referència, d‟una banda, a la comunicació 
que ha d‟establir el contractista en aquelles vies on 
actuï i, de l‟altra, a la notificació a l‟Ajuntament de 
tot el personal que el contractista subcontracti.  

Pregunta si la delegació en la tinent d‟alcalde és 
un mecanisme habitual o si sempre ha estat la 
Comissió la que ha aprovat projectes com aquest. 
En aquest últim cas, demana que es continuï fent 
així.  

La Sra. Balseiro li sorprèn que el Sr. Florensa 
hagi tingut l‟oportunitat de presentar esmenes al 
plec de clàusules administratives, ja que el seu 
Grup només fa un dia que n‟ha tingut accés.  

El Sr. Puigdollers demana que la senyora secre-
tària faci constar en acta que se‟ls han lliurat unes 
modificacions de les clàusules 19 i 22 dels plecs de 
clàusules administratives, que estaven a Secretaria 
en temps i forma, a les 19.35 hores. Pregunta com 
és que hi ha hagut un Grup Municipal que ha pogut 
presentar esmenes i els altres no n‟han tingut 
l‟oportunitat.  

La Sra. Mayol contesta que si els altres Grups 
haguessin suggerit algun canvi quan se‟ls va anar 
a explicar la proposta de contracte ja fa uns dies, 
també s‟haurien tingut en compte.  

La Sra. Balseiro objecta que en aquell moment 
no els van donar ni el contracte ni l‟esborrany del 
contracte.  

La Sra. Mayol respon que l‟expedient estava a 
Secretaria en el moment oportú. 

La Sra. Balseiro diu que ahir i la Sra. Mayol re-
plica que abans-d‟ahir. 

El Sr. Puigdollers manifesta que hi ha un pro-
blema legal.  

La Sra. Mayol afirma que hi ha hagut negociaci-
ons abans de l‟aprovació del plec i que el procés 
és perfectament legal, ja que, si no, la secretària 
no li hauria permès portar-lo a la Comissió.  

Diu al Sr. Puigdollers que és curiós que hagin 
tingut poc temps per treballar l‟expedient i, en can-
vi, hagin tingut temps per filtrar-lo a la premsa. Diu 
que no pot saber del cert qui ho ha fet, però que el 
que és segur és que ella no ha estat, perquè volia 
actuar d‟una altra manera.  

En segon lloc, li diu que no té autoritat per dir el 
que ha dit, perquè fa uns dies va trobar-se amb el 
seu Grup per plantejar una manera de treballar i un 
conjunt d‟actuacions en matèria de soroll, sense 
tenir-ne cap obligació, i els va convocar a una nova 
reunió el 15 de setembre per treballar aquest tema, 
i ara es troba que en aquesta Comissió hi ha un 
conjunt de propostes que fan referència al soroll. 
Conclou que el Grup Municipal de CiU no pot de-
manar un mètode de treball en relació amb un ex-
pedient quan ells mateixos fan cas omís del mèto-
de de treball que s‟ha posat en marxa en un altre 
expedient. 

Insisteix que l‟equip de govern no ha fet res 
d‟il·legal, ja que han donat la informació amb temps 
i puntualment, i que senzillament el Sr. Florensa ha 
tingut la capacitat i la voluntat de proposar unes 
esmenes. Diu que si els altres Grups haguessin fet 
suggeriments en positiu, també els haurien estudi-
at.  

El Sr. Narváez manifesta que no entén la polè-
mica perquè en totes les comissions de plenari és 
una pràctica habitual que es facin interpel·lacions 
de forma mútua i s‟acceptin modificacions sobre 
redactats de documents que s‟han presentat. Diu 
que si és legal la resta de vegades que un dels 
Grups pugui arribar a un acord sobre unes modifi-
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cacions, també ho és ara. Afegeix que, d‟altra ban-
da, es tracta de propostes de modificacions molt 
raonables i que no representen cap canvi substan-
cial.  

D‟altra banda, afirma que el Pla de manteniment 
integral del mandat anterior va complir els seus 
objectius i aquest nou Pla no hi té res a veure. 
També, manifesta que el 98% de la superfície de la 
ciutat de Barcelona és avui accessible i que això 
ha estat gràcies a tota la feina que s‟ha fet des de 
l‟any 1996 i fins i tot des de la celebració dels Jocs 
Olímpics, quan ja es va començar aquesta tasca. 

Assenyala que és evident que el Pla de mante-
niment integral anterior i aquest aborden temes 
relatius als semàfors, tot i no entrar en el tema de 
la contracta de demà, que es refereix bàsicament a 
aspectes tecnològics (treure el cable de coure i 
canviar-lo per la fibra òptica, fer reguladors i cen-
tralitzacions, etc.) que afecten directament les in-
versions de l‟Àrea de Seguretat i Mobilitat.  

La Sra. Mayol aclareix que els plecs de condici-
ons que estan tractant formen part de la documen-
tació de la qual disposen els Grups des del mo-
ment de la convocatòria d‟aquesta sessió i que 
s‟està debatent una esmena que es presenta en la 
Comissió, cosa que és una pràctica habitual. 

El Sr. Ciurana replica que el Reglament orgànic 
municipal (ROM) especifica que l‟esmena l‟han de 
presentar "tres regidors o un grup municipal", cosa 
que no consta en la documentació, a part d‟altres 
procediments referits a l‟apreciació d‟urgència i la 
motivació. Pregunta si tenen materialment el paper 
pel qual el Grup d‟Esquerra Republicana de Cata-
lunya ha entrat l‟esmena en el termini que es reque-
reix. Afegeix que si no fos el cas, s‟ha d‟apreciar de 
manera motivada la seva urgència. A tal efecte, 
demana si el Sr. Florensa o Secretaria tenen el text 
signat per tres regidors o per un Grup Municipal.  

La Sra. Mayol replica que segons el ROM el Sr. 
Florensa té dret a presentar una esmena, que 
l‟equip de govern aprecia i aprova, de la mateixa 
manera que ho pot fer qualsevol Grup Municipal o 
altres persones.  

El Sr. Ciurana li contesta que no ha de menys-
prear les formes democràtiques i llegeix la següent 
disposició del ROM: "L‟esmena escrita és la pre-
sentada en aquesta forma al Plenari o a la Comis-
sió del Consell Municipal de l‟Alcaldia per tres regi-
dors o per un Grup Municipal. S‟haurà de presentar 
en el mateix termini que les mocions a què es refe-
reixen els articles 53 i 54". Afegeix que els articles 
53 i 54 parlen d‟un termini de 24 hores abans de 
l‟hora prevista i diu "excepcionalment, de manera 
motivada i comunicant el seu objecte a la Presi-
dència amb una antelació suficient, es podran pre-
sentar mocions un cop exhaurit el termini de 24 
hores".  

La Sra. Mayol demana a la senyora secretària 
que ofereixi una resposta, ja que és qui ha de do-
nar legalitat a la situació.  

La Sra. Martori indica que es tracta d‟una esme-
na als plecs de clàusules administratives particu-
lars que el Sr. Florensa està proposant a la Comis-
sió i que consta en el document repartit als 
membres.  

El Sr. Florensa aclareix que el seu Grup va pro-
posar fer unes esmenes al plec de clàusules admi-

nistratives particulars en una negociació que va fer 
ell mateix amb la Sra. Mayol. Manifesta que les ha 
explicades i que han estat distribuïdes per tal que 
puguin apreciar el seu contingut.  

El Sr. Puigdollers demana que consti en acta la 
petició que se‟ls ensenyi en aquest moment l‟ex-
pedient per comprovar si l‟esmena que ha presen-
tat el Grup d‟ERC està incorporada a l‟expedient.  

La Sra. Balseiro manifesta que, de la mateixa 
manera que a partir de l‟any passat les majories 
representades en l‟Ajuntament han fet possible que 
es puguin negociar, fins i tot sobre la marxa, dife-
rents iniciatives, vinguin d‟on vinguin, pot acceptar 
el fet que a partir d‟una proposta del Govern muni-
cipal un Grup o tots els Grups tinguin l‟oportunitat 
de presentar esmenes. 

Assenyala que, no obstant això, el que no pot 
acceptar és que un Grup hagi tingut accés a una 
informació que a ells no se‟ls ha proporcionat. 
Afirma que al seu Grup se‟l va informar només dels 
lots i el pressupost de cadascun d‟aquests contrac-
tes, però en cap cas se‟ls va donar una documen-
tació molt més completa ni se‟ls va facilitar el plec 
de condicions administratives i tècniques. Conclou 
que si el Grup Municipal d‟ERC ha tingut accés a 
aquesta informació, i en conseqüència ha pogut 
aportar certs suggeriments en forma d‟esmenes, és 
obvi que hi ha hagut una voluntat d‟arribar a un 
acord amb un Grup en particular i deixar de banda 
els altres Grups, si més no el Grup Municipal del 
PP. Per tant, vol deixar constància de la seva quei-
xa pel tracte de favor a ERC i la discriminació del 
PP. Demana el mateix tracte que reben la resta de 
Grups municipals i la resta de regidors.  

D‟altra banda, manifesta que confia que, tot i 
aquesta excepció, continuï la predisposició de la 
Regidoria i de tots els Grups Municipals a parlar en 
comissions o en reunions de treball dels diferents 
aspectes que puguin emmarcar-se dins d‟aquesta 
Comissió. Garanteix a la Sra. Mayol que els aspec-
tes que s‟abordin en aquestes reunions de treball 
no sortiran del Partit Popular. Malgrat això, afirma 
que tampoc no es pot qüestionar el dret de tots els 
Grups Municipals a facilitar segons quina informa-
ció, ja que l‟equip de govern ho fa contínuament.  

La Sra. Mayol reitera que s‟han complert rigoro-
sament els terminis que marca la llei per al lliura-
ment de la documentació i que aquesta, en cap 
cas, ha estat modificada des de la convocatòria 
d‟aquesta sessió. 

La Sra. Balseiro contesta que això no és cert 
perquè dilluns ella es trobava a Secretaria General 
i la documentació no hi era. 

La Sra. Mayol afirma que si hi ha hagut un pro-
blema a Secretaria General, caldria parlar-ne i 
corregir-lo. Insisteix que s‟ha aportat la documen-
tació en el moment oportú i que, a més, han fet una 
cosa que no tenen cap obligació de fer amb cap 
Grup Municipal, que és demanar-los cita perquè 
els tècnics i la seva cap de gabinet els expliquessin 
el contingut de l‟expedient prèviament.  

Pel que fa al tracte de favor que esmenta la Sra. 
Balseiro, manifesta que no tothom té la mateixa 
disponibilitat per concertar reunions amb prou ante-
lació per debatre amb temps les qüestions. Diu que 
el Grup Municipal d‟ERC va donar més facilitats 
per reunir-se amb temps i perquè ella pogués sa-
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ber si hi havia possibilitat o no de diàleg abans de 
determinar l‟ordre del dia. Conclou que, per tant, el 
tracte també és recíproc, ja que si el Grup Munici-
pal del PP sempre concerta les reunions després 
que ja s‟hagi tancat l‟ordre del dia, és més difícil 
poder negociar.  

D‟altra banda, assenyala que no tots els Grups 
Municipals tenen la mateixa voluntat d‟arribar a 
acords i que la Presidència té l‟obligació d‟intentar 
negociar amb aquell Grup Municipal que faci pos-
sible, per diàleg i voluntat, l‟establiment d‟acords.  

Afirma que la seva voluntat és continuar treba-
llant de la mateixa manera, i no en va el proper 
divendres té una reunió amb el Grup Municipal del 
PP per explicar-los una mesura de govern sobre 
els punts verds que portarà al Plenari, cosa que no 
té cap obligació de fer.  

Manifesta que els Grups Municipals de CiU i el 
PP contradiuen la seva mateixa tesi en fer esme-
nes in voce quan plantegen canvis en el plec de 
condicions; per tant, fan exactament el mateix que 
el Sr. Florensa.  

Pel que fa al canvi de termini, comunica que no 
l‟acceptaran, ja que volen el màxim d‟agilitat per-
què aquest contracte s‟executi el gener de 2009. 
Manifesta que tots els recursos que utilitzen són 
legals, tant el procediment de treballar pa-
ral·lelament l‟exposició pública i el concurs com la 
utilització del mes d‟agost com a mes hàbil o la 
delegació en ella mateixa de l‟aprovació definitiva.  

Finalment, en relació amb els continguts, afirma 
que el plec de condicions incorpora els requisits 
socials.  

El Sr. Puigdollers manifesta que el Grup Munici-
pal de CiU tenia la intenció de fer una abstenció en 
el cas que s‟hagués acceptat que l‟agost no fos 
hàbil i que no hi hagués delegació de l‟aprovació 
definitiva. Diu que no té cap problema a treballar i a 
assistir a una Comissió el mes d‟agost, si cal, per 
tal de complir els terminis. Manifesta que això no 
és un motiu per delegar l‟aprovació en la regidora, 
no perquè no li tingui confiança, sinó perquè no 
s‟han produït mai delegacions d‟aquest estil.  

La Sra. Mayol contesta que, si hi ha consens en-
tre tots, no té cap inconvenient que el mes d‟agost 
es trobin expressament per aprovar aquest punt.  

El Sr. Puigdollers reitera la seva disposició a fer-
ho i afegeix que hi haurà al·legacions del Grup 
Municipal de CiU, tant si l‟agost es considera hàbil 
com si no, ja que aquest mes és hàbil a l‟efecte de 
presentar al·legacions o observacions.  

La Sra. Mayol respon que valorarà amb els 
tècnics els terminis i si és possible convocar una 
comissió el mes d‟agost per tal de complir-los. 
No obstant això, afegeix que haurà de parlar 
abans amb tots els representants per posar-s‟hi 
d‟acord.  

El Sr. Puigdollers afirma que, a l‟efecte de la vo-
tació, els caldria saber avui si finalment es produirà 
aquesta delegació: si es manté hauran de votar-hi 
en contra; si no, faran una abstenció.  

La Sra. Mayol demana als tècnics que facin els 
càlculs de temps per acabar-ho de decidir.  

La Sra. Balseiro manifesta que, tenint en compte 
que són trenta dies d‟exposició pública, aquest 
període no s‟haurà esgotat en el termini del mes 
d‟agost.  

Recorda que l‟any 2004 l‟alcalde Clos va anun-
ciar, entre altres aspectes, la simplificació del mobi-
liari urbà en el sentit que els fanals agruparien se-
màfors, indicadors i altres elements. Manifesta que 
no només no s‟ha simplificat el mobiliari urbà, sinó 
que ni tan sols s‟ha unit l‟enllumenat i les ins-
tal·lacions semafòriques, ni físicament ni en el ma-
teix contracte. També fa referència al carrers que 
tenen sots des de fa anys. 

D‟altra banda, agraeix que s‟hagin incorporat els 
criteris socials, que és una reivindicació que ha 
plantejat el seu Grup en diverses ocasions. Reitera 
que han d‟estudiar el contingut amb deteniment a fi 
de veure si respon o no a les demandes que hi 
puguin haver des dels diferents districtes i a un 
procés participatiu. Manifesta que per tot això, i pel 
fet de no haver tingut la possibilitat de presentar 
esmenes, faran una abstenció. Indica que és pos-
sible que a vegades les dificultats de tancar agen-
da facin més difícil arribar a acords, però confia 
que aquest argument no respongui a certs prejudi-
cis per part de la Presidència o del Govern munici-
pal. Afirma que han demostrat en diverses ocasi-
ons que estan disposats a arribar a acords, com 
ara en una proposta del seu Grup que es tractarà 
més endavant, sempre que es defensin els interes-
sos de la ciutadania.  

El Sr. Florensa lamenta que a vegades els de-
bats de forma anul·lin els debats de fons, cosa que 
amb la resta dels Grups de l‟oposició van criticar 
quan no es posaven d‟acord amb el tema de quina 
validesa tenien les proposicions. Lamenta que les 
esmenes del Grup Municipal d‟ERC, que no canvi-
en el contingut substancial de la contracta i que 
responen a unes mancances que ja havien detec-
tat en altres plans de manteniment, hagin generat 
aquesta discussió. I també lamenta que després 
d‟aquesta discussió ara es faci una esmena de 
manera espontània, encara que estigui d‟acord 
amb el plantejament. Apel·la a la coherència dels 
Grups Municipals de CiU i del PP. 

El Sr. Puigdollers aclareix al Sr. Florensa que el 
seu Grup no ha pogut fer aquesta esmena fins que 
no ha tingut l‟ordre del dia perquè en la conversa 
amb els tècnics no hi va haver cap paper sobre la 
taula, ni tan sols el punt de l‟ordre del dia. Explica 
que no els van informar que es preveia delegar 
l‟aprovació definitiva en la tinent d‟alcalde i que 
s‟han adonat avui en veure l‟ordre del dia. 

Recorda al Sr. Florensa que una cosa és una 
esmena sobre el text del mateix acord i una altra 
cosa és una esmena sobre un text de l‟expedient. 
Manifesta que no ha entrat en el contingut del tema 
perquè el seu Grup el comparteix gairebé del tot. 
Explica que el seu Grup havia decidit fer una abs-
tenció perquè entenia que hi hauria un mes i mig 
per fer al·legacions i una altra reunió de la Comis-
sió per votar a favor de l‟aprovació definitiva dels 
expedients, però que tot això s‟ha capgirat en veu-
re l‟ordre del dia. 

La Sra. Mayol demana aturar un moment la ses-
sió perquè vol parlar amb els tècnics sobre les 
conseqüències de no fer aquesta delegació. 

Uns instants després, comunica que, atès que 
l‟únic objectiu d‟aquesta mesura era agilitzar la 
gestió d‟aquests expedients, creuen que és possi-
ble mantenir aquest objectiu convocant una comis-
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sió extraordinària per aprovar-los la primera set-
mana de setembre.  

Manifesta que, més enllà de com ha anat el de-
bat, l‟important és que els Grups Municipals de CiU 
i PP han afirmat compartir en bona part el contingut 
del Pla. Expressa el desig que en el temps que els 
queda fins al setembre es puguin introduir altres 
qüestions i la voluntat de treballar perquè el Pla 
sigui aprovat per unanimitat.  

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del 
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa l'absten-
ció de CIU, la Sra. Balseiro expressa l'abstenció 
del PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aproven amb els redactats següents: 

Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 
de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres del 
Pla de manteniment integral de l‟espai públic de la 
ciutat de Barcelona (2009-2011) Projecte 1 -
Vialitat. Sotmetre el projecte a informació pública 
durant el termini de trenta dies, a comptar des de la 
publicació del corresponent anunci, a l‟empara 
d‟allò que estableixen els articles 37.2 del Regla-
ment d‟obres, activitats i serveis, i 235.2 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Cata-
lunya. Autoritzar la despesa del contracte núm. 
08002660, que té per objecte les obres de 
l‟esmentat projecte, per un import total de 
97.299.030 euros, desglossat en els imports i 
anualitats indicades en el document comptable que 
s‟acompanya, i amb càrrec a les partides i pressu-
postos que s'hi assenyalen en el mateix. Aprovar el 
plec de clàusules administratives particulars que 
s‟inclou en l‟expedient. Convocar concurs per a la 
seva adjudicació, quedant condicionada l‟eficàcia 
de la licitació a l‟aprovació definitiva del projecte 
d‟obres. 

Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 
de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres del 
Pla de manteniment integral de l‟espai públic de la 
ciutat de Barcelona (2009-2011) Projecte 2 –En-
llumenat; sotmetre el projecte a informació pública 
durant el termini de trenta dies, a comptar des de la 
publicació del corresponent anunci, a l‟empara 
d‟allò que estableixen els articles 37.2 del Regla-
ment d‟obres, activitats i serveis, i 235.2 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Cata-
lunya. Autoritzar la despesa del contracte número 
08002685, que té per objecte les obres de l‟esmen-
tat projecte, per un import total de 23.103.277 eu-
ros, desglossat en els imports i anualitats indicades 
en el document comptable que s‟acompanya, i amb 
càrrec a les partides i pressupostos que s'hi asse-
nyalen en el mateix. Aprovar el plec de clàusules 
administratives particulars que s‟inclou en l‟ex-
pedient. Convocar concurs per a la seva adjudica-
ció, quedant condicionada l‟eficàcia de la licitació a 
l‟aprovació definitiva del projecte d‟obres. 

4. Aprovar inicialment el Projecte, memòria, plec 
de condicions tècniques, quadre de preus i estudi 
de seguretat i salut corresponents a les obres de 
construcció de l‟operació número 6, dipòsit de re-
gulació pluvial, projecte número 1, dipòsit del Car-
mel-Clota i col·lectors associats. Sotmetre el Pro-
jecte a informació pública durant el termini de 

trenta dies, a comptar des de la publicació del cor-
responent anunci, a l‟empara d‟allò que estableixen 
els articles 37.2 del Reglament d‟obres, activitats i 
serveis, i 235.2 del Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya. Delegar en la tinent 
d‟alcalde de Medi Ambient l‟aprovació definitiva del 
projecte. Autoritzar la despesa, que té per objecte 
les obres de l‟esmentat projecte, per un import total 
de 23.971.000 euros, desglossat en els imports i 
anualitats indicades en el document comptable i 
pendent de dotació. Aprovar el plec de clàusules 
administratives particulars que s‟inclou en l‟expe-
dient. Convocar concurs per a la seva adjudicació, 
quedant condicionada l‟eficàcia de la licitació a 
l‟aprovació definitiva del projecte d‟obres. 

El Sr. Campillo manifesta que la proposta fa re-
ferència a la construcció d‟un dipòsit d‟aigües plu-
vials a la part alta de la conca de la riera d‟Horta, 
en concret sota l‟avinguda de l‟Estatut entre les 
places de Botticelli i de l‟Estatut. Diu que l‟objectiu 
és regular els cabals i el volum d‟aigua de pluja, 
augmentar la capacitat de la xarxa del clavegue-
ram i evitar inundacions i desbordaments, com 
també la contaminació del medi receptor, que en 
aquest cas seria el mar i la zona de platges. Afirma 
que el territori que es millorarà serà la part superior 
de la conca del passeig Maragall; els carrers Carte-
llà, Sant Iscle i Escultor Ordóñez; la part mitjana de 
la conca, que seria Horta i Fabra i Puig, i la part 
final. 

Informa que l‟import de licitació és de 23 milions 
d‟euros, aportats pel fons de cohesió FEDER 2007-
2013, i que l‟execució de l‟eix i el seu punt d‟ope-
ració està prevista per a la fase del 2008-2009. 
Manifesta que és un contracte d‟obra que s‟iniciaria 
a finals d‟aquest any i que finalitzaria el 2010. As-
senyala que té la complexitat afegida d‟intentar 
incorporar i incrementar el nombre de centres de 
treball, en aquest cas destinats al servei de neteja 
viària, en el marc de l‟acord al qual s‟ha arribat 
amb els diferents Grups Municipals. Manifesta que 
aquest projecte es desenvoluparia en una segona 
fase i que consistiria en la construcció de tres cos-
sos de dipòsit i, en la part superior d‟un d‟ells, d‟un 
centre de treball de neteja diària, un equipament 
soterrat amb una superfície mínima de 3.430 m

2
 i 

destinat a la zona nord. Insisteix que el centre de 
treball no està inclòs en aquest pressupost.  

El Sr. Puigdollers manifesta que hi votaran a fa-
vor si s‟elimina la delegació a la Tinència d‟Al-
caldia. 

El Sr. Campillo respon que això és impossible 
perquè es tracta d‟un fons FEDER i estan obligats 
a complir els terminis previstos. 

La Sra. Mayol manifesta que ho lamenta, però 
que no es poden arriscar a perdre aquesta aporta-
ció del fons FEDER. 

El Sr. Puigdollers contesta que aleshores hi vo-
taran en contra.  

La Sra. Mayol li diu que poden fer una abstenció 
explicant-ne el motiu.  

La Sra. Balseiro expressa l‟abstenció del seu 
Grup. 

El Sr. Florensa manifesta el vot favorable del 
seu Grup. 

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del seu 
Grup. 
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El Sr. Narváez expressa el vot favorable del 
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
contrari de CIU, la Sra. Balseiro expressa l'absten-
ció del PP i el Sr. Florensa expressa el vot favora-
ble d'ERC. S'aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
5. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans 

i Medi Ambient acorda: Demanar a l'alcalde de 
Barcelona i al Govern Municipal que es dirigeixin al 
Govern de la Generalitat per tal de demanar-li que 
en el marc del decret 108/2008 de sequera autoritzi 
al municipi de Barcelona a: a) Pel que fa a la neteja 
viària: utilització preferent d'aigua freàtica i neteja 
amb aigua a pressió d'aquells llocs de la ciutat que 
no disposin de xarxa d'aigua freàtica. b) Pel que fa 
als espais verds: utilització preferent d'aigua freàti-
ca/regenerada, i reg gota a gota amb aigües d'ori-
gen no freàtic amb aigua de xarxa d'aigües pota-
bles i aplicació de polítiques de nova implantació 
de vegetals que estiguin adaptats a règims de poca 
despesa amb aigua de reg. c) Pel que fa a les 
fonts: funcionament normalitzat de les fonts públi-
ques per beure i funcionament normalitzat de totes 
les fonts ornamentals amb sistema de recirculació. 
d) Pel que fa a les piscines: funcionament normalit-
zat de les piscines. 

El Sr. Puigdollers manifesta que aquesta Propo-
sició/Declaració de Grup respon a la consideració 
que la ciutat de Barcelona no pot estar en una 
situació d‟anormalitat permanent com a conse-
qüència de la manca de recursos d‟aigua. Afirma 
que hi ha una problemàtica de disponibilitat de 
recursos hídrics independentment del fet que hi 
hagi o no hi hagi sequera. 

Assenyala que la iniciativa planteja alternatives 
que permetin recuperar la normalitat en l‟ús dels 
recursos hídrics perquè Barcelona pugui ser com la 
resta de ciutats del món, on hi ha parcs i jardins 
que es reguen i fonts ornamentals. Manifesta que, 
a més de voler una ciutat normal, volen una ciutat 
neta, per a la qual cosa cal trobar alternatives per 
poder netejar l‟espai viari de la ciutat amb aigua. 

Explica que plantegen que el Govern municipal 
es dirigeixi al Govern de la Generalitat perquè en la 
modificació del Decret de sequera s‟ha establert un 
apartat segons el qual es pot arribar a entendre 
que per a qualsevol modificació de les situacions 
d‟excepcionalitat cal l‟acord del Govern de la Gene-
ralitat. Afirma que, no obstant això, si la interpreta-
ció que fa la Tinència d‟Alcaldia és que no cal 
aquest acord, no tenen cap inconvenient que sigui 
una decisió del mateix Ajuntament i tampoc a ac-
ceptar la primera esmena que els ha proposat la 
Sra. Mayol. Pel que fa a la segona esmena, dema-
na a la presidenta que li expliqui quina és exacta-
ment la diferència entre la proposta de CiU i el que 
ella planteja. 

La Sra. Mayol manifesta que només veuen pro-
blemàtic un punt de la Proposició/Declaració de 

Grup, perquè tota la resta ho estan complint, en el 
marc del Decret de sequera. Manifesta que fan la 
neteja viària preferentment amb aigua freàtica i 
amb aigua a pressió, tret de la utilització d‟aigua 
potable en alguna zona molt concreta on no es 
pot fer servir aigua freàtica o cal fregar amb mà-
nega.  

D‟altra banda, explica que als espais verds fan 
el que CiU demana: utilització preferent d‟aigua 
freàtica, del gota a gota allà on n‟hi ha, plantació 
vegetal que consumeixi menys aigua i reg per as-
persió, amb aigua freàtica o potable segons les 
zones, fins al límit que marca l‟excepcionalitat 1, 
que són 450 m³ per hectàrea.  

Pel que fa a les piscines, afirma que també es 
compleix el que es demana, ja que l‟excepcionalitat 
1 no preveu cap limitació per a l‟emplenament de 
piscines i, per tant, a la ciutat de Barcelona totes 
les piscines tenen un funcionament normalitzat. 

Assenyala que l‟únic punt conflictiu de la iniciati-
va del Grup Municipal de CiU és el que es refereix 
a les fonts. Especifica que la primera part d‟aquest 
punt tampoc no representa cap problema, ja que el 
funcionament normalitzat de les fonts públiques per 
beure ja està previst i ja s‟aplica, sinó la part relati-
va a les fonts ornamentals amb sistema de recircu-
lació. Explica que en el context de l‟excepcionalitat 
1 està prohibit reomplir amb aigua potable les fonts 
que tenen recirculació i, per aquest motiu, durant 
l‟època de sequera s‟han anat buidant a poc a poc i 
en aquests moments la majoria estan buides. Diu 
que la seva esmena ofereix el compromís d‟omplir 
amb aigua freàtica algunes de les fonts amb sis-
tema de recirculació, ja que el Decret ho autoritza. 
Manifesta que el problema és que no les poden 
omplir totes per diferents raons. En primer lloc, 
pel cost: omplir amb aigua freàtica totes les fonts 
ornamentals amb sistema de recirculació que 
estan buides significaria 250.000 euros, a més de 
10.000 euros diaris per al manteniment necessari 
a causa de l‟evaporació. En segon lloc, pel cost 
energètic: farien falta mil camions per omplir-les i 
cent camions diaris per mantenir-les; per tant, es 
tracta d‟un volum de circulació de camions molt 
important, amb la complexitat afegida de la dis-
persió territorial de les 202 fonts ornamentals amb 
sistema de recirculació que hi ha a Barcelona. És 
per aquests motius que la proposta que fa és 
omplir algunes fonts emblemàtiques amb la volun-
tat de normalitzar la ciutat, en concret les de plaça 
Reial, Gran Via-passeig de Gràcia, plaça Catalu-
nya 1, plaça Catalunya 2, Gran Via-rambla Catalu-
nya, plaça Catalunya-Telefònica. Conclou que, per 
tant, l‟esmena consistiria en posar "algunes fonts" 
en lloc de "totes les fonts". 

El Sr. Puigdollers manifesta la seva sorpresa 
pels costos que ha esmentat la Sra. Mayol i accep-
ta l‟esmena.  

A tall de petit homenatge, explica que l‟obsessió 
d‟Antoni Santiburcio era fer fonts perquè deia que 
donaven centralitat i ornamentaven la ciutat. Mani-
festa que comparteix aquesta idea i afegeix que 
per donar qualitat a la ciutat cal que les fonts tin-
guin aigua. 

La Sra. Mayol manifesta que no té cap inconve-
nient a estudiar la possibilitat que es pugui omplir 
també alguna font significativa per districte, en 
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certa manera en homenatge a la persona que ha 
esmentat i arran de la reflexió que acaba de fer. 

La Sra. Balseiro manifesta que comparteix 
l‟esperit de la iniciativa. Diu que quan abans ha 
parlat de controlar el nivell de partícules de sus-
pensió en l‟aire, ja ha destacat la importància del 
reg dels carrers. 

Expressa també la seva sorpresa per l‟import que 
representa el manteniment de les fonts i afirma que 
és evident que cal valorar l‟esforç econòmic que 
això comporta per al pressupost de l‟Ajuntament de 
Barcelona. Per aquest motiu, proposa afegir una 
esmena d‟ampliació del contingut que ja s‟ha acor-
dat que digui "sempre i quan el pressupost munici-
pal així ho permeti", per tal que no s‟utilitzin recursos 
destinats prèviament a altres usos que puguin ser 
fonamentals dins d‟aquesta àrea.  

Per acabar, expressa el vot favorable del seu 
Grup. 

El Sr. Florensa explica que el seu Grup es va 
adreçar al Grup Municipal de CiU perquè els estra-
nyava que un cop s‟hagués passat d‟un nivell 
d‟excepcionalitat a un altre no fos automàtic que 
s‟apliquessin una sèrie de mesures. Manifesta que 
entenen que actualment s‟apliquen amb tota nor-
malitat les mesures que marca el nivell d‟excep-
cionalitat 1.  

Pel que fa al tema de les fonts, afirma que creu 
que els arguments de la regidora són de pes i que 
suposa que aquestes fonts s‟aniran omplint pro-
gressivament. Indica que comparteix que el fet que 
no hi hagi fonts en funcionament a Barcelona dóna 
una imatge que no es correspon amb la realitat 
d‟ara, encara que el cost econòmic i ambiental que 
implicaria posar en funcionament totes les fonts de 
cop no està justificat. 

Manifesta que, partint del fet que s‟han acceptat 
totes les esmenes i que hi ha acord en aquest 
punt, el seu Grup també vota a favor de la Proposi-
ció/Declaració de Grup. 

La Sra. Mayol confirma que s‟incorporarà la mo-
dificació que ha proposat la Sra. Balseiro. 

El Sr. Espriu expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d‟ICV-EU i 
A, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de 
CIU, la Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova amb el redactat següent: 

La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i 
Medi Ambient acorda: Demanar a l'alcalde i Go-
vern Municipal que s‟apliquin les següents mesu-
res: a) Pel que fa a la neteja viària: utilització prefe-
rent d'aigua freàtica i neteja amb aigua a pressió 
d'aquells llocs de la ciutat que no disposin de xarxa 
d'aigua freàtica. b) Pel que fa als espais verds: 
utilització preferent d'aigua freàtica/regenerada, i 
reg gota a gota amb aigües d'origen no freàtic amb 
aigua de xarxa d'aigües potables i aplicació de 
polítiques de nova implantació de vegetals que 
estiguin adaptats a règims de poca despesa amb 
aigua de reg. c) Pel que fa a les fonts: funciona-
ment normalitzat de les fonts públiques per beure i 
posar en funcionament amb aigua freàtica algunes 
de les fonts ornamentals amb sistema de recircula-
ció, sempre i quan el pressupost municipal així ho 
permeti. d) Pel que fa a les piscines: funcionament 
normalitzat de les piscines. 

Del Grup Municipal PP: 
6. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans 

i Medi Ambient acorda: Elaborar un Mapa d'enllu-
menat públic on s'identifiquin els punts que reque-
reixen d'una major dotació lumínica i les mesures 
que es preveuen adoptar per solventar aquesta 
mancança. 

La Sra. Balseiro presenta la Proposició/De-
claració de Grup, motivada per la importància de 
l‟enllumenat pel que fa a la mobilitat, la seguretat i 
el benestar de la ciutadania en conjunt. Manifesta 
que la Sra. Mayol els ha fet arribar una esmena i 
que l‟han incorporat al text definitiu. Diu que l‟acord 
a què han arribat implica el compromís que al pro-
per trimestre es presentarà a la Comissió un mapa 
lumínic de la ciutat amb les actuacions que el Go-
vern municipal durà a terme en aquesta matèria. 

El Sr. Espriu expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d‟ICV-EU i 
A, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de 
CIU, la Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova amb el redactat següent: 

La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i 
Medi Ambient acorda: Presentar en el proper trimes-
tre en aquesta Comissió, el Mapa lumínic de la Ciutat 
i les actuacions que durà a terme el Govern municipal 
en relació a la política d'iluminació de la Ciutat. 

Del Grup Municipal ERC: 
7. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans 

i Medi Ambient acorda estudiar la instal·lació de 
punts de càrrega per vehicles elèctrics a la via 
pública. 

El Sr. Florensa manifesta que la iniciativa del 
seu Grup s‟emmarca en la cerca d‟alternatives en 
l‟àmbit de la mobilitat per tal de reduir la contami-
nació. Assenyala que la introducció de vehicles 
elèctrics pot tenir un paper important en el futur i 
que segurament tindrà una implantació difícil al 
mercat si no s‟ofereixen infraestructures com els 
punts de càrrega elèctrica a la ciutat. Recorda que 
el passat 15 de maig l‟alcalde va inaugurar un pri-
mer espai de recàrrega d‟aquests vehicles en un 
aparcament de BSM, però manifesta que les alter-
natives que s‟han donat fins ara són limitades i que 
l‟Ajuntament, com a Administració pública, hauria 
de donar exemple i oferir facilitats per animar els 
usuaris i operadors a utilitzar vehicles d‟aquest 
tipus, com ara places d‟aparcament específiques 
per a vehicles elèctrics, aparcament gratuït en zo-
nes verdes i blaves, etc.  

Fa esment d‟altres ciutats com Londres, on ja 
existeixen 95 zones de recàrrega tant en via públi-
ca com en aparcaments, i París, on hi ha més de 
80 estacions de recàrrega i sembla que es preveu 
una mena de servei públic de vehicles d‟aquest 
tipus semblant al Bicing. Diu que es tracta 
d‟alternatives que altres ciutats ja s‟estan plantejant 
i que, per tant, es poden explorar. 

El Sr. Puigdollers expressa el vot favorable del 
seu Grup, però indica que és preferible instal·lar 
aquests punts en aparcaments soterranis que a la 
via pública, que ja té prou densitat d‟elements.  

Explica que la ciutat francesa de La Rochelle fa 
molts anys que té un sistema de lloguer de cotxes 
elèctrics per circular pel centre de la ciutat que 
funciona exactament igual que el Bicing. 
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La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
seu Grup. 

Assenyala que és obvi que cal buscar alternati-
ves als sistemes actuals amb combustibles menys 
contaminants o sistemes d‟energia que siguin més 
sostenibles, i que per tal de promoure la utilització 
d‟aquest tipus de vehicles cal instal·lar totes les 
infraestructures que siguin necessàries per a la 
seva posada en marxa.  

La Sra. Mayol expressa el suport del Govern a 
aquesta proposició i informa que s‟ha encarregat 
un estudi sobre aquest tema, que haurà de perme-
tre identificar les tecnologies, els preus i les possi-
bles ubicacions de les pilones, tenint en compte la 
reflexió que ha fet el Sr. Puigdollers. Manifesta que 
l‟estudi també té l‟objectiu de conèixer els possi-
bles modes de connexió a la xarxa elèctrica i de 
plantejar un possible sistema de gestió que permeti 
donar viabilitat al projecte. Assenyala que, d‟acord 
amb els comentaris que s‟han fet, es pot enriquir 
l‟estudi o afegir-hi algun altre element que no s‟hagi 
considerat suficientment. Diu que la intenció és 
presentar-lo d‟aquí a un any aproximadament, ja 
que es tracta d‟un estudi complex i que aborda 
aspectes concrets de tecnologia, cost, gestió i ubi-
cació. Afegeix que si mentre es du a terme l‟estudi 
s‟obtenen uns resultats preliminars que permeten 
valorar diferents opcions, no descarta poder-ho 
debatre amb els Grups. 

El Sr. Espriu expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d‟ICV-EU i 
A, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de 
CIU, la Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
8. En quina situació es troba l'activitat de la Co-

missió de catalogació de l'arbrat, i si en qualsevol 
cas s'ha dotat d'un Reglament de funcionament? 

El Sr. Blasi formula la pregunta. 
La Sra. Mayol respon que s‟han fet les gestions 

preliminars de contactar amb les persones exter-
nes i les entitats cíviques que poden formar part 
d‟aquesta Comissió i s‟ha fet una mena de treball 
per plantejar a la futura Comissió un sistema de 
detecció de nous exemplars i una proposta 
d‟assessorament als propietaris d‟arbres catalo-
gats. Afegeix que espera poder oferir resultats del 
treball que s‟ha fet d‟aquí a no gaire temps i mani-
festa que la principal complexitat rau a establir la 
mecànica de detecció de nous exemplars que no 
estiguin a la via pública i els tipus d‟acords a què 
es pot arribar amb els propietaris amb vista al man-
teniment dels arbres.  

Informa que també s‟ha fet una revisió del Pro-
tocol de catalogació per eliminar alguns arbres que 
ja no hi eren. 

El Sr. Blasi confia que en els propers mesos ja 
es pugui disposar del reglament i demana que es 
tinguin en compte algunes de les propostes del seu 

Grup quant a concreció, com ara protegir els es-
pais d‟arbrat. 

La Sra. Mayol contesta que no té cap inconveni-
ent a fer una sessió de treball amb els Grups al 
llarg d‟aquest procés per tal d‟explicar-los com es 
desenvolupa el tema i recollir la seva opinió. 

Es dóna per tractada. 
9. Demanem que se subministrin als membres 

de la Comissió prèvia a la celebració de la mateixa 
la següent documentació per tal de debatre-la en el 
transcurs de la mateixa: - Evolució de la contami-
nació acústica en el Mapa del Soroll elaborat l'any 
2007 respecte a la contaminació acústica valorada 
en el mapa del soroll de l'any 1997. - Estudi que 
valori les dades del mapa del soroll 2007 respecte 
els mapes de capacitat acústica vigents per l'Orde-
nança municipal de contaminació acústica. - Estudi 
d'avaluació del Pla d'acció contra el soroll 2004-
2007. 

El Sr. Puigdollers manifesta que, en primer lloc, 
vol explicar a la presidenta el motiu pel qual el seu 
Grup formula aquesta pregunta. Explica que ella 
els va reunir fa uns dies per parlar de les accions 
futures contra el soroll a la ciutat de Barcelona i el 
seu Grup, amb tota la innocència del món, va for-
mular aquesta pregunta amb la intenció de comen-
çar a preparar la reunió prevista per al mes de 
setembre. Diu que si aquesta pregunta l‟haguessin 
formulat per escrit, és pràcticament segur que el 
dia de la reunió encara no haurien rebut la respos-
ta, ja que la pràctica habitual del Govern municipal 
pel que fa a les respostes per escrit és no complir 
mai el termini del mes. Reitera que l‟únic sentit de 
la pregunta és recollir informació amb vista a la 
reunió del mes de setembre. 

A continuació, formula les tres demandes inclo-
ses a la pregunta. 

La Sra. Mayol respon, en relació amb el primer 
punt, que els farà arribar les dades que expliquen 
per què els dos mapes no són comparables tècni-
cament. 

D‟altra banda, manifesta que estan fent l‟estudi 
de les dades del Mapa del soroll de 2007 respecte 
a l‟ordenança actual, i que ja tenen l‟avaluació del 
Pla d‟acció contra el soroll 2004-2007, que els la 
facilitaran abans de la reunió del dia 15 de setem-
bre.  

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal PP: 
10. Quins són els criteris que se segueixen per 

determinar les espècies d'arbres que s'han de 
plantar arreu de la nostra ciutat i quins són els sis-
temes de poda de manteniment i neteja emprats en 
condicions normals, i en casos excepcionals en els 
que l'arbre pugui provocar alteracions a la via pú-
blica o als veïns? 

La Sra. Mayol pregunta a la Sra. Balseiro què és 
el que li interessa saber exactament, ja que la res-
posta a la pregunta és molt llarga i complexa i té la 
impressió que a ella li preocupa alguna cosa molt 
concreta.  

La Sra. Balseiro contesta que li agrairà que li 
contesti totes les preguntes que es plantegen per 
escrit i que efectivament hi ha una cosa que la 
preocupa especialment. Explica que un mitjà de 
comunicació ha posat de manifest el fet que a certs 
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indrets de Barcelona, com al passatge Gaiolà, hi 
ha tipuanes que tenen un ritme de creixement fre-
nètic i envaeixen el carrer i els edificis. Assenyala 
que els veïns afectats, després d‟haver-se adreçat 
a diversos serveis municipals sense aconseguir 
aclarir res, van acabar rebent una resposta negati-
va de Parcs i Jardins a actuar amb l‟argument que 
no podien podar aquests arbres fins a principis de 
l‟any 2009. 

Manifesta que aquest incident evidencia que és 
possible que s‟equivoquessin a l‟hora de valorar la 
plantació d‟aquest tipus d‟arbre justament en 
aquest passatge, fet que ha motivat la pregunta. 
Diu que imagina que deu haver-hi un protocol 
d‟actuació, del qual agrairà que se li informi, i que 
en aquest cas, a més a més d‟haver fallat la deci-
sió inicial de plantar aquesta espècie, no ha funci-
onat el sistema d‟emergència que hauria d‟haver 
ofert Parcs i Jardins. 

La Sra. Mayol contesta que li donarà per escrit 
tots els criteris i que disposen d‟un sistema de po-
da i d‟actuacions d‟urgència quan les condicions ho 
requereixen; per tant, estudiaran el cas del passat-
ge Gaiolà per donar-hi solució. 

La Sra. Balseiro agraeix la predisposició de la 
presidenta i li demana que s‟informi totes les línies 
telefòniques d‟atenció a l‟usuari d‟aquest sistema 
d‟emergències i les indicacions que han de donar, 
ja que els veïns afectats han hagut de fer moltes 
trucades fins a obtenir una resposta. 

La Sra. Mayol lamenta que aquest servei no ha-
gi funcionat, ja que li consta que altres vegades, 
quan hi ha hagut trucades per situacions d‟emer-
gència com la caiguda d‟arbres, s‟ha actuat de 
manera diligent. Manifesta que prestaran atenció a 
aquest tema. 

Es dóna per tractada. 
11. Quines actuacions es recollien al dispositiu 

de neteja previst per a la nit de la Revetlla de Sant 
Joan a les platges de la ciutat i quina valoració fa el 
Govern Municipal de les mateixes per justificar que 
dues setmanes més tard continuïn havent restes 
d'escombraries a les platges de la ciutat i al mar? 

La Sra. Balseiro formula la pregunta. 
La Sra. Mayol comença agraint l‟esforç que van 

fer els Serveis Municipals aquella nit, que un cop 
més van fer possible que tant la gent que va decidir 
passar la revetlla a la platja com la que va anar-hi 
l‟endemà poguessin gaudir-ne. Manifesta que els 
serveis van funcionar bé i que pot assegurar que 
les platges estaven netes perquè va anar a com-
provar-ho personalment l‟endemà a primera hora. 
Explica que el que ha succeït és que un mitjà de 
comunicació va donar una informació que feia refe-
rència a diferents platges de Catalunya. Diu que a 
Barcelona l‟únic incident que va haver-hi va ser 
l‟aparició el dia 28 d‟uns residus, principalment 
restes de canyes de procedència ignorada, que 
van requerir un dispositiu especial per eliminar-les. 
Afirma que és possible que la nit de Sant Joan 
anessin residus cap al mar i que al cap d‟uns dies 
retornessin. 

La Sra. Balseiro agraeix la resposta i manifesta 
que cal conciliar la celebració d‟una revetlla amb el 
dret de les famílies a anar a la platja l‟endemà i 
trobar-la en bones condicions. 

Es dóna per tractada. 

Del Grup Municipal ERC: 
12. Quin ha estat el nombre de serveis de l'am-

bulància veterinària de l'Ajuntament de Barcelona 
durant els darrers tres mesos, desglossats per dies 
i tipus de serveis? 

El Sr. Florensa explica que han rebut la denún-
cia de diferents entitats que afirmen que en els 
darrers mesos l‟ambulància veterinària (AV) es 
troba aturada i no presta serveis, i que quan algun 
ciutadà s‟ha adreçat al Centre d‟Atenció d‟Animals 
de Companyia per informar d‟algun animal aban-
donat o ferit, li han indicat que el recollís ell mateix 
adduint la saturació que pateix el servei. Pregunta 
quin és el problema o l‟anomalia que ha fet que 
aquest servei no hagi funcionat al llarg de tres me-
sos, tenint en compte que és un servei que consta 
de tres treballadors i que té un pressuposat assig-
nat anual de 36.000 euros.  

La Sra. Mayol respon que no comparteix les va-
loracions que han fet aquestes entitats, ja que l‟AV 
mòbil ha efectuat 777 serveis d‟abril a juny, 369 
dels quals han estat per atendre gats i 408 per 
atendre gossos, i un total de 557 captures (94 gats 
i 363 gossos). Aclareix que els números del nom-
bre de serveis i dels animals capturats no quadren 
perquè a vegades, quan arriba l‟AV mòbil, pot ser 
que l‟animal hagi desaparegut o, al contrari, si és 
una camada, que hi hagi més d‟un animal. Informa 
que també s‟han fet 74 trasllats d‟altres animals 
com gavines, cotorres, coloms o hàmsters, i que 
les xifres registrades aquest trimestre són similars 
a les dels darrers anys, amb la mateixa mitjana de 
captura i de serveis. Diu al Sr. Florensa que li do-
narà una llista detallada de les actuacions del ser-
vei per mesos i hores.  

El Sr. Florensa manifesta que aquesta informa-
ció no es correspon amb el que es desprèn de les 
demandes d‟aquestes entitats i que analitzaran si 
ha pogut fallar alguna cosa en el contacte o en el 
servei que pugui haver atès els ciutadans. 

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 

Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
13. Demanem a la presidenta de la Comissió 

que expliqui l'estat de compliment per part del Go-
vern Municipal de l'acord adoptat a la Comissió 
d'Acció Social i Ciutadania celebrada el dia 8 d'abril 
de 2008: "Instar a l'Ajuntament de Barcelona a 
desenvolupar una política integral de protecció, 
tinença i venda d'animals domèstics i de compa-
nyia que atengui a la globalitat del fenomen, reor-
ganitzant les funcions del Consell Municipal de 
Convivència, Defensa i Protecció dels animals pel 
que fa a llicències, sancions i sensibilització ciuta-
dana, mitjançant la creació de l'Oficina municipal 
de Protecció dels animals; la construcció prefe-
rentment en el terme municipal de Barcelona d'un 
nou centre d'acollida d'animals domèstics, separat 
per a gats i gossos abandonats; clarificar els pro-
cessos d'adopció d'animals de companyia; i l'ela-
boració d'una campanya d'informació ciutadana 
sobre els drets i les responsabilitats dels propieta-
ris d'animals pel que respecta a àmbits de convi-
vència cívica i la protecció dels animals". 
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El Sr. Puigdollers recorda que en el debat de 
l‟última comissió sobre la ubicació de la gossera 
municipal, ell va fer l‟afirmació rotunda que si mu-
nicipis com Mataró i com Badalona, molt més petits 
en superfície que el de Barcelona, havien assumit 
al seu terme municipal una gossera i gatera co-
marcal, no podia ser que la ciutat de Barcelona no 
ho fes. Explica que el Sr. Narváez li va replicar que 
Badalona i Mataró eren municipis més grans, i 
demana que consti en acta que el municipi de Ma-
taró té 22,50 km² i el de Badalona 21 km²; per tant, 
són aproximadament cinc vegades més petits que 
el de Barcelona.  

Aclareix que aquesta proposta d‟acord es va 
aprovar a la Comissió d‟Acció Social i Ciutadania, 
però que formulen el seguiment d‟aquest tema 
d‟acord amb la intervenció de la senyora presiden-
ta a l‟última comissió, en la qual va aclarir que 
aquest tema calia abordar-lo en aquesta Comissió.  

La Sra. Mayol explica que el dia 3 de juliol de 
2008 es va fer una reunió del Consell Municipal de 
Convivència, Defensa i Protecció dels Animals en 
la qual van estar-hi representats tots els Grup Mu-
nicipals, però que la representant del Grup de CiU, 
Magda Oranich, no va poder assistir-hi. Diu que en 
aquesta reunió es va fer una explicació extensa, 
que ara resumirà, de com tenen orientada la políti-
ca d‟animals. 

Informa que s‟està ultimant la posada en funcio-
nament de l‟Oficina de Protecció dels Animals de 
Barcelona, que entrarà en funcionament el dia 15 
de desembre. Explica que ara se‟n fan tots els 
treballs previs de constitució de l‟equip i de defini-
ció de funcions, que estarà ubicada al carrer Tar-
ragona i que el seu responsable és el Sr. Joan 
Vallbona. Assenyala que es potenciaran les funci-
ons de gestió vinculades a aquesta oficina, que es 
combinaran amb un sistema de primera acollida a 
totes les oficines d‟atenció ciutadana de Barcelona 
per tal d‟incrementar la capacitat d‟atenció a les 
demandes ciutadanes. 

En relació amb el tema del Centre d‟Acollida 
d‟Animals de Companyia, explica que cada vegada 
sembla més complicat arribar a un acord amb San-
ta Perpètua de Mogoda i, per tant, s‟estan intensifi-
cant les gestions amb Urbanisme i l‟Ajuntament per 
tal de poder disposar d‟un espai a la ciutat de Bar-
celona. 

D‟altra banda, informa que ja s‟han posat en 
marxa dues campanyes de sensibilització que fan 
referència a la qüestió de la neteja i a 
l‟abandonament. Explica que treballen amb uns 
monitors en els punts de la ciutat on s‟han identifi-
cat més queixes i s‟han detectat més casos per 
part dels Serveis Municipals, per tal de disminuir 
tant els abandonaments com l‟embrutiment. Afe-
geix que a la tardor treballaran els temes de 
l‟adopció i del control sanitari de registre i 
d‟identificació de mascotes.  

Manifesta que, paral·lelament, s‟està intensifi-
cant també el treball en els districtes pel que fa a 
les colònies de gats a fi d‟homogeneïtzar-lo, per a 
la qual cosa es disposa d‟un increment de la dota-
ció pressupostària, que també forma part dels 
acords que es van assolir. Conclou dient que s‟està 

en un moment d‟impuls de les polítiques d‟animals i 
que algunes coses es concretaran en breu.  

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal ERC: 
14. Que s'informi de l'estat d'execució de la pro-

posició aprovada a la Comissió de Sostenibilitat, 
Serveis Urbans i Medi Ambient en data 21 de maig 
de 2008 amb el següent contingut: (M0711/624) La 
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi 
Ambient acorda instar al Govern Municipal a: - Ad-
herir-se a la campanya Catalunya Lliure de Bosses 
de Plàstic. - Impulsar mesures des del consistori 
per tal d'afavorir la reducció de l'ús de bosses de 
plàstic a la ciutat. - Demanar al Govern de la Gene-
ralitat de Catalunya que reguli el consum indiscri-
minat i gratuït de bosses de plàstic a Catalunya, a 
partir de l'aplicació d'una figura impositiva ecològi-
ca a partir del gener de 2009. - Demanar al Govern 
de la Generalitat de Catalunya que es desenvolupi 
una campanya de comunicació que s'estengui a 
tota Catalunya sobre la limitació de la bossa de 
plàstic en el context de la prevenció de residus 
d'envasos i embolcalls. - Demanar al Govern de la 
Generalitat de Catalunya que es desenvolupin me-
canismes per a fomentar els elements reutilitzables 
perquè facilitin al consumidor el procés de desús 
de la bossa d'un sol ús. - Demanar al Govern de la 
Generalitat de Catalunya la declaració del dia 3 de 
juliol el Dia Català sense bosses de plàstic. 

El Sr. Florensa demana saber quin és l‟estat 
d‟execució d‟aquesta proposició. 

La Sra. Mayol manifesta que és molt important 
actuar en aquest tema, però que cal fer-ho bé, i 
que en aquests moments es disposa de tres ins-
truments per fer-ho: el Pla de prevenció dels resi-
dus, que està en procés d‟elaboració i una de les 
parts del qual es dedicarà al tema de les bosses de 
plàstic; l‟adhesió a tots els convenis que faci la 
Generalitat amb les grans empreses en relació 
amb la reducció de les bosses de plàstic, i el treball 
en col·laboració amb el Consell de Gremis, perquè 
si aquest organisme no assumeix la iniciativa com 
pròpia, costarà molt tirar-la endavant. Informa que 
el 18 de juliol tenen una reunió monogràfica amb el 
Consell de Gremis per tal de veure com treballar 
conjuntament. Explica que també duran a terme 
una actuació que va sorgir arran d‟un suggeriment 
que es va fer a l‟Audiència Pública dels nois i noies 
per parlar sobre el canvi climàtic, que és enviar 
bosses reutilitzables. 

Assenyala que mentre no hi hagi normativa pel 
que fa a aquest tema, l‟Ajuntament no té possibili-
tat de fer normativa i és qüestió d‟anar fent passos. 
Diu que en el mandat anterior ja es va intentar 
arribar a acords sense gaire èxit, per exemple amb 
les grans superfícies, però que creu que ara el 
context és més favorable. 

Es dóna per tractada. 
 

VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les vint-i-una hores i 
cinc minuts. 
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Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient 
 
 
 

Acta de la sessió extraordinària celebrada el dia 
9 de setembre de 2008 i aprovada el dia 17 de 
setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 9 de setembre de 2008, s‟hi reuneix, 
en sessió extraordinària, la Comissió de Sostenibi-
litat, Serveis Urbans i Medi Ambient, sota la presi-
dència de la Ima. Sra. Imma Mayol i Beltran. Hi 
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Xavier 
Florensa i Cantons, Francesc Narváez i Pazos, 
Guillem Espriu i Avendaño, Montse Sánchez i Yus-
te, Joan Puigdollers i Fargas, Jaume Ciurana i 
Llevadot, Raimond Blasi i Navarro, Mercè Homs i 
Molist, Emma Balseiro i Carreiras, Alberto Villagra-
sa i Gil, assistits pel secretari general de la Corpo-
ració, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

També hi és present el Sr. Joan Garcia i Rey, di-
rector d‟Inversions i Espai Vial. 

Excusen la seva absència les Imes Sres. i els 
Ims. Srs.: Ramon García-Bragado i Acín, Carmen 
Andrés i Añón, Sara Jaurrieta i Guarner, Jordi Cor-
net i Serra. 

S‟obre la sessió a les disset hores i cinc minuts. 
 
 

Propostes d‟acord 
 
1. Aprovar definitivament el projecte, memòria, 

plec de condicions tècniques, quadre de preus i 
estudi de seguretat i salut corresponents a les 
obres del Pla de Manteniment Integral de l‟Espai 
Públic de la Ciutat de Barcelona (2009.2011), Pro-
jecte 1- Vialitat; desestimar les al·legacions presen-
tades pel Grup municipal de Convergència i Unió i 
pel Grup del Partit Popular de Catalunya, a 
l‟Ajuntament de Barcelona, totes elles fetes en fase 
d‟exposició pública, d‟acord amb l‟informe que hi 
figura a l‟expedient de 3 de setembre de 2008; 
continuar amb els tràmits de la licitació acordats en 
la sessió de la Comissió de Sostenibilitat, Serveis 
Urbans i Medi Ambient de 16 de juliol de 2008. 

2. Aprovar definitivament el projecte, memòria, 
plec de condicions tècniques, quadre de preus i 
estudi de seguretat i salut corresponents a les 
obres del Pla de Manteniment Integral de l‟Espai 
Públic de la Ciutat de Barcelona (2009.2011), Pro-
jecte 2- Enllumenat; desestimar les al·legacions 
presentades pel Grup municipal de Convergència i 
Unió i pel Grup del Partit Popular de Catalunya, a 
l‟Ajuntament de Barcelona, totes elles fetes en fase 
d‟exposició pública, d‟acord amb l‟informe que hi 
figura a l‟expedient de 3 de setembre de 2008; 
continuar amb els tràmits de la licitació acordats en 
la sessió de la Comissió de Sostenibilitat, Serveis 
Urbans i Medi Ambient de 16 de juliol de 2008. 

La Sra. Mayol proposa tractar conjuntament els 
dos punts de l‟ordre del dia, que fan referència a 
les propostes d‟acord d‟aprovació definitiva dels 
plecs de condicions del Pla de Manteniment de 
l‟Espai Públic: Projecte 1-Vialitat i Projecte 2- En-

llumenat, un cop transcorregut el termini d‟in-
formació pública, durant el qual els Grups Munici-
pals de CiU i PPC han presentat al·legacions. 

El Sr. Puigdollers sol·licita al Secretari General 
que emeti un informe sobre la necessitat de publi-
car els plecs de clàusules administratives particu-
lars d‟ambdós contractes, atès que se‟ls han des-
estimat dues al·legacions per considerar que les 
clàusules administratives particulars no estaven 
sotmeses a informació pública. Si bé està d‟acord 
en què els plecs de clàusules administratives gene-
rals de l‟Ajuntament no estan sotmesos a informa-
ció pública, manifesta que els plecs de clàusules 
administratives particulars, que fan referència als 
dos contractes en concret i, per tant, entén que 
formen part del document administratiu posat a 
informació pública, han de sotmetre‟s també a in-
formació pública abans d‟aprovar-los.  

Pel que fa al primer expedient, manifesta que 
l‟objectiu de les seves al·legacions era que es 
complissin unes paraules de la presidenta segons 
les quals l‟objectiu del Pla de Manteniment Integral 
de l‟Espai Públic per al 2011 és que la ciutat sigui 
accessible. Demanava que aquest objectiu constés 
expressament en el plec de condicions i, per tant, 
que formés part del contracte administratiu. Com 
que se‟ls ha desestimat, expressa el vot contrari 
del seu Grup a aquesta proposta d‟acord. 

Quant a l‟enllumenat públic, indica que les 
al·legacions presentades pretenien que l‟espai 
públic per on passen els vianants sigui el que esti-
gui millor il·luminat i, per això, diu que és impres-
cindible que en moltes de les voreres hi hagi un 
bàcul que els il·lumini. En aquest punt, recorda 
unes paraules d‟una important personalitat del 
turisme denunciant l‟obscuritat dels carrers de la 
ciutat de Barcelona, així com les dels comerciants 
de la ciutat que diuen que si apaguen els llums 
dels seus aparadors els carrers quedarien a les 
fosques. És per això que demanava que en aquest 
Pla d‟enllumenat públic s‟incloguessin els esmen-
tats bàculs, però els ha estat desestimat per no 
considerar-ho necessari. Al respecte, invita els 
membres del govern municipal a passejar per les 
rambles centrals de la Diagonal al vespre per com-
provar si estan o no il·luminades. Per acabar, ex-
pressa el vot en contra del seu Grup respecte a 
aquest segon expedient, atès que s‟han desestimat 
les seves al·legacions. 

La Sra. Balseiro explica que el seu Grup també 
va presentar al·legacions als plecs de condicions 
tècniques i de clàusules administratives particulars 
i que els ha sorprès la resposta de què els plecs de 
clàusules administratives particulars ja s‟havien 
aprovat en la sessió de 16 de juliol. No considera 
justificat que s‟hagin aprovat definitivament els 
plecs de clàusules administratives particulars, tot 
indicant que en l‟anunci publicat al BOP per obrir el 
període d‟informació pública no s‟explicitava que 
només s‟estiguessin sotmetent a informació pública 
els plecs de condicions tècniques, quedant-ne 
exclosos els de clàusules administratives. Creu 
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que no s‟han estudiat de forma prou encertades les 
al·legacions del seu Grup i, a tal efecte, s‟afegeix a 
la petició de CiU que el Secretari General emeti un 
informe sobre aquest tema.  

Quant al contingut de les al·legacions presenta-
des, explica que feien referència al Pla de Mante-
niment aprovat per al període 2004-2007, que va 
acabar-se adjudicant l‟any 2005, per considerar 
que tots els incompliments detectats en el seu 
moment ara formaven part del nou Pla de Mante-
niment. En aquest sentit, demanaven una relació 
de tots els incompliments enumerats i, sorpre-
nentment, se‟ls ha dit que pràcticament es va com-
plir tot. En aquest punt, remet als membres al plec 
aprovat en el seu moment i als anuncis publicats 
pel govern municipal, els quals posen de manifest 
totes les actuacions pendents de l‟anterior mandat, 
tot suposant que continuaran pendents. En con-
cret, es refereix a, pràcticament, la meitat de les 
actuacions previstes als carrers de la ciutat i a sim-
plificar molt el mobiliari urbà repartit per diferents 
indrets, entre altres. També, demanaven saber 
exactament les actuacions fetes al 2008 i, sorpre-
nentment, se‟ls ha respòs que es començaran a fer 
a partir de la nova contracta, tot creient que, per 
molt ràpid que es vagi, l‟exercici 2008 acabarà amb 
un balanç pràcticament zero de vialitat i d‟in-
versions concretes d‟enllumenat, atès que no esta-
ven previstes en l‟anterior contracte i, tenint en 
compte els terminis del nou contracte, suposa que 
no s‟iniciarà fins al desembre. 

Quant al contingut del Pla de Manteniment del 
proper mandat, a banda dels incompliments de 
l‟anterior, manifesta que per al seu Grup calia de 
complir una sèrie d‟objectius: 1- Que formessin part 
dels criteris d‟adjudicació no només criteris econò-
mics, sinó també aspectes de caire social, atès que 
considera necessari tenir en compte les polítiques 
de recursos humans de les empreses subcontrac-
tades; 2- Prioritzar, en ambdós contractes, que 
aquest havia de ser el mandat marcat per la conso-
lidació de l‟objectiu de garantir l‟accessibilitat uni-
versal a la ciutat de Barcelona, la qual cosa no es 
garanteix en el plec tècnic i, per això, van al·legar 
que s‟hi incorporés expressament. Indica que s‟han 
referit a totes les barreres, incloses les visuals i 
sonores, i que tot i ser visibles els guals en les 
voreres, manifesta que moltes d‟elles no tenen 
l‟amplada suficient i que s‟estan realitzant moltes 
obres públiques que no garanteixen una mobilitat 
reduïda.  

Pel que fa al tema de l‟enllumenat, recorda que 
en moltes ocasions el seu Grup ha posat de mani-
fest les queixes de la ciutadania respecte a la insu-
ficiència de l‟enllumenat en determinats indrets i, si 
bé està d‟acord en què s‟han d‟assolir els objectius 
de consum energètic, creu que es poden conciliar 
ambdós aspectes. En aquest punt, recorda que 
ahir va haver-hi un esmorzar organitzat pel Con-
sorci de Turisme on es va tractar aquest tema i es 
va denunciar que altres ciutats líders en polítiques 
de consum sostenible no quedaven a les fosques a 
l‟hivern i, per tant, els comerços i hotelers no as-
sumien tota la responsabilitat per garantir l‟en-
llumenat que, alhora, garanteix seguretat per pas-
sejar pels carrers. Al respecte, i referint-se no 
només als aspectes estètics, sinó també al fet de 

garantir la seguretat, diu que no troba aquest com-
promís per part del govern municipal i que, per 
tant, s‟ha de buscar la manera de conciliar interes-
sos de tothom.  

Per últim, i en base al que ha explicat, expressa 
el vot contrari del seu Grup respecte a les propos-
tes del govern municipal, tot destacant que les 
respostes que s‟han donat a les al·legacions pre-
sentades pel seu Grup, que milloraven els plecs de 
clàusules administratives i de condicions tècniques, 
no responen a l‟esperit de predisposició que diu 
tenir el govern municipal per arribar a acords amb 
l‟oposició.  

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del seu 
Grup respecte a les dues propostes d‟acord. Li 
sorprenen les declaracions del Sr. Puigdollers de-
manant que en els contractes d‟obres hi consti una 
declaració política, cosa que no és normal de fer. 
Al respecte, diu que la suma d‟obres encarregades 
sí ha de donar compliment a una voluntat política, 
com és l‟accessibilitat. Recorda que la Sra. Mayol 
va expressar quelcom que consta en els contractes 
d‟obres d‟una altra manera, determinant quines són 
les obres que es faran per complir l‟interès polític.  

Quant a l‟enllumenat, li sobta que, reiterada-
ment, es denunciï la insuficiència d‟il·luminació dels 
carrers quan en la Generalitat de Catalunya, on 
tots els Grups municipals hi tenen representació, hi 
ha una acció parlamentària en la qual s‟estableixen 
els nivells d‟il·luminació que han de tenir els carrers 
de les ciutats de Catalunya, i tots hi voten a favor 
però, quan s‟aplica, es critiquen els nivells d‟il·lu-
minació, que recomana i mana el Parlament de 
Catalunya. En aquest sentit, demana coherència, 
sobretot perquè, fins i tot, també s‟han rebut críti-
ques per sobrepassar els nivells màxims establerts 
pel Parlament en molts dels carrers de la ciutat de 
Barcelona. Considera, doncs, que és necessari 
posar-se d‟acord sobre aquest tema per no perdre 
la credibilitat davant la ciutadania. 

El Sr. Florensa expressa el vot favorable del seu 
Grup respecte als dos expedients. Entén que el 
nou Pla de Manteniment és important per les millo-
res que suposa per a la ciutadania, ja siguin les 
actuacions en els carrers de la ciutat, fent possible 
un millor ús dels mateixos per part dels ciutadans, 
com també per eliminar les barreres arquitectòni-
ques que encara existeixen. També, considera que 
és important perquè incideix en l‟enllumenat, que 
encara és una assignatura pendent, sobretot pel 
que fa a la substitució de bombetes i la seva millo-
ra on no és prou satisfactori.  

Tot seguit, recorda que les aportacions que va 
fer el seu Grup van ser acceptades i, per això, el 
sentit favorable del seu vot. Aquestes van ser: 1- 
Millorar el sistema d‟informació als veïns quan hi 
ha actuacions a la via pública i posar a la seva 
disposició calendaris que estableixin l‟inici i el final 
de les obres, així com un telèfon d‟atenció per de-
manar informació. En tot cas, s‟ha de garantir la 
normalitat de la llengua catalana; i 2. Obligar 
l‟adjudicatari a comunicar la relació de personal 
que, si s‟escau, subcontracti per fer aquestes actu-
acions per tal que l‟Ajuntament en pugui fer un 
control.  

Per acabar, demana previsió en la gestió del 
procés i en les actuacions que conformen el Pla 
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per tal que es puguin dur a terme correctament 
sense que es produeixin els problemes que hi ha 
hagut en els anteriors plans. 

La Sra. Mayol pregunta al Secretari General si 
vol fer algun comentari sobre la petició d‟informe 
dels Grups municipals de CiU i PPC. 

El Sr. Cases manifesta que Secretaria General 
emetrà un informe per escrit al respecte perquè 
consti a l‟expedient i per aclarir que l‟Ajuntament de 
Barcelona té aprovats plecs de clàusules adminis-
tratives generals i plecs-tipus de clàusules adminis-
tratives particulars, els quals han estat sotmesos a 
informació pública i, per tant, de conformitat amb la 
Llei de Contractes del Sector Públic i al Text Refós 
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
habiliten als plecs de clàusules administratives 
particulars per poder accedir directament a la licita-
ció i adjudicació dels contractes sense necessitat 
d‟informació pública prèvia. 

La Sra. Mayol considera que, a pesar dels vots 
contraris dels Grups Municipals de CIU i PPC res-
pecte a les propostes d‟acord, hi ha més acord 
entre tots els Grups del que aquesta votació pot 
semblar. Afirma que, com han dit el Sr. Puigdollers 
i la Sra. Balseiro, el principal objectiu polític en 
aquest mandat sobre aquestes qüestions és el 
tema de l‟accessibilitat, tot destacant que les actu-
acions que es faran en aquest pla completaran un 
ja molt avançat pla d‟accessibilitat. Indica que, de 
l‟anterior mandat, falta per fer una part dels carrers 
de plataforma única, però ja es va acabar la políti-
ca de guals. En aquest punt, recorda la seva afir-
mació que, amb el nou Pla de Manteniment Inte-
gral, la ciutat de Barcelona serà accessible, 
exceptuant algun carrer molt concret que, per al-
guna raó, és impossible fer. 

Tot seguit, explica que les al·legacions s‟han 
desestimat perquè, en bona part, no s‟havien de 
contemplar en el plec de condicions, sinó en el 
projecte, com el tema del mobiliari, que cal decidir-
ho conjuntament amb els Districtes, atès que són 
els que ho acorden detalladament. En relació als 
criteris que, segons el Grup Municipal del PPC, 
s‟han d‟incorporar en els plecs de condicions, com 
ara concertar xarxes de reg, contemplar mecanis-
mes de reducció de consum o els condicionaments 
ambientals, considera que són aspectes que no 
s‟han de posar en el plec de condicions, tot i que sí 
formen part de les polítiques generals de l‟àrea, 
sigui quin sigui el plec de condicions. Per tant, creu 
que, parlant globalment, tots estan d‟acord amb el 
mateix encara que, quan hi ha un vot contrari, 
sembla que hi hagi molta distància d‟opinions entre 
els Grups. 

Tot seguit, manifesta que no entrarà en el debat 
ja clàssic d‟aquesta comissió sobre l‟anterior Pla de 
Manteniment Integral entre la Sra. Balseiro i el Sr. 
Narváez, atès que considera que ambdós s‟hi han 
expressat amb tot detall. 

Quant a les actuacions de l‟any 2008 a què s‟ha 
referit la Sra. Balseiro, explica que s‟han segregat 
un conjunt d‟actuacions dels contractes que es 
faran en aquest any, i demana al Sr. Garcia que 
completi aquesta explicació. 

El Sr. Garcia explica que hi ha una sèrie 
d‟actuacions de vialitat i d‟enllumenat que, en 
aquests moments, estan en uns projectes exposats 

a informació pública. Indica que els factors que 
s‟han considerat per fer-ho d‟aquesta manera han 
estat, en primer lloc, la necessitat d‟avançar la 
programació, en temes de vialitat, de 17 carrers, 
expressada pels districtes municipals per on trans-
corren. En segon lloc, l‟obligació de complir els 
terminis previstos en una subvenció sobre accessi-
bilitat de l‟Imserso i l‟Once, la qual estableix un 
calendari d‟actuació. I, en tercer lloc, respecte a la 
descontaminació, l‟obligació de complir els terminis 
que marca el Decret 82/2005, de 3 de maig, pel 
qual s‟aprova el Reglament de desenvolupament 
de la Llei 6/2001, de 31 de maig, d'ordenació am-
biental de l'enllumenament per a la protecció del 
medi nocturn. 

La Sra. Balseiro demana que se li faciliti una re-
lació de totes aquestes actuacions. 

La Sra. Mayol li respon afirmativament. Respec-
te a la il·luminació, diu que la proposta de CIU 
d‟il·luminació en cruïlles no semafòriques s‟acos-
tuma a fer en carrers on no hi ha una bona 
il·luminació. Precisa que es van citar les paraules 
del Sr. Jordi Clos, del Gremi d‟Hotelers, i explica 
que quan el Sr. Clos va fer aquelles declaracions 
faltaven pocs dies per a una reunió amb el Consell 
de Gremis per parlar de temes d‟aigua i altres 
qüestions ambientals que els preocupaven, tot 
recordant que, en aquells moments, ella mateixa 
va proposar constituir un grup de treball entre el 
Consell de Gremis i l‟Àrea de Medi Ambient. Així, 
es va fer i van haver-hi sessions sobre aigua, resi-
dus i il·luminació. En aquest punt, destaca que la 
preocupació expressada pel Consell de Gremis en 
aquelles sessions de treballs, tot i estar d‟acord 
amb el decret d‟il·luminació perquè havien partici-
pat en la seva elaboració juntament amb la Gene-
ralitat de Catalunya, va ser com adaptar els comer-
ços a la normativa i la possibilitat que hi hagués 
algun tipus d‟ajut per part de l‟Ajuntament en 
aquest sentit, cosa que formularien posteriorment 
amb més detall. Per tant, posa de manifest que la 
preocupació del Consell de Gremis no feia referèn-
cia a la il·luminació de la ciutat, sinó a les seves 
possibilitats d‟adaptar els seus comerços a la nor-
mativa, la qual compartien perquè hi havien partici-
pat amb la Generalitat. Un cop fet aquest treball, 
recorda que avui fa vuit dies que s‟estava entrevis-
tant amb el Sr. Jordi Clos per preguntar-li quina era 
la seva preocupació un cop vist que el Consell de 
Gremis no compartia amb ell la seva expressada el 
mes de febrer. Explica que en aquesta entrevista, 
el Sr. Clos li va expressar que la seva preocupació 
feia referència estrictament, no a la il·luminació de 
la ciutat en general, sinó en el quadrat d‟or de 
l‟Eixample perquè aquells hotels que no estan en 
edificis catalogats puguin tenir permís per il·luminar 
la seva façana, obligant-los a fer-ho correctament. 
Així doncs, destaca que aquesta és la seva preo-
cupació, i per tant, no va ser molt encertada la 
formulació expressada en els mitjans de comuni-
cació.  

Finalment, comparteix amb la Sra. Balseiro el fet 
que és possible tenir un consum energètic adequat 
i una bona il·luminació. Precisa que la contamina-
ció lluminosa sempre és cap amunt i, per tant, es 
pot fer front a la contaminació lluminosa havent-hi 
una bona il·luminació.  
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Per acabar, manifesta que amb el nou Pla de 
Manteniment Integral es farà una actuació molt 
significativa, en la que s‟invertiran 60 milions 
d‟euros i s‟intervindran 23.000 fanals, de manera 
que, tot i que segurament quedarà feina per fer, en 
cap cas es pot dir que la ciutat de Barcelona està 
mal il·luminada, tot demanat prudència a l‟hora de 
fer segons quines referències. 

El Sr. Puigdollers manifesta que les voluntats 
polítiques s‟han de reflectir en l‟actuació adminis-
trativa i, tenint en compte que les obres a 
l‟Administració local poden fer-se, o bé pels mitjans 
propis, o a través de contractes administratius, on 
ha de constar expressament el que es vol fer. 

Tot seguit, si bé està d‟acord que tots tenen per 
objectiu que el 2011 no hi hagi barreres arquitectò-
niques a la ciutat de Barcelona, posa alguns exem-
ples de carrers objecte de les seves al·legacions 
que no han estat acceptades i, per tant, entén que 
no es podrà complir l‟esmentat objectiu. En con-
cret, esmenta els carrers següents: Mare de Déu 
de Núria, Marquès de Santa Anna, Setantí, Negre-
vernís, Avió Plus Ultra, Pàdua, entre d‟altres. Insis-
teix en què si no es fan constar en el contracte, el 
2011 no estaran adaptats i, per tant, no s‟haurà 
complert l‟objectiu polític que sembla ser que tots 
comparteixen. Precisa que són carrers amb vore-
res molt estretes, on és impossible que hi passin 
cadires de rodes, carrets de la compra i cotxets de 
criatures. Com que demanava que s‟incloguessin 
al contracte i se‟ls ha rebutjat, no es pot creure 
aquesta voluntat política.  

Respecte a la contaminació llumínica, diu que la 
llei de contaminació llumínica pretén impedir que la 
il·luminació de les ciutats enfoqui cap al cel, però 
que no suposa cap trava perquè s‟il·lumini bé cap a 
terra i on hi ha els vianants. En aquest sentit, des-
taca que no es tracta d‟un problema d‟estalvi 
d‟energia, sinó que es pretén que la il·luminació 
que ja té la ciutat quant a despesa d‟energia 
s‟apliqui bé. En concret comenta que a l‟Eixample 
hi ha molts carrers que, si bé tenen voreres am-
ples, el bàcul il·lumina la calçada dels vehicles i no 
per on passen els vianants de manera que, si no hi 
hagués els llums de les botigues, quedarien a les 
fosques. Per tant, si demanen que se solucioni 
aquest problema en els carrers on es produeix, és 
a dir, que el bàcul enfoqui la vorera i, se‟ls deses-
tima, conclou que el seu Grup no pot votar en un 
sentit diferent a l‟expressat. 

La Sra. Balseiro fa una remissió al BOP respec-
te als plec de clàusules administratives particulars 
perquè, si bé obria el termini d‟exposició pública 
dels contractes, en l‟anunci no es consideraven 
aprovats definitivament els plecs de clàusules ad-
ministratives particulars ni es feia, únicament, refe-
rència als plecs de condicions tècniques. Per tant, 
considera que ambdós tipus de plecs eren objecte 
d‟exposició pública, atès que es van aprovar inici-
alment. Al respecte, considera que hagués calgut 
un pronunciament del govern municipal.  

Quant a l‟accessibilitat, agraeix que la presiden-
ta reconegui que hi ha molts punts coincidents 
entre els Grups municipals però, al final, és neces-
sari que consti per escrit. A tal efecte, hauria prefe-
rit que, a banda de certa coincidència, les seves 
al·legacions s‟haguessin traslladat al plec de con-

dicions tècniques. Com que no ha estat així, consi-
dera que, en aquests moments, no s‟està garantint 
l‟accessibilitat universal com a objectiu a final 
d‟aquest mandat. En aquest punt, precisa que, 
únicament i exclusivament se li ha respòs la refe-
rència a l‟amplada de les voreres i pensa que això 
no és suficient. Precisa que hi ha voreres que in-
compleixen la normativa de l‟Ajuntament que im-
pedeix les voreres d‟amplada inferior a un metre i 
mig, i que es pot passejar per voreres de la ciutat 
que ni hi arriben. A més, destaca que moltes vore-
res estan invadides per les obres públiques, les 
quals constitueixen autèntics obstacles per a mol-
tes persones amb mobilitat reduïda. Per últim, diu 
que tampoc s‟han tingut en compte les persones 
amb discapacitat visual i sonora, atès que no ha 
trobat cap referència al respecte en les respostes a 
les seves al·legacions. 

Tot seguit, recorda al Sr. Narváez que, en rela-
ció a l‟enllumenat, el Grup municipal del PPC va 
presentar una iniciativa, que va ser aprovada per 
tots els Grups, de presentar un mapa lumínic en 
aquesta comissió per tal d‟abordar el tema de les 
mancances llumíniques a la ciutat de Barcelona. 

A continuació, diu a la Sra. Mayol que ha fet re-
ferència a la reunió d‟ahir organitzada pel Consorci 
de Turisme per tal de posar de manifest que la 
seva reivindicació era compartida per bona part 
dels assistents. A més, explica que el dimecres 
passat, dia 3, es va reunir amb la Confederació de 
Gremis de Catalunya i van posar de manifest la 
manca d‟enllumenat que hi ha a la ciutat de Barce-
lona. En aquest punt, diu que d‟aquí a uns tres 
mesos s‟haurà d‟instal·lar l‟enllumenat de Nadal a 
la ciutat i no volen que es repeteixi la situació de 
l‟any passat perquè, ni donava una imatge de la 
ciutat ni un cert servei als comerciants. Per això, li 
proposa que s‟ampliï la feina que pugui fer el grup 
de treball constituït en el Consell de Gremis per tal 
de poder dur a terme totes les seves demandes. 

Per acabar, reitera el sentit contrari del seu vot. 
La Sra. Mayol manifesta que no totes les actua-

cions que es fan a l‟Ajuntament en aquest mandat 
estan incloses en aquest Pla de Manteniment, i 
dóna la paraula al Sr. Garcia perquè ho expliqui. 

El Sr. Garcia manifesta que alguns dels carrers 
esmentats pel Sr. Puigdollers estan contemplats en 
els projectes que abans ha comentat, com és el 
cas del carrer de la Mare de Déu de Núria i el car-
rer Avió Plus Ultra i, d‟altres, com el carrer Sant 
Pau, indica que ja es va fer en l‟anterior mandat. 
També, assenyala que els carrers de l‟entorn de 
les Tres Torres estan inclosos en el Pla de Mante-
niment i, quant a la demanda de millorar la segure-
tat i la il·luminació dels jardins de la Costa, explica 
que es fa a càrrec d‟un altre contracte de manteni-
ment normal, estant a punt de canviar-se totes les 
baranes. Per últim, diu que altres carrers estan 
repartits en diferents projectes i els altres estan 
previstos en la programació dels PAD. 

La Sra. Mayol no dubta del que ha plantejat la 
Sra. Balseiro i, per això, entén que hi ha un cert 
problema amb el diàleg amb el Consell de Gremis. 
No obstant això, precisa que la Sra. Balseiro s‟ha 
referit a la il·luminació nadalenca, que és diferent 
de la il·luminació dels carrers de la ciutat, en gene-
ral. Respecte a aquella, li consta que s‟ha establert 
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un diàleg i que es trobarà una solució, però reitera 
que és una altra qüestió. Explica que el debat és 
que l‟Ajuntament, històricament, s‟ha compromès a 
pagar el cost energètic i els comerciants el del 
guarniment. Ara, però, els comerciants consideren 
que han de tenir ajuts de l‟Ajuntament per també 
fer el guarniment i, si bé això s‟està estudiant, fa 
avinent que no tots els comerços estan disposats a 
contribuir de la mateixa manera. 

Per acabar, conclou que cal situar bé els debats 
i distingir els diferents matisos a l‟hora de parlar de 
l‟enllumenat per no crear confusions.  

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del 
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
contrari de CIU, la Sra. Balseiro expressa el vot 
contrari del PP i el Sr. Florensa expressa el vot 
favorable d'ERC. S'aprova. 

 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les disset hores i 
quaranta-set minuts. 

 
 

 
 
 
 
 
 

Comissió de Seguretat i Mobilitat 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 17 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 18 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 17 de juliol de 2008, s'hi reuneix la 
Comissió de Seguretat i Mobilitat, sota la presidèn-
cia de la Ima. Sra. Emma Balseiro Carreiras. Hi 
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Assump-
ta Escarp i Gibert, Francesc Narváez i Pazos, 
Montserrat Sánchez i Yuste, Sara Jaurrieta i Guar-
ner, Immaculada Moraleda i Pérez, Guillem Espriu i 
Avendaño, Raimond Blasi i Navarro, Joaquim Forn 
i Chiariello, Eduard Freixedes i Plans, Francina Vila 
i Valls, Alberto Villagrasa Gil, Gloria Martín Vivas, 
Joaquim Mestre i Garrido i Ricard Martínez i Mon-
teagudo, assistits pel secretari general de la Corpo-
ració, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

També hi són presents les Imes. Sres. Ángeles 
Esteller i Ruedas i Ester Capella i Farré. 

S'obre la sessió a les nou hores i trenta-cinc mi-
nuts. 

 
 

I) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
 
El Sr. Blasi intervé per fer una esmena al punt 

novè de l'acta de la sessió anterior, en el sentit que 
demana que consti en l'acta que la regidora As-
sumpta Escarp va concretar que, durant el juliol, 
qualsevol incidència respecte a la uniformitat de la 
Guàrdia Urbana quedaria resolta 

S'aprova. 
 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment de l'article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 

1. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat 
Del gerent municipal, de data 16 de juny de 

2008, que adjudica a la societat Airbox, SA el con-
tracte de serveis per al manteniment, la càrrega i la 
reparació de les ampolles d'aire comprimit dels 
equips de respiració autònoma utilitzats al Servei 
de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvament, per 
als exercicis 2008-2010, i per un import de 163.200 
euros. 

 
2. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat 

Del gerent municipal, de data, 25 de juny de 
2008, que adjudica a la societat Productos y Man-
gueras Especiales, SA el contracte de subminis-
trament per a l'adquisició de 640 parells de guants 
d'intervenció per al personal del SPEIS, per als 
exercicis 2008-2009, i per un import de 29.696 
euros. 

 
3. Districte de Ciutat Vella 

De la regidora del districte de Ciutat Vella, de 
data 11 de juny de 2008, que imposa al senyor 
Sahit Oknoch sanció de tancament provisional de 
l'activitat del local ubicat al carrer Rosa, 3, per un 
període de tres mesos, i una multa per import de 
12.000 euros. 

 
4. Districte de l'Eixample 

De la regidora del districte de l'Eixample, de data 
18 de juny de 2008, que imposa al senyor El Khalifi 
Er Requraquy sanció de tancament provisional de 
l'activitat del local "Nomidia", ubicat a l'avinguda 
Paral·lel, 104, per un període de quatre mesos, i 
una multa per import de 6.000 euros. 

 
5. Districte de l'Eixample 

De la regidora del districte de l'Eixample, de data 
23 de juny de 2008, que imposa al senyor Victor 
Garcia Alonso sanció de tancament provisional de 
l'activitat del local "El Bierzo", ubicat al carrer Calà-
bria, 224, un període d'un mes, i una multa per 
import de 3.000 euros. 
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b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Pla local de seguretat viària de Barcelona 

2008-2012. 
El Sr. Narváez, d'entrada, vol mostrar el seu 

agraïment a tots els grups polítics pel fet que 
aquest informe arribi avui a la comissió perquè 
significa que ha passat per un període important de 
participació i consulta en el marc del Pacte per la 
mobilitat. Agraeix, per tant, la participació de tot-
hom i les aportacions que han fet al document, 
l'objectiu del qual és reduir substancialment la in-
seguretat viària a la ciutat a partir de determinats 
elements com ara el coneixement de la mobilitat i 
de l'accidentalitat. Recorda que, aquest, és el ter-
cer Pla que s'elabora, després que Barcelona fos 
pionera en elaborar el primer l'any 2000; de tots els 
quals n'estan força satisfets atès que s'ha generat 
un model per a moltes ciutats que l'han copiat i, 
fins i tot, millorat. 

Destaca que per a l'efectivitat d'un pla d'aques-
tes característiques cal identificar la realitat, uns 
objectius clars i quantificats per a la millora de se-
guretat viària, entre els quals hi ha la reducció del 
nombre d'accidents amb lesionats al 25% en el 
termini fins al 2010. Igualment, hi ha un seguit de 
concrecions que, més enllà, dels percentatges que 
es pretenen aconseguir, han de seguir una meto-
dologia que, en aquest cas, s'ha plasmat en unes 
fitxes –que s'han repartit als membres de la comis-
sió– a fi de sensibilitzar i informar a la ciutadania 
sobretot pel que fa a la fragilitat dels vianants.  

La Sra. Vila observa que el seu Grup no entén 
per què presenten aquest document fora del Pla de 
mobilitat, i li fa l'efecte que la presentació d'aquest 
informe és per emplenar una ordre del dia escassa 
d'assumptes importants. Fa notar i celebra que el 
Sr. Narváez ha fet referència a la protecció dels 
vianants, que era un aspecte que preocupava molt 
el seu Grup; igualment, troben positiu que aquest 
pla tingui com a objectius principals la bicicleta i el 
col·lectiu de motocicletes, ara com ara, el que pa-
teix una accidentalitat més elevada, però, troben a 
faltar referències als camins escolars. 

El Sr. Villagrasa coincideix amb les apreciacions 
de la Sra. Vila en el sentit que el Pla local de mobi-
litat hauria d'estar inclòs en el debat del Pla de 
mobilitat urbana de Barcelona, i vol remarcar que 
l'element prioritari és protegir la circulació dels 
vianants. Un altre aspecte que vol destacar, i que 
el seu grup va posar damunt la taula, és que els 
vigilants de les àrees blaves i verdes havien d'ac-
tuar com a cos auxiliar de la Guàrdia Urbana, i 
calia definir les seves funcions i categoria professi-
onal. Considera, també, que hi ha manca d'autori-
tat per part d'aquest Ajuntament en el cobrament 
de les sancions que s'imposen en aquestes àrees 
d'aparcament regulat, i observa que el nombre de 
denúncies en aquestes zones, entre el 2005 i el 
2006, han augmentat substancialment, sobretot pel 
que fa a l'incompliment d'horaris marcats en els 
tiquets. Ressalta que s'ha incrementat l'accidentali-
tat de les motocicletes, un 51% entre 2002 i 2007, i 
en el cas de les bicicletes un 73% en el mateix 
període. Entén, en conseqüència, que aquests són 

dos factors que cal tenir molt en compte. Una altra 
dada rellevant és que la variant de víctimes en 
vehicles en el període 2002-2007 augmenta d'un 
15% en referència als autobusos, sense que s'es-
pecifiqui si són només els de transport públic. Insis-
teix, tot seguit, que les vies principals de la ciutat 
no són segures tal i com demostren les dades de 
l'informe que, en aquest període, experimenten 
augments molt significatius d'accidentalitat, i entén 
que a banda de les campanyes informatives calen 
actuacions sobre el terreny. 

El Sr. Martínez creu que Pla local de seguretat 
hauria de complir els objectius marcats per la Unió 
Europea pel que fa a la reducció a la meitat de 
l'accidentalitat a les grans ciutats. Observa que, 
d'entrada, no hi ha acord en si l'objectiu és el que 
acaba d'esmentar, la reducció al 25% de lesionats, 
el 75% dels accidents de cotxe, o el 22% dels ac-
cidents de motocicleta. Afirma que aquest pla ha 
de complir tots els objectius que acaba d'enumerar 
i ha d'estar inclòs en el Pla de mobilitat i, per tant, 
ha de ser l'element que asseguri un conjunt d'acci-
ons de caire estratègic i en xarxa de tot el que pro-
vocat accidentalitat al carrer. 

Finalment, expressa l'opinió que el motiu de la 
presentació d'aquest informe respon, bàsicament, 
a què la setmana vinent se celebra l'aniversari del 
Pacte de la Mobilitat. 

El Sr. Mestre, després d'agrair la presentació de 
l'informe, considera que les mesures que fins ara 
s'han posat en marxa són encertades i donen bons 
resultats, tanmateix cal continuar analitzant la situ-
ació perquè els percentatges d'accidentalitat no 
són satisfactoris pel que fa al nombre de víctimes 
mortals. Tot seguit, vol destacar del Pla que se'ls 
presenta l'increment dels accidents de motocicleta, 
que és de gairebé d'un cinquanta per cent durant el 
període de vigència del Pla, per la qual cosa no tan 
sols no s'ha d'abaixar la guàrdia, sinó que cal con-
tinuar prenent mesures encaminades a disminuir 
aquests percentatges. Contràriament, remarca com 
a qüestions positives que l'augment de l'accidenta-
litat entre les bicicletes és molt inferior tenint en 
compte el nombre d'usuaris; i la reducció del 15, 
5% dels accidents amb vianants com a víctimes. 

Finalment, sobre les actuacions que es plante-
gen, vol destacar la intensificació de les actuacions 
en zones on es concentra major nombre d'acci-
dents, i els punts de més risc; i entenen que cal 
continuar treballant en la reducció de la velocitat 
dels vehicles privats que té un efecte directe en la 
disminució i la gravetat dels accidents. 

El Sr. Narváez precisa que avui porten aquest 
informe a la comissió perquè, a principis de juliol, el 
Pacte per la mobilitat li va donar definitivament el 
vistiplau i ell mateix es va comprometre que, el dia 
que això succeís, presentaria el Pla de seguretat 
viària, i que la celebració del desè aniversari del 
Pacte per la mobilitat a què ha al·ludit el Sr. Martí-
nez és una mera coincidència i no té cap intencio-
nalitat. Igualment, posa en relleu que el Pla inclou 
accions de tota mena, inclosos el camins escolars, 
els usuaris dels quals són la franja de població en 
què resulten més efectives les actuacions pedagò-
giques. 

Quant a les bicicletes i les motocicletes, els usu-
aris d'ambdós vehicles han augmentat exponenci-
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alment i els preocupa que l'accidentalitat creixi, tot i 
que actualment no es correspon als percentatges 
d'usuaris. Pel que fa a la sinistralitat dels autobu-
sos, precisa que parlen de tota mena de vehicles, 
públics i privats, i que els percentatges són petits. 

De la metodologia emprada pels tècnics en mo-
bilitat i la guàrdia urbana se'n deriven resultats molt 
positius, com ara aconseguir un descens del nom-
bre de cruïlles que sobrepassaven els deu acci-
dents anuals –de més d'un centenar a 69. 

Afirma que se segueixen les directrius de la Unió 
Europea i tenen el propòsit d'ampliar-les encara 
més a fi de rebaixar substancialment el nombre 
d'accidents i, en aquest sentit, puntualitza que el 
primer semestre de l'any el percentatge de lesio-
nats greus ha baixat un 10,29%, el de ferits lleus, 
un 10,60% i els morts un 20%. 

Es dóna per tractat. 
2. Instrucció de la Guàrdia Urbana de: "Normes 

d'actuació per prevenir i evitar actituds discrimina-
tòries". 

La Sra. Escarp presenta la instrucció que, afe-
geix, s'ha treballat conjuntament amb el Fiscal 
especial contra la discriminació, nomenat recent-
ment a la ciutat, i que ha demanat a aquest ajun-
tament que la difongui entre altres cossos policials i 
entitats i associacions. Recorda que l'Ajuntament 
ha impulsat moltes mesures per lluitar contra la 
discriminació des de la Regidoria de Drets Civils o 
l'Oficina per a la no discriminació i, recentment, els 
treballs que ha dut a terme la Comissió paritària de 
l'Ajuntament per la dignitat i la no discriminació en 
el treball. En aquesta línia va la instrucció, que es 
basa en el foment de les bones pràctiques policials 
i que ha de ser un instrument més per lluitar contra 
qualsevol forma de discriminació. Defineix el que 
anomena discriminacions indirectes, és a dir, aque-
lles que no es manifesten de manera oberta i dià-
fana, i que són d'abordatge més difícil per la seva 
subtilesa. En segon lloc, es posa èmfasi en el llen-
guatge que incorre en tracte discriminatori com ara 
expressions, comentaris o gestos despectius i in-
sultants vers les persones per la seva condició 
personal, afectiva o social. En tercer lloc, es con-
templa el tractament de les víctimes, que moltes 
vegades no denuncien aquests fets, justament per 
la seva subtilitat. En aquests casos, la instrucció 
estableix unes pautes d'acció per part dels agents 
a fi d'assistir les víctimes, en col·laboració amb 
l'Oficina per a la no discriminació. 

El Sr. Blasi agraeix la presentació d'aquesta ins-
trucció, que entenen que no fa altra cosa que posar 
ordre a una pràctica que ja es duu a terme en el 
cos de la guàrdia urbana. Remarca el fet que el 
fiscal demani la seva difusió, que considera que ja 
s'ha fet tal i com ha comprovat a través d'algun 
mitjà de comunicació. 

Quant a la comissió paritària per la Dignitat i la 
no Discriminació dels treballadors, entenen que fa 
referència només al funcionament intern d'aquest 
cos, i remarca que recentment s'ha celebrat a Bar-
celona la trobada organitzada per l'associació Gay-
lespol. Igualment, recorda que el seu Grup ha de-
nunciat en diverses ocasions l'escassa presència 
de dones en el cos. 

El Sr. Villagrasa opina que, de vegades, es po-
den confondre situacions de xenofòbia amb conflic-

tes de convivència per xocs culturals, o de dife-
rents maneres de veure el món que es poden re-
soldre amb una bona feina de mediació. Vol agrair 
la presentació d'aquesta instrucció, tot i que lamen-
ta que encara ara s'hagin de patir situacions que 
en requereixin l'aplicació. 

El Sr. Martínez considera que, més enllà dels 
elements arquitectònics i de serveis, són factors de 
modernitat en les grans ciutats europees la valora-
ció dels drets individuals i dels col·lectius; i el ma-
teix reconeixement actiu dels drets ja és en si un 
valor afegit que donen a les ciutats que l'incorporen 
un tarannà diferent amb la seva relació amb la 
ciutadania i en la seva acció de govern. Així doncs, 
entén que amb passos com aquest passem a for-
mar part d'aquesta mena de ciutats. 

El Sr. Mestre celebra la presentació d'aquesta 
instrucció que considera un pas molt important, 
juntament amb la directriu que es va aprovar el 
febrer d'enguany sobre prevenció, detecció i actu-
ació en cassos que afectin la dignitat i la discrimi-
nació en el treball dels treballadors municipals. 
Entén que aquesta instrucció és necessària, atès 
que la guàrdia urbana és garant que es puguin 
exercir tots els drets i llibertats i, també, per lluitar 
per l'eradicació de qualsevol forma de discrimina-
ció a la ciutat. 

Finalment, vol destacar el paper que hi ha tingut 
l'Oficina per a la no discriminació, que va ser la 
primera d'aquestes característiques que es va cre-
ar a Catalunya i a l'Estat espanyol; així com que 
l'Ajuntament de Barcelona és una referència a 
escala europea en l'abordatge de situacions dis-
criminatòries, tal i com s'ha demostrat darrerament 
amb l'elecció de la ciutat per celebrar la IV confe-
rència de policies gais i lesbianes que va comptar 
amb el suport, la implicació i la presència de res-
ponsables de seguretat de la Generalitat i l'Ajun-
tament i dels alts comandaments policials d'amb-
dues institucions. 

La Sra. Escarp agraeix les paraules dels repre-
sentants del grups municipals i coincideix amb el 
Sr. Martínez que, quan s'aconsegueix l'extensió de 
drets, també s'ha de vetllar per ells i, per tant, tots 
els instruments que hi ajudin són importants. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 
A la Comissió:  
3. Que comparegui la regidora de seguretat As-

sumpta Escarp per tal que informi a aquesta Co-
missió de l'ocultació de l'incident que va afectar al 
cap de la Guàrdia Urbana i dels greus aldarulls que 
es van produir en la celebració de la consecució de 
l'Eurocopa el diumenge 29 de juny. 

El Sr. Villagrasa demana si es poden agrupar les 
proposicions en aquesta compareixença ja que 
l'assumpte és el mateix, petició que admet la pre-
sidenta de la Comissió atès que la resta de grups 
no hi tenen inconvenient. 

La Sra. Escarp, d'entrada, es congratula perquè 
el cap de la Guàrdia urbana ja ha estat donat d'alta 
i es recupera al seu domicili. Informa, tot seguit, 
que prèviament a aquesta compareixença s'han fet 
dues reunions de portaveus, a sol·licitud del grup 
del PP i a iniciativa del govern, a més de rodes de 
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premsa i altres compareixences públiques. En 
aquest moment, tota la informació està incorporada 
a les diligències judicials obertes que hauran de 
determinar si cal aprofundir aquesta informació, 
alhora que existeix el compromís del govern muni-
cipal de facilitar tota la informació que sigui possi-
ble dins del marc de la legalitat. 

Seguidament, vol puntualitzar que no hi ha "cas 
Vilaró", de manera que cal defensar l'honorabilitat i 
la professionalitat del cap de la Guàrdia Urbana de 
totes les afirmacions injurioses i les sospites que 
han planat sobre la seva persona; i en aquest sen-
tit, agraeix la responsabilitat dels grups polítics en 
aquesta qüestió. Conclou, per tant, que es tracta 
d'un accident laboral greu, en exercici de les funci-
ons del Sr. Vilaró com a cap del cos policial. Mani-
festa que no hi ha hagut ocultació, i que és cert, i 
així ho ha assumit aquest govern i ella personal-
ment, que no es van comunicar als presidents dels 
Grups polítics municipals les lesions que havia patit 
el Sr. Vilaró, la seva gravetat i l'origen de les ma-
teixes; a partir d'aquesta assumpció, recollida en la 
proposició, els grups han disposat de tota la infor-
mació; i entén que ocultació hauria estat no donar 
resposta a les demandes d'informació. 

Quant als aldarulls de la nit de la celebració de 
l'Eurocopa, que van tenir cobertura a la premsa 
l'endemà i els dies següents, lamenta que, com en 
altres ocasions, l'Ajuntament va haver de fer una 
valoració dels danys patrimonials i es va personar 
en les diligències judicials, i que quan van disposar 
de la primera valoració la van fer pública. Aprofita 
per remarcar que Barcelona vol estar en el debat 
obert sobre el binomi esport-violència i demana el 
consens de tots els grups. 

Seguidament, i arran que ha sorgit en les reuni-
ons de portaveus, vol tractar l'aspecte de la coordi-
nació entre mossos d'esquadra i guàrdia urbana. 
Recorda que l'Ajuntament i la Generalitat van optar 
per un model nou de seguretat pública a Barcelona 
que partia de la base del treball conjunt, amb de-
terminació clara de competències i col·laboració 
però sense subordinació, i en estat de millora con-
tínua. 

El Sr. Forn s'afegeix a la satisfacció de la regido-
ra pel fet que el Sr. Vilaró ja hagi estat donat d'alta. 
Dit això, vol fer una cronologia succinta del que 
qualifica com a seguit de despropòsits, i discrepa 
amb la Sra. Escarp perquè el seu grup entén que 
hi ha hagut voluntat d'ocultació de determinats fets. 
Aquesta cronologia s'inicia l'1 de juliol, quan l'alcal-
de va qualificar de correctes els actes de celebra-
ció de l'Eurocopa; i no és fins al 9 de juliol que 
l'Ajuntament reconeix l'abast real dels fets que es 
van esdevenir, entre ells els greus incidents a la 
plaça d'Espanya, i que van provocar uns costos de 
cent noranta mil euros. 

Destaca també com a aspecte important que 
fins dies després del fets no es coneix –i pels mit-
jans de comunicació, per cert– que l'intendent de la 
Guàrdia urbana ha resultat ferit i ha estat intervin-
gut quirúrgicament i, aleshores, l'Ajuntament reac-
ciona i es veu obligat a actuar i difondre la notícia. 
La gran incògnita és, per tant, per quin motiu es 
dilata tant la informació, i que segons l'alcalde és 
per respecte a la intimitat del Sr. Vilaró, tot i que 
l'Ajuntament manté que estava de servei i, per tant, 

es va tractar d'un accident laboral. En la mateixa 
línia, el conseller de Política Territorial va afirmar 
que el govern de la Generalitat no va informar de 
l'incident fins que no en va estar assabentat, cinc 
dies després; declaracions que el conseller d'Inte-
rior, Sr. Saura, va rectificar al cap de poques hores. 
Vist aquest estat de coses, doncs, es pregunta qui 
diu la veritat i, per què un fet fortuït en acte de ser-
vei s'ha d'amagar tants dies; per què no es reco-
neix l'impacte de la bala de goma fins al cap de 
deu dies; i per què es contradiuen els consellers 
del govern.  

Hi ha altres qüestions que el seu Grup considera 
que cal respondre, com ara la manera d'operar del 
cos i de l'intendent de la Guàrdia Urbana, i dels 
mossos d'esquadra i, per tant, què feia el Sr. Vilaró 
tot sol a la plaça d'Espanya i si, aquesta, és una 
manera habitual de procedir. En aquest sentit, re-
marca que el govern municipal es va afanyar a dir 
que al cap de la Guàrdia Urbana li agrada "trepit-
jar" el carrer, malgrat que el seu Grup es pregunta 
si el seu lloc és al mig dels aldarulls, i si és aquest 
el millor lloc per dirigir les operacions, qüestió a la 
qual no se'ls ha respost d'una manera clara. Si 
com s'ha afirmat, el Sr. Vilaró estava en contacte 
permanent amb els mossos d'esquadra, per què no 
va saber en quin moment es produiria la càrrega, i 
si l'acció estava justificada, i vol posar de relleu les 
declaracions recents del Sr. Vilaró al diari El País 
qui afirma que li va sorprendre la trajectòria de la 
pilota de goma en direcció a l'hotel Plaza, on hi 
havia gent a la porta. Expressa alguns dubtes so-
bre si la guàrdia urbana va actuar correctament a 
l'hora de tancar l'accés de vehicles a la plaça d'Es-
panya; per quin motiu hi entra un cotxe de bombers 
sense acompanyament policial, i que ocasiona un 
dels aldarulls més importants que es produeixen en 
aquell moment quan va ser assaltat pels manifes-
tants. Observa que alguns mitjans de comunicació 
han dit que els mossos desconeixien l'entrada d'a-
quest camió, i afirma que al parer del seu grup el 
problema principal rau en la manca de coordinació 
dels dos cossos policials; coordinació que, d'altra 
banda, sempre ha defensat el govern municipal.  

Finalment, proposa que tots plegats facin una 
autocrítica arran de la crisi de confiança que s'ha 
generat, l'origen de la qual és l'ocultisme per part 
d'aquest ajuntament, tot i que admet que, posteri-
orment, s'hi poden haver afegit especulacions, 
acusacions sense fonament i molt greus. Addueix, 
però, que no és el primer cop que la política infor-
mativa del govern municipal no està a l'alçada de 
les circumstàncies i no compleix amb els compro-
misos que, quant a informació, assumeix. 

Remarca que tots estan d'acord que la Guàrdia 
Urbana no pot estar sotmesa a especulacions 
constants sobre l'actuació dels seus comanda-
ments i dels seus agents, i els fets de les darreres 
setmanes no han ajudat i, per això, demanen que 
ara es garanteixi la màxima transparència i que 
s'acceptin i es rectifiquin aquells aspectes en què 
la coordinació entre els cossos policials no ha fun-
cionat prou bé. En aquest sentit, els Grups de l'o-
posició han presentat tres proposicions diferents, 
una per cada grup, que, finalment, han convertit en 
una de sola i que, tal i com acaba d'anunciar la 
Sra. Escarp, també comptarà amb el suport del 
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govern municipal. Puntualitza que en la proposició 
hi ha aportacions dels grups de CiU, PP i ERC, el 
recull de tot allò que han anat expressant durant 
els darrers quinze dies, i que voldrien que no que-
dés només en una declaració, sinó que servís per 
prendre mesures, perquè es rectifiquessin determi-
nades actuacions i perquè la mala política informa-
tiva del govern municipal que s'ha fet palesa en 
aquesta ocasió no torni a succeir. 

En aquest punt, la presidenta de la Comissió in-
forma als presents que s'està preparant una còpia 
del text de l'esmentada proposició per a tots els 
assistents. 

La Sra. Esteller també s'afegeix als desitjos de 
recuperació del Sr. Vilaró i, tot seguit, avança que 
vol centrar la seva intervenció en la valoració dels 
fets, l'actuació del govern municipal respecte als 
incidents i les lesions que va patir el cap de la 
guàrdia urbana. Precisa que els punts que tractarà 
són els que han centrat el text de la proposició del 
seu Grup i que ha quedat transaccionada en la 
proposició conjunta i que són, l'opacitat informativa 
del govern; l'aclariment de la informació que enca-
ra resta pendent; i la necessitat de millorar la coor-
dinació dels cossos policials. 

Observa, quant a la gestió de la informació, que 
el govern municipal ha reconegut que no ha estat 
bona, que el seu Grup opina que hi ha hagut ocul-
tació fet que ha generat una crisi de confiança, 
atès que es va silenciar durant cinc dies que el Sr. 
Vilaró estava hospitalitzat, tampoc no es van expli-
car els fets amb la claredat que requerien. Posteri-
orment, el govern es va veure obligat a informar 
arran de les notícies aparegudes als mitjans de 
comunicació; la informació que va donar va ser 
confusa, com també ho va ser la que va donar la 
Generalitat, de manera que, d'una banda, el conse-
ller Saura, el Sr. Delort i Mossos d'Esquadra diuen 
el dia 6 de juliol que no s'obrirà cap investigació 
perquè l'actuació policial va ser correcta; d'altra 
banda, el conseller Nadal diu que no el van infor-
mar de l'incident, afirmació que nega el Sr. Saura. 
Es pregunta, doncs, per quin motiu es produeixen 
tantes contradiccions en les diferents versions, i 
afegeix que entén que l'ocultació de l'accident del 
cap de la Guàrdia urbana és una decisió política 
del govern municipal, i discrepa dels arguments 
donats per la Sra. Escarp de què no es va dir 
abans per preservar la intimitat del Sr. Vilaró, per-
què cal tenir en compte que també és el Cap de la 
Guàrdia Urbana i, per tant, aquests fets afecten, 
també, la institució. De la mateixa manera que, 
segons els protocols a seguir en cas d'accident 
laboral, s'ha de fer una comunicació immediata al 
Comitè de Salut Laboral. Així doncs, atès que con-
sideren que hi va haver una clara voluntat del go-
vern per ocultar els fets, demanen que s'aclareixen 
els buits i els punts foscos d'aquest assumpte. 

Altres aspectes sobre els quals encara tenen 
dubtes són per quin motiu el govern municipal 
tampoc no va comunicar que l'incident havia estat 
causat per una pilota de goma, i qui va ser el res-
ponsable d'aquesta decisió i per què els primers a 
saber-ho van ser els mitjans de comunicació. Tam-
bé volen saber si existeixen acords i protocols en-
tre mossos i guàrdia urbana per donar informació 
quan succeeixen fets com aquests. 

Reclama, també, més informació a fi de corrobo-
rar la declaració del Sr. Vilaró com ara els informes 
mèdics o les minutes policials. 

Seguidament, vol centrar-se en la manca de co-
ordinació policial i l'operativitat, la prova de la qual 
és que el mateix Sr. Vilaró desconeixia, tal i com 
ha declarat a El País, el moment de la càrrega i 
que fos amb pilotes de goma; i també volen saber 
qui era el responsable de l'operatiu en aquell mo-
ment i si, segons els protocols, és correcte que el 
Cap de la Guàrdia Urbana estigui sol enmig dels 
aldarulls. Igualment, pregunta de quina informació 
disposava la guàrdia urbana en el moments dels 
fets, la coordinació que mantenir en tot moment 
amb els mossos, si es va avisar de la càrrega i que 
seria amb pilotes de cautxú. Tanmateix, els sor-
prèn que el Sr. Vilaró declarés que en acabar l'ope-
ració va felicitar telefònicament i personalment els 
comandaments dels mossos per la seva actuació 
eficaç i ràpida en els desordres. Esperen, doncs, 
que els aclareixin aquestes incògnites. 

Conclou fent una valoració positiva de la propos-
ta transaccionada perquè considera que recull 
aspectes que els seu Grup entén que era important 
destacar i aclarir. 

El Sr. Martínez observa que si els seguidors del 
Sant Andreu, per exemple, haguessin celebrat la 
victòria del seu equip al carrer que hagués desem-
bocat en aldarulls, probablement haurien estat de 
proporcions petites tenint en compte el nombre de 
seguidors i potser no hauria tingut massa ressò en 
cap àmbit. Recorda igualment, que el 2005 cente-
nars de milers de ciutadans van celebrar l'èxit d'un 
equip de la ciutat a la copa d'Europa i, una minoria, 
va protagonitzar actes vandàlics i, l'endemà al ma-
tí, l'alcalde de la ciutat va fer referència a aquests 
actes i va assegurar que se'n demanarien respon-
sabilitats i l'Ajuntament es presentà com a acusa-
ció particular. La celebració de l'Eurocopa, que va 
portar uns milers de ciutadans al carrer, ha signifi-
cat els actes vandàlics més important fruit d'una 
celebració esportiva i, malgrat això, l'endemà l'al-
calde manifesta que es congratula per la bona 
marxa de l'esdeveniment i en destaca l'absència 
d'incidents. Entén, en conseqüència, que hi ha una 
desproporció evident i la voluntat de no dir que 
s'han produït incidents, i és pregunten quin és el 
motiu de tot això, atès que ha quedat clar que 
s'han esdevingut actes vandàlics greus, acompa-
nyats de fenòmens que feia molt que no s'havien 
vist com ara el bloqueig de dos camions de bom-
bers o d'un autobús ple de passatgers. Remarca 
que ha quedat clar que tots aquests fets ja es co-
neixien la mateixa nit, i que l'equip de govern tenia 
coneixement dels fets a la matinada. Vol destacar 
també que en aquests actes hi havia la presència 
notòria i clara de grups feixistes, amb símbols i 
banderes i fent pintades, a banda de causar els 
aldarulls, i de la qual hi ha fotografies que ho de-
mostren, i pregunta com és que la Guàrdia Urbana 
no en té notícia; com és que no surt en l'atestat; 
per què l'Ajuntament no denuncia els fets i la pre-
sència d'aquests grups. Creu sincerament que si 
l'equip de govern condemna els actes vandàlics 
quan se celebra la victòria d'un equip de la ciutat, 
igualment ho ha de fer quan es tracta de la selec-
ció espanyola; altrament només es pot interpretar 
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que hi ha hagut voluntat política d'amagar els fets. 
Celebra, per tant, que avui el govern municipal doni 
suport a la proposició en què el seu Grup esmenta 
els fenòmens que ha explicat i que demana clara-
ment la condemna dels incidents, especialment 
perquè la majoria són protagonitzats per grups 
feixistes, i que l'Ajuntament es personi com a acu-
sació particular per les destrosses, d'una banda i, 
d'altra banda per l'ostentació de simbologia feixista, 
tal i com preveu el marc jurídic vigent. Òbviament, 
demanen que hi hagi diligències internes de caire 
informatiu i policial per intentar esbrinar si darrere 
d'aquests grups hi ha alguna organització estable i 
si estan vinculats a algun grup ultra de la ciutat. 

El Sr. Mestre recapitula que en les intervencions 
dels portaveus i de la portaveu dels grups polítics 
s'han destacat, bàsicament, quatre qüestions: els 
incidents d'aquella nit i el seu abast i gravetat; el 
que anomena, per simplificar-ho, "cas Vilaró" ; la 
coordinació entre els cossos policials; i el que fa 
referència al Govern de la Generalitat i al Depar-
tament d'Interior. 

Com ja ha esmentat la Sra. Escarp, els fets que 
es van produir aquella nit s'emmarquen en el fe-
nomen general i malaurat que totes les celebraci-
ons esportives van acompanyades d'actes de van-
dalisme, i que té un abordatge complex i difícil que 
no ha de recaure només en el vessant de l'ordre 
públic i que requereix la participació de tots els qui 
hi tenen protagonisme i responsabilitats. Admet 
que aquella nit es van produir incidents greus a la 
plaça Artós i a la plaça d'Espanya que requereixen 
una condemna enèrgica, tot i que, contràriament al 
que ha expressat el Sr. Forn, en altres indrets de la 
ciutat com la plaça Catalunya no es van produir 
incidents de rellevància. El seu grup valora que, 
globalment, l'operatiu previst i l'actuació dels cos-
sos policials van ser correctes; i vol destacar que, 
malauradament, la situació que es va viure a Bar-
celona, també es va viure en altres ciutats de l'Es-
tat, i no ho diu per justificar el que va passar, sinó 
per explicar, precisament, la complexitat d'abordat-
ge d'aquesta mena de fenòmens. 

Quant a l'accident que va patir l'Intendent en cap 
de la Guàrdia Urbana, considera que avui, amb la 
informació que compten, s'han dissipat molts del 
buits d'informació que existien. Vist ara és evident 
que una millor gestió de la informació al llarg de la 
setmana en què van ocórrer els fets hauria deixat 
menys marge a les especulacions, i aquesta és 
una de les lliçons que extrauen de la situació que 
avui analitzen. 

En referència a la coordinació entre mossos 
d'esquadra i la guàrdia urbana, entén que és millo-
rable; i vol posar en relleu, arran de les paraules de 
la Sra. Esteller, que no es pot afirmar allò que no 
va passar com que el Sr. Vilaró no coneixia que 
s'estava duent a terme una càrrega a la plaça 
d'Espanya, i recorda que en la segona de reunió 
de Portaveus, l'intendent de la Guàrdia Urbana, Sr. 
Vázquez, va explicar que va ser ell mateix qui li va 
informar que es produïa la càrrega i que, per tant, 
en tenia coneixement. Conclou, doncs, que no es 
pot, a partir d'un fet fortuït com és un accident, 
afirmar que no va existir coordinació entre la guàr-
dia urbana i els mossos d'esquadra, que va ser 
correcta. I, pel que fa a les explicacions que algun 

grup pretén demanar al govern de la Generalitat 
en, creu que és en seu parlamentària on s'han de 
donar, i admet que el conseller Nadal es va equi-
vocar en les seves declaracions. 

La Sra. Escarp argumenta que el govern muni-
cipal també dóna recolzament a aquesta proposició 
atès que es vol sumar a la condemna dels fets 
greus que van ocórrer aquella nit, i perquè compar-
teix la reflexió que no sempre s'ha de donar per fet 
que la celebració d'un esdeveniment esportiu com-
porta vandalisme. Reconeix que no es va gestionar 
bé la informació els primers dies; perquè s'ha com-
promès a donar la informació de què disposi sem-
pre que no estigui sub iudice, atès que l'Ajunta-
ment es presenta en aquests casos com a 
acusació particular o, quan això no és possible, 
exercint l'acció popular.  

Lamenta l'ús que s'ha fet de les paraules de l'al-
calde per basar l'acusació d'ocultació, i es remet a 
la informació que es dóna als mitjans de comuni-
cació en el moment en què els mossos d'esquadra 
fan públics el nombre de detinguts i els incidents 
sobre contenidors i lavabos portàtils cremats com a 
balanç negatiu de la celebració. Les úniques dades 
a què no es fa referència és a l'actitud d'algun grup 
i els desperfectes de la font de la plaça d'Espanya, 
que no era visible, d'altra banda, perquè atenyia 
als mecanismes de funcionament. Així doncs, re-
marca que l'alcalde es va referir a què s'havien de 
lamentar alguns incidents protagonitzats per sec-
tors que no saben què és una celebració, i va des-
tacar que, en termes generals, la festa havia trans-
corregut amb correcció.  

Vol puntualitzar que l'origen d'algunes de les di-
famacions que han sortit a la llum ha estat la man-
ca d'informació, i remarca que algunes són de nou 
dies després de la comunicació de l'Ajuntament, 
cinc dies després de la seva mateixa compareixen-
ça amb el Secretari de Seguretat de la Generalitat, 
Sr. Delort, per explicar conjuntament l'origen de la 
lesió, i entén que, dos dies després de la primera 
reunió de Portaveus, no es pot dit que la falta d'in-
formació és la que ha donat peu a les especulaci-
ons; i entén que, en tot cas, ha existit mala fe. Vol 
afegir, també, que no és estrany que el cap de la 
guàrdia urbana estigués al lloc dels fets, com ella 
mateixa hi ha estat en altres ocasions, i que mai 
tenen la sensació que estan en línia de foc, tal i 
com va assegurar el Sr. Vilaró. 

El Sr. Forn vol remarcar que el seu Grup no veu 
com a anecdòtiques les contradiccions del Govern 
de la Generalitat; i afegeix que caldria més autocrí-
tica. Celebra que el govern voti a favor d'aquesta 
proposició, però insisteix que cal que es creguin 
realment l'enunciat i no deixin aparcat el seu con-
tingut. 

La Sra. Esteller vol refermar-se en què la falta 
d'informació a temps i els dies en què es va ocul-
tar, així com les contradiccions del govern, són 
fonamentals per adonar-se de la gestió d'aquesta 
crisi. Considera, però, que ara cal corregir aquests 
dèficits en benefici de la transparència, de manera 
que esperen tenir accés, també, a la informació 
que encara obra als jutjats. 

El Sr. Martínez no entén, si els incidents produ-
ïts en la celebració del copa d'Europa han estat els 
més greus dels darrers anys, com és que el comu-
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nicat de premsa emès per l'Ajuntament de Barce-
lona, a les 16:08 hores del dia 30 de juny, afirmi 
que la celebració es va produir sense incidents, i 
considera que només pot ser perquè es vol amagar 
informació respecte als actes vandàlics. Creu, pe-
rò, que ara cal aprendre dels errors, i s'ha de treba-
llar en la línia de la proposició que avui han aprovat 
amb el suport de tots els grups. 

El Sr. Mestre vol remarcar que és molt clar que 
el conseller Nadal es va equivocar amb les seves 
declaracions, i que les equivocacions mai no aju-
den a millorar les coses. Alhora també vol destacar 
que el conseller d'Interior de la Generalitat, el Sr. 
Saura, va tenir al seu abast tota la informació pun-
tual de tot el que succeïa. 

Recorda que, en la segona reunió de portaveus 
dels grups municipals, es va explicar a bastament 
com s'havia produït la càrrega i fins on coneixia i 
què podia desconèixer el Sr. Vilaró. De manera 
que no li sembla procedent afirmar, com ha fet la 
Sra. Esteller, que les totes les informacions les ha 
obtingudes dels mitjans de comunicació, i observa 
que totes les informacions que s'han donat a la 
reunió de Portaveus i en les compareixences han 
estat de primera mà. 

Vol acabar argumentant el vot favorable del seu 
Grup a la proposició en base a què estableix un 
seguit de compromisos sobre aspectes millorables, 
i la valoració dels errors que s'han comès en 
aquest procés. 

La Sra. Escarp remarca que en darrera reunió 
de Portaveus es va explicar molt bé com s'efectua 
una càrrega, quines són les fases, que s'inclouen 
en el que s'anomena "progressió de mitjans", de 
manera que pot ser molt bé que desconegués en 
quin moment precís conclouria amb el llançament 
de pilotes de cautxú. I conclou dient que el govern 
assumeix plenament el text de la proposició i, en 
aquesta línia, avança al Sr. Martínez que quant a la 
simbologia feixista que va aparèixer aquella nit, 
s'afegirà la documentació al sumari, i l'Ajuntament 
exercirà l'acció popular. 

Es dóna per tractada. 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
4. Iniciar, d'acord amb els articles 22 i 93.1 de la 

Llei de Contractes del Sector Públic, atesa la justi-
ficació d‟idoneïtat i de necessitat, vista en l‟informe 
del Servei que s‟adjunta, l‟expedient de contracta-
ció d‟obres, que té per objecte la centralització, la 
substitució i la renovació de cruïlles semaforitzades 
a la ciutat de Barcelona, durant els anys 2008, 
2009 i 2010, desglossat en dos LOTS, d'acord amb 
l'art. 76.7 de la Llei de Contractes del Sector Pú-
blic. Aprovar els plecs de Clàusules Administratives 
Particulars i Tècniques que han de regir l'esmentat 
contracte i l‟alteració dels percentatge a que fa 
referència l‟article 174.3 del RDL 2/2004 de 5 de 

març del TRLRHL en el repartiment de la despesa 
contingut en el present decret, motivada per 
l‟execució del mateix. Aprovar inicialment el projec-
te d‟obres d‟acord amb l‟article 105 de Llei de Con-
tractes del Sector Públic. Exposar-lo a informació 
pública durant el termini de trenta dies d‟acord amb 
l‟article 235.2 del Text Refós de la Llei municipal de 
règim local de Catalunya i en el supòsit de que no 
hi hagin reclamacions i/o al·legacions donar-lo per 
aprovat definitivament. Autoritzar, contra la consig-
nació pressupostària que s'indica en aquest docu-
ment, la despesa màxima de 38.043.187,55 € (dels 
quals 5.195.384,12 euros són en concepte d'Im-
post sobre el Valor Afegit al tipus del 16%), els 
quals quedaran distribuïts en dos lots, LOT 1: 
19.088.361,35 euros i LOT 2: 18.954.826,20 euros, 
d'acord amb el desglós que s'indica en el present 
document. L'adjudicació quedarà sotmesa a la 
condició suspensiva d'existència de crèdit adequat 
i suficient als exercicis corresponents als anys 
2009 i 2010. Convocar, per tramitació ordinària, 
mitjançant procediment obert als licitadors interes-
sats en aquest contracte, de conformitat amb el 
que disposa l'article 141 i següents de la Llei de 
Contractes del Sector Públic. 

El Sr. Narváez presenta el contracte d'obres per 
renovar les cruïlles semafòriques de la ciutat, que 
compta amb un pressupost de 38 milions d'euros. 
Precisa, entre altres aspectes tècnics, que s'asso-
leix el cent per cent de centralització de la xarxa 
bàsica des del centre de control, la monitorització 
permanent de les cruïlles de manera que es garan-
teix més rapidesa en la resolució de les incidènci-
es, millora la gestió del trànsit i del transport públic 
i dels corredors de bombers, és a dir, es pot incidir 
en la xarxa bàsica amb més capacitat tecnològica. 
Igualment, l'objectiu de la renovació és aconseguir 
que no hi hagi cap element de la xarxa semafòrica 
que tingui més de deu anys d'antiguitat, i fer el 
canvi a la tecnologia LED; i l'adaptació al regla-
ment electrotècnic de baixa tensió. Amb aquesta 
renovació s'aconseguirà, entre altres coses, que no 
es produeixi la immunitat d'interferències electro-
magnètiques fet que, en cas de tempesta, fa que 
els semàfors deixin de funcionar. Amb tot això, 
s'assoleix un estalvi energètic significatiu, de pràc-
ticament el 70% del consum elèctric; es millora el 
manteniment; més nitidesa i intensitat lumíniques; i 
reducció de les dimensions de les instal·lacions. 
Remarca, també, que el nou model de semàfor 
presenta molts avantatges perquè és molt versàtil, 
atès que també es pot convertir en un senyal de 
trànsit. 

Resumeix, doncs, que amb aquesta renovació 
s'arriba a 162 cruïlles centralitzades, 594 de reno-
vades; i s'instal·la el sistema LED en 13.107 semà-
fors. 

El Sr. Freixedes recorda que el seu Grup ha 
demanat diverses vegades que s'agilités la reno-
vació semafòrica per resoldre, entre altres coses, 
la clàssica apagada per pluja intensa i sobtada i el 
caos circulatori consegüent. Entén que amb aques-
ta renovació, aquesta incidència no es produirà 
més, tot i que considera que queden un seguit 
d'incògnites en aquest projecte, entre les quals hi 
ha que desconeixen fins a quin punt és una excusa 
per fer un canvi d'imatge només, i mantenen un 
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cert escepticisme quant a la posterior redacció del 
contracte atès el plec de clàusules que consideren 
poc treballat i reflexionat. Avança, per tant, absten-
ció perquè no tenen clar que amb aquest contracte, 
d'entrada, es pugui solucionar que els semàfors 
funcionin en qualsevol condició climàtica. 

El Sr. Villagrasa també avança l'abstenció del 
seu Grup amb el benentès que amb aquesta reno-
vació s'aconseguirà l'objectiu que la xarxa semafò-
rica deixi de funcionar davant determinades inci-
dències meteorològiques. Els vol recordar, també, 
que no fa massa temps el seu grup va proposar 
instal·lar semàfors alimentats per energia solar i 
se'ls va respondre que era inviable, ara, però, re-
sulta que la tecnologia ha avançat tant que ja els 
ho permet, i entén que, si més no, haurien de re-
conèixer que la seva proposta era realista. Insis-
teix, també, quant a la previsió de subcontractació 
de part del servei, que evidentment és legal, que 
cal fixar molt bé les garanties dels treballadors i de 
la qualitat del servei. 

El Sr. Martínez creu que prendre decisions so-
bre un pressupost de 38 milions d'euros requereix 
un grau elevat de responsabilitat i, en aquest sentit, 
recorda que fa només quinze dies que l'alcalde va 
anunciar una renovació de semàfors i que avui es 
porta aquest acord, del qual els grups n'han tingut 
coneixement només fa quaranta-vuit hores, i per 
aquest motiu avança el vot negatiu del seu Grup. 

El Sr. Mestre anuncia el vot favorable del seu 
Grup. 

El Sr. Narváez puntualitza que aquesta contrac-
ta posa fi a la interferència de la climatologia amb 
el sistema semafòric. D'altra banda, no és a les 
seves mans garantir que una companyia elèctrica 
pugui fallar quant al subministrament. Remarca, 
tanmateix, que la il·luminació dels semàfors amb 
LED permet instal·lar una bateria que els dóna una 
autonomia de dues hores en cas d'apagada elèc-
trica. Tot i amb això, en determinades cruïlles tam-
bé s'hi incorporarà un sistema de plaques fotovol-
taiques, que, per si soles, no produeixen l'energia 
suficient per al funcionament del semàfor.  

Vol aclarir que Barcelona té una experiència su-
ficient quant a semàfors perquè no s'hagi de recór-
rer a la improvisació, i destaca que el nou semàfor 
que va presentar l'alcalde no existeix en cap altre 
lloc del món amb les mateixes prestacions i versati-
litat, malgrat que n'hi hagi de semblants en apa-
rença, i que la ciutat ofereix a qui el vulgui adoptar. 

Pel que fa a la subcontractació, precisa que en 
el sector té molt poca incidència, i que es concen-
tra bàsicament en l'aspecte d'obra, però no en 
tecnologia. Reitera, per tant, que no s'ha improvisat 
en cap moment atès que els tècnics municipals fa 
més d'un any i mig que treballen en el plec de con-
dicions. 

El Sr. Freixedes celebra que amb aquesta inver-
sió el servei ja no estigui condicionat per la meteo-
rologia, però els perdura encara la sensació que es 
fa un canvi massa dràstic i car per aconseguir-ho i 
que, tal vegada, només caldria adaptar els semà-
fors actuals, sobretot tenint en compte que l'eco-
nomia no està per aquestes despeses. 

El Sr. Martínez observa que no cal un any i mig 
per ultimar un plec de condicions, i si és que ja fa 
tot aquest temps que s'hi treballa, per què els el 

presenten quaranta-vuit hores abans de la sessió; 
com és que en tot aquest temps no ha passat per 
la Comissió de govern; per quin motiu primer pre-
senten el disseny d'un semàfor i a posteriori el plec 
de clàusules. És a dir, és una gestió plena d'inter-
rogants que no s'adiu amb el que hauria de fer un 
govern en minoria si pretén un vot responsable. 

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del 
PSC, el Sr. Mestre expressa el vot favorable d‟ICV-
EU i A, el Sr. Freixedes expressa l'abstenció de 
CIU, el Sr. Villagrasa expressa l'abstenció del PP i 
el Sr. Martínez expressa el vot contrari d'ERC. 
S'aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
5. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: 

1. Lamentar la manca d'informació i de transparèn-
cia per part del govern municipal respecte els inci-
dents que s'han produït a la ciutat de Barcelona en 
ocasió dels actes de celebració de la final de l'Eu-
rocopa. 2. Revisar els sistemes de coordinació 
entre els cossos de la Guàrdia Urbana i els Mossos 
d'Esquadra per tal de garantir una actuació efecti-
va. 

Es transacciona en una Declaració de tots els 
Grups Municipals que es transcriu com últim punt 
d‟aquest apartat.  

Del Grup Municipal PP: 
6. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: 

1. Manifestar el rebuig més profund a l'actitud del 
Govern Municipal i de la Generalitat de Catalunya 
per no donar compte de forma immediata i silenciar 
la informació de les greus ferides patides pel Cap 
de la Guàrdia Urbana i dels incidents que es va 
produir en la celebració de la victòria de la Selecció 
d'Espanya a l'Eurocopa. 2. Instar al Govern Muni-
cipal que la Guàrdia Urbana obri una investigació 
per tal d'aclarir i determinar els fets succeïts. 3. 
Exigir que es determinin les responsabilitats per la 
manca i ocultació de la informació tant del Govern 
Municipal com de la Generalitat de Catalunya, així 
com, si s'escauen, d'altres que es puguin derivar 
dels fets esmentats. 4. Reclamar al Govern Muni-
cipal i a la Generalitat de Catalunya una major 
coordinació i efectivitat en les operacions que du-
guin a terme els cossos policials a la nostra ciutat. 

Es transacciona en una Declaració de tots els 
Grups Municipals que es transcriu com últim punt 
d‟aquest apartat.  

Del Grup Municipal ERC: 
7. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: 

1. Condemnar els greus incidents que van tenir lloc 
arran la celebració del resultat de la selecció espa-
nyola de futbol a l'Eurocopa, amb actes vandàlics, 
la presència de banderes i simbologia feixista i 
inconstitucional, l'atac i bloqueig de serveis públics 
(bombers, equips de neteja...) amb el resultat de 
les destrosses més importants que han tingut lloc a 
la ciutat amb motiu d'una celebració esportiva, així 
com l'accident del qual va ser víctima l'intendent 
Major de la Guàrdia Urbana de Barcelona. 2. La-
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mentar la mala gestió informativa del govern de la 
ciutat sobre els aldarulls ocorreguts la nit del 29 de 
juny i la manca d'un posicionament clar i immediat 
de condemna dels mateixos. 3. Sol·licitar que l'A-
juntament es personi com acusació particular, pels 
fets vandàlics, danys causats al mobiliari públic i a 
les persones, així com la vulneració dels drets fo-
namentals i l'ostentació de simbologia feixista, tal 
com preveu l'ordenament jurídic vigent. 4. Expres-
sar la solidaritat i suport de la Comissió als equips 
de serveis municipals, especialment al Cos de 
Bombers i als equips de neteja pels danys i intimi-
dació dels quals van ser objecte durant la celebra-
ció. 

Es transacciona en una Declaració de tots els 
Grups Municipals que es transcriu com últim punt 
d‟aquest apartat.  

De tots els Grups Municipals 
La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: 1. 

Condemnar els greus incidents que van tenir lloc 
arran la celebració del resultat de la selecció espa-
nyola de futbol a l'Eurocopa, amb actes vandàlics, 
la presència de banderes i simbologia feixista i 
inconstitucional, l'atac i bloqueig de serveis públics 
(bombers, equips de neteja...) amb el resultat dels 
costos més importants que han tingut lloc a la ciu-
tat amb motiu d'una celebració esportiva, així com 
l'accident del qual va ser víctima l'intendent major 
de la Guàrdia Urbana de Barcelona. 2. Lamentar la 
manca d'informació i de transparència per part del 
govern municipal respecte els incidents que s'han 
produït a la ciutat de Barcelona en ocasió dels 
actes de celebració de la final de l'Eurocopa i la 
manca d'un posicionament clar i immediat de con-
demna dels mateixos. 3. Sol·licitar al Govern Muni-
cipal aprofundir el màxim en la informació per tal 
d'aclarir i determinar tots els extrems dels fets suc-
ceïts en la documentació que haurà d'entregar als 
grups municipals. 4. Revisar els sistemes de coor-
dinació entre els cossos de la Guàrdia Urbana i els 
Mossos d'Esquadra per tal de garantir una actuació 
efectiva. 5. Sol·licitar que l'Ajuntament es personi 
com acusació particular, pels fets vandàlics, danys 
causats al mobiliari públic i a les persones, així 
com la vulneració dels drets fonamentals i l'osten-
tació de simbologia feixista, tal com preveu l'orde-
nament jurídic vigent. 6. Expressar la solidaritat i 
suport de la Comissió als equips de serveis muni-
cipals, especialment al Cos de Bombers i als 
equips de neteja pels danys i intimidació dels quals 
van ser objecte durant la celebració. 

La Sra. Escarp expressa el vot favorable del 
PSC, el Sr. Mestre expressa el vot favorable d‟ICV-
EU i A, el Sr. Forn expressa el vot favorable de 
CIU, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Martínez expressa el vot favorable 
d'ERC. S'aprova. 

 
 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal CIU: 
8. Que l'Ajuntament de Barcelona elabori un pla 

d'aparcament de bicicletes per tota la ciutat per tal 
que els ciutadans que emprin la bicicleta pròpia 

puguin estacionar sense problemes arreu del nucli 
urbà. 

El Sr. Blasi precisa que en el prec demanen l'e-
laboració d'un pla d'aparcament de bicicletes per 
tota la ciutat a fi que els usuaris privats puguin 
estacionar sense problemes arreu. 

El Sr. Narváez confirma que l'Ajuntament ja dis-
posa d'aquest pla, tal i com es pot comprovar en 
un apartat específic del PAM que parla de l'amplia-
ció d'aquest tipus d'aparcaments. Actualment, la 
ciutat ja disposa de quinze mil places d'estaciona-
ment lliure de bicicletes i tenen la intenció d'arribar 
a les vint-i-cinc mil al final del mandat. 

El Sr. Blasi addueix que, atès que fins fa ben 
poc no semblava que es desencallaria el PAM i, 
tenien interès per saber en quina situació es troba-
va aquest assumpte. Així doncs, com sembla que 
el pla ja està elaborat, demana que se'n faci una 
revisió a fi de valorar els punts concrets on hi ha 
més demanda. 

El Sr. Narváez avança que qualsevol suggeri-
ment serà molt ben vingut. 

Es dóna per tractat. 
9. Que el Govern municipal, en el termini de 6 

mesos, elabori un projecte per solucionar els pro-
blemes actuals de concepció i ubicació de l'entrada 
22 a la Ronda Litoral sentit Llobregat. 

El Sr. Freixedes presenta el prec que ateny als 
problemes detectats en l'entrada 22 de la ronda 
Litoral en sentit Llobregat, a la zona de la Vila 
Olímpica, i que en el seu dia ja va estar mal disse-
nyada, massa a prop de la cruïlla, fet que obliga a 
fer un gir complicat que, juntament amb el pas de 
vianants i els vehicles que intenten incorporar-se a 
l'entrada en el darrer moment, provoca força 
col·lapses a la zona. 

El Sr. Narváez no pot acceptar el prec perquè 
considera que amb les actuacions que es van fer a 
primers d'any d'implantació d'un sistema tecnològic 
de tancament de l'entrada el problema de la cruïlla 
va quedar força resolt atès que evita el col·lapse, i 
afegeix que en aquest casos també hi ha presència 
de la guàrdia urbana. 

El Sr. Freixedes manifesta que el seu grup con-
sidera, i hi ha estudis que ho corroboren, que el 
tancament de les entrades genera un impacte ne-
gatiu al voltant, amb el col·lapse consegüent de les 
vies properes. Manifesta que arran d'haver mantin-
gut converses amb els veïns de la zona, proposen 
allunyar una mica l'entrada del pas de vianants, 
que garantiria, d'altra banda, la seguretat d'aquest 
pas. 

El Sr. Narváez precisa que el desplaçament de 
l'entrada a cent metres de distància no solucionaria 
haver de tancar l'entrada a la ronda, que està con-
dicionada per la intensitat de trànsit en aquesta via. 
Informa que, arran de la col·locació de la barrera, 
s'ha fet una modificació semafòrica que permet 
que els vianants travessin amb més seguretat. 

Es dóna per tractat. 
Del Grup Municipal PP: 
10. S'informi a la Comissió sobre si té constància 

l'Ajuntament de Barcelona de la presència de per-
sones que s'han instal·lat il·legalment a l'equipament 
municipal de les antigues instal·lacions esportives 
de la SEAT, al carrer de la Energia i sobre quines 
actuacions s'han dut a terme per evitar la presència 
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d'aquest grup de persones a aquest equipament 
municipal, així com de si s'ha produït alguna denún-
cia per part dels veïns, tant a la Guàrdia Urbana 
com als Mossos d'Esquadra, per molèsties causa-
des per aquest grup de persones. 

El Sr. Villagrasa presenta el prec que fa referèn-
cia a la instal·lació il·legal d'un grup de persones, 
de possible procedència romanesa, a les antigues 
instal·lacions esportives de la Seat al carrer Ener-
gia, i que estant causant problemes de convivència 
i de seguretat als veïns de la zona. Cal tenir en 
compte, a més, que l'equipament és ara de titulari-
tat municipal i, per tant, la responsabilitat d'actuar 
recau en aquest consistori. 

La Sra. Escarp respon que, si no ho estan del 
tot, les instal·lacions s'estan enderrocat a la zona 
dels vestidors i del pavelló cobert. Arran de saber 
que algunes persones hi intentaven pernoctar es 
van prendre algunes mesures com ara la contrac-
tació de dos vigilants nocturns de seguretat priva-
da; posar una reixa a la part del solar veïna dels 
edificis més propers, i posar una porta nova refor-
çada per evitar l'accés. Igualment es van identificar 
i desallotjar algunes persones que, prèviament a la 
instal·lació de les mesures que ha enumerat, per-
noctaven a les instal·lacions, i se'ls va oferir la pos-
sibilitat d'anar a albergs municipals, alhora que es 
va comprovar que no hi havia cap menor. 

El Sr. Villagrasa entén que l'enderroc és molt re-
cent, atès que fa pocs dies va parlar amb veïns de 
la zona que els asseguraven que la situació no 
havia canviat des de feia temps, tot i que sí que hi 
havia uns vigilants privats que de ben poc servien 
davant el nombre d'ocupants, i sembla que conti-
nuen instal·lats en les parts que no s'han enderro-
cat. Considera, precisament, que una part essenci-
al de la solució passa per l'enderroc total de les 
instal·lacions que és la demanda dels veïns des de 
fa mesos. 

Demanen, per tant, que se'ls informi puntual-
ment de les fases de l'enderroc i que abasti la tota-
litat de construccions. 

La Sra. Escarp es compromet a fer-los arribar 
aquesta informació que aprofundirà amb el districte. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal PP: 
11. Quin ha estat el grau de compliment del Pla 

d'Accessibilitat 1996-2006 en quant a la substitució 
de semàfors amb avisador acústic i, de cara al 
futur, en el procés d'instal·lació dels nous semàfors 
"Barcelona", com es garantirà la participació de 
persones invidents i entitats representatives per tal 
de prioritzar la substitució dels antics semàfors en 
aquelles cruïlles que siguin prioritàries per tal d'a-
favorir la autonomia en la mobilitat? Sol·licitem 
sigui lliurada documentació escrita que comple-
menti la resposta oral. 

La Sra. Martín presenta la pregunta que es refe-
reix a la necessitat de vetllar per l'autonomia en la 
mobilitat de les persones invidents i que es con-
templa en el Pla d'Accessibilitat 1996-2006, que 
preveu l'adaptació dels semàfors, a curt o mig ter-
mini les peticions demandades i, més a llarg termi-
ni, entre quatre i sis anys, la totalitat de la ciutat. 

Segons aquestes previsions, el 2002 tots els semà-
fors ja havien de fer senyal acústic; tanmateix, a 
juliol de 2008, no s'han assolit els objectius ni de 
lluny.  

A la vista de l'incompliment, el juliol de 2003, a 
una pregunta del seu grup, obtenen la resposta del 
llavors regidor de seguretat i mobilitat, Sr. Hereu, 
que a la ciutat hi havia 3.044 semàfors amb avisa-
dor fins a l'agost del 2003. El Sr. Villagrasa va tor-
nar a formular una pregunta en la mateixa línia el 
gener de 2004, i la resposta del mateix regidor el 4 
de maig del mateix any és que hi ha 2.514 semà-
fors amb sistema d'avisador acústic, és a dir, nou 
mesos més tard hi ha 530 semàfors adaptats 
menys. En la mateixa línia, un any i mig després, 
segons consta en informació penjada al web muni-
cipal, n'hi 1.363 menys i que coincideix amb la 
dada que consta en un el resum lliurat al Consell 
Rector de l'Institut Municipal de Persones amb 
Discapacitat l'any 2007. Es mostra, doncs, força 
decebuda en constatar la manca de rigor per part 
de l'Ajuntament de transmetre la informació, i da-
vant la impossibilitat de saber amb certesa i fiabili-
tat el nombre de semàfors adaptats que actualment 
hi ha a la ciutat i quin és el calendari d'implantació 
de semàfors acústics. 

El Sr. Narváez respon que, a data d'avui, hi ha 
2.790 avisadors acústics, que és l'aparell que emet 
el so, entre els quals, 344 cruïlles semaforitzades 
amb avisadors acústics.  

Puntualitza que en la normativa d'Accessibilitat 
de la Generalitat de Catalunya no es contempla el 
semàfor acústic, mentre que sí s'incorpora al Pla 
d'Accessibilitat de l'Ajuntament, a partir de l'elabo-
ració conjunta d'un pla amb l'ONCE, a fi de sema-
foritzar la totalitat dels recorreguts habituals de les 
persones invidents i al qual es va donar compli-
ment ràpidament. Posteriorment, també es va pac-
tar amb la mateixa organització, que a partir d'a-
quell moment totes les renovacions de cruïlles 
semaforitzades incorporarien d'ofici l'avisador 
acústic, i aquesta és justament la fase que s'està 
duent a terme i que contempla 440 cruïlles més, i 
tot plegat significaria 3.941 nous avisadors acús-
tics, que representa el 26,8% de les cruïlles de la 
ciutat, que sumat al 20,7% actual, amb aquest pla 
s'hauria arribat a gairebé el cinquanta per cent de 
cruïlles amb avisadors acústics. 

La Sra. Martín agraeix l'esforç del regidor per 
justificar la resposta, però no es dóna per satisfeta 
perquè, d'entrada, ella ha constatat que la informa-
ció que reben està totalment distorsionada; en les 
seves preguntes no parlen de cruïlles, igual com en 
les respostes que fins ara els han donat tampoc no 
hi surten, sinó que responen per semàfors i les 
xifres sempre són diferents. D'altra banda, en el 
Pla d'Accessibilitat no hi consta, textualment, cap 
col·laboració amb l'ONCE, i entén que és fruit de 
converses i pactes posteriors a la redacció del 
document, i l'objectiu del Pla és sonoritzar tots els 
semàfors de la ciutat, que són aproximadament 
trenta-quatre mil. I conclou demanant una informa-
ció més entenedora dels motius pels quals encara 
no s'ha arribat als nivells especificats al Pla, si 
d'altra banda s'ha produït la renovació de nou mil 
semàfors que incorporen el sistema d'il·luminació 
LED. 
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El Sr. Narváez precisa que el semàfor LED no és 
una unitat de tres llums, sinó d'una de sola, i creu 
que la confusió ve de com entén la informació qui 
l'escolta; i reitera que un avisador acústic és una 
única unitat. Igualment, convida la Sra. Martín a 
posar-se en contacte amb tècnics de l'ONCE, que li 
explicaran la metodologia que segueix una persona 
invident per moure's per la ciutat, i insisteix que no hi 
ha cap persona amb aquest handicap que faci un 
recorregut que no conegui prèviament, i que ha fet 
diverses vegades acompanyat per un monitor, i sap 
quan es troba un semàfor en el recorregut elegit. 
Remarca, per tant, que de l'assignació del Pla d'Ac-
cessibilitat es va completar en el cent per cent i ara, 
sense esperar que l'ONCE els demani recorreguts 
complementaris, s'aprofita qualsevol renovació, 
tecnològica o d'obra, per implantar avisadors acús-
tics a totes els cruïlles de la ciutat. 

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal ERC: 
12. Està previst el canvi del sistema informàtic 

del Bicing a partir del mes de setembre? 
El Sr. Martínez formula la pregunta arran de les 

darreres avaries que s'han produït al servei Bicing i 
que han estat originades per la caiguda del sistema 
informàtic de manera aleatòria i generalitzada, tal i 
com han recollit molt mitjans de comunicació. Atès 
que ni en l'informe que va presentar el Sr. Narváez 
fa ben poc al Plenari, ni l'empresa tampoc no ha 
anunciat clarament que canviarà el sistema infor-
màtic, però altrament sí que hi ha informacions 
contradictòries sobre l'assumpte, i aquest és el 
motiu pel qual presenten la pregunta. 

El Sr. Narváez precisa que si el que es pregunta 
és si es canviarà el sistema informàtic per un altre 
a partir del setembre, la resposta és negativa; però 
sí que s'ha previst millorar l'actual i, a més, es re-
dissenya l'arquitectura de la base de dades actual, 
s'implementa un nou software d'ampliació smart-
bike –una nova generació del sistema informàtic–; 
es canvia l'infraestructura dels servidors amb l'en-
torn virtual; i es redunden les comunicacions des 
del servei de hosting. 

El Sr. Martínez lamenta que no es faci el canvi 
profund de tot el conjunt del sistema informàtic, i 
entenen que amb l'ampliació de l'smart-bike no 
s'elimina la incertesa que falli el sistema perquè, 
entre altres coses se sustenta en una plataforma 
windows obsoleta. 

Afegeix que, a més del sistema informàtic, el 
problema del Bicing és la mala gestió, i es remet a 
les declaracions del director de Clear Channel a la 
premsa on tracta els ciutadans de súbdits, no en-
tén la ciutat, ni el servei del bicing. 

Avança que demanaran una reunió per a la set-
mana vinent per demanar, exclusivament, la revo-
cació de la llicència a Clear Channel del servei del 
Bicing. 

El Sr. Narváez manifesta que té constància que 
fa molts mesos que el Grup d'ERC demana el ma-
teix, gosaria dir que, fins i tot, abans de la implan-
tació del servei, i es pregunta quin és el motiu real 
d'aquesta insistència; i aprofita per recordar-li que 
el sistema informàtic de Lió –ciutat que sempre 
posen com a exemple– va provocar una aturada de 
sis mesos del servei. 

Es dóna per tractada. 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 
Grup 

 
Del Grup Municipal CIU: 
13. Quines accions ha fet el govern municipal 

per donar compliment a la proposició aprovada per 
la Comissió de Seguretat i Mobilitat en sessió de 
12 de juliol de 2007 que indica: "Convocar la co-
missió cívica de la bicicleta per valorar l'impacte 
del bicing a Barcelona i elaborar una proposta d'ac-
tuació urgent del govern de la ciutat per adequar 
físicament i normativament la ciutat al fort creixe-
ment de l'ús de la bicicleta a Barcelona". 

El Sr. Freixedes precisa que aquest seguiment 
es remet a l'aprovació per aquesta comissió, el 12 
de juliol de 2007, de convocar la Comissió cívica 
de la bicicleta per valorar l'impacte del bicing i ela-
borar una proposta per establir i adequar una nor-
mativa atès el fort creixement de l'ús de la bicicleta 
a la ciutat, i de la qual no han tingut més coneixe-
ment des d'aquella data. 

El Sr. Narváez respon que han estat treballant 
molt en aquest assumpte a través de les reunions 
amb la comissió cívica de la bicicleta, i en les co-
missions; igualment, han escoltat les entitats i han 
tingut en compte les seves propostes. Precisa que 
actualment estan tramitant amb TMB que les bici-
cletes plegables puguin pujar al transport públic, o 
que es pugui adreçar els usuaris esporàdics a em-
preses de lloguer de bicicletes. 

El Sr. Freixedes observa que no és això el que 
es va aprovar fa un any, sinó que s'emplaçava, 
amb urgència, a adequar físicament i normativa-
ment la ciutat al creixent ús de la bicicleta; i la res-
posta del Sr. Narváez es refereix a algunes mesu-
res puntuals quant a l'ús de la bicicleta. Insisteix 
que actualment, la bicicleta es percep més com un 
problema que com una solució, i si fa un any de-
manaven abordar l'assumpte amb urgència, ara 
encara en requereix més. 

Conclou que no demanen només que el sistema 
bicing funcioni, sinó que la ciutat s'adapti de mane-
ra que la ciutadania comenci a percebre que la 
bicicleta és una solució i no un problema. 

El Sr. Narváez discrepa amb l'afirmació que no-
més s'han fet quatre coses; no veu que ampliar de 
set mil a quinze mil aparcaments per a bicicletes a 
la ciutat, amb l'objectiu d'arribar a vint-i-cinc mil a 
final del mandat, sigui prendre quatre mesures 
puntuals; recorda que també s'ha estès en trenta 
quilòmetres més la xarxa de carrils bici, i hi ha la 
intenció d'arribar als dos cents quilòmetres; i s'han 
compromès a millorar els carrils bici deficients. 
Comprèn que la realitat és polèmica per l'augment 
exponencial dels usuaris de la bicicleta, i entén que 
aquesta polèmica ha de servir per adaptar-s'hi i, 
òbviament la ciutat s'ha d'anar acomodant a la 
bicicleta; i l'acció més eficient que pot fer l'Ajunta-
ment és fer més carrils bici que és la millor política 
en favor de l'ús de la bicicleta. 

Es dóna per tractada. 
 

VI) Mocions 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les dotze hores i 
trenta minuts. 
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Comissió d’Hisenda i Pressupostos 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 17 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 18 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 17 de juliol de 2008, s‟hi reuneix la 
Comissió d‟Hisenda i Pressupostos, sota la presi-
dència de l‟Im. Sr. Jordi W. Carnes i Ayats. Hi as-
sisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Emma 
Balseiro i Carreiras, Carmen Andrés i Añón, Gem-
ma Mumbrú i Moliné, Montse Ballarín i Espuña, 
Antoni Vives i Tomàs, Sònia Recasens i Alsina, 
Francina Vila i Valls, Javier Mulleras Vinzia, Joa-
quim Mestre i Garrido, Xavier Florensa i Cantons, 
assistits pel secretari general de la Corporació, Sr. 
Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

També hi són presents l‟Im. Sr. Ramón Garcia-
Bragado i Acín, les Sres i els Srs.: Pilar Solans i 
Huguet, gerent de Finances, Sr. Antoni Rodríguez i 
Sivera, Sr. Andreu Puig i Sabanés, gerent munici-
pal, Sr. Eduard Vicente i Gómez, gerent de Serveis 
generals i Coordinació Territorial, Sr. Josep Maria 
Rius i Medina, director de Patrimoni, i Antonio Mu-
ñoz i Juncosa, interventor general. 

Excusen la seva absència la Ima. Sra. Sara 
Jaurrieta i Guarner, i els Ims. Srs.: Francesc Nar-
váez i Pazos, Eduard Freixedes i Plans i Jordi Cor-
net i Serra. 

S‟obre la sessió a les 12 hores i quaranta minuts 
El Sr. Carnes demana fer constar en la propera 

junta de portaveus les coincidències en els horaris i 
fer-hi una reflexió. D‟altra banda, es modifica 
l‟ordre del debat, que s‟inicia primer amb la propo-
sició del Grup de CIU sobre temes d‟ordenança 
fiscal (el punt 11), i tot seguit se segueix l‟ordre 
establert. 

El Sr. Vives agraeix que s‟avanci aquest punt, 
perquè també ha d‟assistir a l‟Àrea Metropolitana. 
A continuació, demana un replantejament de l‟im-
post sobre vehicles de tracció mecànica per tal 
d‟orientar aquest impost i el tractament en general 
d‟aquests vehicles dins la ciutat, en funció de con-
ceptes de sostenibilitat i potenciació d‟energies 
alternatives al petroli. Assenyala que l‟Ajuntament 
ja ho fa i dóna una bonificació del 75% d‟aquest 
impost als vehicles elèctrics o bimodals. A més, 
exposa que el ple del Congrés dels Diputats ja ha 
aprovat una resolució en la qual s‟insta el Govern a 
modificar l‟impost de circulació per lligar-lo a les 
emissions de CO2 dels vehicles, seguint l‟acció 
duta a terme per molts ajuntaments de l‟Estat.  

Li sembla que cal donar missatges coherents a 
la població a fi de potenciar o promoure un concep-
te integral de sostenibilitat. Per acabar, expressa la 
proposició-declaració del Grup de CIU i fa una 
crida al suport a aquesta iniciativa. 

El Sr. Mulleras mostra l‟acord del Grup del PP 
amb aquesta proposta i subratlla que és un dels 
temes que el PP demana des de fa molt temps. 
Recorda que la comissària europea, Loyola de 
Palacio, quan va ser vicepresidenta de la Comissió 
Europea i comissària d‟Energia i Transport, havia 

impulsat amb diverses directives i accions des de 
la Comissió Europea l‟any 2004, una racionalitza-
ció de la imposició i unes normes clares per tal que 
es poguessin ampliar els avantatges per als vehi-
cles ecològics o aquells vehicles que mediambien-
talment fossin més sostenibles. Indica també que 
es tracta d‟un tema que el PP ha portat en el seu 
programa electoral i expressa la seva ferma con-
vicció en la necessitat d‟incorporar en la fiscalitat 
dels vehicles aquests requisits mediambientals que 
considera fonamentals per poder tenir una millor 
fiscalitat verda i beneficiar la ciutat. 

El Sr. Florensa manifesta el seu vot en contra 
d‟aquesta proposició. En primer lloc, apunta a una 
qüestió de formes, perquè considera més adequat 
circumscriure aquesta qüestió al tema de les orde-
nances fiscals, el procés de debat i aprovació del 
qual tindrà lloc el mes de setembre. Diu que ales-
hores serà el moment de proposar bonificacions o 
subvencions d‟aquesta mena. 

En segon lloc, pel que fa al contingut de la pro-
posició presentada per CIU, el Grup d‟ERC entén 
que els vehicles que s‟estan comercialitzant ara i 
els que es comercialitzaran en el futur ja assumei-
xen molts dels nivells de CO2 que es marquen i 
que, en conseqüència, el mercat es regularà per si 
sol i no calen bonificacions fiscals. Finalment, opi-
na que tampoc no té sentit penalitzar persones que 
tenen un vehicle amb més antiguitat, perquè es 
tractaria d‟un procés natural i s‟anirà rectificant tot 
sol amb la renovació del parc de vehicles. 

El Sr. Mestre expressa el vot contrari a aquesta 
proposició malgrat compartir la necessitat que al-
guns impostos incorporin criteris mediambientals 
en la seva configuració. Creu que la proposta del 
Grup de CIU tindria un impacte relativament petit 
sobre l‟objectiu que es pretén, que és la reducció 
de danys ambientals produïts pel trànsit. En aquest 
sentit, opina que l‟impost grava la disposició d‟un 
vehicle i diu que els estudis que s‟han realitzat i 
que s‟estan realitzant en matèria d‟emissions indi-
quen que cal incidir especialment en la utilització 
del vehicle, perquè és on s‟incideix sobre les emis-
sions i sobre la modificació dels hàbits de mobilitat 
per part de la ciutadania. Per acabar, li sembla 
important seguir aplicant instruments, com ara els 
vinculats a l‟aparcament o a l‟àrea verda en el cas 
de Barcelona, perquè contribueixen a avançar cap 
a una mobilitat més sostenible, que és l‟objectiu 
final. 

La Sra. Ballarín vota en contra d‟aquesta propo-
sició-declaració del Grup Municipal de CIU per 
diferents raons. Primerament, assenyala també 
l‟oportunitat i el moment, perquè entén que aquests 
debats s‟han de fer quan es debaten les ordenan-
ces fiscals, que serà tot just tornar de les vacances 
d‟estiu. Això no obstant, recorda que l‟objectiu és 
plenament compartit, però que la via plantejada 
dels beneficis fiscals, tal com la configura el Grup 
de CIU, no aportaria gran cosa al que tenim a ho-
res d‟ara. Recorda que l‟Ajuntament té establert un 
75% de bonificació a la quota dels vehicles elèc-
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trics o bimodals i, a més a més, a vehicles que 
utilitzen exclusivament com a combustible biogàs, 
gas natural comprimit, metà, metanol, hidrogen o 
derivats d‟olis vegetals, que són precisament tenen 
una emissió de CO2 menor. 

Continua el seu discurs apuntant el tema de 
l‟acreditació. Esmenta la fitxa tècnica de fàbrica a 
la qual ha fet referència el Grup de CIU, i rebat que 
aquesta fitxa tècnica de fàbrica descriu les caracte-
rístiques d‟un vehicle nou, si bé a l‟hora de la con-
taminació és molt important l‟ús que se‟n fa 
d‟aquest vehicle. Per això, explica que al rendiment 
del vehicle cal sumar-hi el comportament al volant, 
el temps i altres factors tècnics, com el manteni-
ment del vehicle, i que aquest fet dificulta l‟apli-
cació d‟un impost de caràcter periòdic i que any 
rere any es facin les comprovacions d‟aquestes 
emissions reals. A més, pensa que també s‟ha de 
tenir en compte la incidència econòmica de l‟impost 
de vehicles considerat com a car, però les tarifes 
del qual porten congelades des de l‟1 de gener de 
1989. Tenint en compte que en aquest període la 
inflació mitjana ha intervingut sobre les quotes 
d‟aquest impost i les ha reduït en el 108%, si actu-
alment haguéssim de mantenir el mateix valor real 
de les tarifes a l‟any 1989, afirma que hauríem de 
multiplicar aquestes tarifes per 2,8. Per tant, entén 
que aquesta mesura contribuiria a minvar més 
encara un impost que, com a conseqüència del pas 
del temps, perd capacitat per finançar la despesa 
de la ciutat. 

El Sr. Vives refuta que no es discuteix la quota 
sinó l‟element pedagògic implícit en un impost 
d‟aquesta mena. Quant a l‟oportunitat de la propos-
ta, indica que en la seva opinió els grups de 
l‟oposició tenen una oportunitat que és constant, i 
que és mirar d‟anar controlant o adreçant la feina 
del Govern Municipal cap on els sembla i quan els 
sembla que s‟ha de fer. Qualifica d‟absolutament 
lícit que el partit de Govern respongui que és ino-
portú, però diu que no entén la posició del Grup 
d‟ERC en aquest sentit, perquè quan la proposta 
es va presentar durant el període d‟al·legacions, 
ERC també hi va votar en contra, i dedueix que 
s‟ha de tractar d‟una qüestió molt més conceptual, i 
no tant d‟oportunitat.  

A continuació, argumentant-ne un cert coneixe-
ment i oferint-se per donar les explicacions addici-
onals adients, aclareix que aquest tipus de mesu-
res, tant de consum, com de desgast del material, 
sempre tenen comportaments d‟ús mitjans, amb un 
control –en aquest cas del CO2– que es produeix a 
partir d‟una fitxa tècnica elaborada per uns engi-
nyers que coneixen perfectament quins són 
aquests usos mitjans. Especifica que quan aquests 
usos mitjans es calculen per escrit, és quan entren 
en funcionament els controls via ITV i posa 
l‟exemple de ciutats com Alacant, Màlaga i Sara-
gossa, que ja ho apliquen i han donat un pas en 
aquesta via. Per tancar, expressa el desig de dis-
cutir durant la sessió aquest assumpte i que en el 
pròxim període pressupostari es recullin mesures 
en aquest sentit, que consideren imprescindibles 
per fer una pedagogia efectiva i per incentivar les 
persones que fan una opció determinada per una 
mena d‟ús que li sembla convenient per a tothom. 

El Sr. Mulleras intervé de nou per defensar el 
dret de l‟oposició de seguir fent propostes de millo-
res per a la ciutat, sobretot perquè la realitat és 
canviant i és flexible després de l‟aprovació d‟un 
pressupost i unes ordenances. Finalment, vol cons-
tatar que el tripartit a la Comissió d‟Hisenda des de 
fa un temps segueix aixecant la bandera de la re-
captació, però deixa de banda la bandera de la 
sostenibilitat. 

El Sr. Florensa respon al Sr. Mulleras que, sen-
se qüestionar el dret de ningú a presentar les pro-
postes que vulgui, simplement des d‟un punt de 
vista de formes i totalment de manera constructiva, 
cal esperar al debat de les ordenances fiscals, 
perquè hi ha propostes com aquestes que es po-
den formular molt més a fons i sense la limitació 
que dóna una comissió i els pocs minuts d‟in-
tervenció de què es disposa. D‟altra banda, reco-
neix que el punt de vista contrari del seu Grup a 
aquesta proposició no és de formes, sinó concep-
tual. Creuen que aquesta regulació es durà a terme 
de manera automàtica a través del mercat i que en 
els propers anys, ajudats per aquest context 
d‟encariment del preu del petroli, etcètera, segura-
ment tots els vehicles que no funcionen amb petro-
li, entre altres els vehicles elèctrics, poden tenir un 
paper important. En la seva opinió, l‟Ajuntament 
hauria de ser el primer a començar a facilitar la 
generalització o el major ús d‟aquests tipus de 
vehicles donant, per exemple, gratuïtat a la zona 
verda i a la zona blava a les persones que adqui-
reixin un vehicle d‟aquestes característiques o amb 
altres mesures com posar punts de càrrega 
d‟aquest tipus de vehicles en espai públic o en 
pàrkings de BSM. En definitiva, crear una sèrie de 
situacions que afavoreixin l‟arrelament d‟aquest 
vehicles perquè segons el seu parer és l‟opció més 
de futur i més útil. Esmenta ciutats com París, que 
van molt per davant en aquest tema, i on ja 
s‟estudia un sistema similar al del Bicing però amb 
cotxes elèctrics, si bé diu que segurament a Barce-
lona encara hi ha molt a millorar amb el Bicing i 
potser val més que ens concentrem de moment en 
la bicicleta, sense deixar de tenir aquests elements 
en l‟horitzó. 

La Sra. Ballarín fa el tancament de la proposta i 
contesta al Sr. Mulleras, quant a les banderes, que 
malauradament és un problema de quota, perquè 
si s‟afegeix l‟element pedagògic esmentat pel Sr. 
Vives, s‟ataca inevitablement la quota de l‟impost, 
una quota que continua aportant els mateixos di-
ners a l‟Ajuntament de Barcelona des de fa molts 
anys. En qualsevol cas, assenyala que comparteix 
la necessitat que hi hagi aquest element pedagògic 
i que això ha fet que des de l‟any 2003, quan va 
entrar en vigor la nova Llei d‟hisendes locals, hi 
hagi aquesta bonificació i aquesta subvenció que, 
a més a més, ha anat variant en el temps.  

Quant al tema de consums mitjans, reitera que 
en el tema de bonificacions i subvencions d‟aquest 
tipus tampoc no estan tancats i que en el debat 
d‟ordenances, com s‟havia apuntat, s‟han anat 
replantejant aquestes bonificacions i subvencions 
al llarg del temps. Expressa la voluntat de continu-
ar estudiant-ho, perquè hi hauria la possibilitat de 
variar o modular la configuració d‟aquestes mesu-
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res, malgrat que no considera adequat que es faci 
com a proposta i en aquells moments. 

La Sra. Ballarín expressa el vot contrari del 
PSC, el Sr. Mestre expressa el vot contrari d‟ICV-
EU i A, el Sr. Vives expressa el vot favorable de 
CIU, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot contrari d‟ERC. 
Es rebutja. 

 
 

I) Aprovació de l‟acta de la sessió anterior 
 
El Sr. Mulleras recorda que en la sessió anterior 

el Grup del PP havia demanat informació sobre les 
places de discapacitats en aparcaments i manifes-
ta que encara no l‟han rebuda. La sol·licita de nou. 

S’aprova. 
 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d‟ofici 
 
En compliment de l‟article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 

 
1. Sector de Serveis Generals 

Del tercer tinent d‟alcalde, de data 9 de juny de 
2008, que aprova modificacions de crèdit del Pres-
supost 2008 (Generació de crèdits per ingressos), 
per un import d‟1.032.408,14 euros. 

 
2. Sector de Serveis Generals 

Del tercer tinent d‟alcalde, de data 9 de juny de 
2008, que aprova modificacions de crèdit del Pres-
supost 2008 (Generació de crèdits per ingressos), 
per un import de 969.419,40 euros. 

 
La Sra. Recasens demana accés als dos expe-

dients. 
 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Evolució de l‟eficàcia en la recaptació i la mi-

llora de les garanties als contribuents.  
El Sr. Carnes, d‟acord amb la conversa mantin-

guda amb la representant de CIU, la Sra. Reca-
sens, que formula una pregunta en el punt 15, 
proposa fer el debat de l‟informe i incorporar-hi 
aquesta pregunta. A continuació, obre pas al debat 
sobre l‟evolució de l‟eficàcia en la recaptació i la 
millora de les garanties als contribuents i dóna la 
paraula el gerent de l‟Institut Municipal d‟Hisenda. 

El Sr. Rodríguez indica que el president de la 
Comissió i la presidenta del Consell Rector van 
demanar l‟elaboració d‟un informe a partir d‟un any 
concret. Explica que s‟ha va escollit el període 
2000-2007 a fi d‟estudiar l‟evolució i l‟eficàcia en la 
recaptació. Seguidament, mitjançant unes transpa-
rències, presenta el model de gestió dels ingressos 
de les administracions tributàries.  

Indica en primer lloc el model de l‟Estat i el de la 
Generalitat en què el ciutadà presenta una autoli-
quidació i s‟autoliquida davant de qualsevol de les 

dues administracions. Per la seva banda, els ajun-
taments fan els lliuraments des del propi ajunta-
ment cap als domicilis, i els ciutadans poden triar 
l‟opció de pagament que més els convingui. A con-
tinuació, enumera els procediments de gestió dels 
ajuntaments: en primera instància, els tributs de 
cobrament periòdic, que són els padrons i que 
tenen, d‟acord amb el calendari fiscal de l‟Ajun-
tament de Barcelona, l‟opció de pagament domici-
liat o no domiciliat. Després hi hauria les liquidaci-
ons i les autoliquidacions. Això no obstant, en una 
presentació visual indica com dins dels ingressos 
de tributs, els rebuts de cobrament periòdic repre-
senten el 61% del total d‟ingressos de tributs, un 
24,2% són les liquidacions i un 14,9% serien les 
autoliquidacions. D‟aquest 61% que correspon als 
padrons, n‟hi ha que domicilien el seu pagament al 
llarg de l‟any. L‟any 2007, l‟IBI, en nombre d‟ob-
jectes, va ser del 86%, l‟IAE del 65% i l‟impost de 
circulació del 30,5%. Assenyala que l‟impost de 
circulació és el més baix i històricament sempre ha 
estat el més baix, perquè s‟entén que no només es 
mou l‟objecte sinó que també es mou el subjecte. 
Malgrat tot, indica que la xifra total dels objectes 
tributaris de l‟Ajuntament de Barcelona que estan 
domiciliats és del 61,5% i valora que aquesta xifra 
denota confiança en el sistema. 

Pel que fa a la distribució de la recaptació de tri-
buts corresponent a l‟any 2007, afirma que el 
95,3% es va fer en període voluntari i el 4,7% en 
període d‟executiva. 

Referent a les multes de trànsit, explica que re-
quereixen una mica més d‟esforç. Quan es produ-
eixen infraccions de circulació, primer hi ha una 
notificació de denúncia que s‟ha de fer arribar a 
mans del titular del vehicle abans de tres mesos de 
la data d‟infracció i que dóna l‟opció de pagament 
amb el 50% de descompte. A continuació, si no 
s‟ha pagat en la notificació anterior, exposa que 
s‟envia la notificació de sanció, amb un termini de 
quatre mesos des de la notificació de la denúncia. 
Si tot i així no es fa el pagament amb aquesta noti-
ficació, comenta que s‟inicia la provisió d‟apressa-
ment, abans d‟un any de la data de la infracció, i 
que comporta el recàrrec més els interessos. Qual-
sevol d‟aquests tres documents poden ser pagats 
mitjançant oficines bancàries, el telèfon 010 o In-
ternet. Aquests serien els cobraments per via vo-
luntària. 

Seguidament, parla del cobrament per l‟execu-
tiva, que inclou els recàrrecs més els interessos, i 
prescripció –per a tributs la prescripció són quatre 
anys i per a multes és un any. Després del cobra-
ment per l‟executiva, si no es cancel·la el deute, 
s‟entra en la fase d‟embargament. Es poden em-
bargar comptes bancaris o béns mobles o immo-
bles. En aquest punt, indica que poden succeir tres 
coses: que les multes es cobrin, que siguin inco-
brables o que prescriguin. En moltes ocasions, 
l‟incobrable esdevé prescrit, perquè passa l‟any 
abans no s‟hagi efectuat l‟embargament i d‟ofici es 
dóna la prescripció. Justifica que l‟incobrable no és 
dóna abans perquè l‟embargament del compte 
corrent no és senzill: cal enviar una cinta amb tots 
els deutors a totes les entitats bancàries, les quals 
contesten aportant la informació de tots els comp-
tes bancaris corresponents a cada NIF. L‟Institut ha 
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de triar un banc i un compte, i si el triat està can-
cel·lat o no té saldo, s‟ha d‟esperar un mes més 
per triar-ne un altre. Explica que són processos 
que fan que, a vegades, passi l‟any, i com que són 
operacions vencibles, prescriuen. De tots els expe-
dients que s‟obren per faltes prescrites, entre un 75 
i un 85% correspon a multes, perquè el temps de 
reacció és inferior (un any); el pagament de tributs 
és bastant més alt.  

Quant a la distribució dels ingressos de tributs i 
multes corresponent a l‟exercici 2007, assenyala 
que el 93,2% són tributs i el 6,8% són multes. Fent 
referència al liquidat, el 91% són tributs i el 9% són 
multes. Fa aquesta distinció per estudiar l‟impacte 
que les multes poden tenir en els ingressos de 
l‟Institut Municipal d‟Hisenda. 

Pel que fa a la recaptació de multes, un 57% 
dels infractors paga amb la denúncia, és a dir, amb 
el 50% de descompte; un 9,2% paga amb la san-
ció, i un 34,2% paga amb l‟executiva, que en 
aquest cas és la notificació d‟apressament més els 
embargaments de comptes corrents o de béns 
immobles o de mobles o cotxes que subhasten per 
cancel·lar deutes relacionats amb deutors de 
l‟Ajuntament. 

Pel que fa les notificacions, explica el tema dels 
absents, reconeix la impossibilitat en alguns casos 
de lliurar el document al deutor, però afirma que el 
sistema funciona. Un cop es té accés a la finca de 
l‟absent, les empreses de notificació tenen l‟obli-
gació de dipositar el document a la bústia, però 
sovint la bústia no té nom, només hi posa el pis i la 
porta i, per una qüestió de protecció de dades, no 
s‟hi pot deixar el document. Per demostrar-ho, 
s‟han establert els codis "lliurat", "signat i lliurat en 
mà", "absent", "desconegut", "adreça incorrecta", 
"rebutjat" o "altres". El 40% dels absents paga amb 
la notificació de denúncia quan troba el document 
de pagament a la bústia. El 49,3% ha pagat gau-
dint del 50% de bonificació. Diu que no es pot ex-
trapolar que l‟altre 50% no vol gaudir de la bonifi-
cació, perquè en ocasions n‟hi ha que presenten 
reclamacions, que es desestimen o s‟estimen en 
funció de cada cas.  

A continuació, desglossa els problemes de la 
notificació: 1) Falta d‟actualització de domicilis, 
com ara tenir adreces diferents al DNI i per al vehi-
cle, perquè no s‟han actualitzat les dades a la Pre-
fectura Provincial de Trànsit. Aquesta diferència 
provoca que la primera infracció no es rebi, i possi-
blement es rebi la segona perquè s‟hagi fet la re-
cerca en el padró d‟habitants. Per aquest motiu, 
afirma que s‟estan aplicant mecanismes per canvi-
ar automàticament l‟adreça del vehicle quan hi hagi 
un canvi de padró d‟habitants; 2) Absència als 
domicilis: la franja horària de notificació és de 9 del 
matí a 9 del vespre. En moltes ocasions, la franja 
horària de la segona visita és de 18 a 21 h, per 
tenir més possibilitats de trobar el titular del docu-
ment; 3) Desconeixement entre els veïns; 4) Im-
possibilitat d‟accés a les finques: si no hi ha accés 
físic per accedir a la finca, és impossible dipositar 
la notificació a les bústies; 5) Identificació defectu-
osa de les bústies. 

D‟altra banda, dóna a conèixer les millores asso-
lides que han permès millorar les dades de recap-
tació i l‟eficàcia, tant per als tributs com per a les 

multes. Quant als tributs, n‟enumera la domicilia-
ció mitjançant Internet, l‟adhesió al padró electrò-
nic –que és conciliar els objectes tributaris abans de 
l‟1 de gener per buscar l‟error zero l‟any següent–, 
l‟autoliquidació de plusvàlua per Internet, l‟encreua-
ment d‟informació amb altres administracions i 
l‟adhesió al conveni signat entre l‟Agència Tributària 
i la Federació Espanyola de Municipis –que permet 
a l‟Agència retenir devolucions dels diferents im-
postos, majoritàriament devolucions de la renda 
per deutors amb els ajuntaments. Comenta que 
l‟any passat van cobrar 6 milions d‟euros de deu-
tors de l‟Ajuntament de Barcelona. Posa l‟exemple 
de la renda d‟enguany amb 5 milions d‟euros retin-
guts per l‟Agència Tributària per deutors amb 
l‟Institut, majoritàriament multes, i per sobre de les 
xifres del mateix moment l‟any anterior. Les millo-
res en multes de trànsit han estat: possibilitat de 
pagament immediat mitjançant les PDA; l‟ús de la 
PDA per part de la Guàrdia Urbana (la butlleta 
groga és una notificació i es pot anar a pagar); la 
notificació de la infracció en el moment de retirar el 
vehicle per acció de la grua (quan algú va a retirar 
a la grua hi ha la possibilitat de pagar també la 
infracció; el 54% ho fa); la possibilitat d‟identificar el 
conductor de la infracció quan són persones jurídi-
ques mitjançant un producte a través d‟Internet que 
fa la notificació per via electrònica en comptes de 
paper; el conveni de col·laboració amb la Generali-
tat per temes de multes i la certificació ISO 9001 
per a la gestió de les notificacions de l‟Institut. 

Quant a la recaptació de tributs, presenta la grà-
fica de l‟evolució de l‟any 2000 al 2007, i en desta-
ca l‟augment de gairebé 4 punts (del 90,0% al 
93,7%). Les anul·lacions (amb un 4,7%) no sempre 
són anul·lacions que descomptin el total liquidat, 
sinó que ho són per canvi de titularitat, un canvi del 
qual se n‟assabenten quan un titular aporta la do-
cumentació.  

Referint-se a les multes de trànsit, qualifica 
l‟evolució d‟espectacular. L‟any 2000 la xifra de 
multes se situava en el 29,3%, i posteriorment se‟n 
va cobrar el 23,6%, amb un total actual del 52,9%. 
Del 2006 al 2007, la millora ha estat de gairebé 4 
punts (del 50,2% al 53,8%), és a dir, que ja s‟ha 
cobrat el 54% de les infraccions del 2007, de ma-
nera que projectant els resultats es podria assolir 
un cobrament del 75%, segons explica. Fins i tot 
pensa que es pot assolir aquest percentatge en 
menys temps per l‟acció efectiva de l‟Agència Tri-
butària. 

Exposa els projectes futurs de millora que po-
dran beneficiar el cobrament futur, és a dir, incre-
mentar els cobraments tant de tributs com de mul-
tes: 1) Les gestions actuals amb l‟Ajuntament, amb 
la Plataforma de l‟Administració Oberta de Catalu-
nya, per a la recerca i la millora de les adreces i les 
dades dels deutors amb l‟Ajuntament de Barcelo-
na. Es tracta d‟un encreuament massiu al qual s‟hi 
podran adherir municipis i administracions públi-
ques a fi d‟obtenir informació i optimar les seves 
bases d‟informació. 2) S‟ha sol·licitat l‟accés en 
línia a les bases de dades de la DGT per verificar 
les titularitats dels vehicles, tant a efectes de padró 
com a efectes de les infraccions de circulació. Ac-
tualment, l‟intercanvi d‟informació facilitada per la 
DGT té lloc un mes i mig més tard. Això és per ell 
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un avenç aconseguit amb la creació de l‟Institut 
l‟any 1994-1995, perquè abans es rebien en paper 
i passats quatre o cinc mesos, un fet que generava 
molts problemes d‟identificació del veritable titular 
del vehicle i reclamacions. Conclou que la conne-
xió en línia serà molt més beneficiosa perquè so-
vint són denúncies imposades no tramitades; en-
trant a la base de dades de la DGT, totes les 
denúncies que imposi la Guàrdia Urbana, quan el 
vehicle estigui donat d‟alta a la DGT, es podran 
notificar per correu i, en cas d‟impagament, es 
podrà portar la llista a l‟Agència Tributària. 3) Avi-
sos per SMS: a través de la carpeta del ciutadà i 
de la carpeta d‟empreses, es vol informar el titular 
d‟una notificació que no ha pogut ser lliurada, quan 
s‟hagi adherit a aquest sistema d‟avisos. 4) La 
notificació telemàtica: crear una bústia d‟adminis-
tració pública per poder fer notificacions telemàti-
ques; cada ciutadà podrà veure en aquella bústia 
totes les notificacions relacionades amb l‟Admi-
nistració Pública de Catalunya.  

Per acabar, resumeix que creuen que aquestes 
propostes, i sobretot els convenis de l‟Agència i el 
conveni de la Generalitat, principalment pel tema 
de multes, que és on hi ha més incobrables pres-
crits, milloraran substancialment el percentatge de 
cobrament. 

El Sr. Carnes agraeix la presentació de 
l‟informe. Atesa l‟extensió, proposa entrar en el 
debat i lligar-lo alhora amb la pregunta que preveia 
formular el Grup de CIU. 

La Sra. Recasens diu que dins del tema de les 
prescripcions, les notificacions i els cobraments de 
les multes, no solament ens hem de referir a les 
multes de trànsit sinó també a les de les Ordenan-
ces. Recorda el debat al voltant del civisme viscut 
durant el mandat anterior fins a l‟aprovació d‟una 
ordenança de civisme. Per tal de comprovar 
l‟eficàcia d‟aquesta norma, entre altres factors, diu 
que s‟analitzava el cobrament de les multes i que 
es va detectar que aquest percentatge de cobra-
ment era molt baix, fins al punt de poder titllar les 
normes de vulnerables si l‟instrument per fer-les 
complir fallava. Subratlla que és una alerta formu-
lada també pel Síndic de Greuges i l‟interventor. 

Tot seguit, formula dues preguntes. Manifesta 
que en el seu informe de l‟any 2006, el Síndic els 
va fer una proposta molt concreta quan van detec-
tar aquestes mancances amb les notificacions i 
explicita que encara no n‟ha obtingut resposta. 
Específicament, el Síndic suggeria modificar la 
normativa de circulació viària pels domicilis poten-
ciant el sistema de les notificacions telemàtiques i 
l‟increment de les col·laboracions amb l‟Adminis-
tració. Suposa que aquest increment de col·laboració 
amb l‟Administració és l‟explicat pel Sr. Rodríguez 
pel que fa a Hisenda, la Direcció General de Tri-
buts, etcètera, però entén alhora que quan una 
figura com el Síndic de Greuges fa aquesta notifi-
cació a l‟Ajuntament i l‟adverteix o li aconsella un 
procediment, és bo que les administracions res-
ponguin. L‟any 2007, el Síndic torna a alertar i vol 
saber molt concretament si, arran del gran nombre 
de queixes que rep, tal com marca el reglament de 
serveis postals, les persones que van als domicilis 
per segona vegada i no hi troben ningú, deixen a 
les bústies l‟avís d‟arribada. 

D‟altra banda, opina que l‟autocrítica és neces-
sària, i confessa que l‟han sobtat els arguments 
explicats en l‟informe per defensar que els docu-
ments no arribin als destinataris malgrat els intents. 
Recorda aquests arguments exposats i diu que 
d‟aquests arguments s‟extreu la conclusió que la 
culpa és del ciutadà. Corresponent a l‟exercici de 
2005, explica que l‟any 2006 l‟interventor va identi-
ficar una fallida en el sistema informàtic i dóna 
dades i que alerta del baix grau de recaptació de 
determinats ingressos causats per notificacions 
defectuoses fetes per l‟Ajuntament, retards impor-
tants de les notificacions, mancança formal 
d‟aquestes, absència de notificacions formals que 
puguin desplegar els seus efectes pel deute degu-
dament liquidat", etcètera, i que els hauria agradat 
que l‟informe de l‟Institut recollís defectes formals 
de notificació i les vies per millorar-los.  

Per acabar, del total d‟ingressos que l‟Ajun-
tament no ha cobrat en els darrers cinc anys, pre-
gunta quin és, durant aquests darrers cinc anys, el 
total de multes que no ha arribat a entrar al sistema 
o que han estat mal notificades, i que per tant la 
causa que hagin prescrit o que no es puguin recap-
tar siguin aquests dos supòsits. 

El Sr. Mulleras agraeix l‟informe fet i critica que 
estigui molt concentrat en el tema de les infracci-
ons de trànsit, perquè els hauria agradat un infor-
me una mica més obert que analitzés alhora altres 
infraccions de les ordenances, específicament els 
ingressos tributaris.  

També està en desacord que la responsabilitat 
de no trobar una persona al domicili sigui només 
de l‟infractor, perquè la majoria d‟infractors segu-
rament actuen de bona fe i estan treballant. Creu 
que s‟han de millorar aquests canals de comun i-
cació, i donar-los a conèixer als ciutadans. De-
mana que se li expliqui de l‟informe un fenomen 
corresponent a l‟any 2000, en què disminueixen 
les multes per anul·lació però incrementen les 
multes pendents de cobrament. I vol també una 
explicació més a fons del canvi que hi ha 
d‟incobrable a prescrit, i saber quin és l‟efecte 
d‟aquesta situació. 

D‟altra banda, indica que l‟Ajuntament de Barce-
lona ara per ara té 456 milions d‟euros pendents de 
cobrament en impostos i taxes, i expressa que el 
PP ho considera un greuge comparatiu contra 
aquelles persones que paguen els seus impostos, 
taxes i multes. Expressa que l‟informe d‟aquest any 
de l‟interventor assenyala com a causa més impor-
tant d‟aquests impagaments els retards en les noti-
ficacions i la mancança formal d‟aquestes, i que 
per tant, l‟Ajuntament hi té una responsabilitat. 
Sumant el 2006 i el 2007, indica que han prescrit 
88,7 milions d‟euros.  

El Sr. Florensa agraeix l‟informe i l‟explicació 
presentada. Els ha quedat molt clar quin és el pro-
cés i els graus de pagament o impagament. Pel 
que fa als impostos, opina que els percentatges de 
pagament són satisfactoris. Pel que fa a multes, 
creu que és evident que en els últims anys s‟han 
introduït millores, com el fet que es busquin meca-
nismes perquè una infracció comesa per una per-
sona en un altre municipi que no és el seu, s‟acabi 
pagant. O el fet de mesures d‟accés a la base de 
dades de la Direcció General de Trànsit.  
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Coincideix que l‟accés als domicilis de les per-
sones és un problema i creu que s‟han de posar 
mecanismes que permetin superar aquestes difi-
cultats, com ara adequar i ampliar encara més els 
horaris del personal que porta la notificació, o bus-
car solucions que permetin arribar millor a les per-
sones. Considera que és un dels aspectes que 
queden pendents. 

El Grup d‟ERC vol saber en l‟àmbit de les infrac-
cions per incompliment d‟ordenances, quin és el 
grau de compliment del pagament d‟aquestes in-
fraccions, en quin nombre es produeixen i quin 
percentatge representen.  

Finalment, pregunta si és un defecte de forma 
del sistema el fet que de vegades quan hi ha un 
embargament de compte o es carrega directament 
la infracció en el compte corrent, es faci a comptes 
corrents que no són únicament de la persona que 
ha comès la infracció, sinó que estan també a nom 
d‟una altra persona, i vol saber si això es pot fer o 
no. 

El Sr. Mestre agraeix l‟informe presentat. Reco-
neix la bona feina feta per l‟Institut Municipal 
d‟Hisenda i subratlla la millora en la recaptació. I, 
expressa l‟interès pels projectes de futur exposats 
que contribuiran a la millora de la recaptació. 

El Sr. Rodríguez contesta la pregunta formulada 
sobre les notificacions de multes a les bústies i 
aporta la dada que el 40% dels absents ha pagat 
en primera notificació, és a dir, que l‟han trobada a 
la bústia. Subratlla la necessitat de continuar publi-
cant les notificacions al BOP i destaca que el ma-
teix Síndic li va transmetre personalment que 
l‟Institut Municipal d‟Hisenda és una de les cinc 
administracions públiques de Catalunya que con-
testa més aviat les queixes rebudes dels ciutadans 
i que en fa més cas. Argumenta que segons la llei, 
una notificació publicada al BOP es considera noti-
ficada i que no pensa en cap cas que la culpa sigui 
del ciutadà. Diu que entén que els ciutadans hagin 
d‟anar a treballar i es moguin amb llibertat, i que 
rebrien queixes si les notificacions es fessin a les 
onze de la nit, però que considera que l‟horari de 9 
a 21 h és bo i que esmercen molts esforços per 
defensar les garanties del ciutadà. 

Quant al sistema de notificació, no interpreta de 
l‟informe de l‟interventor que la situació sigui greu, 
perquè si fos el cas l‟interventor faria una nota re-
paradora dient que el sistema no funciona, i no 
s‟assolirien els percentatges de cobrament actuals 
ni el creixement experimentat, sobretot en matèria 
de trànsit. Això no obstant, assegura l‟interès de 
defensar en tot moment les garanties del ciutadà, i 
que per aquest motiu es volen crear les carpetes a 
Internet, que el ciutadà doni d‟alta per rebre els 
avisos d‟infracció. 

Pel que fa als greuges comparatius, fa al·lusió al 
conveni amb la Generalitat, que defensa les garan-
ties dels ciutadans i trenca aquest greuge compa-
ratiu gràcies a la possibilitat d‟embargament del 
compte corrent en cas de deute, tant per part de la 
Generalitat com de l‟Agència Tributària. Ara bé, 
també reconeix que hi ha morositat. 

Finalment, explica la decisió de no recollir la res-
ta infraccions en l‟informe perquè les multes de 
trànsit en són el gruix i representen el 98% de les 
prescripcions. 

Insisteix que l‟Institut Municipal d‟Hisenda no vol 
carregar la responsabilitat dels impagaments no-
més als ciutadans, i que s‟estan posant els mitjans 
perquè això no succeeixi. Després fa al·lusió a les 
empreses que recorren les multes i es llegeixen el 
BOP. Aquestes empreses creuen la informació 
amb bases de dades que tenen de Telefònica i 
truquen o es presenten com a concessionaris de 
l‟Ajuntament en matèria de multes, i aconseguei-
xen clientela que no veuen mai. Tot funciona a 
través de transferències. També explica que man-
tenen una partida d‟escacs amb els grups que 
miren d‟entrar moltes reclamacions de multes per 
mirar d‟allargar el procés de manera que prescri-
gui. Diu que no ho estan aconseguint, però que els 
obliguen a moure‟s, i es mouen. 

Recuperant el tema d‟incobrables, explica que hi 
ha contribuents que no tenen NIF. Hi ha recursos 
per trobar aquestes persones, les busquen i les 
troben, però les quantitats són importants, i per 
això opina que el creuament facilitarà molt les tas-
ques massives i millorarà la informació de base 
dels deutors. Quant a l‟embargament del compte 
corrent, diu que és legal: si és titular, és legal –per-
què d‟altra manera no es faria. 

La Sra. Ballarín respon a la pregunta de les mul-
tes i assenyala que és molt més fàcil evitar que 
prescrigui un tribut que no pas evitar la prescripció 
d‟una multa, perquè per a un tribut l‟Administració 
compta amb quatre anys, i només amb un any en 
el cas de les multes. Això fa que davant la impos-
sibilitat de cobrament per la via executiva, s‟incorri 
en la situació de prescripció del deute quan en 
realitat el que succeeix és que el deute és incobra-
ble en aquest termini. 

Pel que fa al retard en les notificacions, diu que 
obeeix a actuacions que s‟efectuen fora del termini 
d‟un any, en molts casos provocat pel retard que 
suposa la publicació per edictes quan la notificació 
no ha pogut ser lliurada en mà.  

Concreta les dades referents a anul·lacions de 
sancions per prescripció dels darrers cinc exercicis, 
amb les quantitats i els percentatges. Relatives al 
2007, indica que no n‟ha prescrit cap, mentre que 
l‟any 2006 el percentatge és del 2,1% (un total de 
2.300 milers d‟euros). Del 2005, 14,123 que és el 
14,9% dels drets liquidats en l‟exercici. El 2004, 
23,7, que és el 26,5% del total, i el 2003, el 27,5, 
que és el 33,5% del total. En conseqüència, desta-
ca que són dades molt positives, perquè les dades 
d‟esperança de cobrament en matèria de sancions 
de trànsit se situen en un 65%. El 35% restant 
s‟acaba anul·lant per incobrable, prescripció o es-
timació de recurs. Això parlant de quanties. Ex-
pressat en nombre de multes, manifesta que 
l‟esperança de cobrament del nombre de multes és 
del 75% del total. 

Com a fet molt indicatiu de l‟elevat grau 
d‟eficàcia de la recaptació dels tributs, afegeix que 
les anul·lacions per prescripcions no han arribat en 
cap dels darrers anys al 4% del total. L‟anul·lació 
respecte del total l‟any 2006 és del 0,3%, de l‟1,7% 
el 2005, el 2,7% del total el 2004, i el 3,2% del total 
l‟any 2003. 

La Sra. Recasens manifesta que no qüestiona la 
professionalitat del personal de l‟Institut i pregunta 
al director de l‟Institut Municipal d‟Hisenda si està 
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en disposició d‟afirmar que el 100% dels notifica-
dors segueixen el reglament de serveis postals. 
També rebat que si el 45% de les multes de 
l‟ordenança no arriben al sistema, aquest problema 
detectat per l‟interventor en una auditoria s‟ha de 
considerar greu i com un problema greu del siste-
ma informàtic del Servei Integral de Recaptació 
(SIR). 

Per últim, sol·licita a la Sra. Ballarín la informació 
aportada per escrit quan acabi la Comissió. També 
li pregunta si els percentatges fan referència a 
multes de trànsit i a multes d‟ordenances i en de-
mana un desglossament i les dues causes-origen.  

El Sr. Mulleras se suma a la petició de la infor-
mació per escrit de la Sra. Ballarín al final de la 
Comissió. Explica que el Grup del PP tampoc no 
posa en dubte la professionalitat del director gene-
ral ni dels equips ni les persones que formen part 
de l‟Institut d‟Hisenda, però diu que a vegades no 
tenen les eines adequades per poder treballar més 
bé, i que això és una responsabilitat política de 
l‟Ajuntament. L‟Ajuntament els ha de donar aques-
tes eines i posar facilitats perquè aquests percen-
tatges de cobrament de morositat es redueixin i a fi 
d‟evitar que l‟infractor s‟aprofiti del sistema i aprofiti 
les llacunes que hi ha al sistema per no pagar la 
seva obligació. Això no obstant, recorda també que 
l‟informe de l‟interventor posa en relleu els retards 
en les notificacions i la mancança formal de notifi-
cació com una de les causes d‟aquesta falta de 
cobrament.  

Quant al pagament en primera notificació, con-
sidera greu i millorable que no arribi al 50% de les 
notificacions tramitades.  

El Sr. Rodríguez contesta el comentari final del 
Sr. Mulleras i indica que la lectura s‟ha de fer se-
guint l‟evolució assolida. Comparant amb l‟any 
2000, que registrava un 24% de cobraments, la 
xifra actual és del 55%, i això s‟ha de considerar 
una millora. Està convençut que amb el pas dels 
anys s‟arribarà a un 80-85%. Com a gestors, diu 
que estan satisfets del creixement. Amb el tema de 
tributs, els percentatges de cobrament registren el 
94-96%, i afirma que hi ha altres administracions 
que els demanen consell. És evident que l‟objectiu 
final és el 100% de cobrament –l‟error zero– i es 
treballa en aquest sentit.  

La Sra. Ballarín fa algunes consideracions més 
generals. Assenyala l‟elevat percentatge de com-
pliment en voluntària, tant dels tributs, com de les 
sancions (el 95,3% de tributs i el 56,6% de multes) 
que és possible gràcies a dues coses: En primer 
lloc, al civisme i al comportament dels ciutadans, 
que compleixen les obligacions tributàries, que és 
la contribució a les despeses comunes i la manifes-
tació del principi de solidaritat dins de la ciutat. El 
segon element que indica és l‟eficàcia de la gestió 
de l‟Institut Municipal d‟Hisenda, perquè la feina 
prèvia de molts anys ha fet que els ciutadans hi 
confiïn i ha posat facilitats perquè els ciutadans 
compleixin amb les seves obligacions tributàries, 
com ara la targeta electrònica.  

Quant a les domiciliacions bancàries, compara 
percentatges entre Barcelona i Madrid. Esmenta 
que les domiciliacions de l‟IBI són del 85,7% a 
Barcelona i del 51% a Madrid; l‟IAE, el 65% a Bar-

celona i el 31,7% a Madrid; l‟impost de vehicles, el 
30,5% a Barcelona i el 17,7% a Madrid. 

També reitera que ha d‟haver-hi rigor en l‟apli-
cació de les normes i el seu compliment, i en des-
taca la importància del conveni sobre embarga-
ments de comptes bancaris, que fa que els 
ciutadans amb compte bancari a Barcelona o fora 
rebin el mateix tractament, a diferència del que 
passava fins l‟any 2006. Explica que la situació es 
va capgirar quan hi va haver voluntat de l‟Ad-
ministració estatal i la Generalitat. 

Respecte a les notificacions, aclareix que tècni-
cament és molt complicat i molt llarg d‟explicar, 
però que val la pena destacar-hi unes idees. Pri-
mer parla dels grans esforços que s‟estan fent per 
fer-les amb totes les garanties jurídiques, tant pel 
que fa als contribuents com al sancionat. Anual-
ment, gairebé 4 milions de paper surt de l‟Institut 
Municipal d‟Hisenda, complint la llei i amb control 
addicional del Consell Tributari. Especifica que 
s‟aplica a la gestió a fi de millorar-la tota la juris-
prudència que surt any rere any en aquest tema. A 
més de les garanties jurídiques, al·ludeix també a 
l‟obtenció de la certificació ISO. L‟Institut Municipal 
d‟Hisenda ha obtingut un grau d‟èxit molt alt pel 
que fa a l‟execució de les notificacions, i creu que 
es realitza adequadament malgrat no poder evitar 
alguns casos patològics. Indica que per a ells 
l‟objectiu no és la qualitat, tal com certifica l‟ISO, 
sinó l‟excel·lència, la tolerància zero amb les notifi-
cacions que no siguin totalment correctes. Tanma-
teix, admet que no és fàcil arribar a aquest nivell de 
perfecció fixat, perquè sovint això va lligat a la im-
possibilitat de realitzar una adequada notificació a 
incompliments de les obligacions dels particulars. 
Els particulars estan obligats per llei a notificar 
quan canvien de domicili; molts no ho fan i això 
dificulta la tasca de l‟Administració. Afegeix que el 
principal problema és que tota la normativa de les 
notificacions –que és normativa estatal–, la Llei de 
procediment administratiu i la Llei general tributà-
ria, correspon a unes lleis pensades per fer notifi-
cacions en un sistema més propi del segle XIX que 
del segle XXI. D‟altra banda, assenyala que aques-
ta normativa ve fixada per l‟Estat, però que l‟Estat 
alhora és incapaç de garantir-ne l‟aplicació. La 
jurisprudència estableix que es facin dos intents 
successius de notificacions per correu en diferents 
dies i amb una hora de diferència. Però Correus és 
incapaç de garantir-ho. 

Per acabar, opina que el sistema de notificaci-
ons pel Butlletí Oficial de la Província és poc "ga-
rantista" per a la majoria dels ciutadans. En canvi, 
explica que beneficia les empreses de recursos de 
multes. Esmenta que l‟any 2006 es van organitzar 
unes jornades amb tècnics a la Fundació Pi i Su-
nyer i es van fer propostes de modificació de la llei 
que actualment dificulten l‟aplicació diària de la 
normativa. 

La Sra. Recasens concreta la seva pregunta, 
perquè li interessa saber si les xifres que ha donat 
la Sra. Ballarín referents al total de multes prescri-
tes corresponen a multes de trànsit i a ordenances 
del civisme. 

La Sra. Ballarín puntualitza que la primera pre-
gunta de la Sra. Recasens era si es tractava de les 
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imposades o de les que entraven al sistema infor-
màtic. 

La Sra. Recasens aclareix que al seu enteni-
ment les xifres aportades per la Sra. Ballarín són 
les corresponents a manques de notificació formal i 
multes que no han arribat a entrar al sistema. 

La Sra. Ballarín respon que es tracta de les mul-
tes que han arribat a entrar al sistema. I resumeix, 
que d‟una banda hi ha les que han entrat al siste-
ma i de l‟altra, les de trànsit. 

La Sra. Recasens vol deixar constància que la 
Sra. Ballarín no ha contestat la seva pregunta. No 
només parlava de les multes de trànsit, sinó que es 
referia a totes: d‟ordenança i multes de trànsit. A 
més, les demanava desglossades i volia saber 
quines han prescrit perquè estan mal notificades. 

El Sr. Carnes agraeix al gerent de l‟Institut Muni-
cipal d‟Hisenda la seva exposició, així com als 
membres que l‟acompanyen de l‟Institut Municipal 
d‟Hisenda. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
 
2. 1r) Nomenar, en l‟exercici de les competènci-

es reservades al Plenari del Consell Municipal de 
l‟Ajuntament de Barcelona en relació a les socie-
tats privades municipals Barcelona de Serveis 
Municipals, SA, Informació i Comunicació de Barce-
lona, SA, Barcelona Activa, SA, Barcelona d‟Infra-
estructures Municipals, SA, Barcelona Gestió Urba-
nística, SA, Pro Nou Barris, SA i 22 Arroba Bcn, SA, 
auditors de cadascuna d‟elles per a l‟exercici 2008 
conjuntament les companyies PricewaterhouseCoo-
pers Auditores, SL i Gabinet Tècnic d‟Auditoria i 
Consultoria, SA; 2n) Nomenar, com a soci únic de 
Barcelona de Serveis Municipals, SA, i de Barcelona 
d‟Infraestructures Municipals, SA, auditors per als 
seus respectius comptes anuals consolidats per a 
l‟exercici 2008 conjuntament les companyies Pri-
cewaterhouseCoopers Auditores, SL i Gabinet 
Tècnic d‟Auditoria i Consultoria, SA. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb la reserva 
de vot del PP.  

3. Constituir sobre la finca situada al carrer del 
Císter, núm. 20*LI un dret real de superfície a favor 
de la Generalitat de Catalunya, per un termini de 
cinquanta anys i amb caràcter gratuït, per a la 
construcció i gestió d‟un Centre residencial d‟acció 
educativa; sotmetre l‟expedient a informació públi-
ca durant un termini de trenta dies i, si no s‟hi for-
mulen reclamacions o al·legacions procedir a cons-
tituir el dret; formalitzar-lo, d‟acord amb les 
condicions del document annex, que s‟aproven; 
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar 
l‟Alcaldia per a la realització de totes les actuacions 
encaminades a concretar, clarificar i executar el 
present acord. 

El Sr. Mulleras demana alguns aclariments en 
aquest punt. Primer, entén que aquest equipament 
prové del Pla del Conveni d‟Equipaments 2005-

2007 i denuncia l‟endarreriment d‟aquest conveni. 
Exposa que l‟equipament va tenir un gran rebuig a 
la zona i que l‟Ajuntament de districte de Sarrià-
Sant Gervasi va votar en contra d‟aquest primer 
CRAE. En primer lloc, vol saber quin tipus de 
CRAE es planteja ara. Alhora, quins canvis s‟han 
introduït respecte del projecte inicial que va rebut-
jar la majoria del Plenari de l‟Ajuntament de distric-
te de Sarrià-Sant Gervasi.  

A més a més, sol·licita el pla funcional de la Ge-
neralitat respecte a aquest centre per abans del 
proper plenari a fi de poder fer el posicionament de 
vot del grup del PP, tenint en compte l‟impacte que 
un centre d‟aquestes característiques té en el seu 
entorn.  

També s‟interessa pel trasllat del centre dels 
sense sostre situat en aquest indret, perquè li 
sembla incompatible la presència conjunta d‟amb-
dós equipaments. Voldria saber quin és el com-
promís de l‟Ajuntament per traslladar el centre dels 
sense sostre abans d‟implantar el CRAE. D‟altra 
banda, pregunta si hi ha acord amb els veïns i les 
escoles de l‟entorn i si s‟ha firmat algun conveni 
amb ells. Li agradaria poder disposar d‟un estudi 
d‟impacte d‟aquest centre en el seu entorn.  

Per acabar, expressa la reserva de vot del grup 
del PP, i sol·licita la resposta immediata a les pre-
guntes que acaba de formular i que li facin arribar 
la informació demanada abans del proper plenari 
amb temps suficient per analitzar-la. 

El Sr. Garcia-Bragado respon que pràcticament 
la totalitat de les circumstàncies que el Sr. Mulleras 
sol·licita corresponen al pla especial del carrer 
Císter, que desconeix si està o no aprovat definiti-
vament, tot i que pensa que sí. Confirma l‟en-
viament de la informació al Sr. Mulleras abans del 
Plenari, perquè tant el programa funcional com les 
característiques del centre formen part de la docu-
mentació del pla especial. Ell mateix demana als 
Serveis de Patrimoni que hi incorporin la informació 
sobre la documentació patrimonial a fi de facilitar 
l‟avaluació. Diu també que, de totes maneres, es 
planteja exclusivament la cessió patrimonial, és a 
dir, el dret de superfície, perquè la Generalitat pu-
gui complir el conveni en el seu moment, i no les 
condicions amb les quals aquest servei s‟ha de 
produir, perquè això forma part del Pla urbanístic 
sobre aspectes urbanístics i al funcionament propi 
de la Generalitat. 

El Sr. Mulleras tanca la seva intervenció agraint 
l‟enviament a fi de prendre una posició en aquest 
punt. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb la reserva 
de vot del PP.  

4. Constituir un dret real de superfície a favor del 
Servei Català de la Salut sobre un sostre edificable 
situat en la finca, de propietat municipal, ubicada a 
la Via Augusta, núm. 364-372, grafiada en el plànol 
annex, per un termini de setanta-cinc anys i amb 
caràcter gratuït, per a la construcció i gestió d‟un 
equipament integrat per un Centre d‟atenció primà-
ria (CAP) i un Centre de salut mental, d‟acord amb 
les condicions del document annex, que s‟aproven; 
sotmetre l‟expedient a informació pública durant un 
termini de trenta dies i, si no s‟hi formulen reclama-
cions o al·legacions, procedir a constituir el dret; 
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formalitzar-lo d‟acord amb les dites condicions; 
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar 
l‟Alcaldia per a la realització de totes les actuacions 
encaminades a concretar, clarificar i executar el 
present acord. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb la reserva 
de vot del PP.  

5. Adscriure al Patrimoni Municipal d‟Urbanisme 
(Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge) la porció 
de la finca situada al carrer d‟Energia núm. 21-35, 
grafiada en el plànol annex; constituir sobre aques-
ta porció de la finca un dret real de superfície a 
favor de la Generalitat de Catalunya, per un termini 
de cinquanta anys i amb caràcter gratuït, com a 
pati de l‟escola CEIP Ramon Casas; practicar les 
operacions de segregació, agrupació o altres ne-
cessàries per a identificar la porció de la finca ob-
jecte del dret de superfície; declarar, d‟acord amb 
el que preveu l‟article 78 i concordants del RD 
1093/1997, de 4 de juliol, que aprovà les normes 
complementàries al Reglament per a l‟execució de 
la Llei Hipotecària, la innecessarietat de llicència 
de parcel·lació; sotmetre l‟expedient a informació 
pública durant un termini de trenta dies i, si no s‟hi 
formulen reclamacions o al·legacions, tenir per 
aprovat definitivament el present acord; formalitzar 
el dret de superfície d‟acord amb les condicions del 
document annex, que s‟aprova; inscriure’l en el 
Registre de la Propietat; i facultar l‟Alcaldia per a la 
realització de totes les actuacions encaminades a 
clarificar i executar el present acord. 

La Sra. Recasens pregunta què ha motivat la 
cessió, perquè en aquest mateix districte, en un 
altre barri, hi ha més escoles que tenen aquests 
problemes i demanen el mateix. S‟expressa a favor 
de la situació, perquè hi ha altres escoles públi-
ques i concertades que tenen aquest problema i 
demanen exactament el mateix.  

La Sra. Ballarín respon que en aquest CEIP es 
va fer una escola bressol que els va treure part del 
pati i que, com a conseqüència d‟aquesta disminu-
ció, s‟ha decidit fer una ampliació. La part que se‟ls 
cedirà de terreny ja és pública i té la qualificació 
oportuna. Confirma aquesta argumentació amb 
Serveis Generals. 

La Sra. Recasens s‟interessa per saber si la 
qualificació ha estat d‟equipament. 

La Sra. Ballarín confirma que la qualificació ex-
acta és d‟equipament. Sap que no s‟ha de fer ab-
solutament res i que la disminució d‟aquest d‟espai 
s‟ha produït com a conseqüència de la construcció 
de l‟escola bressol. 

El Sr. Mulleras expressa la reserva de vot, mal-
grat estar a favor de la necessitat d‟un pati 
d‟escola, i formula algunes preguntes. Segons les 
informacions de què disposa, entén que aquesta 
ampliació hauria d‟haver passat per l‟Ajuntament 
de districte, i que encara no ha passat pel Plenari 
del Districte de Sants-Montjuïc. Després planteja 
una inquietud que també han expressat els veïns 
entorn de la tala d‟arbres que han suposat aques-
tes obres. El PP –que espera la resposta abans del 
Plenari– vol saber on s‟han replantat aquests ar-
bres i si tornaran al mateix indret. Creuen que una 
escola precisament ha de tenir els arbres al costat, 
si pot i els té a dia d‟avui. Finalment, espera que 

aquestes obres signifiquin l‟inici de les obres poste-
riors d‟un poliesportiu i una residència de gent 
gran, respectant el Pla d‟actuació del districte que 
va impulsar el PP en aquest districte. 

El Sr. Garcia-Bragado especifica que són obres 
d‟incorporació d‟un espai al pati i que, per tant, 
seran obres d‟arranjament perquè es faci servir el 
pati. 

La Sra. Recasens hi està d‟acord, però expressa 
la seva reticència que les obres s‟hagin iniciat 
abans de la cessió formal, perquè el vot podria 
haver estat contrari i l‟expedient es podria haver 
paralitzat. 

El Sr. Garcia-Bragado concreta algunes qüesti-
ons importants, com que l‟obra és una ampliació 
amb un solar municipal, en segrega un tros per 
passar-lo a un col·legi i ampliar el pati. És un arran-
jament. Com que no és un tema sotmès a aprova-
ció, diu que no disposa en aquell moment de la 
informació i no la pot oferir, però que la buscaran i 
la hi donaran. Quant al tema d‟haver iniciat l‟obra 
abans d‟hora, defensa que l‟aprovació que se sot-
met a debat és la creació d‟un dret real sobre 
aquesta finca, no l‟ús de la finca. 

La Sra. Recasens confirma que es mira d‟apro-
var un dret real sobre superfície per poder fer 
aquesta ampliació i insisteix que les obres ja han 
començat. 

El Sr. Garcia-Bragado puntualitza que el punt de 
discussió és la constitució d‟un dret real, i que sen-
se aquest dret real també es podria posar un solar 
municipal a disposició d‟un col·legi per ampliar el 
pati sense necessitat de passar per aquesta Co-
missió. La conseqüència seria que la Generalitat 
no podria incorporar el seu patrimoni en dret real 
sobre aquesta finca i tancar-la, que és el que s‟està 
plantejant. Tot i això, reitera finalment sobre el 
tema de les obres que recuperarà la informació de 
seguida. 

La Sra. Recasens insisteix que encara que sigui 
l‟Ajuntament qui cedeixi l‟escola, la consulta hauria 
d‟haver passat per aquesta Comissió, perquè és 
una cessió municipal, que tant es pot fer a la Gene-
ralitat com a la mateixa escola. 

El Sr. Garcia-Bragado l‟interromp per dir que la 
cessió no es pot fer a l‟escola. 

La Sra. Recasens pregunta si no s‟ha de firmar 
un contracte o un document. 

El Sr. Carnes ho corrobora dient que precisa-
ment això és el que té allà mateix. 

La Sra. Recasens està convençuda que no es 
poden començar les obres abans. 

El Sr. Garcia-Bragado diu que sí. 
El Sr. Carnes dóna la raó al Sr. Garcia-Bragado. 
Es dictamina amb el posicionament favorable 

del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CIU i PP.  

6. Adquirir, a títol de compravenda, lliure de càr-
regues, gravàmens i ocupants, la finca situada al 
carrer de Parellada, núm. 5*LI (Complex Fabra i 
Coats) al Consorci de la Zona Franca de Barcelona 
per tal de destinar-la a equipament cultural; autorit-
zar, disposar i abonar al propietari de la finca la 
quantitat de 18.780.000 euros en concepte de preu 
de la compravenda; formalitzar l‟escriptura; i ins-
criure-la a favor del Municipi en el Registre de la 
Propietat. 
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La Sra. Vila formula dues preguntes. Primer vol 
saber per quin motiu la finca es compra i no es 
lloga. Després, exposa que el delegat Martí va fer 
esment, tal com consta en l‟expedient, de la ne-
cessitat d‟una inversió inicial per tal d‟adequar 
l‟espai als usos que li vulguin donar i pregunta si 
aquestes obres d‟adequació recauran sobre 
l‟empresa que tindrà la concessió de l‟espai o so-
bre l‟Ajuntament. 

El Sr. Mulleras, abans de posicionar el vot, 
sol·licita un aclariment sobre la raó per la qual l‟any 
2006 no es va exercir el dret de compra al qual 
tenia dret l‟Ajuntament i que possiblement ara dóna 
lloc a un cost més elevat de la finca. Igualment, 
s‟interessa per la destinació en concret de 
l‟equipament cultural ubicat en aquesta finca i vol 
saber des de quan es coneixia el projecte 
d‟equipament municipal per a aquesta finca. 

El Sr. Garcia-Bragado recorda que el tema Fa-
bra i Coats i l‟operació de compra de Fabra i Coats 
i d‟Energia s‟ha tractat en aquesta Comissió, a la 
Comissió d‟Urbanisme i finalment al Plenari. Con-
clou qualificant-la d‟operació complicada i explica 
que el Consorci de la Zona Franca va adquirir 
l‟equipament en aquell moment. Després de l‟ad-
quisició, diu que hi ha hagut un debat al Districte 
de Sant Andreu molt important per acabar de defi-
nir els usos i que s‟ha plantejat que l‟ús previst per 
a aquesta peça sigui inqüestionablement municipal 
a través de les fàbriques de creació. En el moment 
que s‟ha calibrat l‟interès, l‟Ajuntament procedeix a 
recuperar la instal·lació i la compra al Consorci de 
la Zona Franca. Recorda que si l‟Ajuntament no 
l‟hagués adquirit, el Consorci hauria plantejat un ús 
d‟acord amb la seva qualificació urbanística, com hi 
ha altres casos a la ciutat. Considera que és una 
sort poder disposar d‟una institució com el Consor-
ci que és capaç d‟intervenir en un moment deter-
minat. En la seva opinió, l‟ús està clar: hi haurà un 
pla especial que acabarà de definir les condicions 
en les quals s‟intervé sobre aquest edifici, el pro-
grama funcional sobre aquest edifici i un pla espe-
cial sobre una propietat pública.  

Explica també que, per a aquestes fàbriques de 
creació, dins del model que es discuteix i que s‟ha 
discutit en la Comissió en la qual s‟analitzen els 
temes de cultura, s‟acaba d‟analitzar també la in-
tervenció en la seva gestió d‟entitats privades o 
d‟entitats públiques. Repeteix que el tema de debat 
de la sessió oberta és l‟adquisició d‟aquesta ins-
tal·lació al Consorci de la Zona Franca pel mateix 
preu –actualitzat amb l‟IPC anual–, tenint en comp-
te que l‟ús que se‟n farà ja ha estat decidit a través 
del procés de participació del barri. 

La Sra. Vila reprèn les dues preguntes formula-
des al principi. Quant a la resposta a la segona 
pregunta sobre la inversió per adequació a l‟ús 
necessari, li sembla haver entès que l‟ús que se‟n 
farà encara està pendent de decisió i que un cop 
determinat també es decidirà qui assumirà el cost 
d‟adequació. Repeteix la primera pregunta que 
havia formulat prèviament: per què s‟ha comprat en 
lloc de llogar-la? 

El Sr. Garcia-Bragado s‟excusa per no haver 
contestat la pregunta. Respon que dins la política 
patrimonial de la casa, si hi ha opció de compra, 
s‟estimen més comprar. Si per qualsevol raó no és 

possible la compra i a través d‟acords directes amb 
la persona o el propietari l‟única sortida és el llo-
guer, i els interessa la peça, aleshores es lloga. 
Per tancar, argumenta que, des d‟un punt de vista 
patrimonial, comprant s‟obtenen més avantatges i 
no s‟incrementa la despesa corrent. Tenint capaci-
tat d‟inversió és lògic comprar, i més si el preu és 
l‟adequat, com és el cas. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CIU i PP.  

7. Cedir gratuïtament al Consorci d‟Educació de 
Barcelona l‟ús de les plantes primera, segona i 
tercera i els accessos en la planta baixa de la finca 
del carrer de la Mare de Déu de la Salut, núm. 87, 
per tal de destinar-la a seu i activitats del Servei 
Educatiu Integrat (SEI), de Gràcia, d‟acord amb les 
condicions del document annex, que s‟aprova; i 
formalitzar la cessió en document administratiu. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CIU i PP.  

 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
 
8. Aprovar inicialment el plec de clàusules regu-

ladores de la concessió de l‟ús privatiu de domini 
públic municipal, de l‟immoble, de propietat munici-
pal, que constitueix el Forn de l‟antiga Bòvila situa-
da entre els carrers de Trueba i de Segur, i un es-
pai annex que és part de la finca destinada a parc i 
jardí urbà i envolta l‟esmentat Forn, espai sobre el 
qual descansen les cobertes laterals d‟aquest, 
grafiats en el plànol annex, per a la seva rehabilita-
ció bàsica i integral, i destinació a usos d‟equi-
pament entre els quals s‟hi inclourà un centre de 
promoció, difusió i coneixement del sector de la 
ceràmica i de la construcció en general, permetent, 
també, els usos complementaris (restauració, sales 
de reunions i banquets, serveis i ús comercial) 
previstos en el planejament, i usos vinculats a 
aquests en l‟espai annex; sotmetre’l a informació 
pública durant el termini de trenta dies i, si no s‟hi 
formulen reclamacions o al·legacions, tenir per 
elevat automàticament aquest acord d‟aprovació 
inicial a definitiva; adjudicar la concessió directa-
ment a la societat Puigfel, SA; i formalitzar el con-
tracte corresponent prèvia constitució de la fiança 
que el plec preveu. 

La Sra. Vila planteja dues qüestions. Primer, vol 
saber quants metres quadrats, o quin tant per cent 
representarà el museu en relació amb la part d‟oci i 
restaurants. La segona pregunta es refereix al mo-
tiu d‟una adjudicació directa sense haver iniciat un 
procés de concurs.  

El Sr. Garcia-Bragado pregunta als Serveis Ge-
nerals si poden donar alguna informació sobre el 
tema. 

El Sr. Vicente exposa que han obtingut l‟ad-
judicació directa arran del Conveni Urbanístic sig-
nat amb la propietat d‟aquest solar fins a l‟àmbit 
anomenat Teixonera 1, i que és tota una operació 
urbanística de requalificació de sòl industrial amb 
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habitatge. Explica que s‟ha pactat amb aquest 
equipament la cessió d‟un espai equivalent per a 
un equipament de districte, a fi de poder rehabilitar 
el Forn amb aquests usos amb la propietat per part 
del Conveni Urbanístic. 

El Sr. Garcia-Bragado afegeix que mancaria 
concretar la participació de la cessió del local, del 
museu, en relació amb el conjunt de la intervenció. 
I perquè els presents entenguin aquesta operació 
es remet a una sèrie d‟antecedents. Relata que 
aquest és l‟últim element de l‟operació de la Bòvila 
de la Teixonera, una operació molt complicada que 
ha estat aturada i que s‟ha tirat endavant creu que 
al llarg de 15 anys. El primer problema que van 
experimentar va ser l‟expropiació per construir les 
rondes de Barcelona, que va exigir expropiar una 
part de la Bòvila. Finalment, diu que aquella qües-
tió es va resoldre correctament a través d‟una ope-
ració en la qual hi havia habitatge lliure i habitatge 
de protecció, desenvolupat tot ell per part del pro-
pietari. Quant a la cessió prevista en aquell plane-
jament urbanístic, recorda les paraules del gerent 
de Serveis Generals, i comenta que es concretava 
en l‟Antic Forn Ceràmic de la Bòvila. Hi havia un 
interès especial del propietari de mantenir, cons-
truir i adequar el Forn per poder explicar quina 
havia estat la feina històrica. En conseqüència, el 
Conveni va preveure que, per aquest equipament, 
que forma part d‟un equipament urbanístic, el pro-
pietari en mantingués una part responsabilitzant-se 
del cost de la rehabilitació de l‟edifici i de la posada 
al dia. I l‟excepció licitatòria s‟explica per les pròpi-
es condicions urbanístiques que es deriven del 
Conveni urbanístic que va donar lloc a tota 
l‟operació.  

A partir d‟aquí, en destaca dos elements: el mu-
seu i el manteniment d‟aquest museu, d‟una ban-
da, i la cessió del local de pràcticament 750 m² 
construït a favor de l‟Ajuntament, de l‟altra. Tota la 
resta, confirma que és concessionat, tant la part 
del museu com la part de restaurants. 

La Sra. Vila es reitera perquè vol saber per quin 
motiu la concessió és directa. 

El Sr. Garcia-Bragado respon que és directa 
perquè en el planejament urbanístic s‟havia decidit 
que fos el mateix propietari, promotor del pla, qui 
efectués la gestió de l‟equipament. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Mestre expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, la Sra. Vila expressa l‟abstenció de 
CIU, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d‟ERC. S’aprova. 

9. Constituir un dret real de superfície a favor de 
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabili-
tació i Gestió SA (REGESA) sobre la finca, de pro-
pietat municipal, situada al passeig de Torras i 
Bages, núm. 139 (parcel·la núm. 5 de l‟illa delimi-
tada pels carrers Gran de Sant Andreu, del Palo-
mar, els passeigs de Santa Coloma i de Torres i 
Bages), grafiada en el plànol annex, per un termini 
de setanta-cinc anys i un preu de 6.000 euros, per 
a la construcció i gestió d‟habitatges protegits en 
règim general; sotmetre l‟expedient a informació 
pública durant un termini de trenta dies i, si no s‟hi 
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a 
constituir tal dret; formalitzar-lo d‟acord amb les 

condicions del document annex, que s‟aproven; 
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar 
l‟Alcaldia per a la realització de totes les actuacions 
encaminades a concretar, clarificar i executar el 
present acord. 

El Sr. Garcia-Bragado proposa que els punts 9 i 
10 es tractin conjuntament, perquè la qüestió és 
similar. 

El Sr. Carnes hi accedeix. 
El Sr. Garcia-Bragado exposa que dins de 

l‟àmbit de les casernes de Sant Andreu es va plan-
tejar una operació de construcció i edificació 
d‟habitatge de protecció i d‟habitatge dotacional 
amb equipaments a la planta baixa. En el seu mo-
ment, afirma que es va arribar a uns preacords 
amb empreses d‟economia social bàsicament vin-
culades a La Caixa de Catalunya i Habitatge Pú-
blic. Això obstant, comenta que en el moment de 
tirar endavant l‟operació, la modificació de les con-
dicions econòmiques derivades del sistema finan-
cer va fer que no fos viable, des del punt de vista 
dels seus interlocutors, i això va motivar la decisió. 
Com que no s‟havia arribat a formalitzar cap dret 
amb aquestes entitats, no cal revocar aquells 
acords, sinó directament encarregar-los. Això vol 
dir constituir el dret real de superfície a favor de 
REGESA, que l‟assumeix directament, sota la di-
recció de l‟Àrea d‟Habitatge, per a la promoció i la 
construcció dels habitatges esmentats. 

El Sr. Mulleras expressa el vot a favor del punt 9 
i el 10, malgrat que en els dos punts en lamenten 
el retard, quan la necessitat d‟habitatge protegit a 
Barcelona és tan forta. Finalment, pregunta per 
què es fa a través de REGESA i no directament a 
través d‟alguna empresa municipal i demana quin 
criteri s‟ha utilitzat per prendre aquesta decisió.  

El Sr. Garcia-Bragado contesta que, des del seu 
punt de vista, REGESA no és una empresa muni-
cipal en sentit estricte, però sí que ho és perquè 
pertany al Consell Comarcal amb el qual hi ha una 
relació directa. Argumenta que, en aquests mo-
ments, per la seva carrera de treball i la seva ca-
pacitat tècnica, és l‟empresa que els mereix més 
possibilitats; l‟empresa estrictament municipal, el 
Patronat Municipal de l‟Habitatge, diu que té altres 
obligacions i que hi ha un criteri de repartició de la 
cartera de treball de manera raonable entre les 
dues estructures que fan habitatge. N‟anomena 
una tercera, INCASÒL, amb qui també fan projec-
tes, però els ha semblat que REGESA tenia més 
capacitat tècnica a l‟hora d‟entomar un projecte en 
curs com és aquest i de subrogar-se als projectes 
tècnics que PROVIURE i PROCAM ja havien en-
carregat en el seu moment. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Mestre expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, la Sra. Vila expressa el vot favorable 
de CIU, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable 
del PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d‟ERC. S’aprova. 

10. Constituir un dret real de superfície a favor 
de la Societat Urbanística Metropolitana de Reha-
bilitació i Gestió SA (REGESA) sobre la finca de 
propietat municipal situada al passeig de Torras i 
Bages, núm. 135-137 (parcel·la núm. 3 de l‟illa 
delimitada pels carrers Gran de Sant Andreu, del 
Palomar, els passeigs de Santa Coloma i de Torres 
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i Bages), grafiada en el plànol annex, per un termi-
ni de setanta-cinc anys i un preu de 6.000 euros, 
per a la construcció i gestió d‟habitatges protegits 
en règim general; sotmetre l‟expedient a informació 
pública durant un termini de trenta dies i, si no s‟hi 
formulen reclamacions o al·legacions procedir a 
constituir tal dret; formalitzar-lo d‟acord amb les 
condicions del document annex, que s‟aproven; 
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar 
l‟Alcaldia per a la realització de totes les actuacions 
encaminades a concretar, clarificar i executar el 
present acord. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, el Sr. Mestre expressa el vot favorable 
d‟ICV-EU i A, la Sra. Vila expressa el vot favorable 
de CIU, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable 
del PP i el Sr. Florensa expressa el vot favorable 
d‟ERC. S’aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d‟impuls i control 
 
Del Grup Municipal PP: 
12. La Comissió d‟Hisenda i Pressupostos insta 

al Govern Municipal a: Aprovar una subvenció pel 
valor entre un 30% i un 50% de la taxa de vetlla-
dors a favor d‟aquells establiments del sector de la 
restauració de Barcelona que acreditin una caiguda 
de la facturació en comparació a l‟any anterior en-
tre un 30% i un 50%, respectivament. 

El Sr. Mulleras llegeix la proposició. A continua-
ció, afegeix que aquesta proposició s‟emmarcaria 
dins del debat mantingut al principi de la Comissió, 
segons el qual, malgrat l‟aprovació d‟un pressupost 
i unes ordenances abans de l‟inici de l‟any, la reali-
tat després varia. Exposa que el grup del PP pre-
senta aquesta proposta per tal de protegir els co-
merciants i fomentar aquest comerç de barri, de 
proximitat, perquè estigui viu i connecti amb el 
ciutadà i perquè és una riquesa més de Barcelona 
que cal mantenir, protegir i fomentar. Esmenta que 
la crisi econòmica, conjuntament amb les males 
condicions climatològiques, ha contribuït a dismi-
nuir els ingressos d‟aquests establiments amb ter-
rasses pràcticament una tercera part en compara-
ció amb l‟any passat. I no fa referència només a les 
terrasses més turístiques, sinó a terrasses de 
l‟avinguda Mistral, a l‟avinguda Gaudí, al carrer 
Urgell, al passeig del Born, terrasses de les quals 
també gaudeixen els ciutadans de Barcelona. 

La Sra. Vila assenyala que la proposta del Grup 
del PP va en la línia de moltes mesures que el seu 
Grup ha presentat en altres ocasions. Entén que 
en moments de crisi també cal donar suport als 
empresaris i els emprenedors, que també són mo-
tor de riquesa, i afegeix que moltes d‟aquestes 
terrasses també generen molts llocs de treball. En 
conclusió, hi vota a favor. 

El Sr. Florensa expressa el vot en contra del 
Grup d‟ERC. En primer lloc, reitera la reflexió feta 
prèviament, segons la qual la realitat és canviant, i 
precisa que d‟aquí a un mes se celebrarà el debat 
d‟ordenances i que serà més profitós mantenir 
aquest debat llargament en aquell context. 

A més a més, suposa a partir de la intervenció 
del Sr. Mulleras que aquesta proposició es fa en 

clau de possible solució, alternativa o mesura 
d‟apaivagament de la crisi econòmica. El seu Grup 
entén la línia d‟aquesta proposta, però opina que 
és de poca utilitat i no comparteix el plantejament. 
Creu que la limitació a un determinat tipus de lo-
cals és injusta, perquè té en compte només locals 
que tenen vetllador, i pregunta si un local que 
acrediti suposadament pèrdues del 30 o del 50% i 
no tingui vetllador no té dret a rebre subvencions. 
Seguidament, afirma que la disminució de factura-
ció d‟un local es pot explicar per diversos motius, 
no només per la crisi, i que quan un local de res-
tauració té pèrdues o acredita pèrdues reals del 
50%, la solució no està en donar una subvenció 
per al seu vetllador, sinó en el tancament del local. 
En resum, no opina que la mesura proposada pu-
gui ajudar.  

El Sr. Mestre també expressa el vot contrari, 
n‟explicita les raons i indica especialment la seva 
postura contrària a l‟establiment d‟aquesta subven-
ció. A més, justifica perquè no participen d‟algunes 
propostes aportades pel Grup del PP, com ara 
aquesta, la feta a la Comissió d‟Urbanisme el mes 
anterior, o la del proppassat 20 de juny, i indica 
que totes elles tenen un denominador comú: la 
intervenció de l‟Ajuntament en el mercat com si 
l‟Ajuntament fos una societat de socors. Explica 
que a la Comissió d‟Urbanisme es proposava la 
compra d‟habitatges privats en oferta amb acords 
ajustats per les dues parts. La resposta del Grup 
d‟ICV-EUiA a aquella proposta va ser que en 
comptes de comprar habitatges que no s‟estaven 
venent, activats amb una reducció del 30%, 
s‟assoliria el mateix objectiu si els privats els posa-
ven directament a la venda amb un 30% de rebai-
xa. Subratlla que tampoc no comparteix l‟explicació 
dels motius que acompanyen la proposició que es 
presenta ara. El seu Grup creu que no és necessa-
ri establir un sistema per mitigar la caiguda del 
consum d‟un sector econòmic. 

La Sra. Ballarín manifesta el vot contrari. No vol 
incidir més en els temes de l‟oportunitat i el mo-
ment, i es remet a les consideracions fetes amb 
anterioritat a la proposició-declaració de CIU. Tam-
bé expressa el suport total del seu Grup als comer-
ciants i restauradors de la ciutat. Concretant el 
tema que es debat, explica que es fa referència a 
una taxa per utilització del domini públic que pa-
guen totes les activitats econòmiques a fi de fer un 
ús privatiu d‟una part de l‟espai que és de tots els 
ciutadans. Indica que a l‟hora de configurar aquest 
tribut, l‟element important no és l‟activitat econòmi-
ca ni la capacitat econòmica d‟una persona física o 
jurídica, sinó la valoració d‟un tros d‟espai públic. 
S‟hi posa un preu i aquell qui vol accedir a aquest 
espai públic el paga en funció dels dies, les hores o 
l‟espai on s‟ubiqui –en un carrer o un altre. Per 
tant, segons el seu punt de vista, no té cap relació 
amb la facturació, tal com vol fer veure la proposi-
ció del Grup del PP. 

A més a més, aclareix que aquesta subvenció 
l‟haurien de pagar tots els ciutadans de Barcelona. 
Resumeix afirmant que la proposta no compleix la 
normativa de subvencions, que és partidària i dis-
criminatòria amb la resta de comerciants, que no 
és competència de la ciutat i que, tal com havia 
apuntat el Grup d‟ERC, no seria eficaç ni útil per 
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complir la finalitat que es persegueix, que és revita-
litzar aquest tipus de comerç en uns moments de 
pretesa crisi. 

El Sr. Mulleras agraeix a la portaveu de CIU el 
seu suport a la iniciativa i acaba dient que no està 
sorprès per la votació, perquè ja s‟ha vist que el 
tripartit de la Comissió d‟Hisenda funciona des d‟illo 
tempore. 

El Sr. Mulleras aclareix que el debat de les or-
denances fiscals que se celebrarà d‟aquí a un mes 
debatrà les ordenances fiscals del 2009, i no els 
problemes del juliol de 2008, que són els que cal 
solucionar. Opina que l‟Administració s‟ha d‟avan-
çar a la societat o anar en paral·lel com a mínim, i 
no anar sempre per darrere de la societat. Quant a 
l‟aplicació de la proposta als locals sense terrassa, 
suggereix fer la proposta per al·legació, però dubta 
que el canvi atragui el suport d‟ERC. 

Reitera que el Grup del PP se centra en els vet-
lladors, perquè potser són els més afectats per la 
crisi i les circumstàncies climatològiques. Comenta 
que els preus dels vetlladors són molt elevats i han 
crescut molt els darrers anys. Aquest fet genera un 
increment de preus, és a dir, una inflació i una vida 
més cara, tant per al ciutadà de Barcelona com per 
qui ve de fora quan ha de seure a una terrassa. 

S‟expressa conforme amb la idea expressada 
pel tinent d‟alcalde del Govern quan explicava el 
PAM, segons la qual Barcelona i l‟Ajuntament han 
d‟anar de la mà. Per tant, l‟Ajuntament ha d‟ajudar i 
incentivar aquest comerç de proximitat per protegir-
lo. 

Davant les respostes tècniques, creu que s‟entra 
en un debat polític on les respostes són polítiques, 
sempre respectant les respostes tècniques. Con-
creta que els impostos i les taxes no les paguen les 
cadires, sinó els comerciants, i els petits i mitjans 
propietaris que tenen aquests llocs de restauració. 
Assenyala que la crisi afecta sobretot les classes 
mitjanes i les més modestes i que Barcelona els ha 
d‟ajudar aprovant proposicions com aquesta, que 
ha estat rebutjada. 

El Sr. Florensa agraeix al Sr. Mulleras la preo-
cupació que mostra perquè ERC sovint no voti 
moltes de les proposicions que fa. Subratlla que 
n‟han votat alguna, però que majoritàriament no ho 
fan per una sèrie de motius que enumera a conti-
nuació: primer, perquè és lògic que un partit de 
dretes i un partit d‟esquerres no coincideixin en 
moltes coses relatives a política econòmica i fiscal. 
En segon lloc, explica que ERC ha governat a la 
ciutat i governa al país, mentre que el PP no ha 
governat mai ni a un lloc ni a l‟altre, i que per això 
fan cartes als reis. Afegeix que el sorprèn perso-
nalment que el Grup del PP mai hagi fet un pas 
endavant per demanar un finançament millor per a 
Catalunya, i en canvi faci cartes als reis perquè 
després les institucions ho hagin de subvencionar i 
pagar tot. Li sembla que aquest és un problema de 
coherència bastant important. 

Reitera que els dos grups polítics no coincidei-
xen en moltes de les coses que el Grup del PP 
planteja. Comenta que el Grup del PP es defineix 
com a liberal, però que en èpoques de vaques 
flaques és el sector públic que ha d‟apuntalar al 
sector privat, que feia negoci mentre les coses 
anaven bé. Li sembla una postura poc liberal i el 

Grup d‟ERC no la comparteix. Creu que en època 
de crisi s‟ha d‟ajudar el comerç, però que mesures 
com aquestes no responen a una lògica que vagi 
en aquest sentit. Diu que el comerciant que té un 
vetllador ha de pagar uns impostos, que alhora es 
financen amb els beneficis que generen els vetlla-
dors. Incideix que no tots els comerços de restau-
ració de la ciutat tenen vetlladors i que un comerç 
que registri pèrdues del 50% no solucionarà el seu 
problema amb una rebaixa del percentatge del 
vetllador, sinó que segurament haurà de tancar per 
motius obvis. 

La Sra. Ballarín insisteix en la inutilitat de 
l‟instrument plantejat amb la proposició, és a dir, la 
subvenció d‟una taxa per evitar que la crisi afecti 
els restauradors, que també se serveixen del car-
rer. Comenta que, posats a fer, podrien aplicar-se 
solucions encara més enginyoses, com per exem-
ple, usar el diners de la subvenció per repartir als 
ciutadans tiquets de menjar i beguda que pogues-
sin usar en els vetlladors a fi de millorar de mica en 
mica la situació econòmica dels restauradors. 

El Sr. Carnes coincidint amb el representant 
d‟ERC i amb l‟aportació feta pel representant 
d‟ICV-EUiA, explica que s‟apliquen uns models 
econòmics i que s‟haurà d‟analitzar quin model 
econòmic i quines prioritats es tenen en el debat de 
pressupostos.  

La Sra. Ballarín expressa el vot contrari del 
PSC, el Sr. Mestre expressa el vot contrari d‟ICV-
EU i A, la Sra. Vila expressa el vot favorable de 
CIU, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del 
PP i el Sr. Florensa expressa el vot contrari d‟ERC. 
Es rebutja. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal ERC: 
13. Atesa la proposició aprovada a la Comissió 

d‟Hisenda i Pressupostos el passat 18 d‟octubre de 
2007, relativa a la devolució a la ciutat de Barcelo-
na del patrimoni destinat a funcions militars, i en 
concret a la desafectació i devolució de la Caserna 
del Bruc, que es faci arribar còpia de l‟esmentada 
proposició al titular del Ministeri de Defensa del 
govern espanyol. 

El Sr. Florensa exposa el prec. 
El Sr. Carnes respon que, com és sabut, a la 

Comissió del maig d‟enguany va explicar les gesti-
ons que, tant el gerent de Serveis Generals com el 
regidor de la Presidència estan fent davant del 
Ministeri de Defensa. Recorda que en una Comis-
sió anterior es va informar de les notificacions fetes 
arran de la Comissió del 18 d‟octubre de 2007, que 
es van remetre al Ministeri de Defensa amb cartes i 
documents des del 5 de novembre i el 12 de de-
sembre de l‟any passat. Entén i li consta, i per això 
explicava les gestions, que administrativament no 
és necessari reiterar, perquè queda constància 
oficial i legal. Expressa que l‟Ajuntament és cons-
cient que cal establir la negociació per plantejar els 
usos que la ciutat de Barcelona creu i necessita a 
la Caserna del Bruc. Per tant, exposa que des de 
la Regidoria de la Presidència i des de Serveis 
Generals ja s‟ha iniciat aquest procés per dur-ho a 
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terme, llevat que el Ministeri de Defensa vulgui 
expressar altres usos que en aquest moment es 
desconeixen.  

El Sr. Florensa agraeix que el Sr. Carnes en 
nom de l‟Equip de Govern mantingui la voluntat de 
continuar treballant per la cessió d‟aquest equipa-
ment. Això no obstant, posa sobre la taula algunes 
contradiccions. Indica que el Sr. Carnes en Comis-
sió va afirmar que les necessitats de Defensa ac-
tuals no depenen d‟on estiguin ubicades les ins-
tal·lacions militars, i que la Ministra precisament diu 
tot el contrari; que l‟aquarterament és d‟interès per 
a la defensa nacional. Posa l‟exemple d‟una vota-
ció al Congrés dels Diputats on el grup majoritari 
en aquest Ajuntament no es manifesta favorable al 
traspàs d‟aquest equipament, hi va votar en contra, 
així com declaracions de la Ministra assegurant 
que si la cessió es materialitzés, no seria gratuïta. 
Reconeix que és habitual que quan se cedeixen 
instal·lacions del Ministeri de Defensa a Catalunya 
o Barcelona sempre s‟hagin de pagar, mentre que 
quan es fan a Toledo, per exemple, són de franc. 
Pensa que seria interessant que aquesta Comissió 
aclarís perquè en unes zones de l‟Estat aquestes 
cessions es fan gratuïtament i Catalunya sempre 
ha de pagar, i a un preu força elevat. 

Per finalitzar, demana si hi ha cap avenç pel que 
fa als passos que l‟Equip de Govern està fent en 
aquest assumpte. Creu que si la nova titular no ha 
obtingut una notificació explícita, se li hauria de fer 
arribar, perquè veient les declaracions que fa pot-
ser no en té cap i no coneix el posicionament 
d‟aquest Ajuntament. 

El Sr. Carnes admet la dificultat que hi haurà 
amb aquest tema. Coincideix a dir que el Ministeri 
de Defensa, en funció de la reestructuració dels 
seus serveis, planteja una reeducació dels usos i 
les instal·lacions en el conjunt de la ciutat de Bar-
celona i que està plantejant uns nous usos a 
l‟entorn de les Casernes del Bruc. Afegeix que el 
Ministeri de Defensa haurà d‟exposar la motivació 
que fa que una instal·lació que fa uns anys no plan-
tejava com a prioritària, ara ho sigui. I diu que fins 
que l‟Ajuntament no conegui aquest element i no el 
pugui substantivar públicament, continuarà reite-
rant el seu criteri. Quan aquests motius se sàpi-
guen, se sotmetran a la consideració d‟aquesta 
Comissió o la que escaigui per tenir el debat cor-
responent. Però fins que aquest moment no arribi, 
assegura que l‟Ajuntament mantindrà la posició 
que en el seu moment va aprovar. 

Es dóna per tractat. 
 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
14. Quina és a data de 30 de juny l‟estat de li-

quidació del pressupost d‟ingressos de l‟Ajunta-
ment de Barcelona i quina és la desviació respecte 
l‟estat d‟execució del pressupost a 30 de juny del 
2007? 

La Sra. Vila formula la pregunta. 
El Sr. Carnes contesta que el total d‟ingressos 

(capítols 1 al 9, a 30 de juny) és d‟un 2,1% superior 
al de l‟any passat, és a dir, sobre la previsió 
d‟ingressos.  

Fent referència a impostos directes, diu que es-
tem un 2,8% per sobre; en impostos indirectes, un 
-10,9%, i quant a la suma de capítol 1 més el capí-
tol 2, un 1,43% per sobre. En el capítol 3, situa la 
xifra en un 6,4% per sobre; en el capítol 4, en un 
0,7% per sobre; en el capítol 5, un 0,3% per sota; 
en el capítol 6, un 64,2% per sobre, i finalment pel 
que fa a transferències de capital en -55,5%. Plan-
teja que, en aquell moment, s‟està per sota de la 
previsió aprovada en els pressupostos i que el 
Govern confia a assolir els objectius d‟execució i 
d‟ingressos que van ser aprovats per al pressupost 
de 2008. 

La Sra. Vila demana la variació detallada dels 
impostos indirectes (el 10,9%). 

El Sr. Carnes hi accedeix: la cessió d‟IVA regis-
tra un increment d‟1,7%, la cessió d‟impostos es-
pecials és un -1,7% i l‟ICIO és un -19,1%.  

La Sra. Vila sol·licita les dades aportades per 
escrit. 

El Sr. Carnes en confirma l‟enviament.  
Es dóna per tractada. 
15. Quin és l‟import total d‟ingressos que en els 

darrers cinc anys no ha cobrat l‟Ajuntament ja sigui 
perquè les sancions imposades no entren al siste-
ma informàtic o bé perquè prescriuen els deutes, 
fet que en determinats casos és atribuïble a retards 
en les notificacions i/o manca formal d‟aquestes tal 
i com posa de manifest el propi Interventor de 
l‟Ajuntament, i quin percentatge representa sobre 
el total de multes imposades? 

El Sr. Carnes esmenta que la pregunta 15 ha 
quedat subsumida en el debat previ i dóna pas a la 
següent. 

Es dóna per tractada. 
Del Grup Municipal PP: 
16. Quines mesures econòmiques té previst 

aplicar l‟Ajuntament de Barcelona per tal d‟impulsar 
l‟economia i millorar les condicions de vida dels 
seus ciutadans? 

El Sr. Mulleras formula la pregunta. A continua-
ció, esmenta l‟informe del Consell Econòmic i So-
cial de Barcelona que ha suscitat aquest interro-
gant i fa referència a les causes endògenes que 
s‟hi citen. Puntualitza que l‟impacte de la crisi de-
pèn d‟aquestes causes endògenes i que la prepa-
ració enfront de la crisi determinarà que ens afecti 
més o menys. Assenyala que un dèficit per compte 
corrent del 10% del PIB en el país denota la inexis-
tència d‟una política industrial i tecnològica que el 
faci disminuir. 

En relació amb Barcelona, destaca el 22@, però 
especifica que l‟informe n‟indica la manca de con-
tinguts i projectes de connexió en xarxa amb la 
resta del món, dos factors que el Sr. Mulleras as-
socia amb l‟absència de política industrial en 
l‟àmbit tecnològic. Qualifica d‟evident el dèficit 
d‟infraestructures de la ciutat de Barcelona i l‟àrea 
metropolitana, quant al port, l‟aeroport, el sistema 
ferroviari, l‟energètic, etc. També al·ludeix a la dis-
minució del pes de la indústria descrita en l‟informe 
del Consell Econòmic i Social, segons el qual en 
un termini de 10 anys la indústria a la ciutat de 
Barcelona ha passat de representar el 18% a ser 
del 10,7%. Considera que aquestes xifres eviden-
cien la necessitat de polítiques industrials. A més a 
més, fa referència a la contractació precària pre-
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sent a la ciutat, així com a la contractació actual, 
en la qual el 83% dels contractats són temporals i 
el 17% són indefinits. El preocupa especialment 
que el nombre d‟ocupats disminueixi en el sector 
dels més joves en particular. També el preocupa el 
diferencial d‟inflació del país i la ciutat amb Europa, 
que ja afecta Barcelona i concretament les expor-
tacions, si bé com que Barcelona s‟està constituint 
com a una gran ciutat de serveis, afecta l‟oferta de 
serveis envers la resta del món. Es refereix de nou 
a l‟informe del Consell Econòmic i Social de Barce-
lona on es constata que el 84% dels assalariats a 
la ciutat treballen per al sector de serveis. Per aca-
bar, recorda la màxima de Baumol: "Alerta amb 
l‟especialització en serveis perquè això ens farà 
perdre productivitat en la nostra activitat econòmi-
ca."  

El Sr. Carnes planteja que el Govern és consci-
ent que la situació és complicada. Contesta que en 
el proper plenari es presentarà un informe sobre la 
visió de l‟Ajuntament sobre la situació i el conjunt 
de mesures que pensa emprar dins les seves pos-
sibilitats. Malgrat tot, subratlla que l‟Ajuntament no 
disposa dels instruments financers ni fiscals, però 
que això no l‟exclou de poder expressar la seva 
sensibilitat i preocupació davant d‟aquest tema. 

D‟altra banda, explica que el Govern entén que 
s‟ha produït un canvi de situació global. Observa 
que en els darrers 25 anys, l‟Ajuntament de Barce-
lona ha travessat diferents etapes: una etapa de 
transformació urbana molt important que se simbo-
litza a l‟entorn de l‟any 1992 i una segona etapa en 
el període 2005-2007, durant el qual Barcelona ha 
obtingut un posicionament internacional. Destaca 
que ara és el moment d‟aprofitar aquest context 
internacional de dificultats per fer el gran salt en 
termes de sistema productiu urbà que és de la 
competitivitat global. Explica que les ciutats, no 
solament les empreses, competeixen entre elles, i 
que també ho fan els territoris entre ells, i que, en 
aquest estadi, Barcelona i la seva àrea d‟influència 
està competint amb altres territoris usant aquesta 
estratègia de terciarització plantejada pel Sr. Mulle-
ras. Es pretén desenvolupar un nou teixit productiu 
i assenyala la diversificació de l‟economia barcelo-
nina, on ha de poder raure aquesta nova base 
econòmica dels propers 10-15 anys. 

Tot seguit, reconeix les mancances, i n‟atribueix 
algunes a l‟estructura del sistema educatiu del país 
posant com a exemple la falta d‟enginyers. Esmen-
ta que les empreses de caràcter tecnològic que 
s‟instal·len al territori han de recórrer a gent vingu-
da d‟altres indrets d‟Europa o del món, i malgrat 
qualificar-ho de positiu, li sembla que això revela 
alhora la incapacitat actual d‟educar en carreres 
tecnològiques, un repte que cal afrontar en els 
propers anys. 

No el preocupa la terciarització d‟una ciutat o 
d‟un territori, i cita ciutats com Londres, París, Tò-
quio o Nova York, que estan plenament terciaritza-
des. En canvi, localitza el problema en l‟estructura 
d‟aquesta terciarització i fa referència a dos ele-
ments que considera importants, i que cal mantenir 
i protegir: el turisme i el comerç. Això no obstant, 
opina que malgrat tenir un turisme i un comerç 
bons i que s‟han de protegir, l‟esquema a seguir 
ens ha de portar a ser capaços de mirar més enllà.  

Per tancar, remet al Sr. Mulleras a l‟informe que 
demà està previst lliurar i el contingut del qual es 
debatrà durant el següent plenari. 

El Sr. Mulleras expressa la seva insatisfacció 
amb la resposta del Sr. Carnes, perquè s‟esperava 
més mesures concretes. Seguidament, cita un 
fragment de l‟informe del Consell Econòmic i Social 
on es considera necessària la modernització. As-
senyala que s‟ha de reprendre aquesta competitivi-
tat per tornar a ser capdavanters en indústria, però 
també en serveis, en fires i en altres tipus de ser-
veis com el comerç, i sobretot en el tema científic. 
Insisteix que cal impulsar amb molts més contin-
guts tot el procés del 22@ i la inversió en I+D+I, 
que considera molt necessària en la nostra eco-
nomia i dóna valor afegit en una època en què no 
es pot competir amb el factor salari, perquè hi ha 
altres països que s‟han incorporat al nostre món i 
que poden competir contra nosaltres en aquest 
sentit.  

Coincideix amb l‟informe que és molt necessari 
millorar la formació, no només en el cas dels engi-
nyers esmentat pel Sr. Carnes, sinó en general. 
Demana mesures per millorar la formació i les in-
fraestructures. 

En la mateixa línia, destaca el creixement en el 
nombre d‟afiliats a la Seguretat Social respecte a 
altres anys i el preocupa el sector de l‟automoció, 
atenent que la matriculació de vehicles va comen-
çar a baixar el 2006 i l‟any 2007 ha continuat bai-
xant a la província de Barcelona. 

Davant de tot això, explica que les perspectives 
són de desacceleració econòmica, de tensions 
inflacionistes molt importants, no només la tensió 
inflacionista que afecta els ciutadans, sinó el dife-
rencial d‟inflació en contra d‟altres productes o 
serveis que s‟ofereixen a l‟exterior. I destaca com a 
més greu la destrucció de llocs de treball, tant per 
les repercussions socials com econòmiques que 
comporta. En aquest escenari que defineix com a 
poc esperançador, creu que Barcelona ha de pren-
dre mesures concretes i recorda que ell volia saber 
quines eren.  

Per acabar, llegeix textualment l‟últim paràgraf 
de l‟informe del Consell Econòmic i Social. 

El Sr. Carnes fa dues reflexions i anima tots els 
grups –PP, CIU, ERC, ICV-EuiA– a discutir i fer 
propostes positives per sortir d‟aquesta situació de 
crisi amb més fortalesa. En aquest sentit, indica 
que Barcelona, tot i tenir dificultats en alguns sec-
tors, també té fortaleses, sobre les quals es pot 
estructurar el repte de creixement del nou model 
productiu que ha de tenir la ciutat, i posa l‟exemple 
de les fires.  

En l‟àmbit científic, esmenta visualitzacions 
pràctiques i concretes, com són la posada en mar-
xa del Banc de Sang, que reforça i consolida 
aquesta opció de Barcelona per ser un pol interna-
cional en el tema científic i mèdic. Anomena també 
el procés de l‟edifici MediaTIC. 

Pel que fa als salaris, aclareix que l‟estratègia de 
Barcelona és optar per salaris alts. Afegeix que, 
per competir amb Frankfurt, Berlín, Nova York o 
Tòquio, els salaris baixos no han de ser la 
l‟estratègia. S‟ha de lluitar per obtenir salaris bons i 
atraure gent; diu que aquest és un dels problemes 
actuals, perquè per atraure gent amb talent no 
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només cal oferir un bon clima, s‟ha de poder pagar 
molt, i això implica un procés productiu diferent. 
Assegura que no es guanyarà la batalla de la com-
petitivitat amb salaris baixos. Comparteix el tema 
de la formació professional.  

Sobre el tema d‟afiliats a la Seguretat Social, 
comenta que encara s‟aconsegueixen aguantar les 
xifres de l‟any passat, però que evidentment és un 
del reptes dels propers mesos. Ara per ara, diu que 
s‟està destruint ocupació, però que encara som 
capaços de generar-ne. 

Admet l‟existència d‟un diferencial negatiu en el 
conjunt d‟Espanya pel sistema productiu respecte a 
l‟IPC en el conjunt de la Unió Europea. Admet tam-
bé la responsabilitat conjunta d‟haver aplaudit du-
rant molts anys el creixement productiu entorn de 
la construcció, que té característiques clarament 
inflacionàries. Assenyala el tema de l‟alimentació 
com una altra estructura que genera tensions infla-
cionàries. I explica que, descomptant aquests dos 
factors, junt amb el de l‟energia que és el petroli, 
l‟estructura inflacionària d‟Espanya pràcticament 
estaria en els mateixos nivells de l‟any passat, o 
fins i tot per sota: hi ha una inflació exògena a la 
qual difícilment s‟hi pot fer front.  

Per acabar, situa en el debat els instruments 
que qualsevol ajuntament pot utilitzar. Un ajunta-
ment és facilitador i acompanya, però no disposa 
d‟instruments per variar el curs econòmic. 

Es dóna per tractada. 
17. Quantes hores extraordinàries van efectuar 

els treballadors de l‟Ajuntament de Barcelona, la 
Guàrdia Urbana (GU) i els Bombers (SPEIS) el 
2007, i quin import van representar a l‟Ajuntament 
de Barcelona, detallat per sectors, la GU i l‟SPEIS? 

Es retira. 
Del Grup Municipal ERC: 
18. Quin és el calendari de negociacions previst 

pel govern municipal sobre el finançament local 
recollit a la Carta Municipal? 

El Sr. Florensa formula la pregunta. Exposa que 
actualment es negocia la reforma de la Llei 
d‟hisendes locals, que també hi ha una comissió 
creada en el marc de la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies que negocia aquest aspecte, 
però que la Carta Municipal és un element fona-
mental a l‟hora d‟abastar un tema important com el 
finançament de Barcelona. Recorda que en la dar-
rera negociació de pressupostos el mes d‟octubre 
es va aprovar avançar la millora d‟aquest finança-
ment previst en la Carta Municipal i la creació 
d‟una comissió negociadora. Al llarg dels mesos, 
explica que l‟experiència ha estat que aquesta 
comissió negociadora mai no s‟ha reunit ni ha aca-
bat d‟aprovar el seu reglament, i per això pregun-
ten en quina fase es troba, quines previsions hi ha 
d‟aprovar aquest reglament i començar a treballar 
per a la millora del finançament de la ciutat recollit 
a la Carta Municipal. 

El Sr. Carnes contesta que, d‟acord amb la Car-
ta Municipal, hi ha un article amb dos apartats que 
marquen clarament l‟àmbit d‟actuació possible 
quant al finançament de la hisenda local, que és 
l‟article 54. Diu, que en aquest moment, recorda 
que s‟ha d‟entrar en un procés, però que el calen-
dari encara no s‟ha fixat, més enllà del 9 d‟agost, 
que és la data establerta perquè Catalunya compti 

amb un marc financer. Simplement destaca 
l‟aprovació d‟una resolució que estableix en pa-
ral·lel el finançament autonòmic i el finançament 
local. 

Pel que fa referència a les hisendes locals, con-
firma que el Ministeri d‟Economia i Hisenda no ha 
establert cap calendari ni cap criteri referent a la 
modificació de la Llei reguladora de les hisendes 
locals. En conseqüència, dedueix que difícilment 
es pot establir una comissió i un criteri si no s‟ha 
fixat el calendari de converses bilaterals que es 
mantenen amb el Ministeri d‟Economia i la Federa-
ció Espanyola de Municipis i Províncies. Espera 
que al llarg del mes de setembre es pugui comen-
çar a treballar, però comenta que difícilment po-
dran iniciar cap altre procés en aquest sentit fins 
que no tinguin un calendari. 

El Sr. Florensa afegeix que l‟acord per crear 
aquesta comissió existeix. El Grup d‟ERC creu 
que, en temes de funcionament de la mateixa co-
missió, com és el reglament, sí que es podria co-
mençar a treballar i no esperar que la llei s‟aprovi.  

El Sr. Carnes s‟hi manifesta plenament d‟acord, 
però incideix que sense un criteri i un element difí-
cilment l‟articulació serà factible. Segons el seu 
parer, és molt més procedimental asseure‟s i cons-
tituir aquesta comissió quan hi comenci a haver 
una agenda de propostes que es puguin estar arti-
culant a partir de les formulacions del Ministeri 
d‟Economia i Hisenda, com a mínim aquest és el 
criteri que estableix el govern. 

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 

Grup 
 
Del Grup Municipal PP: 
19. Es requereix al Govern Municipal que informi 

sobre les gestions realitzades i l‟estat d‟execució 
de la proposició següent, aprovada en la sessió de 
21 de febrer de 2008: "La Comissió d‟Hisenda i 
Pressupostos acorda: Establir, d‟acord amb els 
procediments legalment establerts, un pla de com-
pensacions fiscals per als veïns i comerciants, que 
hagin estat directament afectats per les obres de 
l‟AVE i que així ho acreditin, durant els anys en què 
es realitzin les mateixes, que inclogui, com a mí-
nim, una subvenció del valor de l‟IBI i de la recolli-
da comercial de residus dels comerciants, a més 
d‟establir compensacions econòmiques als matei-
xos per impossibilitat d‟aparcament a les zones 
afectades de Sants i Sagrera". 

El Sr. Mulleras exposa la proposta de seguiment 
per les informacions publicades sobre el comen-
çament immediat de les obres de l‟AVE. 

La Sra. Ballarín creu que hi ha un element im-
portant en l‟aprovació d‟aquesta proposició/de-
claració de Grup. Manifesta que el dos portaveus 
del PSC i d‟ICV-EUiA van expressar el seu vot 
contrari i que, per tant, es tracta d‟una proposi-
ció/declaració de Grup aprovada amb el vot contra-
ri del Govern. A més a més, comenta que la data 
d‟aquesta proposició/declaració de Grup és del dia 
21 de febrer, posterior a l‟acord que havia pres la 
Junta de Portaveus en sessió del dia 29 de gener, 
en el qual s‟estableix clarament quin és el valor 
d‟aquestes proposicions/declaracions de Grup. 
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Clarifica que s‟estableix que constitueixen meres 
directrius, orientacions o recomanacions de caràc-
ter general formulades per un Grup municipal als 
òrgans de govern en relació amb un assumpte de 
la seva competència. En resum, entén que no s‟ha 
de donar compte del seu seguiment en la Comis-
sió, perquè s‟entén que la seva eficàcia és genèri-
ca. 

El Sr. Mulleras es manifesta bocabadat, perquè 
amb una proposició aprovada per majoria en la 
Comissió, que no ha rebut el suport del Govern, es 
trenqui el consens i no s‟estigui duent a terme. 
Pregunta directament si aquesta proposició s‟acom-
plirà o no.  

La Sr. Ballarín indica, respecte d‟aquest tema, 
que és el president de la Junta de Portaveus o 
altres persones, fins i tot Secretaria, qui s‟ha de 
pronunciar. En qualsevol cas, explica que és una 
recomanació molt genèrica la que es realitzava al 
Govern respecte a determinades actuacions i que 
el Govern, fins i tot abans que aquesta proposició 
fos aprovada pels tres grups de l‟oposició, ja havia 
establert una sèrie de mesures al districte de Sants 
per pal·liar possibles inconvenients lligats a les 
obres, entre elles el del preu públic d‟escombraries 
en el qual estan treballant.  

Pel que fa als exercicis 2007-2008, comenta que 
s‟està treballant d‟una manera molt intensa amb els 
veïns, que l‟Ajuntament s‟ha reunit reiteradament 
amb veïns, districte, urbanisme i ADIF, i que s‟està 
procedint a altres mesures relacionades amb la 
millora econòmica dels comerciants de la zona 
com ara la remodelació del Mercat de Sants, la 
reurbanització del carrer de Sants, la urbanització 
dels carrers del voltant del Mercat, el cobriment de 
les vies en forma de passeig que enllaçarà Sants i 

la Bordeta, la remodelació del metro de Mercat 
Nou –l‟AERI, en aquest cas no és Ajuntament sinó 
Estat–, AERI de Sants-Badal, un pressupost global 
de 17 milions en millores de l‟entorn i remodelació 
dels habitatges, l‟AERI de Sants amb un pressu-
post de 708.000 euros i les actuacions d‟ADIF, que 
consisteixen en 125 visites tècniques i les conse-
qüents reparacions. Tanca resumint que l‟Equip de 
Govern ha entès que fent això donava compliment 
a aquesta proposició/declaració de Grup. 

El Sr. Mulleras no accepta la resposta. El pla de 
compensacions fiscals és per als veïns de Sants i 
la Sagrera, i explica que de la Sagrera no se n‟ha 
parlat.  

El Sr. Carnes recorda al Sr. Mulleras que aquest 
és un debat que ja s‟ha discutit. 

El Sr. Mulleras qualifica de molt greu la resposta 
de la regidora. 

El Sr. Carnes tanca la discussió dient que li 
sembla que s‟adiu perfectament al que la regidora 
mateixa ha esmentat de l‟acord i que, per tant, en 
aquesta votació, és una recomanació al Govern, 
que és qui té la capacitat per instrumentar-ho. Ar-
ran del debat i de la preocupació ciutadana, co-
menta que el Govern va establir els mecanismes 
que entenia que podia establir i que entén que hi 
ha una part que no es pot substanciar i difícilment 
pot respondre amb la literalitat que el Sr. Mulleras 
planteja. 

Es dóna per tractada. 
 

VI) Mocions 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les quinze hores i 
quaranta minuts. 

 
 

 
 
 
 
 
 

Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 17 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 18 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el 17 de juliol de 2008, s‟hi reuneix la 
Comissió d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge, 
sota la presidència de l‟Im. Sr. Ramon García-
Bragado i Acín. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els 
Ims. Srs.: Raimond Blasi i Navarro, Imma Moraleda 
i Pérez, Assumpta Escarp i Gibert, Francesc Nar-
váez i Pazos, Eduard Freixedes i Plans, Joan 
Puigdollers i Fargas, Alberto Villagrasa Gil, Elsa 
Blasco i Riera i Ricard Martínez i Monteagudo, 
assistits pel secretari general de la Corporació, Sr. 
Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

També hi són presents les Sres. i els Srs.: Lluís 
Pontanals, director de l‟Institut Químic de Sarrià; 

Antoni Sorolla i Edo, delegat d‟Habitatge; Ramon 
Massaguer i Meléndez, gerent d‟Urbanisme i Infra-
estructures; Ricard Fayos i Molet, director tècnic 
d‟Urbanisme i Infraestructures; Jordi Martí i Grau, 
delegat de Cultura. 

Excusen la seva absència la Ima. Sra. Montse 
Sánchez i Yuste, i l‟Im. Sr. Antoni Vives i Tomàs. 

S‟obre la sessió a les 18.06 h. 
 

I) Aprovació de l‟acta de la sessió anterior 
S’aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d‟ofici 
En compliment de l‟article 63.1 del Reglament 

orgànic municipal, es comuniquen les resolucions 
següents: 
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1. Districte de Sant Andreu 
Del gerent municipal, de data 3 de juny de 2008, 

que adjudica al senyor Miguel Paya Rovira el con-
tracte de la direcció de les obres d‟urbanització del 
carrer César Augusto Sandino, per als exercicis 
2008-2009, i per un import de 9.280 euros. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 9 de juliol de 
2008: 

2. Aprovar definitivament –a l‟empara dels arti-
cles 113.2.d) del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de 
juliol, pel qual s‟aprova el Text refós de la Llei 
d‟urbanisme, i 167 en relació a l‟article 164.2 del 
Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s‟aprova 
el Reglament de la Llei d‟urbanisme, en relació a 
l‟article 118.4 i 124.2 a) del Decret legislatiu 
1/2005, de 26 de juliol, pel qual s‟aprova el Text 
refós de la Llei d‟urbanisme– el Projecte de repar-
cel·lació voluntària de propietari únic, en la modali-
tat de compensació bàsica, del polígon d‟actuació 
urbanística de la Modificació Puntual del Pla Gene-
ral Metropolità del sector delimitat pels carrers de 
Quetzal i de la Riera Blanca i l‟avinguda del Carri-
let, formalitzat en escriptura pública de 3 d‟abril de 
2008; publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la 
Província i en un diari dels de més circulació de la 
província, i notificar-lo individualment a cadascun 
dels interessats; donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 

3. Declarar extemporànies les al·legacions for-
mulades pel Grup Municipal de Convergència i 
Unió en relació al Projecte d‟urbanització de Can 
Bacardí, entre la Travessera de les Corts, els car-
rers de Benavent, Felipe Paz, i els Jardins de Can 
Bacardí, en el Districte de les Corts; aprovar defini-
tivament l‟esmentat projecte d‟urbanització, d‟acord 
als motius continguts en l‟informe de la Direcció de 
Projectes d‟Obres d‟Urbanització i Edificació de 
BAGURSA, de 25 de juny de 2008, el qual consta 
a l‟expedient i es dóna per reproduït; amb un im-
port, per a coneixement de l‟Administració, 
d‟1.085.164,26 euros, l‟impost del valor afegit in-
clòs; publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de 
la Província i el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya i a la Gaseta Municipal; notificar-ho als 
interessats i donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 

4. Aprovar definitivament, a l‟empara de l‟article 
113 del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel 
qual s‟aprova el Text refós de la Llei d‟urbanisme, i 
de l‟article 164 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
pel qual s‟aprova el Reglament de la Llei d‟ur-
banisme, en relació als articles 118.4 i 124.2 del 
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual 
s‟aprova el Text refós de la Llei d‟urbanisme, el 
Projecte de reparcel·lació voluntària, en la modali-
tat de compensació bàsica, de la Modificació pun-
tual del Pla especial de millora i reforma interior de 
Can Caralleu a l‟àmbit de la unitat d‟actuació núm. 
2, formalitzat en escriptura pública de 16 d‟abril de 
2008; publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la 
Província i en un diari dels de més circulació de la 
mateixa, i notificar-lo individualment a cadascun 
dels interessats; donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 

5. 1r) Aprovar definitivament el Projecte d‟urba-
nització del passatge Ratés, situat a l‟illa delimitada 

pels carrers d‟Àlaba, de Tànger, de Sancho de 
Ávila i de Pamplona, d‟iniciativa privada, per un 
import d‟1.854.252,96 euros (el 16% de l‟impost del 
valor afegit inclòs) formulat per la Junta de Com-
pensació de l‟illa delimitada pels carrers d‟Àlaba, 
de Tànger, de Sancho de Ávila i de Pamplona. 2n) 
Publicar aquesta resolució en el Butlletí Oficial de 
la Província i en un diari dels de més circulació de 
Catalunya. 3r) Donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 

6. 1r) Aprovar definitivament el Projecte executiu 
d‟urbanització del Jardí de Can Framis, per un 
import de PEM 371.256,60 euros, formulat per 
l‟Associació Administrativa de Cooperació de la 
UA1 del Pla especial de reforma interior del Sector 
Campus Audiovisual, donant per tractades les 
al·legacions presentades pel Grup Municipal de 
Convergència i Unió, segons informe que consta 
en l‟expedient. 2n) Publicar aquesta resolució en el 
Butlletí Oficial de la Província i en un diari dels de 
més circulació de Catalunya. 3r) Donar-ne compte 
a la Comissió d‟Urbanisme, Infraestructures i Habi-
tatge. 

7. 1r) Aprovar definitivament el Projecte de la 
urbanització i infraestructura del carrer dels Almo-
gàvers, en el tram comprès entre els de Pamplona 
i de Badajoz, d‟iniciativa pública, per un import de 
5.411.360,48 euros (el 16% de l‟impost del valor 
afegit inclòs), formulat per 22 Arroba BCN, SA. 2n) 
Publicar aquesta resolució en el Butlletí Oficial de 
la Província i en un diari dels de més circulació de 
Catalunya. 3r) Donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 

8. 1r) Aprovar definitivament Projecte modificat 
núm. 1 del Projecte de la urbanització i infraestruc-
tura del carrer de Badajoz, en el tram comprès 
entre els del Pallars i de Ramon Turró, d‟iniciativa 
pública, per un import de 4.197.521,56 euros (el 
16% de l‟impost del valor afegit inclòs), formulat 
per 22 Arroba BCN, SA. 2n) Publicar aquesta reso-
lució en el Butlletí Oficial de la Província i en un 
diari dels de més circulació de Catalunya. 3r) Do-
nar-ne compte a la Comissió d‟Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge. 

9. 1r) Aprovar definitivament el Projecte com-
plementari núm. 2 del Projecte de la urbanització i 
infraestructura del carrer de Tànger, en el tram 
comprès entre els de la Ciutat de Granada i d‟Àvila, 
d‟iniciativa pública, per un import de 448.184,12 
euros (el 16% de l‟impost del valor afegit inclòs), 
formulat per 22 Arroba BCN, SA. 2n) Publicar 
aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la Provín-
cia i en un diari dels de més circulació de Catalu-
nya. 3r) Donar-ne compte a la Comissió d‟Urba-
nisme, Infraestructures i Habitatge. 

10. 1r) Aprovar la relació de persones propietà-
ries i de les finques incloses en el subsector núm. 
10 del Pla de millora urbana per a la reforma interi-
or del sector Llull-Pujades (Ponent) presentada per 
l‟Associació Administrativa de Cooperació, que 
complementa l‟escriptura de constitució de l‟Asso-
ciació atorgada el 7 de febrer de 2008 davant el 
notari de Barcelona Sr. Francisco Armas Omedes, 
sota el núm. 343 del seu Protocol, i que va ser 
aprovada per la Comissió de Govern el 12 de març 
de 2008. 2n) Donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge. 
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11. Aprovar definitivament el Projecte comple-
mentari d‟urbanització del polígon sud-oest del 
Besòs, àmbit definit pels carrers de Lluís Dalmau, 
d‟Alfons el Magnànim, de Ferrer Bassa i de Perpi-
nyà, amb un import, per a coneixement de l‟Admi-
nistració, d‟1.999.973,28 euros (el 16% de l‟impost 
del valor afegit inclòs), d‟acord amb l‟informe de 25 
de juny de 2008 de la Direcció de Gestió d‟Obres 
d‟Urbanització i Edificació de BAGURSA, el qual 
figura a l‟expedient i es dóna per reproduït; publicar 
aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província i 
el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i a la 
Gaseta Municipal i donar-ne compte a la Comissió 
d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge 

12. 1r) Aprovar el Projecte de reparcel·lació vo-
luntària de l‟illa delimitada pels carrers de Vene-
çuela, de Josep Pla, del Pallars i de l‟Agricultura, 
de la Modificació del Pla General Metropolità per a 
la renovació de les àrees industrials del Poblenou, 
formulat per part de la societat Bre Barcelona Nido, 
SL, propietària única de la totalitat del sòl inclòs en 
l‟àmbit de la reparcel·lació, aprovació del projecte 
que s‟efectua d‟acord amb allò que estableixen els 
articles 164.2 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
pel qual s‟aprova el Reglament de la Llei 
d‟urbanisme, i els articles 113.3 i 124.2.b del De-
cret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual 
s‟aprova el Text refós de la Llei d‟urbanisme de 
Catalunya. 2n) Publicar aquest acord en el Butlletí 
Oficial de la Província i en un dels diaris de més 
circulació de la província i notificar-lo individual-
ment a cadascun dels interessats en l‟expedient. 
3r) Sol·licitar al Registrador de la Propietat la ins-
cripció del Projecte de reparcel·lació voluntària de 
l‟illa delimitada pels carrers de Veneçuela, de Jo-
sep Pla, del Pallars i de l‟Agricultura. 4t) Donar-ne 
compte a la Comissió d‟Urbanisme, Infraestructu-
res i Habitatge. 

El Sr. García-Bragado informa que es retira de 
l‟ordre del dia el punt número 6, corresponent a 
l‟aparcament de la plaça Margarida Xirgu. 

 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Garantia del subministrament de serveis a 

Barcelona. 
El Sr. García-Bragado explica que aquest infor-

me, una iniciativa del govern per tal d‟assegurar les 
condicions de prestació dels serveis a Barcelona, 
correspon a una tasca realitzada d‟acord amb un 
conveni amb l‟Institut Químic de Sarrià, dirigit pel 
senyor Lluís Fontanals. Manifesta que no és una 
iniciativa acabada, però que els ha semblat oportú 
fer una explicació a la Comissió de la metodologia i 
l‟estat dels treballs abans de la seva finalització. 

El Sr. Lluís Fontanals assenyala que aquest pro-
jecte, anomenat "Projecte 3 Ss" (per Security of 
Services Supply to BCN), és una avaluació tècnica 
experta que descarta, pel seu abast, una avaluació 
acreditable. Manifesta que cada vegada es donen 
contingències més complexes a la ciutat i, davant 
d‟això, l‟Ajuntament vol que es faci una avaluació 
global integrada que consideri les interrelacions 
que hi ha entre els diferents serveis de la ciutat 
amb vista a la restitució del subministrament. 

Informa que aquest projecte ha estat impulsat 
pel quart tinent d‟alcalde, està coordinat directa-
ment pel gerent municipal i es desenvolupa sota la 
supervisió d‟una comissió de seguiment, que ja ha 
tingut dues reunions i que està integrada pel quart 
tinent d‟alcalde, que n‟és el president; la cinquena 
tinent d‟alcalde; el gerent municipal, que n‟és el 
coordinador; el gerent d‟Urbanisme i Infraestructu-
res; el gerent de Medi Ambient; el gerent de Pre-
venció, Seguretat i Mobilitat; el secretari delegat de 
Serveis Generals, i la secretària d‟Investigació de 
l‟Institut Químic de Sarrià.  

Destaca la importància de la guia i la participació 
de dos grups: un grup conductor format per deu 
dels enginyers amb més experiència en el maneig 
de crisis i un grup d‟acció format pels màxims res-
ponsables operatius de Barcelona de les compa-
nyies de serveis (el director d‟Explotació de Gas 
Natural, el delegat a Barcelona de Gas Natural, el 
director d‟Estudis d‟Enegas, el cap d‟Operacions 
Locals de Barcelona de Telefònica, el gerent 
d‟Operacions de Barcelona de Telefònica, el direc-
tor d‟Operacions Territorials d‟Agbar, el director de 
Fecsa-Endesa per a la zona de Barcelona, el direc-
tor d‟Explotació de Fecsa-Endesa, el delegat regi-
onal de Red Eléctrica Española i el cap del grup 
tècnic regional de Vodafone, entre d‟altres). 

Explica que l‟equip del projecte està constituït 
per ell mateix, en qualitat de director, i l‟enginyera 
del projecte, Meri Vázquez, com a persones fixes, i 
també per persones de l‟òrbita de l‟Institut Químic 
de Sarrià que hi col·laboren i assessors, com ara el 
subdirector general d‟Energia; el doctor Pere Pala-
cín, de l‟Institut Químic de Sarrià, expert en l‟àmbit 
elèctric; Trini Serra, de la consultoria de Relacions 
Internacionals; el director de Metròpolis, o la direc-
tora de Relacions Internacionals de l‟Ajuntament. 

Assenyala que aquest procés d‟avaluació inte-
grada requereix un coneixement general integrat 
de la situació de les infraestructures dels serveis 
bàsics de Barcelona, dels sistemes de gestió 
d‟aquestes infraestructures i dels programes de 
millora, com també una comparació amb altres 
ciutats. 

A continuació explica les quatre fases en què 
s‟ha estructurat el projecte. En la primera fase es 
va fer una anàlisi estratègica, una identificació ge-
neral del projecte i una planificació concreta. La 
segona, que és la fase en què ara es troba el pro-
jecte, consisteix en la recopilació de les dades de 
tots els recursos i els plans de contingència que 
tenen els operadors a Barcelona –subministra-
ments domèstics, d‟obres subterrànies, de teleco-
municacions, de contaminació atmosfèrica, funera-
ris, transports perillosos, etc.–, i en l‟estructuració 
de tota aquesta informació en un llibre blanc. Du-
rant la tercera fase es farà un estudi comparatiu 
basat en una avaluació integrada amb altres ciutats 
europees i de tot el món. I en la quarta fase 
s‟emetran resultats i recomanacions en forma 
d‟una proposta d‟estratègia de millora. 

Manifesta que en la primera fase es va fer una 
identificació de les crisis i els operadors implicats. 
Assenyala que algunes de les principals crisis que 
van identificar van ser l‟apagada elèctrica, la man-
ca de subministrament d‟aigua potable, la manca 
de subministrament de gas, la fallada de telecomu-
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nicacions, la fallada en obres subterrànies singu-
lars, la vaga del transport metropolità i la fallada en 
gestió semafòrica. 

Explica que en la segona fase, un cop definides 
les crisis i els operadors implicats, es vol fer mane-
jable la informació recopilada en un llibre blanc i, 
posteriorment, obtenir un coneixement general 
integrat de la situació de les infraestructures dels 
serveis bàsics, dels sistemes de gestió, dels pro-
grames de millora dels sistemes de gestió i de les 
inversions que en diuen defensives, és a dir, aque-
lles que són per millorar la garantia del subminis-
trament. Manifesta que això es farà a través d‟una 
guia general d‟informació que s‟està adaptant a 
cada un dels operadors, als quals se‟ls demana 
informació sobre com garanteixen el subministra-
ment als ciutadans de Barcelona, de quins plans 
de contingència disposen, quina consciència tenen 
d‟interrelació entre els serveis, quins són els reque-
riments de seguretat física contra incendis i contra 
vandalisme, entre d‟altres, i quin és el context regu-
latori que afecta el servei.  

Assenyala que a continuació se‟ls demana in-
formació sobre com gestionen el servei: quin sis-
tema de gestió utilitzen respecte a les crisis, com 
decideixen les coses quan afecten Barcelona, si 
tenen el sistema acreditat internacionalment per les 
normes ISO, si disposen de contractes amb garan-
tia de subministrament per a serveis crítics i les 
propostes de millora.  

Explica que, finalment, se‟ls demana informació 
sobre les estratègies globals que segueixen: si 
tenen les crisis pensades i classificades, si les 
instal·lacions estan categoritzades segons el paper 
que poden tenir en una crisi, quines són les priori-
tats establertes per a Barcelona, quins són els 
plans d‟inversió estratègica per a Barcelona i si 
tenen algun tipus d‟anàlisi comparatiu amb altres 
ciutats respecte al seu servei específic. 

Manifesta que, un cop obtinguda tota aquesta in-
formació, es redacta el llibre blanc amb la 
col·laboració dels operadors. Aclareix que no es 
tracta de cap mena d‟auditoria, ja que no demanen 
als operadors que acreditin el que fan, sinó que els 
indueixen a fer una autoavaluació.  

Explica que en la tercera fase es fa un estudi 
comparatiu amb Madrid, Rotterdam o Hamburg, 
París, Milà, Zuric, Seattle, Sidney o Melbourne, 
Mont-real i Singapur, amb les quals ja s‟estan es-
tablint contactes. Assenyala que pròximament po-
saran en marxa un web sobre aquest projecte, que 
facilitarà molt més l‟intercanvi d‟informació. 

Manifesta que en la quarta fase es farà una pro-
posta d‟estratègia de millora per a l‟Ajuntament, en 
la qual s‟assenyalaran les àrees febles i es reco-
manaran millores en la planificació estratègica a 
mitjà i llarg termini, i en la prevenció de situacions 
de crisi. 

El Sr. García-Bragado remarca que, a part del 
suport tècnic de l‟Ajuntament, Barcelona Regional 
ha actuat com a estructura que ha subministrat una 
part important de la informació sobre els serveis.  

El Sr. Puigdollers manifesta que el Grup Munici-
pal de Convergència i Unió creu que és absoluta-
ment imprescindible que la ciutat de Barcelona faci 
aquest estudi, ja que en els darrers temps s‟ha 
posat clarament de manifest la gran quantitat de 

colls d‟ampolla que té la ciutat respecte al submi-
nistrament de serveis bàsics. Recorda totes les 
incidències que ha patit la ciutat últimament: 
l‟apagada elèctrica, la vaga dels transportistes, el 
col·lapse recent a causa de la fuita d‟una substàn-
cia química perillosa en una operació de càrrega 
d‟un contenidor a la terminal de l‟Adif, la situació de 
sequera, etc. Explica que justament en la sessió de 
la Comissió de Sostenibilitat del dia anterior es va 
aprovar per unanimitat una proposta del seu grup 
per tal que s‟omplin les fonts ornamentals, ja que el 
Decret de la Generalitat prohibeix utilitzar aigua de 
xarxa per a aquestes fonts, i portar-hi aigües freàti-
ques o regenerades de depuradora té un cost des-
orbitat. 

Afirma que Barcelona és una ciutat feble pel que 
fa als subministraments de serveis bàsics i posa 
l‟exemple de les telecomunicacions. Diu que no pot 
ser que la ciutat que fa el congrés més important 
de telefonia mòbil del món hagi de muntar cada 
any antenes provisionals per a telefonia mòbil per-
què la ciutat no disposa d‟una xarxa de telefonia 
mòbil, o que quan es va pels túnels de la ronda del 
Litoral o per la muntanya de Montjuïc es talli la 
comunicació de telèfon mòbil. 

D‟altra banda, manifesta que Barcelona no com-
pleix la legislació europea en matèria de contami-
nants d‟òxids de nitrogen i partícules de menys de 
deu micres, que són justament els dos tipus de 
contaminants més perillosos per a la salut. També 
destaca la manca de garantia del subministrament 
d‟aigua, els greus problemes que poden haver-hi 
en el futur pel que fa al tractament d‟escombraries, 
i la feblesa de l‟energia, tant en producció com en 
distribució i garantia de servei. 

Conclou dient que el seu grup dóna ple suport a 
l‟estudi, però demana que no s‟esperi a conèixer-
ne els resultats per actuar. Diu que el govern muni-
cipal ha de governar i això significa prendre decisi-
ons, encara que al soci de govern no li acabin 
d‟agradar.  

El Sr. Villagrasa manifesta que creu que es trac-
ta d‟un informe adequat per centrar les necessitats 
que té Barcelona. Demana informació sobre el 
calendari i el cost del projecte, encara que sigui per 
escrit.  

Assenyala que la realització d‟aquest informe re-
flecteix la manca de coneixement del govern muni-
cipal sobre les necessitats bàsiques de subminis-
trament de la ciutat. Opina que hi ha bons tècnics a 
l‟Ajuntament i, per tant, es té la capacitat de conèi-
xer les necessitats de la ciutat, però que hi ha ha-
gut una manca de coordinació per fer una planifi-
cació d‟aquestes necessitats. Aprova que es 
proposi una estratègia, però remarca que el govern 
municipal ha de tenir una aposta pròpia de quins 
són els reptes de futur per garantir que la Barcelo-
na del segle XXI no hagi d‟elaborar aquest tipus 
d‟informes. 

Fa esment als problemes de subministrament 
elèctric i d‟aigua i als buits de comunicació, que diu 
que no només existeixen a les rondes, sinó també 
al mateix centre de la ciutat, com ara a la ronda de 
Sant Antoni. Afirma que els dèficits en telecomuni-
cacions a vegades es deuen a la mateixa normati-
va municipal i la gestió dels permisos d‟instal·lació 
d‟antenes. 
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Manifesta que espera que els resultats de 
l‟informe puguin servir per determinar quins són els 
reptes i les millores que necessita Barcelona, tot i 
que opina que el govern municipal, després de 
trenta anys de govern, ja hauria de saber quines 
són les necessitats de la ciutat, els problemes del 
present i les garanties de futur.  

El Sr. Martínez felicita el govern per aquesta ini-
ciativa i expressa el dubte sobre si la disparitat de 
sistemes operadors i estàndards permet fer una 
anàlisi homogènia de les diferents ciutats incloses 
en l‟estudi i, per tant, una comparativa fiable.  

El Sr. Fontanals respon que l‟estudi fa aquesta 
anàlisi comparativa des del punt de vista del muni-
cipi com a receptor d‟aquests serveis, i no de les 
companyies com a prestadores d‟aquests serveis.  

La Sra. Blasco manifesta que el seu grup valora 
positivament que es faci aquest projecte i que go-
verna intentant establir criteris per a un futur soste-
nible. Diu que per al seu grup és tan important 
pensar en possibles noves infraestructures com 
consolidar i conèixer les ja existents, atès que la 
sostenibilitat comença per conèixer i mantenir el 
que ja es té i exigir a qui pertoqui que faci aquest 
manteniment.  

El Sr. García-Bragado subratlla que la proposta 
que es va formular a l‟equip que fa l‟estudi no era 
analitzar la normativa que regeix les companyies ni 
els protocols que tenen per prestar el servei, ja que 
la legislació consagra el fet que els ajuntaments no 
tinguin una participació directa en la gestió 
d‟aquests serveis. Diu que això els ha portat a 
adoptar una estratègia pragmàtica de centrar-se en 
l‟estudi que les mateixes companyies han fet dels 
seus serveis i les seves infraestructures i, sobretot, 
de l‟avaluació dels seus riscos, per tal de compartir 
l‟avaluació del risc i coordinar-la amb la que fa 
l‟Ajuntament. Assenyala que al llarg de l‟apagada 
de l‟any passat es van posar de manifest les man-
cances, no només de les instal·lacions, sinó també 
dels plans d‟emergència i de contingència que 
cadascú tenia per a aquella situació. Afegeix que 
les mesures que van funcionar millor van ser les 
que va posar en marxa l‟Ajuntament, com ha reco-
negut el conjunt d‟agents implicats. Conclou que 
s‟està explorant un terreny nou de col·laboració 
amb aquestes empreses de serveis per tal de cer-
car estratègies d‟actuació abans i després de les 
crisis. 

Diu al Sr. Puigdollers que això és governar, igual 
com preocupar-se que les subestacions i els sis-
temes en línia estiguin en funcionament o proposar 
al Plenari la modificació d‟aquelles normatives que 
el mateix Plenari va aprovar i que en la pràctica no 
han donat prou bon resultat. 

El Sr. Puigdollers manifesta que està d‟acord 
que governar és resoldre les crisis, però sobretot 
evitar que es produeixin. 

El Sr. García-Bragado contesta que no faran mai 
una relació de les crisis que no han arribat a escla-
tar gràcies a l‟actuació de l‟Ajuntament. 

El Sr. Puigdollers diu que hi ha un concepte que 
el senyor Xavier Trias fa molts anys que explica i 
que ell ha assumit com a doctrina pròpia, que és 
que un bon govern és aquell que sap actuar de 
forma preventiva. Indica que aquest no és el cas 
del govern municipal de Barcelona. 

El Sr. García-Bragado assegura que actuen de 
forma preventiva i que gràcies a l‟actuació de 
l‟Ajuntament s‟han pogut evitar situacions provoca-
des per ineficiències que s‟arrosseguen de fa 
temps i que no són competència municipal. Afegeix 
que amb aquest estudi aprofundit estaran en mi-
llors condicions per fer-ho.  

El Sr. Fontanals remarca que és el primer estudi 
d‟aquestes característiques a tot el món, segons la 
recerca que han fet. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences govern municipal 
 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
 

Districte de Ciutat Vella - Districte de l‟Eixample 
 
2. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla especial d‟ordenació dels establiments comer-
cials majoristes en determinats sectors dels barris 
de la Dreta de l‟Eixample i, de Fort Pienc del Dis-
tricte de l‟Eixample i del barri de Sant Pere del 
Districte de Ciutat Vella, d‟iniciativa municipal, amb 
les modificacions a què fa referència l‟informe de la 
Direcció de Serveis de Planejament; i resoldre les 
al·legacions presentades en el tràmit d‟informació 
pública de l‟aprovació inicial, de conformitat amb 
l‟informe de l‟esmentada Direcció, de valoració de 
les al·legacions; informes, tots dos, que consten a 
l‟expedient i, a efectes de motivació, es donen per 
reproduïts. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte d‟aquest 
Pla especial és l‟ordenació urbanística dels esta-
bliments comercials de majoristes de determinats 
barris a causa de l‟ocupació que fan de l‟espai 
públic, tant pel que fa a vials, carrers i voreres, com 
a activitats de càrrega i descàrrega; dels perills 
derivats de la incidència que la concentració 
d‟aquests usos pot tenir en espais ja saturats quant 
a la càrrega de foc i a les possibilitats de propaga-
ció d‟incendis, i també a causa de la generació 
excessiva de residus sòlids que contribueixen a 
embrutar els espais urbans en què es concentren 
aquestes activitats. 

Informa que s‟han inclòs i, per tant, estimat par-
cialment les al·legacions dels grups de Convergèn-
cia i Unió i del Partit Popular en la part normativa 
d‟aquest planejament. En concret, assenyala que 
s‟ha incorporat una disposició a l‟apartat 9 de 
l‟article 14 que obliga a tenir una àrea interior per a 
operacions de càrrega i descàrrega amb una pro-
porció del 10% de la superfície total del local i amb 
un mínim de 40 m

2
; una addicional segona i tercera 

que fa referència a l‟aplicabilitat de l‟Ordenança 
municipal dels usos del paisatge urbà quant a la 
disposició dels rètols; i la ubicació de la recollida 
selectiva de brossa en una superfície equivalent al 
5% dels locals en establiments inferiors als 400 m

2
, 

d‟acord amb el que determina l‟article 15. 
El Sr. Puigdollers expressa la reserva de vot del 

seu grup. 
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El Sr. Villagrasa expressa el vot contrari del seu 
grup, ja que consideren que no se soluciona cap 
dels problemes que es donen en aquesta zona. 
Manifesta que l‟activitat comercial que hi ha actu-
alment a la zona no té res a veure amb la que hi 
havia fa quinze anys. Diu que són activitats noves 
amb un tipus de producte que no se sap a quin 
mercat s‟adreça i que la degradació comercial de 
la zona afecta també la qualitat de vida dels ve-
ïns. Critica que la normativa només s‟apliqui a 
locals a partir de 400 m

2
, ja que considera que els 

locals de superfície inferior són igualment proble-
màtics.  

El Sr. Martínez manifesta que el seu grup hi vo-
tarà a favor perquè, entre altres coses, s‟ha incor-
porat un sistema d‟inspecció que permetrà efectuar 
controls cada sis mesos i una avaluació del control 
del conjunt dels locals cada dos anys. 

La Sra. Blasco expressa el vot favorable del seu 
grup. 

La Sra. Escarp, en qualitat de regidora del Dis-
tricte de l‟Eixample, manifesta que aquesta regula-
ció permet, d‟una banda, rehabilitar aquests àmbits 
d‟actuació en termes de promoció econòmica i 
comercial; i, de l‟altra, continuar el programa d‟ins-
peccions, ara amb caràcter semestral, a través del 
qual es podrà avaluar la situació, el compliment de 
les diferents normatives i la mateixa evolució de 
l‟aplicació del Pla especial. 

El Sr. Villagrasa manifesta que aquesta normati-
va arriba tard, ja que per més inspeccions que es 
facin, ara és molt difícil retirar llicències. Diu que el 
problema ja s‟ha generat i que encara pot anar a 
més, atès que hi ha locals de menys de 400 m

2
. 

Afegeix que aquests comerços afecten els majoris-
tes de tota la vida, molts dels quals s‟estan plante-
jant abandonar la zona a causa de la pèrdua de 
bona part de la seva clientela. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC, amb la reserva de vot 
de CiU i amb el posicionament contrari del PP.  

 
Districte de Ciutat Vella 

 
3. Aprovar provisionalment, de conformitat amb 

els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de 
Barcelona, la Modificació del Pla General Metropo-
lità per a l‟ordenació del passeig de Circum-
val·lació, d‟iniciativa municipal; resoldre les al·lega-
cions presentades en el tràmit d‟informació pública 
de l‟aprovació inicial, de conformitat amb l‟informe 
de la Direcció de Serveis de Planejament de valo-
ració de les al·legacions, que consta a l‟expedient i, 
a efectes de motivació, s‟incorpora a aquest acord; 
i trametre l‟expedient a la Subcomissió d‟Urba-
nisme del municipi de Barcelona per a la seva 
aprovació definitiva. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte d‟aquesta 
proposta, que ja s‟ha tractat anteriorment a la Co-
missió d‟Urbanisme, és la reordenació de la vora 
sud del passeig de Circumval·lació, on està previs-
ta la ubicació de la futura biblioteca provincial de 
Barcelona, així com el canvi d‟ús hoteler de la zona 
de clau 18 per a l‟ús d‟oficines de titularitat de 
l‟administrador ferroviari.  

Manifesta que aquesta proposta també dóna or-
denació urbanística al conveni entre l‟Ajuntament 

de Barcelona i l‟Adif, titular de la major part de 
l‟àmbit d‟actuació, pel qual es dóna una nova ubi-
cació al futur solar que acollirà la biblioteca provin-
cial, amb una distribució i un nivell d‟implantació 
més idonis quant a accessibilitat i, alhora, amb un 
caràcter molt funcional, de conformitat amb el pro-
grama funcional previ acordat amb el Ministeri de 
Cultura, que permetrà la futura cessió d‟aquest 
solar al Ministeri de Cultura per a la implantació 
definitiva d‟aquest equipament.  

Informa que hi hagut aclariments de les al·le-
gacions dels grups de Convergència i Unió i del 
Partit Popular que demanaven un replantejament 
de l‟actual distribució de les superfícies de zones 
verdes per tal que es consideri com a opció prefe-
rencial la cohabitació amb possibles troballes ar-
queològiques. Diu que això queda recollit, ja que 
es fa referència a l‟aplicació de la normativa pel 
que fa a la conducció dels treballs sota supervisió 
facultativa arqueològica.  

Manifesta que el Grup Municipal de Convergèn-
cia i Unió ha demanat que, abans que la tramitació 
del Pla tiri endavant, el Museu d‟Història de la Ciu-
tat pugui estudiar a fons el subsòl. Assenyala que 
s‟ha fet un estudi de cales, que es recull en 
l‟expedient. 

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu grup farà 
una reserva de vot, ja que no s‟ha atès cap de les 
dues al·legacions importants que havien formulat. 
Diu que la primera fa referència a tenir la garantia 
absoluta que no hi ha restes arqueològiques de 
valor. Indica que l‟informe del Museu d‟Història que 
s‟ha incorporat és del 15 de setembre de 2003 i 
correspon a una de les modificacions anteriors que 
es van fer en aquest àmbit. Afegeix que en el do-
cument es parla del "caire parcial dels treballs", per 
la qual cosa no garanteix que no hi haurà sorpre-
ses quan comencin les obres. 

Explica que, d‟altra banda, a l‟expedient no 
s‟incorpora cap tipus d‟informe de Patrimoni de 
l‟Ajuntament de Barcelona sobre l‟equilibri de càr-
regues i despeses entre l‟aportació que fa l‟Adif en 
cedir a la ciutat de Barcelona el terreny per fer la 
futura biblioteca provincial i l‟edificabilitat dels so-
lars que es donen a l‟Adif. Recorda que es tracta 
de terrenys que en el Pla general metropolità origi-
nal estan qualificats de ferroviaris i aquest tipus de 
terrenys no tenen edificabilitat.  

Conclou que, atès que no s‟ha contestat cap de 
les dues al·legacions de manera satisfactòria, avui 
fan reserva de vot i potser en el Plenari hi votaran 
en contra. 

El Sr. Villagrasa expressa la reserva del vot del 
seu grup per acabar d‟estudiar les al·legacions, tot i 
que indica que prioritzen per damunt de tot la ins-
tal·lació definitiva de la biblioteca provincial al barri 
de la Ribera.  

D‟altra banda, aclareix que la cohabitació de la 
qual ells havien parlat no era només respecte a les 
obres, sinó també respecte al possible descobri-
ment de restes arqueològiques.  

El Sr. Martínez manifesta que hi voten a favor 
perquè estan convençuts que s‟hi trobaran restes 
arqueològiques i, per tant, celebren que es vagi 
ampliant el parc arqueològic de la ciutat. Diu que 
l‟únic aspecte negatiu d‟aquest fet és que retardarà 
la construcció de la biblioteca provincial, però que 
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si s‟hagués arribat a acords amb altres centres de 
la ciutat, això no passaria.  

La Sra. Blasco expressa el vot favorable del seu 
grup. Apunta dos aspectes de futur que consideren 
importants: d‟una banda, que el nou equipament 
que se situa en l‟espai més proper a l‟avinguda 
Marquès de l‟Argentera es relacioni adequadament 
amb les alçades existents a la mateixa avinguda i 
al passeig Picasso; i, de l‟altra, que quan es des-
envolupi el futur Pla de millora urbana, la peça 
qualificada amb clau 18 amb ús d‟oficines garan-
teixi la connexió entre les zones verdes del parc de 
Carles I i el parc de la Ciutadella.  

El Sr. García-Bragado destaca que el Pla per-
met la propietat municipal de l‟àmbit de l‟estació de 
França; no altera l‟edificabilitat vigent, i fa possible 
abordar de manera més definitiva la façana del 
costat mar del passeig de Circumval·lació i, per 
tant, orientar la reflexió sobre el parc de la Ciutade-
lla d‟una manera més assenyada.  

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CiU i PP.  

4. Aprovar definitivament, de conformitat amb 
l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació puntual del Pla especial de reforma 
interior del Sector oriental del Centre Històric de 
Barcelona, en l‟àmbit de la finca situada al carrer 
de Gombau, núm.16, i plaça de Sant Cugat, 
d‟iniciativa municipal (Foment de Ciutat Vella, SA). 

El Sr. Massaguer explica que aquesta modifica-
ció té com a objecte la modificació de les previsi-
ons contingudes en el planejament vigent per tal de 
fer un ajustament d‟alineacions en la cruïlla dels 
carrers Gombau i Fonollar.  

Manifesta que aquest document manté la pro-
posta aprovada inicialment i que no hi ha hagut 
al·legacions en el seu tràmit. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

5. Aprovar definitivament, de conformitat amb 
l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació del Pla de millora urbana dels terrenys 
de l‟Estació de Renfe-Rodalies, en l‟àmbit delimitat 
pels carrers del Doctor Aiguader, la plaça de Pau 
Vila, el carrer de la Marquesa i l‟Estació de França, 
d‟iniciativa municipal; resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit d‟informació pública de 
l‟aprovació inicial, de conformitat amb l‟informe de 
la Direcció de Serveis de Planejament de valoració 
de les al·legacions, que consta a l‟expedient i a 
efectes de motivació s‟incorpora a aquest acord. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte d‟aquesta 
proposta és l‟ordenació dels usos i les titularitats 
del sòl i subsòl a partir de l‟aparició tant del baluard 
com de les restes arqueològiques del vaixell apa-
regut en l‟àmbit de l‟actuació; l‟ordenació dels usos 
i titularitats de sòl i subsòl; la garantia de la protec-
ció de les restes arqueològiques del baluard i la 
muralla al mar; la reordenació de la plaça interior 
per donar-li una configuració i una morfologia que 
respectin més el baluard; la implantació dels habi-
tatges públics del Patronat Municipal de l‟Habi-
tatge, al costat dret; i la inclusió dels paràmetres 
edificatoris dels habitatges privats que s‟ubiquen al 
front de la plaça de Palau.  

Informa que no hi ha hagut al·legacions en el 
procés de tramitació. 

El Sr. Martínez argumenta el vot favorable del 
seu grup per la conservació de les restes arqueo-
lògiques que es van trobar al seu dia i la configura-
ció d‟un bon itinerari.  

D‟altra banda, manifesta que es pensa que la 
corba de la muralla entre el baluard del Migdia i el 
portal de Sant Daniel podria trobar-se sota del futur 
solar de la biblioteca provincial, motiu pel qual està 
tan convençut que hi trobaran restes. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CiU i PP.  

 
Districte de Sants-Montjuïc 

 
6. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació del Pla especial urbanístic d‟ordenació 
del subsòl de la plaça de Margarida Xirgu, 
d‟iniciativa municipal (Barcelona de Serveis Muni-
cipals, SA). 

Es retira. 
7. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla de millora urbana per a la precisió de l‟or-
denació del sector de la Modificació del Pla Gene-
ral Metropolità per a l‟ordenació dels terrenys deli-
mitats pels carrers de Quetzal, de la Riera Blanca i 
l‟avinguda del Carrilet, promogut per Minex Center, 
SL. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte de la pro-
posta és la precisió de diversos aspectes relacio-
nats amb les condicions d‟edificació del sector i la 
correcció d‟errades materials detectades en la do-
cumentació aprovada. Afegeix que no hi ha hagut 
al·legacions en el tràmit d‟informació. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb 
l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla especial urbanístic i de millora urbana d‟or-
denació de l‟interior de l‟illa de Can Farreró i con-
creció dels equipaments, d‟iniciativa municipal. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte d‟aquesta 
proposta és la reubicació dels sòls destinats a al-
bergar la peça principal de l‟equipament per tal de 
situar-la en una posició que ajudi a definir l‟espai 
públic interior de l‟illa i, alhora, ofereixi un front a 
l‟espai públic del carrer del Foc.  

Informa que es tracta d‟un dels equipaments re-
sidencials assistencials del conveni entre la Gene-
ralitat de Catalunya, el Departament d‟Acció Social 
i Ciutadania, i l‟Ajuntament de Barcelona en l‟àmbit 
dels jardins de Can Farreró, que s‟articula amb 
l‟equipament existent de la Torre del Rellotge i 
l‟ampliació del centre cívic. Assenyala que el con-
junt d‟aquests tres equipaments s‟ha d‟integrar en 
un espai verd existent, que veurà reforçada la seva 
condició de lloc d‟estada i trobada dels veïns. Diu 
que la proposta defineix el destí i la configuració 
d‟aquests nous equipaments a partir dels requeri-
ments dels programes respectius, que estan per-
fectament incorporats a la proposta d‟ordenació 
d‟aquesta edificació.  
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Indica que no hi ha hagut al·legacions en el trà-
mit d‟informació. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb 
l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla de millora urbana per a la reordenació de les 
parcel·les núm. 1 i 3 del Projecte de reparcel·lació 
del Pla de millora urbana Porta Firal, promogut per 
Iberdrola Inmobiliaria Catalunya, SAU, i Inmobilia-
ria La Campana, SA. Resoldre les al·legacions 
presentades en el tràmit d‟informació pública de 
l‟aprovació inicial, de conformitat amb l‟informe de 
la Direcció de Serveis de Planejament, que consta 
a l‟expedient i, a efectes de motivació, s‟incorpora 
a aquest acord. 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte del pla és 
la reordenació volumètrica de la parcel·la núm. 3, 
que introdueix alguns canvis en les condicions 
d‟edificació i el transvasament de l‟ús residencial 
de no habitatge entre les finques 1 i 3. Manifesta 
que el que es fa, dintre de l‟àmbit del mateix plane-
jament, és concentrar l‟ús hoteler en un edifici i l‟ús 
terciari d‟oficines en la resta d‟edificis.  

Informa que no hi ha hagut al·legacions en la 
tramitació. 

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CiU i PP.  

 
Districte de les Corts 

 
10. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació puntual del Pla de millora urbana per a 
l‟adequació de les alineacions del carrer del Gene-
ral Batet i l‟avinguda d‟Albert Bastardas, i l‟or-
denació del sistema de serveis tècnics situat a la 
confluència d‟aquests dos carrers, en el sector de 
Serveis Tècnics d‟Aigües de Barcelona, promogut 
per Aigües de Barcelona, SA (AGBAR). 

El Sr. Massaguer manifesta que es tracta d‟una 
modificació puntual d‟un pla de millora urbana 
aprovat pel Plenari el juny del 2007 per tal de fer 
una redistribució dels usos principals de l‟edifici 
Agbar i corregir errades detectades en les cotes de 
nivell de referència del còmput de sostres. Asse-
nyala que aquesta modificació permetrà que la 
planta superior incorpori també les instal·lacions 
que s‟havien previst en el projecte original. Indica 
que no es modifiquen ni les condicions edificatòries 
ni d‟edificabilitat.  

Informa que no hi ha hagut al·legacions en el 
tràmit entre l‟aprovació inicial i la definitiva. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

 
Districte de Gràcia 

 
11. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla especial urbanístic per a la concreció de l‟ús de 
l‟equipament situat al passeig de la Vall d‟Hebron, 
núm. 72-74, i a l‟avinguda Hospital Militar, núm. 
235-237, promoguda per Putxet Dir, SA, i Diagonal 
Dir, SA. 

 

El Sr. Massaguer explica que la proposta con-
creta els usos complementaris al tipus d‟equi-
pament esportiu de l‟edifici existent i, concreta-
ment, fa referència a la instal·lació d‟un programa 
funcional presentat per l‟entitat esportiva Dir en el 
qual es reubiquen els serveis centrals i de formació 
de monitors d‟aquesta organització en l‟àmbit 
d‟aquest edifici preexistent.  

Informa que no hi ha hagut al·legacions en el 
tràmit d‟aprovació. 

El Sr. Villagrasa explica que el seu grup farà re-
serva de vot perquè considera que aquest expedi-
ent hauria de passar pel Districte, on s‟havia inclòs 
en l‟ordre del dia del 3 de juny de 2008, però es va 
retirar per evitar un possible informe desfavorable.  

El Sr. Martínez manifesta que es tracta d‟una 
peça d‟equipament esportiu i que el seu grup entén 
que l‟activitat d‟oficines no és una activitat esporti-
va. Afirma que no és creïble que s‟hi puguin dur a 
terme activitats de formació de monitors, perquè 
per a això caldrien altres tipus d‟instal·lacions.  

Explica que, a més a més, el seu grup ha plante-
jat al Districte de Gràcia la conveniència de vincu-
lar aquest equipament esportiu a l‟equipament que 
s‟està construint al costat, a l‟escola Segarra, el 
projecte del qual justament no va incloure una pis-
cina en previsió de la possibilitat d‟incorporar 
aquest equipament. Afegeix que el Districte de 
Gràcia ha votat a favor que l‟Ajuntament intervingui 
en aquest equipament i l‟incorpori a l‟equipament 
de l‟escola Segarra.  

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i CiU, amb la reserva de vot 
del PP i amb el posicionament contrari d‟ERC.  

 
Districte d‟Horta-Guinardó 

 
12. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla 
especial urbanístic d‟assignació d‟usos del Centre 
d‟acollida Els Llimoners a la carretera de Sant Cu-
gat, núm. 351, promogut pel Departament d‟Acció 
Social i Ciutadania de la Generalitat de Catalunya. 

El Sr. Massaguer manifesta que la proposta, a 
iniciativa pública del Departament d‟Acció Social i 
Ciutadania de la Generalitat, té com a objecte la 
definició i la concreció dels usos del centre d‟acord 
amb les activitats que s‟hi desenvolupen i amb les 
determinacions establertes en aquest sentit pel 
mateix planejament vigent.  

Informa que no hi ha hagut al·legacions en el pe-
ríode d‟informació. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

13. Aprovar definitivament, de conformitat amb 
l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el 
Pla especial urbanístic de concreció de titularitat i 
ús de l‟equipament comunitari entre els carrers de 
Bernat Bransi, núm. 3 a 5-9, i de Sigüenza, núm. 
22 a 32, d‟iniciativa municipal (Agència de Promo-
ció del Carmel i entorns, SA). 

El Sr. Massaguer explica que l‟objecte d‟aquest 
Pla especial és la concreció de la titularitat i l‟ús de 
l‟equipament comunitari descrit com a escola bres-
sol, i també la regulació dels paràmetres bàsics per 
a la seva ordenació.  
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Informa que no hi ha hagut al·legacions en el 
termini d‟informació pública. 

La Sra. Blasco explica, com a regidora del Dis-
tricte, que ja s‟ha iniciat l‟expropiació d‟aquesta 
finca, on s‟allotjarà una de les noves escoles bres-
sol que s‟han de construir durant aquest mandat. 

Es dictamina amb el posicionament favorable de 
tots els Grups.  

 
Districte de Sant Martí 

 
14. Aprovar definitivament, de conformitat amb 

l‟article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla 
de millora urbana del subsector 5 del Pla de millora 
urbana per a la reforma interior del sector Llull-
Pujades (Ponent) –Districte d‟activitats 22@bcn–, 
promogut per Poblenou Development, SL. 

El Sr. Massaguer explica que aquest Pla concre-
ta les directrius generals i particulars establertes en 
el Pla de millora urbana per a la reforma interior del 
sector Llull-Pujades (Ponent) per a l‟ordenació dels 
sòls que integren el subsector 5. Assenyala que en 
concret fa referència al sostre d‟habitatge protegit i 
al sostre de 22@, amb un sostre final de 22.208,71 
metres quadrats. 

Informa que no s‟han presentat al·legacions en 
la tramitació entre l‟aprovació inicial i la definitiva. 

El Sr. Martínez insisteix en la necessitat d‟en-
llestir el debat al voltant del 22@. 

El Sr. García-Bragado manifesta que el debat 
d‟aquest projecte està en curs, atès que les univer-
sitats ja han designat les persones que han de 
dirigir els equips, i que és obra de l‟arquitecte Jo-
sep Mias, autor del mercat de la Barceloneta.  

Es dictamina amb el posicionament favorable 
del PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot 
de CiU i PP.  

 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d‟acord 
 
15. Concedir a Ubaefitness, SL, una bonificació 

del 35% sobre la quota de l‟impost de construcci-
ons, instal·lacions i obres, generada per la conces-
sió, el 13 de març de 2008, de la llicència d‟obres 
majors per la construcció de l‟ampliació del polies-
portiu de Rosselló i Porcel, donat que aquesta 
reuneix les condicions establertes en l‟article 7è de 
l‟Ordenança Fiscal 2.1. de l‟any 2008, i procedeix, 
en conseqüència, declarar-la d‟especial interès i 
utilitat municipal, atès que: el 19 de novembre de 
2001 la Comissió de Benestar Social va acordar 
adjudicar la gestió dels equipaments esportius i la 
realització d‟obres d‟ampliació a la empresa Ubae-
fitness, SL, contracte que es formalitzà amb 
l‟Ajuntament el 31 de gener de 2002; les obres 
s‟han efectuat en una finca qualificada d‟espai lliure 
equipament esportiu, clau VP, i l‟equipament es 
projecta en l‟àmbit del Pla parcial del sector Renfe 
Meridiana, aprovat el 22 de març de 1984 i del Pla 
de millora urbana per l‟ordenació del Parc de Can 
Dragó aprovat el 14 de febrer de 2003, i reportarà 
beneficis objectius a la ciutat per tractar-se d‟un 
equipament esportiu, per la qual cosa s‟ha d‟aplicar 

un percentatge de bonificació del 35% (i no el 70% 
sol·licitat), ja que les obres s‟efectuen per una enti-
tat de caràcter privat; i donar trasllat a l‟Institut Mu-
nicipal d‟Hisenda als efectes pertinents. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
favorable de CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot 
favorable del PP i el Sr. Martínez expressa el vot 
favorable d‟ERC. S’aprova. 

 
Districte de Ciutat Vella - Districte de l‟Eixample - 
Districte de Sants-Montjuïc - Districte de les Corts - 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi - Districte de Grà-
cia - Districte d‟Horta-Guinardó - Districte de Nou 
Barris - Districte de Sant Andreu - Districte de Sant 
Martí 

 
16. Aprovar inicialment la modificació d‟Estatuts 

del Consorci de l‟Habitatge de Barcelona, adjunts 
en aquest expedient. Sotmetre’ls a informació pú-
blica per un termini de trenta dies. 

El Sr. Sorolla manifesta que aquesta modificació 
proposada en el si de la Junta General del Consor-
ci és una modificació puntual de les funcions pre-
vistes en els seus estatuts per tal de fer possible la 
gestió unificada dels ajuts de rehabilitació.  

Informa que s‟ha aprofitat la modificació per in-
corporar també altres funcions possibles respecte 
dels ajuts del lloguer i les bosses d‟habitatge amb 
vista al futur. 

El Sr. Villagrasa argumenta l‟abstenció del seu 
grup perquè es tracta d‟una aprovació inicial i, 
també, perquè no acaben de veure clar com es 
redistribuiran totes les funcions en matèria d‟ha-
bitatge dins de l‟Ajuntament i sobretot pel que fa a 
Paisatge Urbà, ja que en aquestes modificacions 
no només es parla de gestionar i de fomentar, sinó 
també de planificar i executar i de la rehabilitació 
de finques. 

La Sra. Blasco expressa la satisfacció del seu 
grup perquè aquesta modificació reforça el paper 
de Consorci de l‟Habitatge i l‟equipara amb altres 
consorcis també constituïts, dotant-lo de més ca-
pacitat de gestió i deixant enrere la simple progra-
mació.  

El Sr. Sorolla aclareix que, en cas que s‟aprovi 
aquesta proposta, el Patronat Municipal de l‟Ha-
bitatge i Paisatge Urbà tindran molta més feina 
perquè es gestionaran tant els ajuts de l‟Ajun-
tament com tots els de la Generalitat i s‟obre la 
possibilitat que el Patronat pugui gestionar inte-
gralment la bossa, mentre que el seu paper actual 
es limita a la intermediació.  

El Sr. García-Bragado manifesta, com a vice-
president del Consorci de l‟Habitatge, la seva satis-
facció perquè aquest consorci és un òrgan previst 
per la Carta municipal de Barcelona. Explica que hi 
ha hagut un interessantíssim debat al voltant de 
l‟aprovació de la Llei de l‟habitatge al Parlament de 
Catalunya sobre l‟abast real de la Carta i, en 
aquest moment, hi ha una complicitat absoluta per 
part de les institucions per tal de reforçar el caràc-
ter competencial d‟aquest òrgan i traspassar-li 
competències de la Generalitat de Catalunya.  

Aclareix que el Govern de Catalunya durà a ter-
me una tramitació similar a la que es fa en aquesta 
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Comissió i, a partir d‟aquí, una vegada que s‟hagin 
modificat els estatuts per part de les dues instituci-
ons, el Consorci estarà en condicions de rebre la 
competència. Conclou que ara no se li dóna la 
competència, sinó que se l‟habilita perquè se li 
pugui transferir la competència a través del meca-
nisme que sigui pertinent.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
favorable de CiU, el Sr. Villagrasa expressa l‟abs-
tenció del PP i el Sr. Martínez expressa el vot favo-
rable d‟ERC. S’aprova. 

 
Districte de Sant Andreu - Districte de Sant Martí 

 
17. Aprovar inicialment, de conformitat amb 

l‟article 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació del Pla General Metropolità per a la 
transformació urbanística de la Verneda Industrial-
Torrent de l‟Estadella, d‟iniciativa municipal; expo-
sar-la al públic pel termini d‟un mes; i precisar, de 
conformitat amb la disposició addicional setena del 
Text refós de la Llei d‟urbanisme, que el termini 
indicat s‟ampliarà en un mes en cas que coincidei-
xi, total o parcialment, amb el mes d‟agost. 

El Sr. Massaguer recorda que l‟objecte de la 
modificació està relacionat amb el compromís mu-
nicipal per a la transformació dels dos barris d‟usos 
industrials de la ciutat de Barcelona: el de Marina 
de la Zona Franca i el de la Verneda Industrial-
Torrent de l‟Estadella. Explica que en ambdós ca-
sos tota la parametrització urbanística té el mateix 
fil conductor, que són els paràmetres urbanístics ja 
establerts pel que fa al barri de la Marina.  

Manifesta que l‟objecte de modificació d‟aquest 
Pla general és l‟ordenació integral del territori deli-
mitat com a àmbit per a la creació d‟un nou barri 
d‟usos mixtes, residencials i de treball, dotant-lo 
dels serveis, els equipaments i els espais lliures 
necessaris a aquest efecte. 

Recorda que es tracta d‟un àmbit amb una su-
perfície de 58,1 ha, que té punts on hi ha una nul·la 
implantació de l‟ús industrial i d‟altres que presen-
ten una concentració i una atomització important 
d‟aquest ús. Afegeix que hi conviuen implantacions 
industrials recents relativament importants i d‟altres 
molt més atomitzades i molt més petites. 

Manifesta que l‟àmbit de la proposta té avui ma-
joritàriament la qualificació industrial de clau 22, 
que es vol transformar en qualificació de residenci-
al, amb tots els seus diferents usos.  

Explica que els condicionants d‟aquesta ordena-
ció eren bàsicament la implantació i la coexistència 
amb el barri del Bon Pastor, la qual condicionarà 
les ubicacions concretes i la proposta d‟ordenació 
de l‟àmbit de les zones verdes, i la connexió amb 
Sant Andreu, molt pròxim a l‟àmbit pel nord, que 
donaria lloc a un parc molt important amb una pas-
sera per sobre del riu Besòs.  

Pel que fa a la part sud, al costat del municipi de 
Sant Adrià del Besòs, explica que hi ha una pro-
posta d‟ordenació amb un document de criteris en 
coherència amb aquesta proposta de transforma-
ció. Assenyala que l‟àmbit de Cobega queda fora 
d‟aquesta proposta, atès que ja se‟n va tramitar la 
transformació l‟any 2007 amb la mateixa aprovació 

de la modificació de Pla general. Destaca la futura 
obertura del carrer Asunción, que seria l‟eix viari 
principal de connexió dels dos barris, i la proximitat 
amb els futurs desenvolupaments que hi haurà 
entorn de l‟estació de la Sagrera i de l‟àmbit de 
Prim.  

Subratlla que a l‟àmbit s‟incorporarà la distribu-
ció per sectors que presenten una distribució equi-
tativa de càrregues, d‟acord amb la legislació urba-
nística. Diu que en concret es preveuen onze 
sectors, que permetran una actuació autònoma i, 
per tant, una progressivitat en l‟actuació transfor-
madora segons la implantació industrial que hi ha 
en aquests moments. Assenyala que la proposta 
de modificació incorpora també una orientació de 
les implantacions residencials per tal de preveure 
un desenvolupament harmònic en els futurs plans 
de millora quant a l‟ordenació volumètrica i 
l‟ordenació edificatòria de la resta de sectors. 

Destaca que es proposa un àmbit molt concret 
per a la implantació d‟habitatge protegit, amb una 
proporció del 57,5% d‟habitatge lliure i del 42,5% 
d‟habitatge concertat i també d‟habitatge protegit 
de règim general i especial: concretament, un 20% 
d‟habitatge de preu concertat i un 22,5% d‟ha-
bitatge protegit. 

Informa que en aquests moments es tramita una 
modificació d‟incorporació d‟un nou règim protegit 
per a l‟àmbit de la Generalitat de Catalunya i que la 
proposta ho recollirà en el moment oportú. 

El Sr. Puigdollers demana que l‟exposició al pú-
blic per un termini d‟un mes consideri l‟agost com a 
mes inhàbil a l‟efecte de presentació d‟al·legacions.  

D‟altra banda, manifesta la preocupació del 
Grup Municipal de Convergència i Unió per la pèr-
dua constant de sòl qualificat d‟industrial al munici-
pi de Barcelona, ja que, tot i que la societat ha 
canviat i hi ha un dèficit important d‟habitatges, 
caldria fer compatible la vocació industrial de la 
ciutat amb la transformació d‟un barri com aquest. 
Assenyala que haurien de ser capaços de trobar 
una fórmula semblant al plantejament del 22@ des 
del punt de vista de la protecció de l‟activitat eco-
nòmica.  

També manifesta que el percentatge d‟habitatge 
de protecció en una requalificació d‟aquest tipus 
hauria de ser com a mínim del 50% i que s‟hauria 
de garantir jurídicament que bona part d‟aquest 
habitatge de protecció quedarà com a propietat de 
l‟Ajuntament de Barcelona per dedicar-lo a una 
política d‟habitatge de lloguer.  

El Sr. Villagrasa també opina que cal intentar 
augmentar el nombre de pisos de protecció i afirma 
que faran altres consideracions a les al·legacions. 

El Sr. Martínez demana que, atès que aquesta 
àrea és especialment sensible a tota la reforma de 
la part alta de Prim, l‟entorn de la nova estació de 
Sagrera, la part baixa de Sant Andreu i, sobretot, la 
connexió amb Bon Pastor, que hi hagi un equilibri 
de caràcter urbanístic no només en el projecte en 
si mateix, sinó en relació amb els barris més urba-
nitzats i en relació amb tot el conjunt que comença 
a la Torre del Fang o al pont de Calatrava i que 
acaba a la plana de Vallbona. 

D‟altra banda, diu que, atesa l‟actual crisi eco-
nòmica, suposa que els terminis seran cauts, si 
més no en els propers dos anys. 
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També demana que, des del punt de vista de la 
gestió de les peces, es faci especial atenció a 
l‟afectació del barri de Bon Pastor i que es norma-
litzi el barri des del punt de vista d‟accessibilitat, 
espais lliures, etc., i que quan quedin espais lliures 
s‟intenti arranjar-los per evitar problemàtiques so-
cials.  

La Sra. Blasco manifesta que per al seu grup és 
un projecte important que respon a les grans línies 
que sempre han plantejat de compatibilitat de 
l‟espai residencial i l‟activitat econòmica.  

Diu que, tractant-se d‟una aprovació inicial, tin-
dran oportunitat d‟incorporar-hi millores, com ara 
un possible augment de la proporció d‟habitatge en 
règim de protecció fins al 50%. 

Manifesta que, en una transformació d‟aquest ti-
pus, el seu grup també considera necessari que es 
promogui un debat ampli amb tots els sectors im-
plicats, com són els sindicats, els sectors professi-
onals i les entitats veïnals. D‟altra banda, expressa 
la necessitat de fer un estudi de la configuració, la 
volumetria, l‟orientació i la tipologia dels possibles 
edificis resultants per tal que siguin energèticament 
el més eficaços possibles. 

Finalment, assenyala que cal cosir els espais de 
la ciutat amb harmonia i cuidar el desenvolupament 
de tot aquest procés de transformació urbanística 
perquè acompanyi també les petites transformaci-
ons que s‟estan produint als barris ja consolidats. 

El Sr. García-Bragado es refereix a algunes de 
les reflexions que s‟han fet. 

Afirma que efectivament no s‟ha de perdre la 
perspectiva de l‟activitat industrial, però que cal 
reconèixer que precisament aquesta zona no és 
exemplar pel que fa a l‟organització de l‟espai per a 
l‟activitat econòmica. Diu que hi ha altres zones 
d‟activitat econòmica de la ciutat que estan perfec-
tament ordenades i on es respecta les normes 
mediambientals i l‟entorn, cosa que no succeeix a 
la Verneda Industrial. Subratlla que hi ha activitat 
d‟implantació recent, però també molta activitat en 
una situació difícil de controlar i que, per tant, fins i 
tot com a zona industrial requeriria una transforma-
ció en gran profunditat. 

Manifesta que creu que l‟Ajuntament de Barce-
lona va fer un exercici d‟anticipació extraordinari 
l‟any 2004 amb l‟aprovació del document de criteris 
que està marcant la pauta de la transformació de 
les principals zones industrials de la ciutat, amb 
unes forquilles molt estretes sobre els usos, les 
intensitats edificatòries i els paràmetres de zones 
verdes i equipaments. 

Pel que fa a la implantació temporal, diu que una 
vegada aprovada definitivament aquesta modifica-
ció del Pla general, tot anirà madurant al llarg de 
diversos anys. Afegeix que, per tant, decisions que 
avui semblen impossibles, d‟aquí a uns anys sem-
blaran totalment lògiques i viceversa. Opina que la 
funció de l‟Ajuntament és fixar els paràmetres que 
marcaran la presa de decisions de múltiples actors 
i agents ciutadans i econòmics sobre aquesta zo-
na. 

En relació amb el tema de l‟habitatge de protec-
ció, convida els grups municipals a analitzar 
l‟estudi economicofinancer en el moment de fer les 
al·legacions i les propostes al document. Assenya-
la que aquest planejament, per les seves caracte-

rístiques, passarà pels tribunals, ja que hi haurà 
empreses, persones, compradors i venedors que 
discutiran sobre el reconeixement dels seus inte-
ressos. Manifesta que una de les febleses del Pla 
podria ser la seva inviabilitat econòmica, per la 
qual cosa, en principi, d‟acord amb els preceptes 
de la llei, l‟Ajuntament no hauria d‟aportar-hi recur-
sos, si no és precisament per complementar les 
pèrdues del sector privat. 

Explica que el criteri és quadrar les càrregues de 
reallotjament i de reconversió industrial amb els 
beneficis derivats de la combinació de l‟ús terciari i 
econòmic amb l‟ús residencial; es parteix de la 
base que el Pla és sostenible en ell mateix econò-
micament i que, per tant, els beneficis compensen 
les càrregues i aquestes justifiquen els beneficis 
del planejament. Afegeix que és possible fer-hi 
modificacions, sempre que es tingui en compte que 
es modifica l‟equació des d‟aquest punt de vista.  

Al seu parer, el principal exercici de reflexió ur-
banística de la proposta és la divisió en sectors 
d‟actuació, que és la que marca, dintre de cadas-
cun d‟ells, els equilibris entre beneficis i càrregues.  

Conclou dient que el mes d‟agost no computa 
com a més hàbil a l‟efecte de l‟exposició pública.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa l‟abs-
tenció de CiU, el Sr. Villagrasa expressa l‟abs-
tenció del PP i el Sr. Martínez expressa el vot favo-
rable d‟ERC. S’aprova amb el redactat següent: 

Aprovar inicialment, de conformitat amb l‟article 
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla General Metropolità per a la transfor-
mació urbanística de La Verneda Industrial-Torrent 
de L‟Estadella, d‟iniciativa municipal; exposar-la al 
públic pel termini d‟un mes; precisar, de conformitat 
amb la disposició addicional setena del Text refós 
de la Llei d‟Urbanisme, que el termini indicat 
s‟ampliarà en un mes en cas que coincideixi, total o 
parcialment, amb el mes d‟agost; suspendre, de 
conformitat amb l‟article 71.2 del Text Refós de la 
Llei d‟Urbanisme, aprovat per Decret Legislatiu 
1/2005, de 26 de juliol, i d‟acord amb les determi-
nacions de l‟informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament que consta a l‟expedient i a efectes de 
motivació s‟incorpora a aquest acord, la tramitació 
de plans urbanístics derivats concrets, així com 
també l‟atorgament de llicències de parcel·lació de 
terrenys, d‟edificació, de rehabilitació de construc-
cions, d‟instal·lació o ampliació d‟activitats o usos i 
d‟altres autoritzacions municipals connexes esta-
blertes per la legislació sectorial, en els àmbits amb 
incidència en aquesta Modificació de Pla General, 
delimitats i grafiats en el plànol que figura a 
l‟expedient elaborat de conformitat amb el punt 3 
de l‟esmentat article; precisar, a l‟empara de l‟ar-
ticle 102.4 del Reglament de la Llei d‟Urbanisme, 
que no obstant això, es podran tramitar els instru-
ments de planejament o atorgar les llicències fo-
namentats en el règim vigent que siguin compati-
bles amb les determinacions del nou planejament 
que s‟aprova inicialment; determinar, de conformi-
tat amb l‟article 72 del Text refós de la Llei 
d‟Urbanisme, que el termini de suspensió serà, 
com a màxim, de dos anys i començarà a comptar 
des del dia següent al de la publicació al BOPB 
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d‟aquest acord; i publicar el present acord en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 

 
Districte d‟Horta-Guinardó 

 
18. Aprovar inicialment, de conformitat amb 

l‟article 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
Modificació puntual del Pla General Metropolità en 
l‟àmbit del barri del Carmel i entorns, d‟iniciativa 
municipal (Agència de Promoció del Carmel i en-
torns, SA), amb les modificacions a què fa referèn-
cia l‟informe de la Direcció de Serveis de Planeja-
ment; exposar-la al públic pel termini de dos 
mesos; precisar, de conformitat amb la disposició 
addicional setena del Text refós de la Llei 
d‟urbanisme, que el termini indicat s‟ampliarà en un 
mes en cas que coincideixi, total o parcialment, 
amb el mes d‟agost; suspendre, de conformitat 
amb l‟article 71.2 del Text refós de la Llei d‟ur-
banisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2005, de 
26 de juliol, i d‟acord amb les determinacions de 
l‟informe de l‟esmentada Direcció, la tramitació dels 
instruments de planejament i dels projectes de 
gestió urbanística i d‟urbanització complementaris, 
així com també l‟atorgament de llicències de par-
cel·lació de terrenys, d‟edificació, reforma, rehabili-
tació o enderrocament de construccions, d‟ins-
tal·lació o ampliació d‟activitats o usos i d‟altres 
autoritzacions municipals connexes establertes per 
la legislació sectorial, en els àmbits amb incidència 
en aquesta Modificació de Pla General, delimitats i 
grafiats en el plànol que figura a l‟expedient, elabo-
rat de conformitat amb el punt 3 de l‟esmentat arti-
cle; precisar, a l‟empara de l‟article 102.4 del Re-
glament de la Llei d‟urbanisme, que no obstant 
això, es podran tramitar els instruments o atorgar 
les llicències fonamentats en el règim vigent que 
siguin compatibles amb les determinacions del nou 
planejament que s‟aprova inicialment; determinar, 
que el termini de suspensió serà, com a màxim, de 
dos anys i començarà a comptar des del dia se-
güent al de la publicació al BOPB d‟aquest acord, 
excepte per a aquells àmbits objecte de suspensió 
prèvia, per als quals el termini màxim de suspensió 
serà d‟un any, a comptar, també, des de l‟endemà 
de la publicació al BOPB d‟aquest acord; tot això, a 
l‟empara dels articles 72 del Text refós de la Llei 
d‟Urbanisme i 103 del seu Reglament, i de confor-
mitat amb l‟informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament sobre la suspensió; informe que, jun-
tament amb el de modificacions, consta a l‟ex-
pedient i a efectes de motivació s‟incorpora a 
aquest acord; i publicar el present acord en el But-
lletí Oficial de la Província de Barcelona. 

El Sr. Massaguer manifesta que es tracta d‟un 
planejament proposat a partir dels treballs del sec-
tor d‟urbanisme de l‟Agència de Promoció del Car-
mel i amb l‟assessorament d‟un equip extern de la 
Universitat Politècnica de Catalunya.  

Explica que aquesta modificació incorpora els 
postulats següents: la millora de l‟accessibilitat 
general respecte a la ciutat i els barris veïns, així 
com dintre del propi barri; l‟increment de l‟equi-
pament urbà, dels espais lliures públics i dels es-
pais d‟aparcament; la reducció de la quantitat 
d‟habitatge no idoni i d‟allotjaments de baixa quali-
tat urbana, així com de les altes densitats zonals 

en alguns dels àmbits concrets del barri; la millora 
de la qualitat de l‟espai públic i del paisatge; i 
l‟obertura del barri a les operacions urbanes més 
properes que es puguin desenvolupar actualment o 
en un futur a les zones adjacents, especialment al 
parc dels Tres Turons i al barri de la Clota. 

Diu que la proposta de modificació del Pla gene-
ral es fonamenta en quatre línies d‟intervenció molt 
concretes. La primera és l‟adequació de la norma-
tiva urbanística, que afectaria de manera general la 
nova edificació i la substitució del teixit residencial, 
que es correspondria amb la regulació genèrica de 
les zones que l‟actual Pla general defineix com a 
zona 13 B i C, zones d‟edificació segons alineació 
de vial amb densificació urbana semiintensiva del 
Carmel.  

Explica que aquesta qualificació urbanística ac-
tual ha comportat determinats problemes d‟inter-
pretació i d‟aplicació en la tramitació d‟algunes de 
les llicències i que exigeix un aclariment normatiu, 
sobretot en els àmbits més densificats del barri. 
Diu que, per tant, s‟incorporaria una nova regulació 
d‟esglaonament de les edificacions molt més acla-
ridora des d‟un punt de vista normatiu, tant pel que 
fa a l‟expectativa del dret edificatori del propietari 
de la parcel·la com a la concessió de llicències per 
part dels serveis municipals. Manifesta que aques-
ta proposta normativa també incorpora una regula-
ció directa del nombre de plantes mitjançant plà-
nols vinculants, per tal d‟eliminar les distorsions 
que ha ocasionat la qualificació actual. Afegeix 
que, en l‟ordre normatiu, també es qualificaria com 
a zona de 20a9 alguns sectors que poden estar en 
l‟àmbit de la Taxonera i la Font d‟en Fargas, on no 
es preveuen alteracions significatives. 

Explica que una segona línia d‟intervenció és la 
delimitació d‟un conjunt d‟actuacions aïllades amb 
l‟objectiu de millorar les reserves de sistemes del 
barri, que permetran la creació, l‟ampliació o la 
millora d‟espais lliures, espais verds i equipaments, 
i l‟obertura, la reforma o l‟eixamplament dels equi-
paments i dels espais vials. 

Assenyala que la tercera línia d‟intervenció és la 
delimitació d‟un total de sectors de millora urbana 
amb l‟objectiu de cercar noves permeabilitats, així 
com l‟esponjament d‟algunes de les illes Manifesta 
que es pretén predeterminar unes reserves bàsi-
ques de sistemes i, per tant, una ordenació de la 
nova edificació substitutòria regulant la superfície 
dels sistemes, els sostres i els criteris formals 
d‟ordenació. Diu que això, sumat a la proposta 
normativa anteriorment esmentada, aclareix la 
transformació progressiva del barri del Carmel, 
especialment a les illes més densificades.  

Manifesta que la quarta línia d‟intervenció és la 
delimitació d‟actuacions aïllades de dotació, en 
aquest cas molt concretes, amb la finalitat de regu-
lar les edificacions existents afectades pel sistema 
viari o els espais verds. 

Destaca que la importància d‟aquest planeja-
ment és la intervenció a tot el barri del Carmel amb 
tot un seguit d‟actuacions concretes. Manifesta que 
tot això es formula a partir d‟un procés participatiu i 
tècnicament molt elaborat. Subratlla que en la ma-
teixa elaboració d‟aquesta normativa s‟ha buscat 
una qualificació específica per al barri, cosa que 
demostra un esforç per fer un reconeixement del 
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terreny molt directe, per zonificar els àmbits con-
crets d‟edificació substitutòria i per partir d‟unes 
regles de joc edificatòries molt clares. 

Diu que el Pla respon a una voluntat d‟in-
tervenció directa de l‟Ajuntament de Barcelona en 
aquest àmbit, al marge del que puguin ser les in-
tervencions directes de la Generalitat o de l‟Estat.  

El Sr. García-Bragado recorda que és el segon 
cop que es presenta aquest Pla a la Comissió, ja 
que la primera vegada va ser rebutjat per la majo-
ria i, per tant, el govern va haver de retirar-lo i re-
formular-lo. Diu que el document que avui es pre-
senta és molt diferent i que s‟han revisat alguns 
dels plantejaments erronis de la versió anterior, tot 
i que se‟n mantenen les línies mestres i les volun-
tats manifestades de millora.  

El Sr. Puigdollers recorda que la primera vegada 
que es va presentar la proposta van tenir un debat 
molt intens i molt dur. Diu que el seu grup s‟hi va 
oposar per una raó de forma i una altra de fons. 
Pel que fa a la primera, assenyala que van consi-
derar que hi havia hagut una manca de participació 
ciutadana i que les famílies afectades directament 
no n‟estaven informades.  

Explica que la raó de fons la continuen mante-
nint: no estan disposats a aprovar un pla urbanístic 
per al Carmel que incrementi les afectacions urba-
nístiques. Diu que, en aquest sentit, fan seves les 
paraules que han escrit alguns veïns, perquè cre-
uen que l‟expressió de les persones directament 
afectades té una potència comunicativa molt supe-
rior a la que pugui tenir un regidor de l‟Ajuntament 
de Barcelona. Llegeix un fragment d‟un document 
de la Coordinadora d‟Antiexpropiacions del Carmel 
i Entorn, que explica que ha estat signat per 6.496 
persones i presentat el 17 de juliol de 2008: 
"Aquestes signatures mostren el desacord i el des-
content del veïns del barri del Carmel. No estem 
d‟acord amb la modificació puntual del PGM del 
Carmel i entorns 2008, ni en la forma ni en el fons. 
Encara hi ha massa expropiacions per a actuaci-
ons que no necessita el barri ni els seus habitants. 
Aquestes expropiacions afecten vivendes en molt 
bon estat i en molts casos el patrimoni de tota una 
vida que donen identitat al barri i qualitat de vida a 
tots els seus habitants. No volem que desapare-
guin espais verds naturals i jardins conservats amb 
molta cura que són un pulmó per al barri. No volem 
perdre un ecosistema on conviuen en harmonia 
persones, animals i arbres (centenaris)."  

Llegeix també un altre escrit signat per la senyora 
Montse González, per delegació dels veïns del car-
rer Arboç núm. 6 i de Montserrat de Casanovas 
núm. 220, 218, 216, 214, 212 i 210, que han acon-
seguit ser desafectats, i dirigit a la regidora de Con-
vergència i Unió adscrita al Districte d‟Horta-
Guinardó Maite Fandos: "Aquesta satisfacció i 
aquesta gratitud es deuen al fet que no només se 
salva el nostre patrimoni individual, econòmic, afec-
tiu i moral, i uns quants llocs de treball. Esperem 
que aquestes exclusions o desafectacions es puguin 
fer extensives als habitatges de l‟altra vorera de 
Montserrat de Casanovas, la banda dels números 
senars, que formen part d‟un mateix tipus de patri-
moni des del punt de vista individual, col·lectiu o 
general." Destaca que aquest text mostra el nivell 
de qualitat humana dels veïns del Carmel. 

Manifesta que el seu grup està totalment d‟acord 
amb aquest escrit i el fet que posa damunt la taula: 
per què hi ha uns veïns que han d‟estar novament 
afectats per una modificació del Pla general metro-
polità en aquest moment i uns altres no. Diu que el 
seu grup opina que cal millorar el Carmel, però que 
per a això no és necessari enderrocar habitatges 
que estan en bones condicions.  

Conclou que, per tots aquests motius, es reafir-
mem en la posició que van mantenir fa uns mesos i 
afirma que el seu objectiu és que desapareguin 
gairebé del tot les noves afectacions. 

El Sr. Villagrasa demana que es retiri aquest 
punt de l‟ordre del dia, ja que considera que és un 
projecte que no entén ningú. Diu que també fa 
seves les paraules de la Coordinadora Antiexpro-
piacions, que posen de manifest que els veïns no 
entenen per què s‟afecta o desafecta els seus ha-
bitatges. 

Manifesta que el pla pot tenir un plantejament 
perfecte des del punt de vista tècnic, però que 
després hi ha la realitat que es plasma sobre el 
terreny i els veïns d‟un barri. Diu que el seu grup 
opina que aquest pla sembla més una justificació 
per la falta d‟inversions que hi ha hagut en el Car-
mel durant molts anys i l‟incident de l‟esvoranc que 
un projecte de millora del barri. Afegeix que un 
barri pot millorar sense que calgui que hi hagi tan-
tes famílies i cases afectades.  

D‟altra banda, assenyala que hi ha aspectes que 
creuen que tècnicament no són viables. Posa 
l‟exemple de la proposta per construir sobre el 
túnel de la Rovira, que diu que és segons un infor-
me del RACC el més deficient en seguretat de tot 
Europa.  

Opina que cada barri té la seva pròpia personali-
tat i la seva pròpia història, i això és el que li dóna 
encant, com les cases unifamiliars amb petits jar-
dins que s‟han anat consolidant al llarg de molts 
anys al Carmel.  

També diu que no veuen clara la viabilitat eco-
nòmica del projecte. Afirma que si la inversió és de 
302 milions d‟euros, 84,9 dels quals van a càrrec 
de l‟Ajuntament i 157 dels quals s‟estima que 
s‟obtindran de la promoció de venda lliure a preu 
de mercat de 2007, encara queden 50 milions per 
finançar. Afegeix que encara que d‟aquests 50 
milions es resti la part de l‟AERI de la Generalitat, 
de la Unió Europea i de l‟Administració central, 
manquen 22 milions d‟euros, i això amb el supòsit 
que la part de venda privada obtingui els beneficis 
estimats, cosa que posa en dubte. 

El Sr. Martínez afirma que el seu grup és del pa-
rer que la ciutat s‟ha d‟anar construint i reconstruint 
des del punt de vista de l‟estàndard de qualitat de 
vida que es té avui.  

Manifesta que el Pla general metropolità de l‟any 
1976 té problemes i avantatges segons els llocs, 
però que no es pot anar construint tota la ciutat a 
partir d‟aquest Pla de 1976, perquè ja fa uns 
quants anys que es va repensar la ciutat i va ha-
ver-hi un conjunt d‟afectacions.  

Diu que el seu grup creu que cal trobar un equi-
libri entre les posicions extremes d‟enderrocar 
prescindint de patrimoni, pendent, realitats, cons-
truccions i fenòmens socials i de dir que no es pot 
tocar res perquè ja està tot consolidat. Manifesta 
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que, a partir d‟aquí, el seu grup s‟ha dedicat a in-
troduir elements que donen criteris urbanístics.  

Assenyala que al Carmel existeixen unes afec-
tacions prèvies que es poden utilitzar per millorar el 
barri. Opina que ha d‟haver-hi una coherència per 
a la connexió i la millora de l‟accessibilitat, sobretot 
pel que fa a la connexió d‟espais verds, l‟accés als 
equipaments i la mobilitat dels ciutadans. Diu que 
s‟ha corregit el termini previst inicialment per a la 
inversió, que consideraven que era massa llarg, i 
que, a més a més, mentre que abans el Pla preve-
ia una inversió privada excessivament forta, ara 
s‟ha invertit la relació entre iniciativa pública i pri-
vada. Destaca que ara es tracta d‟una iniciativa 
majoritàriament pública amb sistemes de protecció 
amb respecte a la iniciativa privada perquè, si 
aquesta no s‟executa, hi hagi una garantia pública 
d‟execució. Afegeix que en la nova proposta hi ha 
menys àrees afectades i les que queden són majo-
ritàriament d‟interès general; hi ha menys afectaci-
ons generals; i, a més a més, s‟han retirat els pro-
jectes que estaven al llindar dels Tres Turons, ja 
que en el marc d‟aquest acord s‟incorpora la revisió 
dels Tres Turons com a peça important que també 
cal tenir en compte i que afecta bona part del barri 
del Carmel.  

Conclou que, per tot això, els sembla que 
l‟equilibri que s‟ha produït amb les aportacions del 
seu grup al conjunt del Pla mereix un vot favorable. 

La Sra. Blasco expressa la seva satisfacció com 
a grup, i també com a regidora del Districte, per 
l‟assoliment de l‟acord amb Esquerra Republicana 
que permet aprovar aquesta nova proposta de 
document. Manifesta que aquesta proposta incor-
pora modificacions que són fruit dels criteris acor-
dats amb Esquerra Republicana, però també de les 
reflexions de l‟equip de govern i de les aportacions 
de les associacions de veïns i les comissions 
d‟afectats.  

Explica quins són els elements clau de la nova 
proposta al parer del seu grup. Diu que, en primer 
lloc, es manté la proposta de canvi de la normativa 
d‟aplicació general del Pla general metropolità 
(PGM) en l‟àmbit del Carmel, cosa gairebé més 
important que tota la resta de propostes concretes, 
ja que això impedirà que es puguin continuar do-
nant fets com, per exemple, la construcció de les 
anomenades "cases B" en interiors d‟illa.  

Afirma que, en segon lloc, es mantenen els sec-
tors que continuen sent l‟espina dorsal d‟aquesta 
proposta de modificació, com ara el passatge Si-
güenza, el sector Dante-Llobregós, l‟eix del carrer 
Passerell i els carrers alcalde de Zalamea, Conca 
de Tremp i Doctor Bové. Diu que, fruit de les apor-
tacions i de les reflexions, han desaparegut sectors 
i actuacions que finalment no s‟han considerat prou 
prioritaris i, per això, a les antigues afectacions, 
que n‟eren 274, actualment se n‟hi sumen 259, 
amb un total de 533 pisos afectats. 

Manifesta que un altre dels avenços fonamen-
tals és que totes aquestes operacions seran 
d‟iniciativa pública per expropiació i per cooperació 
i, per tant, se‟n garanteix l‟execució.  

També destaca l‟increment d‟habitatges de pro-
tecció pública en onze punts percentuals, fins al 
62%, i l‟increment de la inversió pública fins a pràc-
ticament 85 milions d‟euros. Aclareix que no s‟ha 

parlat mai d‟una inversió de 300 milions d‟euros. 
Diu que el valor immobiliari actual de la zona és de 
218 milions d‟euros, que sumats a la inversió públi-
ca municipal, acaben donant un valor immobiliari 
final de 302,8 milions d‟euros. Manifesta que, per 
tant, no és que es deixin de posar diners enlloc, 
sinó que es revaloritza la zona. 

Observa que el document actual diu que hi ha 
dos mesos d‟exposició al públic i que deu tractar-
se d‟un error, ja que sempre s‟ha parlat de tres 
mesos; entén, per tant, que amb l‟acord en aquesta 
Comissió això es modificarà automàticament. 
D‟altra banda, manifesta que és evident que aquest 
document encara patirà moltes modificacions entre 
l‟aprovació inicial i la provisional, ja que arribaran 
noves al·legacions que caldrà estudiar i que segu-
rament aportaran noves millores. 

Manifesta que ha dit sovint que es tracta d‟una 
proposta de màxims, però que hi ha una suspensió 
de llicències que caduca i que no hi ha prou temps 
per continuar revisant més a fons tot el document.  

Subratlla que el document és encara obert i la 
discussió encara és viva, i que continuaran treba-
llant per arribar a acords. Diu que cal continuar les 
millores que van representar els plans especials de 
reforma interior (PERI) que es van aprovar els anys 
1986 i 1987. Recorda que aquells PERI es van 
aprovar amb una forta discussió veïnal, però que 
van aportar coses com la plaça Salvador Allende, 
el centre cívic, la Biblioteca Juan Marsé, el CAP de 
Murtra, les escales del carrer Alguer i l‟obertura del 
carrer Llobregós, entre d‟altres. 

En relació amb la pregunta que feia el Sr. Puig-
dollers de per què alguns habitatges estan afectats 
i altres no ho estan, manifesta que quan es propo-
sen modificacions cal prendre decisions, que nor-
malment són raonades i mai no són arbitràries, tot i 
que puguin ser discutibles. També diu que el do-
cument no només afegeix coses, sinó que també 
retira coses que estaven en els PERI del 1986, 
com, per exemple, l‟afectació d‟un bloc d‟edificis 
per tal de permetre el gir de l‟autobús, atès que ara 
ja se sap que per allà no passarà mai un autobús. 
Conclou que, per tant, s‟han revisat els documents 
anteriors en tots els sentits.  

El Sr. Puigdollers manifesta que, agradi o no 
agradi, el Pla general metropolità del 1976 és el pla 
general vigent mentre no es redacti un nou pla 
general urbanístic per a la ciutat de Barcelona. Diu 
que les modificacions que es facin d‟aquest Pla 
han de ser perquè els veïns se‟n beneficiïn i millo-
rin la seva situació. Admet que el bé comú de ve-
gades ha d‟anar en detriment d‟algunes famílies, 
però que alguna cosa deu passar quan el 21 de 
febrer de 2008 el govern municipal va presentar un 
pla urbanístic que va haver de ser retirat per les 
votacions contràries d‟Esquerra Republicana, el 
Partit Popular i Convergència i Unió. Manifesta que 
ara se‟ls torna a presentar el pla amb algunes mo-
dificacions que, per al seu grup, són absolutament 
insuficients.  

Afirma que el Grup Municipal de Convergència i 
Unió també vol millorar l‟accessibilitat i crear més 
espais verds, però que dóna encara més importàn-
cia als sentiments i al patrimoni de les famílies. Diu 
que per afectar aquest patrimoni i sobretot els sen-
timents de les famílies ha d‟haver-hi raons podero-
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ses que ho justifiquin, i a ells no els han convençut 
que sigui així. Demana que se‟ls convenci que les 
533 noves afectacions del Pla són absolutament 
necessàries per al bé comú. 

D‟altra banda, explica que el Grup Municipal de 
Convergència i Unió fa gairebé deu anys que de-
mana la desafectació total dels Tres Turons, per-
què quan una administració pública fa unes afecta-
cions que no és capaç d‟executar en gairebé trenta 
anys, ha perdut el seu dret moral a entendre que 
allò és per al bé comú. Diu que no s‟han aportat els 
recursos econòmics per executar el Pla general 
metropolità dels Tres Turons tal com estava definit 
i que, per tant, s‟ha decidit que això no era prou 
important.  

Pel que fa als PERI, diu que el gran problema 
d‟aquests plans és que no s‟han executat. Asse-
nyala que es van aprovar amb gran publicitat, però 
que després no s‟hi han posat ni els recursos eco-
nòmics ni l‟acció de govern perquè s‟executessin. 
Afegeix que justament moltes de les deficiències 
que té el barri del Carmel són com a conseqüència 
d‟aquesta manca d‟execució.  

Acaba la intervenció recordant que si aquest Pla 
urbanístic es pot aprovar inicialment avui és pel 
canvi de vot del Grup Municipal d‟Esquerra Repu-
blicana.  

El Sr. Villagrasa afirma que el Grup Municipal 
del Partit Popular també vol millorar l‟accessibilitat i 
els vials i que hi hagi més verd, però que per fer-ho 
cal actuar sobre el terreny i no afectar 533 famílies.  

Manifesta que per millorar l‟accessibilitat del 
Carmel hauria fet falta que s‟hi hagués actuat du-
rant molts anys, cosa que no s‟ha fet. Diu que el 
Carmel mereix un pla de millora però amb uns 
objectius concrets i dialogat i consensuat amb els 
veïns.  

Reitera que demanen la retirada del projecte i, si 
no és així, hi votaran en contra. 

El Sr. Martínez manifesta que en aquesta Co-
missió cal parlar d‟urbanisme i ser rigorosos, per-
què, si no, es fa difícil establir arguments. Demana 
si algú li pot explicar com es genera un vial o una 
zona verda en una zona construïda si no és tirant 
cases a terra. 

Diu que efectivament no hi ha consens veïnal, 
perquè els mateixos veïns també tenen idees dife-
rents sobre el Pla. Explica que, per exemple, hi ha 
una associació important i històrica que diu que el 
Pla tal com queda aprovat avui és massa tou, men-
tre que hi ha una plataforma de veïns que no vol ni 
sentir a parlar de tirar cap casa a terra. Conclou 
que, per tant, hi ha una posició intermèdia, que és 
la del bé comú. 

Davant la interpel·lació del Sr. Puigdollers, que 
pregunta qui defineix el bé comú, afirma que 
aquest es defineix a partir de criteris urbanístics. Li 
diu que si el grup del Sr. Puigdollers s‟hagués pre-
ocupat de definir arguments urbanístics com ha fet 
el seu grup, entendria per què el 21 de febrer van 
votar d‟una manera i ara d‟una altra: tots els seus 
arguments urbanístics s‟han inclòs en el Pla.  

Assenyala que en tots els projectes de la ciutat 
hi ha un associacionisme històric i estable que 
mereix el suport de l‟Administració i que ha de ser 
respectat pels ciutadans nouvinguts a l‟associa-
cionisme perquè estan afectats i legítimament es 

constitueixen com a plataformes, de la mateixa 
manera que l‟associacionisme clàssic ha de res-
pectar que surtin plataformes específiques o genè-
riques que no vegin les coses igual que ells. Diu 
que es tracta de veure què diuen uns i què diuen 
els altres. D‟altra banda, afirma que cal donar ga-
ranties pel que fa als drets dels ciutadans, com 
s‟efectuen les expropiacions i quina informació se‟n 
dóna. 

Explica que per al seu grup aquest projecte ja té 
el contingut i les incorporacions necessàries per 
ser aprovat inicialment, però que els semblarà bé 
que d‟ara al final encara es modifiqui més i es re-
nunciï a alguna de les peces a favor d‟un major 
consens. Insisteix que no s‟ha de jugar al tot o res i 
que la responsabilitat dels partits polítics és gover-
nar i expressar les coses amb un criteri de bé co-
mú. 

D‟altra banda, anuncia la desafectació dels Tres 
Turons gràcies a la intervenció del seu grup, ja que 
forma part de l‟acord polític a què ha arribat amb 
l‟equip de govern i, per això, han presentat una 
proposició.  

La Sra. Blasco destaca la importància d‟utilitzar 
arguments urbanístics i no de tipus sentimental. 
Manifesta que és evident que cal tenir en compte 
les persones, però que els arguments han de ba-
sar-se en les afectacions imprescindibles per fer 
possible aquelles millores que es consideren fo-
namentals per continuar millorant el barri. 

Diu al Sr. Villagrasa que la proposta parla de vi-
als, equipaments, zona verda i habitatges que no 
estan en condicions, tal com ell demanava, i que 
no ha donat arguments sòlids.  

Assenyala que hi ha molts trossos dels Tres Tu-
rons que s‟han anat executant durant tots aquests 
anys i que ara ja són zona verda. Diu que els can-
vis que s‟hi produiran en el futur seran fruit de la 
participació ciutadana, de les aportacions dels dife-
rents grups municipals i de la reflexió de tothom, 
sobretot tenint en compte les persones i que és 
una peça estratègica del verd de la ciutat. 

El Sr. García-Bragado qualifica la manera de fer 
política del Grup Municipal de Convergència i Unió 
d‟un pèssim nivell i d‟una pèssima praxi política. 
Opina que aquesta manera d‟actuar és un pas 
enrere descomunal i propi d‟un partit que no vol 
governar i que renuncia a fer-ho. 

Diu al Sr. Puigdollers que sap perfectament com 
es determina el bé comú, ja que ell hi participa 
cada vegada que vota a favor d‟alguna cosa, atès 
que els representants dels ciutadans són els qui 
decideixen l‟interès general.  

D‟altra banda, li diu que el que li sembla més 
greu de la seva intervenció és la manera com el 
Grup de Convergència i Unió ha fet servir la gent 
com a escut en el debat polític. Manifesta que el 
Sr. Puigdollers no pot parlar de la qualitat humana 
dels veïns al seu grup, que ha guanyat les elecci-
ons al Carmel, i lamenta la confrontació que ha fet 
entre sentiments i patrimoni i l‟interès general de la 
ciutat de Barcelona. 

Li diu que els sentiments no es poden mesurar, 
però que el patrimoni sí que es pot quantificar, i 
això ho fan cada dia. Manifesta que demanarà al 
gerent que faci una estimació de les persones que 
l‟Ajuntament de Barcelona ha expropiat en els úl-



2790 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 27 10-X-2008 

 

tims deu o quinze anys per demostrar que darrere 
de cada expropiació hi ha un acord o una sentèn-
cia i que, per tant, sempre s‟ha fet justícia. 

Diu al Sr. Puigdollers que és normal que els ciu-
tadans afectats escriguin un text com el que ha 
llegit, però que no ho és que ell el subscrigui. Mani-
festa que, per exemple, avui mateix s‟ha aprovat 
per unanimitat fer una guarderia que també com-
porta afectacions i desallotjaments. Conclou que és 
normal que uns ciutadans discrepin de la identifi-
cació de l‟interès general, però que l‟interès gene-
ral es decideix aquí.  

Afirma que el Grup de Convergència i Unió ne-
gligeix les seves responsabilitats i no fa ni 
d‟oposició ni de partit polític, sinó de plataforma de 
veïns. 

El Sr. Puigdollers li retreu que està fent un dis-
curs. 

El Sr. García-Bragado contesta que ell ha invo-
cat la qualitat humana de la gent per aturar el Pla 
del Carmel i això l‟ha deixat absolutament esverat. 

Manifesta que ells van portar un pla el mes de 
febrer que no estava prou meditat ni treballat i que 
la prova d‟això va ser que es va rebutjar. Diu que 
van aprendre la lliçó i que cal començar de zero i 
revisar en profunditat tot el que han fet. Li pregunta 
si vol o no vol el bé públic que hi ha darrere de 
cada afectació, si Convergència i Unió està d‟acord 
o no està d‟acord amb la proposta urbanística que 
hi ha al darrere. Manifesta que si hi estan d‟acord, 
podran passar a debatre com abordar el tema de 
les afectacions i com salvar els sentiments i el pa-
trimoni de la gent; i si no hi estan d‟acord, alesho-
res, diu que el que el Grup de Convergència i Unió 
defensarà és que no hi hagi afectats. Afegeix que 
defensar les afectacions o les desafectacions sen-
se entrar en el contingut urbanístic que les justifica 
és totalment inaudit. Li demana que faci el que han 
fet ells, que és estudiar i analitzar cada peça i veu-
re de quina manera s‟aconsegueix resoldre aquella 
problemàtica. 

Subratlla que ara s‟està en la fase d‟aprovació 
inicial i que estan disposats a discutir-ho tot, sobre-
tot si hi ha una manera millor, diferent i amb menys 
afectacions d‟aconseguir els objectius.  

Conclou dient que ells han fet la feina i que el 
Grup de Convergència i Unió no l‟ha feta, perquè, 
si no, no parlarien de la qualitat humana dels veïns 
del Carmel, que diu que ni avui ni mai no han posat 
en dubte. 

El Sr. Puigdollers manifesta que no farà servir el 
to que ha utilitzat el Sr. García-Bragado perquè no 
és el seu to. Li diu que si repassa l‟acta de la ses-
sió del mes de febrer, veurà que les intervencions 
de la Sra. Blasco i la seva van tenir el mateix to de 
desqualificació gairebé personal. Manifesta que ja 
hi està acostumat i que no aconseguiran que canviï 
les seves conviccions amb aquest tipus d‟inter-
vencions. 

Pel que fa a l‟afirmació que cal parlar d‟ur-
banisme, assenyala que Convergència i Unió no fa 
només urbanisme, sinó també política, i al seu 
parer la política significa traslladar els sentiments 
de les persones que viuen a la ciutat de Barcelona 
a les administracions i a les institucions públiques.  

Manifesta que el seu grup no va darrere de les 
plataformes, sinó que va davant de la gent que 

està d‟acord o no està d‟acord amb determinades 
coses. Diu que una de les virtuts històriques i actu-
als de Convergència i Unió és estar molt en con-
tacte amb els ciutadans i cita una frase que deia 
molt Jordi Pujol i que subscriu plenament: "El polí-
tic ha d‟anar per davant de la gent però ha de sen-
tir l‟alè de la gent darrere la seva orella." 

Explica que el mes de febrer va assistir a una 
reunió a l‟Agència de Promoció del Carmel en la 
qual es va donar a conèixer per primera vegada 
amb papers sobre la taula el tema i que quan ell va 
preguntar si ho sabien els veïns, li van contestar 
que ho deixessin per després de la Comissió que 
havia d‟aprovar aquest tema.  

Diu que, des que es va rebutjar la primera pro-
posta, el seu grup va restar a l‟espera que el go-
vern municipal es posés en contacte amb ells per 
parlar sobre aquest tema a fons, i al final es va 
produir una reunió en la qual se‟ls va explicar el 
pacte a què s‟havia arribat amb el Grup d‟Esquerra 
Republicana. Assegura que en cap moment hi ha 
hagut cap intent per part del govern municipal de 
conèixer l‟opinió del Grup Municipal de Convergèn-
cia i Unió, i, també, que ell i altres companys del 
seu grup han recorregut el Carmel de dalt a baix 
per veure les afectacions concretes. Afegeix que ja 
estan acostumats a fer les aportacions a través de 
les al·legacions.  

Afirma que aquest és un debat polític, i no un 
debat urbanístic, en el qual es discuteix fins on són 
capaços d‟afectar béns concrets o sentiments con-
crets de famílies en funció del bé general. Diu que 
és al govern a qui li pertoca escollir si un tema el 
vol aprovar amb una majoria en funció del bé comú 
que defineix aquesta majoria o si el vol aprovar 
amb consens i, per tant, d‟acord amb un bé comú 
que representa tots els ciutadans escollits pels 
ciutadans. 

La Sra. Blasco assenyala que s‟han fet un tip 
d‟aprovar planejaments acordats amb el moviment 
associatiu i que cal que es plantegin si li donen 
valor i representativitat o no.  

El Sr. García-Bragado diu que, a part de la reu-
nió que ha esmentat el Sr. Puigdollers, ell ha enviat 
a responsables del sector d‟Urbanisme a parlar 
amb els regidors, a buscar el mètode més que no 
pas les propostes, però que això ha tingut les se-
ves complicacions. 

En relació amb si fan política o urbanisme, mani-
festa que és cert que la Comissió fa ciutat amb 
criteris polítics, però que les seves decisions políti-
ques es concreten en si es fa o no es fa un carrer.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
contrari de CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot 
contrari del PP i el Sr. Martínez expressa el vot 
favorable d‟ERC. S’aprova amb el redactat se-
güent: 

Aprovar inicialment, de conformitat amb l‟article 
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual del Pla General Metropolità en l‟àmbit 
del barri del Carmel i entorns, d‟iniciativa municipal 
(Agència de Promoció del Carmel i entorns, SA), 
amb les modificacions a què fa referència l‟informe 
de la Direcció de Serveis de Planejament; exposar-
la al públic pel termini de tres mesos; precisar, de 
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conformitat amb la disposició addicional setena del 
Text refós de la Llei d‟urbanisme, que el termini 
indicat s‟ampliarà en un mes en cas que coincidei-
xi, total o parcialment, amb el mes d‟agost; sus-
pendre, de conformitat amb l‟article 71.2 del Text 
refós de la Llei d‟urbanisme, aprovat per Decret 
legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i d‟acord amb les 
determinacions de l‟informe de l‟esmentada Direc-
ció, la tramitació dels instruments de planejament i 
dels projectes de gestió urbanística i d‟urbanització 
complementaris, així com també l‟atorgament de 
llicències de parcel·lació de terrenys, d‟edificació, 
reforma, rehabilitació o enderrocament de cons-
truccions, d‟instal·lació o ampliació d‟activitats o 
usos i d‟altres autoritzacions municipals connexes 
establertes per la legislació sectorial, en els àmbits 
amb incidència en aquesta Modificació de Pla Ge-
neral, delimitats i grafiats en el plànol que figura a 
l‟expedient, elaborat de conformitat amb el punt 3 
de l‟esmentat article; precisar, a l‟empara de l‟ar-
ticle 102.4 del Reglament de la Llei d‟urbanisme, 
que no obstant això, es podran tramitar els instru-
ments o atorgar les llicències fonamentats en el 
règim vigent que siguin compatibles amb les de-
terminacions del nou planejament que s‟aprova 
inicialment; determinar, que el termini de suspensió 
serà, com a màxim, de dos anys i començarà a 
comptar des del dia següent al de la publicació al 
BOPB d‟aquest acord, excepte per a aquells àm-
bits objecte de suspensió prèvia, per als quals el 
termini màxim de suspensió serà d‟un any, a comp-
tar, també, des de l‟endemà de la publicació al 
BOPB d‟aquest acord; tot això, a l‟empara dels 
articles 72 del Text refós de la Llei d‟Urbanisme i 
103 del seu Reglament, i de conformitat amb 
l‟informe de la Direcció de Serveis de Planejament 
sobre la suspensió; informe que, juntament amb el 
de modificacions, consta a l‟expedient i a efectes 
de motivació s‟incorpora a aquest acord; i publicar 
el present acord en el Butlletí Oficial de la Provín-
cia de Barcelona. 

 
Districte de Sant Martí 

 
19. Aprovar inicialment el Projecte executiu del 

Centre del Disseny de Barcelona, per un import de 
78.177.613,86 euros, el 16% de l‟impost del valor 
afegit inclòs, formulat per Barcelona d‟Infraestruc-
tures Municipals, SA (BIM/sa); sotmetre l‟expedient 
a informació pública durant el termini de trenta dies 
mitjançant anuncis al Butlletí Oficial de la Província 
i en un diari dels de més circulació de Catalunya; i 
precisar que no es computaran en aquest termini 
els dies corresponents al mes d‟agost. 

El Sr. Massaguer emmarca urbanísticament el 
tipus d‟acord que es planteja. Recorda que els 
antecedents són els de la modificació de Pla gene-
ral metropolità en l‟àmbit de les Glòries i el seu 
entorn, aprovada ja per la Subcomissió d‟Urbanis-
me de Barcelona el desembre del 2007 i publicada 
l‟abril del 2008. Informa que es tracta de la qualifi-
cació d‟un equipament important pel seu abast i 
per la seva incidència en el món cultural, que és el 
Centre del Disseny de Barcelona. 

Manifesta que l‟objecte del projecte que avui es 
presenta és la construcció de l‟edifici del Centre de 
Disseny al solar que tanca la plaça de les Glòries 

per la banda sud-oest, d‟acord amb el projecte 
executiu presentat per l‟equip d‟Oriol Bohigas, que 
representa l‟equip tècnic que ha redactat el projec-
te. Informa que el solar està delimitat pel carrer 
Àlaba, l‟avinguda Meridiana, la plaça de les Glòries 
i el carrer Badajoz, i que està centrat a l‟eix del 
carrer Àvila. Enllaça amb el Poblenou per dues illes 
d‟habitatges del Pla de millora urbana del sector 
Glòries-Meridiana sud, en aquests moments en 
vies de desenvolupament i en fase de gestió. 

Explica que és un edifici que es compon de dues 
parts: una subterrània, que aprofita un canvi de 
nivell provocat per la urbanització de la plaça, i una 
altra que emergeix sobre la plaça amb un nivell de 
+14,50 m. Afegeix el subterrani té una coberta amb 
un tractament d‟espai públic relacionat amb el futur 
projecte de la plaça de les Glòries i que la catifa 
verda garanteix la sostenibilitat i un manteniment 
fàcil. Diu que l‟edifici també té una part de bar i 
restaurant vinculada al programa funcional de 
l‟equipament, i que en les dues plantes i l‟en-
treplanta situades per sota dels +14,50 m s‟ubi-
quen les activitats més denses: la principal sala 
d‟exposicions, les reserves, la recerca i l‟ensenya-
ment, els serveis de gran concurrència, etc. Explica 
que la il·luminació natural i la relació amb l‟exterior 
s‟aconsegueix amb un fossar produït per la dife-
rència de nivells, reforçat amb una làmina d‟aigua 
reflectora que actua com una mena de pati anglès 
de grans dimensions. 

Informa que el total de superfície que es cons-
truirà és de 29.352 m

2
, inclosos sobre i sota rasant, 

24.882 dels quals seran de superfície útil. Indica 
que el pressupost de les obres incloses en el pro-
jecte executiu del Centre del Disseny és de 
78.177.613,86 €, dels quals 77.549.804,88 milions 
corresponen a l‟import d‟execució d‟obres i 
627.808,98 al control de qualitat. Explica que el 
termini previst per a l‟execució de les obres és de 
27 mesos, les quals seran objecte d‟una execució 
indirecta de la societat BIMSA. 

El Sr. Martí manifesta que aquest nou equipa-
ment és una de les grans infraestructures que 
s‟incorpora a les que es van dissenyar als anys 
vuitanta i que es van anar fent durant els noranta. 
Subratlla que 24.000 m

2
 d‟ús cultural basat en el 

disseny tenen per si mateixos una gran importàn-
cia. 

Explica que aquest centre cultural serà un mu-
seu amb la finalitat de conservar les col·leccions 
del Museu de les Arts Aplicades i del Museu del 
Tèxtil i de la Indumentària i que incorporarà també 
altres col·leccions sobre les quals ara es treballa. 
Diu que, a part de conservar, investigar i fer recer-
ques sobre els dominis i les col·leccions que con-
serva, també explorarà i presentarà les principals 
anàlisis sobre l‟àmbit i el domini conceptual que 
tracta. 

Assenyala que el Centre del Disseny inclourà 
col·leccions de quatre disciplines: disseny gràfic i 
comunicació, tèxtil i moda, disseny industrial i ar-
quitectura, i que a més farà exposicions i un treball 
de difusió sobre els elements significatius que es 
puguin mostrar sobre aquests aspectes.  

Subratlla que la principal novetat del nou equi-
pament cultural és que, a més a més de museu, es 
vol que sigui un centre de dinamització del món del 
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disseny, un centre que potenciï la incorporació dels 
processos de disseny a Barcelona, especialment 
en el món econòmic. Manifesta que es col·laborarà 
amb tots els centres formatius universitaris que 
estan vinculats al món del disseny per fer recerca, 
formació i programes específics d‟incorporació als 
processos de disseny en el món de l‟empresa. 
Afegeix que a Europa normalment es troba o el 
clàssic museu vinculat al disseny que conserva 
col·leccions, fa exposicions i posa en valor un de-
terminat patrimoni d‟un territori específic, o bé cen-
tres promotors, difusors i incentivadors dels pro-
cessos del disseny. Destaca que aquest centre té 
la magnitud, la importància i la infraestructura per 
poder fer les dues coses alhora.  

Informa que s‟ha proposat a la Generalitat de 
Catalunya que es gestioni a través d‟un consorci, 
com totes les grans infraestructures culturals que hi 
ha a la ciutat, i que estan treballant amb el Govern 
de Catalunya perquè això sigui possible. Manifesta 
que, de fet, ja es va fer un conveni amb el Govern 
de la Generalitat de Catalunya pel qual aquest 
aporta una part significativa del finançament de les 
obres.  

Assenyala que a partir del mes d‟octubre del 
2008 el Centre del Disseny iniciarà la seva activitat 
en l‟espai del Museu Tèxtil, per tal de donar a co-
nèixer el futur d‟aquest projecte al mateix temps 
que es construeix l‟edifici a la plaça de les Glòries. 

Acaba fent esment de quatre elements innova-
dors d‟aquest centre. El primer és la ubicació i la 
connectivitat amb el sistema de transport públic: el 
vestíbul del centre cultural serà alhora pràctica-
ment el vestíbul del metro i tindrà davant la porta la 
parada del tramvia. La segona és que és una nova 
tipologia d‟espai, ja que a Barcelona no hi ha cap 
sala d‟exposicions de les dimensions d‟aquest cen-
tre, amb una sala diàfana de 4.000 m

2
 que es po-

drà modular per fer exposicions més petites i que, 
a més a més, servirà per complementar el parc 
d‟infraestructures culturals de la ciutat. Les altres 
dues característiques destacables són que l‟edifici 
té tots els requeriments d‟accessibilitat, i que es 
tracta d‟un model absolutament innovador difícil de 
trobar a les principals capitals europees. 

El Sr. Puigdollers diu que no sap fins a quin punt 
té sentit fer un edifici que s‟ubica sobre l‟anell de 
les Glòries, un cop ja s‟ha decidit enderrocar 
aquesta estructura. Alhora, reconeix que repensar 
l‟edifici vol dir fer marxa enrere en un procés que 
ha estat molt llarg.  

D‟altra banda, manifesta que al seu grup els 
preocuparia que la primera acció de l‟Ajuntament 
de Barcelona a la nova plaça de les Glòries fos 
justament la construcció d‟aquest centre, ja que els 
veïns de la zona tindrien la sensació que, en lloc 
de donar compliment a les seves reivindicacions 
històriques, s‟acaba fent primer una cosa que ells 
mai no han demanat. Sol·licita, per tant, que 
s‟intenti adequar el calendari de construcció 
d‟aquest centre a altres accions de la plaça de les 
Glòries reivindicades històricament pel moviment 
veïnal. Explica que un altre aspecte que es qüesti-
onen és si és legítim, en el moment de crisi eco-
nòmica actual, fer una despesa de 78 milions 
d‟euros en aquesta acció.  

Demana que el termini d‟informació pública no 
tingui en compte el mes d‟agost i, d‟altra banda, 
tenir accés a l‟informe preceptiu que necessita 
aquest centre, d‟acord amb la normativa que regula 
el Consell de les Arts. Afegeix que el Consell no 
existeix, però sí una normativa que diu que tots els 
nous museus que es facin a Catalunya requereixen 
aquest informe preceptiu.  

També demana que s‟incorporin a l‟expedient 
els informes que acreditin que es compleixen els 
requeriments que fan tant el Servei de Prevenció 
d‟Extinció d‟Incendis i Salvament com el Departa-
ment de Medi Ambient i Habitatge.  

Conclou que, per tots aquests motius, el seu 
grup farà una abstenció. 

El Sr. Villagrasa manifesta que, atès que és el 
procediment inicial, faran una abstenció, encara 
que valoren positivament el projecte. 

Demana quina és l‟aportació de cada adminis-
tració i, també, en coincidència amb el Sr. Puigo-
llers, que per a l‟aprovació definitiva s‟intentin pre-
sentar altres projectes que afectin la remodelació 
de la plaça de les Glòries.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del govern i manifesta que queda entès que el mes 
d‟agost no computa a l‟efecte de poder fer 
al·legacions i de reestudiar el tema.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa 
l‟abstenció de CiU, el Sr. Villagrasa expressa 
l‟abstenció del PP i el Sr. Martínez expressa el vot 
favorable d‟ERC. S’aprova. 

 
c) Proposicions 
 
 

V) Part d‟impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CiU: 
20. La Comissió d‟Urbanisme, Infraestructures i 

Habitatge, acorda: promoure que el Govern Muni-
cipal presenti en els propers sis mesos el Projecte 
de Reforma del Parc Central del Poblenou. 

El Sr. Freixedes manifesta que presenten 
aquesta iniciativa arran de les crítiques i les quei-
xes que ha suscitat aquest parc des del primer dia. 

El Sr. Villagrasa expressa el vot favorable del 
seu grup, ja que a l‟abril d‟aquest mateix any van 
presentar una iniciativa molt similar. Afirma que el 
parc és una gran esplanada desèrtica i tancada i 
que és el menys semblant que hi pugui haver a un 
parc del qual puguin gaudir els veïns.  

El Sr. Martínez manifesta que ja van expressar 
que no els agradava el disseny del parc, però cre-
uen que tornar-lo a fer és malbaratar recursos pú-
blics. 

La Sra. Blasco recorda que aquest parc s‟ha 
gestat amb un bon nivell de diàleg amb els veïns 
de l‟entorn i opina que encara és aviat per jutjar-lo. 
Opina que hi ha coses que poden ser discutibles, 
però que cal deixar prou temps perquè la gent se‟l 
faci seu. També creu que tornar-lo a fer de nou ara 
seria malbaratar recursos públics. 
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El Sr. García-Bragado expressa el vot contrari 
del seu grup per raons semblants a les dels grups 
anteriors. Manifesta que cal donar un temps a 
aquest parc perquè es consolidi. A tall d‟exemple, 
explica que l‟arquitecte Óscar Tusquets atorga un 
premi cada any a una obra i l‟única condició indis-
pensable per guanyar-lo és que l‟obra tingui com a 
mínim deu anys d‟antiguitat.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot contrari 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot contrari del 
ICV-EU i A, el Sr. Freixedes expressa el vot favo-
rable de CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot favo-
rable del PP i el Sr. Martínez expressa el vot con-
trari d‟ERC. Es rebutja. 

 
Del Grup Municipal PP: 

 
21. Atesa la necessitat de rehabilitació del casc 

antic de Poblenou, Gràcia i Sant Andreu, la Comis-
sió d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge acor-
da: Finalitzar els estudis urbanístics per a la rehabi-
litació dels nuclis històrics de Sant Andreu, Gràcia i 
Poblenou, amb la data màxima de desembre de 
2008, amb el compromís de portar tot seguit a 
aquesta comissió les modificacions urbanístiques i 
de planejament necessàries. 

El Sr. Villagrasa formula la proposició. Aclareix 
que s‟ha fet una esmena transaccional per ampliar 
el termini de presentació dels estudis fins al primer 
quadrimestre del 2009.  

El Sr. Puigdollers pregunta per què es fa només 
referència a uns barris. 

El Sr. García-Bragado assenyala que aquesta 
proposició ha estat analitzada pels serveis d‟Ur-
banisme i s‟ha considerat que és positiu posar-se 
fites i que sigui per aquesta via. Manifesta que en 
aquest moment és incapaç de dir si altres barris 
admeten el mateix calendari. 

La Sra. Blasco afirma que el barri d‟Horta també 
l‟admet.  

El Sr. Villagrasa diu que el seu grup parla 
d‟aquests tres barris perquè hi ha un punt del Pro-
grama d‟acció municipal (PAM) que es presenta 
per a aprovació inicial que fa referència explícita a 
aquests tres barris i perquè en l‟esmena transacci-
onal se li va explicar que tècnicament calia un pe-
ríode de tres mesos més per presentar els projec-
tes de manera adequada. 

El Sr. García-Bragado manifesta que de moment 
se centraran en aquests tres barris i el d‟Horta i 
que en la propera comissió s‟hi poden incorporar 
altres. 

El Sr. Puigdollers expressa el vot favorable del 
seu grup, però amb el benentès que queda obert el 
procés perquè es puguin incorporar altres barris de 
la ciutat, en cas que calgui. 

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
favorable de CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot 
favorable del PP i el Sr. Martínez expressa el vot 
favorable d‟ERC. S’aprova amb el redactat se-
güent: 

Atesa la necessitat de rehabilitació del casc an-
tic de Poblenou, Gràcia, Sant Andreu i Horta, la 
Comissió d‟Urbanisme, Infraestructures i Habitatge 
acorda: Finalitzar els estudis urbanístics per a la 

rehabilitació dels nuclis històrics de Sant Andreu, 
Gràcia, Poblenou i Horta, amb la data màxima de 
primer quadrimestre de 2009 (finals d‟abril 2009), 
amb el compromís de portar tot seguit a aquesta 
comissió les modificacions urbanístiques i de pla-
nejament necessàries. 

Del Grup Municipal ERC: 
22. Iniciar la tramitació, a la propera tardor, del 

planejament urbanístic a l‟àmbit dels Tres Turons. 
Prèviament a la tramitació, la proposta serà pre-
sentada a les plataformes i associacions veïnals de 
la zona. 

El Sr. Martínez assenyala que aquesta proposi-
ció forma part dels acords del debat del Carmel i 
que és un àmbit molt important per a la ciutat. 

El Sr. Puigdollers manifesta que, atès que el 
Grup Municipal de Convergència i Unió fa deu anys 
que presenta propostes d‟acord en aquest mateix 
sentit, hi votaran a favor. Aclareix que, no obstant 
això, si no es produeixen les desafectacions de 
zones verdes que ells reclamen, no hi estaran 
d‟acord.  

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable 
del ICV-EU i A, el Sr. Puigdollers expressa el vot 
favorable de CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot 
favorable del PP i el Sr. Martínez expressa el vot 
favorable d‟ERC. S’aprova. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal ERC: 
23. Que es presenti el projecte urbanístic previst 

pels terrenys del Canòdrom abans d‟acabar l‟any. 
Es contestarà per escrit. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CiU: 
24. Atès que el DOGC del 28 d‟abril del 2008 

publica l‟edicte pel qual se sotmet a informació 
pública l‟avantprojecte del Pla Territorial Metropoli-
tà de Barcelona amb la finalitat de que tots els 
interessats participin en el procés d‟elaboració 
durant un termini de tres mesos que finalitzen el 
dia 29 de juliol del 2008. Que el Govern Municipal 
informi a la Comissió si presenta suggeriments, 
propostes i observacions a aquest document, i si 
els presenta, que s‟informi a la Comissió dels con-
tinguts de les mateixes. 

El Sr. Puigdollers formula la pregunta. 
El Sr. García Bragado contesta que en aquest 

tràmit en concret no pensen fer-ho.  
Es dóna per tractada. 
25. Quin és el capteniment del Govern Municipal 

per l‟execució de les grans obres davant de la crisi 
immobiliària? 

Es contestarà per escrit. 
Del Grup Municipal PP: 
26. Quines mesures té previst portar a terme el 

Govern municipal durant aquest mandat per a so-
lucionar la problemàtica social de l‟assetjament 
immobiliari, davant l‟augment del 100% al 2007, 
respecte l‟any anterior, de denúncies a la nostra 
ciutat? 
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El Sr. Villagrasa formula la pregunta.  
El Sr. Sorolla respon que s‟està en procés de 

creació de la xarxa d‟oficines que gestionaran tota 
aquesta problemàtica, que s‟obriran l‟any vinent, 
excepte la de Ciutat Vella, que ja funciona. Mani-
festa que la creació d‟aquestes oficines respon al 
criteri d‟aproximar més el ciutadà als serveis tèc-
nics i al districte. També informa que s‟ha firmat un 
conveni amb la Fiscalia Superior de Catalunya per 
tal de coordinar molt millor els casos de possible 
assetjament. Afegeix que aquest conveni preveu 
un fiscal específic per a aquests casos a Barcelona 
i una comissió de seguiment.  

Assenyala que, entre altres mesures, també han 
començat a treballar el tempteig i el retracte, que 
estan en converses amb la Delegació del Govern 
per tal de controlar els processos de tramitació dels 
enderrocs, i que hi ha un grup de treball dintre del 
Consell de l‟Habitatge Social que la setmana pas-
sada va presentar un document de treball sobre 
aquest tema. Finalment es refereix a la mediació, 
que diu que està resultant molt útil.  

D‟altra banda, manifesta que l‟actual crisi immo-
biliària farà que aquests casos baixin en picat, cosa 
que de fet ja comencen a confirmar les dades 
d‟aquest trimestre. 

El Sr. Villagrasa apunta que seria bo que cada 
any es presentés un balanç de l‟actuació de les 

oficines i del conveni de la Fiscalia per poder com-
parar dades.  

El Sr. García-Bragado remarca que, tot i que és 
cert que la falta d‟expectatives immobiliàries fa que 
hi hagi menys pressió, els propietaris continuen 
sense invertir en el manteniment dels edificis. 

Es contestarà per escrit. 
27. Quines de les obres programades pels me-

sos d‟estiu tenen finançament total o parcial de 
l‟Ajuntament i amb quin percentatge, i quins itinera-
ris alternatius s‟han previst per cadascuna de les 
obres? 

El Sr. Villagrasa manifesta que la pregunta és 
per constatar que en són al voltant d‟unes trenta, 
de les quals deu són d‟iniciativa municipal, i que 
algunes pateixen retards, com la plaça Lesseps, i 
moltes d‟elles incompliments, com l‟adaptació de 
les estacions de metro.  

Es contestarà per escrit. 
Del Grup Municipal ERC: 
28. Quin ha estat el nombre d‟incidències regis-

trades al servei de rodalies RENFE al llarg del 
2008? 

Es contestarà per escrit. 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les 21,31 h. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement 
 
 
 
 

Acta de la sessió celebrada el dia 21 de juliol de 
2008 i aprovada el dia 16 de setembre de 2008 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa 

de la ciutat, el dia 21 de juliol de 2008, s'hi reuneix 
la Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i 
Coneixement, sota la presidència de l‟Im. Sr. Jordi 
Portabella i Calvete. Hi assisteixen les Imes. Sres. i 
els Ims. Srs.: Gemma Mumbrú i Moliné, Jordi W. 
Carnes i Ayats, Carmen Andrés i Añón, Monste 
Sánchez i Yuste, Montserrat Ballarín i Espuña, 
Gerard Ardanuy i Mata, Maite Fandos i Payà, Sò-
nia Recasens i Alsina, Emma Balseiro i Carreiras, 
Ángeles Esteller i Ruedas, Imma Mayol i Beltran, 
assistits per la tècnica jurídica, Sra. Anna Martori i 
Salichs, qui actua per delegació del secretari gene-
ral i certifica. 

També hi és present la Sra. Montserrat Vendrell 
i Rius, directora general de Biocat. 

Excusen la seva absència les Imes. Sres. Itziar 
González i Virós i Francina Vila i Valls, i l‟Im. Sr. 
Javier Mulleras i Vinzia. 

S'obre la sessió a les tretze hores i deu minuts. 

I) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
S'aprova. 
 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d'ofici 
b) Mesures de govern 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
1. Impuls del sector de la Biotecnologia a Barce-

lona: BIOCAT. 
La Sra. Mumbrú presenta aquest informe dient 

que la Fundació BioRegió de Catalunya és un dels 
dotze sectors estratègics amb marca Barcelona 
que té per finalitat promoure el desenvolupament 
de la biomedicina i la biotecnologia a Catalunya. És 
un projecte que aglutina empreses, hospitals i insti-
tucions públiques de recerca i, per tant, és un 
exemple de col·laboració entre empresa pública i 
privada que té per objecte impulsar i dinamitzar un 
sector econòmic intensiu en el coneixement que 
porta un alt valor afegit a l‟economia de la ciutat i 
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suposa una generació de llocs de treball altament 
qualificats en aquest sector clau. Diu que està con-
format per 204 empreses amb un fort potencial de 
creixement. I, per últim, agraeix la presència de la 
Sra. Montserrat Vendrell, directora general de Bio-
cat, qui farà l‟explicació de l‟informe. 

La Sra. Vendrell, abans de presentar Biocat, de-
fineix el concepte biotecnologia com aquell conjunt 
de tècniques que utilitzen sistemes biològics i or-
ganismes vius o els seus derivats per a la creació o 
modificació de productes o processos per a usos 
específics. Es tracta de tècniques que tenen apli-
cació en diferents sectors, ja sigui en l‟àmbit de la 
medicina (Biotecnologia vermella), en l‟àmbit de 
l‟agricultura (Biotecnologia verda) i en l‟àmbit de la 
indústria (Biotecnologia blanca). Els trets comuns 
de totes les aplicacions de la Biotecnologia són els 
següents: 1. És intensiva en ciència; 2. És intensi-
va en coneixement: propietat industrial i in-
tel·lectual; 3. Alt cost de desenvolupament (R+D), 
elevada necessitat de finançament; 4. Alt risc fi-
nancer; i 5. Està lligada a llargs terminis pel que fa 
al retorn de la inversió. Per tal que el sector biotec-
nològic pugui créixer sense impediments, calen els 
següents factors: 1. Bona base científico-tecno-
lògica (incloent-hi formació i preparació tècnica); 2. 
Eficaç sistema de transferència de tecnologia; 3. 
Un teixit empresarial dinàmic; 4. Tenir capacitat 
d‟atracció de personal especialitzat; 5. Accés a 
finançament; 6. Infraestructures i serveis; 7. Ser-
veis de suport a les empreses del sector i teixit 
industrial en sectors afins; 8. Recursos humans 
qualificats; 9. Xarxes i aliances efectives; i 10. En-
torn polític, fiscal i regulador favorable. 

A continuació, manifesta que la biotecnologia 
espanyola creix per sobre del 20% anual, que més 
de 500 empreses desenvolupen activitats biotecno-
lòquies i, d‟acord amb el darrer informe d‟Asebio 
(Associació Espanyola de Bioempreses), posa en 
relleu que Catalunya ha estat la comunitat autòno-
ma més activa en nombre de patents i en nombre 
d‟empreses creades. 

Quant a les potencialitats de Catalunya, destaca 
que té 12 universitats i 400 grups de recerca en 
ciències de la vida, essent remarcable el nombre 
d‟investigadors respecte al nombre d‟habitants 
comparat amb l‟índex europeu; una xarxa de parcs 
científics i tecnològics, 9 dels quals estan especi-
alment dedicats a àrees biomèdiques i d‟agro-
nutrició; una xarxa d‟hospitals que, tant a nivell 
clínic com de recerca, són punters arreu de l‟Estat; 
una política de creació de centres de recerca 
d‟excel·lència, molts d‟ells vinculats a l‟àmbit bio-
mèdic; una xarxa de trampolins tecnològics enfo-
cada a crear empreses d‟aquesta recerca; i una 
xarxa de Plataformes Tecnològiques prou impor-
tant. També són actius per a Catalunya les presti-
gioses escoles de negoci internacionals, com la 
Barcelona GSE (Graduate School of Economics), 
creada recentment; el Centre de Supercomputació 
i el nou Sincrotó que s‟està creant en l‟entorn de la 
Universitat Autònoma de Barcelona, entre d‟altres. 

Pel que fa al sector productiu, indica que el sec-
tor farmacèutic català comptabilitza al voltant del 
60% de la producció de l‟Estat, que hi ha un nom-
bre important d‟empreses multinacionals que s‟hi 
dediquen, i que hi ha 65 empreses nacionals que 

tenen plena dedicació. En aquest punt, mostra als 
membres una diapositiva on consten els logos de 
les diferents empreses. 

En relació a Biocat, explica que fa un parell 
d‟anys es va crear un grup de treball sorgit de 
l‟entorn dels parcs científics que va posar de mani-
fest la necessitat de crear una entitat adreçada al 
desenvolupament de la biotecnologia i, especial-
ment, adreçada al sector biomèdic, la qual va cons-
tituir-se com a fundació. Així, diu que Biocat és 
l‟organització que dinamitza la biotecnologia i la 
biomedicina a Catalunya impulsada per la Genera-
litat de Catalunya i l‟Ajuntament de Barcelona, que 
aglutina empreses, hospitals i institucions públi-
ques de recerca. El seu Patronat, que és l‟òrgan 
col·legiat superior de govern, administració i repre-
sentació de la Fundació, està integrat per patrons 
nats (el president de la Generalitat, el vicepresident 
de la Generalitat, el conseller d‟Economia i Finan-
ces, el conseller d‟Innovació, Universitats i Empre-
sa, la consellera de Salut i el regidor de Promoció 
Econòmica de l‟Ajuntament de Barcelona), i per 
patrons en representació dels diferents departa-
ments, centres de recerca, parcs científics, univer-
sitats, empreses, etc. 

Quant als objectius, destaca els següents: 1. 
Facilitar les interrelacions i les sinergies entre tots 
els actors; 2. Fer del sector biotecnològic un motor 
econòmic del país; 3. Promoure el sector biotecno-
lògic català a escala internacional; i 4. Informar i 
millorar la percepció a la societat. 

En el marc del primer objectiu, s‟han mapat tots 
els recursos existents a Catalunya, atès que no 
existia un directori centralitzat de totes les empre-
ses, universitats, centres de recerca, etc., amb els 
respectius àmbits d‟expertesa. Ara, aquest directori 
ja es pot consultar en el web de Biocat. També, 
s‟ha participat en programes d‟ajuts del Ministeri 
d‟Indústria, les AEI (Agrupacions Empresarials 
Innovadores), que pretenen identificar els clústers 
d‟arreu de l‟Estat, i destaca que se‟ls ha concedit 
dos ajuts: l‟Agrupació Empresarial Innovadora de 
Biotecnologia de Catalunya i l‟Agrupació Empresa-
rial Innovadora de Tecnologies Mèdiques de Cata-
lunya, els quals permeten accedir a un finançament 
complementari al que Biocat rep de les conselleries 
de la Generalitat i de l‟Ajuntament de Barcelona. A 
més, des de Biocat es porta el lideratge de projec-
tes de gran dimensió, com és el Biopol, el Parc 
Científic de la Salut, el Centre Tecnològic de Tec-
nologies Mèdiques, que posa sota un mateix parai-
gua la capacitat d‟innovació tecnològica existent en 
diferents centres en l‟àmbit de les tecnologies mè-
diques, i l‟Institut Europeu de Tecnologia (IET), que 
forma part de l‟estratègia de la Comissió Europea 
de creació d‟un entorn dinàmic propici a l‟educació, 
la investigació i la innovació, amb la vocació de 
convertir-se en un model de referència a nivell 
europeu, tot permetent atraure els millors estudi-
ants i investigadors del món. En aquest punt, i en 
el marc de l‟IET, posa en relleu que l‟aposta de 
Catalunya és la creació d‟una Comunitat de Conei-
xement i Innovació en Ciències de la Vida i, a 
l‟efecte, Biocat està preparant aquest projecte per 
a presentar la seva candidatura.  

Pel que fa a l‟objectiu de fer del sector un motor 
econòmic del país, ressalta els acords amb les 
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principals institucions de suport al sector empresa-
rial (COPCA, ACI, Cambra de Comerç, Promoció 
Econòmica de l‟Ajuntament, 22@, etc) per a identi-
ficar propostes de finançament i l‟accés a sòl per a 
disposar d‟entorns on poder crear clústers de crei-
xement d‟aquest sector. 

En temes d‟atracció de capital humà, destaca 
que Biocat lidera la proposta sobre capital humà 
dins el Projecte Europeu "Regions of Knowledge". 
També, manifesta que Biocat promou la formació, 
a través d‟estudis com el SIMS (Science and Inno-
vation Management Studies), consolida i dinamitza 
les xarxes, i mostra un catàleg dels serveis de Bio-
cat. 

En el marc de l‟objectiu de promoure el sector 
biotecnològic català a escala internacional, destaca 
les fires i congressos 2007-2008: Rencontres Euro-
regionales (Toulouse), BioÀsia, BioEuropa Spring, 
EuroBiotech Forum (Barcelona) i, entre d‟altres, la 
fira BIO a San Diego, la presència catalana en la 
qual ha estat el doble que en l‟edició anterior, tant 
en superfície com en participants, amb un total de 
23 empreses i 18 institucions, la qual cosa suposa 
la consolidació de la representació catalana a la 
convenció de la Biotechnology Industry Organiza-
tion. En aquest punt, també posa en relleu la Mar-
ca Barcelona Biotech, que té una gran capacitat 
tractora per als esdeveniments clau, tot dient que 
el negoci biotecnològic global apunta a Barcelona 
com a localització preferent dins l‟entorn europeu, 
essent aquest un dels objectius de Biocat. A 
l‟efecte, enumera alguns dels congressos que ja 
tenen lloc a Barcelona o que està previst que s‟hi 
facin: Eurobiotech Forum, Bio-Europe Spring, Tro-
bades Euroregionals Bioclúster Sud d‟Europa, en-
tre d‟altres. A escala estatal, comenta que estan 
liderant, juntament amb les principals BioRegions 
espanyoles, la creació de la RBR- Red de BioRe-
giones Españolas per actuar com a interlocutor 
amb l‟Administració, intercanviar polítiques i bones 
pràctiques, i cooperar entre elles. I a escala inter-
nacional, esmenta que Biocat és membre del Stee-
ring Committee per intercanviar polítiques i conei-
xement del què està passant a Europa. 

Per últim, quant a l‟objectiu d‟informar i millorar 
la percepció de la societat, fa referència a actuaci-
ons per augmentar el grau d‟informació de la socie-
tat sobre biotecnologia i biomedicina, i per millorar 
la percepció pública de les aplicacions i beneficis a 
la societat en general, als mitjans, a la comunitat 
dels comunicadors científics i a segments més 
sensibles. 

Per acabar, mostra als membres una llista dels 
acords signats o en curs i resumeix la missió d‟un 
bioclúster en cinc punts: 1. Facilitar el coneixement 
mutu entre els actors; 2. Afavorir la diversitat i la 
flexibilitat-Reciclatge de recursos i persones; 3. 
Augmentar la capacitat d‟adaptació al canvi; 4. 
Disminuir la percepció del risc de l‟entorn; i 5. Ge-
nerar confiança entre les persones. 

El Sr. Ardanuy agraeix a la Sra. Vendrell l‟ex-
plicació d‟aquest projecte en el que, com a país i 
ciutat, el seu Grup hi té moltes expectatives.  

A continuació, li pregunta quina és la ubicació de 
Biocat a escala europea, quins són els clústers que 
li poden fer competència des del punt de vista de la 
biotecnologia i la biomedicina, i li demana si pot 

aprofundir més en aquells amb què es col·labora. 
També, pregunta quin és el pressupost que actu-
alment destina l‟Ajuntament de Barcelona a aquest 
projecte, així com quina és la seva implicació. A 
més, li demana que expliqui amb més detall en 
quines línies estratègiques s‟està treballant amb la 
Unió Europea i, en relació a l‟Institut Europeu de 
Tecnologia, li pregunta quins treballs s‟estan realit-
zant per a poder liderar la part de biotecnologia i 
biomedicina.  

Finalment, pregunta quina capacitat té Biocat 
per atraure empreses de fora de Catalunya a la 
BioRegió de Catalunya. 

La Sra. Esteller fa referència a l‟informe presen-
tat on es destaquen les potencialitats de Barcelona 
respecte al sector de la biotecnologia i es reflecteix 
què s‟està fent des de Biocat per impulsar-lo. Diu 
que el seu Grup ho valora i creu que Biocat és un 
bon instrument per dinamitzar la biotecnologia i la 
biomedicina a Catalunya, tot considerant fonamen-
tal el treball conjunt entre el sector públic i el sector 
privat per tal d‟afavorir la creació d‟empreses i de 
clústers, necessaris per impulsar aquest sector. 

Tot seguit, manifesta la necessitat que les admi-
nistracions afavoreixin totes les potencialitats de 
les empreses del sector biotecnològic i biomèdic, i 
ajudin a convertir Barcelona, dins la BioRegió, en 
una àrea d‟excel·lència científica capaç d‟atreure 
empreses i talents i esdevenir un referent tecnolò-
gic del sud d‟Europa. A més, destaca que els 
avenços que es facin en investigació beneficiaran 
la qualitat de vida, a part de suposar un retorn de la 
creació de riquesa, essent fonamental la conjunció 
de l‟empresa pública i la privada. En aquest sentit, 
considera que s‟han de veure quins són els recur-
sos i fer un major esforç per captar-los; també, que 
s‟han de captar les empreses especialitzades i, 
així, fer que vinguin experts de tot el món, aconse-
guint molta més capacitat d‟atracció per ser més 
competitius. A tal efecte, a part de que inverteixin 
les mateixes administracions, aquestes també han 
de promoure els incentius perquè s‟inverteixi més 
en recerca, i perquè la col·laboració entre el sector 
públic i el sector privat sigui major, no només en el 
sector de la biotecnologia, sinó en tots els sectors 
vinculats i elements col·laterals. 

A continuació, comenta la dificultat de la inversió 
amb I+R+D+i i la col·laboració entre la universitat i 
l‟empresa, tot dient que són fonamentals i, per 
això, demana saber amb més detall quin és l‟esforç 
que s‟està fent al respecte i quines són les vies per 
poder captar recursos i nous instruments de finan-
çament per tal d‟afavorir el finançament de les em-
preses i el dels clústers que s‟instal·lin aquí. A més, 
pregunta quina previsió es té per captar noves 
empreses i per aconseguir que les ja existents no 
marxin fora i, també, perquè hi hagi una major pre-
sència de la iniciativa privada, que el seu Grup 
considera fonamental per a poder tirar endavant 
tots aquests projectes. 

La Sra. Mayol agraeix i felicita la intervenció de 
la Sra. Vendrell. Remarca la importància de parlar 
de "sector estratègic", atès que apostar per un 
sector estratègic significa que n‟hi hagi pocs, i creu 
que s‟està en bones condicions per excel·lir en 
l‟àmbit de la biotecnologia. Proposa que l‟aposta de 
Barcelona en relació amb altres ciutats en temes 
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de biotecnologia vagi més enllà dels seus elements 
intrínsecs, vinculats amb la biotecnologia, connec-
tant el projecte amb altres qüestions col·laterals 
que tenen relació amb el projecte de ciutat saluda-
ble, com ara l‟alimentació, la promoció de l‟esforç, 
la vida a l‟aire lliure, la qualitat de l‟espai públic i 
dels edificis, en un sentit material i físic. Creu que 
són elements que generen sinergies a l‟entorn de 
la biotecnologia i que no són tan evidents en altres 
ciutats, com és el cas de Nova York.  

Per acabar, pregunta a la Sra. Vendrell quin pa-
per creu ella que poden aportar els elements que 
ha esmentat per a crear sinergies. 

El Sr. Portabella agraeix la intervenció de la Sra. 
Vendrell, així com la tasca que està desenvolupant 
Biocat tot recordant que, quan es va constituir en el 
mandat anterior, l‟Ajuntament de Barcelona havia 
desenvolupat una línia estratègica d‟afavoriment de 
la biotecnologia, la qual va poder integrar-se a 
Biocat, i considera que la seva tasca és molt positi-
va per a Barcelona i per al conjunt de Catalunya. 

A continuació, indica que els períodes d‟inversió 
dels projectes de Biocat són llargs i, això, significa 
haver de tenir paciència i capacitat econòmica 
suficient per suportar-los i esperar els beneficis que 
puguin generar. Precisa que, si bé Biocat té una 
part de finançament públic, hi ha mecanismes de 
caràcter privat que estan especialitzats, a escala 
mundial, en donar suport a aquests tipus de projec-
tes, però, com que compten amb un capital limitat 
que es distribueix arreu del món, no és fàcil acce-
dir-hi. Sobre aquest aspecte, pregunta en quina 
situació s‟està per poder anar captant aquests re-
cursos de caràcter internacional i, en concret, quins 
són els sectors on és més fàcil captar inversió i en 
quins és més difícil. 

Respecte a les patents que realitza Biocat, el 
nombre de les quals és important, pregunta quan-
tes s‟acaben desenvolupant i convertint en produc-
tes que s‟ofereixen al mercat. 

En tercer i últim lloc, pregunta què és allò, en un 
sentit científic i tècnic, que dóna singularitat a Bio-
cat i el distingeix d‟altres clústers de biotecnologia i 
biomedicina d‟Europa i d‟arreu del món, sens per-
judici de la capacitat d‟atracció de la ciutat de Bar-
celona. 

La Sra. Vendrell, en referència a la ubicació de 
Biocat a escala europea als efectes de competèn-
cia i col·laboració, recorda que s‟entra a Europa en 
un moment que hi ha altres entorns que ja ho han 
fet abans, com és l‟entorn de la zona de París, el 
de la zona d‟Estocolm, el del triangle format per 
Londres, Oxford i Cambridge, o el que va resultar 
de la política de fomentar bioregions a alemanya a 
finals dels anys 80, en concret, els entorns formats 
per Berlín, Heidelberg i Munic, els quals són uns 
clústers molt potents. Indica que cadascun té dife-
rents realitats, com el cas de Cambridge, on el fet 
que hi hagi molts Premis Nobel va facilitar la ins-
tal·lació d‟empreses sense necessitat de polítiques 
a l‟efecte. Per contra, a Catalunya, on sí s‟han de 
fer polítiques concretes sobre aquest tema, desta-
ca que hi ha actius molt importants dels quals cal 
treure‟n el màxim potencial. Considera difícil dir 
amb qui s‟està competint, i creu que el què s‟ha 
d‟intentar, i ja es fa, és posicionar Biocat com el 
clúster del sud d‟Europa, per la qual cosa s‟està 

treballant amb els companys del nord del Pirineu 
fins a la zona de Milà, i es mantenen col·la-
boracions estretes amb els francesos. 

Quant a les col·laboracions, precisa que sovint 
vénen pels contactes personals dels qui estan 
dinamitzant aquests entorns i, per la seva pròpia 
trajectòria i la de Biocat, indica que es té molta 
relació amb tot l‟entorn de la zona de París, on s‟ha 
creat una política vinculada amb la medicina, treba-
llant molt conjuntament en projectes europeus i per 
atraure inversions, entre d‟altres, per la qual cosa 
es reuneixen de manera sistemàtica. També, diu 
que es col·labora amb Medicom Valley, que és un 
dels clústers més potents que s‟ubica al nord de 
Dinamarca i al sud de Suècia, on s‟ha fet una polí-
tica molt forta per fomentar la biotecnologia en 
aquesta zona.  

Pel que fa al paper de l‟Ajuntament, explica que 
el projecte Biocat neix de la ciutat de Barcelona, en 
concret, del Parc Científic de Barcelona, el Parc de 
Recerca Biomèdica i de l‟Idibars que, juntament 
amb l‟Ajuntament de Barcelona i el Pla estratègic 
de Barcelona, es va començar a parlar de crear 
l‟aliança biomèdica de Barcelona amb la voluntat 
de coordinar tot allò relacionat amb la biomedicina 
a la ciutat. A més de la recerca bàsica i de les es-
tructures d‟interface calia incloure les empreses i 
que el govern del país fes polítiques que afavoris-
sin aquest sector, tot destacant que l‟Ajuntament 
de Barcelona és l‟únic que hi està representat. En 
aquest punt, assenyala que la seva aportació a 
Biocat va ser, en el primer any, del voltant de 
200.000 euros i, ara, és de 120.000 euros. Aprofita 
per dir que amb l‟Àrea de Promoció Econòmica hi 
ha una relació al màxim fluïda, sobretot en la políti-
ca d‟atraure congressos a Barcelona, tot dient que 
els cedeixen llocs emblemàtics de la ciutat, 
col·laboren en la realització d‟actes i els acompa-
nyen en moltes visites i delegacions que es fan a 
fora de manera que la ciutat de Barcelona sempre 
hi està representada. A banda d‟aquesta estreta 
col·laboració, destaca que també n‟hi ha amb totes 
les entitats vinculades a l‟Ajuntament i amb la resta 
d‟entitats i institucions per tal de sumar esforços en 
els diferents àmbits on es treballi. 

En relació al projecte de l‟IET, manifesta que 
s‟havien iniciat diferents línies, com la de la seu, 
iniciada per l‟Ajuntament de Sant Cugat, on Biocat 
els va ajudar anant a visitar els representants a 
Madrid i a Brussel·les per treballar la candidatura. 
També, s‟han proposat membres per formar part 
del Governing-board del futur IET, en el qual hi 
formaran part els Srs. Andreu Mas-Colell i Manel 
Castells. Comenta que Biocat ha començat a fer 
reunions amb els diferents partners europeus, Su-
ècia i Cambridge, per treballar la candidatura. Pre-
cisa que volen centrar els reptes d‟Europa en 
l‟àmbit de les ciències de la vida vinculats a l‟àmbit 
de la salut que pugui estar relacionat amb l‟estil de 
vida dels ciutadans, on hi té cabuda la dieta medi-
terrània, i els comportaments a nivell d‟esport, etc. 
Destaca que aquesta candidatura ha d‟integrar 
recerca, innovació i ensenyament i, per tant, ha de 
ser un tema molt global. 

Quant a la capacitat d‟atreure empreses, diu que 
s‟està treballant a diferents nivells. Indica que Bar-
celona és una ciutat atractiva on hi ha diferents 
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actius que fan que les empreses s‟hi vulguin ins-
tal·lar, a part de diferents incentius estatals. En 
aquest punt, diu que no s‟ha d‟oblidar que hi ha 
polítiques molt agressives, des d‟altres ciutats i 
altres comunitats, com Madrid i Aragó, les quals 
tenen molt més sòl i altres incentius. Per tant, des 
de Biocat s‟han de configurar propostes al màxim 
d‟atractives partint del que es té, tenint en compte, 
però, que les empreses d‟aquest sector volen estar 
al voltant de pols de coneixement i, per això, Biocat 
identifica aquells que tenen sòl industrial al seu 
voltant, com el Parc de l‟Alba, al voltant de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona, o els espais de la 
Seat en el Consorci de la Zona Franca.  

En relació a la captació de finançament, comen-
ta que és un cercle viciós perquè, per una banda, 
és molt difícil accedir a finançament si no es té un 
equip format que faci atractius els projectes als 
futurs inversors, atès que el primer que miren és 
qui està al capdavant d‟aquests projectes i, per 
altra banda, si no hi ha inversió és molt difícil acon-
seguir persones formades disponibles dins el sis-
tema. No obstant, diu que això se soluciona amb 
certes mesures públiques que ja s‟estan fent a 
escala de capital-concepte i capital-llavor, i també 
amb la participació a nous fons específics per al 
sector biotecnològic, fins ara inexistents. Precisa 
que els fons internacionals vindran si hi ha fons 
biotecnològics locals que acompanyin o recolzin la 
seva inversió i, per això, s‟està treballant en aques-
ta línia.  

Pel que fa als projectes atractius, diu que els in-
versors busquen plataformes tecnològiques inte-
ressants i, sobretot, projectes en l‟àmbit de la salut, 
que siguin projectes innovadors encara que esti-
guin molt a l‟inici. 

Quant a les patents, desconeix el percentatge 
de les que realment s‟acaben llicenciant. Creu que 
s‟ha de fomentar al màxim l‟accés de les petites 
empreses a les patents perquè, la majoria 
d‟empreses biotech omplen el buit d‟un projecte 
que, normalment, una empresa farmacèutica no vol 
per la seva immaduresa, el desenvolupen fins una 
prova de concepte i esperen que una empresa més 
gran hi tingui interès. D‟aquesta manera, es té ac-
cés a les patents creades a les universitats o als 
mateixos projectes que els investigadors decideixin 
patentar i, a l‟efecte, des de Biocat s‟està treballant 
per potenciar entitats de valorització i fomentar 
ajuts d‟aquest tipus, amb incubadores i parcs cien-
tífics. 

A continuació, manifesta que allò que dóna sin-
gularitat a Catalunya, dins l‟àmbit de la salut, són 
les interfícies amb altres sectors com el de la quí-
mica fina o el de la nanobioenginyeria, tot desta-
cant que a Europa s‟identifica Catalunya com un 
entorn on hi ha interconnexió entre aquests dos 
sectors. També, fa referència als temes culturals 
lligats a la Dieta Mediterrània o a l‟estil de vida de 
Catalunya, que la fa diferent d‟altres comunitats 
europees. 

Per últim, com ha comentat la Sra. Esteller, està 
d‟acord en què s‟ha fomentar, des de la recerca, la 
col·laboració d‟iniciatives público-privades. Diu que 
per aconseguir finançament per a les empreses i 
afavorir que es quedin, a través de les delegacions 
de Biocat es potencien els fons de finançament, 

s‟ajuda a les empreses a accedir a consorcis i pla-
taformes europees, així com a fons internacionals. 
A més, per evitar que les empreses marxin, reitera 
que Biocat està identificant zones a Barcelona o al 
seu entorn que realment puguin oferir incentius a 
les empreses que els siguin atractius perquè vul-
guin créixer aquí. Indica que la concentració 
d‟empreses en un mateix entorn evitaria la disper-
sió, la qual cosa és molt important, i posa 
d‟exemple el cas de Munic. A tal efecte, i per aca-
bar, creu que seria estratègic que, entre tots, es 
poguessin identificar un o dos entorns que tingues-
sin els actius necessaris per afavorir el creixement 
d‟un clúster d‟empreses biotecnològiques i biomè-
diques a Barcelona. 

El Sr. Carnes manifesta el compromís del go-
vern municipal al projecte Biocat, tot precisant que 
el continuarà desenvolupant al màxim possible. 

Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
c) Proposicions 
 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
2. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocu-

pació i Coneixement acorda: Instar a la creació, 
sota el lideratge i en plena col·laboració amb Bar-
celona Activa, l'Agència de Suport als Autònoms, 
que s'ocuparia alhora de donar suport a la creació 
de PIMEs i micro-pimes i de proporcionar el suport 
necessari a autònoms i petits empresaris. També 
tindrà una línia d'especialització amb l'empresa de 
caire social, cooperatives, societats anònimes labo-
rals i empreses d'inserció. 

La Sra. Recasens presenta aquesta iniciativa tot 
destacant la importància dels autònoms i les PIME, 
els quals esdevenen un col·lectiu especialment 
sensible en el context actual de clara crisi econò-
mica. Tot seguit, recorda la feina que el seu Grup 
ha fet en aquest tema, tant a escala estatal, auto-
nòmica, com local, tot destacant les polítiques diri-
gides a favor dels autònoms, per intentar equiparar 
el seus drets amb els de la resta de treballadors en 
règim general de la Seguretat Social. Considera 
que no només s‟han d‟incentivar la seves activitats 
en el moment d‟inici de les empreses, sinó també 
al llarg de la seva vida. A tal efecte, presenta 
aquesta iniciativa, que llegeix i, en concret, diu que 
aquesta agència hauria de vetllar tots els aspectes 
relacionats amb la incorporació de les TIC en el 
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desenvolupament del treball de les PIME, així com 
totes les mesures que incidissin a implantar-hi polí-
tiques de R+D+I+i. També, diu que hauria de con-
tinuar defensant l‟equiparació dels drets dels autò-
noms amb els dels altres treballadors de la 
Seguretat Social; dur a terme funcions d‟orientació, 
assessorament i suport; encarregar-se de tots els 
temes de finestreta única per a la reducció de les 
càrregues que suporten les empreses i dels tràmits 
administratius. Per últim, manifesta que hauria de 
funcionar com un observatori permanent de com 
estan situades les empreses en el context de Bar-
celona i vetllar, també de forma permanent, pels 
seus drets. 

La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
seu Grup a aquesta iniciativa però, tenint en comp-
te que en aquests moments ja hi ha institucions a 
la ciutat de Barcelona, com la Cambra de Comerç, 
que estan desenvolupant de manera eficient el 
recolzament a les PIME i als autònoms en general, 
proposa afegir en el text d‟aquesta Proposició/ 
Declaració de Grup: "amb la col·laboració d‟ins-
titucions que en la nostra ciutat també desenvolu-
pen part d‟aquestes tasques, com la Cambra de 
Comerç, gremis, etc.", o aquelles que el Grup de 
Convergència i Unió consideri oportunes. 

Seguidament, destaca una sèrie de dades que 
evidencien la importància dels autònoms en el teixit 
empresarial de Barcelona. Així, comenta que, en 
aquests moments, el 99,7% de les empreses a la 
ciutat són PIME i, d‟aquestes, gairebé la meitat són 
empresaris autònoms, el nombre dels quals, se-
gons les últimes dades, oscil·la en més de 60.000. 
En aquest sentit, destaca que tenen una presència 
prou important, tant en el teixit empresarial, com en 
la cobertura d‟ocupació, a la nostra ciutat.  

A continuació, considera destacable que el 15% 
de la població activa sigui autònoma, tot precisant 
que el 83,4%, com a mínim, treballen en serveis, i 
el 9% en la construcció. A tal efecte, manifesta 
que, en aquests moments, hi ha un nombre impor-
tant de persones i famílies que amb la situació de 
crisi econòmica que pateix la ciutat estan resultant 
afectades, i fa avinent que hi ha una certa feblesa 
d‟aquest sector. És per això que considera que, al 
marge que els autònoms necessiten el recolzament 
constant de les administracions públiques, en 
aquests moments encara es fa més necessari. En 
aquest punt, creu que la feblesa d‟aquest sector 
deguda a la mida mínima de les microempreses, 
de les que en poden ser titulars els empresaris 
autònoms, pot convertir-se en una oportunitat en 
comptes d‟una amenaça, atès que actualment hi 
ha una forta exigència de guany en flexibilitat.  

Per acabar, emfatitza la importància del recol-
zament als autònoms per part d‟institucions espe-
cialitzades i, sobretot, per part de l‟Ajuntament de 
Barcelona. 

El Sr. Portabella expressa el vot contrari del seu 
Grup a aquesta Proposició/Declaració de Grup per 
considerar-la innecessària, atès que la major part 
de la feina que desenvolupa Barcelona Activa, SA i 
l‟Àrea de Promoció Econòmica està destinada, 
sobretot, a les PIME i als autònoms. Al respecte, 
comenta que es continuen fent trobades trimestrals 
amb les PIME a les quals se‟ls ofereix que triïn els 
temes que volen tractar i l‟Ajuntament dóna respos-

tes a les seves demandes. També, suposa que 
Barcelona Activa, SA continua tenint un percentat-
ge molt alt de la seva activitat vinculat a la creació 
d‟empreses o a donar suport a PIME, autònoms i 
micropimes. En aquest sentit, considera que, si bé 
es pot perfeccionar el suport que se‟ls ofereix, en-
fortint els mitjans ja existents, no és necessària la 
creació d‟una nova agència per a aquest aspecte 
concret tot manifestant que, sovint, és millor que hi 
hagi una transversalitat ben entesa i que es poten-
ciï.  

Per acabar, conclou que estaria d‟acord amb 
qualsevol proposta que pretengui millorar els ser-
veis de l‟administració en les petites i mitjanes em-
preses i en les microempreses, però no en crear 
estructures noves quan les existents ja funcionen. 

El Sr. Carnes comparteix la preocupació i la ne-
cessitat d‟implementar línies de suport a les PIME i 
als emprenedors, però considera que, de manera 
indirecta, el redactat de la mateixa iniciativa reco-
neix la feina que ja s‟està duent a terme. A l‟efecte, 
indica que en la tasca d‟acompanyament de projec-
tes empresarials per part de Barcelona Activa, SA, 
el 41% van adoptar la forma jurídica d‟empresa 
individual o autònom; el 35% la de societat limita-
da; el 17,6% la de societat civil privada; i el 5,9% la 
forma de societat laboral i cooperativa. A més, diu 
que aquesta proposta pot crear confusió amb els 
operadors civils reconeguts en aquest àmbit, com 
la PIMEC o la Cambra de Comerç, entre d‟altres.  

Per acabar, expressa el vot contrari del seu 
Grup a aquesta iniciativa. 

La Sra. Mayol expressa el vot contrari del seu 
Grup a aquesta Proposició/Declaració de Grup 
remetent-se als arguments esgrimits pels Srs. Por-
tabella i Carnes. 

La Sra. Recasens indica que, recentment, un 
ajuntament català ha firmat amb PIMEC la creació 
d‟una agència similar a la que el seu Grup proposa 
de manera que, en cap moment, s‟està proposant 
fer quelcom paral·lel o al marge dels agents i de les 
empreses i organitzacions empresarials que, avui 
en dia, treballen, i molt, en favor de les PIME i dels 
autònoms, tot destacant que, sense ells, no 
s‟haguessin aconseguit les millores assolides. En 
aquest punt, precisa que donava per entès que, un 
cop creada l‟Agència de suport als autònoms, 
s‟haguessin creat els mecanismes per incloure-hi 
els diferents operadors que interlocuten i incideixen 
en l‟àmbit dels autònoms i les PIME. Puntualitza 
que el seu Grup ha fet aquesta proposta però que, 
com sempre fa, deixava a mans del govern la ma-
nera de concretar-la, atès que en té la responsabili-
tat i la capacitat. 

A continuació, fa avinent que en aquesta iniciati-
va el seu Grup reconeix tota la tasca feta fins ara, 
en instar la creació de l‟esmentada agència "sota el 
lideratge i en plena col·laboració amb Barcelona 
Activa". Seguidament, posa en relleu que tots els 
membres han reconegut que Barcelona Activa, SA 
necessita una reformulació i que, actualment, 
s‟està intentant interrelacionar amb el 22@Barce-
lona, SA per crear sinergies entre elles, cosa que 
el seu Grup comparteix, atès que considera positiu 
que treballin conjuntament la plataforma d‟atracció 
d‟empreses i l‟operador de l‟Ajuntament per donar 
suport a les empreses, en comptes de seguir, com 
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fins ara, camins paral·lels. Això no obstant, si bé 
reconeix que tant la feina de Barcelona Activa, SA 
com la del 22@Barcelona, SA és molta, continua 
pensant i defensant que les PIME i els autònoms 
són un col·lectiu sensible que pateix unes dificul-
tats diferents i afegides a les que poden tenir em-
preses de dimensió major tot indicant que, última-
ment, Barcelona Activa, SA s‟ha dirigit molt cap a 
l‟àmbit de la formació.  

Finalment, lamenta que no s‟aprovi aquesta ini-
ciativa i que els Grups Municipals que han votat en 
contra no hagin optat per l‟abstenció per tal de 
poder cercar fórmules que permetin concretar allò 
que aquest col·lectiu necessita.  

Per acabar, destaca que amb aquesta iniciativa 
el seu Grup no pretenia crear grans estructures, 
tenint en compte que defensa la reducció de la 
burocràcia i dels tràmits, sinó que proposava crear, 
en el marc de Barcelona Activa, SA, una platafor-
ma que estigués més pendent de les PIME i dels 
autònoms, sobretot en els propers anys de crisi 
que venen, i sempre amb plena col·laboració amb 
la PIMEC i altres entitats. 

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del PSC, 
la Sra. Mayol expressa el vot contrari d‟ICV-EU i A, 
la Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU, 
la Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i 
el Sr. Portabella expressa el vot contrari d'ERC. Es 
rebutja. 

 
Del Grup Municipal PP: 

 
3. Per tal d'afrontar la situació de crisi econòmi-

ca i contribuir a evitar el tancament d'empreses, la 
Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i 
Coneixement acorda: Impulsar l'aplicació de bonifi-
cacions de fins al 50% de la quota de l'Impost d'Ac-
tivitats Econòmiques a les empreses que creïn 
nous llocs de treball; que tinguin rendiments anuals 
inferiors a 3.000 euros; que utilitzin energies reno-
vables i poc contaminants; o que disposin de plans 
de mobilitat propis, com a mesura pal·liativa a l'ac-
tual situació de crisi econòmica i al creixent nombre 
d'activitats extingides a Barcelona. 

La Sra. Balseiro manifesta que l‟actual situació 
econòmica els obliga a fer tot el possible per tal que 
el teixit econòmic i empresarial de la ciutat pugui 
afrontar les dificultats presents i futures. Considera 
fonamental garantir certes condicions per tal que les 
empreses puguin mantenir-se i no hagin de tancar i, 
en aquest sentit, donar certa garantia de manteni-
ment de llocs de treball. És per això que el seu Grup 
proposa aquesta iniciativa que, tot i no ser la prime-
ra vegada en plantejar-la, ara és potser el moment 
més idoni. Seguidament, la llegeix. 

A continuació, recorda que l‟any 2002 el govern 
del Partit Popular va impulsar la modificació de 
l‟Impost sobre Activitats Econòmiques atès que, al 
seu entendre, era un impost injust perquè gravava 
totes les activitats econòmiques al marge d‟altres 
factors com, per exemple, la seva facturació. Expli-
ca que dita modificació va permetre declarar 
exempts a la totalitat dels autònoms i, també, a un 
93%, aproximadament, de les activitats econòmi-
ques amb uns ingressos fins al milió d‟euros. No 
obstant això, com que la realitat actual és que el 
97% de les activitats econòmiques corresponen, 

segons dades de PIMEC, a petites i mitjanes em-
preses, el seu Grup proposa la present mesura.  

La Sra. Recasens expressa el vot favorable del 
seu Grup a aquesta iniciativa, tot indicant que fa 
referència a peticions que el Grup Municipal de 
Convergència i Unió ha anat fent en els períodes 
d‟al·legacions de les ordenances fiscals. En con-
cret, recorda que van demanar bonificacions del 
50% de la quota de l‟IAE per a les empreses que 
utilitzessin energia solar i que se suprimís el límit 
de només per a un exercici. També, considera que 
la bonificació del 50% de la quota de l‟IAE per a la 
creació de contractes indefinits és una mesura clau 
en un moment com l‟actual de crisi econòmica. En 
aquest punt, recorda que un any, quan el seu Grup 
va plantejar una mesura d‟aquest tipus, se‟ls va 
negar perquè l‟IAE significava un percentatge poc 
significatiu respecte al nivell d‟ingressos que gene-
raven les activitats econòmiques i, en canvi, l‟any 
següent, se‟ls va rebutjar perquè podia afectar la 
suficiència financera de l‟Ajuntament de Barcelona. 
Davant d‟aquesta contradicció d‟arguments, mani-
festa que l‟Ajuntament no té clar per què rebutja 
aquests tipus de bonificacions. Per altra banda, diu 
que esdevé clau en els actuals moments de crisi 
poder diferir el pagament de l‟IAE quan hi ha ren-
diments negatius. I, quant a les empreses que ela-
borin plans de transport o que tinguin activitats en 
zones allunyades de la població, recorda que el 
seu Grup va demanar que s‟apliquessin, al màxim, 
les bonificacions previstes en la llei perquè, com ja 
han comentat alguna altra vegada, no és de rebut 
que l‟Ajuntament utilitzi els màxims legals perme-
sos a l‟hora de fixar tipus impositius i, en canvi, no 
apliqui els màxims legals permesos a l‟hora 
d‟aplicar les bonificacions, tot considerant que 
s‟han d‟aplicar màxims en els dos sentits. 

El Sr. Portabella manifesta el vot contrari del seu 
Grup a aquesta iniciativa atès que, si bé les pro-
postes que incorpora són interessants, considera 
que s‟han de tractar en el marc d‟un context pres-
supostari i, per tant, en el si de la Comissió 
d‟Hisenda i Pressupostos, i no pas en la Comissió 
de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement, 
sobretot quan es discuteixin els Pressupostos.  

Tot seguit, creu que s‟ha de tenir una visió glo-
bal abans de proposar certes bonificacions sobre 
quotes de l‟IAE, tot sorprenent-li que es presenti 
una Proposició/Declaració de Grup, que forma part 
de la Part d‟impuls i control, que només es refereixi 
a bonificacions. En aquest punt, diu que s‟hauria 
de discutir molt sobre el paper de les bonificacions 
en el conjunt de l‟economia d‟una ciutat i d‟un país, 
i precisa que hi ha alguns aspectes vinculats a les 
energies renovables que, en aquests moments, ja 
estan bonificats fins al 50%. Per contra, indica que 
no està bonificat crear nous llocs de treball, la qual 
cosa pot donar lloc a un debat interessantíssim que 
es podria tenir, si es considera oportú, per saber 
com es creen llocs de treball sòlids i com després, 
si s‟ajuda a les empreses, aquestes es comprome-
ten amb el territori que les ha ajudat i no viuen, 
justament, de fer la ronda de territoris en funció 
dels beneficis que se‟ls donen puntualment per a la 
seva instal·lació i per al seu manteniment.  

Quant als aspectes de mobilitat, explica que hi 
ha algunes empreses, sobretot de la Zona Franca, 
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que tenen un tracte determinat com a conseqüèn-
cia de tenir serveis de mobilitat propis.  

Per acabar, conclou que, si bé no els sembla 
malament aquesta iniciativa, considera que s‟ha de 
valorar en un context general i pressupostari. 

La Sra. Mayol expressa el vot contrari del seu 
Grup a aquesta iniciativa per estar-hi en profund 
desacord. En primer lloc, diu que l‟IAE és un im-
post que recapta importants ingressos per a 
l‟Ajuntament i, en canvi, té un pes molt baix en la 
fiscalitat de les empreses, a diferència, de l‟IVA, 
l‟Impost de Societats, o la Seguretat Social. Per 
tant, difícilment l‟IAE té un impacte significatiu so-
bre els comptes de resultats de les empreses. A 
més, manifesta que l‟ingrés és molt important a 
escala municipal, atès que les administracions 
locals no poden utilitzar, en gaires ocasions, la 
fiscalitat com a instrument polític, en el sentit que 
els impostos municipals estan pensats per a donar 
serveis i, aleshores, seria difícil posar-se d‟acord 
sobre quins serveis s‟han de deixar de prestar amb 
els diners que es deixin d‟ingressar. Per tant, pun-
tualitza que els impostos municipals tenen poc pes 
sobre les empreses i, en contra, molt de pes sobre 
els serveis.  

Tot seguit, posa en relleu la variació de la políti-
ca econòmica del Partit Popular atès que, quan hi 
ha moments de creixement econòmic, com s‟han 
viscut els últims anys, ells són els més lliberals, 
fent crides a la privatització i a la no intervenció en 
el mercat. I, en canvi, quan hi ha moments de re-
cessió, manifesta que no tenen cap inconvenient 
per demanar que s‟intervingui en el mercat. Davant 
d‟aquesta diferència de criteri, es pregunta per què 
s‟ha d‟intervenir en la política econòmica per con-
trolar el mercat en moments de crisi i no en mo-
ments de bonança econòmica. Considera que, per 
la mateixa regla de tres, el Partit Popular hauria de 
ser un dels principals defensors de què no hi ha-
gués intervenció directa sobre el mercat. 

Per últim, diu que les empreses a què fa refe-
rència la Sra. Balseiro són les que facturen més 
d‟un milió d‟euros perquè, com bé ha explicat en la 
seva intervenció, el Partit Popular va decidir que 
les empreses de fins a un milió d‟euros estiguessin 
exemptes del pagament de l‟IAE. Com que consi-
dera que la millor manera d‟afrontar la crisis no és 
ajudant empreses grans i solvents, essent les més 
vulnerables les empreses petites, que justament no 
es beneficiarien d‟aquesta bonificació, reitera el vot 
contrari del seu Grup a aquesta iniciativa. 

La Sra. Ballarín destaca que el debat sobre 
aquest tema s‟ha tingut repetidament en la Comis-
sió d‟Hisenda i Pressupostos, la qual n‟és l‟espai 
més adequat, i espera que aquesta insistència del 
Partit Popular per anar repetint que calen moltes 
subvencions i bonificacions no es reiteri en les 
altres comissions.  

Seguidament, expressa el vot negatiu del seu 
Grup perquè considera que aquesta iniciativa, 
d‟instar l‟aplicació de totes les bonificacions potes-
tatives que permet la llei en l‟àmbit de l‟IAE per fer 
front a la crisi o a l‟estancament de l‟activitat eco-
nòmica a la nostra ciutat, no tindria cap eficàcia 
atès que, com s‟ha dit, la dinamització de l‟activitat 
econòmica té a veure amb aspectes molt més glo-
bals i no pas amb aquest tant puntual.  

Tot seguit, posa en relleu que l‟IAE és un impost 
molt poc adequat per intentar fer foment de 
l‟activitat econòmica, atès que és un impost directe, 
real, que grava el mer exercici de les activitats 
econòmiques, deslligant-se del seu rendiment, tal 
com ho regula la llei. A tal efecte, explica que els 
ingressos provinents de l‟IAE serveixen per finan-
çar les despeses generals de béns, serveis i infra-
estructures que té un municipi. Així, diu que, quan 
es fa un carrer o una nova instal·lació elèctrica, 
l‟activitat econòmica també se‟n beneficia i, per 
tant, és bo que aporti aquest finançament. En 
aquest punt, destaca que, en l‟àmbit de l‟Ajun-
tament de Barcelona, a banda d‟aquestes millores 
genèriques de les que se‟n pot beneficiar l‟activitat 
econòmica de la ciutat, cada any es preveuen des-
peses concretes, 31 milions d‟euros aquest any, 
per a la promoció econòmica. A més, recorda que 
les tarifes de l‟IAE s‟han mantingut, pràcticament, 
sense cap variació des de l‟any 1991, quan va 
entrar en vigor aquest impost. I, en aquest sentit, 
ressalta que, en la mesura que va augmentant la 
inflació i el PIB, l‟aportació que fa l‟activitat econò-
mica en concepte d‟IAE a les finances de l‟Ajun-
tament de Barcelona és, percentualment, inferior, 
cada any. 

Respecte al canvi legislatiu que, com ha comen-
tat la Sra. Balseiro, va promoure el Partit Popular 
per excloure de l‟IAE les persones físiques i les 
persones jurídiques amb ingressos de fins a un 
milió d‟euros, sens perjudici d‟estar subjectes, les 
últimes, a l‟Impost de Societats, manifesta que va 
ser una mesura que pretenia beneficiar el petit 
comerç, a diferència de la que ara es proposa, la 
qual només serviria per beneficiar aquelles empre-
ses que encara estan subjectes a l‟impost i, per 
tant, no és una mesura dirigida en benefici del petit 
comerç, sinó en el de les activitats econòmiques 
més potents.  

A continuació, recorda que es va realitzar un 
debat sobre les ordenances fiscals i els pressupos-
tos en general on, en qualsevol cas, hi ha d‟haver 
un equilibri entre els ingressos i les despeses. En 
aquest sentit, si es té en compte que la proposta 
del Grup del Partit Popular és aplicar unes bonifi-
cacions, fa avinent que, d‟aprovar-se, es produirà 
un decrement dels ingressos municipals que, ne-
cessàriament, haurà de comportar la rebaixa d‟una 
despesa o l‟increment d‟uns ingressos. Conside-
rant que en la iniciativa presentada no es diu d‟on 
s‟han d‟obtenir els ingressos que es deixarien de 
percebre, entén que el mateix principi de suficièn-
cia econòmica impedeix acceptar aquesta mesura. 

Per acabar, creu que la promoció de l‟activitat 
econòmica a la nostra ciutat s‟ha fet i s‟està fent a 
través de mecanismes molt més amplis i diversos, 
com millores d‟infraestructures, despeses en promo-
ció, polítiques d‟assessorament i creació d‟activitat, 
polítiques d‟ocupació, etc., els quals han fet créixer 
i mantenir l‟activitat econòmica a la ciutat. Per tant, 
conclou que una mesura tan puntual i concreta 
com la presentada, dirigida a grans empreses, no 
aportaria res de nou ni seria eficaç per mantenir o 
per millorar l‟activitat econòmica a Barcelona. 

La Sra. Balseiro agraeix el vot favorable del 
Grup Municipal de Convergència i Unió i lamenta 
els vots contraris de la resta de Grups.  
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Seguidament, diu que la tasca duta a terme pel 
govern municipal per tal de preservar l‟activitat 
econòmica de Barcelona, almenys en els últims 
mesos, no ha estat suficient ni ha donat els seus 
fruits en la mesura que les seves pròpies dades 
posen de manifest que dues de cada tres empre-
ses que tanquen a Catalunya són de Barcelona, i 
recorda que Catalunya liderava el rànquing de 
comunitats autònomes en nombre d‟empreses ex-
tingides.  

Tot seguit, explica que aquesta iniciativa no pre-
tén entrar en els aspectes més pressupostaris de 
l‟Ajuntament de Barcelona, sinó preservar l‟activitat 
econòmica de la ciutat, justament en un moment 
que s‟està a l‟entrada d‟una recessió, com van 
anunciar molts experts la setmana passada. És per 
això que considera que s‟ha de fer quelcom més 
que quedar-se en un cert cofoisme i amb aspectes 
que no faran tot el possible perquè les empreses 
no es vegin pressionades pel govern municipal. En 
aquest punt, destaca que aquesta iniciativa és una 
més dins el marc global que el seu Grup entén que 
és necessari per tal de garantir el manteniment de 
l‟activitat econòmica a Barcelona. I com que, al 
final, els aspectes globals són, molt sovint, la suma 
dels aspectes individuals, considera que ja s‟han 
de començar a fer algunes coses. 

A continuació, se sorprèn d‟algunes de les inter-
vencions dels membres atès que posen de mani-
fest, per una banda, el desconeixement profund de 
com funciona l‟IAE, que va canviar substancialment 
l‟any 2002 per impuls del govern del Partit Popular, 
i, per l‟altra banda, el desconeixement profund del 
funcionament d‟una empresa. Al respecte, diu que 
es confonen els ingressos amb els resultats, tot 
indicant que, molt sovint, una empresa pot tenir 
uns ingressos que van molt més enllà d‟un milió 
d‟euros però que, al final, són els resultats que 
obté els que garanteixen la seva supervivència. És 
per això que en la iniciativa presentada insisteix en 
que els rendiments anuals siguin inferiors als 3.000 
euros, amb la intenció d‟alleugerar la càrrega dels 
tributs que puguin tenir els comptes d‟explotació de 
les empreses atès que, tota empresa significa llocs 
de treballs, la no destrucció dels quals és, fona-
mentalment, el seu objectiu, juntament amb el de 
manteniment de la riquesa de la ciutat. 

Pel que fa a la intervenció en el mercat, manifes-
ta que el seu Grup sempre ha defensat que no hi 
hagi un intervencionisme cavalcant, tant en aspec-
tes positius com negatius. A tal efecte, diu que la 
manera com en aquests moments està previst l‟IAE 
en l‟Ajuntament de Barcelona pot comportar, tam-
bé, un cert intervencionisme negatiu per als comp-
tes d‟explotació de les empreses i, en conseqüèn-
cia, per a l‟activitat econòmica de la ciutat. 

Tot seguit, explica que la iniciativa presentada fa 
referència a certes condicions previstes en la llei 
d‟hisendes locals que, entre d‟altres, regula l‟IAE, 
per les quals els seus subjectes passius poden 
beneficiar-se de diferents bonificacions. En con-
cret, precisa que només en consten algunes, atès 
que s‟ha centrat, fonamentalment, en aquelles que 
tenen una relació directa amb la preservació de 
l‟activitat econòmica. En aquest punt, si bé s‟ha 
comentat que en l‟Ajuntament de Barcelona estan 
previstes certes subvencions, que no pas bonifica-

cions, per implementar energies renovables i poc 
contaminants, la qual cosa el seu Grup també ho 
pensava, posa en relleu que, en el moment d‟es-
tudiar-se aquest tema per presentar aquesta pro-
posició, s‟ha adonat que el govern municipal va fer 
desaparèixer aquesta subvenció a l‟IAE de l‟any 
2004, sense que se n‟haguessin assabentat els 
membres de l‟Ajuntament. Per tant, destaca que, 
des de l‟any 2004, el govern municipal no aplica la 
subvenció per la utilització d‟energies renovables, 
tot comprenent la intervenció del Sr. Portabella 
suposant que estava prevista, com també ha pas-
sat en el seu Grup. 

Per últim, sense voler insistir amb els aspectes 
pressupostaris de la iniciativa perquè la considera 
un aspecte, fonamentalment, d‟activitat econòmica, 
pren en consideració totes les aportacions dels 
Grups Municipals i els ofereix la possibilitat de pre-
sentar aquesta mateixa Proposició/Declaració de 
Grup a la Comissió d‟Hisenda i Pressuposts, sem-
pre que pugui comptar amb el recolzament dels 
Grups Municipals de Convergència i Unió i d‟Es-
querra Republicana de Catalunya, atès que consi-
dera que tots tenen el mateix objectiu. A més, diu 
que no es posaran en perill les arques municipals 
d‟aquest Ajuntament, tot destacant que és millor 
tenir menys ingressos d‟IAE que no tenir-ne ni un, 
la qual cosa succeirà si les empreses tanquen, 
amb l‟agreujant que, quantes més empreses tan-
quin, més augmentarà el nombre de desocupats i 
l‟Ajuntament haurà de fer-se càrrec de les despe-
ses socials que comporti donar ajuts a les famílies 
perjudicades per la destrucció de llocs de treball. 

La Sra. Recasens està d‟acord en fer aquest 
debat a la Comissió d‟Hisenda i Pressupostos tot i 
recordar que el seu Grup ja ho ha fet, no només en 
el tràmit d‟al·legacions i esmenes en el procedi-
ment d‟aprovació de les ordenances fiscals, sinó 
també de manera aïllada. És per això que demana 
sinceritat als membres del govern municipal sobre 
si es vol, o no, aplicar aquestes mesures i, a partir 
d‟aquí, es podria buscar l‟àmbit de discussió, en 
comptes d‟anar traslladant aquest debat. 

El Sr. Carnes manifesta que hi haurà ocasió de 
fer aquest debat en el moment d‟aprovar els pres-
supostos i les ordenances fiscals tot i considerar 
que l‟objectiu de pal·liar l‟actual situació de crisi 
econòmica no s‟aconseguirà amb mesures com la 
proposada. 

La Sra. Ballarín expressa el vot contrari del 
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot contrari d‟ICV-
EU i A, la Sra. Recasens expressa el vot favorable 
de CIU, la Sra. Balseiro expressa el vot favorable 
del PP i el Sr. Portabella expressa el vot contrari 
d'ERC. Es rebutja. 

 
Del Grup Municipal ERC: 

4. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocu-
pació i Coneixement acorda sol·licitar al director de 
l'Aeroport de Barcelona que s'extremi el seguiment 
del lliurament d'equipatges a l'Aeroport per tal de 
minimitzar les pèrdues durant el principal període 
d'afluència de l'any. 

El Sr. Portabella formula la Proposició/Decla-
ració de Grup tot dient que és una petició senzilla 
perquè conceptualment no s‟hi pot fer res més. En 
contra, si es pogués fer quelcom més, demanaria 
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que es canviés el sistema de transport, que es 
posés més personal i que s‟espavilessin perquè el 
que no pot ser de cap de les maneres és que sigui 
una aventura marxar de viatge des de Barcelona i 
arribar al lloc de destí, o a la inversa, perquè s‟hagi 
perdut l‟equipatge, amb tots els inconvenients, tant 
físics com psicològics, que això suposa. 

La Sra. Fandos expressa el vot favorable del 
seu Grup. Destaca que aquest és un tema molt 
important que preocupa moltes persones, atès que 
la pèrdua de l‟equipatge té molt de significat. En 
aquest sentit, considera adient pressionar els res-
ponsables perquè se solucioni aquest problema. 

La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del 
seu Grup a aquesta iniciativa, tot considerant que 
pretén garantir un bon servei als ciutadans i ciuta-
danes de Barcelona i als seus visitants, la qual 
cosa repercuteix en la imatge que es dóna de la 
ciutat. A tal efecte, creu convenient que l‟Ajun-
tament de Barcelona adverteixi a l‟operador res-
ponsable que presti un bon servei i, així, contribu-
eixi a donar una bona imatge de la ciutat. 

La Sra. Mayol manifesta el suport del seu Grup 
a aquesta iniciativa, i explica que ella en va ser una 
damnificada l‟any 2006 perquè va perdre dues 
maletes i no les va recuperar. Creu que al Sr. 
Echegaray, director de l‟Aeroport, li semblarà bé 
aquesta iniciativa perquè li consta que és un dels 
temes que més li preocupen.  

El Sr. Carnes fa referència a un article del diari 
"El Mundo" d‟ahir titulat "¿Por qué se pierden las 
maletas?" en el qual s‟explica què passa quan es 
perd l‟equipatge. Seguidament, expressa el suport 
del seu Grup a aquesta iniciativa, tot considerant 
que hi ha empreses concessionàries que no es-
mercen els recursos humans i tecnològics sufici-
ents per fer les seves tasques ben fetes. 

El Sr. Carnes expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d‟ICV-EU i 
A, la Sra. Fandos expressa el vot favorable de CIU, 
la Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i 
el Sr. Portabella expressa el vot favorable d'ERC. 
S'aprova. 

 
 
b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-

titucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal CIU: 
5. Que l'Ajuntament de Barcelona entri a formar 

part de la plataforma d'oficis de la construcció lide-
rada per l'Institut Gaudí. 

El Sr. Ardanuy presenta aquest prec dient que 
pretén posar en relleu que hi ha iniciatives d‟interès 
en l‟àmbit de la generació d‟ocupació i la qualitat 
de l‟ocupació, com la presentada pel govern muni-
cipal fa uns mesos, el Pacte per l‟Ocupació de 
Qualitat a la ciutat de Barcelona, que sorgeixen de 
la iniciativa social i d‟entitats que aglutinen sectors 
determinats, com el de la construcció, que actual-
ment està patint la crisi de manera important. Se-
guidament, llegeix el prec tot precisant que la plata-
forma d‟oficis de la construcció és liderada per 
l‟Institut Gaudí, conjuntament amb la patronal i els 
sindicats, per impulsar les professions vinculades 
amb el món de la construcció. 

El Sr. Carnes manifesta que l‟Institut Gaudí for-
ma part de la xarxa del coneixement de Porta 22 i, 
per tant, denota la vinculació i el treball conjunt 
entre l‟Institut Gaudí i Barcelona Activa. Quant a la 
participació formal de l‟Ajuntament de Barcelona, a 
través de Barcelona Activa, amb l‟Institut Gaudí, 
que avui per avui no s‟ha produït, expressa que 
estan disposats a estudiar-la. No obstant, reitera 
que l‟Institut Gaudí és un dels operadors que està 
utilitzant la xarxa de Barcelona Activa a través de 
Porta 22. 

El Sr. Ardanuy considera que, en temes del sec-
tor de la construcció, no hi ha cap entitat que 
col·labori amb Porta 22, tret de l‟Institut Gaudí, que 
pugui aportar el coneixement que ell aporta. En 
concret, pel que fa a les professions, diu que 
l‟Ajuntament de Barcelona no podria dur a terme la 
tasca que l‟Institut Gaudí els facilita. En aquest 
sentit, i tenint en compte que estem en un moment 
de crisi del sector de la construcció i, per tant, 
d‟aposta per a la millora de la qualificació i de les 
professions en aquest àmbit, demana al govern 
municipal que faci les gestions pertinents, en res-
posta a les peticions de l‟Institut Gaudí, per poder 
entrar, com a Ajuntament de Barcelona, en el pro-
jecte "plataforma d‟oficis de la construcció. A tal 
efecte, anima a estudiar l‟esmentat projecte i a 
entrar-hi com a partner. 

El Sr. Carnes reitera la col·laboració entre Bar-
celona Activa i l‟Institut Gaudí i manifesta que, si 
aquest expressa la voluntat de que l‟Ajuntament de 
Barcelona entri a formar part de la plataforma 
d‟oficis de la construcció, cosa que fins ara no ha 
fet, estan oberts a estudiar la proposta i a 
col·laborar-hi. 

Es dóna per tractat. 
6. Que abans de tres mesos el Govern municipal 

presenti un projecte de la Moda a Barcelona que 
inclogui entre d'altres aspectes la recuperació d'u-
na passarel·la internacional. 

La Sra. Fandos manifesta que el tema d‟aquest 
prec preocupa i ocupa el seu Grup, atès que con-
sideren que la Moda a Barcelona ha de recuperar 
el ressò internacional que tenia abans. Recorda 
que fa més de dos anys que el govern de la Ge-
neralitat va decidir suprimir la passarel·la interna-
cional Gaudí, sortint-ne perjudicada la ciutat de 
Barcelona perquè el seu nom s‟exportava interna-
cionalment. Destaca que el sector de la moda a la 
ciutat és molt important i que la moda catalana, 
amb el nom de Barcelona, té un gran prestigi. En 
aquest sentit, li sap greu que tant la Moda a Barce-
lona, com la Passarel·la Gaudí, no siguin el què 
eren abans. Si bé s‟han intentat fer altres projectes, 
com la passarel·la Barcelona, el 080 Barcelona 
Fashion, considera que no són el què necessita 
Barcelona. Creu que és important recuperar una 
passarel·la internacional de gran prestigi, atès que 
els dissenyadors importants estan anant a Lon-
dres, a París i, inclús, a Madrid, fins al punt que la 
passarel·la Cibeles té dificultats per encabir-los a 
tots, cosa que abans no passava perquè els disse-
nyadors catalans estaven aquí. Per tots aquests 
motius, li sembla de vital importància, no només 
recuperar la passarel·la internacional, sinó fer tot 
un projecte de moda que vagi més enllà, incloent 
l‟esmentada passarel·la internacional. Sobre això, 
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si bé li consta que el Sr. Carnes hi està treballant, 
considera que comença a ser un tema urgent i, a 
tal efecte, llegeix el prec que ha presentat. 

El Sr. Carnes espera que abans de tres mesos es 
pugui concretar l‟acord entre l‟Ajuntament de Barce-
lona i la Generalitat de Catalunya sobre aquest te-
ma, al qual s‟hi podran adherir els operadors privats. 
Destaca que hi ha un treball bastant avançat i que el 
compromís del govern és que es pugui presentar a 
finals d‟any. Explica que avui mateix, amb la Secre-
taria General de Comerç, s‟ha aprovat una part 
d‟aquesta estratègia, definida per la Generalitat com 
l‟Escola Bressol de Moda, amb l‟objecte d‟aixoplugar 
els nous emprenedors. Seguidament, comenta que 
la segona part de l‟estratègia pretén que els disse-
nyadors ja consolidats tinguin un espai de recolza-
ment i de projecció internacional. I, pel que fa a la 
tercera part, en la que els operadors són més es-
cèptics, explica que s‟està discutint si té sentit pre-
tendre reproduir una passarel·la internacional que, 
en el fons, diu que no n‟és, quan, a curt termini, els 
grans referents són Milà, Londres i París, on els 
grans operadors hi pretenen dirigir els dissenyadors, 
i no a Madrid. Per acabar, si bé comparteix la refle-
xió de la Sra. Fandos, reitera que l‟únic interrogant 
que en aquests moments tenen sobre aquest tema 
és de si s‟ha de recuperar o no la suposada passa-
rel·la internacional. 

La Sra. Fandos entén que abans de tres o qua-
tre mesos es presentarà el projecte que el seu 
Grup demana en aquest prec. Li preocupa que es 
renunciï a tenir una passarel·la internacional, atès 
que és la imatge de Barcelona envers al món. Si 
bé en el seu Grup li sembla correcta l‟Escola Bres-
sol de Moda, així com altres activitats que es facin, 
ho considera insuficient si no es té un aparador 
que ho vengui al món. En aquest punt, creu que no 
es pot dir que Madrid no sigui un referent avui dia, 
atès que té una passarel·la on els dissenyadors 
d‟aquí hi són. En qualsevol cas, defensa la neces-
sitat de tenir una passarel·la important a Barcelona 
tot i que costarà anys recuperar el seu prestigi, la 
qual cosa significa una inversió més gran que la 
dels darrers anys perquè s‟ha perdut.  

Per últim, diu que cal tenir present que sense 
una passarel·la internacional tot el que es faci aquí 
tindrà una projecció interna i no cap a fora, i consi-
dera que Barcelona es mereix que hi hagi una 
projecció internacional del que fa.  

Per acabar, li preocupa que el Sr. Carnes digui 
que hem de fer que els nostres dissenyadors se‟n 
vagin a Londres, a París o a Milà perquè, en qual-
sevol cas, ens ha d‟interessar que la marca Barce-
lona no es dilueixi, i el govern municipal ha de ser 
el primer interessat en què es promocioni. 

El Sr. Carnes expressa que s‟està promocionant 
la marca Barcelona en l‟àmbit de la moda amb un 
altre concepte, el qual s‟està treballant en aquests 
moments, i és el que s‟anomena Barcelona Fashion 
Place, juntament amb d‟altres esdeveniments que 
es fan al llarg de l‟any. En aquest sentit, diu que no 
es tracta d‟una passarel·la, sinó d‟un conjunt 
d‟accions que es fan durant l‟any.  

Tot seguit, considera que s‟ha de valorar molt bé 
la necessitat, o no, de tenir una passarel·la interna-
cional perquè no passi el que ja li està passant a 

Madrid, i és que l‟impacte internacional de la seva 
passarel·la és nul.  

Per acabar, afirma que defensa la marca Barce-
lona vinculada a la moda i posa en relleu la neces-
sitat de vincular la indústria amb el sector del dis-
seny per fomentar que els nostres creadors utilitzin 
teixits del nostre país i, per tant, vagin en la matei-
xa direcció. 

Es dóna per tractat. 
Del Grup Municipal PP: 
7. Instar a l'Autoritat Portuària a ampliar l'oferta 

de noves terminals i/o amarradors destinats a aco-
llir la creixent demanda de creuers, mitjançant la 
construcció de noves o amb possibles acords amb 
altres ports pròxims, per tal d'evitar la seva immi-
nent saturació. 

La Sra. Balseiro explica que aquest prec fa refe-
rència a la previsible saturació, a curt termini, de 
l‟oferta d‟amarradors al Port de Barcelona com a 
conseqüència del creixement del turisme de cre-
uers enregistrat durant els últims anys. Diu que hi 
ha hagut un èxit d‟aquest tipus de turisme, amb 
augments constants anuals i, per això, es fa ne-
cessari, com ja han demandat les mateixes empre-
ses del sector, nous espais on amarrar els seus 
vaixells de creuers. A tal efecte, llegeix el prec. 

El Sr. Carnes comenta que l‟Autoritat Portuària 
de Barcelona té previst licitar, abans de finals 
d‟any, la construcció d‟un nou emplaçament, dins 
el recinte portuari, on ubicar-hi una empresa que 
actualment està allotjada al Moll adossat, alliberant 
així l‟espai necessari per a l‟establiment d‟un nova 
terminal destinada a acollir creuers de gran capaci-
tat. Es preveu que l‟operació estigui conclosa i la 
nova terminal en funcionament abans de l‟any 
2012. No obstant això, posa en relleu que 
l‟ampliació del Port de Barcelona amb la nova ter-
minal anirà acompanyada d‟un creixement del 
nombre de creuers, atès que entraran vaixells d‟un 
tonatge superior i, per tant, serà difícil créixer amb 
més terminals perquè interessa tenir en compte tot 
el sector logístic. 

La Sra. Balseiro pregunta si la nova terminal, 
que estarà construïda l‟any 2012, és la que ja esta-
va prevista en el Pla d‟Actuació que es va presen-
tar el mes de gener de l‟any 2005. Seguidament, 
posa en relleu que, si bé l‟espai del Port de Barce-
lona presenta limitacions per obrir noves terminals, 
no s‟ha d‟oblidar que els operadors han demandat 
dues o tres terminals i, per tant, afirma que una 
terminal no serà suficient per tal d‟absorbir la crei-
xent demanda de vaixells de creuers que arribin al 
nostre port. En aquest sentit, espera que l‟òrgan 
que el govern municipal consideri adient formalitzar 
acords amb altres ports, dependents de la Genera-
litat de Catalunya, per tal d‟acollir la demanda de 
creuers, atès que és un turisme que contribueix a 
la riquesa de la ciutat i, ara més que mai, no ens 
podem permetre el luxe de negar l‟arribada de 
vaixells de creuers al Port, sempre i quan això no 
suposi entrar en col·lisió amb els serveis, la logísti-
ca i amb les infraestructures de la nostra ciutat. 

El Sr. Carnes posa en relleu que aquest sector 
ha experimentat un fort creixement els darrers anys 
i comunica que s‟ha explicat als diferents opera-
dors la construcció de la nova terminal, la qual 
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ampliarà més les facilitats que els ofereix el Port, el 
qual té unes característiques molt especials i dis-
posa d‟un dels nivells de seguretat més alts a es-
cala mundial.  

Per acabar, conclou que el Port de Barcelona 
tindrà el creixement que pot tenir, tot informant que 
li consta que la iniciativa privada té previst com-
plementar l‟oferta de noves terminals i/o amarra-
dors amb alguna altra infraestructura portuària en 
el nostre litoral. 

Es dóna per tractat. 
8. Incorporar a les rutes turístiques i/o llocs d'es-

pecial interès de Barcelona els mercats municipals 
que manifestin expressament la seva voluntat. 

La Sra. Balseiro manifesta que aquest prec pre-
tén conciliar dos aspectes de la ciutat com són els 
mercats municipals i el turisme. Considera que la 
incorporació dels mercats municipals a les rutes 
turístiques i/o llocs d‟especial interès de Barcelona 
pot ajudar a impulsar la seva activitat econòmica. 
Precisa que poden ser rutes ad hoc, de caire temà-
tic, o incorporar-los en les mateixes rutes turísti-
ques de la ciutat per tal de fer arribar el turisme als 
mercats municipals i, així, distribuir-lo en els dife-
rents punts de la ciutat. 

El Sr. Carnes recorda que el passat 26 de febrer 
l‟Institut Municipal de Mercats i el Consorci de Tu-
risme de Barcelona van formalitzar un conveni de 
col·laboració per impulsar el que s‟anomena "La ruta 
dels mercats de Barcelona, història, art i alimenta-
ció", en la qual es distingeixen quatre rutes en funció 
de la tipologia de mercats següents: 1. Mercats 
emblemàtics; 2. Nous mercats; 3. Mercats moder-
nistes; i 4. Mercats històrics. Comunica que tota 
aquesta informació es podrà consultar en els dife-
rents webs institucionals i que es farà material de les 
quatre rutes en català, castellà, anglès i francès. 

La Sra. Balseiro agraeix el fet que s‟estiguin po-
sant en marxa aquestes quatre rutes esmentades, 
tot entenent que són rutes temàtiques en el sentit 
que només s‟hi incorporen els mercats de la ciutat. 
Si bé considera que aquesta idea pot encaixar en 
l‟esperit de la seva iniciativa, aquesta pretén anar 
més enllà: incorporar en les rutes turístiques de la 
ciutat la visita als mercats municipals o la possible 
ubicació d‟una parada del bus turístic a prop d‟ells 
per tal que aquells turistes que no hi estiguin direc-
tament interessats, sinó que prefereixen visitar 
institucions i espais culturals de la ciutat, es trobin 
que en la ruta que emprenguin puguin visitar, tam-
bé, algun mercat municipal. És per això que abans 
no només ha parlat de rutes ad hoc, de rutes temà-
tiques, sinó que també s‟ha referit a la incorporació 
dels mercats municipals en les rutes genèriques. 
En aquest punt, recorda que fa molts anys que, a 
petició dels comerciants de Creu Coberta, es va 
decidir que el bus turístic passés pel mateix carrer 
i, això, els últims anys ha comportat una millora 
econòmica de l‟activitat dels seus comerciants i, 
també, del mercat d‟Hostafrancs. A tal efecte, ma-
nifesta que aquesta és una bona iniciativa que 
s‟hauria d‟ampliar en els altres mercats municipals 
de la resta de la ciutat. 

El Sr. Carnes manifesta que aquest prec ja 
s‟està duent a terme. 

Es dóna per tractat. 
 

Del Grup Municipal ERC: 
9. Que l'Ajuntament promogui un pacte per la 

instal·lació de potències no sobredimensionades 
per tal d'afavorir el coneixement i el consum real 
dels usuaris. 

El Sr. Portabella explica que, recentment, el mi-
nistre d‟Indústria ha donat a conèixer una certa es-
tratificació dels costos de l‟energia en els habitatges 
a partir de la potència contractada, però resulta que, 
com sol passar habitualment, és l‟instal·lador de la 
companyia qui decideix la potència elèctrica que 
s‟ha de contractar, atès que els consumidors no 
tenim prou criteri per a decidir-ho. Diu que, al final, 
el què acaba succeint és que la companyia i 
l‟instal·lador actuen amb prudència i les potències 
acaben estant sobredimensionades. Per aquest 
motiu, li sembla adient que es faci una campanya 
per informar als consumidors sobre la potència elèc-
trica que correspon a cadascuna de les llars i es 
proporcionin uns certs patrons que guiïn la ciutada-
nia per saber què ha de fer o en quins marges es 
pot moure, atès que no és el mateix tenir, o no, vi-
troceràmica, calefacció, aire condicionat, etc. Mani-
festa que els consumidors no sabem traduir en po-
tència ni en consum tots aquests condicionants i, 
això, comporta un equívoc genèric a l‟hora de saber 
quines potències elèctriques es necessiten.  

Per acabar, llegeix el prec que ha presentat 
La Sra. Mayol comparteix, en nom del govern, la 

convicció expressada pel Sr. Portabella en aquest 
prec i, per tant, li expressa el seu suport. Està 
d‟acord amb què s‟ha d‟educar la ciutadania res-
pecte a les formes de consum idoni a la llar, tot 
indicant que les dades que es disposen de consum 
energètic de la ciutat de Barcelona evidencien que, 
si bé s‟ha aconseguit l‟estabilització del consum 
energètic en el transport i la indústria, no s‟ha as-
solit en els àmbits domèstic i de serveis. 

A continuació, en referència a algunes dificultats 
que, a priori, es plantegen, precisa que la potència 
contractada fa referència al pic màxim de consum 
possible i, per tant, no hi ha una relació directa 
entre la potència instal·lada a les llars i el consum 
que s‟hi efectua. Aquest ve més determinat per la 
tipologia dels electrodomèstics, per la qualitat 
energètica dels aparells, i pels hàbits. Per això, diu 
que s‟hauran d‟estudiar les formes de comunicació 
amb la ciutadania per tal que aquest tema sigui 
entenedor. A més, comenta que, a Barcelona, a 
vegades succeeix el que ha comentat el Sr. Porta-
bella però, també, el contrari, és a dir, que la po-
tència contractada és inferior al consum i, per evi-
tar talls de subministrament elèctric, es solen fer 
arranjaments domèstics que, a part de ser un frau, 
són un perill.  

Per acabar, reitera que comparteix el fons 
d‟aquest prec, i que estudiaran la fórmula més 
adequada per comunicar la idea de fons, intentant 
d‟adaptar-la més al consum. 

El Sr. Portabella està d‟acord amb l‟explicació de 
la Sra. Mayol, tot considerant que mereix la pena 
culturitzar la ciutadania en aquest tema, tant per 
l‟estalvi energètic, com perquè es tinguin més co-
neixements per prendre decisions relacionades 
amb la potència i el consum elèctric. 

Es dóna per tractat. 
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d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal ERC: 
10. Quin és el percentatge i les previsions d'o-

cupació de sostre d'oficines al 22@? 
El Sr. Portabella formula la pregunta, tot dient 

que el 22@ ja ha superat la fase de planejament 
urbanístic, del qual n‟hi ha un 63% d‟aprovat; tam-
bé, hi ha un 42% de gestió aprovada, i ja es pot 
sol·licitar llicència d‟obres per a gairebé 800.000 
metres quadrats de sostre. Indica que els sistemes 
de lloguer i compra d‟oficines han estat bons fins a 
l‟últim trimestre, tot destacant que, l‟any passat, va 
haver-hi un augment del 5,6 % del preu/metre qua-
drat, fins arribar als 20 euros/metre quadrat. No 
obstant això, posa en relleu que s‟ha començat a 
produir una disminució de l‟interès per adquirir 
aquestes oficines i, això, és especialment important 
perquè entre el Fòrum i el 22@ hi ha el futur de la 
ciutat, principalment econòmic i empresarial. 

El Sr. Carnes manifesta que el percentatge 
d‟ocupació de sostre d‟oficines construït al 22@ és 
del 75%, segons dades facilitades pels consultors 
immobiliaris. Més enllà d‟aquesta dada, expressa 
que els grans operadors, com Torre Agbar, Indra, 

etc., estan ampliant el nombre de metres quadrats 
de les seves oficines i, posa en relleu que, en 
aquests moments, s‟ha detectat que el problema 
que tenen els operadors immobiliaris és que no 
tenen previstes ofertes per a empreses petites. Per 
això, indica que tant el 22@ com els mateixos ope-
radors immobiliaris s‟estan plantejant intervenir en 
aquesta línia per donar una resposta a l‟oficina 
petita que el mercat podria acollir. A més, en rela-
ció amb la petita empresa, indica que un altre 
agreujant és que les immobiliàries fan contractes 
de 5 anys quan, a elles, els interessen llogues de 
menor durada. Per tot això, comunica que s‟està 
estudiant aquest tema, juntament amb les immobi-
liàries, per a donar respostes en positiu.  

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de 

Grup 
 

VI) Mocions 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la 

Presidència aixeca la sessió a les quinze hores i 
trenta minuts. 

 
 

 
 
 
 

Acords 
 
 
 
COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS UR-
BANS I MEDI AMBIENT 

 
Sessió extraordinària de 9 de setembre de 2008 

 
 
1. Aprovar definitivament el projecte, memòria, 

plec de condicions tècniques, quadre de preus i 
estudi de seguretat i salut corresponents a les 
obres del Pla de Manteniment Integral de l‟Espai 
Públic de la Ciutat de Barcelona (2009-2011), Pro-
jecte 1- Vialitat; desestimar les al·legacions presen-
tades pel Grup municipal de Convergència i Unió i 
pel Grup del Partit Popular de Catalunya, a 
l‟Ajuntament de Barcelona, totes elles fetes en fase 
d‟exposició pública, d‟acord amb l‟informe que hi 
figura a l‟expedient de 3 de setembre de 2008; 
continuar amb els tràmits de la licitació acordats en 
la sessió de la Comissió de Sostenibilitat, Serveis 
Urbans i Medi Ambient de 16 de juliol de 2008. 

2. Aprovar definitivament el projecte, memòria, 
plec de condicions tècniques, quadre de preus i 
estudi de seguretat i salut corresponents a les 
obres del Pla de Manteniment Integral de l‟Espai 
Públic de la Ciutat de Barcelona (2009-2011), Pro-
jecte 2- Enllumenat; desestimar les al·legacions 
presentades pel Grup municipal de Convergència i 
Unió i pel Grup del Partit Popular de Catalunya, a 
l‟Ajuntament de Barcelona, totes elles fetes en fase 
d‟exposició pública, d‟acord amb l‟informe que hi 

figura a l‟expedient de 3 de setembre de 2008; 
continuar amb els tràmits de la licitació acordats en 
la sessió de la Comissió de Sostenibilitat, Serveis 
Urbans i Medi Ambient de 16 de juliol de 2008. 

 
 
 

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I BENES-
TAR SOCIAL 

 
Sessió de 16 de setembre de 2008 

 
 

Proposta d‟acord 
 
1. Atorgar una subvenció finalista de 220.187 

euros al Secretariat d‟Entitats de Sants-Hosta-
francs - La Bordeta, amb NIF G58186180, domicili-
at al carrer de Sants, núm. 79, CP 08114 de Barce-
lona, adjudicatària del contracte de gestió de 
serveis públics, en la modalitat de concessió, per a 
la gestió dels serveis esportius del Poliesportiu 
Municipal de la Bordeta i de l‟ampliació de la ins-
tal·lació actual, per un període de trenta anys, per-
feccionat per acord de la Comissió de Benestar 
Social de 14 de febrer de 2006, tot això per cobrir 
el 80% del dèficit d‟explotació 2008 previst de 
l‟Entitat concessionària del Poliesportiu Municipal 
de la Bordeta i que permetran a l‟entitat poder fer 
front als venciments immediats i inajornables i per 
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mantenir l‟equilibri econòmic de la concessió 
d‟acord amb el Pla de Viabilitat de la instal·lació 
2006-2033 aportat per l‟Entitat i l‟informe efectuat 
per Horwath Financial Services que figuren a 
l‟expedient. 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 

 
2. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 

Social acorda instar al govern municipal a: Que 
l'any 2009 es commemori el 150 aniversari de la 
instauració dels Jocs Florals a Barcelona per tal de 
donar a la literatura –especialment la poesia– i la 
llengua catalanes una major projecció i promoció. 

3. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar 
Social acorda l'adhesió de l'Ajuntament de Barce-
lona a la Xarxa de Ciutats Amigues del Circ. 

 
 
 

COMISSIÓ D'ACCIÓ SOCIAL I CIUTADANIA 
 

Sessió de 16 de setembre de 2008 
 
 

Propostes d‟acord 
 
1. Modificar el contracte núm. 06000221 per a la 

gestió del servei d‟atenció domiciliària en el marc 
dels serveis socials d‟atenció primària de l‟Ajun-
tament de Barcelona corresponent a la Zona 1 
(que comprèn els Districtes de Ciutat Vella i Sants-
Montjuïc), per raons d'interès públic a causa de 
noves necessitats que consten en l‟informe adjunt, 
i que suposarà un augment de l'import del contrac-
te de 434.010,64 euros amb càrrec al pressupost 
de 2008, de conformitat amb el que preveu l'article 
101 del Text refós de la Llei de contractes de les 
Administracions públiques. Prorrogar l‟esmentat 
contracte, durant un període de quatre mesos des 
de l‟1 de gener de 2009 i per un import de 
2.615.143,7 euros amb càrrec al pressupost de 
2009, de conformitat amb el que preveu la clàusula 
5 del plec regulador d‟aquest contracte. Modificar 
el contracte per raons d'interès públic a causa de 
noves necessitats que consten en l‟informe adjunt, 
i que suposarà un augment de l'import del contrac-
te de 100.092,56 euros amb càrrec al pressupost 
de 2009, de conformitat amb el que preveu l'article 
101 del Text refós de la Llei de contractes de les 
Administracions públiques. Autoritzar la despesa 
de 3.149.246,9 euros que aniran amb càrrec als 
pressupostos i partides que consten en quadre 
adjunt, condicionada a l‟existència de crèdit ade-
quat i suficient per a finançar les obligacions deri-
vades d‟aquest contracte pel que fa a l'exercici de 
2009. Disposar l'esmentada quantitat a nom de 
CTF, Serveis Sociosanitaris, SCCL, amb CIF núm. 
F-08753022, adjudicatària del contracte. Requerir 
l'adjudicatari perquè en el termini de quinze dies 
naturals des del següent al de la notificació del 
present acord, ingressi a la Caixa de la Corporació 
la quantitat de 125.969,88 euros en concepte de 
garantia i per a que en el termini de trenta dies 
naturals des del següent al de la notificació del 
present acord es personi a les dependències de la 
Secretaria Tècnico-jurídica de l‟Àrea d‟Acció Social 

i Ciutadania (av. Diagonal, núm. 233, 6a planta) 
per a la formalització de la pròrroga i de l'ampliació 
del contracte, fent-li advertiment que de no complir 
aquests requisits, l'Administració podrà declarar-lo 
resolt. 

2. Modificar el contracte núm. 06000224 per a la 
gestió del servei d‟atenció domiciliària en el marc 
dels serveis socials d‟atenció primària de l‟Ajun-
tament de Barcelona corresponent a la Zona 2 
(que comprèn els Districtes de l‟Eixample, Les 
Corts i Sarrià-Sant Gervasi), per raons d'interès 
públic a causa de noves necessitats que consten 
en l‟informe adjunt, i que suposarà un augment de 
l'import del contracte de 823.900,26 euros amb 
càrrec al pressupost de 2008, de conformitat amb 
el que preveu l'article 101 del Text refós de la Llei 
de contractes de les Administracions públiques. 
Prorrogar l‟esmentat contracte, durant un període 
de quatre mesos des de l‟1 de gener de 2009 i per 
un import de 2.976.904,79 euros amb càrrec al 
pressupost de 2009, de conformitat amb el que 
preveu la clàusula 5 del plec regulador d‟aquest 
contracte. Modificar el contracte per raons d'interès 
públic a causa de noves necessitats que consten 
en l‟informe adjunt, i que suposarà un augment de 
l'import del contracte de 202.948,84 euros amb 
càrrec al pressupost de 2009, de conformitat amb 
el que preveu l'article 101 del Text refós de la Llei 
de contractes de les Administracions públiques. 
Autoritzar la despesa de 4.003.753,89 euros que 
aniran amb càrrec als pressupostos i partides que 
consten en quadre adjunt, condicionada a 
l‟existència de crèdit adequat i suficient per a finan-
çar les obligacions derivades d‟aquest contracte 
pel que fa a l'exercici de 2009. Disposar dita quan-
titat a nom de Servisar Servicios Sociales, SL, amb 
CIF núm. B-48758890, adjudicatària del contracte. 
Requerir l'adjudicatari perquè en el termini de quin-
ze dies naturals des del següent al de la notificació 
del present acord, ingressi a la Caixa de la Corpo-
ració la quantitat de 160.150,16 euros en concepte 
de garantia i per a que en el termini de trenta dies 
naturals des del següent al de la notificació del 
present acord es personi a les dependències de la 
Secretaria Tecnicojurídica de l‟Àrea d‟Acció Social i 
Ciutadania (av. Diagonal, núm. 233, 6a planta) per 
a la formalització de la pròrroga i de l'ampliació del 
contracte, fent-li advertiment que de no complir 
aquests requisits, l'Administració podrà declarar-lo 
resolt. 

3. Modificar el contracte núm. 06000227 per a la 
gestió del servei d‟atenció domiciliària en el marc 
dels serveis socials d‟atenció primària de l‟Ajun-
tament de Barcelona corresponent a la Zona 3 
(que comprèn els Districtes de Gràcia, Horta-
Guinardó i Nou Barris), per raons d'interès públic a 
causa de noves necessitats que consten en 
l‟informe adjunt, i que suposarà un augment de 
l'import del contracte d'1.095.637,34 euros amb 
càrrec al pressupost de 2008, de conformitat amb 
el que preveu l'article 101 del Text refós de la Llei 
de contractes de les Administracions públiques. 
Prorrogar l‟esmentat contracte, durant un període 
de quatre mesos des de l‟1 de gener de 2009 i per 
un import de 3.420.928,72 euros amb càrrec al 
pressupost de 2009, de conformitat amb el que 
preveu la clàusula 5 del plec regulador d‟aquest 
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contracte. Modificar el contracte per raons d'interès 
públic a causa de noves necessitats que consten 
en l‟informe adjunt, i que suposarà un augment de 
l'import del contracte de 229.711,92 euros amb 
càrrec al pressupost de 2009, de conformitat amb 
el que preveu l'article 101 del Text refós de la Llei 
de contractes de les Administracions públiques. 
Autoritzar la despesa de 4.746.277,98 euros, que 
aniran amb càrrec als pressupostos i partides que 
consten en quadre adjunt, condicionada a l‟exis-
tència de crèdit adequat i suficient per a finançar 
les obligacions derivades d‟aquest contracte pel 
que fa a l'exercici de 2009. Disposar de l'esmenta-
da quantitat a nom de Eulen, Servicios Sociosani-
tarios, SA, amb CIF núm. A-79022299, adjudicatà-
ria del contracte. Requerir l'adjudicatari perquè en 
el termini de quinze dies naturals des del següent 
al de la notificació del present acord, ingressi a la 
Caixa de la Corporació la quantitat de 189.851,12 
euros en concepte de garantia i per a què en el 
termini de trenta dies naturals des del següent al 
de la notificació del present acord es personi a les 
dependències de la Secretaria Tècnico-jurídica de 
l‟Àrea d‟Acció Social i Ciutadania (av. Diagonal, 
núm. 233, 6a planta) per a la formalització de la 
pròrroga i de l'ampliació del contracte, fent-li adver-
timent que, de no complir aquests requisits, l'Admi-
nistració podrà declarar-lo resolt. 

4. Modificar el contracte núm. 06000230 per a la 
gestió del servei d‟atenció domiciliària en el marc 
dels serveis socials d‟atenció primària de l‟Ajun-
tament de Barcelona corresponent a la Zona 4 
(que comprèn els Districte de Sant Andreu i Sant 
Martí) per raons d'interès públic a causa de noves 
necessitats que consten en l‟informe adjunt, i que 
suposarà un augment de l'import del contracte de 
780.077,44 euros amb càrrec al pressupost de 
2008, de conformitat amb el que preveu l'article 
101 del Text refós de la Llei de contractes de les 
Administracions públiques. Prorrogar l‟esmentat 
contracte, durant un període de quatre mesos des 
de l‟1 de gener de 2009 i per un import de 
2.505.696,43 euros amb càrrec al pressupost de 
2009, de conformitat amb el que preveu la clàusula 
5 del plec regulador d‟aquest contracte. Modificar 
el contracte per raons d'interès públic a causa de 
noves necessitats que consten en l‟informe adjunt, 
i que suposarà un augment de l'import del contrac-
te de 174.170,35 euros amb càrrec al pressupost 
de 2009, de conformitat amb el que preveu l'article 
101 del Text refós de la Llei de contractes de les 
Administracions públiques. Autoritzar la despesa 
de 3.459.944,22 euros que aniran amb càrrec als 
pressupostos i partides que consten en quadre 
adjunt, condicionada a l‟existència de crèdit ade-
quat i suficient per a finançar les obligacions deri-
vades d‟aquest contracte pel que fa a l'exercici de 
2009. Disposar l'esmentada quantitat a nom de la 
UTE Sar Domus, SL-Sar Residencial i Assistencial 
Catalunya, SA, amb CIF núm. G-64198096, adjudi-
catària del contracte. Requerir l'adjudicatari perquè 
en el termini de quinze dies naturals des del se-
güent al de la notificació del present acord, ingressi 
a la Caixa de la Corporació la quantitat de 
138.397,77 euros en concepte de garantia i per a 
què en el termini de trenta dies naturals des del 
següent al de la notificació del present acord es 

personi a les dependències de la Secretaria Tècni-
co-jurídica de l‟Àrea d‟Acció Social i Ciutadania (av. 
Diagonal, núm. 233, 6a planta) per a la formalitza-
ció de la pròrroga i de l'ampliació del contracte, 
fent-li advertiment que, de no complir aquests re-
quisits, l'Administració podrà declarar-lo resolt. 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 

 
5. La Comissió d'Acció Social i Ciutadania mani-

festa que és un deure de les administracions públi-
ques combatre la pobresa, i acorda instar al govern 
municipal a: continuar i enfortir les polítiques de 
lluita contra la pobresa, impulsant un pacte social 
que compti amb el consens dels grups polítics de 
l'Ajuntament i la implicació tant de la resta d'Admi-
nistracions com de les entitats socials, en tant que 
eix prioritari d'actuació política. 

6. S'iniciï un programa pilot per desenvolupar un 
programa terapèutic de treball amb animals i nens 
amb discapacitats, en el marc dels equipaments 
municipals adients com el parc zoològic, l'escola 
d'hípica de La Foixarda o la gossera municipal i es 
presenti en aquesta Comissió una proposta d'actu-
ació en aquest sentit. 

 
 
 

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA, OCU-
PACIÓ I CONEIXEMENT 

 
Sessió de 16 de setembre de 2008 

 
 

Proposicions / Declaracions de Grup 
 
1. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocu-

pació i Coneixement acorda: Instar a l'aplicació 
d'actuacions de suport als comerciants afectats per 
les obres d'infraestructures, amb l'objectiu d'ajudar-
los a superar les dificultats generades per les es-
mentades obres. 

2. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocu-
pació i Coneixement acorda, en el marc de les 
polítiques de suport a les empreses de la ciutat, el 
reforç de les actuacions adreçades a la captació i 
retenció dels centres de decisió empresarials a la 
ciutat. 

 
 
 

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, TERRITORI I 
FUNCIÓ PÚBLICA 

 
Sessió de 17 de setembre de 2008 

 
Proposta d‟acord 

 
1. Autoritzar la despesa del contracte número 

08002441 que té per objecte la neteja i recollida 
selectiva als edificis i locals municipals adscrits a 
les gerències i els districtes de: Serveis Generals i 
Coordinació Territorial; Educació, Cultura i Benes-
tar; Recursos Humans i Organització; Acció Social i 
Ciutadania; Medi Ambient; Prevenció, Seguretat i 
Mobilitat (Guàrdia Urbana); Prevenció, Seguretat i 
Mobilitat (SEIS); Urbanisme i Infraestructures; Dis-
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tricte de Ciutat Vella; Districte de l‟Eixample; Dis-
tricte de Sants-Montjuïc; Districte de Les Corts; 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi; Districte de Grà-
cia; Districte d‟Horta-Guinardó; Districte de Nou 
Barris; Districte de Sant Andreu i Districte de Sant 
Martí; per un import de 22.241.246,83 euros, l'im-
post del valor afegit inclòs, amb càrrec als pressu-
postos i partides indicades en aquest mateix docu-
ment i d‟acord amb la següent distribució: Lot 1: 
1.559.234,88 euros; Lot 2: 1.983.684,61 euros; Lot 
3: 387.174,76 euros; Lot 4: 321.516,28 euros; Lot 5: 
1.498.841,84 euros; Lot 6: 1.154.622,28 euros; Lot 
7: 378.160,92 euros; Lot 8: 1.834.449,59 euros; Lot 
9: 1.771.751,22 euros; Lot 10: 1.824.511,11 euros; 
Lot 11: 706.219,61 euros; Lot 12: 626.591,89 euros; 
Lot 13: 1.231.807,03 euros; Lot 14: 1.543.118,95 
euros; Lot 15: 558.643,66 euros; Lot 16: 587.397,64 
euros; Lot 17: 480.976,51 euros; Lot 18: 934.109,60 
euros; Lot 19: 952.719,67 euros; Lot 20 1.905.714,79 
euros. Aprovar el plec de clàusules administratives 
particulars i el plec de clàusules tècniques que 
regulen la seva execució. Convocar el procediment 
obert per procedir a l‟adjudicació del present con-
tracte. 

 
Proposició / Declaració de Grup 

 
2. La Comissió de Presidència, Territori i Funció 

Pública acorda que, dins els futurs usos del Castell 
de Montjuïc com espai cívic, quedi garantida la 
presència i continuïtat dels usos actuals de tir amb 
arc i de l'escola d'escalada. 

 
 
 

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT 
 

Sessió de 18 de setembre de 2008 
 

Proposicions / Declaracions de Grup 
 
1. La Comissió de Seguretat i Mobilitat insta al 

govern municipal a que prengui totes les mesures 
necessàries per tal que, en el termini de dos me-
sos, el Bicing funcioni els 24 hores del dia i es pu-
gui donar compliment al plec de clàusules del con-
curs original. 

2. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda 
sol·licitar a l'EMT que, en el marc de la revisió anu-
al dels preus dels títols de transport, i en relació a 
la fixació del preu de la targeta T4 (tarifació social), 
es tingui en compte el percentatge d'increment de 
les pensions, de cara a preservar el poder adquisi-
tiu dels pensionistes que l'adquireixin. 

 
 
 

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS UR-
BANS I MEDI AMBIENT 

 
Sessió de 17 de setembre de 2008 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 

 
1. Demanar al govern municipal que estudiï les 

condicions recomanables per fer una coberta vege-
tal als edificis municipals, per tal de millorar-ne les 

condicions bioclimàtiques i contribuir a la lluita con-
tra el canvi climàtic. 

2. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans 
i Medi Ambient constata la necessitat de revisió de 
l'actual Pla Director del Parc Zoològic de Barcelona 
i acorda endegar els treballs per la seva actualitza-
ció. 

 
 
 

COMISSIÓ D'HISENDA I PRESSUPOSTOS 
 

Sessió de 18 de setembre de 2008 
 

Propostes d‟acord 
 
1. Aprovar inicialment la modificació parcial de 

l'expedient 3-40/2008 per un import d'1.300.000 
euros, referència 08090190, crèdit extraordinari 
que va ser aprovat definitivament el 27 de juny de 
2008 pel Consell Plenari, d‟acord amb el document 
annex; i considerar-lo com a definitivament aprovat 
en cas de no presentar-s‟hi reclamacions en contra 
en el termini d‟exposició pública de quinze dies. 

2. Aprovar inicialment el plec de clàusules regu-
ladores de la concessió de l'ús privatiu de domini 
públic municipal que afecta una part del subsòl de 
la finca de propietat municipal destinada a parc i 
jardí urbà (clau 6b) on s‟ubica la plaça de Dolors 
Piera, grafiada en el plànol annex, per a la cons-
trucció, gestió i explotació d'un aparcament soter-
rani de vehicles que formarà una unitat física i 
constructiva amb l'aparcament soterrani de vehi-
cles de l'edifici d‟habitatges de protecció oficial 
situat al carrer Sancho de Ávila, núms. 136-144 
que promou el Patronat Municipal de l‟Habitatge; 
sotmetre’l a informació pública durant el termini de 
trenta dies i, si no s‟hi formulen reclamacions o 
al·legacions; tenir per elevat automàticament aquest 
acord d‟aprovació inicial a definitiva; adjudicar la 
concessió directament al Patronat Municipal de 
l‟Habitatge; i formalitzar el contracte corresponent. 

 
 
 

COMISSIÓ D'URBANISME, INFRAESTRUCTU-
RES I HABITATGE 

 
Sessió de 18 de setembre de 2008 

 
Propostes d‟acord 

 
1. Concedir a la Delegación del Gobierno en Ca-

taluña una bonificació del 70% sobre la quota de 
l‟Impost de construccions, instal·lacions i obres, 
generada per la concessió, el 10 de gener de 2008, 
de la llicència d‟obres majors per la rehabilitació, 
reforma i consolidació estructural de l‟edifici de la 
Delegación del Gobierno en Cataluña, a l‟avinguda 
Marquès de l‟Argentera, núm. 2, donat que reuneix 
les condicions establertes en l‟article 7è de 
l‟Ordenança Fiscal 2.1. de l‟any 2008, i procedeix, 
en conseqüència, declarar-la d‟especial interès i 
utilitat municipal, atès que el titular de la llicència 
és una entitat de caràcter públic, les obres s‟han 
efectuat en terrenys qualificats d‟equipaments 
comunitaris actuals (clau 7a) i acompleixen una 
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indiscutible funció d‟interès social com és la realit-
zada per un equipament tècnico-administratiu i de 
seguretat (article 212 de les NN.UU.); i donar tras-
llat a l‟Institut Municipal d‟Hisenda als efectes perti-
nents. 

2. Concedir al Centre de Cultura Contemporània 
Barcelona una bonificació del 70% sobre la quota 
de l‟Impost de construccions, instal·lacions i obres, 
generada per la concessió, el 22 de febrer de 
2008, de la llicència d‟obres majors per a l‟ade-
quació de l‟edifici i sala del Teatre de la Caritat, al 
carrer Valdonzella, núm. 21, donat que reuneix les 
condicions establertes en l‟article 7è de l‟Orde-
nança fiscal 2.1. de l‟any 2008, i procedeix, en 
conseqüència, declarar-la d‟especial interès i utilitat 
municipal, atès que el titular de la llicència és una 
entitat de caràcter públic, les obres s‟han efectuat 
en terrenys qualificats d‟equipaments comunitaris 
actuals (clau 7a) i acompleixen una indiscutible 
funció d‟interès social, com és la realitzada per un 
equipament cultural i religiós (article 212 de les 
NN.UU.); i donar trasllat a l‟Institut Municipal 
d‟Hisenda als efectes pertinents. 

3. Concedir a Proviure CZF, S.L. una bonificació 
del 90% sobre la quota de l‟Impost de construcci-
ons, instal·lacions i obres, generada per la conces-
sió de la llicència d‟obres, el 27 de novembre de 
2007, per les obres de construcció d‟un edifici 
d‟habitatges per a joves al carrer Encuny, núm. 7, 
donat que reuneix les condicions establertes en 
l‟article 7è de l‟Ordenança fiscal 2.1. de l‟any 2007, 
i procedeix en conseqüència, declarar-la d‟especial 
interès i utilitat municipal atès que el 2 d‟octubre de 
2006 es va aprovar definitivament la modificació 
del Pla General Metropolità per a la incorporació al 
sistema d‟habitatges dotacionals dels sòls situats 
entre altres al carrer Encuny, núm. 7. Finalment, es 
va aprovar el 28 de setembre de 2007 el PMU per 
l'ordenació de la dotació d‟habitatges per a joves, 
al carrer Encuny, núm. 7. Les obres s‟han efectuat 
en una finca qualificada com sistema d‟habitatges 
dotacionals públics, clau HD/7-j, i acompleixen una 
indiscutible funció d‟interès social, com és la realit-
zada per uns edificis destinats a joves; i donar tras-
llat a l‟Institut Municipal d‟Hisenda als efectes perti-
nents. 

4. Concedir a FIRA 2000, SA, societat mercantil 
de capital públic, titular de la llicència, una bonifi-
cació del setanta per cent (70%), sobre la quota de 
l‟Impost de construccions, instal·lacions i obres, 
generada per la concessió de la llicència el 14 
d‟abril de 2008, per a la instal·lació d‟una planta 
fotovoltaica d'1,40 mw a la coberta dels pavellons 
4, 6 i 8 de la Fira de Barcelona al carrer Foc, núms. 
1-15, atès que reuneix les condicions establertes 
en l‟article 7è de l‟Ordenança fiscal 2.1 de l‟any 
2008, i, en conseqüència, procedeix declarar-la 
d‟especial interès i utilitat municipal, atès que 
l‟activitat es durà a terme en una parcel·la qualifi-
cada d‟equipament (clau 7a i 6b), essent un dels 
equipaments contemplats en l‟article 212 de les 
Normes urbanístiques del Pla General Metropolità, 
reporta beneficis objectius a la ciutat i acompleix 
una indiscutible funció social com a equipament 
comunitari i dotació a nivell metropolità, i donar 
trasllat a l‟ Institut Municipal d‟Hisenda als efectes 
pertinents. 

5. Concedir a Regesa una bonificació del 70% 
sobre la quota de l‟Impost de construccions, ins-
tal·lacions i obres, generada per la concessió de la 
llicència d‟obres, el 6 de març de 2008, per a la 
construcció d‟un edifici per destinar-lo a centre 
sanitari al carrer Equador, núm. 74, donat que reu-
neix les condicions establertes en l‟article 7è de 
l‟Ordenança fiscal 2.1. de l‟any 2008, i procedeix, 
en conseqüència, declarar-la d‟especial interès i 
utilitat municipal atès que el 19 de juliol de 2004 i 
13 de juliol de 2005, l‟Ajuntament de Barcelona i la 
Generalitat de Catalunya van signar convenis de 
col·laboració per la millora de la qualitat de la xar-
xa sanitària de Barcelona i en matèria d‟equipa-
ments de serveis socials, entre altres, a l‟empla-
çament de referència. Les obres s‟han efectuat en 
una finca qualificada d‟equipaments comunitaris i 
dotacions de nova creació, clau 7b, reporta bene-
ficis objectius a la ciutat per ser un dels equipa-
ments contemplats en l‟article 212 de les Normes 
urbanístiques del Pla General Metropolità com a 
equipament sanitari-assistencial; i donar trasllat a 
l‟Institut Municipal d‟Hisenda als efectes pertinents. 

6. Acordar la declaració d'especial interès i uti-
litat municipal de les obres consistents en res-
tauració de façanes, actuacions sobre façanes. 
mitgeres, patis o terrenys pertanyents a edificis 
catalogats, conjunts o entorns protegits. Instal·lació 
de bastides o altres medis auxiliars sense ocupació 
de la calçada. Actuacions, neteja o arranjament 
sobre jardí o solar que no incloguin desaparició 
temporal o definitiva de l'arbrat, a la finca situada a 
l'avinguda Diagonal, núm. 684 i de conformitat amb 
l'Ordenança fiscal núm. 2.1 de l'any 2007, concedir 
a la Universitat de Barcelona la bonificació del 70% 
de la quota de l'ICIO en tant que el titular de la 
llicència és una entitat de caràcter públic i la cons-
trucció es realitza en terrenys qualificats d'equipa-
ments; i aplicant aquesta bonificació del 70% sobre 
la quota de l'impost que és de 5.768,25 euros re-
sulta una bonificació de 4.037,78 euros, i per tant, 
una quantitat a pagar de 1.730, 47 euros; donar 
trasllat a l'Institut Municipal d'Hisenda als efectes 
pertinents. 

7. Concedir a la Institució Planas, SA, una boni-
ficació del 35% sobre la quota de l‟Impost de cons-
truccions, instal·lacions i obres, generada per la 
concessió el 10 de juliol de 2008 en virtut de reso-
lució del quart tinent d‟alcalde, a la Institució Pla-
nas, SA llicència d‟obres majors per la construcció 
d‟una edificació sotarasant desenvolupada en qua-
tre plantes soterrani a la Clínica Planas, al carrer 
Pere II de Montcada, núm. 16, donat que aquesta 
reuneix les condicions establertes en l‟article 7è de 
l‟Ordenança Fiscal 2.1. de l‟any 2008, i procedeix, 
en conseqüència, declarar-la d‟especial interès i 
utilitat municipal, atès que el titular de la llicència 
és una entitat de caràcter privat, les obres s‟han 
efectuat en terrenys qualificats d‟equipaments 
comunitaris i dotacions actuals, clau 7a i acomplei-
xen una indiscutible funció d‟interès social, com és 
la realitzada per un equipament sanitàrio-assis-
tèncial (article 212 de les NN.UU.); i donar trasllat a 
l‟Institut Municipal d‟Hisenda als efectes pertinents. 

8. Concedir a la Universitat Pompeu Fabra la 
bonificació del setanta per cent (70%) sobre la 
quota de l‟Impost de construccions, instal·lacions i 
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obres generada per la concessió de la llicència, el 
14 d‟abril de 2008, per a la instal·lació de centre 
docent, aules de seminari, oficines, aparcament i 
laboratori informàtic, al carrer Tànger, núms. 122-
140, tota vegada que reuneix les condicions esta-
blertes en l‟article 7è de l‟Ordenança fiscal 2.1 de 
l‟any 2008, i procedeix, en conseqüència, declarar-
la d‟especial interès i utilitat municipal, atès que el 
titular de la llicència és una entitat pública, la ins-
tal·lació de l‟activitat es realitza en terrenys qualifi-
cats d‟equipaments (clau 7a i 6b) i acompleix una 
indiscutible funció social com és la realitzada per 
un equipament docent; i donar trasllat a l‟Institut 
Municipal d‟Hisenda als efectes pertinents. 

9. Concedir a la Universitat Pompeu Fabra una 
bonificació del 70% sobre la quota de l‟Impost de 
construccions, instal·lacions i obres, generada per 
la concessió, el 29 de maig de 2008, de la llicència 
d‟obres majors per la construcció d‟un edifici per al 
centre de recerca de la Universitat, al carrer Tàn-
ger, núm. 122, donat que reuneix les condicions 
establertes en l‟article 7è de l‟Ordenança fiscal 2.1. 
de l‟any 2008 i procedeix, en conseqüència, decla-

rar-la d‟especial interès i utilitat municipal, atès que 
el titular de la llicència és una entitat de caràcter 
públic, les obres s‟han efectuat en terrenys qualifi-
cats d‟equipaments clau 7@ i acompleixen una 
indiscutible funció d‟interès social, com és la realit-
zada per un equipament docent (article 212 de les 
NN.UU.); i donar trasllat a l‟Institut Municipal 
d‟Hisenda als efectes pertinents. 

10. Aprovar inicialment, de conformitat amb l'ar-
ticle 66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
modificació del Pla General Metropolità al sector de 
Prim, d‟iniciativa municipal; i exposar-la al públic 
pel termini de tres mesos. 

 
 

Proposició / Declaració de Grup 
 
11. La Comissió d'Urbanisme, Infraestructures i 

Habitatge acorda endegar els treballs per a l'edició 
i publicació d'un manual d'actuació en casos d'a-
fectacions urbanístiques, que reculli les tipologies i 
els drets i deures dels afectats, així com altres 
informacions útils pels mateixos. 
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PERSONAL 

Concursos 
 
 
 

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA 
CONVOCATÒRIA DE QUATRE CONCURSOS 
PER A LA PROVISIÓ DE QUATRE LLOCS DE 
TREBALL 
(Aprovades per decret de l’Alcaldia) 

 
 

BASES GENERALS 
 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades 

pel Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es 
convoquen per a la seva provisió pel personal de 
plantilla d'aquest Ajuntament els llocs de treball 
que consten a l'annex, d'acord amb les condicions 
específiques que s'indiquen en aquest mateix an-
nex per a cadascun d'ells i amb els requisits co-
muns que es fixen a continuació: 

 
 

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCUR-
SOS 

 
A part dels requisits addicionals de cada con-

curs, per a optar a qualsevol convocatòria és ne-
cessari: 
– Trobar-se en servei actiu a l‟Ajuntament o a un 

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de 
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció 
d‟Incendis i Salvament (SPEIS). 

– Tractar-se de personal funcionari o contractat 
laboral fix de l‟Ajuntament de Barcelona. El per-
sonal funcionari de l‟Ajuntament adscrit a un Ins-
titut Municipal i el personal laboral fix de 
l‟Ajuntament posteriorment subrogat a un Institut 
podrà participar igualment en els concursos. 
També hi podran participar els contractats labo-
rals fixos d‟Instituts Municipals que hagin efectu-
at la corresponent adhesió a l‟Acord Marc de 
Condicions de Treball, d‟acord amb la clàusula 
preliminar cinquena de l‟esmentat Acord. 

– Haver prestat un mínim d'un any de serveis com 
a funcionari de carrera o amb contracte laboral 
indefinit a l‟Ajuntament o Institut Municipal. 

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des 
de l'última destinació obtinguda per concurs. 
 
 

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de 

serveis, inclosos els serveis anteriors en altres 
administracions públiques que hagin estat formal-
ment reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un 
màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un 
màxim d'1 punt segons el barem següent: 

– Per posseir com a grau un nivell superior al del 
lloc de treball convocat: 1 punt. 

– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc 
de treball convocat: 0,75 punts. 

– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos 
al del lloc de treball convocat: 0,50 punts. 

– Per posseir com a grau un nivell inferior en qua-
tre al del lloc de treball convocat: 0,25 punts. 
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, 

si és el cas, l'últim ocupat, fins a un màxim d'1 punt 
segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al 

del lloc de treball convocat: 1 punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior 

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50 
punts. 

– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de ni-
vell superior al nivell del lloc de treball base de la 
categoria del concursant: 0,25 punts. 
A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del 

lloc de treball desenvolupat, el nivell de comple-
ment de destinació efectivament acreditat en la 
nòmina corresponent, quan es tracti d'un nivell 
superior al del grau personal consolidat de cada 
aspirant, i el nivell del lloc de treball ocupat per 
adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al 
grau personal que hagi pogut consolidar a la carre-
ra administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es va-
loraran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació 
directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntua-
ran, si s'escau, en funció de les matèries, la durada 
i l'avaluació. 

 
 

JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
 
Presidència: 
El director de Recursos Humans, com a titular. 
 
Vocalies: 
El/la gerent o director/a de Serveis que per a 

cada concurs s'indiqui expressament a l'annex, que 
en cas d'absència del president titular, exercirà la 
presidència de la Junta. 

Un cap de Personal de sector d'actuació o dis-
tricte. 

Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte 
del concurs. 

Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Hu-
mans, qui també tindrà la condició de secretari/ària 
de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, 
en els termes previstos a les Bases Marc, els re-
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presentants designats conjuntament per la Junta 
de Personal i el Comitè d'Empresa. 

 
 

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exi-

gides hauran de presentar la sol·licitud, a la qual 
adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats 
segons l'ordre d'aquesta convocatòria, i els docu-
ments acreditatius corresponents, al Registre Ge-
neral o a qualsevol dels registres municipals, en el 
termini de quinze dies hàbils a comptar de l'ende-
mà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre 
sempre referits a la data d'acabament de l'esmen-
tat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una ins-
tància i la documentació separada, per a la qual 
cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què 
es disposa a l'Oficina d'Informació de Personal i a 
les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo 
s'atendrà a l'antiguitat de serveis prestats a la Cor-
poració des de la data d'incorporació en la plantilla, 
amb caràcter indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits comple-
mentaris s'estableixi la redacció d'un informe o 
memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, 
excepte en aquells casos en què les bases especí-
fiques del concurs determinin un nombre superior 
de pàgines, donades les característiques del lloc 
de treball a cobrir. L'informe s'haurà de presentar 
conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convo-
catòria tenen com a règim horari el de 37 hores i 
30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà 
disposar dels sistemes d'acreditació i de compro-
vació que consideri més escaients en cada cas i 
per a cada tipus de mèrits, i podrà convocar les 
persones que optin a les places per precisar o am-
pliar aspectes concrets en relació als mèrits 
al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables 
un cop s'ha pres possessió del lloc. Malgrat això, 
quan una persona hagi obtingut una plaça en dife-
rents concursos convocats, haurà d'optar per una 
d'elles, dins del termini dels tres dies hàbils se-
güents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del 
departament de Personal de la proposta de la Jun-
ta de Valoració de l'últim concurs en què hagi ob-
tingut la plaça. 

Per a tot allò no estipulat expressament en 
aquesta convocatòria, s'estarà a allò que disposen 
les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el 
dia 22 de juliol de 1988 i la normativa legal i regla-
mentària corresponent. 

 
 

ANNEX 
 
Concurs 1269. Un lloc de treball de responsable 

d'informació i tramitació diferida (nivell 20). 
Concurs 1272. Un lloc de treball de suport a la 

gestió de Districte (nivell 22). 

Concurs 1273. Un lloc de treball de director/a de 
centre cívic (nivell 20). 

Concurs 1274. Un lloc de treball de responsable 
de formació i qualitat del Servei d'Atenció Telefòni-
ca (nivell 20). 

 

 
 

Responsable d’informació i tramitació diferida 
Concurs 1269 

 
Lloc de treball adscrit al Departament de Serveis 

d‟Atenció al Ciutadà de la Direcció d‟Atenció al 
Ciutadà. 

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual 
de 324,65 euros segons catàleg vigent 2099X. 

El lloc de treball objecte de la present convoca-
tòria té com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts. 

 
Funcions principals 
– Coordinació i seguiment de la seva activitat, 

des de la recepció del tràmit fins a la seva fina-
lització i comunicació amb el ciutadà. Segui-
ment d‟indicadors quantitatius i qualitatius del 
servei. 

– Gestió de l'equip de persones que formen part 
del servei de backoffice. 

– Coordinació, seguiment i suport de l‟activitat de 
backoffice dels diferents proveïdors de serveis 
externs de desbordament implicats. 

– Seguiment dels costos i compliment dels ni-
vells de servei definits. 

– Realització de projectes orientats a la millora 
continua del servei i assoliment dels objectius 
fixats per l'organització, així com la configura-
ció dels diferents productes i/o serveis.  

– Seguiment de les incidències tècniques amb 
els diferents proveïdors de serveis. 

– Formació en tràmits d‟aquest servei, tant a 
l‟equip propi com als referents de formació de 
les empreses de serveis externs. 

– Participació i seguiment en el compliment dels 
sistema de qualitat dels serveis d'atenció al 
ciutadà. 

 
Requisits addicionals 

Personal del grup B o C. 
 

Mèrits complementaris 
1. Experiència professional, fins a 6 punts, se-

gons els barem següent: 
– En gestió d‟equips i/o direcció de persones, 

fins 2 a punts. 
– En gestió externalitzada de serveis i/o produc-

tes, fins a 1 punt. 
– Experiència en disseny, desenvolupament i 

posada en funcionament de protocols i proce-
diments d‟atenció al ciutadà, fins a 1 punt. 

– Experiència en l‟administració, gestió i utilitza-
ció d‟aplicacions informàtiques de contact cen-
ter, fins a 1 punt. 

– En el coneixement de la cartera de serveis de 
tràmits d‟atenció al ciutadà, fins a 1 punt. 

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de 
treball, fins a 1 punt. 
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3. Exercici. La Junta de Valoració podrà convo-
car els/les candidats/tes per a una prova professio-
nal i la valorarà fins a un màxim de 5 punts. En cas 
de convocar aquesta prova tindrà caràcter obligato-
ri. 

4. Característiques personals requerides per al 
lloc de treball i especialmente la capacitat d‟orga-
nització de la feina i responsabilitat en el desenvo-
lupament del treball públic. La Junta de Valoració 
podrà convocar els/les candidats/tes per a l‟ava-
luació de les seves característiques personals. 

En el cas de realitzar-se, aquesta convocatòria, 
tindrà caràcter obligatori. La Junta de Valoració 
utilitzarà els sistemes d‟apreciació que consideri 
més adequats i valorarà aquest apartat fins a un 
màxim de 5 punts. 

 
Puntuació mínima 

Si s'avaluen tots els apartats opcionals: 11 
punts. 

Si no s'avaluen tots els apartats opcionals, la 
puntuació mínima serà la meitat de la puntuació 
total (mèrits comuns més mèrits complementaris) 
que poden obtenir els/les candidats/tes. 

 
Junta de Valoració 

Sr. Emili Rubio Lorenzo, director d‟Atenció al 
Ciutadà, o persona en qui delegui. 

Vocals 
Sra. Joana Serra Bosch, cap del Servei 

d‟Atenció al Ciutadà, o persona en qui delegui. 
Sra. Pilar Guinchard, responsable de la Plata-

forma Multicanal, o persona en qui delegui. 
Sr. José M. Martínez de Eulate, assessor tècnic 

de la Gerència de Recursos Humans, o persona en 
qui delegui. 

Representant de la Junta de Personal o del Co-
mitè d'Empresa. 

 

 
 
 

Suport a la gestió de Districte 
Concurs 1272 

 
 
Lloc de treball adscrit al Departament d‟Admi-

nistració de Districte. 
Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual 

de 348,88 euros, segons catàleg vigent (2240Y). 
El lloc de treball objecte de la present convoca-

tòria té com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts. 

 
Funcions principals 
– Donar suport al Departament d‟Administració 

del Districte. 
– Col·laborar en l‟elaboració del pressupost anu-

al i realitzar el seguiment periòdic i control de 
l‟estat d‟execució i la seva liquidació.  

– Explotar les dades dels diversos sistemes i 
aplicacions informàtiques existents per elabo-
rar indicadors de gestió i efectuar-ne el segui-
ment. 

– Realitzar estudis i anàlisi per a la millora de la 
gestió i l'administració del Districte. 

– Elaborar els estudis pertinents per a la raciona-
lització de la gestió dels recursos humans i 
confeccionar dossiers de seguiment de planti-
lles, oferta pública, promoció interna, etc. 

– Col·laborar en la preparació de les actuacions 
previstes al PAM i/o variacions per a la seva 
aprovació pels òrgans de govern, fent la gestió 
i explotació de les dades al SIGEF actius. 

– Fer la previsió, seguiment i anàlisi dels ingres-
sos. 

– Gestió, control i seguiment de les inversions 
del Districte. 

– Elaborar les propostes de taxes i preus públics 
del Districte.  

 
Requisits addicionals 

Personal dels grups B o C. 
 

Mèrits complementaris 
1. Titulacions acadèmiques: per posseir titulaci-

ons superiors o mitjanes rellevants per a l'exercici 
del lloc de treball, fins a 1 punt.  

2. Experiència professional, fins a 6 punts, se-
gons el barem següent: 
– Desenvolupament de tasques de comptabilitat 

pressupostària, fins a 1 punt. 
– Administració de sistemes de control de gestió 

o d'informació/gestió financera, fins a 3 punts. 
– Experiència en els aplicatius del SIGEFF i de 

personal, fins a 2 punts. 
3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de 

treball, fins a 1 punt. 
4. Exercici. La Junta de Valoració podrà convo-

car els/les candidats/tes per a la realització d‟una 
prova o supòsit pràctic, i el valorarà fins a un mà-
xim de 4 punts. En cas de realitzar-se, tindrà caràc-
ter obligatori. 

5. Característiques personals requerides per a 
l'òptim desenvolupament de les funcions del lloc de 
treball. La Junta de Valoració podrà convocar els 
aspirants per a l‟avaluació d‟aquest apartat, mitjan-
çant els sistemes que consideri més adequats per 
poder valorar les característiques requerides per 
l‟òptim desenvolupament de les funcions del lloc de 
treball, valorant-lo fins a 4 punts. En cas de realitzar-
se, aquesta convocatòria, tindrà caràcter obligatori 

 
Puntuació mínima 

10 punts. 
Si no s'avaluen tots els apartats opcionals, la 

puntuació mínima serà la meitat de la puntuació 
total (mèrits comuns més mèrits complementaris) 
que poden obtenir els/les candidats/tes. 

 
Junta de Valoració 

President: 
Sra. Mercè Massa i Rincon, gerent del Districte 

de Ciutat Vella, o persona en qui delegui. 
Vocals:  
Administrador del Districte de Ciutat Vella, o 

persona en qui delegui. 
Assessor/a tècnic/a de la Gerència de Recursos 

Humans, o persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Co-

mitè d‟Empresa. 
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Director/a de centre cívic 
Concurs 1273 

 
Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual 

de 197,22 euros segons catàleg vigent (2060H). 
El lloc de treball objecte de la present convoca-

tòria té com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts. 

 
Funcions principals 
– Prestació de serveis públics adreçats a la mi-

llora de les condicions socials i culturals dels 
ciutadans i de les ciutadanes. 

– Organització i desenvolupament d'activitats en 
els àmbits de la comunicació, la informació, 
l'esbarjo i la creació. 

– Prestació de la infraestructura i recursos per a 
la realització d'activitats per part d'entitats i 
grups interessats. 

– Control de la gestió del centre i dels seus ser-
veis propis o contractats amb entitats o empre-
ses i elaborar l'avaluació del programa esta-
blert.  

 
Requisits addicionals 

Personal dels grups B o C.  
 

Mèrits complementaris 
1. Titulacions acadèmiques: per posseir titulaci-

ons superiors o mitjanes que no siguin d‟accés a la 
categoria i que resultin rellevants per a l'exercici 
del lloc de treball, fins a 1 punt.  

2. Experiència professional, fins a 6 punts, se-
gons el barem següent: 
– Programació i gestió d'activitats socioculturals, 

fins a 2 punts. 
– Relació amb entitats (culturals, socials, infantils 

i juvenils, recreatives, etc.), fins a 2 punts. 
– Direcció de projectes i/o comandament de 

personal, fins a 1 punt. 
– Dinamització de projectes comunitaris i de 

treball en xarxa 1 punt. 
3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de 

treball, fins a 1 punt. 
4. Informe sobre "Proposta d‟actuació per a la 

gestió i direcció d‟un Centre Cívic al Districte de 
Sant Martí" (extensió màxima de 3 pàgines, en for-
mat “Word” amb font Arial i tamany 12), avaluat fins 
a 3 punts, en funció de la naturalesa, coherència i 
aportacions personals del candidat. La presentació 
d‟aquest informe tindrà caràcter obligatori i s‟haurà 
d‟efectuar mitjançant la remissió de l‟informe a 
l‟adreça de correu electrònic: ahurtado@bcn.cat 
dintre del termini de presentació d‟instàncies.  

5. Exercici o supòsit pràctic. La Junta de valora-
ció podrà convocar els/les candidats/tes per a la 
realització d'una prova o supòsit pràctic, i el valora-
rà fins a un màxim de 3 punts. En cas de realitzar-
se, tindrà caràcter obligatori.  

6. Característiques personals requerides per a 
l‟òptim desenvolupament de les funcions del lloc de 
treball. La Junta de Valoració podrà convocar 
els/les candidats/tes per a l‟avaluació de les seves 
característiques personals. 

En el cas de realitzar-se aquesta convocatòria la 
Junta de Valoració utilitzarà els sistemes d‟apre-

ciació que consideri més adequats i la valorarà fins 
a un màxim de 3 punts. 

 
Puntuació mínima 

Si s'avaluen tots els apartats opcionals: 11 
punts. 

Si no s'avaluen tots els apartats opcionals, la 
puntuació mínima serà en tots els casos la meitat 
de la puntuació total (mèrits comuns més mèrits 
complementaris) que poden obtenir els/les candi-
dats/tes. 

 
Junta de Valoració 

President: 
Sr. Victor Gimeno i Sanjuan, gerent del Districte 

de Sant Martí, o persona en qui delegui. 
Vocals: 
Sra. Carmen Turegano i López, cap de la Divisió 

de Serveis Personals del Districte de Sant Martí, o 
persona en qui delegui 

Sr. Xavier Martinez i Corberó, cap del Departa-
ment d‟Administració del Districte de Sant Martí, o 
persona en qui delegui. 

Sr. Alfons Hurtado i Farré assessor tècnic de la 
Gerència de Recursos Humans, o persona en qui 
delegui. 

 
Representant de la Junta de Personal o del Co-

mitè d'Empresa. 
 

 
 
 
Responsable de formació i qualitat del Servei 
d’Atenció Telefònica  
Concurs 1274 

 
Lloc de treball adscrit al Departament de Serveis 

d‟Atenció al Ciutadà de la Direcció d‟Atenció al 
Ciutadà. 

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual 
de 324,65 euros segons catàleg vigent 2099X 

El lloc de treball objecte de la present convoca-
tòria té com a règim horari el de 37 hores i 30 mi-
nuts. 

 
Funcions 
– Responsable de planificar, coordinar i definir 

les diferents accions formatives inicials i de re-
ciclatge, tant a l‟equip propi com als referents 
de formació de les empreses de serveis ex-
terns. 

– Conèixer a fons tots els serveis i tràmits pres-
tats per aquest canal, així com les eines de 
treball utilitzades. 

– Realització de controls de qualitat sobre l‟aten-
ció telefònica realitzada, tant interna com per 
l‟empresa de desbordament contractada, ava-
luant aquesta atenció, detectant mancances 
formatives i proposant accions de millora. 

– Conèixer en detall els nivells de qualitat reque-
rits en el servei d‟atenció telefònica. 

– Gestió de l‟equip de persones que formen part 
del grup de formació i qualitat.  

– Elaboració de material de suport a la formació i 
mapa de processos associats. 
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– Coordinació, seguiment i suport, si és el cas, 
de l‟activitat de control de qualitat dels diferents 
proveïdors de serveis externs implicats. 

– Participació en projectes orientats a la millora 
contínua del servei i assoliment dels objectius 
fixats per l‟organització, així com la configura-
ció dels diferents productes i/o serveis. 

– Participació i seguiment en el compliment del 
sistema de qualitat dels serveis d‟atenció al 
ciutadà. 

 
Requisits addicionals 

Personal dels grups B o C. 
 

Mèrits complementaris 
1. Experiència professional, fins a 6 punts, se-

gons el barem següent: 
– En gestió d‟equips i/o direcció de persones, 

fins 2 a punts. 
– En formació de tràmits de la cartera de serveis 

d‟atenció al ciutadà, fins a 1 punt. 
– Experiència en disseny, desenvolupament i 

posada en funcionament de protocols i proce-
diments d‟atenció al ciutadà, fins a 1 punt. 

– Experiència en l‟administració, gestió i utilitza-
ció d‟aplicacions informàtiques de contact cen-
ter, fins a 1 punt. 

– En el coneixement de la cartera de serveis de 
tràmits d‟atenció al ciutadà, fins a 1 punt. 

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de 
treball, fins a 1 punt. 

3. Exercici. La Junta de Valoració podrà convo-
car els/les candidats/tes per a la realització d‟una 

prova professional, i la valorarà fins a un màxim de 
5 punts. En cas de convocar-se aquesta prova, 
tindrà caràcter obligatori.  

4. Característiques personals. La Junta de Valo-
ració podrà convocar els/les candidats/tes per a 
l‟avaluació de les seves característiques personals 
requerides per a l‟òptim desenvolupament de les 
funcions del lloc de treball. En el cas de realitzar-se 
aquesta convocatòria, tindrà caràcter obligatori. La 
Junta de Valoració utilitzarà els sistemes d‟apre-
ciació que consideri més adequats i valorarà 
aquest apartat fins a un màxim de 4 punts. 

 
Puntuació mínima 

Si s‟avaluen tots els apartats: 10,5 punts.  
Si no s‟avaluen els apartats opcionals, la puntu-

ació mínima serà la meitat de la puntuació total 
(mèrits comuns més mèrits complementaris) que 
poden obtenir els/les candidats/tes.  

 
Junta de Valoració 

President: 
Sr. Emili Rubio Lorenzo, director d‟Atenció al 

Ciutadà, o persona en qui delegui. 
Vocals: 
Sra. Joana Serra Bosch, cap del Servei d‟Aten-

ció al Ciutadà, o persona amb qui delegui 
Sra. Pilar Guinchard, responsable de la Plata-

forma Multicanal, o persona amb qui delegui 
Assessor/a tècnic/a de la Gerència de Recursos 

Humans, o persona en qui delegui.  
Representant de la Junta de Personal o del Co-

mitè d‟Empresa. 
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